
XI  Krajowy 
Zjazd  
Lekarzy 
Weterynarii

Tarnowo Podgórne k. Poznania 
Hotel 500 

23–25 czerwca 2017 r.





Spis treści

Podsumowanie działań Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  
VI kadencji ..................................................................................................................... 2

Porządek obrad XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
w Tarnowie Podgórnym, 23–25 czerwca 2017 r. .......................................................  6

Delegaci na XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii ...................................................  7

Projekty uchwał, stanowisk i apeli XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii ......  11

Sprawozdanie z działalności Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  
VI kadencji  .................................................................................................................... 33
 I posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ......................................34
 I posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ..................37
 II posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej .................38
 II posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej .....................................39
 III posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ................ 41
 IV posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ................ 42
 III posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej....................................44
 V posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej .................48
 IV posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ...................................49
 VI posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ................53
 V posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ....................................55
 VII posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ...............58
 VI posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ................................... 61
 VIII posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ..............64
 VII posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ..................................65
 IX posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ................68
 VIII posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej .................................69
 X posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej .................72
 IX posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ................................... 74
 XI posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ................ 76
 X posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ....................................79
 XII posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ...............82
 XI posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej VI kadencji ...............83
 XIII posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ..............86
 XII posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ..................................87
 XIV posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej .............88
 XIII posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej .................................88
 XIV posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej .................................89
 XVI posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej .............90
 XV posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej .................................. 91
 XVII posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ............92
 XVI posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej .................................92
 XVIII posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ...........94
 XVII posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ................................94
 XIX posiedzenie Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej..............96
 XVIII posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej ..............................96

Uchwały, stanowiska i apele Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  
VI kadencji ..................................................................................................................... 98

Sprawozdanie Skarbnika Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  
z działalności finansowej w latach 2013–2017 .........................................................  104

Sprawozdanie Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej  
składane przez I zastępcę z działalności w VI kadencji  
organów Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w latach 2013–2017 .................  108

Sprawozdanie z działalności Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego  
VI kadencji w latach 2013–2017 .................................................................................. 110

Sprawozdanie z działalności Krajowej Komisji Rewizyjnej Krajowej Rady  
Lekarsko-Weterynaryjnej VI kadencji za lata 2013–2017 ........................................  113

Regulamin wyborów do organów i w organach izb lekarsko-weterynaryjnych 
oraz trybu odwoływania organów i członków tych organów ...................................  116

Wydawca: 
Krajowa Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Biuro Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej
al. Przyjaciół 1, 00-565 Warszawa
tel./fax (22) 628 93 35, tel. (22) 622 09 55
e-mail: vetpol@vetpol.org.pl
http://www.vetpol.org.pl

Redaktor prowadzący:  
Dominika Dłutek-Malinowska

Redakcja techniczna:  
Joanna Czarnecka

Korekta: 
Beata Saracyn

Druk i oprawa:  
MDruk

XI
Krajowy
Zjazd  
Lekarzy
Weterynarii



Dobiegła końca VI kadencja władz Samorządu lekarzy wete-
rynarii. Pełne sprawozdanie z działalności Krajowej Rady 

Lekarsko-Weterynaryjnej w tym okresie znajdą Państwo w za-
łączonych w dalszej części biuletynu materiałach.

W dniu 21 czerwca 2013 r. w wyniku wyborów delegaci X Zjaz-
du Sprawozdawczo-Wyborczego Lekarzy Weterynarii we Wro-
cławiu powierzyli mi sprawowanie funkcji prezesa Krajowej 
Rady Lekarsko-Weterynaryjnej. Tym samym podjąłem określo-
ne w uchwałach, stanowiskach i apelach Zjazdu zobowiązania, 
z których, w całej rozciągłości i z pełnym zaangażowaniem, sta-
rałem się wywiązać.

Ustawa o zawodzie lekarza weterynarii i  izbach lekarsko- 
-weterynaryjnych określa w sposób bardzo szeroki zadania na-
szego Samorządu, dając mu legitymację do zajmowania stanowi-
ska w tak istotnych sprawach, jak weterynaryjna ochrona zdrowia 
publicznego i  środowiska oraz polityki państwa w tym zakre-
sie. Nie ulega wątpliwości, że Samorząd, aby realizować powyż-
sze cele, musi być niezależny od wszelkich nacisków, apolitycz-
ny, a w swoich stanowiskach kierować się jedynie wiedzą mery-
toryczną, działając „w granicach interesu publicznego i dla jego 
ochrony”. Jestem pewien, że w kończącej się kadencji nasz Samo-
rząd konsekwentnie trzymał się tych zasad, i wyrażam nadzie-
ję, że przez następne kadencje będzie z równą troską je pielęgno-
wać, widząc w nich sens swojego istnienia.

Działalność Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w ob-
szarze ochrony zdrowia publicznego to działania w zakresie tak 
istotnych problemów, jak szeroko pojęty obrót produktami lecz-
niczymi weterynaryjnymi czy też konsolidacja inspekcji działa-
jących w zakresie urzędowej kontroli żywności.

Od lat celem naszego Samorządu jest ograniczenie nielegal-
nego obrotu produktami leczniczymi weterynaryjnymi i zużycia 
antybiotyków w weterynarii, czemu dał wyraz X Krajowy Zjazd 
Lekarzy Weterynarii w swoim stanowisku z 23 czerwca 2013 r. 
Niestety, do tej pory pozostawaliśmy osamotnieni w swoich dzia-
łaniach, bezskutecznie próbując zainteresować problemem Mi-
nisterstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi, Głównego Lekarza Wete-
rynarii, a w niektórych przypadkach organy ścigania. W dniu 
31 stycznia 2014 r. podczas konferencji przedstawiłem przedsta-
wicielom Departamentu Bezpieczeństwa Żywności i Weteryna-
rii oraz Głównego Lekarza Weterynarii propozycje daleko idą-
cych zmian legislacyjnych w polskim prawie, które umożliwiłyby 
faktyczne ograniczenie nielegalnego obrotu produktami leczni-
czymi weterynaryjnymi. Propozycje dotyczyły między innymi 
wprowadzenia obowiązku posiadania przez gospodarstwa zaj-
mujące się hodowlą zwierząt gospodarskich stałej opieki wetery-
naryjnej (umowy z zakładami leczniczymi dla zwierząt), wpro-
wadzenia obowiązku posiadania określonego stażu pracy dla kie-
rowników zakładów leczniczych dla zwierząt oraz wprowadzenia 
przepisów, w myśl których właścicielem zakładu leczniczego dla 
zwierząt mógłby być jedynie lekarz weterynarii. Ta ostatnia pro-
pozycja nabiera realnych kształtów w świetle wprowadzonych 
w ostatnim czasie zmian Prawa farmaceutycznego określanych 
potocznie hasłem „apteka dla aptekarzy”.

Współpracujemy z Departamentem Bezpieczeństwa Żywności 
i Weterynarii w tworzeniu Krajowego Planu Zwalczania Oporno-
ści na Środki Przeciwdrobnoustrojowe. W ramach tego programu 
Krajowa Izba Lekarsko-Weterynaryjna opracuje „Dobrą praktykę 
stosowania antybiotyków”, ale też wskazujemy stanowczo, że nie 
przyniesie ona wymiernych rezultatów, jeżeli strona rządowa nie 

wprowadzi postulowanych przez nas zmian w prawie. Ostatnie 
ustalenia akceptują podjęcie prac nad nowelizacją Ustawy o za-
kładach leczniczych dla zwierząt. Prace mają być prowadzone na 
podstawie projektu ustawy opracowanego przez Samorząd, co do-
brze rokuje na przyszłość. Mam więc nadzieję, że współpraca za-
kończy się tym razem sukcesem, a nie rozwiązaniami niekorzyst-
nymi dla lekarzy weterynarii wykonujących swój zawód zgodnie 
z zasadami etyki. Zajmowaliśmy się także projektem Rozporzą-
dzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi zmieniającego rozpo-
rządzenie w sprawie warunków, jakie powinny spełniać podmioty, 
które prowadzą obrót detaliczny produktami leczniczymi wetery-
naryjnymi wydawanymi bez przepisu lekarza, kryteriów klasyfi-
kacji tych produktów oraz ich wykazu. Pragnę przypomnieć, że 
Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna konsekwentnie, od dłu-
giego czasu, zgłaszała zastrzeżenia do zmienianego rozporządze-
nia. Nie wdając się w szczegóły, sprowadzają się one do kwestii ta-
kiego uregulowania prawnego, aby niektóre produkty lecznicze 
weterynaryjne mimo zaliczenia do kategorii OTC mogły być, ze 
względu na możliwość działań ubocznych, dostępne tylko w za-
kładach leczniczych dla zwierząt.

Z powyższymi tematami łączy się projekt Rozporządzenia 
Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie produktów leczni-
czych weterynaryjnych [Druk COM (2014) 558]. W ocenie Kra-
jowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej zapisy projektu rozporzą-
dzenia mogą stanowić zagrożenie dla zdrowia publicznego, gdyż 
ograniczają możliwość nadzoru nad racjonalnym i celowym sto-
sowaniem produktów leczniczych weterynaryjnych, w szczegól-
ności produktów o działaniu przeciwdrobnoustrojowym. Szcze-
gólnie niebezpieczne jest wprowadzenie nowego pojęcia zawodu 
„specjalisty ds. zdrowia zwierząt” o niesprecyzowanych wymo-
gach wykształcenia, który oprócz zawodu lekarza weterynarii, 
jako jedynego odpowiednio wykształconego i do tego przygo-
towanego, będzie miał prawo przepisywać i stosować leki wete-
rynaryjne zwierzętom, nie zapewniając uprzednio podstawy tej 
czynności, czyli postawienia trafnej diagnozy. Inną niebezpiecz-
ną regulacją jest przyzwolenie na handel internetowy produkta-
mi leczniczymi weterynaryjnymi oraz kierowanie reklamy pro-
duktów leczniczych weterynaryjnych do ogółu społeczeństwa, 
a nie tylko do lekarzy weterynarii.

Zwraca też uwagę fakt, że zgodnie z zapisami przedmiotowe-
go projektu zawartymi w „Ocenie skutków regulacji” głównym 
jego celem jest zwiększenie dostępności weterynaryjnych produk-
tów leczniczych oraz zwiększenie zysku sektora farmaceutyczne-
go, co w ocenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej stano-
wi poważne zagrożenie dla bezpieczeństwa zdrowotnego żywno-
ści pochodzenia zwierzęcego, a tym samym dla dobrej marki jej 
polskiego producenta oraz deprecjonuje zawód lekarza wetery-
narii, ograniczając jego uprawnienia do stosowania produktów 
leczniczych weterynaryjnych.

Zagadnienie to było również tematem uzgodnień na wspól-
nym niemiecko-polskim spotkaniu samorządów zawodowych 
podczas Kongresu bpt (Bundesverband Praktizierender Tierärt-
ze) w Hanowerze w październiku 2014 r. i we Wrocławiu w maju 
2015 r. Obie strony zdecydowanie sprzeciwiają się rozdzieleniu 
możliwości przepisywania weterynaryjnych produktów leczni-
czych od ich stosowania przez lekarzy weterynarii. Obie stro-
ny odrzucają także możliwość handlu internetowego weteryna-
ryjnymi produktami leczniczymi. Strony są również przekona-
ne, że jedynie lekarz weterynarii powinien posiadać prawo do 
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stosowania weterynaryjnych produktów leczniczych, co pozwo-
li skutecznie zmierzyć się z problemem lekooporności. Na skutek 
wytężonej akcji dyplomatycznej, przy wsparciu powstałej z naszej 
inicjatywy Grupy Wyszehradzkiej złożonej z organizacji samo-
rządów lekarzy weterynarii z państw Europy Środkowo-Wschod-
niej, podobne stanowisko zajęło Europejskie Stowarzyszenie Le-
karzy Weterynarii (FVE) w Brukseli. Rozmowy i spotkania z pol-
skimi europosłami poprzedziły przesłanie podobnych stanowisk 
FVE i Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej do Parlamentu 
i Rady Europy. Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna opraco-
wała szeroki zakres poprawek do przedmiotowego projektu i są 
one, dzięki dobrej współpracy z Departamentem Bezpieczeń-
stwa Żywności i Weterynarii, prezentowane przez stronę rządową 
podczas prac na forum zespołu roboczego Komisji Europejskiej.

Dbałość o zapewnienie bezpieczeństwa zdrowia publiczne-
go jest obowiązkiem każdego lekarza weterynarii wykonujące-
go swój zawód. Należy jednak zdecydowanie podkreślić, że wio-
dącą rolę spełniają w tym zakresie lekarze weterynarii pracujący 
w Inspekcji Weterynaryjnej.

Krajowa Rada zawsze podkreślała, że Inspekcja Weterynaryjna 
działa prawidłowo i nie wymaga reform, a jedynie spionizowania 
i wzmocnienia kadrowo-finansowego, gdyż wynagrodzenia w In-
spekcji są na żenująco niskim poziomie i powodują odpływ z niej 
dobrze przygotowanej kadry lekarzy weterynarii nieusatysfakcjo-
nowanej ich wysokością. Z tego też powodu z inicjatywy Krajo-
wej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej powstało w czerwcu 2015 r. 
Porozumienie Wielkopolskie. Porozumienie Wielkopolskie po-
wstało jako reprezentant środowiska weterynaryjnego, z sygna-
tariuszami: Krajową Izbą Lekarsko-Weterynaryjną, Ogólnopol-
skim Związkiem Zawodowym Lekarzy Weterynarii Inspekcji 
Weterynaryjnej, Ogólnopolskim Stowarzyszeniem Lekarzy We-
terynarii Wolnej Praktyki „Medicus Veterinarius”, Sekcją Kra-
jową Pracowników Weterynarii NSZZ „Solidarność”, w odpo-
wiedzi na pauperyzację pracowników Inspekcji Weterynaryjnej.

Sygnatariusze Porozumienia Wielkopolskiego podjęli nego-
cjacje z ówczesnym Ministrem Rolnictwa i Rozwoju Wsi celem 
realizacji ustalonych postulatów środowiska. Z powodu braku 
postępu w negocjacjach Porozumienie Wielkopolskie zorgani-
zowało manifestację przed Kancelarią Prezesa Rady Ministrów 
i Ministerstwem Rolnictwa, w której wzięło udział ponad 2 ty-
siące osób, co biorąc pod uwagę ok. 6 tysięcy osób zatrudnionych 
w Inspekcji Weterynaryjnej stanowi dowód determinacji środo-
wiska weterynaryjnego. W wyniku toczących się w międzyczasie 
negocjacji z ówczesnym Ministrem Rolnictwa wstępnie ustalono 
warunki możliwe do przyjęcia przez naszą stronę:
1.  Na wzrost wynagrodzeń zostanie przeznaczona kwota w wy-

sokości 1200 zł miesięcznie na każdy etat w Inspekcji Wete-
rynaryjnej, rozłożona w równych częściach na dwa kolejne 
lata: 600 zł miesięcznie na każdy etat wypłacane od 1 stycz-
nia 2016 r. oraz kolejne 600 zł miesięcznie na każdy etat wy-
płacane od 1 stycznia 2017 r.

2.  Zwiększenie środków finansowych na wynagrodzenia dla 
urzędowych lekarzy weterynarii za czynności związane ze 
zwalczaniem chorób zakaźnych zwierząt w wysokości ogó-
łem 15 000 000 zł w równych częściach na dwa kolejne lata: 
7 500 000 zł od 1 stycznia 2016 r. oraz kolejne 7 500 000 zł od 
1 stycznia 2017 r.
Bieżąca sytuacja została szczegółowo przedstawiona przez 

sygnatariuszy Porozumienia Wielkopolskiego na posiedzeniu 
Sejmowej Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi dzięki uprzejmości 
ówczesnego przewodniczącego, posła Krzysztofa Jurgiela, który 
uznał zasadność przedstawionych roszczeń.

W tym miejscu chciałbym serdecznie podziękować wszystkim 
organizatorom i uczestnikom manifestacji. Szczególne podzięko-
wania za organizację demonstracji należą się okręgowym izbom 

lekarsko-weterynaryjnym, bez wsparcia których protest w takiej 
skali nie mógłby się odbyć. Dziękuję również za zaangażowanie 
w przeprowadzenie manifestacji wszystkim sygnatariuszom Po-
rozumienia Wielkopolskiego oraz powiatowym lekarzom wete-
rynarii biorącym udział w tych działaniach.

Należy podkreślić, że negocjacje trwały do ostatniego dnia 
przed wyborami parlamentarnymi, ale, niestety, zapisy propo-
nowane przez ówczesnego Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
Marka Sawickiego były dla nas nie do zaakceptowania. Nieste-
ty, po wyborach parlamentarnych nowe kierownictwo Minister-
stwa nie chciało podjąć żadnych rozmów, pomimo że osobiście 
przedstawiałem Panu Ministrowi Krzysztofowi Jurgielowi zasad-
ność naszych roszczeń, znanych zresztą z czasów gdy Pan Mini-
ster pełnił funkcję przewodniczącego Sejmowej Komisji Rolnic-
twa i Rozwoju Wsi.

Wraz ze zmianą rządu wróciła koncepcja konsolidacji inspek-
cji działających w zakresie urzędowej kontroli żywności. Jak już 
podkreślałem, Inspekcja Weterynaryjna działa dobrze, na co 
wskazuje nie tylko opinia Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej, ale pozytywne wyniki misji unijnych oraz audytów kra-
jów trzecich. Wobec powyższego ewentualne zmiany powinny 
dotyczyć jedynie wzmocnienia kadrowo-finansowego Inspek-
cji. Od momentu powołania przez Ministra Rolnictwa i Rozwo-
ju Wsi Krzysztofa Jurgiela Zespołu do spraw reformy instytucjo-
nalnej systemu bezpieczeństwa żywności zabiegaliśmy o prawo 
uczestniczenia w jego pracach, chcąc przedstawić nasze mery-
toryczne argumenty. Niestety, spotkaliśmy się z odmową, a pro-
jekt przedstawiony przez Ministerstwo autorstwa tak zwanego 
„Zespołu Chodkowskiego” deprecjonował zawód lekarza wete-
rynarii w sposób niezgodny z prawem międzynarodowym, co 
nieraz wykazywaliśmy w swoich stanowiskach. Pragnę przypo-
mnieć, że zgodnie z tym projektem, aby pełnić funkcję organu 
w nowej inspekcji, wystarczyło legitymować się tytułem magi-
stra w dowolnej dziedzinie. Dostrzegając determinację kierownic-
twa Ministerstwa i zdając sobie sprawę, że zapadła, bez względu 
na merytoryczne argumenty, „decyzja polityczna” w tym zakre-
sie, Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna powołała rozszerzo-
ny Zespół ds. sytuacji kadrowo-płacowej w Inspekcji Weteryna-
ryjnej Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej do opracowania 
projektu ustawy o Państwowej Inspekcji Weterynarii i Żywno-
ści na bazie powstałego przy współudziale Krajowej Rady Lekar-
sko-Weterynaryjnej w poprzedniej kadencji Sejmu RP poselskie-
go projektu w ww. sprawie oraz strategii wprowadzenia propo-
zycji rozwiązań opracowanych przez nasz Samorząd. W skrócie 
można scharakteryzować projekt Ustawy o Inspekcji Weteryna-
rii i Żywności 4 założeniami:

 – konsolidacja polega na przyłączeniu zadań i środków do ist-
niejącej Inspekcji Weterynaryjnej,

 – Inspekcja jest usadowiona bezpośrednio pod premierem RP,
 – Inspekcja zostaje spionizowana,
 – funkcję organów mogą pełnić jedynie lekarze weterynarii speł-

niający warunki tożsame z warunkami obowiązującymi ak-
tualnie w Inspekcji Weterynaryjnej.
Podjęliśmy też decyzję o podjęciu próby zebrania 100 tysięcy 

podpisów w celu wprowadzenia naszego projektu do Sejmu, jako 
projektu obywatelskiego. Niestety, akcja nie w pełni się powio-
dła pomimo znaczącej pomocy samorządu pielęgniarek i położ-
nych oraz samorządu lekarskiego. Jako przyczyny należy w tym 
miejscu wymienić brak zaangażowania części członków nasze-
go Samorządu, ale także wystąpienia publiczne osób z wysokie-
go kierownictwa Ministerstwa deprecjonujące działania Krajo-
wej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej. Niemniej chciałbym w tym 
miejscu podziękować serdecznie za zaangażowanie tym, któ-
rzy czynnie włączyli się w tę akcję, a byliście Państwo napraw-
dę licznym gronem. Należy też podkreślić fakt, że nie chcieliśmy 
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skorzystać z deklarowanej przez samorządy terytorialne i partie 
polityczne pomocy w zbieraniu podpisów ze względu na zacho-
wanie podstawowej cechy samorządu zawodu zaufania publicz-
nego, a mianowicie niezależności i apolityczności.

Podczas posiedzeń Podkomisji stałej do spraw utworzenia 
Urzędu Bezpieczeństwa Żywności oraz Komisji Rolnictwa i Roz-
woju Wsi wskazywaliśmy ustawicznie na niezgodność projektu 
ministerialnego z normami prawa międzynarodowego, między 
innymi Porozumieniem SPS, jednoznacznie wskazującymi le-
karza weterynarii jako jedyny zawód certyfikujący bezpieczeń-
stwo zdrowotne żywności. Cały czas przestrzegamy Minister-
stwo przed zagrożeniami dla zdrowia publicznego oraz dla eks-
portu polskiej żywności wynikającymi z ich projektu. Zagrożenia 
dostrzegają też liczne organizacje producentów żywności, które 
dały temu wyraz w swoich stanowiskach.

Wszystkim tym działaniom towarzyszyła profesjonalna kam-
pania medialna zorganizowana przez rzecznika prasowego Kra-
jowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej, która spowodowała, że nasz 
głos i opinie były słyszalne na forum publicznym.

Ogrom włożonej pracy spowodował idącą w dobrym kierun-
ku zmianę ministerialnego projektu. Aktualny projekt ustawy 
przewiduje, że większość stanowisk kierowniczych w organach 
nowej inspekcji obejmą lekarze weterynarii. Niemniej nie jest to 
projekt, który może nas zadowalać. Działania Samorządu w tej 
kluczowej sprawie powinny być kontynuowane.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna z oburzeniem przyję-
ła wprowadzenie na prośbę kierownictwa Ministerstwa Rolnic-
twa i Rozwoju Wsi poprawki do Ustawy o zmianie niektórych 
ustaw w celu ułatwienia zwalczania chorób zakaźnych zwierząt 
w treści zaliczającej powiatowych lekarzy weterynarii i ich za-
stępców do wyższych urzędników w rozumieniu Ustawy o służ-
bie cywilnej. Kontrowersyjna poprawka zaskutkowała w dużej 
liczbie przypadków obniżeniem wynagrodzenia podstawowego 
naszych kolegów, a także możliwością odwołania ich z zajmowa-
nego stanowiska bez zachowania możliwości pracy w służbie cy-
wilnej. Liczną korespondencję w tej sprawie mogliście Państwo 
śledzić na stronie internetowej Krajowej Izby Lekarsko-Wetery-
naryjnej i na łamach „Życia Weterynaryjnego”.

Należy podkreślić, że rację przyznał nam Szef Służby Cywil-
nej Dobrosław Dowiat-Urbański – wskazując, że podjął działa-
nia mające na celu naprawę niesprawiedliwych rozwiązań wy-
nikających z nieudolnie przygotowanej przez Ministerstwo Rol-
nictwa i Rozwoju Wsi poprawki.

Działalność prywatnie praktykujących lekarzy weterynarii 
związana jest nieodłącznie z tzw. rachunkiem ekonomicznym. Na 
satysfakcję, jaką daje nam praca zawodowa, niebagatelny wpływ 
mają czynniki pozaekonomiczne, takie jak: miłość do zwierząt, 
altruizm, empatia i wiele innych. Należy jednak pamiętać, że na-
sza działalność jest działalnością gospodarczą, której głównym 
celem jest uzyskanie dochodu, a więc przychody uzyskane z tytu-
łu świadczonych usług muszą przewyższać wydatki, jakie ponie-
śliśmy i na bieżąco ponosimy. Aby wynik finansowy był dodat-
ni, innymi słowy, aby praca lekarza weterynarii była opłacalna, 
należy odpowiednio skalkulować ceny usług. Wielu z nas nie ma 
przygotowania ekonomicznego i nie uświadamia sobie, jak wie-
le czynników ma wpływ na wynik finansowy. W związku z tym 
Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna zleciła opracowanie ana-
lizy: „Wycena kosztu godziny pracy lekarza weterynarii w Polsce 
wykonującego czynności lekarsko-weterynaryjne w ramach za-
kładu leczniczego dla zwierząt”. Ekonomiści ze Szkoły Głównej 
Handlowej w Warszawie oszacowali średni koszt godziny pra-
cy lekarza weterynarii, uwzględniając realne czynniki, takie jak 
koszt utrzymania zakładu leczniczego, koszty zakupu i amorty-
zacji sprzętu oraz wszelkich koniecznych do wykonywania pracy 
środków trwałych i ruchomych. Koszt pracy lekarza weterynarii 

to także koszty związane z zatrudnieniem pracowników, kosz-
ty szkoleń i dokształcania ustawicznego. Wycena godziny pracy 
z przyczyn oczywistych została uśredniona i w poszczególnych 
przypadkach wartości mogą nieco odbiegać od realnych kosztów 
konkretnych zakładów leczniczych dla zwierząt.

Opracowanie pozwala lekarzom weterynarii na rzetelne wyce-
nienie swych usług, a tym samym powinno zapobiegać stosowa-
niu niezgodnych z prawem polskim cen dumpingowych. Stanowi 
także istotną pomoc przy różnego rodzaju negocjacjach, unaocz-
niając wysokość nakładów ponoszonych przez lekarzy wetery-
narii w ich codziennej pracy. Należy podkreślić, że koszt godzi-
ny pracy lekarza weterynarii w Polsce wykonującego czynności 
lekarsko-weterynaryjne w ramach zakładu leczniczego dla zwie-
rząt wyniósł w powyższym opracowaniu wykonanym w Szkole 
Głównej Handlowej w Warszawie 150,90 zł.

Na podstawie powyższej ekspertyzy Krajowa Rada Lekarsko-
-Weterynaryjna zwróciła się po raz kolejny do ministra z proś-
bą o nowelizację Rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi z 20 kwietnia 2005 r. w sprawie wysokości opłaty związanej 
z wydaniem paszportu dla przemieszczanych w celach niehan-
dlowych zwierząt domowych towarzyszących podróżnym, argu-
mentując konieczność podwyższenia opłaty kosztami pracy le-
karza weterynarii przedstawionymi w ekspertyzie. Dane zawar-
te w ekspertyzie były przekonywujące dla ówczesnego Ministra 
Rolnictwa i spowodowały, że po wielu latach starań Samorządu, 
tym razem rozmowy zakończyły się sukcesem, a 23 październi-
ka 2015 r. weszło w życie Rozporządzenie Ministra Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi z 16 września 2015 r. w sprawie wysokości opłaty 
związanej z wydaniem paszportu dla przemieszczanych w celach 
niehandlowych zwierząt domowych towarzyszących podróżnym 
ustalające opłatę za wystawienie paszportu dla zwierząt towarzy-
szących na kwotę 100,00 zł. Podwyżka ta spowodowała niewąt-
pliwie poprawę opłacalności czynności związanych z dystrybu-
cją i wydaniem paszportu szczególnie dla lekarzy wolnej prakty-
ki, ale również dla izb okręgowych i Izby Krajowej.

Opierając się na wynikach wspomnianej ekspertyzy i okre-
śleniu czasochłonności poszczególnych czynności urzędowych 
wykonywanych z wyznaczenia powiatowego lekarza weteryna-
rii, opracowaliśmy projekt nowelizacji Rozporządzenia Ministra 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie warunków i wysokości wy-
nagrodzenia za wykonywanie czynności przez lekarzy wetery-
narii i inne osoby wyznaczone przez powiatowego lekarza we-
terynarii zakładający wzrost stawek wynagrodzeń urzędowe-
go lekarza weterynarii do realnego poziomu. Projekt złożyliśmy 
w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi i oczekujemy na roz-
mowy uzgodnieniowe w tym zakresie.

Opracowaliśmy projekt nowelizacji Ustawy o ochronie zwierząt 
zakładający obligatoryjne znakowanie wszystkich psów w kraju 
i wprowadzający Krajowy Rejestr Psów prowadzony przez Kra-
jową Izbę Lekarsko-Weterynaryjną. W poprzedniej kadencji 
Sejmu doprowadziliśmy do jego drugiego czytania, ale, nieste-
ty, koniec kadencji przerwał nad nim prace. W nowej kadencji 
Sejmu rozpoczęliśmy prace od nowa. Uzyskaliśmy wsparcie Ze-
społu ds. Obszarów Wiejskich Wsi i Rolnictwa Komisji Wspól-
nej Rządu i Samorządu Terytorialnego oraz Parlamentarnego Ze-
społu Przyjaciół Zwierząt. Zgodnie z uzgodnieniami w Depar-
tamencie Bezpieczeństwa Żywności i Weterynarii trwają prace 
nad projektem ustawy.

W tym samym czasie zbudowaliśmy i wdrożyliśmy nowo-
czesny program informatyczny umożliwiający wpisywanie on-
-line przez upoważnionego do wydawania paszportów lekarza 
weterynarii wydanych przez niego paszportów. Ułatwiło to pra-
cę lekarzom, uwalniając ich od kłopotliwego przesyłania zwro-
tek do izb okręgowych, a jednocześnie stało się poważnym argu-
mentem w rozmowach nad wprowadzeniem powyższej ustawy 
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i powierzeniem w niej Krajowej Izbie Lekarsko-Weterynaryjnej 
prowadzenia Krajowego Rejestru Psów na wzór Krajowego Re-
jestru Paszportów dla Zwierząt Towarzyszących.

Została utworzona nowa, bardziej funkcjonalna strona inter-
netowa Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej.

Dnia 1  października 2015  r. weszła w  życie uchwała 
nr 27/14/VI w sprawie zmiany uchwały nr 24/2014/VI z 10 czerw-
ca 2014 r. w sprawie ustalenia wysokości odpłatności za szko-
lenie praktyczne uczniów szkół ponadgimnazjalnych i  szkole-
nie praktyczne studentów wydziałów medycyny weterynaryjnej 
w zakresie wynikającym z programu studiów ustalające opłatę 
za szkolenie praktyczne na kwotę 32,00 zł za dzień. Zmniejsza 
ona, chociaż nie likwiduje nierównego traktowania podmiotów 
gospodarczych, tzn. ośrodków kształcących na kierunkach we-
terynaryjnych i zakładów leczniczych dla zwierząt, które przez 
25 lat bezpłatnie szkoliły studentów uczelni i uczniów szkół we-
terynaryjnych.

OIE – Światowa Organizacja Zdrowia Zwierząt, w uznaniu dla 
struktury i organizacji Samorządu lekarzy weterynarii w Polsce 
oraz jego aktywności na forum międzynarodowym wskazała na 
Krajową Izbę Lekarsko-Weterynaryjną jako instytucję, która jest 
w stanie udzielić pomocy w zorganizowaniu samorządu lekarzy 
weterynarii w Kirgistanie. Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryj-
na podjęła uchwałę w sprawie zawarcia umowy wdrażającej po-
rozumienie partnerskie z Kirgiską Izbą Lekarsko-Weterynaryj-
ną i utworzyła na bazie biura Krajowej Izby Lekarsko-Wetery-
naryjnej biuro zajmujące się aspektami prawnymi i techniczną 
współpracą oraz organizacją partnerskich wizyt. Należy podkre-
ślić, że przedsięwzięcie finansowane jest przez Międzynarodowy 
Fundusz Rozwoju Rolnictwa (IFAD) i przyniesie wymierne ko-
rzyści finansowe naszemu Samorządowi. Realizacja umowy bę-
dzie zadaniem następnej kadencji.

Uwagę Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej przykuwa-
ły też dwie poważne epizoocje, które wystąpiły w naszym kraju 
w ostatnim czasie, tj. ASF i grypa ptaków, a przede wszystkim 
zagadnienia związane ze zwalczaniem i monitorowaniem tych 
chorób przez Inspekcję Weterynaryjną i lekarzy wyznaczonych. 
Zaniepokojenie wzbudził fakt, że niektóre czynniki polityczne 
i grupy społeczne próbowały zbijać kapitał polityczny kosztem 
złej opinii o pracy lekarzy weterynarii w ogniskach choroby oraz 
forować rozwiązania legislacyjne, które godziły wprost w nieza-
leżność i autonomię służb weterynaryjnych. Krajowa Rada Lekar-
sko-Weterynaryjna wyrażała przeciw temu sprzeciw w swoich sta-
nowiskach i opiniach do projektów aktów prawnych przygotowy-
wanych przez stronę rządową. Między innymi z naszej inicjatywy 
został przywrócony obowiązek posiadania świadectwa zdrowia 
przy każdym przemieszczaniu trzody chlewnej. Na bieżąco śle-
dziliśmy doniesienia medialne, a także czynnie je kreowaliśmy.

Dużą wagę przywiązywałem do wizerunku medialnego na-
szego zawodu i Samorządu. Już na początku kadencji zorganizo-
waliśmy cykl szkoleń medialnych przeprowadzonych przez pro-
fesjonalną ekipę telewizyjną, w którym wzięli udział członkowie 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej oraz lekarze zgłoszeni 
przez izby okręgowe. Z mojej inicjatywy przeprowadzony został 
konkurs na rzecznika prasowego Krajowej Izby Lekarsko-Wete-
rynaryjnej. W wyniku konkursu został zatrudniony na tym sta-
nowisku pełniący jednocześnie funkcję sekretarza „Życia We-
terynaryjnego” profesjonalny dziennikarz. To spowodowało, że 
wspomniana wcześniej kampania medialna była przeprowadzona 
profesjonalnie i dała bardzo dobre wyniki w stosunku do zaan-
gażowanych w nią środków. Należy tu podkreślić liczbę wywia-
dów telewizyjnych, radiowych i prasowych, których udzieliłem 
ja lub inni członkowie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej. Organizowaliśmy także konferencje prasowe, które dzięki 
pracy naszego rzecznika cieszyły się dobrą frekwencją. Myślę, 

że ten kierunek działań powinien być kontynuowany i rozwija-
ny w następnej kadencji.

Projektem, który wymagał ogromnego zaangażowania i wy-
siłku, było powiększenie i wyremontowanie siedziby naszego Sa-
morządu. Na początku kadencji złożyłem podpis pod aktem no-
tarialnym zakupu sąsiadującego z naszą siedzibą lokalu, finalizu-
jąc tym starania Prezesa i Rady poprzedniej V kadencji. Ostatnie 
posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej VI kaden-
cji odbyliśmy w uroczyście tego dnia otwartej i poświęconej sie-
dzibie, która została powiększona i wyremontowana. Stanowi 
ona teraz godną wizytówkę naszego Samorządu i jest także jed-
nym z elementów budowy prestiżu zawodu lekarza weteryna-
rii. Dziękuję wszystkim, którzy byli czynnie zaangażowani w to 
trudne przedsięwzięcie.

Prestiż naszego Samorządu budowałem także, biorąc aktyw-
ny udział w pracach Konwentu Prezesów Samorządów Zawodów 
Zaufania Publicznego, co zaowocowało faktem, że byłem jednym 
z prelegentów na konferencji zorganizowanej w Senacie na temat 
zawodów zaufania publicznego.

W mijającej VI kadencji przypadał jubileusz 25-lecia działal-
ności Samorządu Lekarzy Weterynarii, którego uroczyste obcho-
dy świętowały zarówno okręgowe, jak i Krajowa Izba Lekarsko-
-Weterynaryjna. Krajowe uroczystości odbyły się w hotelu Plaza 
w Warszawie i były okazją do podsumowania działalności w tym 
czasie Samorządu Lekarzy Weterynarii w Polsce ze szczególnym 
uwzględnieniem roli izb okręgowych. Uhonorowani zostali me-
dalami i odznakami „Bene de Veterinaria Meritus” szczególnie 
zasłużeni dla naszego Samorządu działacze. Uroczyste obchody 
organizowane przez niektóre izby okręgowe były też okazją do 
wręczenia pamiątkowych miniaturek Krasnala Roszka, którego 
figura-symbol lekarza weterynarii stanęła z inicjatywy X Zjazdu 
przed gmachem Uniwersytetu Przyrodniczego we Wrocławiu.

Niestety, z powodu mnogości wydarzeń i  inicjatyw podej-
mowanych przez Krajową Radę Lekarsko-Weterynaryjną oraz 
ram wydawniczych mogłem zasygnalizować tylko najistotniej-
sze działania.

Trudno jest opisać wszystkie sprawy, które były podejmowa-
ne przez Izbę. Ważny był nasz stały udział w posiedzeniach Sej-
mu i Senatu RP, opiniowanie wszystkich projektów aktów praw-
nych dotyczących weterynarii. Szczegółowo przedstawialiśmy je 
na łamach „Życia Weterynaryjnego” oraz na stronie interneto-
wej naszej Izby.

Przedstawione zagadnienia udało nam się zrealizować dzię-
ki zespołowej pracy większości członków Krajowej Rady Lekar-
sko-Weterynaryjnej. Nie bez znaczenia była dobra współpraca 
z Rzecznikiem Odpowiedzialności Zawodowej i jego zastępcami, 
Krajowym Sądem Lekarsko-Weterynaryjnym, sędziami, Krajo-
wą Komisją Rewizyjną, zespołem prawników czy redakcją „Życia 
Weterynaryjnego” oraz wszystkimi lekarzami weterynarii i in-
nymi osobami, które wspierały naszą Izbę. Realizacja ogromnej 
liczby zadań nie byłaby możliwa bez pełnego zaangażowania pra-
cowników biura Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej i kieru-
jącego nim dyrektora Marka Mastalerka.

Wszystkim Wam, drodzy Państwo, serdecznie dziękuję. Współ-
praca z Wami była dla mnie zaszczytem.

Delegatom życzę, żeby Krajowy Zjazd Lekarzy Weteryna-
rii wyłonił na VII kadencję władze Samorządu dające najlepsze 
gwarancje zrealizowania naszych planów.

Jestem przekonany, że wybierając na swoich przedstawicieli 
tych, którzy potrafią i będą skutecznie działać, a nie tylko o tym 
mówić; tych, dla których dobro zawodu jest głównym, niepozo-
rowanym celem, wniosą Państwo znaczący wkład w funkcjono-
wanie naszego zawodu i Samorządu lekarzy weterynarii.

lek. wet. Jacek Łukaszewicz
Prezes Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

PODSUMOWANIE DZIAŁAŃ KRLW VI KADENCJI
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23 czerwca 2017 r., o godzinie 9.00  
odbędzie się Uroczysta Msza Święta  

w kościele pod wezwaniem Wszystkich Świętych,  
ul. Poznańska 92, w Tarnowie Podgórnym.

Porządek obrad  
XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii  
Tarnowo Podgórne, 23–25 czerwca 2017 r.

Z jazd będzie obradował w Hotelu 500 przy ul. Poznańskiej 139, 
62-080 Tarnowo Podgórne k. Poznania.

23 czerwca 2017 r. (piątek)

Rejestracja gości i  delegatów w  godz. 8.00–10.30  w  Hote-
lu 500 przy ul. Poznańskiej 139, 62-080 Tarnowo Podgórne 
k. Poznania

I. Posiedzenie plenarne – godz. 10.30–19.30
 1.  Otwarcie obrad XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weteryna-

rii – Jacek Łukaszewicz, prezes Krajowej Rady Lekarsko-
-Weterynaryjnej

1)  Wprowadzenie sztandaru Krajowej Izby Lekarsko-Wete-
rynaryjnej

2)  Przywitanie gości i delegatów
3)  Wystąpienie Jacka Łukaszewicza, prezesa Krajowej Rady 

Lekarsko-Weterynaryjnej
4)  Wystąpienia gości
5)  Wręczenie Medali Honorowych „Bene de Veterinaria Meritus”
6)  Wręczenie odznaki „Zasłużony dla Samorządu Lekarsko-

-Weterynaryjnego MERITUS”
 2.  Wybory Prezydium Zjazdu:

– przewodniczącego Zjazdu
– zastępców przewodniczącego Zjazdu – w składzie 2 osób
– sekretarzy Zjazdu – w składzie 4 osób

 3.  Uchwalenie regulaminu obrad Zjazdu
 4.  Wybory:

– Komisji Mandatowej – w składzie 3 osób
– Komisji Regulaminowej – w składzie 3 osób
– Komisji Wyborczej – w składzie 3 osób
– Komisji Skrutacyjnej – w składzie 3 osób
– Komisji Uchwał i Wniosków – w składzie 3 osób

 5.  Informacje Komisji o ukonstytuowaniu się
 6.  Komunikat Komisji Mandatowej w sprawie prawomoc-

ności XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii
 7.   Przyjęcie porządku obrad Zjazdu
 8.  Sprawozdanie kadencyjne ustępujących organów Krajo-

wej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej:
1)  Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej
2)  Krajowej Komisji Rewizyjnej
3)  Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej
4)  Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego

 9.  Dyskusja nad sprawozdaniami kadencyjnymi
10.  Podjęcie uchwał w sprawie:

1)  zatwierdzenia sprawozdania Krajowej Rady Lekarsko-We-
terynaryjnej

2)  zatwierdzenia sprawozdania Krajowej Komisji Rewizyjnej
3)  zatwierdzenia sprawozdania Krajowego Rzecznika Od-

powiedzialności Zawodowej

4)  zatwierdzenia sprawozdania Krajowego Sądu Lekarsko-
-Weterynaryjnego

11.  Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Krajowej Rady 
Lekarsko-Weterynaryjnej za lata 2013–2017

Przerwa obiadowa – godz. 15.00–16.30

12.  Podjęcie uchwały w sprawie liczebności organów: Krajowej 
Rady Lekarsko-Weterynaryjnej, Krajowej Komisji Rewizyj-
nej, Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego oraz zastęp-
ców Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej

13.  Wybory: prezesa Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
i Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej

1)  zgłaszanie kandydatów na prezesa Krajowej Rady Lekar-
sko-Weterynaryjnej

 –  przedstawienie przez Komisję Wyborczą listy kandyda-
tów na prezesa Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

2)  zgłaszanie kandydatów na Krajowego Rzecznika Odpo-
wiedzialności Zawodowej

 –  przedstawienie przez Komisję Wyborczą listy kandydatów 
na Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej

3)  wystąpienia programowe kandydatów i odpowiedzi na za-
pytania

14.  Dyskusja
15.  Głosowanie na prezesa Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-

ryjnej i Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodo-
wej

16.  Dyskusja cd.
17.  Ogłoszenie wyników głosowania na prezesa Krajowej Rady 

Lekarsko-Weterynaryjnej i Krajowego Rzecznika Odpowie-
dzialności Zawodowej

18.  Wystąpienie wybranych: prezesa Krajowej Rady Lekarsko-
-Weterynaryjnej i Krajowego Rzecznika Odpowiedzialno-
ści Zawodowej

Kolacja, grill – godz. 20.00

24 czerwca 2017 r. (sobota)

Rejestracja delegatów w godz. 9.00–10.00 w Hotelu 500 przy 
ul. Poznańskiej 139, 62-080 Tarnowo Podgórne k. Poznania

II. Posiedzenie plenarne – godz. 10.00–19.00
1.  Wybory

1)  Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej
 –  zgłaszanie kandydatów
 –  przedstawienie przez Komisję Wyborczą listy kandy-

datów
 –  zapytania do kandydatów
2)  Krajowej Komisji Rewizyjnej
 –  zgłaszanie kandydatów
 –  przedstawienie przez Komisję Wyborczą listy kandy-

datów
 –  zapytania do kandydatów
3)  Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego
 –  zgłaszanie kandydatów
 –  przedstawienie przez Komisję Wyborczą listy kandy-

datów
 –  zapytania do kandydatów

Porządek obrad XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
w Tarnowie Podgórnym, 23–25 czerwca 2017 r.
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4)  zastępców Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Za-
wodowej

 –  zgłaszanie kandydatów
 –  przedstawienie przez Komisję Wyborczą listy kandy-

datów
 –  zapytania do kandydatów

2.  Dyskusja cd.
3.  Drukowanie i doręczenie delegatom list kandydatów do po-

szczególnych organów
4.  Głosowanie kandydatur do organów Krajowej Izby Lekar-

sko-Weterynaryjnej i na zastępców Krajowego Rzecznika 
Odpowiedzialności Zawodowej

Przerwa obiadowa – godz. 15.00–16.30

5.  Przedstawienie i głosowanie projektów uchwał i innych doku-
mentów zjazdowych, przygotowanych przez Komisję Uchwał 
i Wniosków

6.  Ogłoszenie wyników wyborów do:
–  Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej
–  Krajowej Komisji Rewizyjnej

–  Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego
–  zastępców Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności 

 Zawodowej

Uroczysta kolacja – godz. 20.00

25 czerwca 2017 r. (niedziela)

Rejestracja delegatów w godz. 9.00–10.00 w Hotelu 500 przy 
ul. Poznańskiej 139, 62-080 Tarnowo Podgórne k. Poznania

III. Posiedzenie plenarne – godz. 10.00–13.00
1.  Dyskusja cd.
2.  Przedstawienie i głosowanie projektów uchwał i innych doku-

mentów zjazdowych, przygotowanych przez Komisję Uchwał 
i Wniosków

3.  Wyprowadzenie sztandaru Krajowej Izby Lekarsko-Wetery-
naryjnej

4.  Zamknięcie obrad XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii

Obiad – godz. 14.00–15.30

Dolnośląska Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Bieńko Edyta
Bober Wiesława
Ciszewski Grzegorz
Dorobek Jan
Hildebrand Wojciech
Hołdowański Andrzej
Huk Wojciech
Jakubiak Julian
Jankowska Dominika
Kałamaga Wiesław
Kowalik Grzegorz
Król Zdzisław
Ledowski Aleksander
Lenart-Ojak Magdalena
Ligór-Tkacz Joanna
Łupicka-Aksamit Magdalena
Noszczyk-Nowak Agnieszka
Pasławska Urszula
Pawicka-Stefanko Danuta
Popowicz Ryszard
Przybyszewski Ryszard
Różycki Artur
Rzepka Dariusz
Sitnik Małgorzata
Tarnowiecki Krzysztof
Tureniec Jerzy
Zawadzki Wojciech
Zborowska Magdalena

Kaszubsko-Pomorska Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Brzeski Tomasz
Burlińska Anna
Burliński Piotr
Czernielewski Marcin
Drezner Marek
Grotkowska Jolanta
Jeliński Piotr
Juchniewicz Andrzej
Kalicki Mirosław
Kamionowski Marek
Kwiatkowski Krzysztof
Luks Magdalena
Sajnóg Ryszard
Sikorski Janusz
Tocha-Michnowska Edyta
Wojewódzki Zbigniew
Żarnowska Sabina

Kujawsko-Pomorska Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Andryszak Sławomir
Bachurski Maciej
Borowski Andrzej
Dąbrowska Jolanta
Dąbrowski Jarosław
Domagalski Andrzej
Dymek Jerzy
Fafiński Stefan

Delegaci na XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii
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Gadomski Zygmunt
Gaworska-Raszczyk Katarzyna
Grzeczka Zenon
Judek Jacek
Klimowski Andrzej
Klusek Konstanty
Knaflewski Bogusław
Kurnik Krzysztof
Plewa Stanisław
Pułkownik Piotr
Szczerbiak Włodzimierz
Zuchniak Iwona

Lubelska Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Ancygier Andrzej
Biełuszka Piotr
Bliźniuk Jarosław
Brzana Tomasz
Czekaj Hanna
Dejneko Romuald
Gajda Stanisław
Golecki Leszek
Gotner Remigiusz
Górski Tomasz
Grąziowska-Maciela Agnieszka
Jarosz Roman
Kalinowska Małgorzata
Kozdruń Wojciech
Kutrzuba Jacek
Lis Agnieszka
Mateńko Paweł
Michałowski Rafał
Mizak Zbigniew
Piotrowski Paweł
Ramotowska-Kołbun Marzena
Rola Jerzy
Saweczko Konrad
Smeja Kamilla
Szczawiński Maciej
Szołucha Robert
Wasilewski Andrzej
Wiciński Jarosław
Więcek Andrzej
Winiarczyk Stanisław

Lubuska Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Figiel Karolina
Kochajkiewicz Czesław
Sobczak Elżbieta
Suchecka Dorota
Świca-Zielonka Monika
Żygadło Paweł

Łódzka Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Borkowski Sławomir
Broda Artur
Brudnicki Wiesław
Buchalski Jakub
Cecotka Andrzej
Cymerski Piotr
Golan Henryk
Jardzioch Adam

Jurkowski Włodzimierz
Kacprzyk Mirosław
Kasiura Mirosław
Martas Krzysztof
Mazurkiewicz Andrzej
Piosczek Artur
Płyk Tadeusz
Raczkowska Alicja
Rześny Jarosław
Skorupski Włodzimierz
Skrzek Zbigniew
Śpiewak Paweł
Tomaszewski Marek
Trenkner Marek
Wojciechowski Henryk

Małopolska Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Ankiewicz Krzysztof
Babiarz Zygmunt
Baziak-Fijałkowska Ewa
Bęczkowska Anna
Cyrwus Jan
Czaja Wacław
Grudnik Jan
Harmata Jerzy
Huza Andrzej
Jakubek Jacek
Kędzierski Tomasz
Kwaśniewicz Dariusz
Lipko-Przybylska Justyna
Pankiewicz Lech
Pawluś Tadeusz
Różański Andrzej
Stein Mariusz
Zieliński Krzysztof
Żmuda Piotr

Opolska Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Kluczniok Piotr
Kobylański Franciszek
Konwant Sebastian
Krasowski Bogusław
Kulka Bartłomiej
Sadowski Andrzej
Skrzypczak Piotr
Treffon Karol
Wisła Marek

Podkarpacka Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Bartler Elżbieta
Choma Małgorzata
Chrzanowski Andrzej
Ciołek Janusz
Dacko Jan
Kamiński Marek
Kozłowska Katarzyna
Oleś-Bizoń Katarzyna
Rucki Piotr
Rutkowski Władysław
Stanisławczuk Marek
Strokoń Roman
Tenerowicz Adam

DELEGACI NA XI KZLW
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Północno-Wschodnia Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Czerniawski Andrzej
Czerski Marian
Dynkowski Jan
Filianowicz Dariusz
Geniusz Michał
Gogacz Piotr
Kulesza Remigiusz
Mędrek Paweł
Mioduszewski Sławomir
Piekut Joanna
Pirsztuk Marek
Tołwiński Mirosław
Trzonkowski Jerzy
Wysocki Marek

Śląska Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Biś Krzysztof
Domiszewski Dominik
Dragan Maciej
Dudzińska-Salamon Katarzyna
Fornal Adam
Franiczek Andrzej
Fulińska Beata
Gewald Ireneusz
Gruca Barbara
Grzelińska Aleksandra
Grzesiczek Mariusz
Konopa Michał
Korzewski Krystian
Krysztofiak Zbigniew
Kwapień Anna
Machoj Marcin
Markiewicz Krzysztof
Michalec Karolina
Musialik Jacek
Orlik Krzysztof
Skrzypiec Jan
Tomaszewski Mirosław
Wierzbinka Katarzyna
Zawadzki Jordan

Świętokrzyska Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Czech Katarzyna
Dul Ryszard
Gębura Krzysztof
Kabała Bartłomiej
Karwacki Jacek
Konopka Bogdan
Kulkiewicz Tadeusz
Mąka Bogusław
Mróz Henryk

Warmińsko-Mazurska Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Cituk Grzegorz
Gajęcki Maciej
Jaroszewski Jerzy
Kloska Andrzej
Kołyszko Henryk
Koncicki Andrzej
Kozłowski Tomasz

Kubiński Władysław
Liedtke Katarzyna
Łukaszewicz Jacek
Mariak Adam
Paradowski Bartłomiej
Pidsudko Zenon
Piekarz Jerzy
Siemieniuch Marta
Szarek Józef
Szumowicz Edyta
Szymański Lech
Tonder Maria
Tułodziecki Jerzy
Wąsowicz Krzysztof
Wojciechowski Witold
Wojnicz Tadeusz
Wojtaszek Adam
Wróblewski Zbigniew
Wydrachowski Jarosław

Warszawska Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Anusz Krzysztof
Babiński Vaclav
Barański Piotr
Bętkowski Ludomir
Białowąs Józef
Bielawski Tomasz
Błaszczak Borys
Boczoń-Borkowska Anna
Boratyn-Laudańska Maria
Brodzik Roman
Bruczyńska Małgorzata
Ceregrzyn Michał
Chędoszko-Papis Anna
Chodkowski Jerzy
Chybała Norbert
Dobosz Mariusz
Dobrzyński Artur
Floryszczyk Bogusław
Floryszczyk Izabela
Futera Grzegorz
Gajewski Zdzisław
Gniot Mirosław
Gorzkoś Juliusz
Gotz Maciej
Gruszczyński Jacek
Janik Robert
Jarocki Zbigniew
Jeszke Urszula
Karkoszka Andrzej
Klockiewicz Maciej
Kobus-Lipska Anna
Koryś Andrzej
Kotomski Grzegorz
Kowalski Maksymilian
Kowalski Paweł
Latko Bogdan
Lendziszewski Tomasz
Lis Łukasz
Łada Wiesław
Malczewska Grażyna
Marat Julia
Mastalerek Marek
Maszkiewicz Jan

DELEGACI NA XI KZLW
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Maszkiewicz Radosław
Matey Edmund
Milik Andrzej
Mitura Michał
Oleszczuk Łukasz
Olszewski Michał
Ostrach Paweł
Pałyszka Monika
Pawłowski Filip
Piątkowski Aleksander
Pławińska-Czarnak Joanna
Pogorzelski Jacek
Półtorak Krzysztof
Prandota Jan
Przybysz Marian
Rogólski Mariusz
Sankiewicz Marek
Schollenberger Antoni
Sobczak-Filipiak Małgorzata
Spruch Wojciech
Staszewska Anna
Tęsiorowski Stanisław Józef
Toborek Monika
Tomanek Beata
Tracz Michał
Waleśkiewicz Katarzyna
Wąsowski Jędrzej
Witkowski Jacek
Witkowski Lucjan
Zaborski Grzegorz
Zaręba Marta
Zawadzka Anna
Zawalich Zbigniew
Żołyniak Tadeusz

Wielkopolska Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Aleksander Jacek
Całka-Zobel Magdalena
Czerwiński Adam
Dogoński Radosław
Dzwonnik Piotr
Gogolewski Lech

Gogulski Maciej
Gołębiowski Bogusław
Gross Marian
Izydorczyk Marek
Jamrozik Roman
Jankowiak Tomasz
Jaśkiewicz Paweł
Kałużny Piotr
Karczewski Dariusz
Lisiak Paulina
Mamczur Jacek
Mamczur Marek
Michalski Sylwester
Mikołajczak Maciej
Misiek Sławomir
Napierała Władysław
Osiecki Radosław
Polcyn Patrycja
Porwan Tomasz
Przewoźna Joanna
Radzimski Jan
Sośnicki Jacek
Srokowski Stanisław
Szeptycki Jan
Wlazły Karol

Zachodniopomorska  
Izba Lekarsko-Weterynaryjna

Blachura Andrzej
Boroń Henryk
Czerwiński Zdzisław
Gugała Leonard
Jagusz Hubert
Jurczyk Przemysław
Kaznocha Andrzej
Kubica Marek
Madej-Szklany Marzena
Pacławski Stanisław
Perskiewicz Tadeusz
Piwowarczyk Piotr
Prost Maciej
Szuba Bartłomiej

DELEGACI NA XI KZLW
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PROJEKT
Uchwała nr …/2017/XI 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie Regulaminu obrad  
XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii

Na podstawie art. 37 pkt 4 Ustawy z 21 grudnia 1990 r. o zawo-
dzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryjnych (t.j. 
Dz.U. z 2016 r., poz. 1479) uchwala się, co następuje:

§ 1
XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii uchwala Regulamin ob-
rad Zjazdu, o treści stanowiącej załącznik do niniejszej uchwały.

§ 2
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Załącznik do uchwały nr …/2017/XI  
XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 

z dnia … czerwca 2017 r.

REGULAMIN OBRAD 
XI KRAJOWEGO ZJAZDU LEKARZY WETERYNARII

Rozdział I 
UCZESTNICY  

XI KRAJOWEGO ZJAZDU LEKARZY WETERYNARII

§ 1
1.  W XI Krajowym Zjeździe Lekarzy Weterynarii, zwanym da-

lej „Zjazdem”, uczestniczą z głosem stanowiącym delegaci na 
Zjazd wybrani przez okręgowe zjazdy lekarzy weterynarii na 
kadencję lat 2017–2021, zwani dalej „delegatami”.

2.  Do udziału w Zjeździe upoważnia się także z głosem dorad-
czym niebędących delegatami na Zjazd członków ustępują-
cych organów Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej.

3.  Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna lub Zjazd może za-
prosić do uczestnictwa w obradach Zjazdu gości i ekspertów.

§ 2
1.  Delegata obowiązuje obecność i czynny udział w posiedze-

niach Zjazdu i Komisji Zjazdowych, których jest członkiem.
2.  Udział delegata w głosowaniu podczas posiedzeń Zjazdu i Ko-

misji Zjazdowych jest jego podstawowym obowiązkiem.

§ 3
1.  Obecność delegata na:

1)  na posiedzeniach Zjazdu potwierdzana jest własnoręcz-
nym podpisem złożonym na liście obecności każdego dnia 
przed rozpoczęciem Zjazdu,

2)  na posiedzeniach Komisji Zjazdowych potwierdzana jest 
w formie własnoręcznego podpisu na liście obecności sta-
nowiącej załącznik do protokołu Komisji Zjazdowej.

2.  Listy obecności sporządza się oddzielnie dla delegatów i dla 
pozostałych osób uczestniczących w Zjeździe.

3.  Opuszczenie obrad Zjazdu przed jego zakończeniem jest 
dopuszczalne jedynie po złożeniu na ręce przewodniczące-
go Zjazdu lub jego zastępcy pisemnego usprawiedliwienia. 
W przypadku niezłożenia pisemnego usprawiedliwienia, 

o którym mowa powyżej, delegat opuszczający Zjazd przed 
jego zakończeniem zobowiązany jest zwrócić Krajowej Izbie 
Lekarsko-Weterynaryjnej poniesione przez nią koszty na rzecz 
jego zakwaterowania i wyżywienia za okres od opuszczenia 
przez delegata obrad Zjazdu do zakończenia tychże obrad.

Rozdział II 
ORGANY ZJAZDU

§ 4
Organami Zjazdu są:

1)  Przewodniczący Zjazdu,
2)  Prezydium Zjazdu,
3)  Komisje Zjazdowe.

§ 5
Prezydium Zjazdu stanowią: przewodniczący Zjazdu, 2 zastęp-
ców przewodniczącego Zjazdu i 4 sekretarzy Zjazdu.

§ 6
1.  Organy Zjazdu wybierają delegaci na Zjazd.
2.  Czynne i bierne prawo wyborcze przysługuje delegatom wy-

branym na Zjazd przez okręgowe zjazdy lekarzy weteryna-
rii, których mandat nie wygasł z przyczyn wymienionych 
w art. 13 pkt 2–7 Ustawy z dnia 21 grudnia 1990 r. o zawo-
dzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryjnych.

3.  Nie można łączyć:
1)  członkostwa w Prezydium Zjazdu z członkostwem w Ko-

misji Zjazdu,
2)  członkostwa w różnych Komisjach Zjazdu.

4.  Wyboru organów Zjazdu dokonuje się w głosowaniu jawnym, 
chyba że zgłoszony zostanie wniosek formalny o przeprowa-
dzenie głosowania tajnego.

5.  Ilekroć dalej w Regulaminie jest mowa o głosowaniu jaw-
nym, należy przez to rozumieć głosowanie przez:
−  podniesienie mandatu przez delegata; lub
−  podniesienie mandatu przez delegata i naciśnięcie przy-

cisku urządzenia do głosowania.

§ 7
1.  Prawo zgłoszenia kandydatur do organów Zjazdu przysłu-

guje ustępującej Krajowej Radzie Lekarsko-Weterynaryjnej 
i każdemu delegatowi na Zjazd.

2.  Zgłoszenia kandydata przez delegata dokonuje się ustnie 
lub pisemnie, wskazując organ lub funkcje, imię i nazwi-
sko, numer mandatu kandydata i siedzibę okręgowej izby le-
karsko-weterynaryjnej, której jest członkiem, a jeżeli zgło-
szenie nastąpiło pisemnie, wymaga ono czytelnego podpisu 
 zgłaszającego.

3.  Liczba kandydatów na członków Prezydium Zjazdu i do Ko-
misji Zjazdowych jest nieograniczona.

§ 8
Przewodniczącego Zjazdu wybierają delegaci po realizacji po-
rządku obrad związanego z otwarciem Zjazdu przez Prezesa 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej.

§ 9
1.  Wybory przewodniczącego Zjazdu przeprowadza prezes 

Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej z pomocą człon-
ków Komitetu Organizacyjnego Zjazdu.

Projekty uchwał, stanowisk i apeli XI KZLW
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2.  Wybór przewodniczącego Zjazdu odbywa się jawnie.
3.  Jeżeli na funkcję przewodniczącego Zjazdu kandyduje wię-

cej niż jeden delegat, wybranym zostaje kandydat, na które-
go oddano większą liczbę głosów delegatów.

§ 10
Przewodniczący Zjazdu:
1.  przeprowadza wybory zastępców przewodniczącego Zjazdu 

i sekretarzy Zjazdu przy pomocy Komitetu Organizacyjne-
go Zjazdu,

2.  reprezentuje Zjazd,
3.  zwołuje posiedzenia Zjazdu,
4.  przewodniczy posiedzeniom Zjazdu i Prezydium Zjazdu,
5.  podejmuje inne czynności wynikające z Regulaminu obrad 

Zjazdu.

§ 11
1.  Zastępcy przewodniczącego Zjazdu zastępują przewodniczą-

cego obrad Zjazdu w zakresie przez niego określonym.
2.  Sekretarze Zjazdu:

1)  dokonują obliczeń głosów delegatów w głosowaniach jawnych,
2)  przyjmują zapisy do udziału w dyskusji,
3)  gromadzą dokumentację Zjazdu,
4)  podejmują inne czynności wynikające z Regulaminu ob-

rad Zjazdu.

§ 12
Prezydium Zjazdu:
1)  przygotowuje kolejne posiedzenie Zjazdu,
2)  przeprowadza wybory Komisji Zjazdowych,
3)  rozstrzyga odwołania od decyzji przewodniczącego Zjazdu,
4)  wykonuje inne czynności wynikające z Regulaminu obrad 

Zjazdu.

§ 13
Zjazd wybiera spośród delegatów na Zjazd Komisje:
1)  Mandatową, w składzie 3 osób,
2)  Regulaminową, w składzie 3 osób,
3)  Uchwał i Wniosków, w składzie 3 osób,
4)  Wyborczą, w składzie 3 osób,
5)  Skrutacyjną, w składzie 3 osób.

§ 14
Zadania Komisji Wyborczej, Skrutacyjnej i Mandatowej okre-
ślone są w Regulaminie wyborów do organów izb lekarsko-we-
terynaryjnych oraz trybu odwoływania członków tych organów.

§ 15
Komisja Regulaminowa:
1.  dokonuje wykładni przepisów Regulaminu obrad Zjazdu,
2.  wykonuje inne czynności wynikające z Regulaminu obrad Zjazdu.

§ 16
Komisja Uchwał i Wniosków:
1.  przyjmuje projekty uchwał i inne projekty dokumentów zjaz-

dowych,
2.  opracowuje pod względem redakcyjnym projekty, o których 

mowa w pkt 1,
3.  przedstawia Zjazdowi wnioski o przyjęcie lub odrzucenie 

projektów, o których mowa w pkt 1.

§ 17
1.  Komisja Zjazdowa wybiera ze swego składu przewodniczą-

cego, zastępcę przewodniczącego i  sekretarza, a następnie 
informuje Zjazd o ukonstytuowaniu się.

2.  Komisje obradują na posiedzeniach.
3.  Przewodniczący Komisji kieruje jej pracami i składa Zjaz-

dowi sprawozdanie z jej działalności.
4.  Komisje podejmują uchwały zwykłą większością głosów 

w obecności co najmniej połowy składu członków.
5.  Z posiedzenia Komisji sporządza się protokół, który podpi-

sują wszyscy jej członkowie obecni na posiedzeniu.

Rozdział III 
PRZEBIEG OBRAD ZJAZDU

§ 18
1.  Zjazd obraduje na posiedzeniach.
2.  Każdy dzień obrad stanowi oddzielne posiedzenie Zjazdu.

§ 19
1.  Posiedzenia Zjazdu są jawne.
2.  Zjazd na wniosek Prezydium Zjazdu lub co najmniej 30 de-

legatów może uchwalić tajność posiedzenia w czasie rozpa-
trywania określonego punktu porządku obrad Zjazdu.

3.  Zjazd debatuje i rozstrzyga o tajności obrad bez udziału go-
ści i przedstawicieli prasy, radia i telewizji.

§ 20
1.  Obradami Zjazdu kieruje przewodniczący Zjazdu lub w jego 

zastępstwie wyznaczony przez niego zastępca przewodniczą-
cego.

2.  Przewodniczący Zjazdu czuwa nad przestrzeganiem w toku 
obrad Regulaminu obrad Zjazdu oraz porządku i powagi na 
sali posiedzeń.

§ 21
1.  Przewodniczący Zjazdu udziela głosu delegatom i  innym 

uczestnikom Zjazdu w sprawach objętych porządkiem ob-
rad posiedzenia Zjazdu.

2.  Delegaci i inni uczestnicy Zjazdu, którzy zamierzają wziąć 
udział w dyskusji nad określonym punktem porządku obrad 
Zjazdu, zapisują się do głosu u sekretarza Zjazdu prowadzą-
cego listę mówców.

3.  Przewodniczący Zjazdu udziela głosu według kolejności za-
pisów, z zastrzeżeniem ust. 4.

4.  Przewodniczący Zjazdu udziela głosu: prezesowi Krajowej 
Rady Lekarsko-Weterynaryjnej, przewodniczącemu Krajo-
wej Komisji Rewizyjnej, Krajowemu Rzecznikowi Odpowie-
dzialności Zawodowej, przewodniczącemu Krajowego Sądu 
Lekarsko-Weterynaryjnego oraz gościom poza kolejnością 
mówców zapisanych do głosu.

5.  Uczestnik Zjazdu zamiast ustnej wypowiedzi może złożyć 
wypowiedź na piśmie, która będzie stanowić załącznik do 
protokołu Zjazdu.

§ 22
1.  Przewodniczący Zjazdu może zwrócić uwagę mówcy, który 

w swoim wystąpieniu odbiega od spraw objętych przedmio-
tem obrad Zjazdu. Po dwukrotnym zwróceniu uwagi mów-
cy przewodniczący Zjazdu może odebrać temu mówcy głos.

2.  Przewodniczący Zjazdu może zwrócić uczestnikowi Zjazdu 
uwagę, jeżeli zakłóca on porządek obrad.

3.  Od decyzji przewodniczącego Zjazdu, o której mowa w ust. 
1 i 2, uczestnik Zjazdu może odwołać się do Prezydium Zjaz-
du, które rozstrzyga sprawę niezwłocznie po zasięgnięciu opi-
nii Komisji Regulaminowej.

4.  Decyzja Prezydium, o której mowa w ust. 3 Zjazdu jest osta-
teczna. Decyzję Prezydium Zjazdu o rozstrzygnięciu odwo-
łania podaje się do wiadomości Zjazdu.
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§ 23
1.  Wystąpienia delegatów w dyskusji nie mogą trwać dłużej niż 

5 minut.
2.  W debacie nad daną sprawą delegat może zabierać głos tylko 

dwa razy. Powtórne wystąpienie delegata w tej samej sprawie 
nie może trwać dłużej niż 3 minuty.

3.  Jeżeli wymaga tego wzgląd na liczbę uczestników Zjazdu za-
pisanych do dyskusji, przewodniczący Zjazdu może ograni-
czyć czas trwania wypowiedzi.

4.  Przewodniczący Zjazdu może udzielić delegatowi głosu do-
datkowo lub przedłużyć czas wystąpienia po zasięgnięciu 
opinii Prezydium Zjazdu.

§ 24
1.  Przewodniczący Zjazdu udziela głosu poza porządkiem ob-

rad Zjazdu lub w związku z dyskusją jedynie dla zgłoszenia 
wniosku formalnego lub sprostowania błędów albo zrozumia-
nego wadliwie przytoczonego stwierdzenia mówcy. Wystą-
pienie w tych sprawach nie może trwać dłużej niż 1  minutę.

2.  Wnioski formalne mogą dotyczyć wyłącznie spraw będących 
przedmiotem obrad Zjazdu i przebiegu posiedzenia.

3.  Do wniosków formalnych zalicza się wnioski o:
 1)  przerwanie lub odroczenie posiedzenia,
 2)  zamknięcie listy mówców,
 3)  odroczenie lub zamknięcie dyskusji,
 4)  zmianę porządku obrad,
 5)  odesłanie sprawy do rozpatrzenia przez komisję,
 6)  głosowanie bez dyskusji,
 7)  zmianę sposobu przeprowadzenia głosowania,
 8)  ograniczenie czasu przemówień,
 9)  głosowanie imienne,
10)  przeliczenie głosów,
11)  uchwalenie tajności posiedzenia,
12)  stwierdzenie kworum.

4.  Zjazd rozstrzyga o  wniosku formalnym wymienionym 
w ust. 3, pkt 1–12: po wysłuchaniu wnioskodawcy i ewentu-
alnie jednego przeciwnika wniosku.

§ 25
1.  Projekt uchwały lub innego dokumentu zjazdowego może 

zgłosić grupa wszystkich delegatów reprezentujących daną 
okręgową izbę lekarsko-weterynaryjną, grupa minimum 
15 delegatów niezależnie od ich przynależności do izby, ustę-
pująca Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna, Prezydium 
Zjazdu lub Komisja Uchwał i Wniosków.

2.  Komisja Uchwał i Wniosków przyjmuje projekty uchwał każ-
dego dnia posiedzenia w godzinach od 9 do 12.

3.  Projekty, o których mowa w ust. 1, które wpłynęły danego 
dnia posiedzenia Zjazdu do Komisji Uchwał i Wniosków, są 
przedstawiane/wywieszane w  formie pisemnej delegatom 
w sekretariacie w ciągu 2 godzin od momentu wpływu /na 
początku kolejnego posiedzenia.

4.  Poprawki do projektów, o których mowa w ust. 2 zgłaszane 
są w formie pisemnej w ciągu 2 godzin od godziny wywie-
szenia projektu.

§ 26
1.  Projekt uchwały i innego dokumentu zjazdowego, o którym 

mowa w § 25 składa się w formie pisemnej przewodniczące-
mu Komisji Uchwał i Wniosków.

2.  Projekt uchwały powinien zawierać: podstawę prawną, pro-
ponowaną treść normatywną.

3.  Do projektu uchwały i innych dokumentów dołącza się uza-
sadnienie, które powinno wyjaśniać potrzebę i cel podjęcia 
uchwały lub uchwalenia innego dokumentu.

4.  Wnioskodawca może wycofać zgłoszony projekt uchwały lub 
innego dokumentu do czasu poddania projektu pod głoso-
wanie, a także zgłosić autopoprawki.

5.  Każdy projekt przed poddaniem go pod głosowanie Zjaz-
du powinien być zaopiniowany przez Komisję Uchwał 
i Wniosków. Komisja wyraża opinię o projekcie w formie 
wniosku po uzyskaniu opinii prawnej dotyczącej formalnej  
poprawności projektu i  jego zgodności z obowiązującym 
prawem.

6.  Komisja Uchwał i Wniosków przedstawia Zjazdowi wnio-
sek o:
1)  przyjęcie projektu bez poprawek,
2)  przyjęcie projektu z określonymi poprawkami,
3)  odrzucenie projektu.

7.  Przepisy ust. 1–5 nie dotyczą uchwały podjętej w wyniku roz-
patrzenia wniosku formalnego.

§ 27
1.  Prawo zgłaszania poprawek do projektów uchwał lub projek-

tów innych dokumentów zjazdowych przysługuje na posie-
dzeniu Zjazdu każdemu delegatowi.

2.  Poprawki składa się w formie pisemnej do Komisji Uchwał 
i Wniosków.

3.  Komisja Uchwał i Wniosków obowiązana jest zaopiniować 
zgłoszone poprawki.

4.  Jeżeli liczba i treść poprawek tego wymaga, Komisja Uchwał 
i Wniosków wyjaśnia sprzeczności i ustala kolejność przed-
stawienia ich głosowania.

5.  Jeśli głosowanie dotyczy treści uchwały lub innego dokumen-
tu, to najpierw poddaje się głosowaniu wniesione pisemnie 
przez uczestników dyskusji poprawki w kolejności ich wpły-
wu na treść uchwały.

6.  Następnie poddaje się pod głosowanie całą treść uchwały 
z uwzględnieniem poprawek przyjętych.

§ 28
Po wyczerpaniu listy mówców zapisanych do głosu mogą prze-
mawiać jedynie wnioskodawca uchwały lub innego dokumentu 
i przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków, następnie prze-
wodniczący Zjazdu zamyka dyskusję.

§ 29
1.  Po zamknięciu dyskusji przewodniczący Zjazdu oznajmia, 

że Zjazd przystępuje do głosowana. Od tej chwili można za-
bierać głos tylko dla zgłoszenia lub uzasadnienia wniosku 
formalnego o sposobie lub porządku głosowania i to jedy-
nie przed wezwaniem przez przewodniczącego Zjazdu dele-
gatów do głosowania.

2.  Głosowanie jest jawne.
3.  O przeprowadzeniu głosowania imiennego decyduje Zjazd 

większością głosów delegatów na wniosek Prezydium Zjazdu 
lub na pisemny wniosek poparty przez co najmniej 30 dele-
gatów. Głosowanie imienne odbywa się przy wykorzystaniu 
przygotowanej w tym celu listy; delegaci kolejno, w porząd-
ku alfabetycznym wzywani przez sekretarza Zjazdu, wrzu-
cają do urny kartkę do głosowania opatrzoną swoim imie-
niem i nazwiskiem oraz numerem mandatu.

4.  Wyniki głosowania ogłasza przewodniczący Zjazdu. Wyniki 
głosowania są ostateczne i nie mogą być przedmiotem dys-
kusji, z zastrzeżeniem § 35.

§ 30
1.  Do głosowania tajnego stosuje się zasady określone w § 31, 

z tym że karta do głosowania nie zawiera imienia, nazwiska 
oraz numeru mandatu.
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2.  Wyniki głosowania tajnego przewodniczący Komisji Skru-
tacyjnej przekazuje przewodniczącemu Zjazdu.

§ 31
1.  Porządek głosowania nad uchwałą i innym dokumentem jest 

następujący:
1)  głosowanie wniosku o odrzucenie projektu w całości, je-

żeli wniosek taki został postawiony,
2)  głosowanie projektu w całości bez poprawek,
3)  głosowanie poprawek do poszczególnych postanowień 

projektu,
4)  glosowanie projektu w całości, ze zmianami wynikający-

mi z przegłosowanych poprawek.
2.  Przewodniczący Zjazdu ustala kolejność głosowania projek-

tów uchwał i innych dokumentów.

§ 32
1.  Zjazd podejmuje uchwały i uchwala inne dokumenty zwykłą 

większością głosów w obecności co najmniej połowy ogólnej 
liczby delegatów na Zjazd.

2.  Uchwalone przez Zjazd dokumenty podpisują członkowie 
Prezydium Zjazdu.

§ 33
1.  W razie gdy wynik głosowania budzi uzasadnione wątpli-

wości, Zjazd może dokonać reasumpcji głosowania.
2.  Wniosek o reasumpcję głosowania w danej sprawie może być 

zgłoszony wyłącznie na posiedzeniu, na którym odbyło się 
głosowanie.

3.  Reasumpcja głosowania w danej sprawie może być przepro-
wadzona tylko jeden raz.

4.  Zjazd rozstrzyga o reasumpcji głosowania na pisemny wnio-
sek Prezydium Zjazdu lub co najmniej 30 delegatów.

5.  Reasumpcji głosowania nie podlegają wyniki głosowania 
imiennego.

§ 34
W trybie przewidzianym dla uchwał Zjazd może podejmować:
1)  rezolucje – zawierające wezwanie określonego podmiotu do 

podjęcia  wskazanego w rezolucji jednorazowego działania,
2)  deklaracje – zawierające zobowiązanie samorządu lekarzy 

weterynarii do określonego postępowania,
3)  apele – zawierające wezwanie określonego podmioty do okre-

ślonego zachowania się, podjęcia inicjatywy lub zadania,
4)  stanowiska – zawierające oświadczenie w określonej sprawie.

Rozdział IV 
WYBORY

§ 35
Wybory prezesa Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej, 
Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej, człon-
ków Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej, członków Kra-
jowej Komisji Rewizyjnej, członków Krajowego Sądu Le-
karsko-Weterynaryjnego i  zastępców Krajowego Rzeczni-
ka Odpowiedzialności Zawodowej odbywają się na zasadach 
i w  trybie określonym w Regulaminie wyborów do organów  
i w organach izb lekarsko-weterynaryjnych oraz trybu odwo-
ływania organów i członków tych organów.

Rozdział V 
PRZEPISY KOŃCOWE

§ 36
1.  Prezydium Zjazdu ogłasza wyniki wyborów na Prezesa Kra-

jowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej, Krajowego Rzeczni-
ka Odpowiedzialności Zawodowej, skład Krajowej Rady Le-
karsko-Weterynaryjnej, skład Krajowej Komisji Rewizyjnej, 
skład Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego i zastęp-
ców Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej 
w formie obwieszczenia.

2.  Obwieszczenie, o którym mowa w ust. 1, podlega publikacji 
w najbliższym numerze „Życia Weterynaryjnego”.

§ 37
Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad prze-
wodniczący Zjazdu ogłasza jego zamknięcie, z tym że Prezy-
dium Zjazdu po jego zamknięciu wykonuje czynności okre-
ślone w § 38 i § 41.

§ 38
1.  Z przebiegu posiedzenia Zjazdu sporządza się nagranie i protokół.
2.  Przebieg Zjazdu utrwala się na elektronicznych nośnikach głosu.
3.  Wypowiedź w dyskusji złożona na piśmie, stanowi załącz-

nik do protokołu.
4.  Protokół posiedzenia Zjazdu obejmuje zapis o przebiegu ob-

rad, a jako załączniki pełne teksty dokumentów uchwalonych 
przez Zjazd i Komisje, przedłożonych sprawozdań, innych 
materiałów rozpatrywanych przez Zjazd oraz listy  obecności.

5.  Protokół posiedzenia Zjazdu powinien być opracowany pod 
względem redakcyjnym i  stylistycznym i podpisany przez 
członków Prezydium Zjazdu i protokolanta.

6.  Protokół posiedzenia Zjazdu wyłożony będzie do wglądu 
uczestników Zjazdu w lokalu Krajowej Rady Lekarsko-We-
terynaryjnej w Warszawie, przy al. Przyjaciół 1, oraz w biu-
rach okręgowych izb lekarsko-weterynaryjnych w okresie od 
1 sierpnia 2017 r. do 31 sierpnia 2017 r. w każdy dzień  roboczy.

7.  Delegat oraz każdy uczestnik Zjazdu biorący udział w dysku-
sji może autoryzować swoje wystąpienie, wprowadzając po-
prawki redakcyjne lub inne zastrzeżenia do treści protoko-
łu posiedzenia Zjazdu, przesyłając je Prezydium Zjazdu do 
dnia 31 sierpnia 2017 r.

8.  Prezydium Zjazdu rozstrzyga poprawki zgłoszone do proto-
kołu posiedzenia Zjazdu do 15 września 2017 r.

9.  Decyzja Prezydium Zjazdu o uwzględnieniu lub odrzuceniu 
zgłoszonej poprawki jest ostateczna.

10.  Protokół po uwzględnieniu lub odrzuceniu zgłoszonych po-
prawek uważa się za przyjęty.

11.  Prezydium Zjazdu pokaże Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-
-Weterynaryjnej protokół Zjazdu do dnia 30 września 2017 r.

PROJEKT
Uchwała nr …/2017/XI 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie porządku obrad  
XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii

Na podstawie art. 37 pkt 4 Ustawy z dnia 21 grudnia 1990 r. 
o zawodzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryj-
nych (t.j. Dz.U. z 2016 r., poz. 1479) uchwala się, co następuje:

§ 1
XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii uchwala porządek ob-
rad, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały.
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§ 2
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

PROJEKT
Uchwała nr …/2017/XI 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania kadencyjnego 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  
za okres VI kadencji w latach 2013–2017

Na podstawie art. 37 pkt 3 Ustawy z dnia 21 grudnia 1990 r. o zawo-
dzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryjnych (Dz.U. 
z 2016 r., poz. 1479 t.j.) po rozpatrzeniu sprawozdania kadencyj-
nego z działalności Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej za 
okres VI kadencji w latach 2013–2017 uchwala się, co następuje:

§ 1
XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii zatwierdza sprawozda-
nie z działalności Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej za 
okres VI kadencji w latach 2013–2017, stanowiące załącznik do 
niniejszej uchwały.

§ 2
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

PROJEKT
Uchwała nr …/2017/XI 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania kadencyjnego 
Krajowej Komisji Rewizyjnej za okres VI kadencji  

w latach 2013–2017

Na podstawie art. 37 pkt 3 Ustawy z dnia 21 grudnia 1990 r. o za-
wodzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryjnych 
(Dz.U. z 2016 r., poz. 1479 t.j.) po rozpatrzeniu sprawozdania ka-
dencyjnego z działalności Krajowej Komisji Rewizyjnej za okres 
VI kadencji w latach 2013–2017, uchwala się, co następuje:

§ 1
XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii zatwierdza sprawozdanie 
z działalności Krajowej Komisji Rewizyjnej za okres VI kadencji 
w latach 2013–2017, stanowiące załącznik do niniejszej uchwały.

§ 2
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

PROJEKT
Uchwała nr …/2017/XI 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania kadencyjnego 
Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej 

za okres VI kadencji w latach 2013–2017

Na podstawie art. 37 pkt 3 Ustawy z dnia 21 grudnia 1990 r. o zawo-
dzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryjnych (Dz.U. 
z 2016 r., poz. 1479 t.j) po rozpatrzeniu sprawozdania kadencyjnego 
z działalności Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej 
za okres VI kadencji w latach  2013–2017 uchwala się, co następuje:

§ 1
XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii zatwierdza sprawoz-
danie z działalności Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności 

Zawodowej za okres VI kadencji w latach 2013–2017, stanowią-
ce załącznik do niniejszej uchwały.

§ 2
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

PROJEKT
Uchwała nr …/2017/XI 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania kadencyjnego 
Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego  

za okres VI kadencji w latach 2013–2017

Na podstawie art. 37 pkt 3 Ustawy z dnia 21 grudnia 1990 r. o zawo-
dzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryjnych (Dz.U. 
z 2016 r., poz. 1479 t.j.) po rozpatrzeniu sprawozdania kadencyj-
nego z działalności Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego 
za okres VI kadencji w latach 2013–2017 uchwala się, co następuje:

§ 1
XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii zatwierdza sprawozda-
nie z działalności Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego 
za okres VI kadencji w latach 2013–2017, stanowiące załącznik 
do niniejszej uchwały.

§ 2
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

PROJEKT
Uchwała nr …/2017/XI 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie udzielenia absolutorium Krajowej Radzie 
Lekarsko-Weterynaryjnej za okres VI kadencji  

w latach 2013–2017

Na podstawie art. 37 pkt 3, w związku z 42 pkt 3 Ustawy z dnia 
21 grudnia 1990 r. o zawodzie lekarza weterynarii i izbach le-
karsko-weterynaryjnych (Dz.U. z 2016  r., poz. 1479  t.j.) po 
rozpatrzeniu wniosku Krajowej Komisji Rewizyjnej o udzie-
lenie absolutorium Krajowej Radzie Lekarsko-Weteryna-
ryjnej za okres VI kadencji w  latach 2013–2017, uchwala się,  
co następuje:

§ 1
XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii udziela absolutorium 
Krajowej Radzie Lekarsko-Weterynaryjnej za okres VI kaden-
cji w latach 2013–2017.

§ 2
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

PROJEKT
Uchwała nr …/2017/XI 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie ustalenia liczby członków organów Krajowej Izby 
Lekarsko-Weterynaryjnej i zastępców  

Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej

Na podstawie art. 37 pkt 5 Ustawy z dnia 21 grudnia 1990 r. 
o  zawodzie lekarza weterynarii i  izbach lekarsko-we-
terynaryjnych (Dz.U. z 2016  r., poz. 1479  t.j.) uchwala się,  
co następuje:
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§ 1
XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii ustala liczbę członków:
1.  Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej – 33 lekarzy we-

terynarii, w tym:
1)  prezes Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej,
2)  16 prezesów okręgowych rad lekarsko-weterynaryjnych,
3)  16  lekarzy weterynarii wybranych przez VIII Krajowy 

Zjazd Lekarzy Weterynarii,
2.  Krajowej Komisji Rewizyjnej – 5 lekarzy weterynarii,
3.  Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego – 21 lekarzy 

weterynarii,
4.  Zastępców Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Za-

wodowej – 11 lekarzy weterynarii.

§ 2
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

PROJEKT
Uchwała nr …/2017/XI 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie polityki medialnej i kreowania w mediach 
wizerunku lekarza weterynarii

Na podstawie art. 37 pkt 2 Ustawy z dnia 21 grudnia 1990 r. 
o zawodzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryj-
nych (Dz.U. z 2016 r., poz. 1479 t.j.), uchwala się, co następuje:

§ 1
Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii, mając na uwadze potrze-
bę kreowania właściwego wizerunku lekarza weterynarii w od-
biorze społecznym i uświadomienia społeczeństwa o roli leka-
rza weterynarii w zakresie bezpieczeństwa zdrowia publiczne-
go, zobowiązuje Krajową Radę Lekarsko-Weterynaryjną do:
1.  Podjęcia działań na rzecz kontynuacji kampanii medialnej 

w powyższym zakresie.
2.  Przyjęcia rozwiązań wykonawczych umożliwiających bieżą-

cy monitoring publikacji w mediach oraz reagowanie zgod-
ne z Prawem prasowym w sytuacjach, gdy podawane są in-
formacje nieprawdziwe, deprecjonujące wizerunek i rolę le-
karza weterynarii.

§ 2
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

PROJEKT
Stanowisko 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie tworzenia  
Państwowej Inspekcji Bezpieczeństwa Żywności

Zgodnie z art. 10 ust. 1 pkt 5 Ustawy o zawodzie lekarza we-
terynarii i  izbach lekarsko-weterynaryjnych (Dz.U. z 2016 r., 
poz. 1479 t.j.) stanowiącym, że jednym z zadań samorządu lekar-
sko-weterynaryjnego jest „zajmowanie stanowiska w sprawach 
stanu zdrowotności zwierząt, weterynaryjnej ochrony zdrowia 
publicznego i środowiska oraz polityki państwa w tym zakresie”, 
zgodnie ze składanym przez lekarzy weterynarii przyrzeczeniem, 
XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii jest zobowiązany do pod-
jęcia wszelkich działań mających na celu zagwarantowania wy-
sokiego poziomu weterynaryjnej ochrony zdrowia publicznego.

XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii apeluje do Ministra 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi o odstąpienie od idei konsolidacji in-
spekcji działających w zakresie nadzoru nad żywnością.

Zjazd stwierdza, że nadzór nad bezpieczeństwem zdro-
wotnym żywności prowadzony przez Inspekcję Weteryna-
ryjną oraz Państwową Inspekcję Sanitarną jest prowadzony 
w sposób całkowicie zabezpieczający polskiego konsumenta 
przed zagrożeniami związanymi z szeroko pojętą produkcją 
żywności, jej przetwórstwem oraz dystrybucją i nie wymaga 
poza spionizowaniem i dofinansowaniem inspekcji żadnych 
zmian. Wynika to z  kompetencji i  przygotowania meryto-
rycznego służb odpowiedzialnych za dział gospodarki bezpo-
średnio wpływający na Bezpieczeństwo Zdrowia Publiczne-
go. Nienotowana do tej pory skala eksportu polskiej żywno-
ści pokazuje, że jest ona również dobrze oceniana na rynkach 
zagranicznych, a nieliczne nieprawidłowości są wykrywane 
i bezzwłocznie likwidowane.

Dlatego też działania Rządu zmierzające do zmian w oma-
wianym zakresie powinny z daleko idącą rozwagą traktować te 
zagadnienia, tym bardziej że w koncepcji tworzenia Państwo-
wej Inspekcji Bezpieczeństwa Żywności wg „projektu ministe-
rialnego” nie określono ostatecznie oceny skutków regulacji. 
Wzmacniając finansowo i kadrowo Inspekcję Weterynaryjną, 
można uzyskać proponowane rozszerzenie nadzoru, bez ryzy-
ka i wątpliwości podzielanych nie tylko przez lekarzy wetery-
narii, ale również przez konsumentów i liczne stowarzyszenia 
producentów przemysłu spożywczego.

Plany tworzenia nowego Urzędu Bezpieczeństwa Żywności 
wymagają stanowczych modyfikacji, jeżeliby do ich realizacji 
doszło, to należy podkreślić, że fundamentalną rolę odgrywa 
nazwa tworzonej Inspekcji, w której odnoszenie się do bezpie-
czeństwa żywności jedynie fragmentu sprawowanego nadzo-
ru, stanowi zaprzeczenie dalszej treści ustawy. Tytuł aktu pra-
wa powszechnie obowiązującego ma z definicji określać, jakiej 
sfery życia społecznego, bądź gospodarczego, dotyczy cały akt 
prawny, czego nie zapewniono w proponowanym projekcie, za-
wężając nazwę do bezpieczeństwa żywności. Jest naturalnym 
rozwiązaniem łączenie w nazwie, wzorem chociażby FVO Biura 
ds. Żywności i Weterynarii, zakresu szerokiego nadzoru obej-
mującego tak zagadnienia weterynaryjne, jak i sektor żywno-
ści. Szczególnie że holistyczny wpływ nadzoru weterynaryjne-
go na Bezpieczeństwo Zdrowia Publicznego wskazano w Dyrek-
tywie 2005/36 dotyczącej uznawania kwalifikacji zawodowych, 
ustalając jednocześnie zakres kształcenia pozwalający na uzy-
skanie wiedzy nie tyko z dziedziny praktyki lekarsko-wetery-
naryjnej, ale również tej odnoszącej się do wspomnianego bez-
pieczeństwa zdrowia publicznego. Poprzez nadzór farmaceu-
tyczny nad stosowaniem leków weterynaryjnych, nadzór nad 
kontrolą pasz, materiałem biologicznym, przewozem zwierząt, 
żywieniem i hodowlą zwierząt, nadzór nad surowcami i pro-
duktami pochodzenia zwierzęcego, handlem zwierząt i pro-
duktami pochodzenia zwierzęcego, sektorami utylizacji, do-
brostanu i zdrowia zwierząt, identyfikacji zwierząt, cross com-
pliance, chorobami odzwierzęcymi niebezpiecznymi dla ludzi, 
czynnikami podlegającymi monitorowaniu oraz innymi zagro-
żeniami zdrowia publicznego – nadzór weterynaryjny wypeł-
nia w 80% działania proponowanej skonsolidowanej Inspekcji. 
Toteż nazwa Inspekcji powinna obejmować pełny zakres nad-
zoru, a sama Inspekcja powinna niewątpliwie nazywać się Pań-
stwową Inspekcją Weterynarii i Żywności.

Centralnym Organem omawianego urzędu jest Główny 
Inspektor, który w dalszym ciągu nie posiada przymiotów, 
o których mowa w Opinii z 8 września 2016  r. o projekcie 
ustawy o Państwowej Inspekcji Bezpieczeństwa Żywności – 
RL-0303-24/16 Rady Legislacyjnej przy Prezesie Rady Mini-
strów, wyrażonych słowami: (…) To zaś oznacza, że adresatem 
zadań z zakresu administracji publicznej nakładanych na orga-
ny Inspekcji oraz podmiotem wyposażanym w kompetencje do 
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realizacji tych zadań będzie Główny Inspektor, a nie jego za-
stępca. Zastępca zaś, co wynika z charakteru takiego stanowi-
ska, będzie jedynie wykonywał zadania w imieniu organu – to 
jest Głównego Inspektora i to w zakresie, w jakim Główny Inspek-
tor powierzy je swojemu zastępcy. Z tego też względu w pierw-
szym rzędzie osoba piastująca stanowisko Głównego Inspekto-
ra powinna wypełniać wszelkie wymogi, które według prawo-
dawcy dają rękojmię właściwego – zgodnego z oczekiwaniami 
prawodawcy – wykonania powierzonych mu zadań, zaś zastęp-
ca powinien spełniać prawem przewidziane wymogi w zakresie 
przekazanych przez organ – Głównego Inspektora zadań. Zatem 
sformułowanie w art. 7 ust. 3 wyższych wymogów wobec zastęp-
cy Głównego Inspektora niż względem samego Głównego Inspek-
tora budzą uzasadnione zastrzeżenia Rady. Bezsprzecznym bo-
wiem jest, iż zgodnie z projektem ustawy Główny Inspektor nie 
będzie spełniał wszelkich wymogów, które według prawodawcy 
dają rękojmię właściwego – zgodnego z oczekiwaniami prawo-
dawcy – wykonania powierzonych mu zadań.

Będąc organem, Główny Inspektor, nie będzie posiadał kom-
petencji Chief Veterinary Officer (CVO) w rozumieniu prawa 
międzynarodowego, (terminologia przyjęta przez FAO1, OIE2, 
WHO3) i pomimo zapisu art. 9 ust. 1 pkt 12 projektu ustawy 
wskazującego w katalogu zadań organu reprezentowanie Inspek-
cji na zewnątrz; nie będzie mógł brać udziału w spotkaniach na 
szczeblu międzynarodowym, np. Standing Committee on the 
Food Chain and Animal Health lub Working Party of Chief Ve-
terinary Officers, gdzie poszczególne kraje reprezentowane są 
przez centralny organ weterynaryjny danego kraju. Oczywi-
stym jest, iż osoba nieposiadająca wymaganego wykształce-
nia lekarza weterynarii w takich spotkaniach nie będzie brała 
udziału. Powyższe rozwiązanie budzi zastrzeżenia z uwagi na 
deprecjację merytoryczną i wizerunkową Polski na poziomie 
międzynarodowym i uniemożliwi naszemu krajowi skuteczne 
zarządzanie na forum Wspólnoty w procedurze komitetowej. 
Wskazywanie, że zastępca organu sprawuje funkcję Krajowe-
go Lekarza Weterynarii, jest w omawianym przypadku bezce-
lowe, gdyż nie posiada on przymiotu organu i działa wyłącznie 
w ramach udzielonego mu przez organ centralny upoważnienia. 
Uznaną powszechnie strukturę służb weterynaryjnych, w od-
niesieniu do której projekt ustawy proponuje odmienne rozwią-
zania, uznaje za wiążącą Organizacja Współpracy Gospodar-
czej i Rozwoju (OECD) i Bank Światowy zaangażowane w reali-
zację prac w dziedzinie ekonomicznych skutków oporności na 
środki przeciwdrobnoustrojowe w ramach perspektywy „Jedno 
zdrowie”. Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna zgłasza po-
wyższe zastrzeżenie z ufnością, iż doraźne potrzeby polityczne 
utworzenia de facto stanowiska centralnego organu weteryna-
ryjnego dla osoby nieposiadającej podstawowego przygotowa-
nia merytorycznego w tym zakresie nie będą nadrzędne nad ra-
cją stanu i potrzebą zapewnienia właściwej obsady centralnego 

1  Manual on the preparation of national animal disease emergency preparedness 
plans, wydanie FOOD AND AGRICULTURE ORGANIZATION OF THE UNI-
TED NATIONS Rome, 1999.

2  veterinary Authority – means the Governmental Authority of a Member Coun-
try, comprising veterinarians, other professionals and para-professionals, having 
the responsibility and competence for ensuring or supervising the implementation 
of animal health and welfare measures, international veterinary certification and 
other standards and recommendations in the Terrestrial Code in the whole terri-
tory.– Glossary – Terrestrial Animal Health Code , OIE , 2016.

3  Globalny plan działania na rzecz zwalczania oporności na środki przeciwdrobno-
ustrojowe opracowany przez Światową Organizację Zdrowia (WHO) z udziałem 
Organizacji Narodów Zjednoczonych ds. Wyżywienia i Rolnictwa (FAO) i Świato-
wej Organizacji Zdrowia Zwierząt (OIE), przyjęty jednogłośnie w maju 2015 r. przez 
68. Światowe Zgromadzenie Zdrowia, wzywający wszystkie państwa członkowskie 
Światowej Organizacji Zdrowia do wdrożenia do połowy 2017 r. krajowych planów 
działania dotyczących zwalczania oporności na środki przeciwdrobnoustrojowe – 
http://apps.who.int/gb/ebwha/pdf_files/WHA68/A68_ACONF1Rev1-en.pdf?ua=1.

organu państwa, zgodnego z uznanymi normami wspólnoto-
wymi i światowymi.

Rozwiązania strukturalne zaproponowane w projekcie two-
rzonej Inspekcji budzą zastrzeżenia po weryfikacji ich przez pry-
zmat norm międzynarodowych zawartych w Kodeksie Zwierząt 
Lądowych OIE 2016, gdyż niezrozumiałe jest tworzenie w opar-
ciu o legislację weterynaryjną w rozumieniu Kodeksu OIE Pol-
skiej służby weterynaryjnej bez właściwych organów wetery-
naryjnych w rozumieniu standardów OIE, WHO, FAO i WTO. 
Zasady funkcjonowania służb weterynaryjnych opisane przez 
OIE w Kodeksie Zwierząt Lądowych w art. 3.1.2. w pkt 7 za-
kładają, że Służby weterynaryjne powinny być w stanie wyka-
zać, poprzez odpowiednie ustawodawstwo, wystarczające za-
soby finansowe i  skuteczną organizację, że są w stanie prze-
widywać wymagania związane z ustaleniem i  stosowaniem 
środków zapewniających zdrowie i dobrostan zwierząt oraz 
czynnościami wydawania międzynarodowych certyfikatów 
weterynaryjnych, a  także kontrolować te wymagania i czyn-
ności. Służby weterynaryjne powinny dysponować skuteczny-
mi systemami nadzorowania chorób zwierząt i notyfikowania 
problemów związanych z tymi chorobami w momencie poja-
wienia się problemów, zgodnie z Kodeksem zdrowia zwierząt 
lądowych. Należy również wykazać objęcie nadzorem popula-
cji zwierząt. Służby powinny przez cały czas dążyć do dosko-
nalenia osiąganych rezultatów w zakresie systemów informa-
cji o zdrowiu zwierząt i kontroli chorób zwierząt. Służby wete-
rynaryjne powinny zdefiniować i udokumentować obowiązki 
i strukturę (w szczególności podległość służbową) organizacji 
odpowiedzialnej za wydawanie międzynarodowych certyfi-
katów weterynaryjnych. Należy przedstawić opis każdego sta-
nowiska w Służbach weterynaryjnych, które wywiera wpływ 
na jakość ich działań. W opisach stanowisk należy podać wy-
magania dotyczące wykształcenia, szkoleń, wiedzy technicz-
nej i doświadczenia.

Ustawa o powołaniu Państwowej Inspekcji Bezpieczeństwa 
Żywności nie wypełnia całkowicie powyższych warunków, dla-
tego XI Zjazd Krajowy Lekarzy Weterynarii popiera rozwiązania 
dotyczące tworzenia Urzędu Bezpieczeństwa Żywności przed-
stawione w obywatelskim projekcie Ustawy o Państwowej In-
spekcji Weterynarii i Żywności. Składają się one na stworzenie 
urzędu podległego Premierowi Rządu, o spionizowanej struk-
turze administracyjnej i opartej na administracji terenowej In-
spekcji Weterynaryjnej, w której rolę organów pełnią zgodnie 
z normami opisanymi w przytoczonym prawie międzynarodo-
wym lekarze weterynarii.

PROJEKT

Apel 
XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 

z dnia … czerwca 2017 r. 
do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

o podjęcie działań mających na celu zlikwidowanie 
problemu niedoborów kadrowo-płacowych 

w inspektoratach weterynarii i wstrzymanie dalszej 
degradacji Inspekcji Weterynaryjnej 

Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii popiera w całości Apel 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej z dnia 9 marca 
2017 r. do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi o dostrzeżenie 
niedoborów kadrowo-płacowych w inspektoratach wetery-
narii i wstrzymanie dalszej degradacji Inspekcji Weteryna-
ryjnej poprzez jej dofinansowanie oraz ponawia apel o pod-
jęcie działań zmierzających do zlikwidowania wskazanych 
wyżej problemów.
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Uzasadnienie
Nadzór nad bezpieczeństwem żywności oraz kontrola zdrowia 
zwierząt są głównymi elementami działania Inspekcji Wete-
rynaryjnej mającymi bezpośredni wpływ na Bezpieczeństwo 
Zdrowia Publicznego i Gospodarkę Narodową. Wieloletnie 
zaniedbania w  sferze wynagrodzeń pracowników Inspekcji 
Weterynaryjnej doprowadziły do sytuacji opisywanej w wie-
lu naszych stanowiskach i pismach, w których przedstawiali-
śmy negatywne mechanizmy związanie z brakami kadrowy-
mi w Inspekcji Weterynaryjnej. Poziom płac odbiegający za-
sadniczo od wynagrodzeń w innych zawodach strategicznych 
dla funkcjonowania Państwa spowodował, że nie tylko nie ma 
chętnych do pracy, ale odchodzą również ci, którzy mają ol-
brzymią wiedzę w zakresie zwalczania chorób zwierząt i higie-
ny żywności. Oferty pracy dla lekarzy weterynarii zapewnia-
jące wynagrodzenie brutto o 200–400 zł powyżej płacy mini-
malnej z  ekonomicznych powodów są ignorowane. Sytuację 
finansową pracowników Inspekcji Weterynaryjnej Krajowa 
Izba Lekarsko-Weterynaryjna przedstawiła na Pańską proś-
bę w piśmie o sygnaturze KILW/03210/01/16 z dnia 23 maja 
2016 roku skierowanym do Pana, na które, niestety, nie otrzy-
maliśmy odpowiedzi.

W powiatowych inspektoratach weterynarii z przyczyn 
braków kadrowych istnieje realne zagrożenie nie tylko bra-
ku realizacji nałożonych ustawą zadań, ale co gorsza zagroże-
nie rozszerzenia ASF i HPAI – epizootii notowanych w kraju. 
Zwalczanie tych chorób wiąże się z pracą zespołu kryzysowe-
go, którego w przypadku powszechnego występowania wymie-
nionych chorób nie będzie można uzupełniać lekarzami wete-
rynarii z innych nieobjętych ogniskami choroby rejonów. Już 
teraz niedobory kadrowe są tak powszechne, że powodują, iż 
załogi inspektoratów pracują na krawędzi wyczerpania. Nale-
ży wspomnieć, że:

 – fluktuacja w zawodzie lekarza weterynarii – pracownika In-
spekcji Weterynaryjnej – jest powszechna,

 – występuje duża specjalizacja w zakresie nadzoru weterynaryj-
nego, toteż w przypadku absencji kolegów inspektorzy mogą 
jedynie w niewielkim zakresie uzupełniać swoje działania kon-
trolne w dziedzinach wykraczających poza ich specjalizacje;

 – nie zrealizowano propozycji stworzenia dodatkowych eta-
tów przypisanych nadzorowi nad sprzedażą detaliczną czy 
nadzorem farmaceutycznym,

 – powszechne jest wykonywanie czynności inspekcyjnych przez 
powiatowych lekarzy weterynarii i ich zastępców, a zgodnie 
z polskim prawem czynności tych nie można łączyć z ruty-
nową funkcją kontrolną,

 – są inspektoraty weterynarii, gdzie poszczególne działy nad-
zoru są jednoosobowe, a nawet takie, gdzie jest jeden lekarz 
weterynarii lub brak lekarzy weterynarii w dziale zakaźnym 
podczas zwalczania ogniska grypy ptaków,

 – zatory płacowe urzędowych lekarzy weterynarii związane ze 
zwiększeniem ubojów na rzeźniach i rozszerzeniem nadzo-
ru (np. wydawanie świadectw zdrowia) są poważnym pro-
blemem, którego do tej pory nie rozwiązano,

 – od akcesji Polski do Unii Europejskiej zwiększono liczbę eta-
tów w inspektoratach powiatowych o średnio jedno stanowi-
sko, natomiast zadań przybyło 5–6-krotnie więcej, wystar-
czy wymienić całe sektory nadzoru: identyfikację i rejestrację 
zwierząt; cross compliance; dobrostan zwierząt; utylizację; 
rozszerzenie monitoringów jednostek chorobowych z 3 do 
26 chorób; nadzór nad działalnością MOL; tworzenie planów 
gotowości zwalczania chorób; rozszerzenie zakresu monito-
ringu paszowego i spożywczego,

 – obecne opłaty dotyczące zwalczania chorób zakaźnych w ogni-
sku choroby nie były podnoszone od kilkunastu lat, co 

powoduje, że są nieproporcjonalne do faktycznych kosz-
tów tych działań, wykonywanych przez urzędowych leka-
rzy weterynarii.
Posiadając tę wiedzę, opierając się na innych stanowi-

skach i apelach środowisk weterynaryjnych przekazywanych 
w ostatnich miesiącach i latach do strony rządowej dotyczą-
cych sytuacji kadrowo-płacowej w Inspekcji Weterynaryjnej, 
nietrudno przewidzieć ogromne kłopoty, jakie będzie miało 
Państwo z utrzymaniem Bezpieczeństwa Zdrowia Publiczne-
go. Tym bardziej niezbędne jest podjęcie działań zmierzają-
cych do rozwiązania i zlikwidowania wskazanych wyżej pro-
blemów, o co XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii apeluje.

PROJEKT
Stanowisko 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie stawek wynagrodzenia za czynności urzędowe

Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii po zapoznaniu się z:
Wyceną kosztu godziny pracy lekarza weterynarii wykonują-

cego czynności lekarsko-weterynaryjne w ramach zakładu lecz-
niczego dla zwierząt – opracowaną przez Katedrę Rachunkowo-
ści Menedżerskiej Kolegium Nauk o Przedsiębiorstwie, Szko-
ły Główna Handlowa w Warszawie na zlecenie Krajowej Rady 
Lekarsko-Weterynaryjnej;

w związku z:
1.  Art. 16 ust. 1 Ustawy z dnia 29 stycznia 2004 r. o Inspekcji 

Weterynaryjnej (Dz.U. z 2016 poz. 1077 t.j ze zmianami)
2.  Rozporządzeniem Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 

2 sierpnia 2004 r. w sprawie warunków i wysokości wynagro-
dzenia za wykonywanie czynności przez lekarzy weteryna-
rii i inne osoby wyznaczone przez powiatowego lekarza we-
terynarii (Dz.U. z 2013 r. poz. 424 t.j. ze zmianami)

wyraża następujące stanowisko:
Średni koszt godziny realizacji usług weterynaryjnych wyliczo-
ny w Wycenie kosztu godziny pracy lekarza weterynarii wyko-
nującego czynności lekarsko-weterynaryjne w ramach zakładu 
leczniczego dla zwierząt wynosi 150,90 zł i został na podsta-
wie średnich kosztów obliczonych dla poszczególnych typów 
zakładów leczniczych dla zwierząt:

• gabinetu weterynaryjnego – 145,15 zł,
• przychodni weterynaryjnej – 156,53 zł,
• lecznicy weterynaryjnej – 184,75 zł,
• kliniki weterynaryjnej – 197,85 zł
poprzez zastosowanie średniej ważonej rzeczywistą struk-

turą zakładów leczniczych w Polsce.
Jednocześnie należy podnieść, iż powiatowy lekarz wetery-

narii, stosownie do art. 16 ust. 1 pkt 1a Ustawy o Inspekcji We-
terynaryjnej może wyznaczać na czas określony lekarzy wetery-
narii niebędących pracownikami Inspekcji, świadczących usługi 
weterynaryjne w ramach zakładu leczniczego dla zwierząt, do:
a)  szczepień ochronnych lub badań rozpoznawczych,
b)  sprawowania nadzoru nad miejscami gromadzenia, skupu 

lub sprzedaży zwierząt, targowiskami oraz wystawami, po-
kazami lub konkursami zwierząt,

c)  badania zwierząt umieszczanych na rynku, przeznaczonych 
do wywozu oraz wystawiania świadectw zdrowia,

d) pobierania próbek do badań.
Wobec powyższego uzasadnioną jest teza, iż wynagrodze-

nie lekarza weterynarii wykonującego czynności urzędowe 
w ramach zakładu leczniczego dla zwierząt winno być równo-
ważne z wynagrodzeniem wyliczonym w opracowaniu, o któ-
rym mowa powyżej, tym bardziej że wyceniona godzina pracy 
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lekarza weterynarii wykonującego czynności lekarsko-wetery-
naryjne oraz czynności urzędowe odnoszą się do tożsamego 
zdarzenia, czyli usługi weterynaryjnej świadczonej w ramach 
zakładu leczniczego dla zwierząt. Na podkreślenie zasługuje 
fakt, że obecnie godzina pracy lekarza weterynarii świadczące-
go usługi weterynaryjne w ramach czynności urzędowych wy-
ceniona jest na poziomie od 41 złotych (poz. 13 i 16 załącznika 
do rozporządzenia, o którym mowa powyżej) do 60,06 złotych 
w dni ustawowo wolne od pracy i soboty (poz. 8 załącznika do 
rozporządzenia), co w sposób wyrazisty obrazuje różnice po-
między przychodami lekarza wolnej praktyki świadczącego 
usługi na wolnym rynku w ramach zakładu leczniczego dla 
zwierząt a wynagrodzeniem wyznaczonego lekarza urzędo-
wego, wykonującego czynności urzędowe w ramach zakładu 
leczniczego dla zwierząt. Brak ustalenia równoważnego wyna-
grodzenia powoduje, iż niektóre czynności urzędowe wyko-
nywane są wyłącznie przez etatowych pracowników Inspek-
cji Weterynaryjnej, gdyż nie będąc atrakcyjnymi cenowo, nie 
znajdują wykonawców wśród lekarzy wolnej praktyki. Jeżeli po-
wyższa tendencja utrzymywać się będzie w dłuższej perspek-
tywie, to w opinii Zjazdu niektóre zadania urzędowej kontroli 
nie będą wykonywane, co przekłada się wprost na bezpieczeń-
stwo zdrowia publicznego. W sposób wyrazisty powyższa ten-
dencja zarysowuje się w ostatnim czasie w zakresie czynności 
urzędowych związanych z przeprowadzeniem kontroli zwie-
rząt, w miejscu ich pochodzenia, umieszczanych na rynku kra-
jowym wraz z wystawieniem wymaganych świadectw zdrowia, 
o których mowa w przepisach o ochronie zdrowia zwierząt oraz 
zwalczaniu chorób zakaźnych zwierząt. Podkreślić należy, że 
w odniesieniu do działań związanych ze zwalczaniem HPAI 
oraz ASF wynagrodzenie za badanie kliniczne wraz z wysta-
wieniem wymaganych świadectw zdrowia jest rażąco niepro-
porcjonalne do nakładu pracy. Z niezrozumiałych względów 
prace nad projektem rozporządzenia zmieniającego zostały 
wstrzymane, co w praktyce prowadzi do tego, iż w wielu po-
wiatach lekarze weterynarii zrezygnowali z wyznaczeń, a leka-
rze weterynarii – pracownicy IW, uczestnicząc w kontrolach 
stanu zdrowia, ograniczają swoją aktywność w innych dziedzi-
nach, co bezpośrednio przekłada się na bezpieczeństwo zdro-
wia publicznego. Oczywistym faktem jest, że liczba zatrudnio-
nych w IW lekarzy weterynarii jest zbyt mała w stosunku do 
zadań, czego dowodem były działania z poziomu Głównego 
Inspektoratu Weterynarii, wysyłania w rejony epizootii leka-
rzy weterynarii z całej Polski, a tym samym niezbędnym jest, 
aby wynagrodzenia za czynności urzędowe były o tyle atrak-
cyjne, aby w celu uzupełnienia braków kadrowych, powiatowi 
lekarze weterynarii mogli siłami lekarzy weterynarii wyzna-
czonych, w stopniu właściwym wykonywać wszystkie zadania 
ustawowe. Wskazać również należy, że stawki opłat i należno-
ści związanych z kontrolami urzędowymi zakładów produku-
jących żywność pochodzenia zwierzęcego, ustanowione zosta-
ły w rozporządzeniu (WE) nr 882/2004. Opłaty te, pobierane 
są w głównej mierze na pokrycie kosztów poniesionych w ra-
mach kontroli urzędowych, w tym wynagrodzeń lekarzy we-
terynarii, co jest wskazane w załączniku VI do rozporządze-
nia (WE) nr 882/2004 w brzmieniu:

Kryteria, które należy uwzględnić przy obliczaniu opłat
1.  Wynagrodzenia pracowników zaangażowanych w kontro-

le urzędowe
2.  Koszty dotyczące pracowników zaangażowanych w kon-

trole urzędowe, w tym urządzenia, narzędzia, wyposaże-
nie, szkolenie, koszty podróży i związane z podróżą

3.  Koszty analizy laboratoryjnej i pobierania próbek
Stawki opłat, stosownie do brzmienia art. 27 ust. 3 rozporzą-

dzenia (WE) nr 882/2004 są uaktualniane, co najmniej, co dwa 

lata w szczególności w celu uwzględnienia inflacji. W tym miej-
scu zasadnym jest przytoczenie tez z Wyroku Trybunału Spra-
wiedliwości z dnia 7 lipca 2011 r. C-523/09 Opłaty i należności 
związane z kontrolami urzędowymi zakładów produkujących 
żywność pochodzenia zwierzęcego: Artykuł 27 ust. 3 i 4 rozpo-
rządzenia nr 882/2004 w sprawie kontroli urzędowych przepro-
wadzanych w celu sprawdzenia zgodności z prawem paszowym 
i żywnościowym oraz regułami dotyczącymi zdrowia zwierząt 
i dobrostanu zwierząt należy interpretować w ten sposób, iż ze-
zwala on państwu członkowskiemu na pobieranie bez koniecz-
ności przyjęcia środków wykonawczych na płaszczyźnie krajowej 
opłat w wysokości stawek minimalnych przewidzianych w sek-
cji B załącznika IV do tego rozporządzenia, nawet jeżeli koszty 
poniesione przez właściwe organy w związku z inspekcjami 
i kontrolami sanitarnymi przewidzianymi w tym rozporzą-
dzeniu są niższe od tych stawek, a nie są spełnione przesłan-
ki zastosowania art. 27 ust. 6 tego rozporządzenia art. 27 ust. 
3 i 4 rozporządzenia nr 882/2004 oraz sekcja B załącznika IV do 
tego rozporządzenia, jeżeli chodzi o ustalenie stawek minimal-
nych, o których mowa w tych przepisach, nie pozostawiają pań-
stwom członkowskim żadnego zakresu uznania ani nie wy-
magają od nich przyjęcia środków wykonawczych.

Mając na uwadze brzmienie przepisów wskazanych powy-
żej, jak również wykładnię legalną Trybunału Sprawiedliwości, 
wskazać należy, iż są przesłanki natury prawnej, aby w drodze 
rewizji dotychczasowych przepisów obowiązujących w Polsce, 
dostosowując kwoty opłat do stawek minimalnych, o których 
mowa w rozporządzeniu nr 882/2004, urealnić również stawki 
wynagrodzeń dla lekarzy weterynarii zarówno pracujących na 
wyznaczeniach, jak i zatrudnionych w Inspekcji Weterynaryjnej.

Wymagalnym jest, aby kraj członkowski pobierał np. w za-
kładach rozbioru mięsa za każdą tonę mięsa:

 – wołowina, cielęcina, wieprzowina, zwierzęta nieparzystoko-
pytne/ zwierzęta z rodziny koniowatych, mięso baranie i mię-
so kozie: 2 EUR

 – drób i hodowlane mięso królicze: 1,5 EUR
W Rozporządzeniu Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 

15 grudnia 2006 r. w sprawie sposobu ustalania i wysokości opłat 
za czynności wykonywane przez Inspekcję Weterynaryjną, spo-
sobu i miejsc pobierania tych opłat oraz sposobu przekazywania 
informacji w tym zakresie Komisji Europejskiej, w załączniku 
nr 1 poz. 13 Nadzór nad rozbiorem lub przetwórstwem mięsa – 
za każdą tonę mięsa wprowadzanego do zakładu rozbioru mięsa 
lub zakładu przetwórstwa – kwota opłaty określona jest na po-
ziomie 6 zł. Przykłady rozbieżności można mnożyć. Dostoso-
wanie wszystkich stawek opłat do kwot minimalnych określo-
nych przez Wspólnotę zwiększy dochody skarbu państwa oraz 
otworzy nowe możliwości w kreowaniu stawek wynagrodzeń 
lekarzy weterynarii, odpowiedzialnych za bezpieczeństwo zdro-
wia publicznego w Polsce.

Mając na uwadze powyższe, Zjazd Lekarzy Weterynarii 
przedstawia stanowisko i apeluje do Ministra Rolnictwa i Roz-
woju Wsi o podjęcie dialogu z Samorządem Lekarzy Wetery-
narii w zakresie prac nad nowelizacją Rozporządzenia Mini-
stra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 2 sierpnia 2004 r. w spra-
wie warunków i wysokości wynagrodzenia za wykonywanie 
czynności przez lekarzy weterynarii i inne osoby wyznaczone 
przez powiatowego lekarza weterynarii w oparciu o projekt 
autorstwa Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej, przesłany 
Panu Ministrowi przy piśmie z dnia 13 października 2016 r.

W załączeniu:
 – projekt rozporządzenia autorstwa Krajowej Rady Lekarsko-

-Weterynaryjnej
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Załącznik do stanowiska  
XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii

z dnia … czerwca 2017 r.
w sprawie stawek wynagrodzenia za czynności urzędowe

Projekt nowelizacji Rozporządzenia Ministra Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi z dnia 2 sierpnia 2004 r. w sprawie warunków 

i wysokości wynagrodzenia za wykonywanie czynności 
przez lekarzy weterynarii i inne osoby wyznaczone 

przez powiatowego lekarza weterynarii  
(Dz.U. 2013 r. poz. 424 t.j.)

W przedmiotowym rozporządzeniu proponuje się dokonać na-
stępujących zmian:
1.  W § 2a kwotę wynagrodzenia „30 zł” proponuje się zmienić 

na kwotę „62,97 zł”.
W załączniku „Wysokość stawek części podstawowej wynagrodzenia 
za czynności wykonywane przez lekarzy weterynarii i inne osoby 
wyznaczone przez powiatowego lekarza weterynarii” do przedmio-
towego rozporządzenia proponuje się dokonać następujących zmian:
1.  W poz. 3 stawkę za:

  Przeprowadzenie kontroli zwierząt w miejscu ich pochodzenia, 
umieszczanych na rynku krajowym wraz z wystawieniem wyma-
ganych świadectw zdrowia, o których mowa w przepisach o ochro-
nie zdrowia zwierząt oraz zwalczaniu chorób zakaźnych zwierząt:

 1)  konia, bydła dorosłego:
 a)  do 5 sztuk zwierząt z kwoty 15,81 zł zmienić na kwotę 63,24 zł
 b)  powyżej 5 sztuk − za każde następne zwierzę z kwoty 

2,79 zł zmienić na kwotę 5,58 zł
 2)  świni, owcy, kozy, cielęcia, źrebięcia:

 a)  do 10 sztuk zwierząt z kwoty 9,30 zł zmienić na kwotę 55,80 zł
 b)  od 11 do 20 sztuk − za każde następne zwierzę z kwoty 

0,93 zł zmienić na kwotę 1,86 zł
 c)  od 21 do 50 sztuk − za każde następne zwierzę z kwoty 

0,70 zł zmienić na kwotę 1,40 zł
 d)  powyżej 50 sztuk − za każde następne zwierzę z kwoty 

0,47 zł zmienić na kwotę 0,94 zł
 3)  jagnięcia, koźlęcia, prosięcia:

 a)  do 5 sztuk zwierząt z kwoty 4,65 zmienić na kwotę 27,90 zł
 d)  powyżej 100 sztuk − za każde następne zwierzę z kwoty 

0,19 zł zmienić na kwotę 0,95 zł
 4)  królika, zająca, ptaka łownego

 a)  do 200 sztuk zwierząt z kwoty 21,39 zł zmienić na kwo-
tę 85,56 zł

 b)  powyżej 200 sztuk − za każde następne zwierzę z kwoty 
0,09 zł zmienić na kwotę 0,90 zł

2.  W poz. 4 stawkę za:
Badanie alergiczne:
1)  ssaka (tuberkulinizacja, maleinizacja):
 a)  za pierwszą sztukę w stadzie z kwoty 19,50 zł zmienić na 

kwotę 40,93 zł
 b)  od 2 do 5 sztuk − za każde zwierzę z kwoty 9,75 zł zmie-

nić na kwotę 20,47 zł
 c)  powyżej 5 sztuk − za każde następne zwierzę z kwoty 

7,80 zł zmienić na kwotę 16,37 zł
2)  ptaka − od zwierzęcia − za każde następne zwierzę z kwo-

ty 1,72 zł zmienić na kwotę 3,61 zł
3.  W poz. 5 stawkę za:

  Pobieranie próbek do badań laboratoryjnych od zwierzęcia 
− bez względu na liczbę kierunków badań, w jakich będą one 
przeprowadzone:
1)  ssaka:
 a)  krwi lub mleka:
  −  za pierwszą sztukę w stadzie z kwoty 19,50 zł zmienić 

na kwotę 40,93 zł

  −  od 2 do 5 sztuk − za każde zwierzę z kwoty 5,85 zł 
zmienić na kwotę 12,28 zł

  −  powyżej 5 sztuk − za każde następne zwierzę z kwo-
ty 4,42 zł zmienić na kwotę 9,28 zł

 b)  wymazu z kwoty 1,76 zł zmienić na kwotę 3,69 zł
 c)  wypłuczyn z worka napletkowego z kwoty 19,51 zł zmie-

nić na kwotę 40,95 zł
2)  ptaka:
 a)  krwi z kwoty 0,71 zł zmienić na kwotę 1,49 zł
 b)  wymazu 0,84 zł zmienić na kwotę 1,76 zł

4.  W poz. 6 stawkę za:
  Pobranie krwi od ptaka wraz z badaniem metodą płytko-
wą − od ptaka z kwoty 1,02 zł zmienić na kwotę 2,14 zł.

5.  W poz. 10 stawkę za:
  Badanie mięsa zwierząt rzeźnych na terenie gospodarstwa, 
mięsa zwierząt łownych na terenie ferm lub mięsa zwierząt 
łownych, po ich odstrzeleniu, przeznaczonego na użytek wła-
sny − od zwierzęcia:
1)  świni z kwoty 10,23 zł zmienić na kwotę 70,00 zł
7)  dzika z kwoty 18,60 zł zmienić na kwotę 120,00 zł

6.  W poz. 10 proponuje się dodać pozycję:
11)  badanie laboratoryjne mięsa dzika na obecność włośni 

100,00 zł
7.  W poz. 20 stawkę za:

Podanie szczepionki w formie iniekcji − od zwierzęcia:
1)  bydła, konia z kwoty 1,86 zł zmienić na kwotę 3,90 zł
2)  świni, owcy, kozy, cielęcia, źrebięcia z kwoty 1,21 zł zmie-

nić na kwotę 2,54 zł
3)  zwierzęcia futerkowego z kwoty 1,21 zł zmienić na kwotę 2,54 zł
4)  ptaka, królika z kwoty 0,09 zł zmienić na kwotę 0,188 zł
5)  pisklęcia jednodniowego z kwoty 0,055 zł zmienić na kwo-

tę 0,115 zł
6)  ryby z kwoty 0,027 zł zmienić na kwotę 0,056 zł

8.  W poz. 21 stawkę za:
Podanie szczepionki, doustne albo w aerozolu, dla:
1)  ssaka − od 1 zwierzęcia z kwoty 0,58 zł zmienić na kwotę 1,22 zł
2)  ptaków i królików − za każde 50 sztuk z kwoty 0,12 zł zmie-

nić na kwotę 0,25 zł
9.  W poz. 25 stawkę za:

  Przeprowadzenie sekcji zwłok zwierzęcych z ewentualnym 
pobraniem prób do badań laboratoryjnych − od zwierzęcia:
1)  konia, bydła i innego dużego zwierzęcia (wolno żyjącego) 

z kwoty 74,40 zł zmienić na kwotę 156,17 zł
2)  świni, owcy, kozy, cielęcia, źrebięcia, psa wielkości średniej 

i dużej, płodów tych zwierząt oraz strusia dorosłego z kwo-
ty 37,20 zł zmienić na kwotę 78,08 zł

3)  prosięcia, jagnięcia, psa rasy małej, kota, mięsożernego zwie-
rzęcia futerkowego, płodów tych zwierząt oraz strusia mło-
dego z kwoty 18,60 zł zmienić na kwotę 39,04 zł

4)  małego zwierzęcia futerkowego, zwierzęcia laboratoryjne-
go z kwoty 13,95 zł zmienić na kwotę 29,28 zł

5)  drobiu w wieku do dwóch tygodni życia z kwoty 1,86 zł 
zmienić na kwotę 3,90 zł

6)  drobiu w wieku powyżej dwóch tygodni życia z kwoty 4,65 zł 
zmienić na kwotę 9,76 zł

7)  ryby:
 a)  o wadze jednostkowej do 100 g z kwoty 1,40 zł zmienić 

na kwotę 2,94 zł
 b)  o wadze jednostkowej od 100 g do 250 g z kwoty 1,86 zł 

zmienić na kwotę 3,90 zł
 c)  o wadze jednostkowej od 250 g z kwoty 2,79 zł zmienić 

na kwotę 5,86 zł
10.  W poz. 26 stawkę za:

  Obserwację zwierzęcia podejrzanego o wściekliznę − cztero-
krotne badanie wraz z wydaniem zaświadczeń − od zwierzęcia:
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1)  przebywającego w zakładzie leczniczym dla zwierząt − obej-
mująca pełne utrzymanie tego zwierzęcia z kwoty 250,00 zł 
zmienić na kwotę 565,00 zł

2)  doprowadzanego na badania do zakładu leczniczego dla 
zwierząt z kwoty 132,50 zł zmienić na kwotę 300,00 zł

3)  poza zakładem leczniczym dla zwierząt z kwoty 200,00 zł 
zmienić na kwotę 452,00 zł

11.  W poz. 27 stawkę za:
Uśmiercenie zwierzęcia:
1)  w przypadku ssaków − za zwierzę lub miot z kwoty 20,00 zł 

zmienić na kwotę 41,98 zł
2)  w przypadku drobiu i innych zwierząt − za godzinę pracy 

z kwoty 41,00 zł zmienić na kwotę 150,90 zł
12.  W poz. 28 stawkę za:

   Pobranie próbek do badań kontrolnych (monitoringowych) 
na obecność substancji niedozwolonych, pozostałości che-
micznych, biologicznych, produktów leczniczych oraz ska-
żeń promieniotwórczych, za jedną próbkę pobraną:

1)  w zakładzie produkcji z kwoty 3,00 zł zmienić na kwotę 
6,30 zł

2)  w gospodarstwie z kwoty 7,00 zł zmienić na kwotę 14,69 zł
13.  W poz. 29 stawkę za:

Przegląd stanu zdrowia zwierząt, nadzór epizootyczny w ogni-
sku choroby lub inne czynności związane ze zwalczaniem cho-
rób zakaźnych zwierząt, za godzinę pracy z kwoty 41,00 zł zmie-
nić na kwotę 150,90 zł
14.  W poz. 30 stawkę za:

Przegląd rodzin pszczelich, za godzinę pracy z kwoty 41,00 zł 
zmienić na kwotę 150,90 zł
15.  W poz. 31 stawkę za:

Przeprowadzenie na miejscu w siedzibie stada kontroli ozna-
kowania i rejestracji bydła, owiec lub kóz oraz wypełniania obo-
wiązku prowadzenia księgi rejestracji tych zwierząt, a także za-
opatrzenia bydła w paszporty:

1)  za pierwszą sztukę w stadzie z kwoty 40,00 zł zmienić na 
kwotę 83,96 zł

2)  od 2 do 5 sztuk − za każde zwierzę z kwoty 4,00 zł zmienić 
na kwotę 8,40 zł

3)  powyżej 5 sztuk − za każde zwierzę z kwoty 3,00 zł zmie-
nić na kwotę 6,30 zł,

a jeżeli w siedzibie stada, w którym jest przeprowadzana kon-
trola, nie ma bydła, owiec lub kóz, podlegających obowiązkowi 
oznakowania i  rejestracji, stawkę za kontrolę zmienić z kwoty 
30,00 zł na kwotę 62,97 zł.

Uzasadnienie
Proponowane zmiany wysokości wynagrodzenia wyznaczonych 
urzędowych lekarzy weterynarii zawarte w niniejszym projekcie 
nowelizacji Rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
z dnia 2 sierpnia 2004 r. w sprawie warunków i wysokości wyna-
grodzenia za wykonywanie czynności przez lekarzy weterynarii 
i inne osoby wyznaczone przez powiatowego lekarza weterynarii 
dotyczą tylko i wyłącznie wynagrodzeń za czynności zlecone, do 
wykonania których niezbędne jest działanie w ramach zakładu 
leczniczego dla zwierząt ze względu na konieczność przetrzyma-
nia zwierzęcia, przechowywania pobranych próbek, dezynfekcji 
sprzętu i odzieży, zgodnej z prawem utylizacji weterynaryjnych 
odpadów zakaźnych itp. Lekarze weterynarii wykonujący powyż-
sze zlecenia, bez względu na formę umowy (umowa na czynno-
ści wykonywane osobiście lub umowa z zakładem leczniczym dla 
zwierząt) zawartej z nimi przez powiatowego lekarza weteryna-
rii, wykonują je, korzystając z niezbędnej do tego infrastruktury 
zakładu leczniczego dla zwierząt. Kalkulację wysokości propo-
nowanych wynagrodzeń przeprowadzono na podstawie eksper-
tyzy „Wycena kosztu godziny pracy lekarza weterynarii w Polsce 

wykonującego czynności lekarsko-weterynaryjne w ramach za-
kładu leczniczego dla zwierząt” wykonanej w Katedrze Rachun-
kowości Menedżerskiej Kolegium Nauk o Przedsiębiorstwie Szko-
ły Głównej Handlowej w Warszawie, według której przedmioto-
wy koszt wynosi 150,90 zł.

Przy kalkulacji wysokości proponowanych stawek w przedmio-
towym rozporządzeniu za wzorcowe przyjęto czynności wyko-
nywane przy monitoringu chorób bydła, a więc określone w § 2a 
oraz w pozycji 4 pkt 1 i pozycji 5 pkt 1a (badanie alergiczne ssaka 
oraz pobranie próbki krwi od ssaka) załącznika do rozporządze-
nia, biorąc pod uwagę fakt, że są one najczęstszym przedmiotem 
zleceń. Przyjęto założenie, że w 8 godzin pracy lekarz weterynarii 
jest w stanie przeprowadzić badanie 6 gospodarstw liczących po 
10 szt. bydła, następnie w 3 godziny dokonuje odczytu badania tbc 
oraz w 2 godziny sporządza pełną dokumentację wraz z wprowa-
dzeniem jej do systemu informatycznego. Otrzymany w ten spo-
sób czas pracy (13 godzin) przemnożono przez wysokość kosztów 
wynikającą z przytoczonej ekspertyzy i porównano procentowo 
z wysokością wynagrodzenia wynikającego z obecnie obowiązu-
jących stawek, uzyskując współczynnik 209,9%, przez który prze-
mnożono pozostałe stawki wynagrodzeń za czynności wykony-
wane w oparciu o zakład leczniczy dla zwierząt.

Wyjątkami są wysokości wynagrodzeń za obserwację zwierzęcia 
podejrzanego o wściekliznę (poz. 26 pkt 2 załącznika), gdzie 2 go-
dziny uznano za czas niezbędny do przeprowadzenia czterokrot-
nego badania i wystawienia zaświadczenia i w sposób analogicz-
ny do opisanego powyżej przeliczono wysokość wynagrodzenia 
określonego w poz. 26 pkt 1 i 3 załącznika oraz za przeprowadze-
nie kontroli zwierząt w miejscu ich pochodzenia, umieszczanych 
na rynku krajowym wraz z wystawieniem wymaganych świadectw 
zdrowia, o których mowa w przepisach o ochronie zdrowia zwie-
rząt oraz zwalczaniu chorób zakaźnych zwierząt w przypadkach 
opisanych w poz. 3 pkt 1a; 2a; 3a; 4a. Za realizację zadań opisa-
nych w wymienionych powyższej punktach zaproponowano kwo-
ty wynagrodzenia w wysokości uwzględniającej:
1.  czas realizacji zadania (czas dojazdu, zastosowania jednorazo-

wych środków bioasekuracji osobistej, badania/oględzin zwie-
rząt, kontroli dokumentacji w gospodarstwie, kontroli ozna-
kowania zwierząt, wystawienia stosownego świadectwa) wy-
noszący minimum 1 godzinę pracy, czyli zgodnie z ekspertyzą 
należne wynagrodzenie powinno wynosić 150,90 zł;

2.  redukcję do 35−45% wysokości wynagrodzenia wynikającej 
z pkt 1 ze względu na aktualną sytuację epizootyczną kraju.
W poz. 29 i 30 załącznika proponowana stawka w wysokości 

150,90 wynika wprost z przytaczanej ekspertyzy, gdyż w pozycjach 
tych jednostką rozliczeniową jest godzina pracy lekarza weterynarii.

Zaproponowano też zmianę wynagrodzenia w poz. 10 pkt 1 
i 7 załącznika (badanie mięsa zwierząt rzeźnych na terenie go-
spodarstwa, mięsa zwierząt łownych na terenie ferm lub mięsa 
zwierząt łownych, po ich odstrzeleniu, przeznaczonego na uży-
tek własny − od zwierzęcia), proponując odpowiednio 70,00 zł za 
badanie świni oraz 120,00 zł za badanie dzika. Należy podkre-
ślić, że dotychczasowa wysokość wynagrodzenia za te czynności 
(10,33 zł oraz 18,60 zł) była nie do przyjęcia, gdyż samo badanie 
na obecność włośni będące składowa całej czynności trwa oko-
ło 2,5 godziny. Mając jednak na względzie konieczność wykony-
wania powyższych badań ze względu na stan zdrowia społeczeń-
stwa, Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna proponuje w tych 
przypadkach przyjęcie stawek wynagrodzenia urzędowego lekarza 
weterynarii na poziomie zdecydowanie niższym niż wynikający 
z przytaczanej wcześniej ekspertyzy wykonanej w Szkole Głów-
nej Handlowej w Warszawie. Z powyższych powodów zapropo-
nowano dodanie też poz. 10 pkt 11 załącznika (badanie labora-
toryjne mięsa dzika na obecność włośni) w wysokości 100,00 zł.
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PROJEKT
Apel 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
w sprawie podjęcia działań na rzecz identyfikacji zwierząt 

towarzyszących
Przy uwzględnieniu:

 – Projektu Ustawy zmieniającej ustawę o ochronie zwierząt 
opracowanego przez Krajową Radę Lekarsko-Weterynaryjną,

 – Części VI rozporządzenia (UE) nr 429/2016. – Przemiesz-
czanie o charakterze niehandlowym zwierząt domowych do 
państwa członkowskiego z innego państwa członkowskiego 
lub z państwa trzeciego, lub z terytorium,

 – Oczywistej zasadności wprowadzenia identyfikacji psów 
w Polsce w świetle Raportu NIK-u w sprawie zapobiega-
nia bezdomności zwierząt z dnia 1 czerwca 2016 nr ewid. 
9/2016/P/16/058/LBI,

 – Stanowiska Zespołu ds. Obszarów Wiejskich Wsi i Rolnic-
twa Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego,

 – Faktu, że na terenie Kraju jedynie Krajowa Izba Lekarsko-
-Weterynaryjna dysponuje wiarygodną bazą danych psów 
oznakowanych
Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii, mając na uwadze za-

angażowanie środków publicznych w realizację zadania wła-
snego gmin, o którym stanowi w art. 11a Ustawy o ochronie 
zwierząt, apeluje do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi o pod-
jęcie działań mających na celu nałożenie w drodze ustawy 
obowiązku znakowania wszystkich psów w kraju oraz usta-
nowienie krajowego rejestru psów oznakowanych, na bazie 
rejestru, o którym mowa w art. 24 ae ust. 3 Ustawy o ochro-
nie zdrowia zwierząt oraz zwalczaniu chorób zakaźnych 
zwierząt, mając na względzie walkę z bezdomnością psów 
oraz oszczędność środków publicznych wydawanych bez re-
zultatu w tym celu.

Ponadto, mając na uwadze rolę Samorządu Lekarzy Wetery-
narii, sprawującego pieczę nad należytym wykonywaniem za-
wodu, w granicach interesu publicznego i dla jego ochrony, Kra-
jowy Zjazd Lekarzy Weterynarii, celem właściwej realizacji za-
dania, zobowiązuje Krajową Radę Lekarsko-Weterynaryjną do:
1.  stosownej modyfikacji oraz udostępnienia rejestru, o którym 

mowa w art. 24 ae ust. 3 Ustawy o ochronie zdrowia zwierząt 
oraz zwalczaniu chorób zakaźnych zwierząt, na rzecz reali-
zacji powyższego przedsięwzięcia,

2.  przyjęcia rozwiązań w trybie prawa korporacyjnego umożli-
wiających czynny udział zainteresowanych lekarzy weterynarii 
w znakowaniu zwierząt oraz wprowadzaniu i udostępnianiu 
upoważnionym podmiotom danych zawartych w rejestrze.

Uzasadnienie
We wskazanym powyżej raporcie NIK, na pierwszym miejscu 
w pkt 3.1.1. Ważniejsze wyniki kontroli wskazano, iż: Najważ-
niejszymi działaniami zapobiegającymi bezdomności zwierząt 
jest ich trwałe znakowanie i rejestrowanie zapewniające iden-
tyfikację oraz kastracja lub sterylizacja w celu ograniczenia ich 
nadmiernej populacji. Większość gmin nie ujęła takich działań 
w programach opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobie-
gania ich bezdomności ani innych dokumentach dotyczących 
tego zagadnienia. Z możliwości wprowadzenia planu znakowa-
nia ogółu zwierząt w gminie (co zgodnie z art. 11a ust. 3 uoz nie 
jest obligatoryjne) nie skorzystało aż dziewięć kontrolowanych 
gmin. W rezultacie utrudnione było znalezienie dotychczaso-
wego właściciela w przypadku zagubienia się zwierzęcia, a tym 
bardziej jego porzucenia, przez co wzrastało prawdopodobień-
stwo, że odłowione zwierzę trafi do schroniska.

Powyższe stwierdzenie jednoznacznie wskazuje, iż ce-
lem należytego wydatkowania środków publicznych, prze-
znaczonych na zwalczanie bezdomności zwierząt, jest usta-
nowienie obowiązku znakowania zwierząt jako zadania  
priorytetowego.

Obecnie na terenie RP istnieje kilka niezależnych i niepowią-
zanych ze sobą baz danych zwierząt poddanych identyfikacji, co 
w wypadku zaginięcia psa z transponderem uniemożliwia sku-
teczne odnalezienie właściciela i zwrot. Jedynym ogólnopolskim 
systemem w zakresie identyfikacji i rejestracji zwierząt domo-
wych działającym w oparciu o Ustawę o ochronie zdrowia zwie-
rząt oraz zwalczaniu chorób zakaźnych zwierząt jest Centralny 
Rejestr Wydanych Paszportów prowadzony przez Krajową Izbę 
Lekarsko-Weterynaryjną, a zawierający również dane identy-
fikujące zwierzę w oparciu o mikroczip (transponder elektro-
niczny). W wyniku pracy lekarzy weterynarii w systemie uję-
tych jest ponad 400 tys. zwierząt.

Wprowadzenie obowiązku znakowania wszystkich psów 
transponderem elektronicznym, fakultatywnie również ko-
tów, w  szczególności kotów utrzymywanych na zewnątrz, 
prócz polepszenia możliwości realizacji programu zapobie-
gania bezdomności poprzez możliwość przypisana teryto-
rialnego zwierząt, a co za tym idzie odpowiedzialności za los 
danego zwierzęcia, posiada jeszcze dodatkowy równoważny 
walor odnoszący się do zapobiegania i zwalczania chorób za-
kaźnych zwierząt, co w kontekście rosnącej liczby zachorowań 
zwierząt towarzyszących na wściekliznę w Polsce jest istotne 
dla bezpieczeństwa zdrowia publicznego. Wprowadzenie, na 
wzór programu odnoszącego się do ewidencji transponderów 
i paszportów zwierząt towarzyszących, prowadzonego obecnie 
przez Krajową Izbę Lekarsko-Weterynaryjną, centralnej bazy 
danych zwierząt oznakowanych, w której umieszczone będą 
wszystkie zwierzęta oznakowane, umożliwi odnotowywanie 
we wzmiankowanej bazie wszystkie zdarzenia związane z re-
alizacją programu, tj. liczby zwierząt bezdomnych utrzymy-
wanych przez poszczególne samorządy terytorialne, transfery 
zwierząt do schronisk dla zwierząt i pomiędzy schroniskami, 
adopcje, eutanazje, zabiegi sterylizacji, szczepienia profilak-
tyczne etc., co umożliwi transparentną i  racjonalną gospo-
darkę środkami publicznymi wydatkowanymi na powyższy 
cel oraz pomoże w obiektywnej ocenie prawidłowości proce-
su realizacji obowiązków ustawowych. W znacznym stopniu 
wpłynie na efektywność programów zwalczania bezdomno-
ści na terenach poszczególnych gmin. Powierzenie prowadze-
nia programu, o którym mowa powyżej, Krajowej Izbie Le-
karsko-Weterynaryjnej, z możliwością wprowadzania danych 
bezpośrednio po dokonanym zabiegu implantacji transpon-
dera na poziomie zakładu leczniczego dla zwierząt przez le-
karza weterynarii, spowoduje, iż beneficjentami niniejszego 
systemu informatycznego będą powiatowi lekarze weteryna-
rii, nadzorujący realizację zapisów ustawowych, jednostki sa-
morządu terytorialnego odpowiedzialne za wykonanie i eg-
zekwowanie obowiązków, o których mowa w art. 11a Ustawy 
o  ochronie zwierząt, schroniska dla zwierząt, przedsiębior-
stwa zajmujące się odławianiem zwierząt bezdomnych i inne 
podmioty zobowiązane do realizacji programów opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiem bezdomności 
zwierząt. Pozwoli to na śledzenie wszelkich ruchów w schro-
niskach oraz określi stopień realizacji programów adopcyj-
nych zwierząt.

Z  tych względów wprowadzenie obowiązkowego systemu 
znakowania psów w Polsce jest prawnie uzasadnione i przyczy-
ni się do eliminacji zjawisk niepożądanych i docelowo zmniej-
szy ilość środków publicznych wykorzystywanych na ten cel.
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PROJEKT
Stanowisko 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie ochrony ludzi i zwierząt przed skutkami 
narastającej oporności drobnoustrojów  

na produkty lecznicze przeciwdrobnoustrojowe

XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii, działając w trosce o zdro-
wie ludzi i zwierząt, dostrzegając, że kwestia narastającej anty-
biotykooporności drobnoustrojów stanowi coraz większy pro-
blem w leczeniu chorób zakaźnych i  infekcji ludzi i zwierząt, 
podejmuje działania mające na celu ograniczenie i zracjonali-
zowanie stosowania środków przeciwdrobnoustrojowych przez 
lekarzy weterynarii.

Pragnąc rzeczywiście i  skutecznie rozwiązać ten poważny 
problem, Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii widzi koniecz-
ność wprowadzenia zmian w obowiązujących przepisach prawa 
z inicjatywy Rządu Rzeczypospolitej Polskiej w kierunku real-
nego ograniczenia nielegalnego obrotu produktami leczniczy-
mi weterynaryjnymi, polegających na:

 – Likwidacji zakładów leczniczych dla zwierząt prowadzo-
nych przez podmioty utrzymujące zwierzęta gospodarskie 
lub świadczące usługi dla swoich kontrahentów lub powią-
zanych kapitałowo z tą działalnością (np. kurniki, tuczarnie, 
mleczarnie, mieszalnie pasz itp.).

 – Wprowadzeniu zasady w myśl, której właścicielem zakładu 
leczniczego dla zwierząt mógłby być wyłącznie lekarz wete-
rynarii, jak ma to miejsce w innych zawodach regulowanych, 
takich jak: notariusz czy od niedawna aptekarz.

 – Uniemożliwieniu świadczenia usług lekarsko-weterynaryj-
nych w sposób ciągły w znacznej odległości od siedziby za-
kładu leczniczego dla zwierząt.

 – Ustanowieniu co najmniej 3-letniego stażu pracy w zakładzie 
leczniczym dla zwierząt, jako wymogu niezbędnego dla spra-
wowania funkcji kierownika zakładu leczniczego dla zwierząt.

 – Wprowadzeniu obligatoryjnej przynależności kierownika 
zakładu leczniczego dla zwierząt do izby okręgowej, na te-
renie której działa kierowany przez niego zakład leczniczy 
dla zwierząt.

 – Wprowadzeniu zakazu prowadzenia łącznie zakładu lecz-
niczego dla zwierząt i hurtowni produktów leczniczych we-
terynaryjnych.

 – Wprowadzeniu ograniczenia liczby zakładów leczniczych dla 
zwierząt poprzez ich rejonizację.

 – Wprowadzeniu obowiązku kontroli zakładu leczniczego 
dla zwierząt przez właściwą izbę okręgową przed jego zare-
jestrowaniem.

 – Wprowadzeniu obowiązku zapewnienia przez właściciela 
zwierząt stałej opieki lekarsko-weterynaryjnej nad gospodar-
stwem produkującym zwierzęta, których tkanki lub produk-
ty wprowadzane są do łańcucha żywieniowego.

 – Wprowadzeniu obowiązku prowadzenia rejestru wizyt le-
karskich w gospodarstwie, w formie książki z przesznuro-
wanymi stronami.

 – Wprowadzeniu obowiązku raportowania zużycia produktów 
leczniczych przeciwdrobnoustrojowych na poziomie gospo-
darstwa produkującego zwierzęta, których tkanki lub pro-
dukty wprowadzane są do łańcucha żywieniowego.

 – Uniemożliwieniu handlu internetowego produktami leczni-
czymi weterynaryjnymi.

 – Wprowadzeniu limitów przyjęć na studia weterynaryjne.
 – Automatycznym wykreślaniu z CEIDG podmiotów prowa-

dzących działalność w zakresie PKD 75.00.Z, a niezareje-
strowanych w ewidencji zakładów leczniczych dla zwierząt 

prowadzonej przez właściwą okręgową radę lekarsko-wete-
rynaryjną.

 – Objęciu systemem nadzoru farmaceutycznego obrotu sub-
stancjami czynnymi przeciwdrobnoustrojowymi wprowa-
dzanymi jako komponenty do produkcji np. chemii budow-
lanej (kleje, silikony przeciwgrzybicze itp.).

 – Powierzeniu Samorządowi Lekarzy Weterynarii organiza-
cji i przeprowadzenia szkoleń podmiotów utrzymujących 
zwierzęta gospodarskie, osób zawodowo zajmujących się 
zwierzętami i  posiadaczy zwierząt domowych, zgodnie 
z obowiązkami nałożonymi na lekarzy weterynarii mocą 
art. 12  ust. 1  lit. c tiret i) oraz iv) rozporządzenia (WE) 
nr 429/2016 w zakresie: upowszechniania wiedzy na temat 
zdrowia zwierząt oraz na temat zależności między zdrowiem 
zwierząt, dobrostanem zwierząt i zdrowiem ludzi oraz upo-
wszechniania wiedzy na temat oporności na leczenie, w tym 
oporności na środki przeciwdrobnoustrojowe i jej implika-
cjach. Delegowanie tych zadań na inne podmioty w praktyce 
powoduje utworzenie zbędnego ogniwa, które nie posiadając 
kwalifikacji lekarza weterynarii, nie mogą realizować powinno-
ści immanentnie przypisanych prawem do lekarza weterynarii, 
i tak będą zmuszone do zatrudniania lekarzy weterynarii do pro-
wadzenia szkoleń, co znacznie podwyższy wydatki publiczne. 
W ramach powyższej regulacji niezbędnym jest wyasygnowa-
nie przez Budżet Państwa środków finansowych na organizację 
oraz przeprowadzenie szkoleń, ponieważ będzie to kolejne zada-
nie publiczne powierzone Samorządowi Lekarzy Weterynarii.
XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii pragnie z całą mocą 

podkreślić, że jeżeli zaproponowane przez Zjazd zmiany legi-
slacyjne nie zostaną wprowadzone do obowiązujących prze-
pisów, samorząd lekarzy weterynarii nie może ponosić od-
powiedzialności za przyszłe skutki narastającej antybioty-
kooporności u ludzi i zwierząt.

PROJEKT
Uchwała nr …/2017/XI 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie zobowiązania Krajowej Rady Lekarsko-
-Weterynaryjnej do opracowania „Kodeksu 

rozważnego stosowania produktów leczniczych 
przeciwdrobnoustrojowych przez lekarzy weterynarii”

Na podstawie art. 37 pkt 2 Ustawy z dnia 21 grudnia 1990 r. 
o zawodzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryj-
nych (Dz.U. z 2016 r., poz. 1479 t.j) uchwala się, co następuje:

§ 1
XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii zobowiązuje Krajową 
Radę Lekarsko-Weterynaryjną do opracowania „Kodeksu roz-
ważnego stosowania produktów leczniczych przeciwdrobno-
ustrojowych przez lekarzy weterynarii”.

§ 2
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

PROJEKT
Uchwała nr …/2017/XI 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie realizacji strategii „Jedno Zdrowie”

Na podstawie art. 37 pkt 2 Ustawy z dnia 21 grudnia 1990 r. 
o zawodzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryj-
nych (Dz.U. z 2016 r., poz. 1479 t.j.) uchwala się, co następuje:
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§ 1
XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii przyjmuje program dzia-
łalności samorządu lekarzy weterynarii w zakresie realizacji stra-
tegii „Jedno Zdrowie”, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały.

§ 2
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Załącznik do uchwały nr …/2017/XI  
XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 

z dnia … czerwca 2017 r.

Program działalności samorządu  
w zakresie realizacji strategii „Jedno Zdrowie”

1.  Określenie zasad i trybu szkoleń dla lekarzy weterynarii w za-
kresie rozważnego stosowania antybiotyków.

2.  Określenie zasad i trybu szkoleń lekarzy weterynarii w za-
kresie promującym właściwy poziom bioasekuracji, popra-
wę warunków dobrostanu, higieny oraz zarządzania w go-
spodarstwie, jako czynników ograniczających zużycie anty-
biotyków.

3.  Określenie zasad i trybu szkoleń lekarzy weterynarii, którzy 
będą realizować obowiązki, określone w art. 12 ust. 1 rozpo-
rządzenia (UE) nr 429/2016.

4.  Określenie zasad i  trybu szkoleń, o których mowa w art. 
12 ust. 1 i) oraz iv) rozporządzenia (UE) nr 429/2016, prze-
prowadzanych przez lekarzy weterynarii na rzecz podmio-
tów utrzymujących zwierzęta gospodarskie, osób zawodo-
wo zajmujących się zwierzętami i posiadaczy zwierząt do-
mowych.

5.  Prace na rzecz zdefiniowania w prawie polskim instytu-
cji lekarza weterynarii przeprowadzającego kontrole stanu 
zdrowia zwierząt, w zakresie określonym w art. 25 ust. 2 lit 
a i b Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 
nr 429/2016 z dnia 9 marca 2016 r. w sprawie przenośnych cho-
rób zwierząt oraz zmieniające i uchylające niektóre akty w dzie-
dzinie zdrowia zwierząt („Prawo o zdrowiu zwierząt”), przed 
dniem wejścia w życie wzmiankowanego rozporządzenia.

6.  Prace na rzecz określenia zadań, uprawnień i zasad współ-
pracy z posiadaczem zwierząt, osobami zawodowo zajmu-
jącymi się zwierzętami, posiadaczami zwierząt domowych 
oraz z powiatowym lekarzem weterynarii, lekarza wetery-
narii wykonującego kontrole zdrowia zwierząt.

7.  Określenie, wzorem innych krajów, minimalnej częstotliwo-
ści kontroli stanu zdrowia zwierząt dla podmiotów utrzymu-
jących poszczególne gatunki zwierząt gospodarskich, przy 
uwzględnieniu:
a)  rodzaju gospodarstwa,
b)  gatunków i kategorii zwierząt utrzymywanych w zakła-

dzie,
c)  sytuacji epidemiologicznej panującej w strefie lub regio-

nie w odniesieniu do chorób umieszczonych w wykazie 
i nowo występujących chorób, na które zwierzęta w da-
nym gospodarstwie są podatne. Częstotliwość musi być 
proporcjonalna do ryzyka stwarzanego przez dany pod-
miot utrzymujący zwierzęta gospodarskie, o czym mówi 
art. 25 ust. 1 rozporządzenia (UE) nr 429/2016.

8.  Prace na rzecz ustanowienia systemu rejonizacji działania 
zakładów leczniczych dla zwierząt na bazie istniejącej struk-
tury zakładów leczniczych dla zwierząt celem transparent-
nego przyporządkowania gospodarstw, w których wykony-
wane będą kontrole stanu zdrowia zwierząt do poszczegól-
nych podmiotów świadczących usługi weterynaryjne, oraz 
standaryzacji rodzajów i zakresów usług w oparciu o regu-
lamin zakładu leczniczego dla zwierząt oraz posiadane przez 

zakład leczniczy dla zwierząt niezbędne dla danego rodzaju 
i zakresu usług pomieszczenia, aparaturę i sprzęt.

9.  Wdrożenie „Dobrej praktyki rozważnego stosowania środ-
ków przeciwdrobnoustrojowych w medycynie weterynaryj-
nej”.

10.  Pełne wdrożenie na wydziałach medycyny weterynaryjnej 
w Polsce „OIE recommendations on the Competencies of 
graduating veterinarians (‘Day 1 graduates’) to assure Na-
tional Veterinary Services of quality” – Kompetencji dnia 
pierwszego.

11.  Dialog z rządem RP celem wprowadzenia w prawie polskim 
zmian, o których mowa m.in. w Stanowisku X Zjazdu Leka-
rzy Weterynarii z dnia 23 czerwca 2013 r. w sprawie reali-
zacji postulatów Projektu Konkluzji Rady z dnia 22 czerwca 
2012 r. Skutki oporności na środki przeciwdrobnoustrojo-
we dla sektora medycznego i weterynaryjnego – perspekty-
wa „Jedno zdrowie” t.j.:
•  Likwidacji zakładów leczniczych dla zwierząt prowadzo-

nych przez podmioty utrzymujące zwierzęta gospodar-
skie lub świadczące usługi dla swoich kontrahentów (np. 
mleczarnie, mieszalnie pasz itp.).

•  Weryfikacji praktyki stosowania antybiotykowych prepa-
ratów leczniczych „na zasuszenie”.

•  Ustanowienia lekarza weterynarii opiekującego się sta-
dem zwierząt poprzez zawarcie z nim umowy o sprawo-
wanie nadzoru weterynaryjnego nad stadem.

•  Ustanowienia surowych kar za stosowanie antybiotyków 
u zwierząt gospodarskich użytych bez ordynacji lekarza 
weterynarii.

•  Likwidacji hurtowni leków weterynaryjnych prowadzo-
nych przez podmioty utrzymujące zwierzęta gospodar-
skie.

•  Ustanowienia co najmniej 3-letniego stażu pracy w zakła-
dzie leczniczym dla zwierząt jako wymóg niezbędny dla 
kierownika zakładu leczniczego dla zwierząt.

•  Wprowadzenia standaryzacji usług weterynaryjnych.
•  Wprowadzenia ustawowego obowiązku oferowania przez 

hurtownie produktów leczniczych weterynaryjnych całe-
go asortymentu produktów leczniczych (misja publiczna).

•  Zmiany prawa poprzez wprowadzenie dodatkowych kate-
gorii dostępności produktów leczniczych weterynaryjnych.

•  Ustanowienia właścicielem zakładu leczniczego dla zwie-
rząt wyłącznie lekarzy weterynarii, jak to ma miejsce w in-
nych zawodach regulowanych, takich jak: doradca podat-
kowy, adwokat czy notariusz.

•  Obligatoryjnej przynależności kierownika zakładu lecz-
niczego dla zwierząt do właściwej terytorialnie izby okrę-
gowej.

•  Możliwości kontroli zakładu leczniczego dla zwierząt przez 
właściwą izbę okręgową przed jego zarejestrowaniem.

•  Automatycznego wykreślenia z CEIDG podmiotów pro-
wadzących działalność w zakresie PKD 75.00. Z, a nieza-
rejestrowanych w rejestrze zakładów leczniczych dla zwie-
rząt prowadzonym przez właściwą okręgową izbę lekar-
sko-weterynaryjną.

•  Uniemożliwienia świadczenia usług lekarsko-weteryna-
ryjnych w sposób ciągły w znacznej odległości od siedzi-
by zakładu leczniczego dla zwierząt.

•  Objęcia nadzorem obrotu substancjami czynnymi wpro-
wadzanymi jako komponenty do produkcji np. chemii bu-
dowlanej (kleje, silikony przeciwgrzybicze itp.).

•  Zaprzestania handlu internetowego produktami leczni-
czymi weterynaryjnymi.

•  Wprowadzenia obowiązku zapewnienia przez właści-
ciela zwierząt stałej opieki lekarsko-weterynaryjnej nad 
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gospodarstwem produkującym zwierzęta, których tkanki 
lub produkty wprowadzane są do łańcucha żywieniowego.

•  Wprowadzenia obowiązku prowadzenia książki leczenia 
zwierząt/rejestru w gospodarstwie.

•  Wprowadzenia obowiązku raportowania zużycia produk-
tów leczniczych przeciwdrobnoustrojowych na poziomie 
gospodarstwa produkującego zwierzęta, których tkanki 
lub produkty wprowadzane są do łańcucha żywieniowego.

Uzasadnienie
Samorząd lekarzy weterynarii, po przeanalizowaniu poniż-
szych dokumentów:
a)  Zawiadomienie Komisji Wytyczne dotyczące rozważnego 

stosowania środków przeciwdrobnoustrojowych w medy-
cynie weterynaryjnej (2015/C 299/04),

b)  Konkluzje Rady w sprawie następnych kroków w dziedzi-
nie zwalczania oporności na środki przeciwdrobnoustrojo-
we w ramach podejścia „Jedno zdrowie” (2016/C 269/05),

c)  Rezolucja Parlamentu Europejskiego z dnia 12 maja 2011 r. 
w sprawie oporności na antybiotyki (2012/C 377 E/17),

d)  Rezolucja Parlamentu Europejskiego z dnia 27 październi-
ka 2011 r. w sprawie zagrożenia zdrowia publicznego w wy-
niku oporności na środki przeciwdrobnoustrojowe (2013/C 
131 E/14),

e)  Rozporządzenie Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) nr 
429/2016 z dnia 9 marca 2016 r. w sprawie przenośnych chorób 
zwierząt oraz zmieniające i uchylające niektóre akty w dzie-
dzinie zdrowia zwierząt („Prawo o zdrowiu zwierząt”),

f)  Terrestrial Animal Health Code (2016)OIE,
g)  Ustawa o zawodzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-we-

terynaryjnych (Dz.U.2016.1479 t.j.),
h)  Ustawa – Prawo farmaceutyczne (Dz.U.2016.2142 t.j.),
i)  Ustawa o  zakładach leczniczych dla zwierząt (Dz.U. 

2017.188 t.j.)
uznał za celowe, aby w dobrze rozumianym interesie spo-

łecznym, w sposób aktywny zaangażować się w realizację stra-
tegii „Jedno Zdrowie”.

Koncepcja „One Health” została wprowadzona na początku 
2000 r. Realizuje ona ideę, która była znana od ponad stulecia, 
że zdrowie ludzi i zdrowie zwierząt są współzależne i związa-
ne ze zdrowiem ekosystemów, w których funkcjonują. Od daw-
na wiadomo, że 60% chorób zakaźnych ludzi ma swoje źródło 
u zwierząt (zarówno gospodarskich, jak i dzikich), podobnie 
jak 75% wykrytych schorzeń człowieka i 80% patogenów, któ-
re mogą potencjalnie być stosowane w bioterroryzmie. Społe-
czeństwo potrzebuje regularnej diety białkowej opartej na pro-
duktach z mleka, jaj lub mięsa, a niedobór białka może być pro-
blemem zdrowia publicznego. Niektóre szacunki sugerują, że 
światowa produkcja zwierząt, z których pozyskiwane są tkan-
ki do spożycia przez ludzi, jest niższa o ponad 20% z powodu 
chorób zwierząt, co oznacza, że nawet choroby zwierząt, któ-
re nie mają charakteru zakaźnego i nie są przenoszone na lu-
dzi, mogą prowadzić do poważnych problemów ze zdrowiem 
publicznym z powodu niedoboru białka na globalnym rynku 
żywności. Bezprecedensowy w przeszłości, przepływ towarów, 
zwierząt i ludzi daje patogenom wszelkiego rodzaju możliwo-
ści rozprzestrzeniania się i rozmnażania się na całym świecie, 
a widoczne zmiany klimatyczne umożliwiają im rozszerzenie 
zasięgu, zwłaszcza poprzez wektory, takie jak owady kolonizu-
jące nowe obszary, dla których kilka lat temu było za zimno, 
aby przetrwać zimę. Jedynym sposobem uniknięcia wszyst-
kich tych nowych zagrożeń jest dostosowanie istniejących sys-
temów zarządzania zdrowiem publicznym na poziomie świa-
towym, regionalnym i krajowym w zharmonizowany i skoor-
dynowany sposób.

Na poziomie globalnym OIE zmodernizowała światowy sys-
tem informacyjny dotyczący chorób zwierząt (w tym chorób 
odzwierzęcych) z utworzeniem WAHIS (World Animal He-
alth Information System), mechanizmu, za pomocą którego 
wszystkie kraje są połączone on-line z centralnym serwerem, 
który zbiera wszystkie obowiązkowe powiadomienia przesła-
ne do OIE, obejmujące 100 priorytetowych chorób zwierząt lą-
dowych i wodnych. WHO przyjęła Międzynarodowe Przepisy 
Zdrowotne, wprowadzając nowe obowiązki na swoich człon-
ków. OIE, WHO i FAO stworzyły GLEWS (FAO–OIE–WHO 
Global Early Warning System for health threats and emer-
ging risks at the human–animal–ecosystems interface), Glo-
balny System Wczesnego Ostrzegania, platformę prowadzo-
ną przez trzy organizacje mające na celu poprawę wczesnego 
ostrzegania o chorobach zwierząt i chorobach odzwierzęcych 
na całym świecie.

OIE, WHO i FAO (przy wsparciu UNICEF, koordynato-
ra UN ds. Grypy UNSIC i Banku Światowego) przygotowały 
wspólny dokument dotyczący niezbędnych, globalnych środ-
ków do lepszej koordynacji polityki medycznej i weterynaryj-
nej w zakresie zdrowia publicznego z uwzględnieniem nowych 
wymagań dotyczących zapobiegania i zwalczania chorób od-
zwierzęcych. Dokument ten został zaprezentowany i przy-
jęty przez ministrów z ponad 100 krajów podczas konferen-
cji w Szarm el-Szejk w Egipcie w październiku 2008 r. (w tym 
przez reprezentanta Polski).

Na poziomie odnoszącym się do poszczególnych krajów, 
OIE stworzyło mechanizm, dzięki któremu kraje mogą zgło-
sić się z własnej inicjatywy do niezależnej oceny, dokonywa-
nej przez OIE, systemu ochrony zdrowia publicznego, w któ-
rym kluczową rolę odgrywają służby weterynaryjne, które mu-
szą działać według międzynarodowych standardów jakości, 
przyjętych i opublikowanych przez OIE i  służących za pod-
stawę dobrego zarządzania. Ponad 120 krajów podjęło już ten 
krok w ramach ogólnoświatowego stosowania narzędzia OIE 
PVS (The OIE Tool for the Evaluation of Performance of Ve-
terinary Services). Ocena PVS stanowi wstępną ocenę stanu 
systemu ochrony zdrowia publicznego, w tym również struk-
tury służb weterynaryjnych, zarządzania nimi, ich niezależ-
ności, i ocena ta może być poprawiona poprzez wsparcie OIE 
w formie misji, która po analizie wskaże luki (organizacyjne 
lub prawne), tak aby przy uwzględnieniu priorytetów danego 
kraju, wskazać optymalne rozwiązania, w celu usunięcia sła-
bych punktów wykrytych podczas oceny PVS. Zastosowanie 
PVS w ramach „One Health” może przynieść wiele korzyści, 
które umożliwiają optymalizację współpracy między służba-
mi weterynaryjnymi a decydentami szczebla krajowego oraz 
regionalnego, odpowiedzialnymi za bezpieczeństwo publicz-
ne. Ostatnie wydarzenia wykazały, jak ważna jest współpraca 
w zwalczaniu chorób, takich jak ASF, LSD, wścieklizna i wy-
soce zjadliwa grypa ptaków, a także w przypadku różnego ro-
dzaju chorób pokarmowych. We wszystkich tych przypadkach 
kontrola patogenu u jego źródła (którym jest zwierzę) mogłaby 
pomóc w uniknięciu kolejnych problemów związanych ze zdro-
wiem publicznym, co uzasadnia przeznaczenie odpowiednich 
środków budżetowych na zapobieganie chorobom i użytecz-
ność krajowych wspólnych działań z udziałem służb wetery-
naryjnych i medycznych. Służby weterynaryjne oraz medycz-
ne powinny wg WHO i OIE tworzyć zręby systemów, mając na 
celu nawiązanie stałej współpracy.

W zamiarze, prowadzone dyskusje nad koncepcją „Jeden 
świat, jedno zdrowie” ostatecznie doprowadzą wszystkie kra-
je do zdecydowanego zaangażowania w przejrzystą sytuację 
w zakresie zdrowia zwierząt i ustanawiania mechanizmów 
wczesnego wykrywania epidemii chorób. Wymaga to solidnej 
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podstawy prawnej i inwestycji krajowych, umożliwiając kra-
jom osiągnięcie zgodności z normami jakości zdrowotnej, 
zwłaszcza w odniesieniu do ich służb weterynaryjnych, przy 
wsparciu OIE i rządu danego kraju oraz, w razie konieczno-
ści, zainteresowanych agencji międzynarodowych donatorów. 
Koncepcja jest wdrażana przez OIE jako wspólne globalne po-
dejście do zrozumienia zagrożeń dla zdrowia ludzi i zwierząt 
(w tym zwierząt domowych i dzikich zwierząt) i zdrowia eko-
systemu jako całości.

PROJEKT
Uchwała nr …/2017/XI 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie Regulaminu Organów  
Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej

Na podstawie art. 37 pkt 4 Ustawy z dnia 21 grudnia 1990 r. 
o zawodzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryj-
nych (Dz.U. z 2016 r., poz. 1479 t.j.) uchwala się, co następuje:

§ 1
XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii uchwala Regulamin Or-
ganów Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej o treści stano-
wiącej załącznik do niniejszej uchwały.

§ 2
Traci moc uchwała nr 9/2013/X X Krajowego Zjazdu Lekarzy 
Weterynarii z dnia 22 czerwca 2013 r. w sprawie Regulaminu 
Organów Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej.

§ 3
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Załącznik do uchwały nr …/2017/XI  
XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 

z dnia … czerwca 2017 r.

Regulamin 
Organów Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej

Rozdział I 
Przepisy ogólne

§ 1
Regulamin określa zasady i tryb działania organów Krajowej 
Izby Lekarsko-Weterynaryjnej:
1.  Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej, zwanej w skrócie 

KRLW,
2.  Krajowej Komisji Rewizyjnej, zwanej w skrócie KKR,
3.  Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego, zwanego w skró-

cie KSLW,
4.  Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej.

§ 2
Ilekroć mowa w regulaminie o ustawie, należy przez to rozu-
mieć Ustawę z 21 grudnia 1990 r. o zawodzie lekarza weteryna-
rii i izbach lekarsko-weterynaryjnych (t.j. Dz.U. z 2016 r., poz. 
1479) i wydane na jej podstawie przepisy wykonawcze – poza 
przepisami wykonawczymi pochodzącymi od organów izb le-
karsko-weterynaryjnych.

Rozdział II 
Działanie organów Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej

KRAJOWA RADA LEKARSKO-WETERYNARYJNA

§ 3
1.  Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna wykonuje obowiąz-

ki wynikające z ustawy i uchwał Krajowego Zjazdu Lekarzy 
Weterynarii w drodze działań własnych lub swojego organu 
wykonawczego, jakim jest Prezydium KRLW.

2.  Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna zatwierdza i przed-
stawia Radzie Ministrów coroczną informację o działalno-
ści samorządu.

§ 4
1.  Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna powołuje komisje:

1)  Komisję do spraw Etyki i Deontologii,
2)  Komisję Finansowo-Gospodarczą,
3)  Komisję do spraw Współpracy z Zagranicą,
4)  Komisję do spraw Kształcenia i Specjalizacji,
5)  Komisję Prawno-Regulaminową,
6)  Komisję do spraw Lekarzy Weterynarii Wolnej Praktyki 

i Farmacji,
7)  Komisję do spraw Rządowej Administracji Weterynaryjnej,
8)  Komisję egzaminacyjną ze znajomości języka polskiego.

2.  Realizując swoje zadania, Krajowa Rada Lekarsko-Weteryna-
ryjna może powołać inne komisje nadzwyczajne i stałe w za-
leżności od potrzeb.

3.  Komisje mogą powoływać zespoły problemowe.
4.  Komisje są organami pomocniczymi i opiniodawczymi Kra-

jowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej.
5.  Komisje, realizując swe programy, nie występują samodziel-

nie na zewnątrz Izby, lecz przygotowują opinie oraz wystę-
pują z wnioskami do Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej.

6.  Posiedzenia Komisji są prawomocne, gdy uczestniczy w nich 
co najmniej połowa składu jej członków.

7.  W skład Komisji wchodzi od 3 do 7 osób.
8.  Przewodniczący Komisji stałych i nadzwyczajnych co naj-

mniej raz w roku przedstawiają Krajowej Radzie Lekarsko-
-Weterynaryjnej sprawozdanie z działalności Komisji.

§ 5
1.  Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna odbywa posiedzenie 

plenarne w miarę potrzeby, nie rzadziej niż raz na kwartał.
2.  Posiedzenia plenarne zwoływane są przez prezesa KRLW, na 

wniosek Prezydium lub na żądanie 1/3 członków KRLW.
3.  Rada podejmuje uchwały zwykłą większością głosów, przy 

obecności co najmniej połowy członków.

§ 6
Pierwsze posiedzenie wybranej Krajowej Rady Lekarsko-We-
terynaryjnej odbywa się nie później niż w ciągu 30 dni od dnia 
zakończenia Krajowego Zjazdu i  jest zwoływany przez nowo 
wybranego prezesa KRLW.

§ 7
Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna dokonuje wyboru Pre-
zydium KRLW na pierwszym posiedzeniu.

§ 8
1.  Zwołując plenarne posiedzenie KRLW przesyła się zawiado-

mienie co najmniej na 14 dni przed terminem jego zwołania, 
podając datę, miejsce i projekt porządku obrad oraz listę za-
proszonych gości.
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2.  Zawiadomienie może być wysłane pocztą elektroniczną, je-
żeli członek Rady uprzednio wyraził na to pisemną zgodę, 
podając adres poczty elektronicznej, na który zawiadomie-
nie powinno być wysłane.

3.  W posiedzeniach plenarnych KRLW uczestniczą osoby, o któ-
rych mowa w ustawie oraz goście zaproszeni przez prezesa 
lub Prezydium KRLW.

§ 9
1.  Posiedzeniom plenarnym KRLW przewodniczy prezes KRLW 

bądź wyznaczony przez niego wiceprezes.
2.  W przypadku niewyznaczenia przez prezesa KRLW przewod-

niczącego posiedzenia, jego wyboru dokonuje KRLW, w pierw-
szej kolejności biorąc pod uwagę obecnych wiceprezesów.

3.  Posiedzenia plenarne KRLW każdorazowo rozpoczyna przy-
jęcie porządku obrad. Proponowane zmiany porządku ob-
rad, wnioskowane przez członków Rady, są przyjmowane lub 
odrzucane przez Radę w głosowaniu.

4.  W porządku obrad posiedzeń plenarnych przeznacza się czas 
na interpelacje i wnioski oraz informację z pracy Prezydium 
w okresie między posiedzeniami KRLW.

5.  Odpowiedzi na interpelacje powinny być udzielane ustnie na 
tym samym posiedzeniu Rady lub na piśmie w terminie 14 dni.

6.  Przewodniczący prowadzi posiedzenie zgodnie z porząd-
kiem obrad oraz nadzoruje jego przebieg.

7.  Omawianie każdego punktu porządku obrad rozpoczyna wy-
stąpienie wyznaczonego członka Rady – sprawozdawcy tema-
tu. Po wystąpieniu sprawozdawcy przewodniczący ogłasza 
rozpoczęcie dyskusji. Udziela głosu zaproszonym gościom 
oraz zgodnie z kolejnością zgłoszeń członkom KRLW.

8.  Osoby biorące udział w dyskusji obowiązuje 4-minutowy 
czas wystąpienia, a w przypadku zabrania głosu w tej samej 
sprawie po raz drugi – 2 minutowy. Przewodniczący zwal-
nia z ograniczeń czasowych wystąpienia zaproszonych go-
ści, a także członków Rady na ich uzasadniony wniosek.

9.  Jeżeli ograniczenia czasowe uniemożliwiają przedstawienie 
pełnej wypowiedzi w dyskusji, jej uczestnik może przedsta-
wić Radzie tezy wystąpienia, a przygotowany tekst złożyć do 
protokołu. Pisemny tekst do protokołu może złożyć również 
członek Rady, gdy dyskusja z różnych przyczyn zostaje za-
niechana, przerwana lub odłożona.

10.  Poza kolejnością udziela się głosu w sprawach formalnych, 
dla sprostowania i repliki.

11.  Do wniosków formalnych zalicza się wnioski o:
 1)  zmianę kolejności porządku obrad,
 2)  przerwę, odroczenie lub zamknięcie obrad,
 3)  zamknięcie listy mówców,
 4)  zamknięcie lub przedłużenie dyskusji,
 5)  uchwalenie tajności głosowania,
 6)  ogłoszenie głosowania imiennego,
 7)   przeprowadzenie głosowania,
 8)  głosowanie bez dyskusji,
 9)  ponowne przeliczenie głosów,
10)  uchwalenie tajności posiedzenia,
11)   sprawdzenie quorum,
12)  odesłanie do komisji.

12.  Rada rozstrzyga przez głosowanie o wniosku formalnym po 
wysłuchaniu jednego głosu „za” i jednego „przeciw”, z ar-
gumentacją w stosunku do treści wniosku.

13.  Po zamknięciu dyskusji sprawozdawca odpowiada na pyta-
nia i wyjaśnia wątpliwości, a następnie przewodniczący za-
rządza głosowanie w celu ustalenia stanowiska Rady w da-
nej sprawie, jeśli zachodzi taka potrzeba.

14.  Jeśli głosowanie dotyczy treści uchwały, to najpierw pod-
daje się głosowaniu wniesione przez uczestników dyskusji 

poprawki w kolejności ich wpływu na treść uchwały, a po 
zakończeniu całą treść uchwały z uwzględnieniem poprawek 
przyjętych. Jeżeli liczba i treść poprawek tego wymaga, powo-
łuje się komisję, która poprawki porządkuje, wyjaśnia sprzecz-
ności i ustala kolejność przedstawienia ich do głosowania.

15.  W głosowaniu jawnym prowadzący wzywa do podnie-
sienia ręki najpierw „za”, następnie „przeciw”, a na końcu 
„wstrzymujących się”. Wyniki głosowania przewodniczą-
cy ogłasza niezwłocznie.

16.  Głosowanie imienne odbywa się przez składanie podpisanych 
kart z decyzją „za”, „przeciw”, „wstrzymuję się”. Na karcie 
wpisana jest treść pytania, na które głosujący odpowiada.

17.  Po wyczerpaniu porządku obrad przewodniczący ogłasza 
zamknięcie posiedzenia.

§ 10
1.  Z posiedzenia plenarnego sporządza się protokół. Protokół 

odzwierciedla przebieg posiedzenia.
2.  Posiedzenie utrwala się na nośnikach elektronicznych z za-

strzeżeniem, że nagrania służą wyłącznie do sporządzenia 
protokołu – mają charakter roboczy i nie podlegają udostęp-
nieniu.

3.  Protokół powinien być przesłany pocztą lub pocztą elektro-
niczną członkom KRLW w okresie 30 dni po zakończeniu 
posiedzenia.

4.  Poprawki do protokołu mogą być wnoszone do następnego 
posiedzenia Rady.

5.  O wnoszonych poprawkach na bieżąco są informowani wszy-
scy członkowie Rady.

6.  Zgłoszone poprawki są głosowane na najbliższym posiedze-
niu KRLW.

7.  Przyjęty protokół podpisuje przewodniczący obrad oraz se-
kretarz lub jego zastępca.

8.  Uchwały KRLW podlegają opublikowaniu.

§ 11
1.  KRLW ustala liczbę osób zatrudnionych w biurze, w  tym 

w zakresie wykonywania funkcji w organach KILW, ich sta-
nowiska, formę zatrudnienia oraz regulamin wynagrodzeń.

2.  KRLW ustala plan pracy na daną kadencję, uwzględniając 
wykonanie uchwał Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii.

3.  Uchwalenie budżetu KRLW na dany rok powinno nastąpić 
do 31 marca tego roku.

4.  Rok kalendarzowy jest rokiem budżetowym KRLW.
5.  Do czas uchwalenia budżetu KRLW działa na podstawie pre-

liminarza budżetowego przygotowanego przez skarbnika.
6.  KRLW powołuje redaktora naczelnego, sekretarza redakcji 

oraz zatwierdza skład zespołu redakcyjnego „Życia Wetery-
naryjnego”.

§ 12
1.  Prezydium KRLW składa się z prezesa, dwóch wiceprezesów, 

sekretarza, skarbnika oraz dwóch członków.
2.  Prezydium KRLW podejmuje uchwały większością głosów 

przy obecności co najmniej połowy liczby członków, w tym 
prezesa, bądź jednego z wiceprezesów.

3.  Za wykonanie uchwał odpowiada sekretarz KRLW, chyba że 
Prezydium obciążyło tą odpowiedzialnością innego członka 
Prezydium.

§ 13
1.  W przypadku czasowego braku możliwości pełnienia funk-

cji prezesa KRLW zastępuje go jeden z wiceprezesów wska-
zany przez prezesa, a w przypadku braku takiego wskaza-
nia, wiceprezes wskazany przez KRLW.
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2.  W przypadku czasowego braku możliwości pełnienia funk-
cji sekretarza lub skarbnika KRLW prezes KRLW wyznacza 
spośród członków KRLW zastępcę sekretarza lub zastępcę 
skarbnika. W wypadku wygaśnięcia mandatu sekretarza lub 
skarbnika wyznaczenie, o którym mowa w zdaniu poprze-
dzającym, następuje na czas pozwalający na przeprowadze-
nie wyborów uzupełniających.

§ 14
1.  Posiedzenie Prezydium odbywa się w miarę potrzeb.
2.  Z każdego posiedzenia Prezydium sporządza się protokół.
3.  Postanowienia § 9 niniejszego Regulaminu stosuje się odpo-

wiednio.

§ 15
1.  Prezydium KRLW działa między posiedzeniami ple-

narnymi i  sprawuje czynności należące do Krajowej 
Rady Lekarsko-Weterynaryjnej w  zakresie określonym  
w art. 38 ustawy.

2.  Podpisywanie dokumentów dotyczących zobowiązań 
majątkowych KRLW, o  których mowa w  art. 64  usta-
wy, wymaga współdziałania dwóch członków Prezydium 
KRLW, w tym prezesa lub wiceprezesa oraz skarbnika lub  
sekretarza.

§ 16
Prezes KRLW:
1.  kieruje pracami KRLW i reprezentuje ją na zewnątrz,
2.  kieruje pracami Prezydium KRLW,
3.  przydziela sprawy do załatwienia członkom Prezydium KRLW,
4.  podpisuje korespondencję urzędową.

§ 17
Wiceprezesi są zastępcami prezesa w ustalonym przez niego 
zakresie.

§ 18
1.  Sekretarz KRLW nadzoruje wykonanie uchwał KRLW i Pre-

zydium KRLW.
2.  Do jego obowiązków należy ponadto:

1)  nadzorowanie i czuwanie nad sprawozdawczością KRLW 
i Prezydium KRLW,

2)  redagowanie protokołów z posiedzeń KRLW i Prezydium 
KRLW,

3)  udzielanie informacji o pracach Prezydium KRLW or-
ganom izb lekarsko-weterynaryjnych, okręgowym ra-
dom lekarsko-weterynaryjnym i  redakcji „Życia We-
terynaryjnego” lub innym czasopismom o  profilu  
weterynaryjnym,

4)  opracowanie projektów uchwał Prezydium KRLW,
5)  sprawowanie nadzoru nad pracą biura KRLW i zgłasza-

nie Prezydium odpowiednich wniosków personalnych,
6)  analizowanie odwołań od uchwały okręgowych rad lekar-

sko-weterynaryjnych,
7)  analizowanie skarg i wniosków.

§ 19
1.  Skarbnik KRLW odpowiada za gospodarkę finansową KRLW, 

a w szczególności:
1)  przygotowuje projekt preliminarza budżetowego,
2)  współdziała z komisją finansowo-gospodarczą w sprawie 

opracowania analiz z zakresu ewentualnej działalności fi-
nansowo-gospodarczej KRLW,

3)  przygotowuje sprawozdania z zakresu budżetu i referuje 
je w posiadaniu Prezydium KRLW,

4)  nadzoruje księgowość i sprawozdawczość z zakresu bu-
dżetu i referuje je na posiedzeniu Prezydium KRLW,

5)  wykonuje czynności związane z bieżącym zarządzaniem 
majątkiem KRLW,

6)  kieruje egzekwowaniem wierzytelności, zgłasza wnioski 
o ich umorzenie,

7)  kontroluje działalność gospodarczą, w  tym inwestycyj-
ną i  remontową okręgowych rad lekarsko-weterynary- 
jnych.

2.  Skarbnik w swej pracy może korzystać z opinii biegłych i rze-
czoznawców.

KRAJOWA KOMISJA REWIZYJNA

§ 20
1.  Pracami Krajowej Komisji Rewizyjnej kieruje jej przewod-

niczący.
2.  W razie przejściowej nieobecności przewodniczącego KKR 

pracami Komisji kieruje zastępca przewodniczącego.

§ 21
Do zakresu czynności przewodniczącego KKR należy:
−  reprezentowanie Komisji wobec Krajowej Rady Lekarsko-

-Weterynaryjnej,
−  opracowanie planu pracy KKR i czuwanie nad jego realiza-

cją,
−  podział pracy między członków Komisji, w tym wyznacza-

nie zespołów kontrolujących i ich przewodniczących,
−  podpisywanie korespondencji w imieniu KKR,
−  składanie w imieniu Komisji sprawozdań na posiedzeniach 

plenarnych KRLW,
−  przygotowanie i składanie KRLW preliminarza budżetowe-

go Komisji.

§ 22
Komisja wykonuje swoje zadania przez planową kontrolę po-
legającą na:
1.  badaniu wykonania uchwał Krajowego Zjazdu Lekarzy We-

terynarii,
2.  ustosunkowaniu się do sprawozdań finansowych KRLW,
3.  badaniu ksiąg rejestrów, akt i dokumentów,
4.  analizie spraw gospodarczych i finansowych KRLW.

§ 23
KKR odbywa posiedzenia w miarę potrzeby, nie rzadziej jed-
nak niż dwa razy w roku.

§ 24
1.  Z każdej kontroli oraz posiedzenia KKR sporządza się pro-

tokół.
2.  Protokół z kontroli powinien zawierać ustalenia i wnioski.
3.  Protokół z posiedzenia KKR zawiera ponadto uchwałę obej-

mującą w miarę potrzeb wnioski i zlecenia.
4.  Protokół z kontroli wraz z ewentualnymi wnioskami i zale-

ceniami przewodniczący KKR przekazuje KRLW.

§ 25
Wnioski i zalecenia KKR powinny być przedmiotem obrad naj-
bliższego posiedzenia KRLW.

§ 26
Członkowie Prezydium KRLW i organów przez niego powoła-
nych oraz personel biurowy udzielają KKR na jej żądanie ust-
nych i pisemnych wyjaśnień dotyczących przeprowadzonej  
kontroli.
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KRAJOWY SĄD LEKARSKO-WETERYNARYJNY

§ 27
1.  Krajowy Sąd Lekarsko-Weterynaryjny rozpatruje sprawy, 

o których mowa w art. 43, ust. 1 ustawy.
2.  Sędziowie Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego w spra-

wowaniu pełnionej funkcji sędziego są niezawiśli i podlegają 
tylko Konstytucji RP, przepisom związanym z wykonywa-
niem zawodu lekarza weterynarii oraz postanowieniom Ko-
deksu Lekarza Weterynarii.

§ 28
1.  Prezes Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej w ciągu 

30 dni od dnia wyborów zwołuje pierwsze posiedzenie nowo 
wybranych członków Krajowego Sądu Lekarsko-Weteryna-
ryjnego, w którym uczestniczy także ustępujący przewodni-
czący Sądu.

2.  Członkowie Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego 
wybierają spośród siebie w głosowaniach tajnych przewod-
niczącego Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego oraz 
jego zastępców.

§ 29
1.  Przewodniczący Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryj-

nego kieruje pracą Sądu i reprezentuje go na zewnątrz, peł-
ni czynności administracji sądowej i inne czynności przewi-
dziane w ustawie, a w szczególności:
1)  zapoznaje się z aktami spraw wpływających do Krajowe-

go Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego i wydaje stosowne za-
rządzenia,

2)  ustala składy orzekające Sądu, wyznacza przewodniczą-
cych tych składów oraz terminy poszczególnych posie-
dzeń,

3)  zapoznaje się z wpływającą korespondencją i sygnuje pi-
sma wychodzące,

4)  umożliwia stronom przeglądanie akt sprawy,
5)  czuwa nad właściwym poziomem orzecznictwa,
6)  zapewnia członkom Krajowego Sądu Lekarsko-Wetery-

naryjnego profesjonalne doradztwo prawne,
7)  organizuje szkolenia i narady w celu omówienia kwestii 

merytorycznych oraz spraw organizacyjnych związanych 
z funkcjonowaniem sądów lekarsko-weterynaryjnych,

8)  składa Krajowej Radzie Lekarsko-Weterynaryjnej okreso-
we informacje o stanie spraw prowadzanych przez Krajo-
wy Sąd Lekarsko-Weterynaryjny,

9)  składa Krajowemu Zjazdowi Lekarzy Weterynarii kaden-
cyjne sprawozdanie z działalności Krajowego Sądu Lekar-
sko-Weterynaryjnego,

10)  przedstawia Krajowej Radzie Lekarsko-Weterynaryjnej 
Projekt preliminarza budżetu Krajowego Sądu Lekar-
sko-Weterynaryjnego,

11)  czuwa nad prawidłową i terminową pracą sekretariatu Sądu.
2.  W czasie nieobecności przewodniczącego Krajowego Sądu 

Lekarsko-Weterynaryjnego jego funkcję pełni wyznaczony 
zastępca.

KRAJOWY RZECZNIK  
ODPOWIEDZIALNOŚCI ZAWODOWEJ

§ 30
1.  Krajowy Rzecznik Odpowiedzialności Zawodowej osobiście 

lub przez swojego zastępcę prowadzi postępowania wyjaśnia-
jące w sprawie lekarzy weterynarii, którzy podlegają w pierw-
szej instancji jego właściwości i występuje w tych sprawach 
przed Krajowym Sądem Lekarsko-Weterynaryjnym.

2.  Krajowy Rzecznik Odpowiedzialności Zawodowej występu-
je osobiście lub przez swojego zastępcę przed Krajowym Są-
dem Lekarsko-Weterynaryjnym rozpatrującym sprawę jako 
sąd drugiej instancji.

§ 31
Krajowy Rzecznik Odpowiedzialności Zawodowej:
1)  zapoznaje się z informacjami o sprawach z zakresu odpowie-

dzialności zawodowej lekarzy weterynarii oraz ze sprawami 
w postępowaniach odwoławczych,

2)  przydziela sprawy do załatwienia swoim zastępcom,
3)  podejmuje postanowienia o odmowie wszczęcia postępowa-

nia wyjaśniającego oraz o umorzeniu postępowania lub za-
twierdza postanowienia wydane przez swoich zastępców,

4)  kieruje wnioski o ukaranie do sądu lekarsko-weterynaryjnego 
lub zatwierdza wnioski opracowane przez swoich zastępców,

5)  kieruje odwołania od orzeczeń Krajowego Sądu Lekarsko-We-
terynaryjnego wydanych w pierwszej instancji lub zatwier-
dza odwołania od orzeczeń Krajowego Sądu Lekarsko-We-
terynaryjnego wydanych w pierwszej instancji lub zatwier-
dza odwołania opracowane przez swoich zastępców,

6)  przedłuża okres postępowania wyjaśniającego na wniosek 
swojego zastępcy lub okręgowego rzecznika odpowiedzial-
ności zawodowej,

7)  podejmuje postanowienia w przedmiocie rozstrzygania odwo-
łania od postanowienia odmowy wszczęcia postępowania wy-
jaśniającego lub o umorzeniu postępowania wyjaśniającego,

8)  organizuje narady swoich zastępców, a także narady ogółu 
rzeczników odpowiedzialności zawodowej i  ich zastępców 
w celu omówienia kierunków ich działalności, rozważenia 
zagadnień budzących wątpliwości, spraw organizacyjnych, 
a także orzecznictwa sądów lekarsko-weterynaryjnych,

9)  składa okresowe i roczne informacje Krajowej Radzie Lekar-
sko-Weterynaryjnej o działalności organu Krajowego Rzecz-
nika Odpowiedzialności Zawodowej,

10)  składa kadencyjne sprawozdanie z działalności Krajowe-
mu Zjazdowi Lekarzy Weterynarii,

11)  przedstawia Krajowej Radzie Lekarsko-Weterynaryjnej pro-
jekt preliminarza budżetowego Krajowego Rzecznika Od-
powiedzialności Zawodowej,

12)  czuwa nad sprawnością i terminowością pracy sekretaria-
tu Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej.

§ 32
W przypadku, gdy Krajowy Rzecznik Odpowiedzialności Zawo-
dowej nie może pełnić swojej funkcji w okresie, kiedy przeciw 
niemu toczy się postępowanie karne lub postępowanie w spra-
wie odpowiedzialności zawodowej, a także w przypadku czaso-
wego braku możliwości pełnienia funkcji Krajowa Rada Lekar-
sko-Weterynaryjna wyznacza w głosowaniu tajnym z grona za-
stępców rzecznika osobę pełniącą funkcję organu.

Rozdział III 
Przepisy końcowe

§ 33
1.  Obsługę biurową miejsca pracy Krajowej Komisji Rewizyj-

nej, Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego oraz Kra-
jowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej zapewnia 
biuro KRLW.

2.  Wydatki organów Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 
wymienionych w ust. 1 oraz wydatki zespołów wymienio-
nych w ust. 1 oraz wydatki zespołów wymienionych w § 4, 
ust. 1, 2 i 3 pokrywane są z budżetu KRLW.
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PROJEKT
Uchwała nr …/2017/XI 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

w sprawie zasad określania wysokości  
i podziału składki członkowskiej

Na podstawie art. 37 pkt 7 Ustawy z dnia 21 grudnia 1990 r. 
o zawodzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryj-
nych (Dz.U. z 2016 r., poz. 1479 t.j.) uchwala się, co następuje:

§ 1
1.  Wysokość miesięcznej składki członkowskiej ustala się, bio-

rąc pod uwagę wysokość minimalnego wynagrodzenia za 
pracę, określonego w obowiązującym w momencie ustalania 
wysokości składki Rozporządzeniu Rady Ministrów w spra-
wie wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę.

2.  Wysokość miesięcznej składki członkowskiej określa się procen-
towo w stosunku do obowiązującej w momencie ustalania wyso-
kości składki wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę.

3.  Wysokość minimalnej miesięcznej składki członkowskiej, 
o której mowa w art. 39 ust. 1 pkt 15 Ustawy o zawodzie lekarza 
weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryjnych nie może prze-
kroczyć 2,5% wysokości minimalnego wynagrodzenia za pra-
cę określonego w obowiązującym w momencie ustalania mi-
nimalnej wysokości składki Rozporządzeniu Rady Ministrów 
w sprawie wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę.

4.  Miesięczną składkę członkowską dzieli się pomiędzy okrę-
gową izbę lekarsko-weterynaryjną i Krajową Izbę Lekarsko-
-Weterynaryjną w następujących proporcjach:
–  70% minimalnej wysokości składki członkowskiej, o któ-

rej mowa w ust. 3 oraz w art. 39 ust. 1 pkt 15 Ustawy o za-
wodzie lekarza weterynarii i  izbach lekarsko-weteryna-
ryjnych stanowi część składki należnej okręgowej izbie le-
karsko-weterynaryjnej,

–  30% minimalnej wysokości składki członkowskiej, o któ-
rej mowa w ust. 3 oraz w art. 39 ust. 1 pkt 15 Ustawy o za-
wodzie lekarza weterynarii i  izbach lekarsko-weteryna-
ryjnych stanowi część składki należnej Krajowej Izbie Le-
karsko-Weterynaryjnej.

§ 2
Traci moc uchwała nr 10/2013/X X Krajowego Zjazdu Lekarzy 
Weterynarii z dnia 22 czerwca 2013 r. w sprawie zasad określa-
nia wysokości i podziału składki członkowskiej.

§ 3
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

PROJEKT
Apel 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

do Rządu RP

Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii  
apeluje do Rządu RP o podjęcie działań  

w porozumieniu z Krajową Radą Lekarsko-Weterynaryjną 
na rzecz utrzymania w mocy rozwiązań prawnych 

dotyczących osób upoważnionych do badania zwierząt 
rzeźnych i produktów pochodzenia zwierzęcego

Mając na uwadze:
1.  Art. 17 lit. a) i b) Rozporządzenia Parlamentu Europejskie-

go i Rady (UE) 2017/625 z dnia 15 marca 2017 r. w sprawie 

kontroli urzędowych i innych czynności urzędowych prze-
prowadzanych w celu zapewnienia stosowania prawa żywno-
ściowego i paszowego oraz zasad dotyczących zdrowia i do-
brostanu zwierząt, zdrowia roślin i środków ochrony roślin, 
zmieniające rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 
(WE) nr 999/2001, (WE) nr 396/2005, (WE) nr 1069/2009, 
(WE) nr 1107/2009, (UE) nr 1151/2012, (UE) nr 652/2014, 
(UE) 2016/429 i (UE) 2016/2031, rozporządzenia Rady (WE) nr 
1/2005 i (WE) nr 1099/2009 oraz dyrektywy Rady 98/58/WE, 
1999/74/WE, 2007/43/WE, 2008/119/WE i 2008/120/WE, oraz 
uchylające rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 
(WE) nr 854/2004 i (WE) nr 882/2004, dyrektywy Rady 89/608/
EWG, 89/662/EWG, 90/425/EWG, 91/496/EWG, 96/23/WE, 
96/93/WE i 9 7/78/WE oraz decyzję Rady 92/438/EWG (roz-
porządzenie w sprawie kontroli urzędowych), w brzmieniu:
3.  „na odpowiedzialność urzędowego lekarza weterynarii” 

oznacza, że urzędowy lekarz weterynarii zleca wykonanie 
czynności urzędowemu pracownikowi pomocniczemu;

4.  „pod nadzorem urzędowego lekarza weterynarii” oznacza, 
że czynność jest wykonywana przez urzędowego pracowni-
ka pomocniczego na odpowiedzialność urzędowego leka-
rza weterynarii, a urzędowy lekarz weterynarii jest obecny 
w obiekcie w czasie niezbędnym do wykonania tej czynności;

2.  Art. 18 ust. 7 Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 
(UE) 2017/625 z dnia 15 marca 2017 r. w sprawie kontroli urzę-
dowych i innych czynności urzędowych przeprowadzanych 
w celu zapewnienia stosowania prawa żywnościowego i paszo-
wego oraz zasad dotyczących zdrowia i dobrostanu zwierząt, 
zdrowia roślin i środków ochrony roślin, zmieniające rozpo-
rządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (WE) nr 999/2001, 
(WE) nr 396/2005, (WE) nr 1069/2009, (WE) nr 1107/2009, 
(UE) nr 1151/2012, (UE) nr 652/2014, (UE) 2016/429 i (UE) 
2016/2031, rozporządzenia Rady (WE) nr 1/2005 i (WE) nr 
1099/2009 oraz dyrektywy Rady 98/58/WE, 1999/74/WE, 
2007/43/WE, 2008/119/WE i 2008/120/WE, oraz uchylają-
ce rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (WE) 
nr 854/2004 i (WE) nr 882/2004, dyrektywy Rady 89/608/
EWG, 89/662/EWG, 90/425/EWG, 91/496/EWG, 96/23/WE, 
96/93/WE i 9 7/78/WE oraz decyzję Rady 92/438/EWG (roz-
porządzenie w sprawie kontroli urzędowych), w brzmieniu:
7.  Komisja przyjmuje zgodnie z art. 144 w celu uzupełnienia ni-

niejszego rozporządzenia akty delegowane dotyczące szczegó-
łowych zasad przeprowadzania kontroli urzędowych, o któ-
rych mowa w ust. 2–6 niniejszego artykułu, określających:

 a)  kryteria i warunki umożliwiające ustalenie, w drodze odstęp-
stwa od ust. 2 lit. a), kiedy badanie przedubojowe w niektó-
rych zakładach dokonujących uboju zwierząt może zostać 
przeprowadzone pod nadzorem lub na odpowiedzialność 
urzędowego lekarza weterynarii, o ile takie odstępstwa nie 
wpływają na realizację celów niniejszego rozporządzenia;

 b)  kryteria i warunki umożliwiające ustalenie kiedy, w od-
niesieniu do drobiu i zajęczaków, zapewniono wystar-
czające zabezpieczenia, by badanie przedubojowe w ra-
mach kontroli urzędowej, o którym mowa w ust. 2 lit. 
b), było przeprowadzane na odpowiedzialność urzędo-
wego lekarza weterynarii;

 c)  kryteria i warunki umożliwiające ustalenie, w drodze 
odstępstwa od ust. 2 lit. a), kiedy badanie przedubojo-
we może zostać przeprowadzone poza rzeźnią w przy-
padku uboju z konieczności;

 d)  kryteria i warunki umożliwiające ustalenie, w drodze od-
stępstwa od ust. 2 lit. a) i b), kiedy badanie przedubojowe 
może zostać przeprowadzone w gospodarstwie pochodzenia;

 e)  kryteria i warunki umożliwiające ustalenie kiedy zapewnio-
no wystarczające zabezpieczenia, by badanie poubojowe 
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i działania audytowe w ramach kontroli urzędowej, 
o których mowa w ust. 2 lit. c) i d), były przeprowadzane 
na odpowiedzialność urzędowego lekarza weterynarii;

 f)  kryteria i warunki umożliwiające ustalenie, w drodze 
odstępstwa od ust. 2  lit. c), kiedy w przypadku uboju 
z konieczności, badanie poubojowe jest przeprowadza-
ne przez urzędowego lekarza weterynarii;

 g)  kryteria i warunki umożliwiające ustalenie, w odniesie-
niu do przegrzebkowatych, ślimaków morskich i strzykw, 
w drodze odstępstwa od ust. 6, kiedy nie klasyfikuje się 
obszarów produkcji i obszarów przejściowych;

 h)  szczególne odstępstwa dotyczące renifera tundrowego 
Rangifer tarandus tarandus, pardwy mszarnej Lagopus 
lagopus i pardwy górskiej Lagopus mutus umożliwiają-
ce kontynuację utrwalonych lokalnych zwyczajów i tra-
dycji, o ile takie odstępstwa nie wpływają na realizację 
celów niniejszego rozporządzenia;

 i)  kryteria i warunki umożliwiające ustalenie, w drodze 
odstępstwa od ust. 2  lit. d), kiedy kontrola urzędowa 
w zakładach rozbioru mięsa może zostać przeprowa-
dzona przez pracowników wyznaczonych w  tym celu 
przez właściwe organy i odpowiednio przeszkolonych;

 j)  szczegółowe wymogi minimalne dotyczące personelu 
właściwych organów, urzędowego lekarza weterynarii 
i urzędowego pracownika pomocniczego, by zapewnić 
odpowiednie wykonywanie przez nich ich zadań okre-
ślonych w niniejszym artykule, w tym szczegółowe wy-
mogi minimalne dotyczące szkoleń;

 k)  właściwe wymogi minimalne dotyczące szkoleń pracow-
ników rzeźni pomagających przy wykonywaniu zadań 
związanych z kontrolami urzędowymi i innymi czynno-
ściami urzędowymi zgodnie z ust. 3.

Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii apeluje do Rządu RP 
o  podjęcie, w  porozumieniu z  Krajową Radę Lekarsko- 
-Weterynaryjną działań na rzecz:
1.  Dywersyfikacji aktów wykonawczych i delegowanych na pozio-

mie Komisji Europejskiej, które, przy uwzględnieniu polskiej 
specyfiki i struktury gospodarstw i stad zwierząt rzeźnych oraz 
sytuacji epizootycznej, powinny zakładać, iż w rejonie Europy 
Środkowo-Wschodniej derogacje, o których mowa w art. 18 
ust. 3 oraz ust. 7 litera a, b, i oraz k nie mają zastosowania.

2.  Utrzymania status quo w zakresie uprawnień urzędowego 
lekarza weterynarii wykonującego zadania w rzeźni, zakła-
dach przetwórstwa dziczyzny oraz podmiotach prowadzą-
cych rozbiór mięsa czerwonego i białego na poziomie imple-
mentacji przepisów w kraju.

Uzasadnienie
Każdorazowo, ilekroć w rozporządzeniu (WE) nr 2017/625 uży-
ta jest definicja „na odpowiedzialność urzędowego lekarza we-
terynarii” oznacza to, że urzędowy lekarz weterynarii zleca wy-
konanie czynności urzędowemu pracownikowi pomocniczemu, 
a jego fizyczna obecność w obiekcie dokonującym uboju zwie-
rząt rzeźnych lub rozbioru dziczyzny nie jest wymagana, co wy-
nika wprost z definicji zawartej w art. 17 lit. b), która rozróżnia 
czynność, która jest wykonywana przez urzędowego pracow-
nika pomocniczego na odpowiedzialność urzędowego lekarza 
weterynarii, a urzędowy lekarz weterynarii jest obecny w obiek-
cie w czasie niezbędnym do wykonania tej czynności. Analizu-
jąc zapisy art. 18 ust. 3 omawianego rozporządzenia, wskazać 
należy, iż właściwy organ, po dacie, po której niniejsze rozpo-
rządzenie stosuje się, tj. od dnia 14 grudnia 2019 r., na podsta-
wie analizy ryzyka, będzie mógł zezwolić, aby personel rzeźni 
w zakładach dokonujących uboju innych gatunków zwierząt 

niż drób i zajęczaki – wykonywał konkretne zadania w zakre-
sie pobierania próbek i badań związanych z kontrolą urzędo-
wą, pod warunkiem że ten personel:
1)  działa niezależnie od personelu produkcyjnego rzeźni;
2)  został odpowiednio przeszkolony do wykonywania tych zadań; oraz
3)  wykonuje te zadania w obecności urzędowego lekarza wete-

rynarii lub urzędowego pracownika pomocniczego i zgod-
nie z ich poleceniami.
Ustawodawca, powierzając czynności immanentnie związane 

z kwalifikacjami lekarza weterynarii, osobom nieprzygotowanym 
zawodowo do holistycznej oceny stanu faktycznego przez pryzmat 
wiedzy z zakresu anatomii, fizjologii, patofizjologii, epizootiolo-
gii, mikrobiologii zwierząt etc., pragnie w wymiarze praktycznym 
zminimalizować koszty nadzoru poprzez zastąpienie urzędowe-
go lekarza weterynarii osobą, która z definicji nie jest właściwie 
przygotowana merytorycznie, a jednocześnie nie jest niezależna 
w ocenie stanu faktycznego, acz paradoksalnie, każda nieprawi-
dłowość w pracy tańszego zamiennika będzie obciążać odpowie-
dzialnością lekarza weterynarii. Takie rozwiązanie jest świado-
mym omijaniem międzynarodowych standardów objętych poro-
zumieniem SPS (WTO+WHO+OIE+FAO) w zakresie nadzoru nad 
żywnością przy jednoczesnym, iluzorycznym wskazaniu, iż w dal-
szym ciągu za wszystko odpowiedzialny jest lekarz weterynarii.

Powyższe rozwiązania prawne jako bezpośrednie zagrożenie 
dla bezpieczeństwa konsumenta nie mogą zostać zaakceptowane 
przez środowiska lekarzy weterynarii, dzięki których wielopo-
koleniowej pracy utrwaliły się wzorce w świadomości społecz-
nej, że żywność na rynku jest bezpieczna. Eliminacja lekarzy 
weterynarii z obszaru bezpieczeństwa żywności, prowadzona 
konsekwentnie od lat za sprawą lobby producentów żywności, 
spowoduje docelowo zagrożenie dla zdrowia i życia ludzi. Pod-
kreślić również należy, iż polskie mięso, sprzedawane do wie-
lu Krajów Trzecich, z uwagi na przeprowadzanie badania ante 
i post mortem przez osoby nieupoważnione wg standardów bez-
pieczeństwa żywności Krajów Trzecich, nie będzie mogło być 
zbyte, a tym samym zmianę i liberalizację omawianych prze-
pisów przede wszystkim odczują w sensie pejoratywnym pol-
skie przedsiębiorstwa, które stracą odbiorców, co implikować 
będzie negatywnym wpływem na rynek pracy i polskie PKB.

Z powyższych względów Zjazd wzywa Rząd RP do podjęcia 
w porozumieniu z Krajową Radą działań na forum krajowym 
i europejskim celem zapobieżenia wprowadzenia zmian w za-
kresie opisanym powyżej.

PROJEKT
Apel 

XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z dnia … czerwca 2017 r. 

do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
w sprawie podjęcia działań mających na celu poprawę 

poziomu kontroli zdrowia zwierząt

Mając na uwadze:
1.  Art. 12 oraz art. 25-26 Rozporządzenia Parlamentu Europej-

skiego i Rady (UE) nr 429/2016 z dnia 9 marca 2016 r. w spra-
wie przenośnych chorób zwierząt oraz zmieniające i uchy-
lające niektóre akty w dziedzinie zdrowia zwierząt („Prawo 
o zdrowiu zwierząt”),

2.  Art. 107 ust. 2 projektu Rozporządzenia Parlamentu Euro-
pejskiego i Rady w sprawie produktów leczniczych dla zwie-
rząt (2014/0257 (COD),

3.  Sekcję III pkt 3 lit. h załącznika II rozporządzenia (WE) nr 
853/2004 z dnia 29 kwietnia 2004 r. ustanawiające szczegól-
ne przepisy dotyczące higieny w odniesieniu do żywności 
pochodzenia zwierzęcego,
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4.  Zawiadomienia Komisji z dnia 11 września 2015 r. – Wytycz-
ne dotyczące rozważnego stosowania środków przeciwdrob-
noustrojowych w medycynie weterynaryjnej (2015/C 299/04);

Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii apeluje do Ministra Rol-
nictwa i Rozwoju Wsi o podjęcie działań na rzecz:
1.  Ustanowienia w prawie polskim instytucji lekarza wetery-

narii przeprowadzającego kontrole stanu zdrowia zwierząt, 
w zakresie określonym w art. 25 ust. 2 lit. a i b Rozporządze-
nia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) Nr 429/2016 z dnia 
9 marca 2016 r. w sprawie przenośnych chorób zwierząt oraz 
zmieniające i uchylające niektóre akty w dziedzinie zdrowia 
zwierząt („Prawo o zdrowiu zwierząt”), przed dniem wejścia 
w życie wzmiankowanego rozporządzenia,

2.  Określenia zadań, uprawnień i zasad współpracy z posiada-
czem zwierząt oraz z powiatowym lekarzem weterynarii, le-
karza wykonującego kontrole zdrowia zwierząt,

3.  Określenia, wzorem innych krajów, minimalnej częstotliwości 
kontroli stanu zdrowia zwierząt dla podmiotów utrzymujących po-
szczególne gatunki zwierząt gospodarskich, przy uwzględnieniu:
a)  rodzaju gospodarstwa,
b)  gatunków i kategorii zwierząt utrzymywanych w zakładzie,
c)  sytuacji epidemiologicznej panującej w strefie lub regio-

nie w odniesieniu do chorób umieszczonych w wykazie 
i nowo występujących chorób, na które zwierzęta w da-
nym gospodarstwie są podatne.

  Częstotliwość musi być proporcjonalna do ryzyka stwarza-
nego przez dany podmiot utrzymujący zwierzęta gospodarskie, 
o czym mówi art. 25 ust. 1 rozporządzenia (UE) nr 429/2016.

4.  Ustanowienia systemu rejonizacji działania zakładów lecz-
niczych dla zwierząt na bazie istniejącej struktury zakła-
dów leczniczych dla zwierząt celem transparentnego przy-
porządkowania gospodarstw, w których wykonywane będą 
kontrole stanu zdrowia zwierząt do poszczególnych podmio-
tów świadczących usługi weterynaryjne, oraz standaryzacji 
rodzajów i zakresów usług w oparciu o regulamin zakładu 
leczniczego dla zwierząt oraz posiadane przez zakład lecz-
niczy dla zwierząt niezbędne dla danego rodzaju i zakresu 
usług pomieszczenia, aparaturę i sprzęt.

5.  Określenia zasad i trybu szkoleń lekarzy weterynarii, którzy 
będą realizować obowiązki, określone w art. 12 ust. 1 rozpo-
rządzenia (UE) nr 429/2016.

6.  Określenia zasad i trybu szkoleń, o których mowa w art. 12 
ust. 1 i) oraz iv) rozporządzenia (UE) nr 429/2016, przepro-
wadzanych przez lekarzy weterynarii na rzecz podmiotów 
utrzymujących zwierzęta gospodarskie, osób zawodowo zaj-
mujących się zwierzętami i posiadaczy zwierząt domowych.

Uzasadnienie
Zakres zadań lekarza weterynarii w świetle opublikowanych 
oraz procedowanych wspólnotowych przepisów prawa ulega 
zmianie, co implikuje konieczność aktywnego zaangażowa-
nia się samorządu lekarzy weterynarii w proces implementacji 
prawa na poziomie kraju. Oczywistym jest, iż bezpieczeństwo 
zdrowia publicznego determinuje konieczność uważniejsze-
go nadzoru na poziomie gospodarstwa w zakresie bioasekura-
cji, higieny, dobrostanu, zarządzania oraz innych kwestii doty-
czących zdrowia zwierząt, stosownie do rodzaju gospodarstwa 
oraz gatunków i kategorii zwierząt utrzymywanych w zakładzie, 
jak również wykrywania objawów, które wskazują na występo-
wanie chorób umieszczonych w wykazie OIE lub nowo wystę-
pujących chorób oraz informowania o nich. Począwszy od za-
pisów Sekcji III pkt 3 lit. h załącznika II rozporządzenia (WE) 
nr 853/2004 z dnia 29 kwietnia 2004 r. ustanawiającego szcze-
gólne przepisy dotyczące higieny w odniesieniu do żywności 

pochodzenia zwierzęcego, w brzmieniu nazwisko i adres pry-
watnego lekarza weterynarii, który sprawuje zwyczajową opiekę 
nad gospodarstwem pochodzenia, w przepisach wspólnotowych 
wykreowana jest rola lekarza weterynarii jako osoby opiekującej 
się w sposób regularny i stały danym gospodarstwem. W spo-
sób identyczny rola lekarza weterynarii, który może ordyno-
wać produkty lecznicze weterynaryjne wyłącznie w odniesieniu 
do zwierząt, które znajdują się pod jego opieką, jest wskaza-
na w art. 107 ust. 2 projektu Rozporządzenia Parlamentu Euro-
pejskiego i Rady w sprawie produktów leczniczych dla zwierząt.

Nowe, o wiele szersze obowiązki zostały nałożone na leka-
rzy weterynarii z dniem wejścia w życie rozporządzenia (UE) 
nr 429/2016, mocą art. 12 ust. 1 i 3 w brzmieniu:

1.  Wykonując czynności wchodzące w zakres niniejszego roz-
porządzenia, lekarze weterynarii:

 a)  wprowadzają wszystkie odpowiednie środki, aby zapobiec 
wprowadzaniu, rozwojowi i rozprzestrzenianiu się chorób;

 b)  podejmują działania w celu zapewnienia wczesnego wykry-
wania chorób, prowadząc diagnostykę właściwą i diagno-
stykę różnicową, aby wykluczyć lub potwierdzić chorobę;

 c)  biorą aktywny udział w:
  (i)   upowszechnianiu wiedzy na temat zdrowia zwie-

rząt oraz na temat zależności między zdrowiem 
zwierząt, dobrostanem zwierząt i zdrowiem ludzi;

  (ii)   zapobieganiu chorobom;
  (iii)  wczesnym wykrywaniu chorób i  szybkim reago-

waniu na nie;
  (iv)  upowszechnianiu wiedzy na temat oporności na 

leczenie, w tym oporności na środki przeciwdrob-
noustrojowe, i jej implikacjach;

 d)  współpracują z właściwym organem, podmiotami, oso-
bami zawodowo zajmującymi się zwierzętami i posiada-
czami zwierząt domowych w zakresie stosowania środ-
ków zapobiegania chorobom i ich zwalczania przewi-
dzianych w niniejszym rozporządzeniu.

3.  Lekarze weterynarii i specjaliści ds. zdrowia zwierząt wod-
nych podtrzymują i rozwijają swoje kompetencje zawodowe 
związane z tymi dziedzinami ich działalności, które wcho-
dzą w zakres stosowania niniejszego rozporządzenia.

Powyższe zadania wymagają plastycznego i o wiele szersze-
go podejścia do kwestii wykonywania zawodu lekarza weteryna-
rii, który prócz tradycyjnej roli terapeuty zwierząt, zobowiązany 
jest do świadczenia usług w zakresie konsultacji weterynaryjnych 
opartych na krzewieniu idei „One Health”, a tym samym natural-
nym zadaniem Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej jest przy-
gotowanie lekarzy weterynarii do realizacji tych zadań poprzez 
organizację szkoleń w powyższym zakresie, jak również podję-
cie działań na rzecz ustalenia zasad szkoleń na rzecz podmiotów 
utrzymujących zwierzęta gospodarskie, osób zawodowo zajmu-
jących się zwierzętami i posiadaczy zwierząt domowych i nadzór 
nad ich realizacją. Tożsame zadania w zakresie szkoleń zawarte są 
w Zawiadomieniu Komisji z dnia 11 września 2015 r. – Wytyczne 
dotyczące rozważnego stosowania środków przeciwdrobnoustro-
jowych w medycynie weterynaryjnej (2015/C 299/04). Reasumu-
jąc, na poziomie gospodarstwa istnieje konieczność wynikająca 
z wielu aktów prawnych ustawienia instytucji lekarza weterynarii, 
który prócz profilaktyki i terapii zwierząt, będzie realizował ka-
talog nowych obowiązków kontrolnych i doradczych. Zadaniem 
samorządu lekarzy weterynarii jest pomoc i zaangażowanie przy 
wprowadzeniu w życie powyższych przepisów z uwzględnieniem 
interesów korporacji. Celowym będzie, na wzór innych krajów, 
ustalenie naturalnych obszarów działania poszczególnych za-
kładów leczniczych dla zwierząt, tak aby w sposób transparent-
ny i bezkonfliktowy móc wdrożyć w życie omawiane przepisy.
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X Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii

W dniach 21–23 czerwca 2013 r. odbył się we Wrocławiu 
X Krajowy Zjazd Lekarzy We terynarii rozpoczynający 

VI kadencję władz samorządu lekarzy weterynarii. Otwiera-
jąc uroczystą część Zjazdu, prezes KRLW Jacek Łukaszewicz 
powitał wszystkich delegatów i  zaproszonych gości, a wśród 
nich: Barto sza Winieckiego – prezesa KRLW II i III ka dencji, 
lek. wet. Dorotę Niedzielę – posłan kę na Sejm RP (Klub Plat-
formy Obywa telskiej), Mariana Kędzierskiego – byłego posła 
na Sejm, sprawozdawcę Ustawy o za wodzie lekarza weteryna-
rii i izbach le karsko-weterynaryjnych w 1991 r., Jana Prandotę 
– dyrektora Departamentu Bez pieczeństwa Żywności i Wete-
rynarii, reprezentującego ministra rolnictwa i roz woju wsi, go-
spodarzy ziemi dolnośląskiej: Ewę Mańkowską – wicewojewo-
dę dolno śląską, Rafała Jurkowlańca – marszałka województwa 
dolnośląskiego, Zofię Batorczak – dolnośląskiego wojewódzkie-
go leka rza weterynarii, a także: lek. wet. Annę Kowalską-Kloc-
kiewicz – pierwszą sekreta rz w Stałym Przedstawicielstwie RP 
przy Unii Europejskiej, Ladislava Stodołę – pre zesa Słowackiej 
Izby Lekarsko-Weteryna ryjnej, Karela Daniela – wiceprezesa 
Cze skiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej, prof. Antoniego Ga-
motę – kierownika Katedry Chirurgii Lwowskiego Narodowe-
go Uni wersytetu Medycyny Weterynaryjnej i Bio technologii 
i doc. Ałłę Winiarską z tego Uniwersytetu, Janusza Związka – 
Głównego Lekarza Weterynarii, Ewę Lech – byłą Głów ną Le-
karz Weterynarii, dziekanów Wydzia łów Medycyny Wetery-
naryjnej – prof. An drzeja Koncickiego z Uniwersytetu War-
mińsko-Mazurskiego w Olsztynie, prof. Stanisława Winiarczyka 
z Uniwersytetu Przyrodniczego w Olsztynie, prof. Ma riana Bin-
ka ze Szkoły Głównej Gospodar stwa Wiejskiego w Warszawie, 
reprezen towanego przez dr. Jacka Krzemińskiego, prof. Stani-
sława Dzimirę – prodziekana z Uniwersytetu Przyrodniczego 
we Wro cławiu, Jarosława Naze – zastępcę Główne go Lekarza 
Weterynarii, delegata na Zjazd z Izby Łódzkiej, prof. Jerzego 
Kitę – kanc lerza Medalu Honorowego Krajowej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej „Bene de Veterinaria Meritus”, ojca Je-
rzego Brusiłę – kra jowego duszpasterza lekarzy weterynarii, 
Lecha Rybarczyka – przedstawiciela sekcji weterynarii NSZZ 
„Solidarność”, prezesów zaprzyjaźnionych samorządów zawo-
dów zaufania publicznego: Grzegorza Kucharewicza – preze-
sa Naczelnej Rady Aptekar skiej, Grażynę Rogalę-Pawelczyk – 
prezesa Naczelnej Rady Pielęgniarek i Położnych, Wojciecha 
Gęsiaka – prezesa Naczelnej Rady Architektów, Annę Korbelę 
– prezesa Rady Polskiej Izby Rzeczników Patento wych, Jacka 
Majdę – przedstawiciela Kra jowej Izby Diagnostów Laborato-
ryjnych, członków organów KILW V kadencji, niebędących de-
legatami na Zjazd: Andrze ja Żarneckiego, Artura Krakowia-
ka, Mał gorzatę Boską i Janusza Kornatowskiego. Prezes powi-
tał także przedstawicieli firm farmaceutycznych, które wsparły 
organi zację Zjazdu: Vet-Agro, Hamilton, Fatro, Biowet Puła-
wy, Biowet Drwalew.

Listy okolicznościowe do delegatów wystosowali: Jan Łoziński 
– wiceprezes Krajowej Rady Radców Prawnych, An drzej Roch 
Dobrucki – prezes Krajowej Rady Izby Inżynierów Budownic-
twa, To masz Michalik – przewodniczący Krajo wej Rady Do-
radców Podatkowych, Andrzej Zwara – prezes Naczelnej Rady 
Adwokac kiej, Leszek Miller – przewodniczący Klubu Poselskiego 

SLD i Paweł Suski – poseł na Sejm RP, przewodniczący sejmo-
wej ko misji przyjaciół zwierząt.

Ojciec Jerzy Brusiło – krajowy duszpa sterz lekarzy weteryna-
rii – odczytał pierw szy w historii tego rodzaju list, adresowa ny 
do uczestników Zjazdu przez papieża Franciszka.

Profesor Jerzy Kita, kanclerz Kapituły Me dalu, przedsta-
wił prezentację, przypomi nającą historię i  zasady nadawania 
Medalu Honorowego Krajowej Izby Lekarsko-We terynaryjnej 
„Bene de Veterinaria Meritus”, ustanowionego uchwałą KRLW 
w czerwcu 1994 r.

Wicewojewoda dolnośląska Ewa Mań kowska w imieniu pre-
zydenta RP wręczy ła odznaczenia państwowe. Krzyżem Ka-
walerskim Orderu Odrodzenia Polski od znaczony został Jan 
Prandota, wieloletni radca minister w Stałym Przedstawiciel-
stwie RP przy Unii Europejskiej. Brązo wymi Krzyżami Zasługi 
uhonorowano Artura Różyckiego i Andrzeja Woźnicę.

Uchwałami KRLW Odznaki „Meritus – Zasłużony dla Samo-
rządu Lekarsko-Weterynaryjne go” przyznane zostały Andrze-
jowi Bielarczykowi, Andrzejowi Kaznosze, Arturowi Krakowia-
kowi, Zdzisławowi Królowi i Tadeuszowi Bakule.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że odznaki honoro-
we „Zasłużony dla Rolnictwa” przyznane zostały Marko wi Ka-
mionowskiemu, Annie Sidorowicz i Wojciechowi Trybowskiemu.

Wykład inauguracyjny prof. Romana Kołacza, rektora Uni-
wersytetu Przyrod niczego we Wrocławiu, dotyczył dobrostanu 
zwierząt w świetle kryzysu żywno ściowego na świecie.

Dyrektor Departamentu Bezpie czeństwa Żywności i Wete-
rynarii w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Jan Prando-
ta odczytał list adresowany do delegatów na Zjazd przez mini-
stra rol nictwa i rozwoju wsi Stanisława Kalem bę.

Ladislav Stodoła, prezes Słowackiej Izby Lekarsko-Weteryna-
ryjnej, przekazał ser deczne pozdrowienia od wszystkich leka-
rzy weterynarii, członków Izby Słowackiej.

Karel Daniel, wiceprezes Czeskiej Izby Lekarsko-Weteryna-
ryjnej, podziękował za zaproszenie na Zjazd i przekazał pozdro-
wienia od prezesa Jana Bernarda.

Profesor Antoni Gamota przekazał ser deczne pozdrowienia 
w imieniu komite tu obrony uczelni weterynaryjnej we Lwo wie.

Jacek Majda, przedstawiciel Izby Dia gnostów Laboratoryj-
nych, odczytał list od prezes Krajowej Rady Diagnostów Labo-
ratoryjnych – Elżbiety Pułacz.

Bartosz Winiecki, prezes KRLW II i III kadencji, podzięko-
wał za zapro szenie na Zjazd. Pogratulował odznaczo nym, oce-
niając, że jest to wyróżnienie dla zawodu. Podkreślił wagę de-
cyzji, jakie po winien podjąć Zjazd w obliczu trudnych czasów 
dla zawodu lekarza weterynarii.

Przedstawiciel Polskiej Izby Rzecz ników Patentowych odczy-
tał list Anny Korbeli, prezes Rady tej Izby, adresowany do Zjaz-
du. Podziękował Krajowej Ra dzie Lekarsko-Weterynaryjnej za 
działa nia w obronie samorządów zawodowych przed Trybuna-
łem Konstytucyjnym.

Duszpasterz lekarzy weterynarii, oj ciec Jerzy Brusiło podzię-
kował delega tom za liczny udział we mszy świętej po przedzającej 
Zjazd. Przytoczył fragment Ewangelii wg św. Mateusza, czytany 
pod czas tej mszy: Nie gromadźcie sobie skar bów na ziemi, gdzie 
mól i rdza niszczą i gdzie złodzieje włamują się i kradną. Gro-
madźcie sobie skarby w niebie, gdzie ani mól, ani rdza nie nisz-
czą i gdzie złodzieje nie włamują się i nie kradną. Mottem tego 

Sprawozdanie z działalności  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej VI kadencji
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Zjazdu powinno być zdanie: Bo gdzie jest twój skarb, tam bę-
dzie i serce twoje. Zda jąc sobie sprawę z ilości ważnych spraw do 
przeprowadzenia, zwrócił uwagę, żeby w tych wszystkich dzia-
łaniach nie zatra cić wartości człowieka.

Anna Kowalska-Klockiewicz, pierw sza sekretarz Stałego 
Przedstawicielstwa RP przy Unii Europejskiej, przekazała ży-
czenia dla uczestników Zjazdu od radcy Magdaleny Ziętary. 
Zwróciła uwagę, że le karze weterynarii są silną strukturą spo-
łeczną, która musi podejmować działania służące bezpieczeń-
stwu zdrowia publicz nego na całym obszarze Unii Europejskiej.

Posłanka Dorota Niedziela, witając wszystkich delegatów, 
podziękowała pre zesowi Jackowi Łukaszewiczowi i wszyst kim 
członkom samorządu, którzy poma gali jej w pisaniu projektu 
Ustawy o In spekcji Weterynaryjnej.

Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii udzielił ab solutorium 
ustępującym władzom i dokonał wyboru władz na VI kadencję.

Prezesem KRLW VI kadencji na lata 2013–2017 został Ja-
cek Łuka szewicz.

Członkami Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej na ka-
dencję 2013–2017 zostali (według liczby otrzyma nych głosów): 
Tomasz Grupiński, Tade usz Perskiewicz, Józef Białowąs, Ro-
man Strokoń, Danuta Pawicka-Stefanko, Ma rek Radzikow-
ski, Ewa Ziomek-Opalińska, Stanisław Winiarczyk, Paweł Pio-
trowski, Jan Dorobek, Jolanta Dąbrowska, Andrzej Różański, 
Katarzyna Wierzbin ka, Marek Wysocki, Wiesław Łada i An-
drzej Juchniewicz.

Członkami Krajowej Komisji Rewizyj nej na kadencję 
 2013–2017 zostali (według liczby uzyskanych głosów): Bogu-
sław Ku bica, Jerzy Dymek, Tomasz Porwań, Wi told Wojcie-
chowski, Zdzisław Czerwiński, Andrzej Milik i Elżbieta Bartler.

Zastępcami Krajowego Rzecznika Od powiedzialności Za-
wodowej Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w kaden cji 
2013–2017 zostali: Alicja Raczkowska, Jacek Gruszczyński, Ro-
bert Wyszo mirski, Marian Czerski, Włodzimierz Sko rupski, Je-
rzy Harmata, Andrzej Górzyń ski i Rafał Michałowski.

Członkami Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego w ka-
dencji 2013–2017 zostali: Andrzej Mazurkiewicz, Anna Chę-
doszko-Papis, Tomasz Wróblewski, Tomasz Brzana, Ryszard 
Tyborski, Kazi mierz Janik, Maciej Prost, Jan Grudnik, Marek 
Wincenciak, Magdalena Luks, Ma rek Stanisławczuk, Jacek Ja-
kubek, Lech Gogolewski, Janusz Krzywański, Jacek Ku trzuba, 
Zbigniew Jarocki, Stanisław Gaj da, Henryk Golan, Artur Ró-
życki, Tomasz Bielawski i Tadeusz Płyk.

Zjazd podjął uchwały w sprawie ustalenia liczby członków 
organów Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej, regulaminu 
organów Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej, zasad okre-
ślania wysokości podziału składki członkowskiej, uchylenia 
uchwały nr 11/2005/VI z 19 czerwca 2005 r. VI Krajowego Zjaz-
du Lekarzy Weterynarii w sprawie etatyzacji stanowiska prezesa 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej, uchylenia uchwały nr 
14/2001/V V Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii z 17 czerw-
ca 2001 r., Ustawy o zawodzie lekarza weterynarii i izbach lekar-
sko-weterynaryjnych, zobowiązania Krajowej Rady Lekarsko-
-Weterynaryjnej do opracowania danych statystycznych dotyczą-
cych cen za usługi lekarsko-weterynaryjne stosowane w ramach 
zakładów leczniczych dla zwierząt oraz opracowania standar-
dów usług lekarsko-weterynaryjnych, zobowiązania Krajowej 
Rady Lekarsko-Weterynaryjnej do podjęcia działań normują-
cych i dyscyplinujących wpisy do Centralnej Ewidencji Dzia-
łalności Gospodarczej, wprowadzenia wymogu 3-letniego sta-
żu pracy w zakładzie leczniczym dla zwierząt dla kierowników 
tych zakładów, zobowiązania Krajowej Rady Lekarsko-Wete-
rynaryjnej do skierowania do Trybunału Konstytucyjnego py-
tania prawnego w sprawie zgodności instrukcji Głównego Le-
karza Weterynarii nr GIWbż-500–1/2013 z 3 kwietnia 2013 r. 

w sprawie nadzoru nad ubojem świń, bydła, kur lub kurcząt i in-
dyków w rzeźniach z art. 13 ust. 1 pkt 1 i art. 16 ust. 3 Ustawy 
z 29 stycznia 2004 r. o Inspekcji Weterynaryjnej, zmiany treści 
art. 17 Kodeksu Etyki Lekarza Weterynarii, obciążenia niektó-
rych delegatów na X Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii kosz-
tem pobytu na Zjeździe, zobligowania Krajowej Rady Lekar-
sko-Weterynaryjnej do ustalenia opłaty za praktyki studenckie.

Stanowiska X Krajowego Zjazdu Lekarzy We terynarii doty-
czyły dezaprobaty dla działań Głównego Lekarza Weterynarii 
dotyczących wprowadzenia programu „Zero tolerancji”, rota-
cji lekarzy weterynarii wyznaczonych do badania przedubojo-
wego zwierząt i mięsa zawartej w Instrukcji Głównego Lekarza 
Weterynarii nr GIWbż-500–1/2013 z 3 kwietnia 2013 r. w spra-
wie nadzoru nad ubojem świń, bydła, kur lub kurcząt i indyków 
w rzeźniach, w sprawie art. 11 projektu Rozporządzenia Parla-
mentu Europejskiego i Rady w sprawie zdrowia zwierząt (druk 
COM_260_2013_PL_f), projektu Rozporządzenia w sprawie 
zdrowia zwierząt (druk COM_260_2013_PL_f), przeciwdziała-
nia kampanii mającej na celu zdyskredytowanie opinii o funk-
cjonowaniu Inspekcji Weterynaryjnej oraz pracy lekarzy wete-
rynarii, zobowiązania Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
do uzupełnienia wzoru Protokołu kontroli zakładu leczniczego 
dla zwierząt w trosce o jakość tych kontroli, projektu Ustawy 
o Państwowej Inspekcji Weterynaryjnej, realizacji postulatów 
Projektu Konkluzji Rady z 22 czerwca 2012 r. Skutki oporno-
ści na środki przeciwdrobnoustrojowe dla sektora medyczne-
go i weterynaryjnego – perspektywa „Jedno zdrowie”, rozpo-
rządzenia (WE) zmieniającego rozporządzenia „pakietu higie-
nicznego”, koniecznych rozwiązań prawnych i organizacyjnych 
mających na celu wzmocnienie i zwiększenie efektywności nad-
zoru weterynaryjnego w Polsce.

Krajowy Zjazd Lekarzy We terynarii wystosował apele w spra-
wie udzielenia wsparcia Fundacji Lekarzy Weterynarii „ SENIOR”, 
do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska w sprawie zmiany 
podporządkowania Inspekcji Weterynaryjnej, w sprawie uchy-
lenia przez Głównego Lekarza Weterynarii Instrukcji Głów-
nego Lekarza Weterynarii nr GIWbż-500–1/2013 z 8 kwietnia 
2013 r. w sprawie nadzoru nad ubojem świń, bydła, kur lub kur-
cząt i indyków w rzeźniach, w sprawie zobowiązania Krajowej 
Rady Lekarsko-Weterynaryjnej do zlecenia opracowania pro-
jektu i jego realizacji figurki lekarza weterynarii wg schematu 
wrocławskich krasnali.

I posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Pierwsze w VI kadencji posiedzenie zaplanowano na 4 lip-
ca 2013 r. Termin ten wiązał się ze stanowiskiem X Krajo-

wego Zjazdu Lekarzy Weterynarii, który obradował we Wro-
cławiu 21–23 czerwca 2013 r., dotyczącym zwołania konferencji 
prasowej i wydania komunikatu prasowe go w sprawie kampa-
nii medialnej dyskre dytującej pracę lekarzy weterynarii w nad-
zorze nad bezpieczeństwem żywności.

Na posiedzenie zaproszono gościa – dziennikarza, lekarza 
weterynarii Adama Krzykowskiego, właściciela firmy Media-
-Show. Poinformował on, że od kilku lat pracuje jako dzien-
nikarz w TVP, w pro gramie „Panorama”. W związku ze skie-
rowaną do niego prośbą o pomoc w bu dowaniu wizerunku 
lekarza weteryna rii, zwrócił uwagę, że lekarz weterynarii w me-
diach przedstawiany jest w bardzo dobrym świetle jako klinicy-
sta w progra mach o zwierzętach i poradach wetery naryjnych. 
W przypadkach związanych z bezpieczeństwem żywności, ta-
kich jak ostatnio prezentowane programy doty czące niewłaści-
wego stosowania anty biotyków czy tzw. afery mięsnej, mini ster 
rolnictwa lub jego rzecznik odsyłają dziennikarzy do Głównego 
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Lekarza We terynarii. Tak tworzony społeczny odbiór spra-
wia, że winni w tych sprawach są za wsze lekarze weterynarii.

Adam Krzykowski przesłał do biu ra KILW ofertę szko-
leniową i doradczą, związaną z kształtowaniem właściwe-
go wizerunku naszego zawodu w  takich wy padkach. Po-
zytywnie ocenił przygotowa ny projekt stanowiska KRLW 
związany z cyklem audycji w programie „Uwaga” w  telewi-
zji TVN. Zwrócił jednak uwagę na trudność w zaprezento-
waniu takiego stanowiska opinii publicznej. Jeżeli zo stanie 
zamieszczone w „Życiu Weteryna ryjnym” i na stronie in-
ternetowej – zapo znają się z nim tylko lekarze weterynarii.

Krajowa Rada powołała zespół do spraw przygotowania 
materia łów do konferencji prasowej oraz opraco wania strategii 
medialnej w składzie: Ewa Ziomek-Opalińska, Tomasz Grupiń-
ski, Andrzej Juchniewicz, Jan Dorobek i Jó zef Białowąs.

Drugim zasadniczym tematem pierw szego posiedzenia Kra-
jowej Rady było powołanie Prezydium i komisji stałych. Wobec 
zastrzeżeń co do zgodności z re gulaminem wyborów tego po-
siedzenia, postanowiono o przełożeniu tych punk tów na termin 
późniejszy. W celu uniknięcia nieporozumień i ewentualnego 
kwestio nowania prawomocności wyborów posta nowiono o za-
rządzeniu przerwy w posie dzeniu do 23 lipca, z jednoczesnym 
po świadczeniem przez wszystkich członków Rady otrzymania 
zawiadomienia w regu laminowym terminie.

W drugiej części posiedzenia, 23 lip ca, przewodniczący powo-
łanego zespołu do spraw kontaktów z mediami Tomasz Grupiński 
przedstawił treść opracowane go przez zespół z udziałem radcy 
praw nego zawiadomienia o naruszeniu Karty Etycznej Mediów.

W dokumencie tym, w związku z dra stycznym naruszeniem 
etyki mediów, związanym z nieetycznym i nieprofesjo nalnym 
zachowaniem reportera przygo towującego nierzetelne audycje 
dotyczące pracy lekarzy weterynarii, wyemitowane w ramach 
programu „Uwaga” w telewi zji TVN, KRLW zwraca się do Rady 
Etyki Mediów o podjęcie działań w tej sprawie.

Tomasz Grupiński poinformował, że omawiany program 
„Uwaga po Uwadze” został sprzedany na Słowację, gdzie ma 
być emitowany w telewizji.

Postanowiono o przesłaniu tekstu za wiadomienia o naru-
szeniu Karty Etycz nej Mediów do Rady Etyki Mediów oraz do 
Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi, Głównego Inspektoratu 
Weterynarii i do Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji.

Prezes poinformował ponadto, że biu ro KILW wystosowa-
ło zapytania oferto we do firm zajmujących się kształtowa niem 
wizerunku w celu uzyskania ofert dotyczących budowania wi-
zerunku me dialnego samorządu lekarzy weteryna rii oraz zwo-
łania konferencji prasowej. Otrzymano trzy oferty z propozycją 
spo tkania. Prezes zaproponował upoważnie nie powołanego ze-
społu do przeprowa dzenia takich rozmów i przedstawienia ich 
wyniku oraz sugestii wybrania firmy.

Rada rozpatrywała sprawę obsady sta nowiska dyrektora biu-
ra Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej. W IV i V ka dencji 
to stanowisko było łączone z funk cją sekretarza Krajowej Rady 
Lekarsko-Weterynaryjnej.

Krajowa Rada Lekarsko-Weteryna ryjna postanowiła o prze-
dłużeniu umo wy z Markiem Mastalerkiem na pełnie nie funk-
cji dyrektora biura KILW do 10 stycznia 2014 r.

Rada uznała, że jednym z wymogów określonych w ofercie 
konkursowej ma być posiadanie przez kandydata na dy rektora 
biura dyplomu lekarza weteryna rii i prawa wykonywania zawo-
du. Prezes stwierdził, że Prezydium KRLW opracuje wymogi 
stawiane kandydatowi na dyrek tora biura KILW, uwzględnia-
jąc wymóg przyjęty przez Radę.

W drugiej części posiedzenia, 23  lipca 2013  r., Krajowa 
Rada Lekarsko-Wete rynaryjna przeprowadziła, zgodnie z re-
gulaminem wyborów i  regulaminem or ganów Izby wybory 

Prezydium, w skład którego weszli, obok prezesa Jacka Łuka-
szewicza, dwaj wiceprezesi – Józef Bia łowąs i Andrzej Juchnie-
wicz, sekretarz Danuta Pawicka-Stefanko, skarbnik Elż bieta 
Sobczak oraz dwóch członków Pre zydium – Wojciech Hilde-
brand i Zbi gniew Wróblewski.

Podjęto uchwałę w sprawie składu Pre zydium Krajowej 
Rady Lekarsko-Wetery naryjnej w okresie VI kadencji w  la-
tach 2013–2017.

W kolejnym punkcie obrad dokonano wyboru członków sta-
łych Komisji Krajo wej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej i wybra-
no ich przewodniczących.

Omawiając temat przyszłych prac Ko misji, prezes powiedział, 
że na kolejnym posiedzeniu KRLW zostanie przedsta wiony plan 
kadencyjny. Natomiast odno sząc się do zadań z poprzedniej 
kadencji, które muszą być kontynuowane, ocenił, że sprawami 
projektu Ustawy o Inspekcji Bezpieczeństwa Żywności i Wete-
rynarii zajmować się będzie Komisja do spraw Rządowej Ad-
ministracji Weterynaryj nej. Do wyłonienia firmy, której powie-
rzone zostanie przeprowadzenie remontu biura KILW, upoważ-
nione jest Prezydium KRLW. Przed rozpoczęciem przebudowy 
należy uzyskać zgodę na zmianę charak teru zakupionego do-
datkowego pomiesz czenia z lokalu mieszkalnego na biurowy.

Rada zaakceptowała podjęcie przez odpowiednie komisje prac 
nad sprawa mi prowadzonymi w poprzedniej kaden cji i wyma-
gającymi kontynuacji.

Rada podjęła uchwałę w sprawie dys ponowania rachunkiem 
bankowym Kra jowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej. Do dyspo-
nowania rachunkiem bankowym Krajowej Izby Lekarsko-We-
terynaryjnej upoważnieni są prezes Jacek Łukasze wicz, sekre-
tarz Danuta Pawicka-Stefan ko, skarbnik Elżbieta Sobczak i dy-
rektor biura KILW Marek Mastalerek.

Przyjęto uchwałę o zmianie uchwa ły w sprawie wykazu obo-
wiązujących uchwał Krajowej Rady Lekarsko-Wetery naryjnej 
i uchwał, które zostały zrealizo wane. Obowiązujące uchwały są 
opubli kowane na stronie internetowej VETPOL.

Marek Kubica poinformował, że w Zgromadzeniu General-
nym Euro pejskiej Federacji Lekarzy-Weterynarii (FVE), które 
odbyło się w Maribo rze w Słowenii 4–6 czerwca 2013 r., bra-
ła udział delegacja w składzie Krzysztof Anusz, Stanisław Wi-
niarczyk, Emilian Kudyba, Piotr Kwieciński, Jacek Łuka szewicz 
i Marek Kubica. Zgromadze nie Generalne poprzedzone było 
posie dzeniami poszczególnych sekcji FVE, na których omawia-
no problematyki branżowe. Dyskusja w sekcji higienistów zdo-
minowana była przez propozycje zmian do „pakietu higienicz-
nego” i rozpo rządzeń – w sprawie zdrowia zwierząt (2013/260) 
oraz urzędowych kontroli (2013/265). Dyskusja toczyła się przez 
pryzmat dokumentów, w których Polska w sposób jasny zapro-
testowała przeciw ko pewnym rozwiązaniom, które niosą ze 
sobą te rozporządzenia.

Obawy dotyczące kierunku zmian w nadzorze, badań urzę-
dowych, bada nia mięsa okazały się zasadne. Zebra ni doszli do 
wniosku, że zarządy sekcji i Prezydium FVE powinny wydać 
stano wiska przesłane do Komisji. Oponentem są przedstawicie-
le Anglii, gdzie system nadzoru właścicielskiego jest już wdro-
żony. Konkluzja przedstawiona na zgro madzeniu ogólnym jest 
taka, że zarzą dy sekcji i Prezydium FVE będą musiały się od-
nieść do faktów przedstawionych w „polskiej propozycji”, któ-
ra zyskuje na forum FVE coraz więcej zwolenników.

Ugruntowaniem naszej pozycji były wybory w unii prakty-
ków i uzupełnia jące w unii higienistów, gdzie do zarzą dów zo-
stali wybrani – Piotr Kwieciński i Emilian Kudyba.

Jednocześnie realizowano próbę pew nej konsolidacji krajów 
podobnie my ślących, nazywanej roboczo Grupą Wyszehradz-
ką. Spotkanie grupy delegacji z 10 krajów zaplanowane jest na 
wrze sień 2013 r. na Węgrzech.
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Stanisław Winiarczyk dodał, że w sek cji zajmującej się pro-
blematyką szkol nictwa i edukacji przewijał się problem specja-
lizacji podyplomowej. W Europie funkcjonuje system „specjali-
stów dyplo mowanych”. Nie ma jednego systemu, harmonizują-
cego wszystkie specjaliza cje narodowe. Powstał program, który 
ma na celu zharmonizowanie wszystkich specjalizacji narodo-
wych. Jest to bodziec do ponownego spojrzenia na programy 
naszych specjalizacji i możliwość posia dania znaku, który bę-
dzie rozpoznawa ny na terenie całej Europy.

Krzysztof Anusz 22 czerwca 2013 r. wziął udział w konferen-
cji w Brukseli, dotyczącej mechanizmów przygotowy wania pra-
wa w strukturach Unii Euro pejskiej i skomplikowanego proce-
su lobbowania w sprawie naszych postulatów.

Marek Kubica, relacjonując spotka nia w Departamencie Bez-
pieczeństwa Żywności i Weterynarii w sprawie pro jektów roz-
porządzeń Parlamentu Euro pejskiego i Rady w sprawie zdro-
wia zwie rząt i kontroli urzędowych, powiedział, że spotka-
nia te były wyrazem przychyl ności dyrektora Departamentu 
Bezpie czeństwa Żywności i Weterynarii, Jana Prandoty, wo-
bec samorządu.

Pierwsze spotkanie dotyczyło projek tu Rozporządzenia Parla-
mentu Europej skiego i Rady w sprawie zdrowia zwie rząt. Wnio-
sek Komisji w tej sprawie ma 273 strony. W Głównym Inspekto-
racie Weterynarii powołano 12-osobowy ze spół, który pracuje 
nad tym dokumen tem. W okresie „interregnum” w samo rządzie 
pracowały nad tym 2–3 osoby. Ponieważ jest wiele odesłań do 
innych aktów prawnych – nie znamy całości projektu prawa 
żywnościowego. W od niesieniu do Rozporządzenia w spra-
wie zdrowia zwierząt podjęte zostało stano wisko X Krajowe-
go Zjazdu Lekarzy We terynarii. Część z przedstawionych uzy-
skała wstępną akceptację FVW.

W drugim spotkaniu Marek Kubica uczestniczył wraz z Paw-
łem Piotrow skim. Delegaci nie zajmowali wiążą cych stanowisk 
ani nie wypowiadali się w imieniu KRLW. Członkowie Rady zo-
stali zapoznani ze wstępnymi uwaga mi i wnioskami opracowa-
nymi przez ten zespół w zestawieniu z omawianym projektem.

Rada jednomyślnie zaakceptowa ła przedstawione uwagi i zde-
cydowała o przekazaniu ich do dyrektora Departa mentu Bez-
pieczeństwa Żywności i We terynarii. Postanowiono o utrzy-
maniu upoważnienia Marka Kubicy do kontak tów z Depar-
tamentem Bezpieczeństwa Żywności i Weterynarii do czasu 
ukon stytuowania się Prezydium KRLW i ko misji problemowych.

Andrzej Czerniawski przedstawił no tatkę ze spotkania 
z przedstawicielami Departamentu Bezpieczeństwa Żywno ści 
i Weterynarii w sprawie zmian w usta wie – Prawo farmaceu-
tyczne, która od była się 10 lipca 2013 r. Spotkanie było zwią-
zane z  racjonalnym i bezpiecznym stosowaniem antybioty-
ków przez leka rzy weterynarii. Ze strony KRLW w spo tkaniu 
wzięli udział Andrzej Czerniaw ski i Tadeusz Perskiewicz. 
Ze strony De partamentu Bezpieczeństwa Żywności i Wetery-
narii dyrektor Jan Prandota oraz Magdalena Zasępa i Dorota 
 Waliszewska- Dysińska, a ze strony Głównego Inspek toratu We-
terynarii – Jarosław Naze, Za stępca Głównego Lekarza Wete-
rynarii, i Ja cek Boruta.

Magdalena Zasępa pozytywnie oceniła program KRLW 
z 20 marca 2013 r. w za kresie zorganizowania ogólnopolskiego 
programu szkoleń dla lekarzy weterynarii w zakresie racjonal-
nego stosowania środ ków przeciwdrobnoustrojowych i zapro-
ponowała, żeby szkolenia w tym zakre sie zorganizować rów-
nież dla hodowców.

Natomiast do opracowanego przez KRLW dokumentu noszą-
cego tytuł „Za sady racjonalnego i bezpiecznego stoso wania an-
tybiotyków przez lekarzy wete rynarii w Polsce w ramach dobrej 
prakty ki klinicznej” wniesiono, aby dokument nie odnosił się 
tylko do stosowania an tybiotyków, ale również do pozostałych 

produktów leczniczych weterynaryjnych. Magdalena Zasępa po-
informowała, że od wielu lat prowadzona jest przez Państwo wy 
Instytut Weterynaryjny w Puławach ocena skuteczności leków 
i ich zużycia, a dane są przekazywane do Ministerstwa Rolnic-
twa. Departament uważa, że nale ży rozszerzyć zakres zbiera-
nia takich da nych i zobowiązać do ich zbierania rów nież zakła-
dy lecznicze dla zwierząt.

Zastępca Głównego Lekarza Weterynarii Jarosław Naze po-
informował, że jest opra cowywany pakiet zmian do ustawy – 
Pra wo farmaceutyczne. Przewiduje się prze kazanie nadzoru 
farmaceutycznego do kompetencji powiatowego lekarza wete-
rynarii. Wojewódzki lekarz weterynarii byłby organem odwo-
ławczym i nadzoru jącym hurtownie farmaceutyczne i  sklepy 
sprzedaży detalicznej. W tym celu prze widuje się zatrudnie-
nie 321 inspektorów do spraw farmacji i pozyskanie na ten cel 
środków finansowych.

Od sierpnia 2013 r. rusza w trzech wo jewództwach program 
badania wody na fermach drobiu w kierunku pozostałości sub-
stancji czynnych. Od 2014 r. program obejmie również hodow-
le cieląt i świń.

Planowane jest spotkanie z prezesem Naczelnej Rady Apte-
karskiej dotyczące sprawy aptek weterynaryjnych. Stano wisko 
Głównego Inspektoratu Wetery narii zakłada utrzymanie sta-
nu obecne go w zakresie obrotu produktami leczni czymi wete-
rynaryjnymi.

Dorota Waliszewska przekazała infor mację, że środki na szko-
lenie lekarzy we terynarii będą przewidziane w budżecie Mini-
sterstwa Rolnictwa. Departament zwraca się do Izby, aby sale 
na szkolenia były wynajmowane przez izby okręgowe. Następ-
ne spotkanie zaplanowano na po czątek września.

Marek Kubica krytycznie ocenił pro pozycję powierzenia spra-
wozdawczości lekarzom prywatnej praktyki. Jeżeli an kiety tra-
fiające do powiatowego lekarza weterynarii mają odzwiercie-
dlać ilości zużywanych antybiotyków na poziomie gospodarstw 
– statystyki te będą nie przydatne. Nie obejmą działalności le-
karzy weterynarii z innych rejonów, któ rzy stosują leki na fer-
mach w  tym powie cie oraz substancji wprowadzanych przez 
osoby niebędące lekarzami weterynarii. W Niemczech zgod-
nie z właściwością terytorialną do prowadzenia tych staty styk 
zobowiązani są hodowcy zwierząt.

Rada przyjęła stanowisko, w którym stwierdza się, że spra-
wozdawczość musi być prowadzona na poziomie gospo darstw 
hodowlanych. Pozostałe aspek ty tej sprawy zawarte są w stano-
wisku przyjętym przez X Krajowy Zjazd Leka rzy Weterynarii.

Prezes, odnosząc się do zapowiadane go spotkania z preze-
sem Naczelnej Rady Aptekarskiej, dotyczącego sprawy aptek 
we terynaryjnych, zwrócił uwagę na możli wą presję ze stro-
ny samorządu apteka rzy. Zaproponował, aby zagadnienie 
to monitorowała Komisja do spraw Leka rzy Wolnej Prakty-
ki i Farmacji.

Odpowiadając na prośbę Doroty Waliszewskiej dotyczącą 
pomocy w organi zacji szkoleń lekarzy weterynarii w zakre sie 
rozważnego stosowania antybiotyków, postanowiono, że prezesi 
rad okręgo wych pomogą w udostępnieniu sal na te spotkania.

Nadeszła, podpisana przez podsekre tarza stanu Tadeusza Na-
lewajka, odpo wiedź ministra rolnictwa i rozwoju wsi na pisma 
Krajowej Rady w sprawie in strukcji Głównego Lekarza Wetery-
narii nr GIWbż-500-1/2013. Odpowiedź nie odnosi się do me-
ritum sprawy i zawie ra stwierdzenia, że instrukcja ma służyć 
lepszym warunkom pracy lekarzy wete rynarii i lepszemu nad-
zorowi nad bezpie czeństwem żywności.

Uznano, że sprawą tą zajmować się będzie Komisja do spraw 
Wyznaczonych Urzędowych Lekarzy Weterynarii we współpra-
cy z Komisją do spraw Rządo wej Administracji Weterynaryj-
nej. Spra wę możliwości zaskarżenia tej instrukcji należy omówić 
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z udziałem radców praw nych. Argumentem do zaskarżenia jest 
fakt, że instrukcja nie może oddziały wać na podmioty zewnętrzne.

Rada zapoznała się z projektem stano wiska KRLW w sprawie 
projektu Ustawy o ułatwieniu dostępu do wykonywania niektó-
rych zawodów regulowanych, czy li dokumentu zmierzającego 
do likwida cji samorządu urbanistów.

Mecenas Witold Preiss przypomniał, że rząd powierzył pro-
blematykę deregulacji Jarosławowi Gowinowi, który pełnił rów-
nież funkcję ministra sprawiedliwo ści. Pod jego kierownictwem 
powstał ko lejny projekt Ustawy o ułatwieniu dostę pu do wyko-
nywania niektórych zawo dów regulowanych. Projekt, noszący 
datę 13 czerwca 2013 r., dotyczy deregulacji kilkudziesięciu za-
wodów. Przewiduje li kwidację zawodu urbanisty i likwidację sa-
morządu urbanistów. Projekt stano wiska Krajowej Rady w spra-
wie projektu Ustawy o ułatwieniu dostępu do wyko nywania 
niektórych zawodów regulowa nych uzyskał bardzo wysoką 
ocenę władz samorządu urbanistów. Jednomyślnie postano-
wiono o przesłaniu tego stano wiska do Urzędu Rady Ministrów.

Rada jednomyślnie podjęła uchwałę o nadaniu na wniosek 
Rady Podkarpac kiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej Od znaki 
Honorowej „Meritus – Zasłużo ny dla Samorządu Lekarzy We-
terynarii” Janowi Dacko i Adamowi Halkiewowi.

Rada zapoznała się z odwołaniem za interesowanego lekarza 
weterynarii od uchwały nr 25/IV/05/2013 Rady Pod karpackiej 
Izby Lekarsko-Weterynaryj nej o skreśleniu zainteresowanego 
z li sty lekarzy weterynarii w związku z po nadrocznymi zaległo-
ściami w opłacaniu składek członkowskich.

Po zapoznaniu się ze wszystkimi oko licznościami związany-
mi z tą sprawą, Kra jowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna pod jęła 
uchwałę o utrzymaniu w mocy uchwa ły nr 25/IV/05/2013 Rady 
Podkarpackiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej.

Odnosząc się do pisma w sprawie inwigilacji lekarzy wete-
rynarii wyko nujących czynności urzędowe na zle cenie powia-
towego lekarza weteryna rii w rzeźni firmy Parkur, prezes Ja-
cek Łukaszewicz poinformował, że po przesłaniu przez zainte-
resowanych do kumentacji w tej sprawie zwrócono się do biura 
prawnego o sporządzenie opi nii. Biuro prawne opracowuje opi-
nię w tej sprawie, która zostanie wysłana pod wskazanymi ad-
resami, w celu zapewnienia skutecznej pomocy dla tych lekarzy.

Wypłaty są uzależniane od wpłynię cia należności od pod-
miotów, na rzecz których te czynności były wykonywane, a na 
to lekarz wykonujący te czynności ani lekarz powiatowy nie 
mają wpływu. Wojewodowie mają natomiast trudności z uzy-
skaniem funduszy na ten cel z re zerwy celowej.

Radca prawny mec. Paweł Mazur również wyraził opinię, 
że taki przepis z punktu widzenia prawnego nie powi nien zna-
leźć się w umowie. Nie jest jed nak zadaniem Krajowej Rady 
stwierdza nie, kto ma go wykreślić z umowy i w ja kim trybie.

Rada postanowiła przesłać zaintere sowanym wyznaczonym 
lekarzom we terynarii opinię prawną w sprawie zmia ny treści 
umów na czynności wykonywa ne z wyznaczenia powiatowego 
lekarza weterynarii.

W związku z wnioskiem Piotra Żmu dy o ponowne wystą-
pienie do ministra finansów ze skargą w sprawie zaległo ści 
w wypłatach należności za czynności wykonywane z wyzna-
czenia powiatowe go lekarza weterynarii, postanowiono, że 
Komisja do spraw Wyznaczonych Urzę dowych Lekarzy We-
terynarii przygotu je pismo do wojewódzkich lekarzy wete-
rynarii w celu określenia skali problemu trudności z termino-
wym wypłacaniem należności oraz ewentualną skargę do mi-
nisterstwa finansów.

Po zapoznaniu się z wnioskami o do finansowanie, Krajowa 
Rada postano wiła odrzucić wniosek Polskiego Stowa rzyszenia 
Lekarzy Weterynarii Małych Zwierząt o  dofinansowanie 
XXI Mię dzynarodowego Kongresu Medycyny Weterynaryjnej 

Małych Zwierząt oraz podjęła decyzję o nieudzielaniu pomo cy 
finansowej dla organizacji konferen cji „Analiza ryzyka w bezpie-
czeństwie żywności – 50 lat Kodeksu Żywnościo wego w regionie 
Europy”, organizowanej przez Państwowy Instytut Weterynaryj-
ny w Puławach, PAN i  IJHRAS, wobec konieczności poczy-
nienia oszczędności w związku z obniżeniem budżetu uchwa-
łą X Krajowego Zjazdu Lekarzy Wetery narii we Wrocławiu.

Rada zdecydowała o przyjęciu przed stawionej w piśmie pro-
pozycji współorga nizowania XXI Międzynarodowego Kon gresu 
Medycyny Weterynaryjnej Małych Zwierząt, jednak bez wno-
szenia wkładu finansowego, w tym także bez bezpłatne go pu-
blikowania ogłoszeń w „Życiu We terynaryjnym”.

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Ro-
man Strokoń i  skarb nik Elżbieta Sobczak ocenili, że dal-
sze wnioski o  pomoc finansową ze strony Krajowej Izby 
Lekarsko-Weterynaryj nej mogą być rozpatrywane po zapoznaniu 
się z wykonaniem budże tu w 2013 r. i planowanymi wydatka mi 
w 2014 r., w sytuacji podjęcia przez Zjazd decyzji o zmniejsze-
niu wpłat czę ści składki członkowskiej na rzecz Kra jowej Izby.

I posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 13 sierpnia 2013 r. i było poświęcone 
głównie wysłuchaniu przedstawionej przez To masza Gru-

pińskiego, przewodniczącego powołanego przez Krajową Radę 
zespołu do spraw kontaktu z mediami, informa cji o pracach tego 
zespołu, wynikających z decyzji Krajowego Zjazdu Lekarzy We-
terynarii o konieczności podjęcia takich działań. Zespół doko-
nał przeglądu ofert złożonych przez firmy zajmujące się kształ-
towaniem wizerunku medialnego i zareko mendował, aby w za-
kresie szkolenia kilku nastoosobowej grupy członków Krajowej 
Rady wraz z indywidualnymi treningami medialnymi przyjąć 
ofertę firmy Media-Show Adama Krzykowskiego.

W zakresie obsługi medialnej propo nuje się skorzystanie 
z oferty Lemon-PR „Media Pozytywni”, specjalizującej się 
w kształtowaniu wizerunku, wraz z pro wadzeniem kampanii 
medialnej o zasię gu ogólnopolskim. Firma ta zapropono wała 
stworzenie planu informacyjnego w zakresie sytuacji kryzyso-
wych, który będzie służył niwelacji negatywnych od czuć oraz 
reakcji po niekorzystnych pu blikacjach i programach.

Tomasz Grupiński ocenił, że taka ob sługa byłaby bardzo 
przydatna. Trudno ocenić, jakie będą możliwości finansowe ze 
względu na niefortunne decyzje Zjaz du, obniżające wysokość 
odpisu składek na rzecz Krajowej Izby.

Skarbnik Elżbieta Sobczak oszacowa ła, że prowadzenie takiej 
kampanii w 2014 r., wobec decyzji Zjazdu o obniżeniu odpi su 
składki członkowskiej na rzecz Krajo wej Izby, wydaje się proble-
matyczne. Elż bieta Sobczak zaproponowała, aby szko lenia doty-
czące kontaktów medialnych przeprowadzić na szczeblu okrę-
gowym, przy delegowaniu przez 2–3 izby okręgo we kilku osób 
na wspólne szkolenie. Jej zdaniem jednorazowa wpłata przez 
izby okręgowe 4 zł od członka pozwoliłaby na przeprowadze-
nie takich szkoleń również na szczeblu okręgowym, co służy-
łoby re alizacji uchwały Zjazdu.

Ustalono, że w negocjacjach dotyczą cych kosztów i organiza-
cji szkoleń z za kresu profesjonalnego kształtowania wi zerunku 
lekarza weterynarii uczestniczyć będą prezes Jacek Łukasze-
wicz, skarbnik Elżbieta Sobczak oraz przewodniczący ze społu 
do spraw kontaktu z mediami To masz Grupiński, jego zastępca 
Andrzej Juchniewicz albo Ewa Ziomek-Opalińska.

W punkcie dotyczącym organizacji pracy Prezydium Krajo-
wej Rady Lekar sko-Weterynaryjnej prezes Jacek Łuka szewicz 
przedstawił propozycję przy porządkowania wiceprezesom 
i innym członkom Prezydium nadzoru nad pra cami komisji 
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KRLW i  referowania ich prac na posiedzeniach Prezydium 
oraz czuwania, aby komisje zrealizowały swo je zadania. Usta-
lono, że wiceprezes An drzej Juchniewicz będzie koordynował 
prace Komisji Lekarzy Wolnej Prakty ki i Farmacji, Komisji 
Kształcenia i Spe cjalizacji oraz Komisji Etyki i Deontologii, 
wiceprezes Józef Białowąs – Komisji Rządowej Administracji 
Weterynaryjnej i Komisji Wyznaczonych Urzędowych Leka-
rzy Weterynarii, prezes Jacek Łu kaszewicz – Komisji Współ-
pracy z Za granicą, Komisji Prawno-Regulaminową i Komisji 
Egzaminacyjnej za znajomość języka polskiego. Skarbnik Elż-
bieta Sob czak współpracować będzie z Komisją Fi nansowo-
Gospodarczą, a  sekretarz Da nuta Pawicka-Stefanko będzie 
sprawo wać nadzór nad pracą biura KILW oraz jego dyrek-
tora i  sporządzać sprawozda nie z prac Prezydium. Wszyscy 
członko wie Prezydium wykonują także doraźne zadania po-
wierzone im przez Prezydium.

Prezydium opracowało treść komuni katu o zasadach konkur-
su na dyrektora biura Krajowej Izby Lekarsko-Weteryna ryjnej. 
Określono zakres zadań wykony wanych na tym stanowisku.

Zespołowi do spraw mediów powierzo no prace nad stano-
wiskiem X Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii z 23 czerw-
ca 2013 r. w sprawie przeciwdziałania kampanii mającej na celu 
zdyskredyto wanie opinii o funkcjonowaniu Inspek cji Wetery-
naryjnej oraz pracy lekarzy weterynarii.

Postanowiono o rekomendowaniu KRLW propozycji, aby 
funkcję admini stratora danych osobowych (ADO) powie rzyć 
wiceprezesowi Józefowi Białowąsowi. Funkcję administratora 
bezpieczeństwa informacji (ABI) zaproponowano powie rzyć in-
formatykowi posiadającemu od powiednie uprawnienia. Obo-
wiązki za stępcy administratora bezpieczeństwa informacji pre-
zes zaproponował powie rzyć Annie Pyrce.

Prezydium jednomyślnie zaakceptowa ło propozycję preze-
sa przesłania posłowi Pawłowi Suskiemu opracowanego projek-
tu Ustawy zmieniającej ustawę z 21 sierp nia 1997 r. o ochronie 
zwierząt, w celu prowadzenia dalszych prac, przy jedno czesnym 
przedstawieniu projektu na po siedzeniu plenarnym KRLW.

Komisja Prawno-Regulaminowa przy gotowała projekty stano-
wiska w sprawie projektu Rozporządzenia Komisji Eu ropejskiej 
w sprawie zdrowia zwierząt (druk COM_260_2013_PL finał) oraz 
stanowiska dotyczącego projektu Roz porządzenia Parlamentu 
Europejskiego i Rady w sprawie kontroli urzędowych i innych 
czynności urzędowych prze prowadzanych w celu zapewnienia 
sto sowania prawa żywnościowego (druk COM_2013_265_fi-
nal), w zakresie wska zanym przez Departament Bezpieczeń-
stwa Żywności i Weterynarii Minister stwa Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi jako temat posiedzenia najbliższej grupy roboczej eksper-
tów weterynaryjnych i fitosanitar nych w powyższym zakresie. 
Nad obydwo ma aktami prawnymi toczą się też prace w Depar-
tamencie Bezpieczeństwa Żyw ności i Weterynarii.

Prezydium jednomyślnie postanowiło o rekomendowaniu 
KRLW przedstawio nych projektów w tym zakresie i przedsta-
wieniu ich na posiedzeniu zespołu w De partamencie Bezpie-
czeństwa Żywności i Weterynarii, jeśli poprzedzać ono bę dzie 
plenarne posiedzenie KRLW.

Radca prawny Paweł Mazur przedstawił projekt zmian w roz-
dziale Ustawy o zawo dzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-
-weterynaryjnych, dotyczącym skreślania z listy lekarzy wete-
rynarii. W projekcie za pisano, że w wypadkach określonych 
pa ragrafami 1, 4, 5 niezbędna jest decyzja Rady, w pozostałych 
wypadkach wystar cza decyzja prezesa.

Proponuje się, żeby regulamin wybo rów uchwalała KRLW, 
a nie był on okre ślony ustawowo.

Omówiono też zasady powoływania mediatorów w sprawach 
spornych, przed wszczęciem postępowania przez rzeczni ka od-
powiedzialności zawodowej.

Prezes przedstawił aktualny stan prac związanych z pro-
jektowanym remontem pomieszczeń biura KILW. Członko-
wie Prezydium zostali zapoznani z projekta mi koncepcyjny-
mi modernizacji.

Postanowiono też o przygotowaniu pro jektu upoważnienia 
przez KRLW Prezy dium do dalszego postępowania związa nego 
z remontem, w tym wyboru firmy projektowej, firmy remonto-
wej, podejmo wania decyzji o remoncie i wyborze pro jektu ar-
chitektonicznego.

Prezydium jednomyślnie podjęło decyzję o modernizacji stro-
ny internetowej KILW, mającej ograniczyć możliwość „włamań”.

Skarbnik Elżbieta Sobczak przedstawi ła informację o reali-
zacji budżetu Krajo wej Izby za I półrocze 2013 r., na 30 czerw-
ca 2013 r. Przychód został zrealizowany w granicach 47,8%. 
Do izb okręgowych skierowano prośbę o aktualizowanie licz-
by członków. Wykonanie kosztów kształ tuje się również na po-
ziomie około 48%. Przekroczenie odnotowano w dziale skład-
ki zagraniczne, co wiąże się z wpłaceniem składek zaległych do 
FVE. Około 74% wy dano w dziale dotyczącym pracy Komisji 
Krajowej Rady i Komisji Rewizyjnej.

Skarbnik podkreśliła, że – w związku z decyzją Zjazdu o ob-
niżeniu odpisu skład ki na rzecz KILW – konieczne jest ograni-
czenie dofinansowywania imprez orga nizowanych przez izby 
okręgowe. Wobec planowanych działań poprawy wizerunku 
medialnego, konieczne jest dokonywanie oszczędności w przy-
szłych latach, dla uzyskania rezerwy finansowej na te cele.

Prezes poinformował, że spotkał się z dyrektorem Departa-
mentu Bezpieczeń stwa Żywności i Weterynarii Janem Prando-
tą na jego zaproszenie. Doktor Prandota zamierza zorganizo-
wać spotkanie przed stawicieli KRLW z ministrem Tadeuszem 
Nalewajkiem w celu zasygnalizowania te matów, nad którymi 
KRLW zamierza pra cować w VI kadencji.

Prezes podkreślił bardzo życzliwą po stawę nowych władz De-
partamentu Bez pieczeństwa Żywności i Weterynarii do tyczącą 
współpracy z samorządem.

Wskazano na strategiczne zagadnienia, które powinny być 
omówione podczas tego spotkania, do których zaliczono pro-
gram ochrony antybiotyków, nowelizacji „pakie tu higienicz-
nego”, Rozporządzenie w spra wie zdrowia zwierząt, noweliza-
cję Ustawy o zawodzie lekarza weterynarii i  izbach le karsko-
weterynaryjnych, temat obowiązkowego stażu dla kierowników 
zakładów leczni czych dla zwierząt, IBŻ, program „Zero toleran-
cji” i instrukcję 500 Głównego Le karza Weterynarii, stawkę za 
szczepienie psów przeciw wściekliźnie.

Ustalono, że w skład delegacji KRLW wejdą przewodniczą-
cy Komisji Andrzej Czerniawski, Piotr Żmuda, Marek Kubi ca 
oraz prezes Jacek Łukaszewicz.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że otrzymał za-
proszenie do Głów nego Inspektoratu Weterynarii na spo tkanie 
14 sierpnia 2013 r. w sprawie ubo ju z konieczności.

Prezydium przyjęło rezygnację pre zesa Fundacji „ SENIOR” 
Michała Konopy, jednocześnie przyjmując zgłoszoną przez nie-
go kandydaturę Andrzeja Juchniewi cza na stanowisko preze-
sa Fundacji „ SENIOR”, dotychczasowego przewodniczącego 
Rady Fundacji. Postanowiono o przedsta wieniu takiej reko-
mendacji fundatoro wi, którym jest Krajowa Rada Lekarsko-
-Weterynaryjna.

II posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się w Warszawie 9 września 2013 r. i było 
poświęcone w głównej mierze przeprowadzeniu roz mów 

kwalifikacyjnych z kandydatami na stanowisko dyrektora biu-
ra Krajowej Izby.
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Prezes poinformował, że Prezydium X Krajowego Zjazdu Le-
karzy Weteryna rii przyjęło ostateczną wersję protokołu Zjazdu, 
który został wysłany do biur izb okręgowych.

Po dokonaniu analizy obecnych za dań biura KILW, Prezy-
dium jednomyśl nie podjęło decyzję o zawarciu umowy z Ewe-
liną Patoką na czas nieokreślony, przy zachowaniu dotychcza-
sowego zakre su obowiązków.

Prezydium zapoznało się z opinią praw ną dotyczącą zgod-
ności z przyjętymi re gulaminami uchwały Krajowego Zjaz du 
Lekarzy Weterynarii w sprawie zasad podziału składki człon-
kowskiej. Z opinii prawnej wynika, że uchwała nie jest zgod na 
z obowiązującym prawem, bowiem określanie kwotowej wy-
sokości składki na kolejny rok należy do kompetencji Krajo-
wej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej i  wyni ka z  analizy bu-
dżetu wobec przyjętych za dań do wykonania i zakładanych 
wpływów. Uchwała Krajowego Zjazdu Lekarzy We terynarii 
powoduje zmniejszenie budżetu Krajowej Izby Lekarsko-We-
terynaryjnej w  stosunku do przyjętych wcześniej zało żeń, 
w 2014 r. i w latach następnych. Bę dzie to poważnie utrud-
niać realizację po wierzonych organom Izby zadań na VI ka-
dencję. Postanowiono jednocześnie, że na każdym posiedze-
niu KRLW omawiany bę dzie punkt dotyczący sprawozdania 
skarb nika o sytuacji finansowej KILW i możli wości bieżącej 
realizacji zadań.

Postanowiono o wydelegowaniu na Światowy Kongres Wete-
rynaryjny w Pra dze przedstawicieli KRLW, w osobach pre zesa 
Jacka Łukaszewicza, Wojciecha Hildebranda i Marka Kubicy, 
w celu podję cia ustaleń dotyczących prowadzonych wcześniej 
rozmów w ramach FVE, doty czących obrony prawa do stoso-
wania i ob rotu produktami leczniczymi przez prak tykujących 
lekarzy weterynarii.

Plenarne II posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej zaplanowano na 24 i 25 września 2013 r.

II posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie plenarne KRLW odby ło się w  Warszawie 
 25–26 wrześ nia 2013 r. Było bezpośrednio poprzedzo ne 

II posiedzeniem Prezydium, podczas którego dokończono roz-
mowy kwalifika cyjne z kandydatami na stanowisko dyrek tora 
biura Krajowej Izby.

Rada zapoznała się z  informacjami se kretarz Danuty Pa-
wickiej-Stefanko o po siedzeniach Prezydium KRLW, które 
od były się 13 sierpnia, 5 września i 25 wrze śnia 2013 r. Sekre-
tarz przedstawiła decyzje podjęte przez Prezydium i sprawy re-
komendowane na posiedzenie plenarne KRLW. Sprawozdania 
z prac Prezydium KRLW zostały opublikowane w poprzed nich 
numerach „Życia Weterynaryjnego”.

Skarbnik Elżbieta Sobczak złożyła spra wozdanie z realizacji bu-
dżetu KILW za okres od stycznia do sierpnia 2013 r. oraz informację 
o planowanych działaniach mających na celu minimalizację kosztów.

Skarbnik Elżbieta Sobczak stwier dziła, że konieczna jest 
noweliza cja uchwały 46/2006 w sprawie zwrotu kosztów po-
dróży oraz wypłaty rekompen sat w związku z wykonywaniem 
czynności na rzecz KILW.

Wobec uwag zgłoszonych przez uczest ników dyskusji nad 
projektem, a także opinii radcy prawnego, Krajowa Rada Le-
karsko-Weterynaryjna podjęła decyzję o skierowaniu projek-
tu do Komisji Praw no-Regulaminowej, działającej w porozu-
mieniu z Komisją Finansowo-Gospodarczą KRLW i skarbni-
kiem, w celu opracowania projektu całej uchwały w tym zakresie.

Jan Dorobek, przewodniczący komite tu organizacyjnego, 
złożył sprawozdanie z wykonania budżetu przeznaczonego na 
organizację X Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii.

Skarbnik Elżbieta Sobczak dodała, że koszty Zjazdu ulegną 
obniżeniu o faktury, którymi Zjazd zobowiązał do zwrotu kosz-
tów pobytu i wyżywienia delegatów, któ rzy bez usprawiedliwie-
nia opuścili Zjazd przed jego zakończeniem.

Jacek Łukaszewicz przypomniał, że KRLW poprzedniej ka-
dencji po przeanali zowaniu wyników audytu podjęła uchwa łę 
nr 92 w sprawie należności o charakte rze pieniężnym, wydat-
kowanych na szko dę Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 
z winy pracownika.

Rada przyjęła uchwałę w sprawie usta lenia planu pracy KRLW 
w VI kaden cji w latach 2013–2017. Do planu pracy, obok realiza-
cji zadań zleconych KRLW przez Zjazd, wprowadzono zadania 
będą ce kontynuacją prac rozpoczętych w po przedniej kaden-
cji, zgłoszony przez Jana Dorobka projekt rozpoczęcia prac nad 
zmianą Kodeksu Etyki Lekarza Weteryna rii, który byłby przy-
gotowany na XI Kra jowy Zjazd Lekarzy Weterynarii i zapro-
ponowane przez Wojciecha Hildebranda wniesienie do Komi-
sji do spraw Kształ cenia sprawy uznawalności europejskich spe-
cjalizacji i wzajemnego uznawania spe cjalizacji krajowych oraz 
dodatkowe za dania, wynikające z wydarzeń bieżących.

W celu właściwej koordynacji prac Komisji i Prezydium 
KRLW, które bę dzie przygotowywać opracowane pro pozycje 
na plenarne posiedzenia Rady, przyjęto uchwałę w sprawie ko-
ordynacji i współpracy prac Komisji Krajowej Rady Lekarsko-
-Weterynaryjnej VI kadencji w la tach 2013–2017. W uchwale tej 
przypisa no nadzór nad pracami poszczególnych komisji człon-
kom Prezydium, zgodnie z propozycją przedstawio ną w spra-
wozdaniu z posiedzenia Prezy dium KRLW.

Rada podjęła uchwałę w sprawie po lityki bezpieczeństwa 
w zakresie prze twarzania danych osobowych, do czego obligo-
wała władze samorządu Ustawa o ochronie danych osobowych. 
Zgod nie z rekomendacją Prezydium – funk cję administratora 
danych osobowych (ADO) powierzono wiceprezesowi Józe fowi 
Białowąsowi. Funkcję administra tora bezpieczeństwa informacji 
(ABI) po wierzono informatykowi Mirosławowi Za krzewskiemu, 
posiadającemu odpowiednie uprawnienia, a obowiązki zastępcy 
admi nistratora bezpieczeństwa informacji pracowniczce biura 
Annie Pyr ce, która ukończyła kurs z tego zakresu.

Tomasz Grupiński, przewodniczący zespołu do spraw me-
diów, przedstawił działania zespołu związane z realizacją sta-
nowiska X Krajowego Zjazdu Leka rzy Weterynarii w sprawie 
przeciwdzia łania kampanii mającej na celu zdyskre dytowanie 
opinii o funkcjonowaniu In spekcji Weterynaryjnej oraz pracy 
lekarzy weterynarii.

Prezesi rad okręgowych przedstawi li swoje deklaracje w spra-
wie udziału w pracach nad kreowaniem wizerunku medialne-
go. Z wypowiedzi większości pre zesów wynikało, że decyzje 
o dofinanso waniu będą pozytywne, jeżeli taki udział zadekla-
rują wszystkie izby okręgowe.

Postanowiono przyjąć ofertę dotyczącą kształtowania medial-
nego przedstawioną przez firmę Lemon-PR „Media Pozytyw-
ni”, specjalizującą się w kształtowaniu wi zerunku wraz z pro-
wadzeniem kampanii medialnej o zasięgu ogólnopolskim, pod 
warunkiem finansowego współudziału wszystkich izb okręgo-
wych, wyrażonego do 30 października 2013 r. Przy braku ta kiej 
zgody – poszukiwane będą inne for my realizacji zaleceń Zjazdu.

Marek Kubica, przewodniczący Komisji Prawno-Regulami-
nowej, złożył sprawoz danie z prac tej Komisji. Poinformował, że 
Komisja odbyła dwa spotkania: 6–7 sierp nia i 8 września 2013 r. 
Przedmiotem po siedzeń były rzeczy, które są procedowane na 
poziomie grupy roboczej do spraw zdrowia zwierząt (AHL) oraz 
grupy robo czej do spraw urzędowej kontroli.

Prezes poinformował, że na zaprosze nie zastępcy Głównego 
Lekarza Weteryna rii Jarosława Naze wraz ze Zbigniewem Wró-
blewskim uczestniczył w spotkaniu, którego przedmiotem była 
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chęć wpro wadzenia „Poświadczenia zdrowotności w skierowaniu 
zwierząt do rzeźni po ubo ju z konieczności w gospodarstwie”.

Omawiano projekt zmiany prawa pole gającej na likwidacji 
zakładów leczniczych dla zwierząt przez podmioty zajmujące 
się hodowlą zwierząt i prowadzące hurtow nie farmaceutycz-
ne oraz ustanowienia wprowadzenia trzyletniego stażu w za-
kładzie leczniczym dla zwierząt jako wy mogu niezbędnego do 
objęcia stanowiska kierownika zakładu leczniczego dla zwie-
rząt, zmianę kategorii dostępności produk tów leczniczych we-
terynaryjnych, opraco wanie Kodeksu dobrej praktyki klinicz-
nej i zasad bezpiecznego stosowania antybio tyków. Przygoto-
wano wstępny projekt no welizacji protokołu kontroli zakładu 
lecz niczego dla zwierząt.

W efekcie dyskusji nad zmianami za pisów dotyczących kas 
fiskalnych, Komi sja postuluje zamieszczenie na stronie in-
ternetowej opinii prawnej w tej sprawie. Omawiano też kwestię 
czipowania koni i pisma zastępcy Głównego Lekarza Wete rynarii 
Krzysztofa Jażdżewskiego, a tak że stanowiska KZLW w spra-
wie kształce nia studentów weterynarii i praktyk wa kacyjnych.

Rada zaakceptowała prośbę Stowarzy szenia Lekarzy Wol-
nej Praktyki „Medicus Veterinarius”, aby przedstawiciel Stowa-
rzyszenia Włodzimierz Szczerbiak brał udział w posiedzeniach 
Komisji Lekarzy Wolnej Praktyki dotyczących programu „Jed-
no zdrowie”.

Piotr Żmuda, Przewodniczący Komisji do spraw Wy-
znaczonych Urzędowych Lekarzy Wete rynarii, poinformował, 
że pierwsze posie dzenie Komisji odbyło się 4 września 2013 r. 
Zajmowano się instrukcją 500 Głównego Lekarza Weteryna-
rii i rotacją lekarzy wy znaczanych. Uwzględniając stanowisko 
X Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii w tej sprawie, posta-
nowiono wystąpić do Departamentu Bezpieczeństwa Żywności 
i Weterynarii o opinię prawną w sprawie instrukcji 500 i anali-
zę zgodności z akta mi prawnymi Unii Europejskiej.

Komisja do spraw Wyznaczonych Urzę dowych Lekarzy We-
terynarii zajmowała się też sprawą zaległości w płatnościach za 
czynności wykonane z wyznaczenia powiatowego lekarza we-
terynarii.

W efekcie dyskusji Rada postanowiła o wysłaniu pisma do-
tyczącego zaległości w płatnościach z wyznaczenia do prze-
wodniczącego Rady Ministrów oraz do wiadomości Sejmowej 
i Senackiej Komi sji Rolnictwa i Rozwoju Wsi, Komisji Fi nansów 
i klubów poselskich.

Jacek Łukaszewicz poprosił członków Krajowej Rady o upo-
ważnienie go do wy dania dyspozycji radcom prawnym do opra-
cowania wniosku do Trybunału Kon stytucyjnego, w przypad-
ku gdy zostanie stwierdzona możliwość złożenia skargi w spra-
wie instrukcji 500/1.

Prezes Jacek Łukaszewicz przestawił członkom Krajowej 
Rady treść pisma dy rektora Departamentu Bezpieczeństwa 
Żywności i Weterynarii, które wpłynęło do biura KILW. Zda-
niem prezesa, Rada po winna wysłać pismo do dyrektora Depar-
tamentu Bezpieczeństwa Żywności i We terynarii Jana Pran-
doty z pytaniem, czy instrukcja nr 500/1 jest zgodna z przepi-
sami. Pismo to powinno być również wy słane do wiadomości 
dyrektora sekretaria tu Biura Prezesa Rady Ministrów – Rafa-
ła Hykawy. Rada postanowiła o przesłaniu pism dotyczących 
instrukcji nr 500/1 do wiadomości dyrektora sekretariatu pre-
zesa Rady Ministrów.

Andrzej Juchniewicz, przewodniczą cy Rady Funda-
cji „ SENIOR”, przypomniał, że pod koniec 2012 r. fundacja 
otrzyma ła status organizacji pożytku publiczne go.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryj na podjęła uchwa-
łę w sprawie wygaśnięcia mandatu członka Rady Fundacji Le-
karzy Weterynarii „ SENIOR” Andrzeja Juchnie wicza. Następ-
nie Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna podjęła uchwałę 

o powie rzeniu funkcji członka Zarządu Funda cji „ SENIOR” 
Danucie Pawickiej-Stefanko.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryj na postanowiła o powo-
łaniu na stanowi sko dyrektora biura KILW na czas nie określony 
Marka Mastalerka. Ustalono, że ocena jego pracy zostanie do-
konana w okresie 6 miesięcy.

Prezes przedstawił informację ze spo tkania z ministrem rol-
nictwa i rozwo ju wsi Stanisławem Kalembą, na którym Krajo-
wą Radę Lekarsko-Weterynaryjną re prezentowali: Jacek Łuka-
szewicz, Tomasz Grupiński, Andrzej Czerniawski, Marek Ku-
bica i Piotr Żmuda.

Minister Stanisław Kalemba omówił projekt budowy nowej 
Inspekcji. Doda jąc, że jej umocowanie będzie zależało od woli 
politycznej. Dodał, że jego zda niem Inspekcja Weterynaryjna 
powinna pozostać w Ministerstwie Rolnictwa.

Europejska Federacja Lekarzy Wete rynarii (FVE) zwróciła 
się do Rady o wy łonienie dwóch kandydatur do ciał do radczych, 
dotyczących spraw leków, czyli bronienia opinii FVE związa-
nych z pro gramem „Jedno zdrowie” oraz zespołu zaj mującego 
się sprawami higieny, czyli zwią zanymi z rozporządzeniem 882.

Prezes Jacek Łukaszewicz zapropono wał, aby zgłosić re-
komendowanego przez Komisję Lekarzy Wolnej Praktyki do 
spraw związanych z programem „Jedno zdrowie” Wojciecha 
Hildebranda. Do ciała dorad czego FVE zajmującego się spra-
wami hi gieny Stanisław Winiarczyk zapropono wał kandydaturę 
Krzysztofa Anusza. Ja cek Łukaszewicz poparł tę kandydaturę.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna poparła zgłosze-
nie do zespołu FVE, zajmu jącego się sprawami związanymi 
z progra mem „Jedno zdrowie” Wojciecha Hilde branda, a do 
zespołu zajmującego się spra wami higieny Krzysztofa Anusza. 
Prezes wyjaśnił, że koszty uczestnictwa w tych gremiach po-
krywane są przez FVE.

Prezes Jacek Łukaszewicz przypomniał, że Emilian Kudyba 
został wybrany na sta nowisko wiceprzewodniczącego Sekcji 
Hi gienistów FVE w wyborach uzupełniają cych. Ocenił, że za-
sadne jest wysunięcie tej samej kandydatury na kolejną kaden-
cję. Propozycja nominowania Emiliana Kudyby na kandydata 
na stanowisko wi ceprzewodniczącego Sekcji Higienistów FVE 
w kolejnych wyborach została zaak ceptowana jednogłośnie.

Prezes przypomniał, że na KZLW mó wił o planowanym spo-
tkaniu przedstawi cieli krajów Europy Środkowej i Wschod niej 
w FVE, umownie nazwanymi Grupą Wyszehradzką. Spotkanie 
to miało się od być 19 września 2013 r. w Pradze podczas kon gresu 
Światowego Stowarzyszenia Leka rzy Weterynarii. Inicjatorem 
tego spotka nia był Hanz Joachim Goetz. Spotkanie się nie odbyło. 
Na to spotkanie Prezydium wy sunęło kandydatury Marka Kubicy 
i Woj ciecha Hildebranda. Spotkanie miało do tyczyć programu 
utrzymania stosowania antybiotyków w rękach lekarzy weteryna-
rii. Ponieważ Hanz Joachim Goetz wybiera się z wizytą do Polski, 
prezes dostał upoważnienie Prezydium do organizacji tej wizy-
ty. Rada zaakceptowała propozy cję, aby w rozmowach z Hanzem 
Joachi mem Goetzem uczestniczyli prezes Jacek Łukaszewicz, 
Marek Kubica, Wojciech Hildebrand i Stanisław Winiarczyk.

Rada zaakceptowała propozycję, aby na jesiennej sesji Zgroma-
dzenia Generalnego FVE Krajową Radę Lekarsko-Weterynaryj-
ną reprezentowała delegacja w składzie: Stanisław Winiarczyk, 
Krzysztof Anusz, Emilian Kudyba, Piotr Kwieciński, Marek Ku-
bica i Jacek Łukaszewicz. Dwie z tych osób, z racji sprawowa-
nych funkcji, mają pokryte przez FVE koszty wyjazdu.

KRLW postanowiła o udzieleniu peł nomocnictwa do pod-
pisania w jej imieniu statutu FVE wybranym wcześniej przed-
stawicielom Jackowi Łukaszewiczowi i Sta nisławowi Winiar-
czykowi.

Rada postanowiła, aby ze względów fi nansowych nie dele-
gować przedstawicie la na Ogólnoświatową Konferencję OIE 

SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI KRLW VI KADENCJI

40 XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii • 2017



„Edukacja lekarzy weterynarii oraz rola weterynaryjnych orga-
nów statutowych” w Brazylii, choć tematyka konferencji wska-
zuje, że może być ona bardzo cieka wa. Ponieważ zaproszenie 
dostali także dziekani Wydziałów Medycyny Weteryna ryjnej, 
prezes wyraził nadzieję, że przeka żą oni samorządowi swoje 
sprawozdania.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że Prezydium, za-
stanawiając się nad konsekwencjami wprowadzenia w życie 
uchwały nr 10/2013/X Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
z 22 czerwca 2013 r. w sprawie zasad określania wysokości i po-
działu składki członkowskiej, zwróciło się do radców prawnych 
o dokonanie analizy zgodności uchwały z obowiązującym pra-
wem samorządowym.

Rada poparła wniosek Rady Zachodnio pomorskiej Izby Le-
karsko-Weterynaryjnej do prezesa Rady Ministrów z 22 sierp-
nia 2013 r. o zmianę przepisów prawa w spra wie wysokości opła-
ty za szczepienie prze ciw wściekliźnie i wydanie paszportu.

Krzysztof Anusz poinformował, że Ma zowieckie Forum 
Samorządów Zawodów Zaufania Publicznego, którego człon-
kiem Izba Warszawska jest od wielu lat, organi zuje 12 listopa-
da 2013 r. II konferencję, z udzia łem Komisji Praw Człowieka, 
Praworząd ności i Petycji Senatu RP. Spotkanie ma się odbyć 
w Senacie z możliwie dużym udzia łem senatorów, wobec któ-
rych zawody za ufania publicznego mają przedstawić swo je pro-
blemy. Konferencja ma mieć charak ter ogólnopolski. Ze strony 
Warszawskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej delegata mi będą 
Krzysztof Anusz i Marek Mastalerek. Zaproponowano, aby ze 
strony Izby Krajowej przedstawicielami byli prezes Ja cek Łuka-
szewicz i Marek Kubica, przewod niczący Komisji Prawno-Re-
gulaminowej. Podczas konferencji zostaną przedstawio ne przy-
gotowane wcześniej wystąpienia.

Samorząd lekarzy weterynarii ma pra wo do zaproszenia 
trzech gości, do któ rych, poza senatorami, adresowane będą 
wystąpienia. Prezes Jacek Łukaszewicz za proponował zaprosze-
nie ministra rolnic twa i rozwoju wsi, dyrektora Departamen tu 
Bezpieczeństwa Żywności i Weteryna rii oraz Głównego Leka-
rza Weterynarii. Izba Warszawska zaproponowała zaproszenie 
wojewody mazowieckiego.

Marek Mastalerek poinformował, że uczestniczył w posiedze-
niu grupy robo czej przygotowującej konferencję. Ocenił sprawę 
jako niebagatelną dla naszego za wodu, ponieważ wynikiem kon-
ferencji ma być nie tylko przestawienie naszych problemów, ale 
prowadzący konferencję profesorowie Henryk Cioch i Michał 
Seweryński, z ramienia Komisji Praw Czło wieka, chcą wypraco-
wania nowej ustawy dotyczącej samorządów zaufania publicz-
nego, omawiającej zasady współpracy sa morządów i rządu.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna zaaprobowała udział 
w konferencji orga nizowanej 12  listopada 2013 r. przez Ma-
zowieckie Forum Samorządów Zawodów Zaufania Publiczne-
go, z udziałem Komisji Praw Człowieka, Praworządności i Pety-
cji Senatu RP, delegacji Krajowej Izby Lekar sko-Weterynaryjnej 
w składzie: prezes Ja cek Łukaszewicz i Marek Kubica, przewod-
niczący Komisji Prawno-Regulaminowej oraz zaproszenie jako 
gości ministra rol nictwa i rozwoju wsi, dyrektora Departa mentu 
Bezpieczeństwa Żywności i Wete rynarii i Głównego Lekarza 
Weterynarii, a  także wygłoszenie przez Jacka Łukaszewi cza 
referatu „Aktualne problemy samorzą du lekarzy weterynarii 
w kontekście pro ponowanych zmian prawnych w podejściu do 
ochrony zdrowia publicznego, w tym bezpieczeństwa żywno-
ści, oraz współpra ca na linii rząd-samorząd”.

Prezes Jacek Łukaszewicz zapropono wał, aby Komisja Praw-
no-Regulaminowa przedstawiła więcej założeń do tej propo-
zycji. Krajowa Rada Lekarsko-Weteryna ryjna postanowiła 
o powierzeniu opraco wania zasad certyfikacji Komisji Praw-
no-Regulaminowej.

Na koniec rozpatrzono interpelację przedstawioną przez 
Krzysztofa Orli ka, dotyczącą realizacji uchwały nr 15 X Krajo-
wego Zjazdu Lekarzy Weteryna rii w sprawie zobowiązania Kra-
jowej Rady do ujednolicenia uchwałą warunków ko niecznych 
do wykonywania przez zakład leczniczy dla zwierząt usług 
weterynaryj nych. Interpelację postanowiono przeka zać do Ko-
misji do spraw Lekarzy Wete rynarii Wolnej Praktyki, uwzględ-
niając udział Krzysztofa Orlika w jej pracach.

III posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie, które odbyło się w War szawie 5 listopada 2013 r., 
było po przedzone szkoleniem z zakresu kontak tów z media-

mi, w którym wzięli udział członkowie Prezydium KRLW oraz 
wy typowana grupa przedstawicieli Północ no-Wschodniej Izby 
Lekarsko-Wetery naryjnej. Szkolenie zostało wysoko oce nione przez 
jego uczestników, w związku z czym postanowiono o zarekomendo-
waniu przeprowadzenia takich szkoleń w izbach okręgowych.

Członkowie Prezydium zapoznali się z tabelarycznym zesta-
wieniem decyzji rad okręgowych dotyczącym udziału ich przed-
stawicieli w szkoleniach z zakre su kontaktu z mediami oraz we 
współfi nansowaniu kampanii medialnej, zleco nej Krajowej Ra-
dzie Lekarsko-Weteryna ryjnej przez X Krajowy Zjazd Lekarzy 
Weterynarii we Wrocławiu. O współfi nansowaniu kampanii po-
przez jednora zową wpłatę 4 zł od członka izby okrę gowej zade-
cydowały Rady Izb: Dolnoślą skiej, Lubuskiej, Śląskiej, Podkar-
packiej, Północno-Wschodniej i Warmińsko-Ma zurskiej. Decy-
zję pozytywną w wypad ku udziału wszystkich izb okręgowych 
zadeklarowały Rady Izb: Kujawsko-Po morskiej, Małopolskiej 
i Opolskiej. Sta nowisko z pytaniami przesłała Rada Izby Lu-
belskiej. Odmówiły współfinansowa nia Izby: Kaszubsko-Po-
morska, Łódzka, Świętokrzyska i Warszawska.

Prezydium postanowiło o opłaceniu składki członkowskiej 
do Europejskiej Fe deracji Lekarzy Weterynarii (FVE) za dru-
gie półrocze 2013 r.

Odnosząc się do przedstawionej przez Komisję Finansowo-
-Gospodarczą propo zycji ograniczania częstotliwości wyda-
wania „Życia Weterynaryjnego” do jed nego razu w kwarta-
le, zwrócono uwagę, że w propozycji tej brakuje oceny konse-
kwencji finansowych takiej decyzji. Na leżałoby także rozważyć 
jej konsekwen cje społeczne.

Antoni Schollenberger zwrócił uwagę, że po utworzeniu samo-
rządu uchwalono, iż w ramach miesięcznej składki każdy czło-
nek Izby otrzymuje „Życie Weteryna ryjne”, jako oficjalny organ 
samorządu le karzy weterynarii. Wysokość miesięczne go odpisu 
przez wiele lat była zależna od kosztu wydawania czasopisma.

Nakład czasopisma rośnie. W stosun ku do grudnia 2011 r. 
wzrósł w listopadzie 2013 r. o 1 tys. egzemplarzy. Obecnie na-
kład wynosi 16 780 egzemplarzy. Nie znaj duje to pokrycia we 
wpłatach odpisu skła dek z izb okręgowych.

Dla większości członków Izby „Życie Weterynaryjne” jest 
jedynym źródłem in formacji o pracach jej władz. Za pośred-
nictwem tego pisma identyfikują się z sa morządem.

Prezes Jacek Łukaszewicz zapropono wał analizę kosztów, 
pozwalającą na opty malizację kosztów wydawania „Życia We-
terynaryjnego”. Należy też dokonać wery fikacji liczby członków 
izb okręgowych, od których opłacane są składki.

Prezes przypomniał też o konieczno ści realizacji uchwały 
Krajowego Zjazdu w sprawie zwrotu kosztów udziału w Zjeź-
dzie delegatów, którzy opuścili obrady przed ich zakończeniem.

Członkowie Prezydium zapoznali się z projektem uchwa-
ły w sprawie zwro tów kosztów podróży i  innych wydatków 
oraz wypłaty rekompensat za utracony dochód w związku 
z wykonywaniem zle conych czynności na rzecz Krajowej Izby 
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Lekarsko-Weterynaryjnej. Projekt powstał w wyniku obrad Ko-
misji Finansowo-Go spodarczej i Komisji Prawno-Regulamino-
wej, z udziałem skarbnika.

Prezydium zapoznało się z  bieżący mi pracami Komisji 
Prawno-Regulaminowej, związanymi z drukami Com oraz 
opracowaniem opinii dotyczącej wysu niętej przez Głównego 
Lekarza Weteryna rii propozycji nowelizacji Ustawy o zawo-
dzie lekarza weterynarii i  izbach lekar sko-weterynaryjnych, 
poprzez zniesienie obowiązku uzyskania zgody krajowej lub 
okręgowej rady lekarsko-weterynaryjnej w przypadkach ko-
nieczności odwołania z zajmowanych stanowisk wojewódzkie-
go lekarza weterynarii i  jego zastępcy, po wiatowego lekarza 
weterynarii i jego za stępcy oraz granicznego lekarza wetery-
narii i jego zastępcy.

Prezydium przyjęło stanowisko, że nie należy znosić obo-
wiązku uzyskania zgo dy krajowej lub okręgowej rady lekar-
sko-weterynaryjnej, ponieważ istnieje zapis o odwołaniu się 
od takiej decyzji.

Na posiedzeniu Komisji do spraw Kształcenia i Specjalizacji 
Lekarzy Wete rynarii przewodniczący Komisji Krzysztof Anusz 
przedstawił projekt zmian w roz porządzeniu. Komisja przychy-
liła się do przedstawionych sugestii, niemniej po dys kusji wpro-
wadziła dość znaczącą zmianę. Komisja do spraw Specjaliza-
cji ma być po woływana przez ministra nie „po uzgod nieniu” 
z Krajową Radą Lekarsko-Wetery naryjną, lecz „na jej wnio-
sek”. Omawiano też zasady wręczania certyfikatów oso bom, 
które uzyskały wymaganą liczbę punktów w programie ciągłej 
edukacji i umieszczenie w internecie wykazu osób, które uzy-
skały taką certyfikację.

Komisja nie widzi merytorycznych podstaw do współorga-
nizowania przez Krajową Radę europejskiego kongresu lekarzy 
weterynarii w Poznaniu i będzie wnioskowała o nieangażowa-
nie się w or ganizację tego kongresu.

Omawiano też sprawę wzajemne go uznawania specjalizacji 
nadawanych w różnych krajach Unii Europejskiej.

Członkowie Prezydium zapoznali się z projektem poro-
zumienia w  sprawie współpracy pomiędzy Inspekcją Wete-
rynaryjną a  samorządem lekarsko-wete rynaryjnym. Prezes 
Jacek Łukaszewicz przypomniał, że propozycja zawarcia ta-
kiego porozumienia została złożona przez Głównego Leka-
rza Weterynarii w poprzed niej kadencji. Treść projektu jest 
efektem spotkania z Głównym Lekarzem Weteryna rii Janu-
szem Związkiem, w którym samo rząd reprezentowali: Jacek 
Łukaszewicz, Andrzej Czerniawski i Piotr Żmuda oraz radca 
prawny Paweł Mazur. W stosunku do wcześniejszego projek-
tu Głównego Le karza Weterynarii usunięto akapit doty czący 
wystawiania świadectw zdrowia dla zwierząt kierowanych do 
uboju z ko nieczności.

Została zawiązana nieformalna grupa przedstawicieli orga-
nizacji weterynaryj nych państw Europy Środkowej i Wschod-
niej, do której akces wyrazili przedstawi ciele Chorwa cji, Czech, 
Macedonii, Polski, Rumunii, Serbii, Słowacji, Słowenii i Węgier. 
Pierwsze spotkanie odbyło się na Węgrzech. Ustalono, że ko-
lejne spo tkania będą się odbywać dorocznie w poszczególnych 
państwach członkowskich.

Omawiano wspólne tematy dotyczące wykonywania zawo-
du, łącznie z projek tami zmian w zasadach badania zwierząt 
rzeźnych i mięsa w UE oraz stosowania antybiotyków. Projek-
ty wspólnych sta nowisk zostaną przedstawione na posie dzeniu 
Zgromadzenia Generalnego Europejskiej Federacji Lekarzy We-
terynarii (FVE) w Brukseli.

Prezydium zapoznało się z korespon dencją w sprawie zdję-
cia hipoteki z za kupionego lokalu sąsiadującego z siedzibą biura 
KILW. W piśmie z urzędu dzielnicy napisano, że z wnioskiem 
o zdjęcie zapi su hipotecznego powinien wystąpić spad kobierca 

poprzedniej właścicielki lokalu. Ponieważ opóźnia to możliwość 
podję cia działań remontowych i moderniza cyjnych związanych 
z połączeniem obu lokali, postanowiono o przeprowadzeniu 
bieżącego remontu sali posiedzeń i kory tarza w biurze KILW.

Prezydium postanowiło przedstawić KRLW rekomendację 
przyjęcia patronatu Krajowej Izby nad X Międzynarodowymi 
Targami VetMedica i IV Kongresem Me dycyny Weterynaryjnej 
VetForum w Ło dzi w 2014 r. oraz przyjęcia honorowego człon-
kostwa prezesa KRLW w radzie pro gramowej IV Kongresu Me-
dycyny Wete rynaryjnej VetForum.

Prezydium jednomyślnie zaakceptowa ło objęcie patrona-
tem Krajowej Izby se minarium Biura Promocji Jakości „Nowe 
wyzwania w produkcji żywności i pasz w Unii Europejskiej” 
oraz propozycję, aby jeden z wykładów na konferencji wygło-
sił Marek Kubica.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał o swoim wystąpieniu 
na konferen cji „Chrońmy antybiotyki” w Puławach, w którym 
przedstawił stanowisko Krajo wego Zjazdu Lekarzy-Weterynarii 
w tej sprawie oraz krytyczną ocenę „rapor tu Rosbach”. Stano-
wisko Zjazdu spotka ło się z bardzo dużym zainteresowaniem.

Postanowiono o zwróceniu się do prze wodniczących komisji 
Krajowej Rady o przygotowanie tematów, które mają być omó-
wione z Departamentem Bezpie czeństwa Żywności i Wetery-
narii, zgodnie z wcześniejszymi deklaracjami.

Prezydium zaakceptowało propozycje Jacka Łukaszewicza 
dotyczące reorgani zacji biura KILW. Ustalono, że na kolej ne 
posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej zostanie 
przygotowany nowy zakres obowiązków poszczególnych pra-
cowników biura KILW.

IV posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Ze względów porządkowych postanowio no, że spotka-
nie Prezydium, poprzedza jące bezpośrednio posie-

dzenie plenarne KRLW 25 września 2013 r., było konty nuacją 
II posiedzenia Prezydium i doty czyło dokończenia przeprowa-
dzenia roz mów kwalifikacyjnych z kandydatami na stanowi-
sko dyrektora biura KILW.

Posiedzenie, które odbyło się 27 li stopada 2013 r. w Warsza-
wie było poświęcone przygotowaniu programu III plenarnego 
posiedzenia Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej.

Po dokonaniu analizy zgłoszeń kan dydatów na szkolenia do-
tyczące kon taktów z mediami, oceniono, że należy przeprowa-
dzić dwa szkolenia dla kilku nastoosobowych grup. Prezydium 
uzna ło, że o miejscu i czasie przeprowadze nia szkoleń medial-
nych dla tych grup zdecyduje konwent prezesów rad okrę gowych 
16 grudnia 2013 r., aby przyjąć optymalne rozwiązanie.

Prezydium zapoznało się z przedsta wionymi przez skarbnik 
Elżbietę Sob czak dokumentami dotyczącymi pro jektu uchwały 
realizującej § 10 Regu laminu Organów KILW. Dokumenty te 
związane są z zatrudnieniem pracow ników biura Krajowej Izby 
Lekarsko-Weterynaryjnej. Załączniki do uchwa ły stanowi plan 
zatrudnienia na kaden cję 2013–2017, określenie wymagań odno-
szących się do kwalifikacji osób zatrudnionych na poszczegól-
nych sta nowiskach i kategorie zaszeregowania oraz kwalifika-
cji osób zatrudnionych w ramach umów-zleceń, umów o dzie-
ło i w innych formach (księgowość, kancelaria prawna), a także 
regulamin wynagradzania pracowników KILW.

Prezydium jednomyślnie postanowi ło o rekomendowaniu 
KRLW przyjęcia znowelizowanej uchwały, po dopracowaniu 
projektu przez radcę prawnego Pawła Mazura, sekretarz Da-
nutę Pawicką-Stefanko i skarbnik Elżbietę Sobczak.

Prezes Jacek Łukaszewicz poin formował, że jednym z tema-
tów prac Komisji Prawno-Regulaminowej było opracowanie 
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uchwały unieważniają cej uchwały nieaktualne. Zestawienia 
takich uchwał dokonał zespół w skła dzie: Ewa Opalińska-Zio-
mek, sekretarz Danuta Pawicka-Stefanko, mec. Wi told Preiss 
i dyrektor biura KILW Ma rek Mastalerek.

Sekretarz Danuta Pawicka-Stefanko zaproponowała wniesie-
nie do porządku obrad posiedzenia plenarnego KRLW punk-
tu dotyczącego podjęcia uchwa ły unieważniającej uchwa-
ły nieaktu alne. Przedstawiła opracowane przez wymieniony 
wcześniej zespół zestawie nie uchwał zrealizowanych i  tych, 
któ rych moc wygasła. Przedstawiła też li stę uchwał, które wy-
magają nowelizacji.

Prezes przypomniał, że w pierwszym półroczu 2013 r. Kra-
jowa Rada Lekar sko-Weterynaryjna, zgodnie z obo wiązującym 
prawem, przyjęła uchwa łę w sprawie wysokości odpisu skład-
ki członkowskiej odprowadzanej przez izby okręgowe na rzecz 
Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej. Wysokość tej skład-
ki na 2014 r. określono na 14 zł od członka. Krajowy Zjazd Le-
karzy Wete rynarii zmienił zasady określania wy sokości odpisu 
składki członkowskiej odprowadzanej przez izby okręgowe na 
rzecz Krajowej Izby Lekarsko-We terynaryjnej i obniżył jej wy-
sokość od 2014 r. Powstaje pytanie, czy podjętą zgodnie z pra-
wem uchwałę należy uchy lić, czy utrzymać w mocy. W opinii 
pre zesa należy poddać tę sprawę pod de cyzję KRLW.

Komisja pracowała też nad projek tem stanowiska w sprawie 
tzw. pakie tu higienicznego. Ustalono, że projekt zostanie przed-
stawiony na plenarnym posiedzeniu KRLW.

Skarbnik Elżbieta Sobczak poinfor mowała, że posiedzenie 
Komisji Finan sowo-Gospodarczej odbyło się w dniu poprze-
dzającym posiedzenie Prezy dium. Do głównych omawianych 
spraw należał projekt budżetu na 2014 r. oraz realizacja budże-
tu w 2013 r.

Elżbieta Sobczak poinformowała, że obniżenie przez Kra-
jowy Zjazd Leka rzy Weterynarii odpisu składki człon kowskiej 
oznacza zmniejszenie budżetu na 2014 r. o 360 tys. zł. Koniecz-
na jest też weryfikacja wpływów z ogło szeń zamieszczanych 
w „Życiu Wetery naryjnym”.

Redaktor naczelny Antoni Schollenberger przypomniał, że 
otrzymywanie „Życia Weterynaryjnego” – czasopisma społeczno-
-zawodowego i naukowego Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryj-
nej (ukazującego się od 88 lat jako mie sięcznik) – było gwaran-
towane wszyst kim członkom samorządu przy ustala niu wyso-
kości składki członkowskiej. Każdy z członków Izby, wpłacając 
rocz nie ok. 600 zł składki, ma prawo się spo dziewać, że za te 
pieniądze otrzyma co miesiąc numer czasopisma.

Prezydium zapoznało się z projekta mi uchwały w sprawie 
zwrotu kosztów podróży i innych wydatków oraz wy płaty rekom-
pensat za utracony dochód w związku z wykonywaniem zleco-
nych czynności na rzecz Krajowej Izby Le karsko-Weterynaryjnej, 
opracowanymi przez Komisję Prawno-Regulaminową i Finan-
sowo-Gospodarczą.

W wyniku dyskusji ustalono, że Pre zydium rekomendu-
je Radzie odrzu cenie regulaminu. Nie rekomenduje przyjęcia 
uchwały. Należy wysłać pro jekt uchwały i regulamin z symula-
cją kosztów do członków KRLW. Na posie dzeniu KRLW nale-
ży przedstawić pro pozycję głosowania imiennego. Prezy dium 
opowiedziało się jednomyślnie za nierekomendowaniem KRLW 
przyjęcia tego projektu.

Prezes Jacek Łukaszewicz przed stawił sprawozdanie ze Zgro-
madzenia Ogólnego Europejskiej Federacji Leka rzy Weteryna-
rii (GA FVE) w Brukse li. Powiedział, że dzięki twardej posta wie 
polskiej delegacji na Zgromadze niu Ogólnym FVE i poparciu 
krajów tzw. Grupy Wyszehradzkiej, FVE bę dzie proponować 
derogację na 10 lat dla tych krajów, w zakresie noweliza cji „pa-
kietu higienicznego”, wchodzą cej w życie w lipcu 2014 r. Dele-
gacja Za rządu FVE zamierza w tej sprawie przy jechać do Polski. 

Starania o derogację wymagają współpracy ze stroną rządo wą. 
W tej sprawie prezes Jacek Łuka szewicz i Marek Kubica odbyli 
rozmo wę z dyrektorem Departamentu Bezpie czeństwa Żywno-
ści i Weterynarii Janem Prandotą. Prezes stara się też o spotka-
nie z Głównym Lekarzem Weterynarii Ja nuszem Związkiem. 
Na Zgromadzeniu Ogólnym omawiano też kwestię stoso wania 
antybiotyków. Na wiosnę 2014 r. zaplanowane jest posiedzenie 
Grupy Wyszehradzkiej w Polsce.

Prezes przedstawił propozycję, aby delegację na Zjazd Cze-
skiej Izby Le karsko-Weterynaryjnej, zaplanowany na 29 listopa-
da 2013 r., stanowili Jacek Łukaszewicz i Wojciech Hildebrand. 
Planowany jest tam „okrągły stół”, ob radujący nad „raportem 
Rosbach” doty czącym stosowania antybiotyków. Pre zydium 
jednomyślnie zaaprobowało tę propozycję.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinfor mował, że na pismo KRLW, 
skierowa ne do premiera RP w sprawie utworze nia wydzielone-
go rachunku dochodów własnych dla powiatowych inspektora-
tów weterynarii, ponownie odpowie działa sekretarz stanu Han-
na Majszczyk, stwierdzając, że wszystko jest w porządku i prze-
pisy nie wymagają żadnych zmian.

Prezes Jacek Łukaszewicz złożył spra wozdanie z konferen-
cji „Samorząd za wodowy w demokratycznym państwie prawa” 
zorganizowanej przez Mazo wieckie Forum Samorządów Za-
ufania Publicznego (w skład którego wchodzi Warszawska Izba 
Lekarsko-Weteryna ryjna) wraz z Senacką Komisją Praw Czło-
wieka, Praworządności i Petycji. Spotkanie odbyło się w budyn-
ku par lamentu. Na konferencję przygoto wano prezentację przed-
stawiającą se natorom RP zagadnienia dotyczące sa morządu le-
karzy weterynarii. Spotkania mają być kontynuowane.

Prezydium zapoznało się z protoko łem Krajowej Komisji 
Rewizyjnej, zawie rającym zalecenia dla KRLW. Zgodnie z za-
leceniami postanowiono skierować pismo do okręgowych izb 
lekarsko-we terynaryjnych z pytaniem, czy możli we jest wysy-
łanie tylko 1 egzemplarza „Życia Weterynaryjnego” do mał-
żeństw lekarzy weterynarii. Przedyskutowa no zalecenia do-
tyczące reklam w „Ży ciu Weterynaryjnym” i na stronie inter-
netowej. Przyjęto zalecenie przeprowa dzenia spisu z natury 
majątku KILW na 31 grudnia 2013 r.

Kolejne zalecenie dotyczyło kontroli regularnego wpłaca-
nia składek na rzecz KILW i ewentualności wprowadzenia kar-
nych odsetek.

Ustalono, że plenarne posiedze nie KRLW odbędzie się w War-
szawie 17 i 18 grudnia 2013 r.

Prezydium rozpatrzyło wnioski o pa tronat i dofinansowanie 
imprez adreso wanych do lekarzy weterynarii. Przyjęto wniosek 
o objęcie patronatem warszta tów dermatologicznych organizowa-
nych przez Polskie Stowarzyszenie Le karzy Weterynarii Ma-
łych Zwierząt. W związku z uchwałą Krajowego Zjaz du Leka-
rzy Weterynarii o zmniejszeniu odpisu składek członkowskich 
na rzecz KILW, Prezydium stwierdziło, że nie ma możliwości 
rekomendowania udziela nia wsparcia finansowego dla imprez 
organizowanych przez stowarzyszenie weterynaryjne, wobec 
trudności bu dżetowych.

Wojciech Hildebrand przedstawił uwagi dotyczące pro-
jektu Ustawy o za wodzie lekarza weterynarii i izbach le karzy 
weterynarii przyjęte przez Radę Dolnośląskiej Izby Lekarsko-
Weteryna ryjnej. Prezes przypomniał, że projek ty zmian w usta-
wie, dotyczące określa nia kworum na rejonowych zebraniach 
wyborczych oraz zagadnień związa nych z wyrokami sądów 
lekarsko-we terynaryjnych, miały być opracowane do września 
2013 r. Uwagi i propozy cje z izb okręgowych do końca grud-
nia mają być skierowane do Komisji Praw no-Regulaminowej 
i  Komisji do spraw Kształcenia, opracowującej nowelizację 
Ustawy o zawodzie lekarza weterynarii z udziałem mec. Wi-
tolda Preissa.
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III posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się w Warszawie 17–18 grudnia 2013 r. 
Rozpoczęto je od rozpatrzenia interpelacji przedstawio nych 

przez Piotra Żmudę, prezesa Rady Izby Małopolskiej. W pierw-
szej z nich przedstawiono postulat wystąpienia do ministra nauki 
i szkolnictwa wyższego o wyjaśnienie, czy absolwenci studiów 
wyższych na kierunku weterynaria w jed nostkach innych niż 
wydziały medycyny weterynaryjnej będą posiadali tytuł leka rza 
weterynarii. Wiąże się to także z nada waniem absolwentom pra-
wa wykonywa nia zawodu przez samorząd lekarzy we terynarii.

W kolejnej interpelacji Rada Izby Ma łopolskiej postuluje 
wystąpienie do Mini sterstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi o no-
welizację Ustawy o  Inspekcji Weteryna ryjnej z 2004 r. w za-
kresie art. 16, ust. 1, dotyczącego wyznaczania przez powia-
towego lekarza weterynarii lekarzy we terynarii prowadzących 
działalność go spodarczą, jako pkt lb. Wiąże się to ze spodzie-
wanym wprowadzeniem składek ZUS od umów-zleceń zwią-
zanych z wy znaczaniem.

Trzecia interpelacja Rady Izby Mało polskiej odniosła się do 
ustalenia terminu spo tkania w Departamencie Bezpieczeństwa 
Żywności i Weterynarii w sprawie nowe lizacji rozporządzeń 
ministra rolnictwa dotyczącego zakresu czynności wykonywa-
nych przez osoby niebędące pracownika mi Inspekcji Wetery-
naryjnej, w sprawie zwalczania wścieklizny i w sprawie zwal-
czania gruźlicy bydła.

W związku z przedstawioną przez Mar ka Kubicę interpe-
lacją Rady Izby Zachod niopomorskiej, odnoszącą się do loka-
lu są siadującego z siedzibą biura KILW, w któ rego posiadanie 
weszła Izba w drodze zamiany lokali mieszkalnych z byłą wła-
ścicielką – członkowie Rady zapoznali się z bieżącą sytuacją 
w tym zakresie.

Sekretarz Danuta Pawicka-Stefanko przedstawiła najważ-
niejsze sprawy oma wiane przez Prezydium. Relacje z tych po-
siedzeń były przedstawione w poprzednich numerach „Ży-
cia Weterynaryjnego”. Pre zes poinformował o przyjęciu przez 
Pre zydium jego wniosku o rozwiązanie umo wy z jedną z pra-
cowniczek i  likwidacji sta nowiska specjalisty do spraw wete-
rynarii w biurze KILW. Postanowiono, że zgłosze nia przesła-
ne w związku z ofertą o naborze na stanowisko specjalisty do 
spraw admi nistracyjno-biurowych zostaną rozpatrzo ne na po-
czątku stycznia 2014 r.

Prezes Jacek Łukaszewicz przedsta wił korespondencję prowa-
dzoną w okre sie pomiędzy posiedzeniami plenarny mi KRLW. 
Poinformował, że w piśmie do Głównego Inspektoratu Wetery-
narii, dotyczącym projektu wydłużenia okresu pomiędzy szcze-
pieniami psów przeciwko wściekliźnie powołał się na wyniki ba-
dań Państwowego Instytutu Weterynaryjnego PIB w Puławach.

Członkowie KRLW zapoznali się z kore spondencją w sprawie 
nowelizacji Ustawy o zawodzie lekarza weterynarii i izbach le-
karsko-weterynaryjnych poprzez zniesie nie obowiązku uzyska-
nia zgody krajowej lub okręgowej rady lekarsko-weterynaryj nej 
w przypadkach konieczności odwoła nia z zajmowanych stano-
wisk wojewódz kiego, powiatowego i granicznego lekarza wete-
rynarii oraz ich zastępców. Noweli zacja ustawy w tym zakresie 
wyszła z ini cjatywy Głównego Inspektoratu Wetery narii. Doku-
mentacja została przesłana do KRLW przez dyrektora Departa-
mentu Bezpieczeństwa Żywności i Weterynarii w celu przedsta-
wienia stanowiska samo rządu w tej sprawie. Prezes opowiedział 
się za utrzymaniem obecnie obowiązują cego zapisu ustawowego.

Prezes zwrócił uwagę, że w pismach ad resowanych do KRLW 
przez Główny In spektorat Weterynarii zwraca się uwagę na fakt, 
iż prywatne laboratoria weteryna ryjne nie informują powiato-
wego lekarza weterynarii o wynikach dodatnich w wy padku 

badań w kierunku chorób podle gających obowiązkowi reje-
stracji. Zwrócił się do prezesów rad okręgowych o zwró cenie 
uwagi laboratoriom prywatnym na przestrzeganie przepisów 
w tej sprawie.

Odnosząc się do korespondencji z za stępcą Głównego Leka-
rza Weterynarii w sprawie obowiązku przekazywania przez le-
karzy weterynarii do Polskiego Związ ku Hodowców Koni in-
formacji o stoso waniu leczenia wykluczającego zwierzę z łań-
cucha żywnościowego, prezes poin formował, że radcy prawni 
nie dopatrzy li się w żadnym zapisie takiego obowiąz ku. Taka 
informacja została przekazana zastępcy Głównego Lekarza 
Weterynarii.

Członkowie KRLW zostali zapoznani z pismem sekreta-
rza stanu w MRiRW Ta deusza Nalewajka w sprawie możliwo-
ści wprowadzenia uboju bydła i koni na użytek własny. Projekt 
taki oceniono negatywnie.

W korespondencji w sprawie zmiany ustawy o adwokaturze 
oraz niektórych innych ustaw w zakresie zapisów związa nych 
z biernym prawem wyborczym, od powiedź została sformuło-
wana w oparciu o projekt nowelizacji Ustawy o zawodzie leka-
rza weterynarii i izbach lekarsko-we terynaryjnych.

Rozpatrując odwołania od uchwał rad okręgowych, postano-
wiono o uchyleniu ze względów proceduralnych uchwały Rady 
Izby Kaszubsko-Pomorskiej, o skreśleniu z ewidencji zakładu 
leczniczego dla zwie rząt. Zakład został zarejestrowany na pod-
stawie nieprawdziwych danych, przedsta wionych przez kierow-
nika zakładu, co zo stało ujawnione podczas kontroli nadzoru 
farmaceutycznego z ramienia wojewódz kiego zakładu wetery-
narii. Sprawę skiero wano do izby okręgowej w celu uzupełnie-
nia dokumentacji.

Rozpatrując odwołanie od decyzji skarbnika Warszawskiej 
Izby Lekarsko-Weterynaryjnej, dotyczącej niepłacenia składek 
– radcy prawni wskazali, że spra wa taka nie podlega rozpatrze-
niu przez radę okręgową w drodze uchwały będą cej decyzją ad-
ministracyjną. Wobec od wołania od pisma skarbnika, że nie wi-
dzi on podstaw do umorzenia zaległych skła dek członkowskich 
– zgodnie z KPA wy dano postanowienie o niedopuszczalno-
ści odwołania.

KRLW w grudniu 2010 r. podtrzymała uchwałę Rady Zachod-
niopomorskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej. Zainteresowa ny 
chciał zostać skreślony z listy członków na swój wniosek, bez 
utraty prawa wyko nywania zawodu. Zainteresowany odwo łał 
się do sądu administracyjnego o uchy lenie uchwały KRLW. Sąd 
administracyjny uchwałę uchylił. Od tego orzeczenia zło żono 
skargę kasacyjną do NSA. Naczelny Sąd Administracyjny nie 
podzielił stano wiska KRLW zawartego w skardze kasa cyjnej 
i podtrzymał orzeczenie wojewódz kiego sądu administracyj-
nego w Warsza wie, zwracając akta sprawy.

Rada rozpatrzyła odwołanie od uchwa ły Rady Świętokrzy-
skiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej, złożone przez lekarza 
skreślonego z  listy lekarzy weterynarii Świętokrzyskiej Izby 
Lekarsko-Wetery naryjnej w związku z nieopłacaniem skła dek 
członkowskich. Zainteresowany tłu maczy, że nie opłacał skła-
dek, ponieważ przez dłuższy czas nie miał pracy.

KRLW zdecydo wała o utrzymaniu w mocy uchwały Rady 
Izby Świętokrzyskiej w tej sprawie.

Odnosząc się do skierowanego do KRLW odwołania od 
uchwały Śląskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej, KRLW postano-
wiła o utrzymaniu w mocy uchwały Rady Śląskiej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej.

Po zapoznaniu się z przedstawionym przez skarbnik Elż-
bietę Sobczak sprawoz daniem z realizacji budżetu 30 listopada 
2013 r. – KRLW podjęła uchwałę w spra wie przesunięć w po-
szczególnych pozy cjach budżetowych, bez przekroczenia zapla-
nowanej sumy wydatków.
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W dalszej części posiedzenia KRLW za poznała się z przed-
stawionym przez skarb nik Elżbietę Sobczak projektem i przy-
jęła preliminarz budżetu na 2014 r.

Rada podjęła uchwałę w sprawie wy kazu obowiązujących 
i nieobowiązujących uchwał KRLW, której projekt został opra-
cowany przez sekretarz Danutę Pawicką-Stefanko, Ewę Ziomek-
-Opalińską i mec. Witolda Preissa oraz dyrektora biu ra KILW 
Marka Mastalerka.

Skarbnik Elżbieta Sobczak przedsta wiła opracowany przez 
Prezydium pro jekt uchwały KRLW w sprawie liczby osób za-
trudnionych w biurze Krajowej Izby Le karsko-Weterynaryjnej, 
wykazu stanowisk, formy zatrudnienia oraz regulaminu wy-
nagrodzeń. Prezes zwrócił uwagę, że obo wiązek przyjęcia ta-
kiej uchwały wynika z regulaminu organów, przyjętego przez 
ostatni Krajowy Zjazd Lekarzy Weteryna rii. Projekt uchwa-
ły ma na celu uporząd kowanie spraw organizacyjnych w biu-
rze w zakresie zatrudnienia, wynagrodzenia i wynikających 
z niego pochodnych. Przy jęcie tej uchwały wiąże się z uchyle-
niem obowiązujących uchwał, w oparciu o które biuro funk-
cjonuje od 1992 r.

Skarbnik przedstawiła projekty za łączników do uchwały, 
dotyczących wy kazu stanowisk, form zatrudnienia oraz regu-
laminu wynagrodzeń. Według pro jektu na kadencję 2013–2017 
przewidzia no 8 etatów dla pracowników biura KILW, w tym 
1 i 1/2 etatu w redakcji „Życia We terynaryjnego”.

W wyniku głosowania imiennego KRLW zdecydowała o od-
rzuceniu w ca łości projektu uchwały KRLW w sprawie liczby 
osób zatrudnionych w biurze Kra jowej Izby Lekarsko-Wete-
rynaryjnej, wy kazu stanowisk, formy zatrudnienia oraz regu-
laminu wynagrodzeń i odesłaniu go do Komisji Finansowo- 
-Gospodarczej, pra cującej nad projektem w porozumieniu 
z członkami Prezydium KRLW.

Rada zapoznała się z dwoma projekta mi uchwały w sprawie 
zwrotów kosztów podróży i innych wydatków oraz wypłaty re-
kompensat za utracony dochód w związ ku z wykonywaniem 
zleconych czynności na rzecz Krajowej Izby Lekarsko-Wete-
rynaryjnej, przedstawionymi przez przewod niczących Komi-
sji Prawno-Regulaminowej i Komisji Finansowo-Gospodarczej.

KRLW przyjęła jednolity tekst uchwały w sprawie zwrotów 
kosztów podróży i in nych wydatków oraz wypłaty rekompen-
sat za utracony dochód w związku z wyko nywaniem zleconych 
czynności na rzecz Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej, 
opracowany przez Komisję Prawno-Re gulaminową przy udziale 
przewodniczą cego Komisji Finansowo-Gospodarczej.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że w Wyszehra-
dzie na Węgrzech za wiązała się współpraca przedstawicieli izb 
lekarsko-weterynaryjnych państw Euro py Środkowo-Wschod-
niej – Chorwacji, Czech, Macedonii, Pol ski, Rumunii, Serbii, 
Słowacji, Słowenii i Węgier. Rozmo wy dotyczyły nowelizacji 
„pakietu higie nicznego”, ochrony rynku weterynaryjne go i in-
nych problemów, które postanowio no wspólnie prezentować 
na posiedzeniach Europejskiej Federacji Lekarzy Weteryna-
rii (FVE). Ustalono coroczną zmianę pre zydencji w tej grupie, 
obecnie sprawowa nej przez przedstawiciela Węgier. Prezes przy-
pomniał, że inicjatorem stworzenia takiej grupy była delegacja 
polska, która zobowiązała się do zorganizowania ko lejnego spo-
tkania w Polsce, w okolicach Wrocławia. Przewodniczący Ko-
misji do spraw Współpracy z Zagranicą Stanisław Winiarczyk 
ocenił, że zawiązanie takiej grupy, decydującej się na wspólne 
wystę powanie, było dużym sukcesem.

Wszystkie kraje grupy są zaintereso wane zajęciem wspól-
nego stanowiska wo bec „raportu Rosbach”, dotyczącego roz-
dzielenia preskrypcji od dystrybucji leków przez lekarzy we-
terynarii. Siła wspólnego głosu państw tej grupy ma istotnie 
znacze nie na forum FVE.

Polski punkt widzenia na zmiany w „pakiecie higienicz-
nym” został poparty przez Grupę Wyszehradzką, co zaakcen-
towali przedstawiciele Węgier i Słowenii. W efekcie tego wy-
stąpienia zapewniono o wystąpieniu FVE do Komisji Europej-
skiej w sprawie derogacji wprowadzenia prze pisów dla Polski 
na okres 10 lat. Warun kiem było zaproszenie delegacji do Pol-
ski w celu wykazania, że wprowadzenie tych przepisów w Pol-
sce w 2014 r. nie jest moż liwe. Wskazane byłoby w tym zakresie 
po parcie strony rządowej. W tej sprawie spo tkano się w trybie 
roboczym z dyrektorem Departamentu Bezpieczeństwa Żyw-
ności i Weterynarii w MRiRW Janem Prandotą. Prezes zabie-
gał też o spotkanie w tej spra wie z Głównym Lekarzem Wete-
rynarii Ja nuszem Związkiem. Wydaje się jednak, że nie można 
liczyć na poparcie z tej strony.

Delegacja KRLW została zaproszona do Brukseli na 15 stycz-
nia 2014 r. na spo tkanie z Prezydium FVE.

Stanisław Winiarczyk powiedział, że jednym z tematów mia-
ła być nowelizacja statutu FVE. Temat ten jednak odsunięto ze 
względu na różnice w tekstach francu skim i angielskim.

Kolejnym tematem była pozytywna li sta zwierząt, które mogą 
być utrzymywa ne jako zwierzęta towarzyszące, ze wzglę du na 
dużą gamę gatunków zwierząt nie bezpiecznych, utrzymywa-
nych amatorsko. Uznano jednak, że z lekarskiego punktu wi-
dzenia stworzenie takiej listy może być szkodliwe, bo nie po-
zwoli na udzielenie pomocy lekarskiej zwierzętom nieznajdu-
jącym się na tej liście.

Dużego znaczenia nabierają problemy zdrowia zwierząt 
akwakultury i pszczół.

Ważnym dla polskich lekarzy wetery narii punktem było za-
twierdzenie har monizacji europejskiego programu spe cjalizacji. 
Nie ma możliwości opracowa nia europejskiej specjalizacji, opie-
rającej się na „rezydenturze”. Sprawę tę określa ją FVE. EAEVE, 
zarząd specjalistów eu ropejskich i FECAVA. Polska jest jed-
nym z czterech państw, które zdecydowały się na wprowadze-
nie programu pilotażowe go w zakresie specjalizacji, obok An-
glii, Danii i Irlandii.

Prezes Jacek Łukaszewicz powie dział, że przy okazji zjaz-
du sprawoz dawczo-wyborczego Czeskiej Izby Lekarsko-Wete-
rynaryjnej, odbyło się spo tkanie „okrągłego stołu” z udziałem 
przed stawicieli Czech, Francji, Niemiec, Słowacji i Wę gier. Po-
ruszano te same tematy, które zostały omówione we wcześniej-
szych punktach.

Prezes podsumował dyskusję, propo nując powołanie zespołu 
zajmującego się problemem planowanej „deregulacji”. Poinfor-
mował, że zwrócił się do prof. Krzysztofa Kwiatka z Państwowe-
go Insty tutu Weterynaryjnego PIB w Puławach o opracowanie 
ekspertyzy, jakie zagro żenia mogą przynieść zmiany w „pakie-
cie higienicznym” w Polsce. Prof Krzysz tof Kwiatek zapropono-
wał, aby analizy ryzyka dokonał zespół z udziałem profe sorów 
Jacka Szczawińskiego, Krzysztofa Anusza, Jana Uradzińskiego 
i dr Emilia na Kudyby. Jednomyślnie zaakceptowano propozy-
cję, aby w spotkaniu z zarządem FVE 15 stycznia 2014 r. wziął 
udział ze spół w składzie: Marek Kubica, Krzysz tof Anusz, Emi-
lian Kudyba i prezes Ja cek Łukaszewicz.

Przewodniczący Komisji Prawno-Regulaminowej Marek Ku-
bica powie dział, że Komisja, obok wcześniej omó wionych za-
gadnień, pracowała także nad projektem stanowiska w sprawie 
projektu rozporządzenia zmieniające go załączniki do rozporzą-
dzeń (WE) nr 853/2004 Parlamentu Europejskie go i Rady, (WE) 
nr 854/2004 Parla mentu Europejskiego i Rady i rozpo rządzenia 
(WE) nr 2074/2005 – (druk nr SANCO/10667/2012, D023049/06 
oraz druk nr SANCO/12325/2013 Rev.l, D029861/03) oraz skut-
ków prawnych i socjalnych dla polskiego rolnictwa, a także za-
wodu lekarza weterynarii. Do kument zawiera treści prezen-
towane w przedstawionych wcześniej sprawozda niach z prac 
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Grupy Wyszehradzkiej i wy stąpień delegacji polskiej na forum 
FVE w tej sprawie. Rada jednomyślnie przyję ła zaproponowane 
stanowisko. Prezes po informował, że Maciej Gogulski deklaro-
wał rozmowę w tej sprawie z ministrem Stanisławem Kalembą, 
a Józef Białowąs z europosłami Jarosławem Kalinowskim i Cze-
sławem Siekierskim.

Marek Kubica poinformował też o sta nowisku Rady Izby Za-
chodniopomorskiej, zbieżnym w treści z przyjętym stanowi-
skiem KRLW. W stanowisku sugeruje się także podjęcie uchwały 
w sprawie zawie szenia składek do FVE, wzorem federacji wło-
skich izb lekarzy weterynarii.

Andrzej Czerniawski złożył sprawozda nie z posiedzenia Ko-
misji do spraw Leka rzy Weterynarii Wolnej Praktyki i Farma-
cji, które odbyło się 6 grudnia 2013 r. Ko misja zajmowała się za-
gadnieniem dobrej praktyki klinicznej w zakresie bezpieczne-
go racjonalnego stosowania antybiotyków.

Komisja zapoznała się z dwoma opraco waniami ekspertów 
w tej sprawie.

Komisja zajmowała się też uchwałą nr 20 KZLW w sprawie 
ustalenia opłat za praktyki studenckie. Obecnie obowiązu je 
uchwała KRLW, określająca wysokość opłaty za praktyki wa-
kacyjne na pozio mie 0 zł. Art. 12 ust. 3 Ustawy o za kładach 
leczniczych dla zwierząt mówi, że szkolenia, czyli praktyki stu-
denckie, są odpłatne, a wysokość opłaty ustala w dro dze uchwa-
ły KRLW. W dyskusji nad tym zagadnieniem ustalono, że nad 
projektem pracować będzie Komisja do spraw Le karzy Wol-
nej Praktyki i Farmacji wspól nie z Komisją do spraw Kształce-
nia i Spe cjalizacji Lekarzy Weterynarii, a następ nie przedsta-
wiciele KRLW spotkają się z dziekanami wydziałów medycy-
ny we terynaryjnej.

Komisja zapoznała się z całością doku mentów dotyczących 
propozycji podwyżki opłat za szczepienie psa przeciwko wście-
kliźnie. Z dokumentacji wynika, że nie ma obecnie szans na 
podwyżkę takiego wyna grodzenia. Nie ma też realnych szans 
na podwyżkę opłat za wystawienie paszpor tów dla zwierząt to-
warzyszących, mimo że PZHK już trzykrotnie od 2007 r. pod-
wyższył takie opłaty za paszporty dla koniowatych. Komisja 
zajmowała się także wnioskiem o podniesienie stawki za ba-
danie w kierunku włośni.

Komisja proponuje ustawową kodyfika cję działań, takich 
jak: korekcja racic, re habilitacja, psychoterapia, zoopsychologia.

Komisja zajmowała się też sprawą pi sma fundacji „For Ani-
mals”, która zwró ciła się do Głównego Lekarza Weterynarii 
z zapytaniem o minimalny okres opieki za mkniętej po steryli-
zacji kotów wolno ży jących. Główny Lekarz Weterynarii prze-
kazał tę sprawę do KRLW.

Po szerokiej dyskusji KRLW postanowi ła w odpowiedzi 
przedstawić stanowisko, że okres opieki zamkniętej po stery-
lizacji kotów wolno żyjących zależny jest od sta nu kliniczne-
go zwierzęcia, zwykle określa się go na 7 dni. Termin określa 
wykonują cy zabieg lekarz, zobowiązany do kontro li poopera-
cyjnej. Koszty związane z opie ką pooperacyjną powinien po-
kryć właści ciel zwierzęcia.

Komisja Lekarzy Wolnej Praktyki zaj mowała się także przed-
stawioną przez Krzysztofa Orlika na poprzednim po siedzeniu 
KRLW interpelacją w sprawie uchwały 15 Krajowego Zjazdu Le-
karzy Weterynarii. Dotyczy ona zobowiązania Krajowej Rady do 
wystąpienia do CIDG o uściślenie zasad rejestracji zakładów lecz-
niczych dla zwierząt jako wykonywa nia zawodu regulowanego 
i uniemożliwie nia wpisu do centralnej identyfikacji dzia łalności 
gospodarczej bez rejestracji w ewi dencji zakładów leczniczych 
dla zwierząt w izbie okręgowej. Komisja rekomenduje wysto-
sowane pisma w tej sprawie do mi nistra gospodarki. Krzysztof 
Orlik powie dział, że otrzymane wcześniej odpowiedzi ministra 
gospodarki w tej sprawie zostały przekazane do biura KILW.

Odnosząc się do przygotowywanego wystąpienia w spra-
wie rozważnego i bez piecznego stosowania antybiotyków, pre-
zes zaapelował, aby Komisja do spraw Le karzy Wolnej Prakty-
ki i Farmacji uwzględ niła całość uchwały KZLW w tej sprawie 
i przedstawiła sugestie dotyczące propo zycji zmiany przepisów.

Andrzej Czerniawski poinformował o spotkaniu w Głów-
nym Inspektoracie Weterynarii, które poprzedzało posiedze nie 
KRLW. Uczestniczyli w nim przedsta wiciele Departamentu Bez-
pieczeństwa Żywności i Weterynarii w MRiRW z dy rektorem 
Janem Prandotą. KRLW repre zentowali wiceprezes Andrzej 
Juchnie wicz i Andrzej Czerniawski, a Główny In spektorat We-
terynarii reprezentował zastępca Głównego Lekarza Weteryna-
rii Jarosław Naze. Tema tem spotkania było omówienie stwier-
dzonych nieprawidłowości podczas kon troli zakładów lecz-
niczych dla zwierząt. W pierwszym półroczu 2013 r. Główny 
Lekarz Weterynarii wydał polecenie, aby wojewódzcy lekarze 
weterynarii dokona li kontroli hurtowni leków weterynaryj-
nych. Skontrolowano łącznie 126 obiek tów. Podmioty te popro-
szono o wskaza nie 30 największych odbiorców leków. Wytypo-
wano 500 obiektów, spośród któ rych w odstępach tygodnio-
wych Główny Lekarz Weterynarii wskazywał zakłady, które 
mają być skontrolowane. Skontrolo wano 293 zakłady lecznicze 
dla zwierząt. W 230 kontrolę zakończono, w 63 przy padkach 
oczekuje się na uzupełnienie dokumentów. W 6 wypadkach 
właści ciele zakładów leczniczych dla zwierząt sami je wyreje-
strowali. W 190 zakła dach leczniczych stwierdzono uchybie-
nia, 55 przypadków skierowano do orga nów ścigania, około 
50 do postępowania rzeczników odpowiedzialności zawodo-
wej, wydano ponad 40 decyzji admini stracyjnych. W 1 przy-
padku stwierdzo no produkty niezarejestrowane. Surow ców 
farmaceutycznych w czasie kontroli nie stwierdzono. Najczę-
ściej stwierdza ne nieprawidłowości to stary wzór książ ki le-
czenia zwierząt, brak numeracji, brak podpisu właściciela, pro-
wadzenie odręb nych książek dla poszczególnych gospodarstw, 
brak daty i godziny przyjęcia zgło szenia, brak numeru siedzi-
by stada, brak masy ciała zwierzęcia, brak karencji, brak spi-
su kontrolnego rocznego, rozbieżności między stanem maga-
zynowym a faktycz nym. W 25 zakładach leczniczych nie pro-
wadzono bieżącej dokumentacji. Błędem była ta sama godzina 
przyjęcia zgłoszenia i wykonania usługi. Wybierano dla każ-
dej lecznicy 10 gospodarstw i przepro wadzono kontrole krzy-
żowe dokumen tacji. Główny Lekarz Weterynarii wdrożył też 
pilotażowy program badania wody do pojenia drobiu w trzech 
województwach. Z 600 pobranych próbek w 16% stwier dzono 
obecność antybiotyków. W 2014 r. monitoring przeprowadzo-
ny będzie w ca łym kraju. Przeszkolono 1 tys. policjantów i pro-
kuratorów w zakresie Prawa farma ceutycznego. Odpowiadając 
na pytanie Głównego Lekarza Weterynarii, dlaczego Izba nic 
nie robi w sprawie stwierdzonych nieprawidłowości – Andrzej 
Czerniaw ski zwrócił uwagę na ograniczone usta wowe kompe-
tencje samorządu w zakre sie kontrolowania zakładów leczni-
czych dla zwierząt.

Prezes ocenił, że prowadzone działania mogą zmierzać do 
przejęcia całości nad zoru nad zakładami leczniczymi przez 
In spekcję Weterynaryjną. Według nieoficjal nych informacji – 
proponuje się kilkana ście zmian zapisów ustawowych, których 
nie konsultowano dotąd z samorządem.

Tadeusz Perskiewicz przedstawił pro jekt uchwały w sprawie 
obowiązku nosze nia identyfikatorów w miejscu pracy. Uza sadnił 
to ochroną zawodu w sytuacji, kie dy w zakładach leczniczych 
obok lekarzy weterynarii pracuje personel pomocniczy, wśród 
którego jest wielu przedstawicieli „parazawodów” weteryna-
ryjnych, takich jak: „zooterapeuta”, „zoopsycholog” itp. Klient 
powinien wiedzieć, z kim ma do czynienia w zakładzie leczni-
czym. Podję cie uchwały w tym zakresie przeniesiono na następne 
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posiedzenie KRLW, a projekt wysłano do wszystkich członków 
KRLW w celu przedstawienia uwag kierowanych do jego autora.

Roman Strokoń poinformował, że Ko misja Finansowo-Gospo-
darcza odbyła w pierwszym półroczu kadencji trzy po siedzenia, 
na których zajmowała się oma wianym wcześniej projektem no-
welizacji uchwały w sprawie zwrotów kosztów po dróży i  in-
nych wydatków oraz wypłaty re kompensat za utracony dochód 
w związku z wykonywaniem zleconych czynności na rzecz Kra-
jowej Izby Lekarsko-Weteryna ryjnej. Poruszano również sprawę 
wstęp nych założeń do budżetu KILW na 2014 r. oraz dokonania 
przesunięć między para grafami budżetu realizowanego w 2013 r.

Omawiano też zasady wyegzekwowania należności za nocle-
gi i obiady od tych izb, których delegaci opuścili obrady KZLW 
we Wrocławiu przed ich zakończeniem.

Odnosząc się do zawartego w zalece niach poaudytowych stwo-
rzenia regula minu pracy biura KILW, Roman Strokoń stwier-
dził, że zdaniem Komisji zadanie to powinno być zrealizowa-
ne przez dyrekto ra biura KILW.

Po przeanalizowaniu na kolejnym po siedzeniu skutków fi-
nansowych wejścia w życie uchwały w sprawie zwrotów kosz-
tów podróży i  innych wydatków oraz wy płaty rekompensat 
za utracony dochód w związku z wykonywaniem zleconych 
czynności na rzecz Krajowej Izby Lekar sko-Weterynaryjnej 
– oceniono, że przy jęcie tej uchwały nie spowoduje załama-
nia budżetu Izby.

Po analizie propozycji zmniejszenia częstotliwości wydawa-
nia „Życia Wetery naryjnego” stwierdzono, że nie przynie sie to 
znaczących oszczędności w budże cie KILW na 2014 r. W gro-
nie Prezydium omawiane były propozycje oszczędności, które 
przedstawił redaktor naczelny „Ży cia Weterynaryjnego”. Po-
wstała też propo zycja zwrócenia się pisemnie do prezesów rad 
okręgowych z wnioskiem o zdekla rowanie wysyłania jednego 
egzemplarza „Życia Weterynaryjnego” do małżeństw.

Jednym z tematów „programu napraw czego” było opracowa-
nie instrukcji obie gu dokumentów w KILW. Prace nad tym te-
matem nie zostały jeszcze zakończone.

Oceniono, że na przejrzystość budże tu rzutować będzie wpro-
wadzenie kont analitycznych.

Zgodnie z sugestią skarbnika, Komi sja Finansowo-Gospo-
darcza przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany termi nu 
wpłaty odpisu składki członkowskiej na rzecz KILW na 15 dzień 
miesiąca. Uchwa ła została przyjęta przez KRLW.

Andrzej Czerniawski przedstawił wniosek Północno-Wschod-
niej Izby Le karsko-Weterynaryjnej o zawieszenie odpisu skła-
dek na rzecz KILW od 1 stycz nia 2014 r. do 31 grudnia 2015 r. 
w związku z zamiarem zakupu lokalu na siedzibę biu ra Pół-
nocno-Wschodniej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej. Skarbnik 
Elżbieta Sob czak powiedziała, że przyjęcie wniosku jest moż-
liwe, pod warunkiem że wszyst kie pozostałe izby okręgowe 
będą regu larnie wpłacały składki. Nie będzie moż liwe w tych 
warunkach uwzględnienie zgłaszanego wniosku Izby Wiel-
kopolskiej w podobnej sprawie. Zawieszenie na dwa lata od-
prowadzania odpisu składek Izby Wielkopolskiej oznaczałoby 
w tym okre sie zmniejszenie wpływów do budżetu KILW o ko-
lejną kwotę 437 tys. zł.

Piotr Żmuda zapytał, gdzie byli pre zesi rad okręgowych i de-
legaci 24 czerw ca 2013 r., kiedy przegłosowano obniże nie odpisu 
składki na rzecz KILW. 360 ty s. zł rocznie, o jakie zmniejszono 
budżet KILW, przez cztery lata pozwoli łoby na dofinansowy-
wanie potrzeb izb okręgowych. Obniżenie składki motywo-
wano lepszym zagospodarowaniem skła dek w izbach okręgo-
wych. Uważa, że je dynym rozwiązaniem jest zwołanie zjaz du 
nadzwyczajnego w celu podniesienia składki na rzecz KILW.

Po dyskusji KRLW przyjęła wniosek Izby Północno-Wschod-
niej o zawiesze nie wpłacania odpisu składek członkow skich na 

rzecz KILW od 1 stycznia 2014 r. do 31 grudnia 2015 r., przy 
spłacie zale głości do końca VI kadencji.

Andrzej Juchniewicz przedstawił spra wozdanie z posiedze-
nia Komisji do spraw Kształcenia i Specjalizacji Lekarzy Wete-
rynarii, która na posiedzeniu 15 paździer nika 2013 r. rozpa-
trywała projekt nowe lizacji Rozporządzenia Ministra Rolnic-
twa i Rozwoju Wsi w sprawie specjalizacji le karzy weterynarii. 
Komisja rekomendo wała projekt, zgodnie z którym zwiększa 
się kompetencje KRLW w zakresie wnio skowania o nadawa-
nie tytułu specjalisty.

Omówiono kwestię specjalizacji eu ropejskich, stwierdzając, że 
istnieje pil na potrzeba skorelowania procesów spe cjalizacyjnych. 
Zgodnie z procedurami europejskimi specjalizacje będą musia-
ły być weryfikowane co 5 lat. Inne niż obec nie przyjęte w Pol-
sce są też zakresy spe cjalizacji europejskich.

Komisja omawiała także zasady procedowania nadawania 
punktów eduka cyjnych za szkolenia w ramach szkolenia pody-
plomowego. Omówiono procedurę nadawania dyplomów ukoń-
czenia cyklu szkolenia. Ustalono, że dyplom ukończe nia cyklu 
szkolenia będzie nadawała rada okręgowa. Komisja widzi po-
trzebę utwo rzenia centralnego rejestru lekarzy, któ rzy ukoń-
czyli cykl szkolenia.

Zgodnie z opinią Komisji, Krajowa Rada Lekarsko-Wetery-
naryjna jednomyślnie opowiedziała się za rezygnacją z zaanga-
żowania się w organizację europejskiego kongresu lekarzy we-
terynarii w Poznaniu.

Składając sprawozdanie z prac Komi sji Etyki, Deontolo-
gii i Historii Zawodu, jej przewodniczący Jan Dorobek powie-
dział, że Komisja postanowiła o rekomen dowaniu nawiązania 
współpracy z Mu zeum Weterynarii w Ciechanowcu. Pod jęto 
prace nad opracowaniem regulaminu postępowania ze sztan-
darem KILW. Opra cowano zasady współpracy z rzecznikami 
odpowiedzialności zawodowej. Podjęte zo staną prace nad no-
wym projektem Kodek su etyki lekarza weterynarii. Prowa-
dzone są też prace nad II tomem słownika bio graficznego le-
karzy weterynarii.

Zdzisław Czerwiński, przewodniczą cy Krajowej Komisji Re-
wizyjnej, przedsta wił protokoły z trzech posiedzeń Komisji.

Wszystkie osoby uczestniczące w pierwszym szkoleniu me-
dialnym, pro wadzonym przez firmę Media-Show, oceniły je 
bardzo pozytywnie. Jednak na dalsze szkolenia izby okręgowe 
wskazały niewielu kandydatów. W związku z tym planuje się 
przeprowadzenie dwóch szkoleń – jednego dla Izby Warszaw-
skiej i dru giego dla około 15 osób z pozostałych izb, które wy-
raziły zainteresowanie. O miej scu tego spotkania zadecyduje 
konwent prezesów.

Rada przyjęła wniosek o rezygnację z wynajęcia firmy PR 
do prowadzenia kampanii medialnej w aktualnej sytuacji fi-
nansowej KILW.

Trybunał Konstytucyjny 26 lipca 2013 r. nie uwzględnił za-
żalenia na po stanowienie o odmowie nadania dalsze go biegu 
wnioskowi KRLW o zbadanie zgodności art. 16 ust. 6 Ustawy 
z 29 stycznia 2004 r. o Inspekcji Wetery naryjnej, stwierdzając, 
że KRLW nie jest stroną w tej sprawie.

Na pismo skierowane do premiera rzą du RP w sprawie utwo-
rzenia wydzielonego rachunku dochodów własnych dla powia-
towych inspektoratów weterynarii wpły nęła odpowiedź z Mini-
sterstwa Finan sów podpisana przez wiceminister Han nę Majsz-
czyk, której decyzję w  tej sprawie kwestionowano. W piśmie 
stwierdza się, że wniosek KRLW jest niezasadny. Głów ny Le-
karz Weterynarii stwierdził, że w wy padku stwierdzenia braku 
zapłaty za czyn ności wykonywane z wyznaczenia należy zgła-
szać to do GIW i należności zostaną uregulowane.

Rada postanowiła o  objęciu patronatem X Międzyna-
rodowych Targów Vetmedica i  IV Kongresu Medycyny 
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Weterynaryjnej Vetforum w  Lodzi w  2014  roku. Postano-
wiono także o objęciu patronatem KILW VII międzynarodo-
wych zawodów nar ciarskich lekarzy weterynarii w Dolnym 
Kubinie i międzynarodowej konferencji oraz dofinansowaniu 
tego przedsięwzięcia kwotą 1 tys. złotych. Prezes poinformo-
wał, że Prezydium zdecydowało o rekomendo waniu objęcia 
XIV Śląskich Warsztatów Diagnostycznych patronatem bez 
wspar cia finansowego.

Andrzej Juchniewicz przekazał apel o przeznaczanie odpisu 
z podatku PIT na rzecz Fundacji „ SENIOR”. Zwrócił się o prze-
kazanie adresów producentów żyw ności, do których można by 
skierować się o wsparcie dla tej Fundacji.

V posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 30 stycznia 2014 r. i było w głównej 
mierze po święcone przygotowaniom do spotka nia w Mi-

nisterstwie Rolnictwa i Rozwo ju Wsi, dotyczącego działań, ja-
kie po winny być podjęte w celu ograniczenia zużycia antybioty-
ków w lecznictwie we terynaryjnym, z uwzględnieniem opraco-
wania wykazu zmian w prawie propono wanych w tej sprawie 
przez samorząd le karzy weterynarii.

Prezes Jacek Łukaszewicz przypomniał, że tematowi temu 
poświęcone było spo tkanie robocze w Głównym Inspektora-
cie Weterynarii 17 grudnia 2013 r., na któ rym Krajową Radę 
Lekarsko-Weteryna ryjną reprezentowali Andrzej Czerniaw-
ski i Andrzej Juchniewicz.

Prezes Jacek Łukasze wicz 13 stycznia 2014 r. uczestniczył 
w spotkaniu w Głównym Inspektoracie Weterynarii, mającym 
na celu opracowanie agendy spotkania z pre zesami rad izb okrę-
gowych i okręgowymi rzecznikami odpowiedzialności zawodo-
wej, zaplanowanego z inicjatywy Głównego Lekarza Weteryna-
rii na 31 stycznia 2014 r. Przedstawiciele Głównego Inspektora-
tu Weterynarii wyrazili opinię, że rzeczni cy odpowiedzialności 
zawodowej i  sądy le karsko-weterynaryjne działają zbyt mało 
restrykcyjnie. Okręgowe rady nie wypeł niają zapisów Ustawy 
o zakładach lecz niczych dla zwierząt, prowadząc niewła ściwy 
nadzór nad zakładami leczniczymi, a nie wszystkie z nich speł-
niają warunki ustawowe. Oceniano też, że nieprawidło wości 
w dokumentacji mogą być przyczy ną odpowiedzialności leka-
rzy weterynarii za nielegalny obrót lekami.

Poinformowano, że w ramach realizo wania programu „Zero 
tolerancji” praw dopodobnie wprowadzone będzie ponad 300 eta-
tów w powiatowych inspektoratach weterynarii, w ramach któ-
rych prowadzo ny będzie nadzór farmaceutyczny.

Zwrócono się także o przedstawienie przez samorząd propozycji 
zmian w pra wie, zwłaszcza w zakresie Ustawy o zakła dach leczni-
czych dla zwierząt, usprawnia jących działania kontrolne samorządu.

Prezydium upoważniło Jacka Łuka szewicza do przedstawie-
nia na spotka niu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi sta-
nowiska Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii we Wrocławiu, 
odnoszącego się do ograniczenia stosowania antybiotyków oraz 
handlu produktami leczniczymi dla zwierząt oraz innych po-
stulatów samo rządu związanych z nowelizacją obowią zującego 
prawa dotyczącego weterynarii.

W  godzinach wieczornych w  siedzibie Krajowej Izby 
 Lekarsko-Weterynaryjnej odbyło się spotkanie prezesów rad 
okrę gowych, na którym przedstawiono stano wiska poszcze-
gólnych rad okręgowych na temat zagadnień przedstawionych 
w agen dzie spotkania w Ministerstwie Rolnictwa.

W związku z zaakceptowaniem przez KRLW propozycji 
zorganizowana w Pol sce wiosną 2014 r. spotkania przedstawi-
cieli organizacji weterynaryjnych krajów Europy Środkowej 
i Wschodniej, reprezen towanych w Europejskiej Federacji 

Leka rzy Weterynarii, określonych jako Gru pa Wyszehradzka, 
Wojciech Hildebrand przedstawił ofertę ośrodków konferen-
cyjno-hotelowych w pobliżu Wrocławia.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał o pozytywnym za-
opiniowaniu na sesji FVE w Brukseli polskiej propozycji dero-
gacji na wprowadzenie nowelizacji „pakie tu higienicznego” 
w Polsce i  innych kra jach Grupy Wyszehradzkiej. Wystąpie-
nie delegacji polskiej było poparte opinią na ukową profesorów 
Krzysztofa Kwiatka, Krzysztofa Anusza i Jacka Szczawińskie-
go. Pismo KRLW zostało przedstawione polskim eurodeputo-
wanym, Kancelarii Premiera i ministrowi rolnictwa.

Prezydium zaaprobowało skład dele gacji na wiosenną sesję 
FVE: Stanisław Winiarczyk, Krzysztof Anusz, Emilian Kudyba, 
Jacek Łukaszewicz i Marek Ku bica. Piotr Kwieciński, jako wice-
prezes Europejskiej Unii Praktyków Weteryna ryjnych (UEVP) 
uczestniczy w sesjach FVE na koszt Federacji.

Członkowie Prezydium zapoznali się z odwołaniami przedsta-
wionymi przez prezesów Izb: Kaszubsko-Pomorskiej, Lu belskiej 
i Łódzkiej w sprawie obciążenia wynikającego z uchwały Kra-
jowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii, związanej z opusz czeniem 
zjazdu przez delegatów tych izb przed jego zakończeniem.

Po zapoznaniu się z przedstawionymi odwołaniami i prze-
dyskutowaniu przed stawionych argumentów Prezydium posta-
nowiło o nieprzychylaniu się do przedsta wionych odwołań, przy-
taczając ponownie uchwałę Krajowego Zjazdu w tej sprawie.

Członkowie Prezydium zapoznali się z  pismem Krajo-
wego Rzecznika Odpowie dzialności Zawodowej w  sprawie 
uchwa ły 116/2008/V, dotyczącej zakazu reklamy. Pismo od-
nosi się do przypadku, w którym kierownik zakładu stwier-
dził, że reklamę zamieścił właściciel zakładu, bez jego wie-
dzy. Mecenas Witold Preiss zwrócił uwa gę, że sprawa dotyczy 
zagadnienia możli wości bycia właścicielem zakładu leczni-
czego dla zwierząt przez osobę niebędącą lekarzem wetery-
narii. Wobec takiej oso by samorząd lekarzy weterynarii nie 
ma możliwości występowania z żadnymi za rzutami. Prezes 
Jacek Łukaszewicz ocenił, że przypadek ten wskazuje także 
na słusz ność postulatów samorządu, aby właści cielem zakła-
du leczniczego dla zwierząt był lekarz weterynarii, podlega-
jący nad zorowi samorządu.

W związku z odrzuceniem przez KRLW na posiedzeniu 
w grudniu 2013 r. projektów dotyczących regulaminu wyna-
grodzeń dla pracowników biura Krajowej Izby skarbnik Elżbie-
ta Sobczak przestawi ła nowe projekty uchwały w sprawie osób 
zatrudnionych w biurze, wykazu stano wisk, formy zatrudnie-
nia oraz regulami nu wynagrodzeń. Prezydium zaaprobowało 
wniosek o przedstawieniu projektu w takiej formie Komisji Fi-
nansowo-Gospodarczej, a następnie rekomendowa nie go Kra-
jowej Radzie Lekarsko-Wete rynaryjnej.

Ustalono, że projekt regulaminu orga nizacyjnego jednost-
ki opracuje sekretarz Danuta Pawicka-Stefanko z pomocą mec. 
Witolda Preissa.

Przygotowanie projektu uchwały w sprawie ujednolicenia wy-
kazów zakła dów leczniczych sporządzanych przez izby okręgo-
we do zamieszczenia na stronie in ternetowej jednomyślnie po-
stanowiono powierzyć dyrektorowi biura KILW Mar kowi Ma-
stalerkowi.

Prezes poinformował, że do omawia nego na posiedzeniu 
Krajowej Rady pro jektu uchwały w sprawie noszenia identy-
fikatorów w miejscu pracy uwagi nadesłał tylko Wojciech Hil-
debrand. Jednomyśl nie postanowiono, że opracowanie pro-
jektu uchwały powierzone zostanie Ta deuszowi Perskiewiczo-
wi i Wojciechowi Hildebrandowi.

Członkowie Prezydium zapoznali się z projektem uchwa-
ły w sprawie wystąpie nia z wnioskiem do Trybunału Konsty-
tucyjnego w sprawie zbadania zgodności z prawem instrukcji 
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nr 500 Głównego Leka rza Weterynarii. Prezes Jacek Łukasze-
wicz przypomniał, że jest to realizacja uchwały Krajowego Zjaz-
du Lekarzy Weterynarii.

Prezydium zaaprobowało wniosek o wystąpienie ofertowe do 
prof. Huberta Izdebskiego, dotyczące opracowania wy stąpienia 
do Trybunału Konstytucyjne go w sprawie zbadania zgodności 
z pra wem instrukcji nr 500 Głównego Lekarza Weterynarii.

Prezes Jacek Łukaszewicz przypomniał, że propozycja zorga-
nizowania w Polsce eu ropejskich warsztatów dotyczących do-
brostanu zwierząt, finansowanych przez DG SANCO powsta-
ła w poprzedniej kadencji KRLW. Prace organizacyjne powie-
rzono Maciejowi Klockiewiczowi, który nie jest w tej kadencji 
członkiem Rady. Warszta ty zostaną zorganizowane przez Wy-
dział Medycyny Weterynaryjnej SGGW w War szawie, Głów-
ny Inspektorat Weterynarii i Krajową Radę Lekarsko-Wetery-
naryjną. Odbędą się one od 10 do 12 kwietnia 2014 r. w SGGW 
i ogrodzie zoologicznym w Płoc ku.

Prezes przedstawił zaproszenie od Pio tra Kwiecińskiego (wi-
ceprezesa UEVP) na spotkanie z Zarządem tej organizacji, za-
planowane na 15 lutego 2014 r. w Uniejo wie. Prezes zapropono-
wał wydelegowanie na to spotkanie Andrzeja Czerniawskie go, 
przewodniczącego Komisji do spraw Lekarzy Wolnej Praktyki 
i Farmacji, Sta nisława Winiarczyka, przewodniczącego Komi-
sji do spraw Współpracy z Zagrani cą, Andrzeja Juchniewicza, 
wiceprezesa Komisji do spraw Lekarzy Wolnej Prak tyki oraz 
redaktora Jacka Krzemińskie go. Propozycja została zaakcep-
towana przez Prezydium.

Postanowiono o wydelegowaniu członka Prezydium KRLW 
Wojciecha Hildebranda na imprezę edukacyjno-sportową 
 21–22 lutego 2014 r. w Dolnym Ku binie, pod honorowym pa-
tronatem Krajo wej Rady. Zarekomendowano wygłoszenia in-
formacji o działalności powołanej w ra mach FVE Grupy Wy-
szehradzkiej, zajmu jącej się problemami weterynaryjnymi Eu-
ropy Środkowej i Wschodniej.

Prezydium postanowiło o wystąpieniu z wnioskiem o kon-
sekwentne zdyscypli nowanie osób wystawiających paszpor-
ty dla zwierząt towarzyszących do przeka zywania informa-
cji zwrotnej.

Prezydium jednomyślnie zdecydowa ło o objęciu patronatem 
Krajowej Rady IX Regat Mistrzostw Polski Lekarzy Weterynarii 
na Jachtach Kabinowych oraz X Mistrzostw Lekarzy Weteryna rii 
w Narciarstwie Alpejskim. W związ ku z wpływającymi liczny-
mi wnioska mi o dofinansowanie imprez integra cyjnych, szko-
leniowych i sportowych skarbnik Elżbieta Sobczak stwierdziła, 
że nie ma możliwości dofinansowywania takich imprez wobec 
znacznego zmniej szenia budżetu Krajowej Izby wynikają cego 
z uchwały Krajowego Zjazdu Leka rzy Weterynarii we Wrocła-
wiu. Docenia jąc znaczenie takich imprez dla integracji zawodo-
wej, Józef Białowąs przedstawił wniosek, aby wobec trudności 
budżeto wych, uniemożliwiających dofinanso wywanie imprez 
integracyjnych organi zowanych przez izby okręgowe – jedno 
posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-We terynaryjnej w 2014 r. 
odbyć bez zwrotu opłat za dojazdy, hotele, bez diet i rekompen-
sat utraconych zarobków, a zaoszczędzo ne w ten sposób kwoty 
w budżecie prze znaczyć na dofinansowanie należności imprez 
integracyjnych organizowanych przez izby okręgowe. Wniosek 
został przyjęty jednomyślnie.

Zbigniew Wróblewski przedstawił apel Rady Izby Warmiń-
sko-Mazurskiej o opra cowanie raportu o stanie weterynarii. 
Pre zydium postanowiło rekomendować Ra dzie przygotowa-
nie materiałów do raportu przez prezesów rad okręgowych, 
a następ nie opracowanie raportu przez zespół do spraw kon-
taktów medialnych.

Ustalono, że kolejne posiedzenie Kra jowej Rady Lekarsko-
-Weterynaryjnej od będzie się między 3 a 10 marca 2014 r.

IV posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie, które odbyło się w Warsza wie 10–11 marca 2014 r., 
rozpoczęto od rozpatrzenia interpelacji przedstawio nych 

w imieniu Rady Izby Opolskiej przez Marka Wisłę. Odpowiada-
jąc na interpela cję dotyczącą podjęcia kroków w celu re alizacji 
uchwały Krajowego Zjazdu Leka rzy Weterynarii we Wrocławiu, 
mówiącej między innymi o obowiązku odbycia trzy letniego sta-
żu przed objęciem kierownic twa zakładu leczniczego dla zwie-
rząt, pre zes Jacek Łukaszewicz poinformował, że 5 września 
2013 r. na spotkaniu w Mini sterstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
uchwa ła została przekazana ministrowi i dy rektorowi Depar-
tamentu Bezpieczeń stwa Żywności i Weterynarii i przyjęta do 
tematów prac przedstawianych przez Krajową Radę Lekarsko-
-Weterynaryjną na spotkania robocze w Ministerstwie.

W odniesieniu do rozporządzenia unij nego 577, wykonaw-
czego do rozporzą dzenia nr 576, wprowadzającego z dniem 
28 grudnia 2014 r. zmiany w paszpor tach dla zwierząt towarzy-
szących – pre zes wyjaśnił, że paszport będzie się róż nił laminacją 
strony zawierającej dane zwierzęcia. Postanowiono o skierowa-
niu sprawy do Komisji Prawno-Regulaminowej w celu zbada-
nia, czy zmia na ta nie będzie powodowała koniecz ności zmian 
w uchwałach dotyczących wystawiania paszportów oraz zmia-
ny Rozporządzenia w sprawie paszportów dla zwierząt towarzy-
szących, również w zakresie zmiany kosztów ich wystawia nia.

W związku z problemami w działaniu serwera obsługujące-
go stronę interneto wą Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej, 
które wystąpiły w pierwszej deka dzie stycznia 2014 r., postano-
wiono o podjęciu działań w sprawie zmiany firmy hostingowej 
udostępniającej serwer obsługujący stronę internetową, upo-
ważniając prezesa i  skarbnika do wyboru firmy dającej gwa-
rancję bezawaryjnego działania tej strony.

Dobiegł końca cykl szkoleń dotyczących kształtowania wize-
runku medialnego, po zytywnie ocenionych przez uczestników.

W wersji roboczej uruchomiony został system SOWET, po-
zwalający na wpro wadzanie do bazy danych wystawionego pasz-
portu dla zwierzęcia towarzyszącego bezpośrednio przez oso-
bę wystawiającą ten paszport. Konieczne jest podjęcie de cyzji 
w sprawie wprowadzenia tego syste mu w całej Polsce. Wpisuje się 
w to propo zycja Instytutu Logistyki i Magazynowa nia Danych 
w Poznaniu, przygotowującego we współpracy z Ministerstwem 
Gospo darki systemu bezpłatnej cyfryzacji wnio sków rejestra-
cyjnych dla rad okręgowych (tzw. jednego okienka). Powołano 
zespół w składzie: Marek Kubica, Maciej Gogulski i Jacek Łuka-
szewicz, któremu powierzo no przygotowanie wniosków zwią-
zanych z polityką informatyczną Krajowej Izby Lekarsko-We-
terynaryjnej. Prezes przypo mniał o konieczności terminowego 
wpi sywania danych wystawionych paszpor tów do bazy danych.

Członkowie Rady zostali zapozna ni z odpowiedzią Głów-
nego Lekarza We terynarii na pismo wystosowane przez preze-
sa w sprawie porozumienia mię dzy Głównym Inspektoratem 
Wetery narii a Krajową Radą Lekarsko-Wete rynaryjną. Głów-
ny Lekarz Weterynarii ocenił pismo jako działanie na zwło kę 
i poinformował, że nie będzie podej mował dalszych prób po-
rozumienia.

W okresie pomiędzy posiedzeniami Krajowej Rady Prezy-
dium wystosowa ło pismo do ministra nauki i szkolnictwa wyż-
szego w sprawie kierunków studiów na uczelniach niewetery-
naryjnych oraz pismo do kierowników schronisk dla zwierząt, 
dotyczące standardów czipów, jako ma teriału wszczepianego 
w tkanki zwierząt.

Skierowano pismo do dyrektora Depar tamentu Bezpieczeń-
stwa Żywności i We terynarii w sprawie spotkania dotyczące-
go rozporządzeń w zakresie zwalczania wścieklizny, gruźlicy 
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i czynności wykony wanych przez osoby niebędące pracowni-
kami Inspekcji Weterynaryjnej.

Wpłynęło też pismo Rzecznika Praw Obywatelskich w spra-
wie wysokości opłat za szczepienia przeciw wściekliźnie.

Prezes przekazał informację o spotka niach, które odbyły się 
pomiędzy posie dzeniami Krajowej Rady.

W siedzibie Izby odbyło się posiedzenie przewodniczących 
sądów i rzeczników od powiedzialności zawodowej samorządów 
zawodów medycznych w celu opracowa nia wspólnego stanowi-
ska w sprawie pro jektu Ustawy o zmianie ustawy o zawo dzie le-
karza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryjnych oraz nie-
których innych ustaw (druk senacki nr 565).

Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii uchwałą nr 13/2013/X 
z 22 czerwca 2013 r. zobowiązał Krajową Radę Lekarsko-Wete-
rynaryjną do opracowania projektu zmian Ustawy o zawodzie 
lekarza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryjnych. Pro jekt 
ustawy został rozesłany do rad okrę gowych z terminem na prze-
słanie uwag do 30 grudnia 2013 r. Uwagi w terminie prze słała 
tylko Rada Izby Dolnośląskiej. Zjazd sprawozdawczy Izby Ku-
jawsko-Pomorskiej w 2014 r. podjął rezolucję i apel odnoszący 
się do tej ustawy. Propozycję przedstawił także Zjazd Izby Ka-
szubsko-Pomorskiej, który odbył się w dniu poprzedzającym 
posiedzenie Krajowej Rady. Prezes zwró cił się też do Komisji do 
spraw Specjaliza cji o przedstawienie propozycji noweliza cji ar-
tykułów odnoszących się do szkole nia podyplomowego. Zapro-
ponował, aby w dyskusji członkowie Rady odnieśli się do propo-
nowanych poprawek dla opracowania jednolitego tekstu, któ-
ry zostałby przesła ny w celu wszczęcia procesu legislacyjnego.

W dyskusji nad nowelizacją Ustawy o zawodzie lekarza we-
terynarii i  izbach le karsko-weterynaryjnych w zakresie szko-
leń specjalizacyjnych Krzysztof Anusz zwrócił uwagę, że obec-
nie specjalizacja lekarzy weterynarii funkcjonuje na pod stawie 
rozporządzenia ministra rolnic twa. Generalnie system działa 
prawidłowo. W opinii Komisji również dwustopniowy system 
specjalizacji powinien działać na podstawie rozporządzenia. Na 
pismo skie rowane w tej sprawie do ministra otrzyma no odpo-
wiedź, jakie zapisy trzeba uwzględnić w ustawie, aby wprowa-
dzić specjali zację dwustopniową. Zgodnie z  instrukcją z Mi-
nisterstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi opracowano odpowiedni 
fragment no welizacji do ustawy. Oba stopnie specjalizacji będą 
objęte jednym rozporządze niem. Są opracowane jednolite pro-
gramy specjalizacji, określone niezbędne umiejęt ności i warun-
ki odbywania staży.

W opinii Krzysztofa Anusza działanie na podstawie syste-
mu rozporządzeń w odnie sieniu do edukacji jest lepsze. Wią-
że się to między innymi z koniecznością wprowadza nia mody-
fikacji. Odnosi się także do równo ważności ze specjalizacjami 
europejskimi.

Krzysztof Anusz zwrócił się o wpro wadzenie do ustawy zapi-
sów zapropono wanych przez Komisję do spraw Edukacji i Kształ-
cenia Podyplomowego w porozu mieniu z Krajową Komisją do 
spraw Spe cjalizacji Lekarzy Weterynarii.

Roman Strokoń w imieniu Komisji Fi nansowo-Gospodarczej 
przedstawił projek ty uchwał regulujących sprawy zatrudnie nia 
pracowników biura Krajowej Izby Lekar sko-Weterynaryjnej oraz 
zasady gospodarki finansowej izb lekarsko-weterynaryjnych.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryj na podjęła także uchwałę 
w sprawie zmia ny uchwały nr 63/11/V z 19 grud nia 2011 r. w spra-
wie zasad gospodarki fi nansowej izb lekarsko-weterynaryjnych. 
W uchwale tej uwzględniono wynik pro wadzonych od dłuższe-
go czasu prac nad rozszerzeniem zapisów kont analitycznych.

Znaczną część posiedzenia zajęła dys kusja nad projektem 
uchwały budżetowej na 2014 r. Prezes wyjaśnił, że w związku 
z pytaniami dotyczącymi wysokości odpi su składki członkow-
skiej na rzecz Krajo wej Izby, jakie na początku stycznia 2014 r. 

skierowano z Izb: Lubelskiej, Warmińsko-Mazurskiej i Święto-
krzyskiej, zwrócono się o przedstawienie opinii prawnej.

Radca prawny Paweł Mazur powiedział, że jeżeli uchwała 
Zjazdu zawierała zamysł, że składka obniżona ma obowiązy-
wać od początku 2014 r., to jest oczywiste, że tra ci sens podjęta 
wcześniej uchwała Krajo wej Rady. Uchwała Zjazdu nie uchyla 
au tomatycznie uchwały Rady, ponieważ są to dwa odrębne or-
gany, stanowiące te prze pisy. W tej sytuacji należałoby zmienić 
uchwałę Krajowej Rady.

W wyniku dyskusji przyjęto, że bu dżet na 2014 r. ma być 
oparty na wpły wach z odpisów składek członkowskich w wy-
sokości 12 zł miesięcznie od członka.

Po przyjęciu wyjaśnień Krajowa Rada Lekarsko-Weteryna-
ryjna przyjęła uchwa łę budżetową na 2014 r. Rada upoważni-
ła prezesa i skarbnika do podejmowania de cyzji o zakładaniu 
trzymiesięcznych lokat terminowych na koncie Krajowej Izby 
Lekarsko-Weterynaryjnej.

Tomasz Grupiński złożył sprawozdanie z prac Komisji do 
spraw Rządowej Admi nistracji Weterynaryjnej. Przypomniał, 
że nad wypracowaniem wspólnego projek tu dotyczącego zmian 
Ustawy o Inspek cji Weterynaryjnej pracowały wspólnie Kra-
jowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna, związki zawodowe, ze-
spół lekarzy woje wódzkich oraz Stowarzyszenie Medicus Ve-
terinarius. 25 września 2013 r. projekt ustawy został złożony 
w Sejmie jako tzw. projekt poselski. W imieniu Krajowej Rady 
prezes Jacek Łukaszewicz, Marek Kubica, Tomasz Górski, To-
masz Grupiński oraz radcowie prawni uczestniczyli w pracach 
związanych z projektem. Projekt ten zo stał jednak w 2014 r. wy-
cofany, ponieważ generował bardzo dużo zmian w innych ak-
tach prawnych i należało go przereda gować, łącznie z tzw. usta-
wą wprowadza jącą. 11 stycznia 2014 r. został rozesłany kolej ny 
projekt poselski Ustawy o Państwowej Inspekcji Weterynaryj-
nej i Bezpieczeń stwa Żywności z prośbą o ocenę. Jednocze-
śnie 3 lutego 2014 r. pojawiły się kolejne poprawione projekty 
oraz projekt usta wy wprowadzającej. 11 lutego 2014 r. Komisja 
do spraw Rządowej Administracji Wete rynaryjnej otrzymała 
ostateczny projekt łącznie z ustawą wprowadzającą i zgłosiła do 
niego wiele uwag. Najistotniejsza uwa ga dotyczyła samej kon-
cepcji – czy zada nia związane z Inspekcją Sanitarną mają za-
pewnione środki. W projekcie nie ma wyraźnie zaznaczonych 
elementów, które wskazują na to, że z tego tytułu będą jakie-
kolwiek przesunięcia etatów i środków finansowych w ramach 
funkcjonowania no wej inspekcji i systemu IRZ – również do-
tyczy to zadań związanych z Państwową Inspekcją Ochrony 
Roślin i Nasiennictwa.

Tomasz Grupiński zwrócił uwagę na nowelizację przepi-
sów dotyczących zasad zatwierdzania laboratoriów (Dz.U. 
z 23.12.2013 r.). Te przepisy należy w nowym projekcie uwzględ-
nić. Poinformował, że otrzymał informację na temat rozporzą-
dzeń nr 216, 218 i 219, które „są ciosem niosącym za sobą nie-
wyobrażalne skutki dla naszego zawodu”. Dodał, że w nowym 
projekcie jest podtrzymana podległość in spekcji premierowi.

Jacek Łukaszewicz przypomniał, że przy poprzednim projek-
cie zespół woje wódzkich lekarzy weterynarii w ostatniej chwili 
zgłosił votum separatum od tego ustalenia, stwierdzając, iż in-
spekcja powin na być podległa Ministerstwu Rolnictwa.

Tomasz Grupiński wyjaśnił, że wszy scy zgodzili się co do za-
proponowanego układu. Sześcioosobowa Komisja woje wódzkich 
lekarzy weterynarii opowiedzia ła się za wyłączeniem inspekcji 
ze struk tury Ministerstwa Rolnictwa, natomiast gremium wo-
jewódzkich lekarzy wetery narii przyjęło stanowisko dotyczące 
utrzy mania dotychczasowego układu.

Inną rozbieżnością jest specjalizacja. W projekcie poselskim 
sprawa obowiązku posiadania specjalizacji do kandydowania na 
stanowiska organów inspekcji zniknę ła, natomiast stanowisko 
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wojewódzkich le karzy weterynarii podtrzymuje koniecz ność 
posiadania specjalizacji.

Jacek Łukaszewicz przypomniał, że na ostatnim spotkaniu 
minister Stanisław Ka lemba mówił, iż najlepszym miejscem dla 
Inspekcji Weterynaryjnej jest Ministerstwo Rolnictwa. Zdaniem 
prezesa decyzja o tym, gdzie zostanie umieszczona Inspekcja 
będzie decyzją polityczną. Zapytał, czy zdaniem Komisji dal-
sze prace powinny odbywać się w większym gronie, z udziałem 
związ ków zawodowych, stowarzyszenia Medi cus Veterinarius 
i lekarzy wojewódzkich.

Tomasz Grupiński ocenił, że konieczna jest dyskusja w sze-
rokim gronie. W jego opinii samorząd nie reagował na prace 
nad tym projektem. W momencie gdy projekt trafi do laski mar-
szałkowskiej, nie będzie czasu na konsultacje.

Jacek Łukaszewicz przypomniał, że z  ramienia Krajowej 
Rady nad projektem pracowali: Tomasz Grupiński, Marek Ku-
bica i Jacek Łukaszewicz. Wpłynęły dwa e-maile od pani poseł, 
na które Komisja udzieliła odpowiedzi.

Rada jednomyślnie przyjęła wniosek w sprawie wspólne-
go posiedzenia przed stawicieli Krajowej Rady Lekarsko-Wete-
rynaryjnej, zespołu wojewódzkich lekarzy weterynarii, związków 
zawodowych i Sto warzyszenia Medicus Veterinarius. Ustalo no, 
że Krajową Radę będą reprezentowali: Tomasz Grupiński, To-
masz Górski, Marek Kubica, Andrzej Czerniawski i Jacek Łuka-
szewicz. Przewodniczenie temu zespołowi powierzono Toma-
szowi Grupińskiemu.

Marek Kubica ocenił, że wszystkie działania podjęte przez 
Krajową Radę w sprawie nowelizacji tzw. pakietu higie nicznego 
były nieefektywne. Jacek Łu kaszewicz powiedział, że po wnio-
skach zgłoszonych przez przedstawicieli KRLW na posiedze-
niu FVE i po ich staraniach doszło do spotkania w Brukse-
li z  Prezy dium FVE. Krajową Radę reprezentowali: Marek 
Kubica, Krzysztof Anusz i  Jacek Łukaszewicz. Przedstawi-
li stanowisko KRLW oraz opinię naukową dotyczącą skut-
ków i oceny ryzyka wejścia w życie nowelizacji „pakietu hi-
gienicznego”. Opi nię przygotowali: prof. Krzysztof Kwia tek, 
prof. Krzysztof Anusz i prof. Jacek Szczawiński. Opinia prze-
konała człon ków Prezydium, którzy postanowili wy słać pismo 
FVE wnoszące o derogację dla krajów Grupy Wyszehradzkiej. 
W spo tkaniu uczestniczył również przewod niczący tej grupy 
– Węgier  Pinter Zsolt.

Prezes Jacek Łukaszewicz pisma w  tej sprawie przesłał do 
premiera, ministra rolnictwa oraz do eurodeputowanych. Przy-
pomniał, że w połowie lutego 2014 r. zostało odwołane spotkanie 
z dyrektorem Depar tamentu Bezpieczeństwa Żywności i We-
terynarii Ministerstwa Rolnictwa i Roz woju Wsi z powodu bra-
ku stanowiska w sprawie „pakietu higienicznego”. W dniu po-
siedzenia otrzymano informację, że „pa kiet higieniczny” został 
przyjęty przez Ko misję Europejską w wersji nieakceptowa nej 
przez Krajową Radę.

Prezes Jacek Łukaszewicz wyraził po gląd, że rozpoczęte dzia-
łania należy kontynuować. Zaplanowano spotkanie z dy rektorem 
Departamentu Bezpieczeń stwa Żywności i Weterynarii. Ponadto 
Izba Warmińsko-Mazurska organizuje spotkanie z przedstawi-
cielami Izb Rolniczych. 18 marca 2014 r. zaplanowano spo tkanie 
z Wiktorem Szmulewiczem – pre zesem Krajowej Rady Izb Rol-
niczych. Za proszono również ministra Stanisława Kalembę na 
spotkanie z Radą Wielko polskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej.

Ustalono, że w spotkaniach z dyrekto rem Departamentu 
Bezpieczeństwa Żyw ności i Weterynarii oraz z prezesem Kra-
jowej Rady Izb Rolniczych Krajową Radę Lekarsko-Weteryna-
ryjną repre zentować będą: Krzysztof Anusz, Wiesław Łada i Ja-
cek Łukaszewicz.

Jacek Łukaszewicz stwierdził, że na na stępnym posiedzeniu 
Krajowej Rady bę dzie omawiana sprawa dalszej przynależ ności 

w FVE. Przypomniał, że na poprzed nim posiedzeniu zosta-
ła podjęta uchwała w sprawie zawieszenia wnoszenia składek.

Jacek Łukaszewicz przypomniał, że po interwencji Izby Ślą-
skiej przyjęto, że „czynności wykonywane poza zakładem mu-
szą być wykonywane w ramach tego zakładu” i na takim sta-
nowisku stanęło CIDG. Dodał, że w nowym projekcie usta wy 
jest katalog czynności, które mogą być wykonywane w ramach 
zakładu leczni czego dla zwierząt i jest on tożsamy z katalogiem 
tych czynności, które mogą być wyznaczone do wykonywania 
osobistego, czyli wszystkie czynności może wyznaczyć zakład 
leczniczy. Zdaniem Jacka Łukasze wicza należy zdecydować, czy 
iść w tym kierunku, czy biorąc pod uwagę spodzie waną zmianę 
Ustawy o zakładach leczni czych dla zwierząt, wprowadzić za-
pisy np. o punktach higienicznych. W takim przypadku samo-
rząd miałby pełną kon trolę nad rejestrowaniem tych punktów.

Prezes Jacek Łukaszewicz sprecyzował wniosek w sprawie 
możliwości wyznacza nia do badania zwierząt rzeźnych i mię sa 
lekarzy weterynarii, posiadających pra wo wykonywania zawo-
du, w ramach jed noosobowej działalności gospodarczej z PKD 
71.20A. Takie zlecenie prawdopo dobnie będzie pociągało za 
sobą koniecz ność odprowadzania podatku VAT. Wnio sek zo-
stał przyjęty jednogłośnie.

Rada zapoznała się z  informacją ze spo tkania roboczego 
w Ministerstwie Rolnic twa i Rozwoju Wsi na temat działań, 
jakie powinny być podjęte w celu ograniczenia zużycia anty-
biotyków w lecznictwie we terynaryjnym. Prezes przypomniał, 
że 200 zakładów leczniczych dla zwierząt zo stało wytypowa-
nych do kontroli farmaceu tycznej przez Główny Inspektorat 
Wete rynarii. Były to zakłady, które prowadzi ły największy ob-
rót lekami. Główny Lekarz Weterynarii wyszedł z inicjatywą 
spotkania mającego na celu omówienie wyników tej kontroli, 
a inicjatywa została zaakcepto wana przez Krajową Radę. Spo-
tkanie od było się 31 stycznia 2014 r. z udziałem pre zesów rad 
okręgowych i rzeczników odpo wiedzialności zawodowej okrę-
gowych izb. Uczestniczyli w nim także prezes Krajowej Rady 
Jacek Łukaszewicz i Krajowy Rzecznik Odpowiedzialności Za-
wodowej Jacek Judek.

Zastępca Głównego Lekarza Weteryna rii Jarosław Naze 
stwierdził, że jeśli samo rząd nie zwiększy swojego nadzoru, na-
stąpi szybka zmiana Ustawy o zakładach leczniczych dla zwie-
rząt i całość nadzoru nad zakładami leczniczymi dla zwierząt 
przejmie Inspekcja Weterynaryjna. Ozna cza to, że samorząd 
zostanie pozbawiony jednego ze swoich najważniejszych zadań.

Prezes zwrócił uwagę na opracowany program Krajowej Rady 
w tym zakresie oraz na stanowiska Krajowego Zjazdu Le karzy 
Weterynarii. Prezes przypomniał stanowisko dotyczące fak-
tycznego ogra niczenia nielegalnego handlu lekami. Podkreślił, 
że w żadnym z 200 skontro lowanych zakładów nie stwierdzo-
no niezarejestrowanych produktów farmakolo gicznych. W ro-
zumieniu Głównego In spektoratu Weterynarii ograniczenie 
nielegalnego obrotu nastąpi wówczas, kie dy nie będzie żadne-
go zarzutu dla prowa dzonej dokumentacji. Na spotkaniu pre-
zes przedstawił prezentację zawierającą postu laty samorządu 
w sprawie działań ograni czających nielegalny handel lekami. 
Prze słał też pytanie do Głównego Inspektoratu Weterynarii, 
czy skontrolowano zakłady, których właścicielami są hodowcy 
trzo dy chlewnej. Odpowiedzi nie otrzymał.

Andrzej Czerniawski przedstawił spra wozdanie z posiedzenia 
Komisji do spraw Lekarzy Weterynarii Wolnej Praktyki i Farma-
cji, które odbyło się 5 marca 2014 r. Omawiano uchwałę nr XIV 
Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii w sprawie zobowiąza-
nia Krajowej Rady do opraco wania danych statystycznych do-
tyczących cen za usługi lekarsko-weterynaryjne oraz opracowa-
nia standardów usług lekarsko-weterynaryjnych. Przypomniał, 
że pra ce nad tym zagadnieniem toczyły się już w poprzedniej 
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kadencji. Wysłano ankie ty za pośrednictwem okręgowych izb 
le karsko-weterynaryjnych. Odesłano tyl ko około 8% ankiet. 
Dyskusja w Komisji dotyczyła możliwości publikowania ta-
kich danych. Komisja proponuje nie wy syłać ponownie ankiet, 
a podjąć prace nad standaryzacją usług lekarsko-weterynaryj-
nych i zwrócić się do profesjonalnej firmy o wycenienie godzi-
ny pracy lekarza we terynarii. Komisja wnioskuje do Krajo-
wej Rady, aby wyraziła zgodę na zwróce nie się przez prezesa 
do takiej firmy o wy konanie tej usługi. Przygotowano projekt 
uchwały w sprawie standardów wykony wania niektórych usług 
lekarsko-wetery naryjnych. Rada zaakceptowała przyjęcie przez 
Komisję tego kierunku działań. Za akceptowano także upoważ-
nienie preze sa i skarbnika do wybrania firmy konsul tingowej 
i podpisania umowy na wycenę godziny pracy lekarza wetery-
narii pro wadzącego zakład leczniczy dla zwierząt.

Komisja proponuje także wystąpienie w sprawie limitów przy-
jęć na studia wete rynaryjne. Ocenia jako zbyt liberalne za sady 
otwierania zakładów leczniczych dla zwierząt i  jako zbyt ni-
ską kwotę związaną z kontrolą wpisanego do rejestru zakładu.

Prezes przypomniał o uchwale zobowiązującej do przekazy-
wania informacji do wojewódzkiego inspektora farmaceutycz-
nego o wykreśleniu zakładu leczniczego dla zwierząt z rejestru. 
Zwrócił uwagę na zagrożenie przejęcia podstawowych upraw-
nień samorządu przez Inspekcję. Odnosząc się do projektu wpro-
wadzenia w powiatowych inspektoratach etatów do tyczących 
farmacji – prezes przedstawił opinię, że etaty te powinny być 
na pozio mie inspektoratu wojewódzkiego. Zapro ponował tak-
że zawarcie w piśmie odwoła nia do uchwały Krajowego Zjaz-
du Lekarzy Weterynarii, postulującej wprowadzenie obowiąz-
ku stałego nadzoru lekarza wetery narii nad „produkcją tka-
nek zwierzęcych”.

Prezes przedstawił do wiadomości człon ków Krajowej Rady 
ekspertyzę naukową opracowaną przez ekspertów z Państwo-
wego Instytutu Weterynaryjnego w Puła wach i opartą na tym 
dokumencie informa cję o rozporządzeniach wojewodów w spra-
wie zwalczania afrykańskiego pomoru świń i informację mi-
nistra rolnictwa w sprawie środków podejmowanych w związ-
ku z wy stąpieniem tej choroby na terenie Polski. Prezes poin-
formował, że dyskusje dotyczy ły zbyt restrykcyjnych działań 
związanych ze stwierdzeniem wystąpienia afrykańskie go po-
moru świń (ASF) u dwóch dzików na granicy Polski. Józef Bia-
łowąs uczestniczył w spotkaniu sztabu kryzy sowego z udziałem 
przedstawicieli Rosji. Na spotkaniu tym przedstawiciel Belgii 
wyraził obawę, że w ciągu kilku miesięcy ASF pojawi się rów-
nież na terenie Polski.

Prezes poinformował, że w świetle tych wydarzeń przedsta-
wiono zalecenie wpro wadzenia świadectw zdrowia dla wszyst-
kich zwierząt przemieszczanych na tere nie Polski. Zalecenie to 
nie pojawiło się jednak w dalszych oficjalnych dokumen tach. 
Postanowiono o przypomnieniu de cydentom stanowiska Kra-
jowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii w tej sprawie.

Na kanwie tego punktu obrad Maciej Gogulski postawił 
wniosek o zgłoszenie udziału prezesa Krajowej Rady Lekar-
sko-Weterynaryjnej w składzie Rady Sanitarno-Epizootycznej 
przy Głównym Leka rzu Weterynarii. Wniosek został przyję-
ty jednomyślnie.

Postanowiono o powołaniu zespołu przedstawicieli Krajowej 
Rady dotyczą cego sprawy nielegalnego obrotu leka mi dla zwie-
rząt. Upoważniono Andrzeja Czerniawskiego i prezesa Jacka 
Łukasze wicza do uzupełnienia składu tego zespo łu do 3–4 osób.

Rada rozpatrzyła odwołanie lekarz we terynarii od uchwały 
Rady Izby Kaszubsko-Pomorskiej nr 1691/2013 z 13 listopa da 
2013 r. w sprawie stwierdzenia utraty prawa wykonywania zawo-
du i skreśle nia z rejestru członków Izby. Po zapozna niu się z in-
formacją w tej sprawie złożoną przez Andrzeja Juchniewicza Rada 

posta nowiła o utrzymaniu w mocy uchwały nr 1691/2013 z 13 li-
stopada 2013 r. w sprawie stwierdzenia utraty prawa wykony-
wania zawodu i skreślenia z rejestru członków Izby, przy zało-
żeniu, że zaległości zain teresowanej lekarz weterynarii w opła-
caniu składek zostaną udokumentowane przez księgową.

Po rozpatrzeniu odwołania leka rza weterynarii od uchwa-
ły nr 120/IV 02/2013 Rady Podkarpackiej Izby Lekarsko-We-
terynaryjnej z/s w Przemyślu w sprawie wpisania do rejestru 
członków Podkarpac kiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej posta-
nowiono o uchyleniu uchwały nr 120/IV 02/2013 Rady Podkar-
packiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej i zwróceniu się do Rady 
Izby Podkarpackiej o uzupełnienie doku mentów i ponowne 
rozpatrzenie sprawy.

Po zapoznaniu się z przedstawionymi wnioskami Krajowa 
Rada Lekarsko-We terynaryjna jednomyślnie przyjęła wnio ski 
o przyznanie Odznaki Honorowej „Meritus – Zasłużony dla Sa-
morządu Lekarzy We terynarii”: Andrzejowi Czerniawskiemu, 
Andrzejowi Szymulewskiemu, Jerzemu Trzonkowskiemu, Lesz-
kowi Wojewodzie i Grzegorzowi Wojdackiemu z Izby Północ-
no-Wschodniej oraz Piotrowi Kwiecińskiemu i Lesławowi Sza-
błońskiemu z  Izby Wielkopolskiej. Złożone przez Radę Izby 
Lubelskiej wnioski oceniono jako niekom pletne. Wobec nie-
obecności przedstawicieli tej Izby, postanowiono o przełożeniu 
decy zji na następne posiedzenie Krajowej Rady.

Rada przyjęła do wiadomości decyzję Prezydium o zorganizo-
waniu spotkania Grupy Wyszehradzkiej 24–25 kwietnia 2014 r. 
we Wrocławiu. Oferta została wy brana w wyniku konkursu. Po-
stanowiono o zwróceniu się do Komisji do spraw Współ pracy 
z Zagranicą o wystosowanie sto sownych zaproszeń i przygoto-
wanie agen dy spotkania. Jednomyślnie przyjęto pro pozycję za-
proszenia na to spotkanie poseł Doroty Niedzieli i Kazimiera-
sa Laukaskasa z Litwy, regionalnego przedstawiciela Świa towej 
Organizacji Zdrowia Zwierząt (OIE).

Postanowiono o upoważnieniu zespo łu w składzie: Marek Wi-
sła, Wojciech Hildebrand i Maria Tonder do opracowania pro-
jektu figurki lekarza weterynarii we dług schematu wrocławskich 
krasnolud ków w ramach realizacji apelu X Krajowe go Zjazdu 
Lekarzy Weterynarii w tej spra wie. Do podpisania umowy z wy-
konawcą upoważniono prezesa i skarbnika KILW. Koszt wyko-
nawstwa kształtuje się w gra nicach 5–8 tys. zł.

Odnosząc się do wniosku Izby Pół nocno-Wschodniej o za-
wieszenie składek w związku z zakupem nowej siedziby biu-
ra, którego rozpatrzenie uzależniono od przedstawienia wła-
ściwych dokumentów, Andrzej Czerniawski zobowiązał się do 
przedstawienia tej sprawy na zjeździe Izby Północno-Wschod-
niej 29 marca 2014 r.

Rada postanowiła o objęciu patronatem honorowym XI Zlo-
tu Motocyklowego Le karzy Weterynarii i dofinansowaniu tej 
im prezy kwotą 3 tys. zł w ramach przyjętego budżetu. Postano-
wiono objąć patronatem honorowym Jeździeckie Mistrzostwa 
Polski Lekarzy Weterynarii organizowane przez Izbę Wielko-
polską i dofinansować tę im prezę kwotą 5 tys. zł. Postanowio-
no także o objęciu patronatem honorowym IX Mi strzostw Pol-
ski Jachtów Kabinowych Leka rzy Weterynarii o Puchar Preze-
sa KRLW, organizowanych przez Izbę Warmińsko-Mazurską. 
Zbigniew Wróblewski poin formował, że ogólny kosztorys Mi-
strzostw określony jest na 53 tys. zł. Rada postano wiła o dofi-
nansowaniu tej imprezy kwotą 8 tys. zł. Mistrzostwa Polski Le-
karzy We terynarii w Strzelectwie Myśliwskim or ganizowane 
przez Izbę Warszawską po stanowiono objąć patronatem hono-
rowym i dofinansować tę imprezę kwotą 3 tys. zł.

Rada podjęła decyzję o udzieleniu patro natu honorowego 
Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej III Sympozjum Dia-
gnostyki Weterynaryjnej – Patologia Kliniczna oraz zdecydo-
wała o przyjęciu przez prezesa Jac ka Łukaszewicza propozycji 
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wzięcia udzia łu w komitecie honorowym XIV Kongresu Buja-
trycznego, co uznano za równoznacz ne z udzieleniem patro-
natu honorowego.

Odrzucono wnioski o patronat hono rowy nad programem 
edukacyjnym „Po daj łapę – zbadaj serce” oraz nad tworzoną 
platformą cyfrową. Stwierdzono, że zawie rają zbyt mało da-
nych, a organizatorzy nie są znani członkom Krajowej Rady.

Zbigniew Wróblewski przedstawił apel Rady Warmińsko-Ma-
zurskiej Izby Lekar sko-Weterynaryjnej o przygotowanie rapor-
tu o aktualnym stanie weterynarii w Pol sce. Do izb okręgowych 
zostaną rozesłane ankiety, a odpowiedzi będzie można nad syłać 
do października. Zaproponował, aby zespół do spraw medialnych 
opracował na ich podstawie raport. Zaproponował też, by te mat 
ten szerzej omówić na następnym po siedzeniu. Prezes poinfor-
mował, że Prezy dium wstępnie powierzyło przygotowanie tego 
tematu Józefowi Białowąsowi i Zbi gniewowi Wróblewskiemu.

VI posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się w Warszawie 14 maja 2014 r. Prezes 
Ja cek Łukaszewicz przedstawił nowych rad ców prawnych 

zaproszonych do współpra cy z biurem KILW – mec. Elżbietę 
Barcikowską-Szydło i radcę Bartosza Niemca. Poinformował, 
że zgodnie z wcześniej szymi ustaleniami, współpraca z biurem 
prawnym dotychczas obsługującym po siedzenia KRLW i jej Pre-
zydium zostanie zakończona 31 maja 2014 r.

Emilian Kudyba otrzymał zaproszenie do jednego z krajów 
byłej Jugosławii w celu przedstawienia działalności FVE, do któ-
rej aspiruje samorząd lekarzy weteryna rii tej republiki. Prezy-
dium zaakceptowa ło przyjęcie zaproszenia.

Prezes poinformował o rozwiązaniu umowy z pracownicą 
biura zatrudnioną na okres próbny. W porozumieniu z sekre-
tarz i skarbnik rozpisano ponowny konkurs.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinfor mował, że prof. Hubert 
 Izdebski zwró cił się o wyjaśnienie pewnych kwestii meryto-
rycznych przy opracowywaniu wniosku do Trybunału Konsty-
tucyjnego w sprawie zbadania zgodności in strukcji Głównego 
Lekarza Weterynarii nr GIWbż-500-1/2013 z 3 kwietnia 2013 r. 
w sprawie nadzoru nad ubojem świń, by dła, kur lub kurcząt 
i indyków w rzeź niach z art. 13 ust. 1 pkt 1 i art. 16 ust. 3 Usta-
wy z 29 stycznia 2004 r. o In spekcji Weterynaryjnej. W związ-
ku z re zygnacją Marka Kubicy z udziału w bie żących pracach 
Krajowej Rady, o konsul tacje poproszono Tomasza Grupińskie-
go i Piotra Żmudę, jako przewodniczących właściwych komisji.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że uwagi do projek-
tu uchwały w spra wie noszenia identyfikatorów w miejscu pra-
cy przedstawionego przez Tadeusza Perskiewicza zgłosił tylko 
Wojciech Hil debrand, który stwierdził, że główną ideą powin-
no być wyraźne zaznaczenie, czy klient ma w zakładzie lecz-
niczym dla zwierząt do czynienia z lekarzem wete rynarii, czy 
z personelem pomocniczym.

Po dyskusji sformułowano projekt od powiedniej uchwały. 
Projekt pozwala na zamieszczenie także informacji o posiada-
nym stopniu lub tytule naukowym z dzie dziny nauk wetery-
naryjnych. Projekt zo stał jednomyślnie zaakceptowany przez 
Prezydium.

Do przedstawionego wcześniej projek tu uchwały w spra-
wie wykazu zakładów leczniczych dla zwierząt i lekarzy wete-
rynarii upoważnionych do wystawiania paszportów dla zwie-
rząt towarzyszących przesyłanych przez okręgowe izby lekar-
sko-weterynaryjne Krajowej Izbie Lekar sko-Weterynaryjnej 
nie zgłoszono uwag, postanowiono projekt z  rekomendacją 
Pre zydium przesłać do Komisji Wolnej Prak tyki i Farmacji do 
przedstawienia na po siedzeniu KRLW.

Skarbnik Elżbieta Sobczak przypo mniała, że ustalenie 
kwotowej wysokości minimalnej składki członkowskiej na 
ko lejny rok, zgodnie z  regulaminem, okre śla Krajowa Rada 
Lekarsko-Weterynaryj na. W regulaminie określono, że skład-
ka nie może przekraczać 3% minimalnego wynagrodzenia. 
Uchwała wprowadza jąca inne zasady przyjęta została przez 
Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii we Wrocławiu w czerwcu 
2013 r. W związ ku z tym kompetencje KRLW sprowa dzają się 
do możliwości określenia mini malnej wysokości składki człon-
kowskiej na 2015 r. na kwotę 40 zł.

Skarbnik Elżbieta Sobczak przypo mniała, że KRLW przy-
jęła zalecenia Kra jowej Komisji Rewizyjnej dotyczące upo-
rządkowania spraw związanych z odpo wiedzialnością za mienie 
Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej powierzone do indywi-
dulanego użytku oraz zasad korzy stania z telefonów komórko-
wych do celów służbowych. Przedstawiła projekt uchwa ły, który 
postanowiono skierować do Ko misji Finansowo-Gospodarczej.

Sekretarz Danuta Pawicka-Stefanko przedstawiła projekt re-
gulaminu orga nizacyjnego biura KILW, który postano wiono po 
konsultacji z dyrektorem biura i radcami prawnymi skierować 
na posie dzenie plenarne KRLW.

Redaktor naczelny „Życia Weterynaryj nego” Antoni Schollen-
berger wyraził żal, że rozmowy na temat „programu naprawcze-
go” nie były przez Krajową Komisję Rewi zyjną toczone z jego 
udziałem. Krytycznie ocenił projekty zmniejszenia częstotliwo-
ści wydawania czasopisma do np. kwartalnego, zwracając uwa-
gę, że w znaczący sposób zmniejszyłoby to wpływy z ogłoszeń, 
któ re obecnie wynoszą około 750 tys. zł rocz nie.

Prezes Jacek Łukaszewicz zwrócił uwa gę, że z analizy „pro-
gramu naprawczego” przedstawionego przez Antoniego Schol-
lenbergera wynika, że zmniejszenie obję tości poszczególnych 
numerów może przy nieść oszczędności rzędu 200 tys. zł rocz-
nie. Na jednym ze spotkań prezesów samorządów zawodowych 
spotkał się ze stwierdzeniem, że żadne czasopismo sa morządowe 
nie jest „samofinansujące się”. Ani Komisja Finansowo-Gospo-
darcza, ani Komisja Rewizyjna nie przedstawiły ra chunku zy-
sków i strat w wypadku zmniej szenia częstotliwości wydawa-
nia czasopis ma, np. jako dwumiesięcznika.

Zaproponowano powołanie zespołu w składzie Wojciech Hil-
debrand, Józef Białowąs, Maciej Gogulski, Roman Strokoń, An-
drzej Czerniawski i prezes Jacek Łukaszewicz, który wraz z re-
daktorem naczelnym opracuje program naprawczy dla „Życia 
Weterynaryjnego”.

Członkowie Prezydium zapoznali się z protokołem nr 3/2013 
z III posiedzenia Krajowej Komisji Rewizyjnej VI kadencji, od-
bywającego się 25–26 listopa da 2013 r., który wpłynął do biura 
KILW 15 kwietnia 2014 r.

Skarbnik Elżbieta Sobczak przypo mniała, że w roku ubie-
głym wyrównano wszystkie zaległości we wpłacaniu skła dek 
członkowskich do Europejskiej Fede racji Lekarzy Weterynarii. 
Jednak przy ob niżeniu odpisu składki członkowskiej na rzecz 
KILW, w tegorocznym budżecie za planowano na ten cel kwotę 
pokrywają cą nieco ponad 1/3 obowiązującej skład ki do FVE. 
Skarbnik zaproponowała, aby sprawą przynależności do FVE 
zajęły się Komisja do spraw Współpracy z Zagra nicą i Komisja 
Finansowo-Gospodarcza, wskazując źródła finansowania dzia-
łań, które pozwolą na zebranie odpowiednich środków na dal-
szy udział KRLW w FVE.

Józef Białowąs zwrócił się o przeana lizowanie korzyści z przy-
należności do FVE i opłacalności tej przynależności. Prezes 
przypomniał, że dyskusje na ten temat prowadzone były od lu-
tego 2012 r. do końca tego roku, kiedy podjęto decyzję o dalszej 
przynależności. Zwrócił uwagę na utworzenie z inicjatywy pol-
skiej dele gacji tzw. Grupy Wyszehradzkiej, obej mującej delega-
cje lekarzy weterynarii z Eu ropy Środkowo-Wschodniej, które 
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zajmują na forum FVE stanowiska zbieżne z naszy mi w odnie-
sieniu do „pakietu higieniczne go” i kontroli urzędowych. W ra-
mach tej grupy nikt z przedstawicieli pozostałych państw Euro-
py Środkowo-Wschodniej nie zgłaszał woli wystąpienia z FVE.

Wojciech Hildebrand stwierdził, że rolą FVE jest przedsta-
wianie problemów wete rynaryjnych na forum Parlamentu Euro-
pejskiego. Wystąpienie z FVE, poza spra wą prestiżu, odbiera pol-
skiemu samorzą dowi prawo głosu na forum europejskim. Pol-
ska jest postrzegana jako lider Grupy Wyszehradzkiej. W jego 
opinii nie nale ży rozważać wystąpienia z FVE. Zapropo nował 
poszukiwanie środków na składki, łącznie ze staraniami o do-
tację rządową, ponieważ nasza delegacja na tym forum repre-
zentuje państwo polskie.

Skarbnik Elżbieta Sobczak zwróciła uwagę, że rady okręgowe 
dysponują kwo tami 2 zł od członka miesięcznie, o które został 
zmniejszony odpis na KILW. Zwró ciła uwagę, że nie ma zapisu, że 
kosz ty Krajowych Zjazdów Sprawozdawczo-Wyborczych pokry-
wa KILW. Jeśli kosz ty te pokryte byłyby przez izby okręgowe – da-
łoby to możliwość przesunięcia środ ków na składki do FVE. Koszt 
Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii wynosi oko ło 300 tys. zł.

W podsumowaniu dyskusji prezes przedstawił wniosek o skie-
rowanie pi sma do Komisji do spraw Współpracy z Zagranicą 
i Komisji Finansowo-Gospo darczej o przeanalizowanie spra-
wy przy należności do FVE i wskazanie źródła fi nansowania 
działań, które pozwolą na zebranie odpowiednich środków na 
dalszy udział KRLW w FVE. Wniosek przyjęto jednomyślnie.

Odnosząc się do projektu opracowania raportu o aktualnym 
stanie weterynarii w Polsce, Zbigniew Wróblewski stwier dził, 
że prezesi rad okręgowych muszą przedstawić stosowne dane 
statystyczne na 2014 r. Założenia zestawienia tych da nych, któ-
re będą objęte raportem, przy gotuje na posiedzenie KRLW.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że przesłana została 
ankieta FVE w sprawie stanu zawodu lekarza wetery narii w Eu-
ropie. Sprawa została przeka zana do Stanisława Winiarczyka, 
prze wodniczącego Komisji do spraw Współ pracy z Zagranicą.

Wojciech Hildebrand przedstawił in formację o  spotka-
niu Weterynaryjnej Gru py Wyszehradzkiej, które odbyło się 
we Wrocławiu 24–26 kwietnia 2014 r. Rela cja z  tego spotka-
nia została opublikowa na w czerwcowym numerze „Życia We-
terynaryjnego”.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinfor mował, że po styczniowym 
spotkaniu w Brukseli, gdzie zapadła decyzja o zor ganizowaniu 
na terenie Polski spotkania przedstawicieli Komisji Europej-
skiej z re prezentantami polskiej strony rządowej, przy udzia-
le reprezentującego Weteryna ryjną Grupę Wyszehradzką Pin-
tera Zsolta odbyło się szereg spotkań, w których brali udział 
Krzysztof Anusz i Wiesław Łada. Spotkano się między innymi 
z europosłem Jarosławem Kalinowskim i z preze sem izb rolni-
czych. Dwukrotnie Jacek Łu kaszewicz i Krzysztof Anusz roz-
mawiali z europosłem Januszem Wojciechowskim. Parlament 
Europejski już zakończył obra dy i przygotowuje się do wybo-
rów. Nie do szło do spotkania z ministrem Markiem Sawic-
kim. Spotkano się też z p.o. Głównym Lekarzem Weteryna-
rii Krzysztofem Jażdżew skim i p.o. dyrektorem Departamentu 
Bez pieczeństwa Żywności i Weterynarii Magdaleną Bartosiń-
ską, która zaproponowa ła, żeby samorząd przeprowadził sondaż 
wśród rządów państw członków UE, które są przeciwne nowe-
lizacji „pakietu higie nicznego” i namówił ministrów do wystą-
pienia w tej sprawie. Spotkanie z Krzysz tofem Jażdżewskim mia-
ło wydźwięk bar dziej konstruktywny. Ustalono, że spotka się 
on z głównymi lekarzami weterynarii, zwłaszcza tych państw, 
które głosowały przeciw nowelizacji „pakietu higienicz nego”. 
Jeżeli podtrzymają oni swoje zda nie – Krzysztof Jażdżewski 
i p.o. dyrektor Departamentu Bezpieczeństwa Żywności i We-
terynarii Magdalena Bartosińska będą skłonni przedstawić to 

ministrowi Mar kowi Sawickiemu. Magdalena Barto sińska zle-
ciła Państwowemu Instytutowi Weterynaryjnemu w Puławach 
dokonanie analizy ryzyka. O to samo występowała wcześniej 
KRLW. O spotkaniu z przedsta wicielami Komisji Europejskiej 
musi zde cydować strona rządowa. Wstępnie zade klarowano ta-
kie spotkanie w czerwcu lub lipcu 2014 r.

Prezes Jacek Łukaszewicz przedstawił członkom Prezydium 
prośbę marszałek Sejmu Ewy Kopacz o zaopiniowanie do 25 maja 
2014 r. projektu Ustawy o Pań stwowej Inspekcji Weterynarii 
i Żywno ści. Ustalono, że projekt stanowiska opra cuje Komisja 
do spraw Administracji We terynaryjnej.

Wojciech Hildebrand powiedział, że zgodnie z instrukcją dla 
lekarzy weteryna rii z 26 maja 2003 r. warunkiem wydania pasz-
portu jest oznakowanie zwierzęcia, czytelne wypisanie paszpor-
tu i szczepienie przeciwko wściekliźnie. Rozporządzenie mini-
stra „Ogólne zasady przemieszczania zwierząt po terytorium 
Unii Europejskiej” obowiązujące od 1 stycznia 2012 r. rów nież 
zawiera zapis, że psy, koty i fretki mu szą zostać zaszczepione 
przeciwko wściekliźnie. W tabeli dotyczącej szczególnych zasad 
obowiązujących w poszczególnych krajach członkowskich za-
pisano w przy padku Czech, że psy, koty i fretki poniżej 3 mie-
siąca życia, niezaszczepione przeciw ko wściekliźnie mogą być 
przemieszcza ne na terytorium Czech, jeżeli towarzyszy im pasz-
port itd. Przepis ten jest niespójny z powyższymi, które trze-
ba traktować jako nadrzędne. Należy w tej sprawie przedsta wić 
wyraźne wyjaśnienie.

Odbyły się dwa spotkania Konwentu Prezesów Samorzą-
dów Zawodów Zaufania Publicznego. Na pierwszym z nich 
rozma wiano o działaniach w kierunku sformali zowania prac 
tego gremium i utworzeniu wspólnego sekretariatu, monito-
rującego wszystkie zdarzenia dotyczące samorzą dów zaufania 
publicznego i umożliwiają cego wspólne występowanie w spra-
wach istotnych dla samorządów zawodowych. Przyjęto też apel 
w obronie samorządu urbanistów. Andrzej Juchniewicz uczest-
niczył w posiedzeniu Konwentu Prezesów Samorządów Zawo-
dów Zaufania Publicz nego, które odbyło się 7 maja 2014 r. Obok 
spraw utworzenia wspólnego sekretaria tu mówiono o wystoso-
waniu apelu do wszystkich członków samorządów, zwią zanego 
ze zbliżającymi się wyborami do Parlamentu Europejskiego. Na 
pierwszy kwartał 2015 r. planuje się zorganizowa nie wspólnej 
konferencji samorządów za wodów zaufania publicznego. Kolej-
ne spo tkanie Konwentu Prezesów Samorządów Zawodów Za-
ufania Publicznego zaplano wano na 24 czerwca 2014 r. Prezes 
zapro ponował, aby planowana konferencja no siła tytuł „Samo-
rządy zawodowe w służ bie społeczeństwa”.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że przesłał do Mi-
nisterstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi pismo z uwagami samorzą-
du w sprawie działań, jakie powinny być podjęte w celu ogra-
niczenia zużycia anty biotyków w lecznictwie weterynaryjnym, 
wnosząc o wyznaczenie terminu spotkań roboczych. Do czasu 
posiedzenia Prezy dium nie otrzymano odpowiedzi.

Prezes Jacek Łukaszewicz przesłał do Marka Sawickiego pismo 
z gratulacjami związanymi z mianowaniem na stanowi sko mi-
nistra. Zwrócił też uwagę, że po raz pierwszy od wielu lat prezes 
KRLW nie jest członkiem Rady Sanitarno-Epizootycznej. Mi-
nister stwierdził, że nominacje do Rady są na wniosek Główne-
go Lekarza Wetery narii. Prezydium jednomyślnie postano wiło 
o wystosowaniu z udziałem radców prawnych pisma do Głów-
nego Lekarza We terynarii o powołanie prezesa KRLW do Rady 
Sanitarno-Epizootycznej, opierając się na piśmie mi nistra. Pre-
zes zwrócił się też do ministra o powołanie przedstawiciela sa-
morządu do komisji konkursowej na stanowisko Głównego Le-
karza Weterynarii. W odpo wiedzi zacytowano zapis z Ustawy 
o In spekcji Weterynaryjnej i informację, że minister powołał 
trzy osoby do komisji.
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Postanowiono, że na posiedzeniu ple narnym Krajowej Rady 
Lekarsko-Wetery naryjnej zostaną przedstawione sprawoz dania 
przewodniczących z działań komisji problemowych Krajowej 
Rady Lekarsko-Weterynaryjnej oraz uchwały, stanowiska i ape-
le zjazdów sprawozdawczych okręgo wych izb lekarsko-wete-
rynaryjnych, któ re zostaną przekazane do właściwych ko misji 
KRLW, oraz wnioski o dofinansowa nie imprez i spotkań. Roz-
patrzone zostaną także odwołania od uchwał okręgowych rad 
lekarsko-weterynaryjnych. Piąte posiedzenie Krajowej Rady 
Lekarsko-Wete rynaryjnej zaplanowano na 11–12 czerw ca 2014 r.

V posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie, które odbyło się w Warsza wie 11–12 czerwca 
2014 r., poświęco ne było podsumowaniu pierwszego roku 

działalności KRLW VI kadencji.
W ramach rozpatrywania interpelacji napływających z izb 

okręgowych zwró cono uwagę na obowiązek przestrzegania 
uchwały 83/2004/III, mówiącej, że lekarz starający się o reje-
strację zakładu leczni czego dla zwierząt ma obowiązek przed-
stawienia zaświadczenia o stanie zdrowia, wystawionego przez 
lekarza posiadającego specjalizację w zakresie medycyny pracy.

Nie wszystkie izby okręgowe przestrze gają tego zapisu, ak-
ceptując zaświadcze nia wystawione przez lekarzy bez właści-
wej specjalizacji.

Krzysztof Orlik zwrócił uwagę, że w od niesieniu do uchwa-
ły 15/III/10 Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii z 22 czerw-
ca 2013 r. dotyczącej wpisu do CIDG istnie ją dwie sprzeczne 
ze sobą decyzje Mini sterstwa Gospodarki, dotyczące lekarzy, 
którzy zarejestrowali swoją działalność w CIDG, a nie posia-
dają zakładu leczni czego dla zwierząt, zaś usługi realizują na 
podstawie kontraktu z zakładem leczni czym dla zwierząt. Po-
stanowiono, że spra wa ta będzie rozpatrywana na posiedze niu 
KRLW we wrześniu 2014 r.

Wojciech Hildebrand w imieniu Izby Dolnośląskiej przedsta-
wił apel dotyczą cy pomocy dla Serbii oraz Bośni i Herce gowiny 
w związku z katastrofalną powo dzią. Informacje o możliwości 
włączenia się w akcję niesienia pomocy ofiarom po wodzi umiesz-
czono na stronach interne towych izb okręgowych.

W odniesieniu do interpelacji dotyczą cej możliwości wyda-
wania paszportów psom poniżej 3 miesiąca życia niezaszcze-
pionym przeciw wściekliźnie – o co zabie gają hodowcy – zwró-
cono uwagę, że zgod nie z instrukcją z 26 maja 2003 r. warun-
kiem wydania paszportu jest oznakowanie zwierzęcia, czytelne 
wypisanie paszpor tu i szczepienie przeciwko wściekliźnie. Roz-
porządzenie ministra „Ogólne zasa dy przemieszczania zwierząt 
po terytorium Unii Europejskiej”, obowiązujące od 1 stycznia 
2012 r., również zawiera za pis, że psy, koty i fretki muszą zostać 
za szczepione przeciwko wściekliźnie. Jed nak w tabeli dotyczą-
cej szczególnych zasad obowiązujących w poszczególnych kra-
jach członkowskich zapisano, np. w przy padku Czech, Austrii 
i Holandii, że psy, koty i fretki poniżej 3 miesiąca życia, nie-
zaszczepione przeciwko wściekliźnie, mogą być przemieszcza-
ne na terytorium tych państw, jeżeli towarzyszy im pasz port.

W części posiedzenia dotyczącej roz patrywania odwołań 
od uchwał rad okrę gowych postanowiono odłożyć do następ-
nego posiedzenia odwołanie lekarza we terynarii od uchwały 
nr 63/VI/14 Rady Północno-Wschodniej Izby Lekarsko-We-
terynaryjnej w sprawie skreślenia z re jestru członków Północno-
-Wschodniej Izby. Lekarz weterynarii złożył odwoła nie bezpo-
średnio do Krajowej Rady Le karsko-Weterynaryjnej za pomocą 
tele faksu. Sprawa została przesłana do Rady Północno-Wschod-
niej Izby Lekarsko-We terynaryjnej w celu ustalenia, czy odwoła-
nie zostało złożone w sposób prawidłowy.

Rozpatrując odwołanie od uchwały nr 127/IV/02/2014 Rady 
Podkarpackiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w spra wie stwier-
dzenia utraty prawa wykony wania zawodu lekarza weteryna-
rii i skre ślenia z rejestru członków, stwierdzono, że w toku po-
stępowania zostały naruszo ne zapisy Kodeksu postępowania 
admi nistracyjnego.

Wobec naruszenia w postępowaniu zapisów art. 7–10, art. 77 
i art. 107 par. 1 i 3 Kodeksu postępowania administra cyjnego, 
postanowiono na podstawie art. 39 ust. 1 pkt 11, w związku 
z art. 7 ust. Ustawy o zawodzie lekarza wetery narii i izbach le-
karsko-weterynaryjnych, z uwzględnieniem art. 138 § 2 Kodek-
su postępowania administracyjnego uchy lić zaskarżoną uchwa-
łę i przekazać ją do ponownego rozpoznania.

Stwierdzono także, że uchwały o skre śleniu z rejestru człon-
ków nie należy po dejmować wobec lekarza, przeciwko któ remu 
toczy się postępowanie przed sądem lekarsko-weterynaryjnym.

Rozpatrzono odwołanie lekarza wete rynarii od uchwały nr 
96/2014/VI/E Rady Zachodniopomorskiej Izby Lekarsko-We-
terynaryjnej w sprawie skreślenia zakła du z ewidencji leczni-
czych zakładów dla zwierząt.

Zgodnie z opinią radców prawnych Krajowa Rada Lekarsko-
-Weterynaryjna podjęła uchwałę o uchy leniu uchwały nr 96/2014/
VI/E Rady Zachodniopomorskiej Izby Lekarsko-Wete rynaryjnej 
z 18 marca 2014 r. w sprawie skreślenia zakładu z ewidencji lecz-
niczych zakładów dla zwierząt i przekazaniu jej do ponownego 
rozpoznania w celu prawidło wego ustalenia stanu faktycznego.

Rada rozpatrywała także odwołanie lekarza weterynarii od 
uchwały nr 41/ VI/2014 Rady Lubuskiej Izby Lekarsko-Wete-
rynaryjnej w sprawie skreślenia za kładu leczniczego dla zwie-
rząt z ewidencji.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna podjęła uchwałę o nie-
dopuszczalności odwoła nia lekarza weterynarii od tej uchwały, 
ze względu na niewłaściwe doręczenie decyzji w sprawie skre-
ślenia zakładu z ewidencji zakładów leczniczych dla zwierząt 
i wró ceniu sprawy do Izby Lubuskiej w celu prawidłowego poin-
formowania lekarza o możliwości ustanowienia pełnomoc nika 
i doręczenia tej decyzji albo podję cia nowej decyzji i doręczenia 
jej w spo sób prawidłowy. Jeśli pełnomocnik nie zostanie usta-
nowiony, uchwałę przecho wuje się w aktach ze skutkiem dorę-
czenia do momentu ustanowienia pełnomocnika, o czym na-
leży stronę pouczyć przy pierw szym doręczeniu.

Po rozpatrzeniu uchwały 188/2014/VI Rady Lubelskiej Izby 
Lekarsko-Weteryna ryjnej z 28  lutego 2014 r. w sprawie zgło-
szenia kandydatów do odznaczenia Od znaką Honorową „Me-
ritus – Zasłużo ny dla Samorządu Lekarzy Weterynarii” uza-
sadnienia do odznaczeń przedstawio nych kandydatów uzna-
no za zbyt lakonicz ne. Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryj na 
w głosowaniu tajnym nie przyznała Odznak Honorowych „Me-
ritus – Zasłużony dla Samorządu Lekarzy Weteryna rii” przed-
stawionym w uchwale Rady Lu belskiej Izby Lekarsko-Wetery-
naryjnej z 28 lutego 2014 r. kandydatom.

W głosowaniu elektronicznym przy jęto stanowisko Pre-
zydium z 24 marca 2014 r. w sprawie komunikatu Komisji, 
Rady, Parlamentu Europejskiego i Europej skiego Komitetu 
Ekonomiczno-Społecz nego dotyczącego oceny krajowych regu-
lacji w zakresie dostępu do zawodu. Sta nowisko zostało wysła-
ne do samorządów wszystkich krajów oraz do minister nauki 
i szkolnictwa wyższego, a także ministra rolnic twa i rozwoju 
wsi, gdyż jednym z postu latów było wprowadzenie limitu przy-
jęć na studia medycyny weterynaryjnej. Obaj ministrowie wy-
powiedzieli się negatyw nie co do wprowadzenia takiej zmiany.

W sprawie nowelizacji „pakietu hi gienicznego” odbyły się 
spotkania z wice dyrektor Departamentu Bezpieczeństwa Żyw-
ności i Weterynarii Magdaleną Bartosińską. W delegacji wzię-
li udział Wie sław Łada, Krzysztof Anusz i Jacek Łuka szewicz. 
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Dyrektor Magdalena Bartosińska za proponowała, aby samorząd 
uzyskał informację, jakie stanowisko prezentują główni leka-
rze weterynarii i ministrowie rolnic twa innych państw. Dele-
gacja wybrana na poprzednim posiedzeniu KRLW spotka ła się 
również z prezesem izb rolniczych Wiktorem Szumilewiczem. 
Otrzymano deklarację poparcia idei odłożenia wej ścia w życie 
dla Polski tych przepisów. Spotkano się także z eurodeputowa-
nym Jarosławem Kalinowskim, niestety, był to okres zakończe-
nia kadencji Parlamen tu Europejskiego. Nie doszło do deklaro-
wanego przez Jarosława Kalinowskiego spotkania z ministrem 
rolnictwa i roz woju wsi. Dwukrotnie prezes spotkał się z euro-
deputowanym Januszem Wojcie chowskim. Prezes zaaranżował 
spotka nie z p.o. Głównym Lekarzem Weterynarii Krzysztofem 
Jażdżewskim i p.o. dyrekto rem Departamentu Bezpieczeństwa 
Żyw ności i Weterynarii Magdaleną Bartosińską. Spotkanie od-
było się w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Magdale na 
Bartosińska zobowiązała się do wystą pienia do Państwowego 
Instytutu Wete rynaryjnego w Puławach o ocenę anali zy ryzy-
ka wprowadzenia tych przepisów. Krzysztof Jażdżewski pod-
jął się przepro wadzenia rozmów z głównymi lekarzami wete-
rynarii z  innych krajów, czy byliby skłon ni poprzeć postulat 
KRLW. Jeśli derogacja miałaby dotyczyć tylko Polski – Mini-
sterstwo Rolnictwa i Główny In spektorat Weterynarii nie po-
dejmą żad nych kroków. Prezes otrzymał informa cję, że główni 
lekarze weterynarii Słowa cji i Węgier zdecydowani są poprzeć 
nowe rozmowy w Parlamencie Europejskim do tyczące noweli-
zacji „pakietu higienicz nego”. Podczas Zgromadzenia Ogólnego 
FVE w Biarritz rozmawiano z przedstawi cielami Irlandii, którzy 
przekazali infor mację, że Główny Lekarz Weterynarii tego kra-
ju nie wprowadza nowelizacji „pakietu higienicznego” w oba-
wie o eksport mięsa wieprzowego. Delegaci Rady są umówie-
ni na spotkanie z przedstawicielami Komisji Europejskiej do-
tyczące wdrażania „pakietu higienicznego”. Delegacja KRLW 
na posie dzenie FVE w Biarritz stwierdziła, że spotkanie takie 
ma sens tylko wówczas, jeżeli będzie w nim brała udział strona 
rządowa. Oceniono, że samorząd nie może wchodzić w kom-
petencje administracji rządowej.

Odbyło się spotkanie z posłem Paw łem Suskim, pracującym 
nad nowelizacją Ustawy o ochronie zwierząt. W spotkaniu wzięli 
udział Tomasz Grupiński, Maciej Gogulski, Marek Kubica i Ja-
cek Łukasze wicz. Zaproponowano poprawkę do nowe lizacji – 
zapis, że elektronicznego znako wania psów może dokonywać 
wyłącznie lekarz weterynarii. Poseł Paweł Suski za pewnił, że 
w projekcie jest zapis, iż bazę oznakowanych psów prowadzi 
Krajowa Izba Lekarsko-Weterynaryjna.

Odpowiadając na wniosek Komisji Le karzy Weterynarii Wol-
nej Praktyki i Far macji, Krajowa Rada Lekarsko-Weteryna ryjna 
opowiedziała się za upoważnieniem prezesa i skarbnika do pod-
pisania umowy z Katedrą Rachunkowości Menadżerskiej Szko-
ły Głównej Handlowej na wykonanie eksperckiej analizy kosz-
tów godziny pracy lekarza weterynarii, uwzględniającej prze-
pisy prawne, koszty aparatury i wszyst kie czynniki wpływające 
na koszt pracy.

Skierowano dwa pisma w sprawie udziału prezesa KRLW 
w Radzie Sanitarno-Epizootycznej przy ministrze rol nictwa 
i rozwoju wsi oraz w sprawie udzia łu przedstawiciela KRLW 
w komisji kon kursowej na Głównego Lekarza Weterynarii. 
Otrzymano odpowiedzi, że prezes będzie zapraszany na po-
siedzenia Rady, gdy te matyka będzie dotyczyła lekarzy urzędo-
wych lub obejmowała w kluczowy spo sób zagadnienia wymaga-
jące konsultacji z KRLW. Odnośnie do konkursu na sta nowisko 
Głównego Lekarza Weterynarii powołano się na Ustawę o In-
spekcji We terynaryjnej, mówiącą o  trzyosobowym zespole, 
posiadającym odpowiednie kom petencje, który został już po-
wołany.

Przeprowadzono rozmowy z Polską Fe deracją Hodowców 
Bydła i Producentów Mleka, w sprawie prowadzenia studiów 
na kierunku weterynaria i w sprawie stano wiska Prezydium. 
Pisma są skierowane do Komisji do spraw Kształcenia. Skiero-
wano odpowiedź na pytanie w sprawie kastra cji i sterylizacji do 
fundacji Pro Animals. Odbyły się trzy spotkania konwentu pre-
zesów samorządów zawodowych.

Kolejna część posiedzenia obejmowa ła sprawozdania prze-
wodniczących z prac komisji problemowych Krajowej Rady 
Le karsko-Weterynaryjnej z uwzględnieniem bieżących za-
dań oraz realizacji uchwały nr 4A/2013/VIKRLW z 24 wrze-
śnia 2013 r. w sprawie ustalenia planu pracy KRLW VI kaden-
cji w latach 2013–2017.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna podjęła uchwałę Kra-
jowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej o minimalnej wysokości 
składki członkowskiej na 2015 r.

Zgodnie z rekomendacją Komisji Fi nansowo-Gospodarczej 
Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna podjęła uchwa łę w spra-
wie odpowiedzialności za mienie Krajowej Izby Lekarsko-We-
terynaryjnej powierzone do indywidulanego użytku oraz zasad 
korzystania z telefonów ko mórkowych do celów służbowych.

Prezydium KRLW zleciło Komisji Fi nansowo-Gospodarczej 
analizę możliwo ści opłacania należnych składek za przy należność 
do Europejskiej Federacji Le karzy Weterynarii przy obniżonej 
przez Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii skład ce na rzecz Kra-
jowej Izby Lekarsko-Wete rynaryjnej. Jednocześnie Prezydium 
zaję ło stanowisko, że przynależność do Euro pejskiej Federa-
cji Lekarzy Weterynarii jest wskazana dla polskiego samorzą-
du leka rzy weterynarii. Roman Strokoń stwier dził, że Komisja 
widzi potrzebę przynależ ności do FVE, jednak jedyną możli-
wością uiszczenia należnych składek jest pokrycie ich z ewen-
tualnych posiadanych lokat.

Należy rozważyć możliwość negocjo wania obniżenia skład-
ki członkowskiej, podobnie jak dotyczy to części krajów Euro-
py Środkowo-Wschodniej. Uzasad nienie takiego wniosku po-
winny opraco wać, współpracując ze sobą, Komisja Fi nansowo-
-Gospodarcza i Komisja do spraw Współpracy z Zagranicą.

W wyniku głosowania KRLW podjęła kierunkową decy-
zję o wystąpieniu z Eu ropejskiej Federacji Lekarzy Weteryna-
rii w najkrótszym możliwym terminie. Za wnioskiem opowie-
działo się 11 osób, prze ciwne było 9 osób, wstrzymały się od 
gło sowania 3 osoby. Przyjęto też wniosek Ewy Ziomek-Opa-
lińskiej o podjęcie sta rań o obniżenie składki do FVE za dru-
gie półrocze 2014 r.

Radca prawny Elżbieta Barcikowska-Szydło wyraziła opinię, że 
tak ważna uchwała powinna być ujęta w programie obrad i powi-
nien być przedstawiony jej projekt, aby każdy z członków KRLW 
przy zaproszeniu na posiedzenie wiedział, nad czym będzie debata.

KRLW jednomyślnie przyjęła uchwa łę zmieniającą uchwałę 
nr 63/2011/V Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej z 19 grud-
nia 2011 r. w sprawie zasad go spodarki finansowej izb lekarsko-
-wetery naryjnych.

W związku z wejściem w życie Roz porządzenia Parlamentu 
Europejskiego i Rady, odnoszącego się do sprawy pasz portów 
dla zwierząt towarzyszących, Ko misja, stwierdzając, że znacz-
nie wzro sły koszty związane z wydawaniem pasz portów, przed-
stawiła wniosek do KRLW o podjęcie działań mających na celu 
uwzględnienie podniesienia stawek zwią zanych z wydawaniem 
paszportów przy zmianie Rozporządzenia Ministra Rolnic twa 
i Rozwoju Wsi z 2005 r.

Rozpatrując wnioski o zawieszenie płat ności odpisu składek 
na rzecz KILW, Ko misja Finansowo-Gospodarcza przedsta wiła 
wniosek o utworzenie regulaminu dotyczącego spłaty składek 
na rzecz Izby Krajowej. Oceniono, że warunkiem ko niecznym 
do zawieszenia płatności musi być bieżące opłacanie składek.
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W tym punkcie Andrzej Czerniaw ski powiedział, że występu-
jąc w grudniu 2013 r. o zawieszenie składek, Rada Izby Północ-
no-Wschodniej motywowała to planowanym zakupem lokalu 
na siedzi bę biura i zobowiązała się do 31 marca 2014 r. przedsta-
wić dokumentację zwią zaną z zakupem. Ponieważ zdecydowa-
no o wynajęciu lokalu, z możliwością pierwo kupu w przyszło-
ści, na co umowę podpi sano 1 czerwca 2014 r. – zaległe skład-
ki na rzecz Izby Krajowej zostały w całości spłacone 11 czerwca 
2014 r. Andrzej Czer niawski podziękował KRLW za zgodę na 
udzielenie prolongaty na spłatę składek. W związku ze zmia-
ną siedziby biura Izby zwrócił się o zmianę uchwały w sprawie 
nazw, obszarów działania i siedzib okrę gowych izby lekarsko-
-weterynaryjnych w pkt 10 – siedzibą Północno-Wschod niej 
Izby Lekarsko-Weterynaryjnej są Po rosły koło Białegostoku.

Prezes przekazał informację o  spotka niu grupy Visehrad 
VetPIus, które odby ło się 24–26 kwietnia 2014 r. we Wrocła-
wiu. Relacja z tego spotkania zo stała przedstawiona w „Życiu 
Weteryna ryjnym”.

Prezes przekazał informację ze Zgro madzenia Ogólnego FVE 
w Biarritz we Francji. Poinformował, że na Zgromadzeniu Ogól-
nym przegłosowano stanowisko w sprawie specjalistów chorób 
zwierząt, jakie FVE będzie prezentowała w Komi sji Europej-
skiej i przyjęto budżet. Pozostaje do rozważenia sprawa spotka-
nia z przed stawicielami Komisji Europejskiej w spra wie nowe-
lizacji „pakietu higienicznego”. Jak ustalono wcześniej, KRLW 
przystąpi do spotkania, jeżeli uczestniczyć w nim będzie strona 
rządowa, a przynajmniej Główny Lekarz Weterynarii.

Przeprowadzono rozmowy z przedsta wicielami stowarzy-
szenia lekarzy wolnej praktyki Niemiec. Około 30 przedstawi-
cieli polskiego samorządu otrzymało zaprosze nie do Hanoweru 
na targi lekarzy praktyków. Uwzględniając ograniczony budżet 
KILW, prezes zaproponował, żeby rady okręgowe sfinansowały 
udział w spo tkaniu swoich przedstawicieli.

Krzysztof Anusz, przewodniczący Komisji do spraw Kształ-
cenia i Specja lizacji, przekazał informację o przebie gu warszta-
tów dotyczących dobrostanu zwierząt w Polsce, których głównym 
organizatorem była Warszawska Izba Lekarsko-Weterynaryjna. 
W organiza cji brały udział: KILW, Wydział Medycy ny Weteryna-
ryjnej SGGW i Główny In spektorat Weterynarii. W warsztatach 
uczestniczyło około 300 osób, organiza cję i wartość merytoryczną 
oceniono bar dzo wysoko. DG SANCO ocenia, że były to najlepsze 
z warsztatów w tej dziedzinie z dotychczas zorganizowanych w Eu-
ropie. DG SANCO zamierza przeznaczyć fundu sze na zorganizo-
wanie kolejnych warsz tatów w Polsce. Organizacja warsztatów bar-
dzo mocno budowała pozycję polskiej weterynarii w Europie. Rela-
cja z warszta tów została opublikowana w „Życiu We terynaryjnym”.

Prezes poinformował, że do Komisji do spraw Kształce-
nia i Specjalizacji prze słał korespondencję z ministrem nauki 
i szkolnictwa wyższego oraz z ministrem rol nictwa i rozwoju wsi 
dotyczącą ogranicze nia kształcenia na kierunku weterynaria. 
Zwrócił się o zajęcie się tym tematem przez Komisję. Krzysztof 
Anusz przypomniał, że Komisja na wcześniejszych posiedze-
niach omawiała postulat ograniczenia kształ cenia na kierun-
ku weterynaria. W spra wie kształcenia na kierunku weteryna-
ria w Krakowie i Poznaniu kierowano pyta nia do ministra na-
uki i szkolnictwa wyż szego oraz ministra rolnictwa i rozwoju 
wsi dotyczące możliwości limitowania liczby przyjmowanych 
studentów oraz czy kierunek studiów jest tożsamy z wydziałem 
kształ cącym na kierunku. Nie ma wątpliwości w tym zakresie. 
W opinii Krzysztofa Anusza kształcenie w Poznaniu jest na 
wyso kim poziomie, powstaje nowoczesne za plecze kliniczne. Od 
nowego roku akade mickiego zostanie utworzony tam wydział 
medycyny weterynaryjnej. W Krakowie po wstało Uniwersytec-
kie Centrum Wetery narii Uniwersytetu Jagiellońskiego i Uni-
wersytetu Rolniczego. Uzyskano 140 mln zł na budowę klinik.

Do Komisji Prawno-Regulaminowej Prezydium skierowało 
też projekt uchwa ły Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj nej 
w sprawie regulaminu organizacyjnego jednostki, co jest jednym 
z punktów reali zacji programu naprawczego. Rada posta nowiła 
o przełożeniu przyjęcia regulami nu na wrześniowe posiedzenie.

Andrzej Czerniawski poinformował, że Komisja do spraw 
Lekarzy Weterynarii Wolnej Praktyki i Farmacji spotykała się 
dwukrotnie. Zajmowano się sprawą ankiet dotyczących cen mi-
nimalnych. Ponieważ wyrażano obawy, że publikacja wyników 
takich ankiet może skutkować interwen cją Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Kon sumentów, zaproponowano określenie kosztu 
godziny pracy lekarza weteryna rii, o czym mówiono wcześniej.

Komisja opracowała zasady racjonalne go stosowania anty-
biotyków przez lekarzy weterynarii. Było to rekomendowane do 
przyjęcia na poprzednich posiedzeniach KRLW, jednak Rada 
nie przyjęła projektu, nie dając wytycznych. Prezes zwrócił się 
do Komisji, aby wobec braku uwag przy gotowano ostateczny 
projekt do przyjęcia na następne posiedzenie.

Andrzej Czerniawski przedstawił pro jekt uchwały w spra-
wie standardów wyko nywania niektórych usług lekarsko-wete-
rynaryjnych. Do projektu wpłynęły uwagi przedstawione przez 
Mirosława Kalickie go i Krzysztofa Orlika.

Po wyczerpaniu dyskusji Krajowa Rada Lekarsko-Wetery-
naryjna podjęła uchwa łę w sprawie standardów wykonywa-
nia niektórych usług lekarsko-weterynaryj nych. Komisji Le-
karzy Wolnej Praktyki Farmacji powierzono opracowywanie 
standardów dla kolejnych zabiegów, które będą załącznikami 
do przyjętej uchwały.

Komisja Lekarzy Wolnej Praktyki i Far macji przedstawiła 
projekt uchwały do tyczącej ustalenia wysokości odpłatności za 
szkolenia uczniów szkół ponadgimnazjalnych i studentów wete-
rynarii. Zgod nie z wolą Zjazdu Komisja proponuje od płatność 
za praktyki w wysokości 32 zł dziennie. W uchwale zdaniem 
Komisji na leży zapisać, że koszty te ponosi uczelnia, która jest 
zobowiązana studenta wykształ cić. Radca prawny stwierdził, 
że Krajowa Rada ma delegację ustawową do podjęcia uchwały, 
bez określania, kto ma płacić za szkolenie uczniów i studentów.

Po wyczerpaniu dyskusji w głosowa niu przyjęto projekt 
uchwały w sprawie ustalenia wysokości odpłatności za szko lenia 
uczniów szkół ponadgimnazjalnych i  studentów weterynarii. 
Przyjęto wniosek o zorganizowanie spotkania przedstawi cieli 
KRLW z dziekanami wydziałów i kie runków medycyny wete-
rynaryjnej w celu przedstawienia im tej uchwały.

W dyskusji nad projektem uchwały Krajowej Rady Lekarsko-
-Weterynaryjnej w sprawie wykazu zakładów leczniczych dla 
zwierząt i lekarzy weterynarii upo ważnionych do wystawiania 
paszportów dla zwierząt towarzyszących przesyłanych przez 
okręgowe izby lekarsko-weteryna ryjne Krajowej Izbie Lekarsko-
-Weteryna ryjnej prezes zwrócił uwagę, że wykazy te są niejed-
nolite i zawierają różne dane. Pre zydium i biuro KILW opraco-
wały wzór jednolitego wykazu, obowiązującego dla wszystkich 
izb okręgowych. Andrzej Juch niewicz ocenił, że wykaz ułatwia 
samorzą dowi nadzór nad prawidłowością funkcjo nowania za-
kładów i poprawia wizerunek samorządu jako ciała dbającego 
o dobro zawodu i prawidłowość jego wykonywania.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna podjęła uchwałę 
w sprawie wykazu zakła dów leczniczych dla zwierząt i  leka-
rzy we terynarii upoważnionych do wystawiania paszportów 
dla zwierząt towarzyszących przesyłanych przez okręgowe izby 
lekar sko-weterynaryjne Krajowej Izbie Lekar sko-Weterynaryjnej.

Tomasz Grupiński poinformował, że Ko misja do spraw Rządo-
wej Administracji Weterynaryjnej zajmowała się poselskim pro-
jektem Ustawy o Państwowej Inspekcji Weterynarii i Żywności. 
Pierwsze sprawoz danie zostało przedstawione na poprzed nim 
posiedzeniu KRLW, a projekt stano wiska został zaakceptowany. 
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Projekt Klubu Poselskiego Platformy Obywatelskiej został prze-
słany do konsultacji społecznej. Przesłane uwagi zostały prze-
słane do członków Komisji, którzy opracowali swoje wnioski.

Tomasz Grupiński stwierdził, że nie można do Ustawy o Pań-
stwowej Inspekcji Weterynarii i Żywności wpisać wszystkich 
zadań Inspekcji Sanitarnej. W uwagach krytycznie oceniano 
włączenie do Inspekcji zadań PIORiN i PIJHARS. Polsce za-
rzuca się brak nadzoru nad żywnością pochodzenia pierwotne-
go. Zagadnienia związane z jakością handlową artykułów rol-
no-spożywczych coraz bardziej przenoszą się w sferę technolo-
giczną. Trzeba myśleć nowymi kategoriami. Sprawy te muszą 
być w kręgu zainteresowań nowej inspekcji.

Często podnoszony jest temat wyłączenia Inspekcji We-
terynaryjnej spod kurateli Ministerstwa Rolnictwa. Problem 
konfliktu interesów jest w  tym projekcie wyraźnie wyarty-
kułowany. Podnoszona jest konieczność współpracy z  samo-
rządem i  innymi organizacjami lekarzy weterynarii. Bardzo 
ważna wydaje się sprawa medialnej obsługi lekarzy wete-
rynarii. Nie można sprawy przyszłości naszego zawodu po-
zostawić bez próby oddziaływania na społeczeństwo po-
przez kształtowanie opinii o zawodzie lekarza weterynarii 
i  jego znaczeniu dla bezpieczeństwa zdrowia publicznego.

Stanowisko nie zostało ostatecznie opracowane, ponieważ 
projekt rozesłano do konsultacji społecznych, a do projektu zo-
stały zgłoszone autopoprawki. Prezes zaproponował rozesłanie 
autopoprawek do członków KRLW, opracowanie uwag przez Ko-
misję do spraw Rządowej Administracji Weterynaryjnej i ro-
zesłanie projektu stanowiska drogą internetową do akceptacji 
członków KRLW. Postanowiono, że spotkanie „okrągłego sto-
łu” wszystkich sygnatariuszy projektu zostanie zorganizowane 
po nominowaniu Głównego Lekarza Weterynarii.

Wobec nieobecności przewodniczącej komisji egzaminacyj-
nej ze znajomości języka polskiego Edyty Gawlik, prezes poin-
formował, że wszystkie osoby, które się zgłosiły, zostały prze-
egzaminowane z wynikiem pozytywnym.

Piotr Żmuda, przewodniczący Komisji do spraw Wyznaczo-
nych Urzędowych Lekarzy Weterynarii, powiadomił, że w od-
niesieniu do realizacji uchwały nr 17/2013/X z 23 czerwca 2013 r. 
X Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii w sprawie zobowią-
zania Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej do skierowa-
nia do Trybunału Konstytucyjnego pytania prawnego w spra-
wie zgodności instrukcji Głównego Lekarza Weterynarii nr 
GIWbż-500-1/2013 z 3 kwietnia 2013 r. w sprawie nadzoru nad 
ubojem świń, bydła, kur lub kurcząt i indyków w rzeźniach z art. 
13 ust. 1 pkt 1 i art. 16 ust. 3 Ustawy z 29 stycznia 2004 r. o In-
spekcji Weterynaryjnej – 2 czerwca 2014 r. odbyło się spotkanie 
z prof. Hubertem Izdebskim, który miał przygotowywać wystą-
pienie do Trybunału Konsty tucyjnego. Ponieważ od 1 czerwca 
2014 r. weszła w życie nowelizacja rozporządzeń 216-219, auto-
matycznie zmieniło się odniesienie instrukcji w stosunku do tych 
roz porządzeń. Ponieważ zmieniły się warun ki prawne, ocenio-
no, że KRLW musi podjąć decyzję w sprawie dalszego proce-
dowania. Zdaniem prof. Huberta Izdebskiego skła danie skargi 
ma sens jedynie wówczas, je śli zostanie wykazane, że w wyni-
ku wyda nia instrukcji straty poniosły strony trze cie. Ze wzglę-
du na zmiany rozporządzeń 216-219, Główny Lekarz Wetery-
narii powi nien tę instrukcję uchylić.

Postanowiono o sporządzeniu opinii prawnej i przesłaniu jej 
do Głównego Leka rza Weterynarii z wnioskiem o uchylenie in-
strukcji nr GIWbż-500-1/2013.

Piotr Żmuda przedstawił projekt zmia ny art. 16 Ustawy o In-
spekcji Weteryna ryjnej, polegający na umożliwieniu zawie rania 
umów przez powiatowych lekarzy weterynarii z osobami wyko-
nującymi jed noosobową działalność gospodarczą, zaj mującymi 
się wyłącznie badaniem zwie rząt rzeźnych i mięsa. Postanowiono, 

że poprawkę tę należy z pewnością dołączyć do pakietu zmian 
do ustawy. Niezależnie trzeba projekt wysłać jako poprawkę do 
obecnie obowiązującej ustawy.

Do Komisji przesłany został apel okręgo wego zjazdu Izby Ku-
jawsko-Pomorskiej dotyczący refundacji zakupu sprzętu i odzie-
ży ochronnej dla lekarzy weterynarii wyzna czonych do moni-
toringu chorób zakaź nych. Zdaniem Komisji sprawę tę regu-
luje zapis par. 2 Rozporządzenia Ministra Rol nictwa i Rozwoju 
Wsi z 22 grudnia 2004 r.

Członkowie Krajowej Rady – powiato wi lekarze weteryna-
rii przedstawili sto sowane przez siebie rozwiązania. Usta lono, 
że do powiatowych lekarzy wetery narii zostanie przesłany apel 
zawierający przedstawione stanowisko z przytocze niem pod-
staw prawnych.

Zgodnie z przedstawionym na poprzed nim posiedzeniu wnio-
skiem Tadeusza Perskiewicza KRLW podjęła uchwałę w spra wie 
noszenia identyfikatorów w zakładzie leczniczym dla zwierząt.

Omawiając zagadnienie obniżenia kosz tów wydawania „Ży-
cia Weterynaryjnego”, prezes poinformował, że zostały obni-
żone honoraria autorskie. Nastąpiła też rezygnacja z etatu re-
daktora merytorycznego. W skali roku przynosi to 41  tys. zł 
oszczędności. Re daktor naczelny „Życia Weterynaryjnego” 
wskazał też, że jeżeli objętość egzemplarza zostanie ograniczo-
na do 68 stron (obecnie wynosi 96 stron), koszt druku w skali 
roku obniży się o 150 tys. zł. Sprawę „programu naprawczego” 
analizowało Prezydium KRLW.

Prezes poinformował, że podczas dyskusji na jednym z po-
siedzeń konwentu samorządów zawodów zaufania publicznego 
okazało się, że wszystkie samorządy dotują swoje czasopisma. 
Żadne z tych czasopism nie jest przedsięwzięciem samofinansują-
cym się. Odpisy składek członkowskich na działanie naczelnych 
izb przeznaczane są również na wydawanie i wysyłkę czasopi-
sma społeczno-zawodowego. Nie zwal nia to jednak od dążenia 
do zminimalizowania kosztów wydawania czasopisma.

Powołano zespół do spraw „Życia We terynaryjnego” w skła-
dzie Maciej Gogulski (przewodniczący), Józef Białowąs, Woj-
ciech Hildebrand i Stanisław Winiarczyk. Powierzono mu prace 
nad skalkulo waniem kosztów i zebraniem opinii o wy dawaniu 
wersji elektronicznej „Życia Wete rynaryjnego”, które byłoby roz-
szerzeniem zawężonej do 68 stron wersji papierowej.

Rada zapoznała się z protokołami z III i IV posiedzenia Kra-
jowej Komisji Rewi zyjnej. Prezes Jacek Łukaszewicz przypo-
mniał, że na posiedzeniu KRLW w grudniu 2013 r. Rada anali-
zowała wszystkie zale cenia Komisji Rewizyjnej, zawarte w do-
kumencie „Sprawozdanie z II i III posie dzenia Krajowej Komisji 
Rewizyjnej”. Prze wodniczący Krajowej Komisji Rewizyjnej Zdzi-
sław Czerwiński poinformował, że na IV posiedzeniu Komisja 
obradowała 14 i 15 kwietnia 2014 r. Na posiedzeniu zajęto się 
analizą budżetu za 2013 r. oraz aktualną sytuacją finansową, 
analizą bu dżetu na 2014 r., zapoznaniem się z pro gramem na-
prawczym „Życia Weteryna ryjnego”, dalszą analizą programu 
na prawczego, a także analizą delegacji organów Izby.

W odniesieniu do analizy budżetu za 2013 r. Komisja, mając 
na uwadze, że KRLW realizowała budżet przyjęty przez KRLW 
po przedniej kadencji, po złożeniu zastrzeżeń i wyjaśnień przez 
skarbnik dotyczących zmian i korekt w budżecie, postanowi-
ła pozytywnie zaopiniować sprawozdanie finan sowe, z wyka-
zaniem zysku w kwocie 69 tys. zł, przeksięgowanym na kapi-
tał rezerwowy.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że odbyły się trzy 
posiedzenia Kon wentu Prezesów Samorządów Zawodów Za-
ufania Publicznego, głównie z inicjaty wy samorządu adwoka-
tów. Rozmawiano o działaniach w kierunku sformalizowania 
prac tego gremium i utworzeniu wspólne go sekretariatu moni-
torującego wszystkie zdarzenia dotyczące samorządów zaufa nia 
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publicznego i umożliwiającego wspól ne występowanie w spra-
wach istotnych dla samorządów zawodowych. Przewidywany 
koszt działania takiego sekretariatu wyno siłby około 1 tys. zł 
miesięcznie od każdego samorządu. Prace są obecnie na wstęp-
nym etapie. Przyjęto też apel w obronie samo rządu urbanistów, 
który, niestety, w ramach deregulacji został już rozwiązany. Na 
pierw szy kwartał 2015 r. planuje się zorganizo wanie wspólnej 
konferencji samorządów zawodów zaufania publicznego.

Rada postanowiła o rozszerzeniu składu Zespołu do spraw 
Informatycznych o An drzeja Czerniawskiego. Zespół ma za za-
danie opracowanie ogólnopolskiego syste mu rejestracji on-line 
wydanych paszpor tów dla zwierząt towarzyszących. Program 
pilotażowy wdrożyła firma ZETO w Izbie Zachodniopomor-
skiej, a wynikające z tego doświadczenia mają służyć wprowa-
dzeniu tego programu w całym kraju.

Rada zaakceptowała decyzję Prezydium o przekazaniu uchwał, 
stanowisk i apeli zjazdów sprawozdawczych okręgowych izb lekar-
sko-weterynaryjnych do właści wych komisji oraz poparła wnio-
sek Piotra Żmudy o ponowne wystąpienie do mini stra rolnictwa 
i rozwoju wsi z wnioskiem o derogację dla „pakietu higienicznego”.

Przedstawiając apel Rady Warmińsko-Mazurskiej Izby Le-
karsko-Weterynaryjnej o przygotowanie raportu o aktualnym 
sta nie weterynarii w Polsce, Zbigniew Wró blewski wyraził po-
gląd, że raport byłby dokumentem pomocnym przy tworzeniu 
opinii na temat ustaw i innych działań le gislacyjnych. Należy 
społeczeństwo poin formować w formie syntetycznej o zakre-
sie działań weterynarii.

W dyskusji oceniono, że cele powsta nia raportu nie są kon-
kretnie sprecyzowa ne, a koszt jego opracowania byłby wyso-
ki. Krajowa Rada postanowiła o nieprzychyleniu się do apelu.

Dyrektor biura KILW Marek Mastalerek poinformował, że 
spotkania standary zacyjne dotyczyło rozwijania elektronicz-
nego obiegu dokumentów przy zastosowa niu EPUAP w odnie-
sieniu do samorządów zaufania publicznego. Materiały zostały 
przesłane do biur izb okręgowych, któ re przekazały swoje uwagi.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że, zgodnie z kompe-
tencjami, wszyst kie wnioski o patronaty i dofinansowania KRLW 
zostały rozpatrzone przez Prezy dium. Po dyskusji nad ponow-
nie złożo nym wnioskiem o patronat dla programu edukacyjne-
go „Podaj łapę, zbadaj serce”, Rada postanowiła nie przychylać 
się do tego wniosku. Postanowiono także o niedofinansowy-
waniu Kongresu Polskie go Stowarzyszenia Lekarzy Weteryna-
rii Małych Zwierząt ze względu na zmniej szony uchwałą Krajo-
wego Zjazdu Lekarzy Weterynarii we Wrocławiu budżet KILW.

VII posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 2 września 2014 r. w Warszawie i było 
poświęco ne przygotowaniu porządku obrad plenar nego po-

siedzenia KRLW, zaplanowanego na 17 i 18 września.
Prezes Jacek Łukaszewicz przedstawił informację dotyczą-

cą zmiany firmy hostingowej obsługującej serwer, na którym 
znajduje się strona internetowa Vetpol, co powinno zapobiec 
pojawiającym się ostat nio kłopotom z dostępem do tej strony. 
Zespół do spraw informatycznych doko nuje również przeglą-
du ofert na obsługę on-line systemu rejestracji paszportów dla 
zwierząt towarzyszących.

Relacjonując bieżące prace Komisji do spraw Lekarzy Wolnej 
Praktyki i Farma cji Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna ryjnej, 
Andrzej Juchniewicz poinformo wał, że Komisja pracowała nad 
projektem przepisów ograniczających nielegalny ob rót lekami dla 
zwierząt i stosowanie antybiotyków u zwierząt, od których pro-
dukty mają być przeznaczone do spożycia przez ludzi. Omawia-
no też możliwość ograni czenia świadczenia usług przez zakłady 

lecznicze dla zwierząt niezarejestrowane w izbach okręgowych. 
Przeanalizowano możliwości wyceny godziny pracy leka rza we-
terynarii i wprowadzenia przepisów regulujących rynek usług. 
Komisja anali zowała też przepisy wynikające z wprowa dzonego 
rozporządzenia dotyczącego od padów weterynaryjnych. Zapo-
znano się ze sprawozdaniem ze spotkania z przedsta wicielami 
Departamentu Bezpieczeństwa Żywności i Weterynarii Mini-
sterstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Na spotkaniu tym omawia-
no między innymi zasady odpowiedzialności za odpady wete-
rynaryjne pozostawione w gospodarstwie. Ustalono, że padłe 
zwierzęta w rozumieniu prawa nie są odpadem weterynaryjnym.

Uznano, że szerszego omówienia wy maga sprawa rejestracji 
działalności zakładów leczniczych dla zwierząt w gminach, bez 
zarejestrowania ich w izbach okręgo wych. Krajowy Rzecznik 
Odpowiedzial ności Zawodowej Jacek Judek przedstawił problem 
związany z interpretacją pojęcia PKD 7500Z. Biuro Centralnej 
Ewidencji i Informacji o Działalności Gospodarczej (CEIDG) 
przedstawiło wykładnię, że dzia łalność weterynaryjna jest po-
jęciem szer szym niż prowadzenie zakładu lecznicze go dla zwie-
rząt. Uznano zatem, że wska zane jest dokonanie analizy zgod-
ności Ustawy o swobodzie działalności gospo darczej z Ustawa-
mi o zakładach leczni czych dla zwierząt oraz Ustawą o zawodzie 
lekarza weterynarii i izbach lekarsko-we terynaryjnych.

W wyniku dyskusji postanowiono zwrócić się do izb okręgo-
wych o zwery fikowanie liczby działalności gospodar czych za-
rejestrowanych pod PKD 7500Z, a prowadzących działalność 
inną niż za kład leczniczy dla zwierząt. Drugim kro kiem powin-
no być uzyskanie wspólnego z CEIDG stanowiska co do inter-
pretacji usług weterynaryjnych.

Prezydium postanowiło o zarekomen dowaniu KRLW dalsze-
go opracowywania standardów, przy jednoczesnym zwróce niu 
uwagi lekarzy wolnej praktyki, że takie opracowanie umożliwia 
określenie kosz tów pracy lekarza weterynarii, co może po zwolić 
na ograniczenie nierzetelnej kon kurencji, również w przypad-
ku przetar gów na wykonywanie niektórych usług.

Odnosząc się do sprawy zwrotu kosz tów wynikających 
z uchwały 19/2013/X, X Krajowego Zjazdu Lekarzy Weteryna-
rii z 23 czerwca 2013 r. w sprawie obciążenia niektórych dele-
gatów na X Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii częścią kosz-
tów po bytu na Zjeździe, prezes Jacek Łukasze wicz poinformo-
wał, że uchwała ta nie zo stała dotąd zrealizowana przez dwie 
izby okręgowe.

Andrzej Juchniewicz ocenił, że konse kwentne egzekwowanie 
tej uchwały bę dzie dyscyplinowało także delegatów na zjazdy 
okręgowe, na których zdarzają się braki kworum.

Skarbnik Elżbieta Sobczak przedsta wiła wykonanie budżetu 
KILW za I pół rocze 2014 r. W 6 miesiącach przychody zreali-
zowano w 61%, a wydatki w 50%. Po prawiła się sytuacja w za-
kresie termino wości wpłacania składek członkowskich. Odpo-
wiadając na pytanie Andrzeja Juch niewicza, Elżbieta Sobczak 
stwierdziła, że zwiększenie liczby członków izb na przestrzeni 
roku wyniosło około 280 osób. Postanowiono o podjęciu prac 
nad syste mem weryfikacji liczby członków wyko nujących za-
wód w poszczególnych izbach okręgowych.

Członkowie Prezydium zapoznali się z pismem dyrektor De-
partamentu Bezpie czeństwa Żywności i Weterynarii w spra wie 
zniesienia wymogów dotyczących for my prawnej, własności 
udziałów lub akcji oraz taryf w przypadku wolnych zawodów. 
Stanowisko Prezydium KRLW w tej spra wie zostało przekaza-
ne do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Sprawę należy 
traktować jako poważną, ponieważ w cią gu kilku lat może się 
wiązać z deregulacją.

Prezydium wyraziło zgodę na prowa dzenie dalszych prac 
nad utworzeniem biura samorządów zawodów zaufania pu-
blicznego. Postanowiono też o upoważnie niu Józefa Białowąsa 
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do reprezentowania KRLW w komitecie organizacyjnym kon-
ferencji „Nie ma wolności bez samorząd ności”, zaplanowanej 
na maj 2015 r.

Prezes poinformował, że kolejne spo tkanie grupy Visegrad 
Vet Plus zaplano wano na 11–12 września 2014 r. w Wyszehra-
dzie. Pierwszego dnia ma się odbyć spo tkanie robocze dotyczą-
ce dalszej strategii FVE. Postanowiono, że delegatami KRLW na 
to spotkanie będą: Stanisław Winiar czyk, Marek Kubica, Woj-
ciech Hildebrand i prezes Jacek Łukaszewicz.

Prezes przypomniał o zaproszeniu nie mieckiej Bundestie-
rarztekammer na ro bocze spotkanie podczas Targów We-
terynaryjnych w Hanowerze 12 listopa da 2014 r. Zapropono-
wano, aby każda z izb okręgowych wydelegowała na swój koszt 
po dwóch przedstawicieli.

Prezes poinformował o spotkaniu z Głównym Lekarzem We-
terynarii Mar kiem Pirsztukiem, które miało charak ter kurtu-
azyjny i wiązało się z nominacją na stanowisko Głównego Le-
karza Wetery narii. Prezes zaprosił Marka Pirsztuka na najbliż-
sze posiedzenie KRLW.

Prezes poinformował, że powołano nową Radę Sanitarno-
-Epizootyczną, do której nie został zaproszony przedstawiciel 
KRLW. Poinformował także, że Krzysz tof Jażdżewski przed-
stawił dokumenta cję, z której wynika, że ministrowi rolnic twa 
proponowano udział prezesa KRLW w Radzie Sanitarno-Epizo-
otycznej. Oma wiano zagrożenia wynikające z noweliza cji „pa-
kietu higienicznego”.

Podczas spotkania z nowo powoła ną dyrektor Departamen-
tu Bezpieczeń stwa Żywności i Weterynarii Magdale ną Zasępą 
omawiano zagadnienia doty czące stosowania antybiotyków, ba-
dania zwierząt rzeźnych i mięsa oraz projekt Ustawy o Państwo-
wej Inspekcji Wetery narii i Bezpieczeństwa Żywności. Uzgod-
niono projekt książki wizyt weterynaryj nych, którą obowiąz-
kowo będzie musiał mieć hodowca.

Józef Białowąs przedstawił informacje z posiedzenia sejmo-
wej Komisji Rolnictwa. Rozmowy dotyczyły zagrożeń związa-
nych z wystąpieniem ognisk afrykańskiego po moru świń, wie-
lopierścieniowych węglo wodorów aromatycznych (benzopire-
nów) – w tym zakresie uzyskano trzyletnią de rogację dla Polski. 
Posłowie nie kierowali żadnych pytań do zaproszonych eksper-
tów. W odniesieniu do afrykańskiego po moru świń (ASF) po-
słowie reprezentowali stanowisko, że ogniska pomoru są zależ-
ne od obecności dzików. Józef Białowąs zwró cił uwagę, że po-
słowie nie doceniają he roizmu służb weterynaryjnych w Polsce, 
dzięki którym nie dochodzi do epidemii. Dziki tylko w 10% są 
odpowiedzialne za występowanie ognisk ASF. Główne zagro-
żenie wiąże się z ludzką nieodpowiedzial nością. W swoim wy-
stąpieniu wskazał na konieczność uzyskiwania zezwoleń na ho-
dowlę zwierząt, ograniczenie liczby ma łych gospodarstw oraz 
zwiększenia środ ków na Inspekcję Weterynaryjną.

Członkowie Prezydium zostali zapo znani ze stanowiskiem 
prokuratora ge neralnego w sprawie zgodności z Usta wą o ochro-
nie zwierząt instrukcji Głów nego Lekarza Weterynarii nr GIW 
z. 400/ AW-46/2010 z 23 sierpnia 2010 r. Zgod nie z tym stanowi-
skiem kastrację prosiąt można wykonywać wyłącznie w znieczu-
leniu i przez wykwalifikowany personel, co oznacza, że, zgodnie 
z obowiązujący mi w Polsce przepisami, tylko lekarze we terynarii 
są uprawnieni do kastracji knur ków poniżej 7 tygodnia życia.

Członkowie Prezydium zostali zapo znani z opinią mec. 
Bartosza Niemca w sprawie wystawiania paszportów psom po-
niżej 3 miesiąca życia bez zaszczepie nia ich przeciw wściekliź-
nie. Opinia nie jest wiążąca, ale wydaje się, że nie ma obo wiązku 
związania wydania paszportu ze szczepieniem. Postanowiono, 
że opinia zostanie opublikowana na stronie inter netowej KILW.

Prezes poinformował, że odbyło się spotkanie z dziekanami wy-
działów i kie runków weterynaryjnych dotyczące od płatności za 

praktyki wakacyjne studen tów. Ze strony KRLW w spotkaniu wzię-
li udział: Jacek Łukaszewicz, Maciej Gogulski, Andrzej Czerniawski 
i Zbigniew Wró blewski oraz Stanisław Winiarczyk, będą cy jedno-
cześnie dziekanem Wydziału Me dycyny Weterynaryjnej w Lublinie.

W odniesieniu do zmian związanych z wydawaniem pasz-
portów dla zwierząt towarzyszących opracowano projekty zmie-
rzające do podwyższenia opłat za wydanie paszportu. Andrzej 
Juchniewicz zaproponował, aby w piśmie do ministra zwrócić 
uwagę, że opłata za wydanie pasz portu odnosi się do kosztów 
druku, dys trybucji i wydania paszportu.

Mecenas Elżbieta Barcikowska-Szydło przedstawiła projek-
ty uchwał odnoszą cych się do odwołań lekarzy weterynarii od 
uchwał rad izb okręgowych, które będą rozpatrywane na ple-
narnym posiedzeniu KRLW. Mecenas zaproponowała jedno-
cześnie wystąpienie do KRLW o przeka zanie rozpatrywania 
odwołań do kompe tencji Prezydium, co usprawniłoby dzia-
łalność władz samorządu.

Na posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej opraco-
wano projekt re gulaminu w sprawie prolongat wpłaca nia od-
pisu składek na rzecz KILW przez izby okręgowe planujące za-
kup lokalu na siedzibę biura izby.

Członkowie Prezydium zapoznali się ze sprawozdaniem 
z prac Komisji do spraw Rządowej Administracji Weteryna-
ryjnej. Uwagi do poselskiego projektu Ustawy o inspekcji we-
terynaryjnej i bezpieczeń stwa żywności zostały przesłane do 
mar szałek Sejmu Ewy Kopacz. W sprawoz daniu z prac Komi-
sji do spraw Rządowej Administracji Weterynaryjnej zwróco-
no uwagę na potrzebę rozwinięcia kampanii medialnej mają-
cej na celu popularyzację tego projektu. Prezes zaproponował, 
aby rady izb okręgowych nawiązały kontakty z posłami w celu 
uzyskania ich przychyl ności dla tego projektu.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że KRLW jest 
współorganizatorem konferencji wspólnie z sekcją bezpieczeń-
stwa żywności Polskiego Towarzystwa Nauk Weterynaryjnych.
Konferencję zaplanowano na 9 wrze śnia 2014 r.

Wojciech Hildebrand poinformował, że w ramach reali-
zacji apelu X Krajowe go Zjazdu Lekarzy Weterynarii w spra-
wie wykonania figurki krasnala-lekarza we terynarii i umiej-
scowienia jej w pobliżu wrocławskiego Wydziału Medycyny 
We terynaryjnej zawiązał się komitet, które go przewodniczącą 
jest pomysłodawczy ni, lek. wet. Maria Tonder. Przygotowano 
projekt i wskazano lokalizację w porozu mieniu z dziekanem 
Wydziału Medycy ny Weterynaryjnej UP we Wrocławiu. Za-
proponowano nadanie krasnalowi imienia Rochaś, od patro-
na lekarzy weterynarii świętego Rocha. Uroczystość odsłonię-
cia figurki zaplanowano na obchodzone we Wrocławiu święto 
nauki polskiej. Po stanowiono o rekomendowaniu KRLW fina-
lizacji tego projektu.

Prezydium przeanalizowało wnioski o patronaty i dofinan-
sowania imprez przez Krajową Izbę Lekarsko-Weterynaryjną.

Po zapoznaniu się z prośbą o patronat dla I Kongresu Wetery-
naryjnej Medycyny Behawioralnej w Warszawie Prezydium jed-
nomyślnie zaakceptowało tę prośbę. Postanowiono też o objęciu 
patronatem kon ferencji poświęconej danio pręgowanemu, jako 
zwierzęciu laboratoryjnemu. Prezy dium postanowiło o dofinan-
sowaniu kwo tą 2500 zł trzydniowego spotkania inte gracyjnego 
emerytowanych lekarzy wete rynarii „Piernikalia 2014”. Zobo-
wiązano organizatora tej imprezy Dariusza Górę do zrelacjo-
nowania jej na łamach „Życia Weterynaryjnego”.

Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami, związanymi z obni-
żeniem odpisu składek członkowskich na rzecz KILW, postano-
wiono odmówić dofinansowania kon ferencji naukowej „Lekarz 
weterynarii w centrum profesjonalnej ochrony zdro wia publicz-
nego”, organizowanej przez Ogólnopolskie Stowarzyszenie Leka-
rzy Weterynarii Wykonujących Urzędowe Czynności Zlecone.
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Postanowiono, że posiedzenie Krajowej Rady Lekarsko-Wete-
rynaryjnej odbędzie się w dniach 17–18 września 2014 r. w Puła-
wach. Na posiedzenie zaproszono Głów nego Lekarza Wetery-
narii Marka Pirsztuka.

VI posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się w Puławach 17 i 18 września 2014 r. 
Na jego pierwszą część został za proszony nowo powołany 

Główny Lekarz Weterynarii Marek Pirsztuk.
Marek Pirsztuk poinformował, że na dal jest wiceprezesem 

Rady Izby Północ no-Wschodniej. Wyraził przekonanie, że rów-
nież z pozycji Głównego Lekarza będzie utrzymywać współpra-
cę z samorządem, prowadząc rozmowy i konsultacje dla do bra 
naszego zawodu.

Obecne działania Głównego Inspekto ratu Weterynarii kon-
centrują się nad za gadnieniami dotyczącymi afrykańskiego po-
moru świń (ASF) i zatrzymania rozprze strzeniania się ognisk. 
Jest to problem epi zootyczny, ale głównie ekonomiczny. Za-
hamowanie rozprzestrzeniania ognisk usprawni eksport wie-
przowiny do krajów trzecich. Trzy stwierdzone przypadki ASF 
u dzików wystąpiły w strefie zamkniętej (czerwonej), obszarze 
30 km od granicy.

Działania w zakresie zabezpieczenia przed rozprzestrzenieniem 
się ognisk są potrzebne na terenie całego kraju. Aktualnie zmie-
niany jest program ochrony przed ASF. Problem jest dostrzegal-
ny także w Niemczech, co daje nadzieję na szerokie współdziała-
nie wszystkich sąsiadujących krajów. Obecnie współpracują służ-
by weterynaryjne Estonii, Łotwy, Litwy i Polski. Wystąpiono ze 
wspólnym programem do Komisji Europejskiej. Prawdopodob-
nie zostaną zwiększone środki na przeciwdziałanie skutkom ASF.

Marek Pirsztuk wystąpił o nowe etaty dla Inspekcji Wete-
rynaryjnej. Wymaga to jednak zmian w odpowiednich prze-
pisach budżetowych. Są nadzieje, że zwiększenie liczby etatów 
nastąpi w 2015 r.

Odpowiadając na pytanie, dlaczego pre zes KRLW nie jest 
członkiem Rady Epizo otycznej, Marek Pirsztuk stwierdził, że 
według jego koncepcji Rada Epizootycz na ma składać się z au-
torytetów w zakre sie nauk weterynaryjnych. Rada Epizo otyczna 
dla Głównego Lekarza Weterynarii jest narzędziem, które ma 
służyć określo ną wiedzą, a jednocześnie być grupą lobbystyczną 
w określonych działaniach. Za prasza natomiast prezesa KRLW 
do pracy w zespołach problemowych.

Marek Pirsztuk ocenił, że wprowadzone nowe rozporzą dzenia 
unijne nie wymagają zmiany in strukcji nr 500 Głównego Leka-
rza Wete rynarii i taką informację przekazał na pi śmie w odpo-
wiedzi na pismo Prezydium KRLW w tej sprawie. Stwierdził, że 
jeśli będą konkretne sugestie ze strony samo rządu, trzeba bę-
dzie się zastanowić nad nowelizacją tej instrukcji.

W odpowiedzi na pytanie dotyczące określenia ceny badania 
w kierunku wło śni metodą wytrawiania i oddzielenia tej czyn-
ności od badania poubojowego, Ma rek Pirsztuk stwierdził, że 
nie należy to do kompetencji Głównego Inspektoratu Wetery-
narii. Prawem zajmuje się Depar tament Bezpieczeństwa Żyw-
ności i Wete rynarii. Nie ma dzisiaj możliwości, przy istniejących 
przepisach prawa unijnego i prawa polskiego, żeby tak dzielić 
badanie poubojowe. Cenę można określić, jeśli bę dzie określona 
procedura. Należy również zmienić określone rozporządzenia 
unijne, w tym rozporządzenie 2016/2004, które nie daje takich 
możliwości. Problem ten jest zgłaszany też przez wielu leka rzy 
powiatowych. Marek Pirsztuk zgłosił tę sprawę Departamen-
towi Bezpieczeń stwa Żywności i Weterynarii.

Odpowiadając na pytanie Piotra Żmu dy, Marek Pirsztuk po-
informował, że jest przygotowywane pismo w sprawie zmian 

w art. 16 Ustawy o Inspekcji Wetery naryjnej, umożliwiających 
rozliczanie wszystkich czynności wykonywanych z wyznacze-
nia powiatowego lekarza wete rynarii (nie tylko związanych ze 
zwalcza niem chorób zakaźnych), w ramach dzia łalności za-
kładu leczniczego dla zwierząt bądź w ramach jednoosobowej 
działal ności gospodarczej. Zamierza się wpro wadzenie wyzna-
czeń również do nad zorów nad przetwórstwem mleka. Przez 
długi czas nie rozpatrywano nowelizacji tej ustawy, ponieważ 
zmianą kierunkową było połączenie inspekcji zajmujących się 
bezpieczeństwem żywności.

Prezes Jacek Łukaszewicz wrócił do sprawy nowelizacji roz-
porządzeń unij nych. Ocenił, że argumentacja w piśmie Głów-
nego Inspektoratu Weterynarii w tej sprawie jest zbieżna ze sta-
nowiskami, któ re Krajowa Rada przedstawiała na forum Eu-
ropejskiej Federacji Lekarzy Wetery narii oraz w rozmowach 
z parlamenta rzystami w celu uzyskania derogacji we wprowa-
dzaniu nowelizacji tzw. pakie tu higienicznego w Polsce i kra-
jach Eu ropy Środkowo-Wschodniej. Zaapelował o współdzia-
łanie w tym zakresie.

Marek Pirsztuk ocenił, że w obecnej sy tuacji wnoszenie o dero-
gację byłoby kło potliwe. Zaznaczył, że lekarze weteryna rii w Pol-
sce mają obecnie pełne możliwo ści do wykonywania komplet-
nego badania zwierząt rzeźnych i mięsa. Większość za kładów 
prowadzi obecnie eksport na ryn ki trzecie, gdzie takie badania 
są wymaga ne. Pełne badanie jest również wskazane przy stwier-
dzanych brakach w oświadcze niach o łańcuchu żywnościowym. 
Ewen tualne występowanie o derogację powin no być w opinii 
Marka Pirsztuka wspól ne ze służbami weterynaryjnymi krajów 
nadbałtyckich i nowo przyjętych członków Unii Europejskiej. 
Prezes Jacek Łukasze wicz zadeklarował współpracę samorzą du 
w zakresie opracowania uzasadnienia dla wniosku o derogację.

Odpowiadając na pytanie o opinię w sprawie poselskiego pro-
jektu o Inspek cji Bezpieczeństwa Żywności i Wetery narii, Ma-
rek Pirsztuk powiedział, że nie jest przeciwny łączeniu inspekcji.

Odpowiadając na pytanie, czy wystą pienie o nowe etaty dla 
Inspekcji Wetery naryjnej nie zmniejszy wyznaczeń lekarzy 
wolnej praktyki, Marek Pirsztuk za pewnił, że liczba wyzna-
czeń nie ulegnie zmniejszeniu. Wystąpienie o nowe etaty spo-
wodowane jest przede wszystkim bra kami finansowymi w In-
spekcji Weteryna ryjnej i ma na celu wzmocnienie uposaże nia.

Prezes Jacek Łukaszewicz przypomniał, że Krajowa Rada 
przed rokiem przedstawi ła Głównemu Lekarzowi Weterynarii 
oraz De partamentowi Bezpieczeństwa Żywności i Weterynarii 
program mający na celu re alne, racjonalne ograniczenie stoso-
wania antybiotyków. Zamysłem było to, że musi być stały re-
jestr wizyt w gospodarstwie. Zwrócił uwagę, że projekt ten był 
prostszy do wdrożenia i tańszy. Zapytał, co zrobić, kiedy książ-
ki leczenia nie ma w gospodar stwie. Zaproponował, aby doko-
nać uzgod nień w tej sprawie.

Marek Pirsztuk poinformował, że w ostat nich audytach była 
podnoszona wiary godność dokumentacji weterynaryjnej. Za-
rzucano, że forma tej karty jest nie właściwa.

W dyskusji zaproponowano zawiera nie z lekarzami wetery-
narii kontraktów na nadzór nad gospodarstwem. Marek Pirsz-
tuk stwierdził, że w obecnych uwarun kowaniach nie można na-
rzucić gospodar stwom takiego rozwiązania, choć w wielu sytu-
acjach jest ono stosowane.

Odnosząc się do uwag lekarzy wetery narii, że zagrożenie 
rozprzestrzeniania się ASF może wiązać się z obecnymi zasa-
dami skupu zwierząt i wprowadzeniem obowiąz kowych świa-
dectw zdrowia świń w obro cie, Marek Pirsztuk powiedział, że 
wywóz zwierząt ze strefy czerwonej jest niemoż liwy bez świa-
dectwa zdrowia.

Odpowiadając na propozycję rozważe nia prowadzenia 
systemu rejestracji i  iden tyfikacji zwierząt przez Inspekcję 
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Wete rynaryjną, Marek Pirsztuk stwierdził, że system wiąże się 
ściśle z systemem nalicza nia płatności bezpośrednich. Dzisiaj 
prze jęcie tej bazy byłoby rewolucją, która „wy wróciłaby wszyst-
ko do góry nogami”. Sys tem jest stale uszczelniany we współpra-
cy Inspekcji Weterynaryjnej z Agencją Re strukturyzacji i Mo-
dernizacji Rolnictwa.

Odnosząc się do sprawy płac w In spekcji Weterynaryjnej, 
Marek Pirsztuk przypomniał, że Inspekcja Weterynaryj na funk-
cjonuje w oparciu o dwa podsta wowe akty prawne: Ustawę o In-
spekcji Weterynaryjnej i Ustawę o służbie cywil nej. W związku 
z „zamrożeniem płac” – nie ma obecnie możliwości uzyskania 
do tacji na podwyżki płac. Możliwe są dzia łania powiatowego 
lekarza weterynarii dokonującego odpowiednich przesunięć 
środków lub kategoryzacji zatrudnienia. Szansą może być tak-
że nowa struktura inspekcyjna, chociaż w założeniach do opi-
nii projektu mówi się o oszczędności.

Od czasu wprowadzenia współpracy wszystkich służb w za-
kresie nielegalne go obrotu – na terenie Polski zamknięto 6 za-
kładów zajmujących się nielegalnym ubojem. Te działania będą 
prowadzone sukcesywnie. Właściwym rozwiązaniem eliminu-
jącym tego typu nieprawidłowości może być nowa struktura in-
spekcji, dająca możliwość jednolitego nadzoru.

Prezes Jacek Łukaszewicz zwrócił uwa gę na stanowisko 
X Krajowego Zjazdu Le karzy Weterynarii dotyczące koniecz-
nych zmian w nadzorze, dających lekarzom na rzędzia do kon-
troli. Nadzór właścicielski jest „totalną fikcją”, o czym piszą na-
wet ga zety brytyjskie. Jeśli właściciel okaże się oszustem – me-
dia mówią o nieudolności służb weterynaryjnych.

Marek Pirsztuk ocenił, że potrzebny jest rozgłos w zakre-
sie informowania o za grożeniach związanych z wystąpieniem 
ognisk ASF. W programie „Tydzień” oso biście przedstawiał 
rolę Inspekcji Wetery naryjnej w zabezpieczaniu przed rozprze-
strzenianiem się choroby. Na jego prośbę na paskach telewizji 
regionalnych umiesz czane są informacje o zagrożeniach. Spra-
wie ASF poświęcona była konferencja w Puławach. Uczestniczy-
li w niej mini strowie rolnictwa trzech państw bałtyc kich. Jeże-
li Główny Inspektorat Wetery narii otrzyma stosowne środki, 
utworzy profesjonalne biuro rzecznika.

Marek Pirsztuk przedstawił swoją wi zję organizacji biura 
zarządzania antykryzysowego, w którym zatrudnieni by liby 
przede wszystkim lekarze weteryna rii, ale także prawnik. Biu-
ro służyć będzie w razie potrzeby pomocą inspektoratom niż-
szego szczebla. Taka współpraca jest już prowadzona.

Główny Lekarz Weterynarii zapewnił, że nie będzie podtrzy-
mywał koncepcji przejęcia przez Inspekcję Weterynaryjną peł-
nego nadzoru nad zakładami leczni czymi dla zwierząt. Uważa, 
że samorząd dobrze wypracował zasady nadzoru. Za deklarował 
otwartość na współpracę i po moc w zgłaszanych kwestiach.

W dalszej części posiedzenia Krajo wa Rada rozpatrzyła od-
wołanie lekarza weterynarii od uchwały nr 63/VI/14 Rady Pół-
nocno-Wschodniej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w Białymsto-
ku z 16 kwietnia 2014 r. w sprawie skreślenia z rejestru członków 
Północno-Wschodniej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej.

Rozpatrując odwołanie lekarza weterynarii od uchwały nr 
311/VI/2014 Rady Warszawskiej Izby Lekarsko-Weterynaryj-
nej w sprawie zmiany wpisu do ewidencji zakładów leczniczych 
dla zwierząt, KRLW stwierdziła, że nie ma podstaw, żeby od-
wołanie uwzględniać. Ponadto wkrótce po odwołaniu do reje-
stru została wpisana jako kierownik inna osoba, co czyni od-
wołanie bezprzedmiotowym.

Krajowa Rada rozpatrzyła odwołanie trzech lekarzy wetery-
narii od uchwały nr 127/2014/VI/E Rady Zachodniopomorskiej 
Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w Szczecinie w sprawie zmiany 
we wpisie zakładu do ewidencji zakładów leczniczych dla zwie-
rząt. Skarga zainteresowanych lekarzy weterynarii dotyczy braku 

zgody Rady Zachodniopomorskiej Izby Lekarsko-Weterynaryj-
nej na zmianę nazwy w proponowanym brzmieniu „praktyka 
weterynaryjna B, K, S”, przy zmianie rodzaju zakładu z leczni-
cy na przychodnię i nieuwzględnieniu określonego rodzaju za-
kładu w nazwie.

Tomasz Grupiński przedstawił aktu alny stan prac nad po-
selskim projektem ustawy o inspekcji bezpieczeństwa żyw ności 
i weterynarii, który został złożony do laski marszałkowskiej 
i uzyskał numer 2624. Posłanka Dorota Niedziela ma na posie-
dzeniu Sejmu przedstawić uzasad nienie, kiedy projekt znajdzie 
się w po rządku obrad.

Duże opory pojawiają się ze strony Pań stwowej Inspekcji 
Ochrony Roślin i Na siennictwa oraz Inspekcji Sanitarnej, któ-
re obawiają się utraty swoich kompetencji.

Prezydium KRLW zostało upoważnione do podjęcia w po-
rozumieniu z Komisją do spraw Rządowej Administracji We-
terynaryjnej decyzji w sprawie kampanii medialnej, mającej na 
celu popularyzację projektu i podkreślenie roli lekarzy wetery-
narii w nadzorze nad bezpieczeństwem zdrowia publicznego.

Rada zapoznała się ze stanem prac zmierzających do reali-
zacji apelu X Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii w spra-
wie zobowiązania Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej do 
zlecenia opracowania projektu i realizacji figurki krasnoludka 
– lekarza weterynarii we Wrocławiu. Wybrano projekt i imię 
„Roszek”, nawiązujące do św. Rocha – patrona lekarzy wetery-
narii. Lokalizację ustawienia figurki skonsultowano z dzieka-
nem Wydziału Medycyny Weterynaryjnej UP we Wrocławiu. 
Odsłonięcie figurki zaplanowano na 15 listopada 2014 r., kiedy 
we Wrocławiu obchodzone jest święto nauki.

Rada zapoznała się ze sprawozdaniem z bieżących prac Prezy-
dium KRLW. Informacje te są na bieżąco przedstawiane w „Ży-
ciu Weterynaryjnym”.

Skarbnik Elżbieta Sobczak, przedstawiając sprawozdanie 
z wykonania budżetu KILW za 8 miesięcy 2014 r., poinformo-
wała, że wykonanie budżetu zostało po stronie przychodów zre-
alizowane w 83%, a w wydatkach na poziomie 57%.

Odpowiadając na pytanie dotyczące rozpoczęcia remontu 
lokalu biura KILW, prezes poinformował, że toczą się obec nie 
postępowania dotyczące zamiany cha rakteru zakupionego lo-
kalu, sąsiadującego z dotychczasową siedzibą biura, z miesz-
kalnego na biurowy.

Komisja Finansowo-Gospodarcza opra cowała projekt uchwa-
ły w sprawie re gulaminu udzielania izbom okręgowym prolon-
gaty w spłacaniu składek na rzecz Krajowej Izby Lekarsko-We-
terynaryjnej. Uchwała została przyjęta przez Krajową Radę Le-
karsko-Weterynaryjną.

Rada przyjęła opracowany przez Ko misję Prawno-Regu-
laminową projekt sta nowiska w sprawie skutków dla polskie-
go rolnictwa wejścia w życie Rozporządzenia Komisji (UE) nr 
216/2014. W stanowisku zwraca się uwagę, że obecnie polskie 
ho dowle trzody chlewnej są na straconej po zycji w stosunku 
do farm duńskich i bel gijskich, ponieważ te kraje na skutek 
we wnętrznych programów, realizowanych przez co najmniej 
trzy lata, uznane są urzędowo za wolne od włośni (posiada-
jące kontrolowane warunki). Dla uzyska nia tego samego sta-
tusu – polskie gospo darstwa musiałyby kupować prosięta tyl-
ko z tych dwóch krajów.

Przyjęto także opracowane przez Ko misję Prawno-Regu-
laminową stanowisko w sprawie oceny treści zawartych w dy-
rektywie 2013/55/WE z 20  listopada 2013 r. zmieniającej dy-
rektywę 2005/36/ WE w sprawie uznawania kwalifikacji za-
wodowych. Postanowiono o przesłaniu stanowiska do minister 
nauki i szkolnic twa wyższego.

W związku z wprowadzaniem w życie nowego wzoru paszpor-
tu dla zwierząt Ko misja Prawno-Regulaminowa przeanalizo wała 
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i wprowadziła korekty do przedsta wionego przez drukarnię no-
wego wzoru.

Ustalono, że Komisja Prawno-Re gulaminowa przygotuje in-
strukcje wyda wania paszportu i wzór zwrotki.

W drugim dniu posiedzenia Krajowa Rada Lekarsko-Wete-
rynaryjna zapozna ła się z informacjami przedstawionymi przez 
pełniących funkcje w strukturach Europejskiej Federacji Le-
karzy Wetery narii (FVE) przedstawicieli Krajowej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej Piotra Kwieciń skiego i Emiliana Kudybę.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że zgodnie z decy-
zją Krajowej Rady złożono wniosek do władz FVE o obni żenie 
składek członkowskich o 50% na trzy lata. Podczas spotkania 
w Wyszehradzie otrzymano informację od prezyden ta FVE, że 
wniosek został wstępnie rozpa trzony. FVE zwróci się do KILW 
o infor macje finansowe.

Na spotkaniu roboczym 11 i 12 wrze śnia 2014 r. w Wyszeh-
radzie omawia no strategię Federacji na najbliższe lata. W dru-
gim dniu w posiedzeniu Wetery naryjnej Grupy Wyszehradz-
kiej uczest niczyło niemal całe Prezydium FVE oraz delegacje 
z Niemiec i Anglii. Polskę repre zentowali: Stanisław Winiarczyk, 
Marek Kubica, Wojciech Hildebrand i Jacek Łu kaszewicz. Do 
Grupy Wyszehradzkiej do łączyły przedstawicielstwa lekarzy 
wete rynarii z Bułgarii i bośniackiej Republiki Serbskiej. Polska 
delegacja objęła prezydencję grupy. Prowadzącym obrady zo-
stał Stanisław Winiarczyk. Przedstawiono polskie stanowiska 
w sprawie pasz leczni czych, Rozporządzenia o zdrowiu zwie-
rząt oraz kontroli zwierząt. Stanowisko FVE w tej sprawie nie 
zawierało wszyst kich postulowanych przez delegację polską 
wniosków. Uzyskano obietnicę, że stano wisko zostanie uzu-
pełnione o te sprawy.

Stanisław Winiarczyk przedstawił sta nowisko Prezydium 
KRLW w sprawie deregulacji zawodów. Stanowisko to zosta-
ło bardzo dobrze przyjęte przez Grupę Wyszehradzką i Pre-
zydium FVE. Posta nowiono o rozesłaniu tego stanowiska do 
wszystkich samorządów. Na posiedzeniu plenarnym w listopa-
dzie 2014 r. stanowisko to najprawdopodobniej zostanie przyję-
te jako stanowisko FVE.

W imieniu Grupy Wyszehradzkiej przedstawiono propozy-
cję nowego spo sobu naliczania składki członkowskiej do FVE, 
z uwzględnieniem dochodu narodo wego per capita. Wydaje się, 
że ten sposób naliczania składki zostanie przyjęty. Uzy skano po-
parcie Prezydium i delegacji nie mieckiej. Redukcja składki dla 
samorządu polskiego zmniejszyłaby się do 100 tys. zł rocznie, 
czyli o ponad 50%. Uzyskano też zapewnienie delegacji brytyj-
skiej o popar ciu kandydatury Stanisława Winiarczyka do Pre-
zydium FVE.

Piotr Kwieciński przedstawił prezenta cję dotyczącą działal-
ności FVE. Opowie dział się za utrzymaniem silnej reprezen-
tacji we władzach FVE.

Prezes zwrócił uwagę na pojawiające się pretensje do samo-
rządu o przyjmowanie rozporządzeń niekorzystnych dla środo-
wiska lekarzy weterynarii. Podobnie jak Krajowa Rada stara się 
u ministra rolnic twa wywalczyć rozwiązania korzystne dla le-
karzy weterynarii, tak F VE działa wobec Komisji Europejskiej. 
Nie zawsze działa nia te osiągają oczekiwane skutki.

Emilian Kudyba również opowiedział się za utrzymaniem 
silnej polskiej repre zentacji we władzach FVE. Przypomniał 
40-letnią tradycję FVE i 15-letni udział de legacji polskiej w jej 
strukturach. Obecnie w skład Federacji wchodzi 48 organiza-
cji z 38 krajów europejskich. Misją organi zacji jest promowa-
nie spraw związanych ze zdrowiem zwierząt i ze zdrowiem pu-
blicznym. Zgromadzenia ogólne Federa cji odbywają się dwa 
razy w roku. Działal ność prowadzona jest w czterech sekcjach. 
Stanowiska wypracowane w poszczegól nych sekcjach przedsta-
wiane są na zgro madzeniu generalnym.

Emilian Kudyba zwrócił uwagę, że śro dowiska rolników 
i przetwórców mają w Brukseli swoich stałych lobbystów. Udział 
lekarzy weterynarii w dwóch spo tkaniach w roku można oce-
nić jako zbyt rzadki dla promowania swoich racji.

Piotr Kwieciński powtórzył, że umoco wanie Federacji jest ta-
kie samo, jak umo cowanie Izby w polskim prawie. Komisja Euro-
pejska, tworząc prawo w formie dy rektyw, otrzymuje opinie fede-
racji, które bierze pod uwagę. Otrzymuje też opinie od środowisk 
rolników i przetwórców. Pra wo jest tworzone przy uwzględnie-
niu opi nii wszystkich tych środowisk. Przy braku opinii ze strony 
lekarzy weterynarii Komi sja Europejska i Parlament tworzyć bę-
dzie takie prawo, wobec którego polski Głów ny Lekarz Weteryna-
rii nie będzie już miał możliwości stosowania innych rozwiązań.

Poszczególne etapy opiniowania prawa unijnego przedsta-
wił także Marek Kubi ca. Ocenił, że FVE nie ma bezpośrednie-
go wpływu na pisanie aktów prawnych, ale może mieć wpływ 
przy pewnej deter minacji na ich zmianę.

Po wysłuchaniu przedstawionych in formacji KRLW opowie-
działa się za utrzy maniem członkostwa Krajowej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej w strukturach FVE.

Rada postanowiła, że na jesiennej sesji FVE w Brukseli sa-
morząd reprezentować będzie delegacja w składzie: Stanisław 
Wi niarczyk, Emilian Kudyba, Piotr Kwieciń ski, Marek Kubi-
ca, Krzysztof Anusz i Ja cek Łukaszewicz.

Prezes Jacek Łukaszewicz zapropono wał, aby Marek Kubi-
ca był przedstawicie lem KRLW w sekcji lekarzy urzędowych 
FVE. Poinformował, że nie wiąże się to ze zwiększeniem skła-
dek członkowskich.

Andrzej Czerniawski poinformował, że na posiedzeniu Ko-
misji do spraw Leka rzy Wolnej Praktyki i Farmacji, które od-
było się 10 i 11 lipca 2014 r., zajmowano się między innymi opra-
cowaniem stano wiska w sprawie całości zagadnień zwią zanych 
z rejestracją w PKD 7500 i w okrę gowej izbie lekarsko-wetery-
naryjnej. Na Krajowym Zjeździe Lekarzy Weterynarii podjęto 
uchwałę z zaleceniem zajęcia się tą sprawą przez KRLW.

Po konsultacji z radcami prawnymi Ko misja doszła do wniosku, 
że nie ma podstaw do ścigania lekarzy weterynarii, któ rzy zareje-
strowali działalność w CIDG w dziale 7500 i wykonują ją w zakła-
dzie leczniczym na podstawie umowy-zlecenia lub umowy o pracę. 
Łamaniem prawa jest natomiast prowadzenie takiej działalno ści 
we własnym zakładzie leczniczym dla zwierząt bez zarejestrowa-
nia go w ewi dencji w izbie okręgowej. Komisja proponuje także 
zwrócenie się do Rady Mi nistrów o zmianę PKD i wpisania wyko-
nywania zawodu lekarza weterynarii jako zawodu regulowanego.

Omawiano także propozycje zmian w protokole kontroli za-
kładu lecznicze go dla zwierząt. Od tego projektu odstą piono, po-
nieważ przedstawiciele Depar tamentu Bezpieczeństwa Żywno-
ści i We terynarii sygnalizowali, że być może będą zmiany roz-
porządzenia w zakresie wyma gań dla poszczególnych rodzajów 
zakła dów leczniczych dla zwierząt.

Merytoryczne uwagi do wyceny godzi ny pracy lekarza we-
terynarii na bieżąco przekazano do biura KILW.

Omawiano zmiany Ustawy o odpadach i konieczności dosto-
sowania do niej nowe go rozporządzenia. Przyjęto, że obowią-
zek dostarczenia wykorzystanego opatrunku i opakowania po 
lekach do lekarza wete rynarii ciąży na właścicielu zwierzęcia.

Do głównych prac Komisji należało opracowanie zasad ra-
cjonalnego i bez piecznego stosowania antybiotyków przez le-
karzy weterynarii w Polsce w ramach Dobrej Praktyki Klinicz-
nej. Rada podję ła uchwałę w sprawie zasad racjonalnego i bez-
piecznego stosowania antybiotyków przez lekarzy weterynarii 
w Polsce w ra mach Dobrej Praktyki Klinicznej.

Andrzej Czerniawski przekazał infor mację o spotkaniu przed-
stawicieli Krajo wej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej z dzie kanami 
wydziałów i kierunków wetery naryjnych z Polski, dotyczącym 
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opłat za wakacyjne praktyki studenckie. Posta nowiono wpro-
wadzenie w życie uchwa ły w sprawie opłat za wakacyjne prak-
tyki studenckie przesunąć na rok akademic ki 2015/2016.

Prezes poinformował, że po podjęciu uchwały w sprawie 
standardów wykony wania niektórych usług lekarsko-wetery-
naryjnych wpłynęły dwa głosy krytycz ne, które zostały opubli-
kowane w „Życiu Weterynaryjnym”. Przeprowadzono dys kusję, 
w wyniku której przyjęto wniosek o zobowiązanie Komisji do 
spraw Leka rzy Wolnej Praktyki i Farmacji do szyb kich prac 
mających na celu nowelizację załącznika do uchwały w spra-
wie stan dardów wykonywania niektórych zabie gów lekarsko-
-weterynaryjnych i podjęcia prac nad opracowaniem standar-
dów dla kolejnych zabiegów.

Zespół do spraw informatycznych roz ważał możliwości wpro-
wadzenia na tere nie całego kraju systemu rejestracji on-line pasz-
portów dla zwierząt towarzyszących. Od kilku miesięcy system 
działa na tere nie Izby Zachodniopomorskiej.

Marek Kubica przedstawił poprawki do projektu Ustawy o ochro-
nie zwierząt opracowane przez Komisję Prawno-Re gulaminową.

Pierwsza z poprawek dotyczy zmiany w zapisie, że osobą 
uprawnioną do zna kowania zwierząt jest lekarz weterynarii, a nie 
lekarze weterynarii. Druga popraw ka dotyczy zwierząt oznako-
wanych przed wejściem ustawy w życie. Poprawki zosta ły przy-
jęte jednomyślnie przez Krajową Radę Lekarsko-Weterynaryjną.

Zespół do spraw informatycznych zare komendował Radzie 
przyjęcie wniosków, że rejestracja paszportów dla zwierząt to-
warzyszących będzie prowadzona on-line w całym kraju. Wła-
ściwy program ma być własnością Izby i będzie „nakładką” do 
programu Wetsystems. Rozpisany bę dzie konkurs ofertowy, 
obejmujący rów nież hosting, czyli obsługę strony inter netowej 
VETPOL. Rekomendacje zosta ły przyjęte przez KRLW.

Rada zapoznała się z  informacją o spo tkaniach Konwentu 
Prezesów Zawodów Zaufania Publicznego, poświęconych utwo-
rzeniu wspólnego biura oraz orga nizacji konferencji „Nie ma 
wolności bez samorządności”, zaplanowanej na marzec 2015 r. 
Prezydium oddelegowało Józefa Białowąsa do uczestnictwa 
w pracach ko mitetu organizacyjnego konferencji. Kon ferencja 
ma się odbyć się w Pałacu Prezy denckim pod patronatem pre-
zydenta RP. Samorządy zobowiązały się do solidarnego pokry-
cia kosztów konferencji, z uwzględ nieniem obsługi medialnej.

Przewodniczący Krajowego Sądu Le karsko-Weterynaryjny 
Andrzej Mazur kiewicz przedstawił informację o stanie spraw 
prowadzonych przez Krajowy Sąd Lekarsko-Weterynaryjny. 
Andrzej Ma zurkiewicz wyraził pogląd, że niezbęd ne jest zor-
ganizowanie kolejnego szkole nia dla sędziów sądów okręgo-
wych oraz rzeczników odpowiedzialności zawodowej, doty-
czącego prowadzenia i przekazywa nia dokumentacji. Krajowa 
Rada Lekarsko-Weterynaryjna przyjęła sprawozda nie do ak-
ceptującej wiadomości.

VIII posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie Prezydium, mające na celu opracowanie projek-
tu porządku obrad Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-

nej odbyło się 18 listopada 2014 r.
Prezes poinformował o zmianie serwe ra i firmy hostingowej 

obsługującej stro nę internetową VETPOL. Zmiany mają na celu 
ułatwienie komunikacji elektro nicznej członków samorządu. Od 
stycz nia 2015 r. elektroniczna wersja „Życia Weterynaryjnego” 
ma być w całości do stępna na stronie internetowej.

W związku z niedokonaniem przez delegatów z dwu izb okrę-
gowych zwro tu kosztów wynikających z uchwały 19/2013/X, 
X Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii z 23 czerwca 2013 r. 
w spra wie obciążenia kosztem pobytu delega tów, którzy bez 

usprawiedliwienia opuścili Zjazd przed jego zakończeniem, 
po stanowiono o skierowaniu wniosków do właściwych rzecz-
ników odpowiedzial ności zawodowej i jednoczesnym wysła niu 
wezwań do zapłaty do poszczegól nych delegatów.

W odniesieniu do wniosku Rady Za chodniopomorskiej Izby 
Lekarsko-We terynaryjnej o prolongatę spłaty odpisu składek 
członkowskich w związku z pla nowanym zakupem lokalu na 
siedzibę biu ra Izby – zlecono radcom prawnym opra cowanie 
stosownej umowy, postanawiając o rekomendowaniu Radzie 
przychylenie się do tego wniosku. W związku ze skie rowanym 
do KRLW przez Radę Izby Lu belskiej pytaniem o możliwość ob-
niżenia składki członkowskiej w izbie okręgowej, zlecono rad-
com prawnym przygotowanie odpowiedzi, zwracając uwagę, że 
obowią zujące prawo nie daje takich możliwości.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał o nieoficjalnej od-
powiedzi Zarządu Eu ropejskiej Federacji Lekarzy Weterynarii 
na pismo KRLW w sprawie obniżenia składek do tej organiza-
cji. Wynika z niej, że obni żenie składki na 2014 r. nie jest moż-
liwe, ze względu na przyjęty budżet. Na listo padowym posie-
dzeniu FVE rozpatrywa ne będą nowe zasady naliczania składek 
i wówczas rozpatrywany będzie wniosek polskiego samorządu. 
Wobec planowane go wystąpienia o obniżenie składek człon-
kowskich do FVE w 2015 r. Prezydium jed nomyślnie postano-
wiło o opłaceniu zale głych składek do tej organizacji.

Prezes Jacek Łukaszewicz złożył spra wozdanie ze spotka-
nia przedstawicieli polskich i niemieckich izb lekarsko-wete-
rynaryjnych. Na zaproszenie niemieckiej Bundestierarztekammer 
grupa kilkunastu polskich lekarzy weterynarii wydelegowa nych 
przez izby okręgowe uczestniczyła w targach weterynaryjnych 
w Hanowe rze i rozmowach przedstawicieli samo rządów. W wie-
lu omawianych na forum europejskim zagadnieniach związa-
nych z wykonywaniem naszego zawodu osią gnięto zbieżne sta-
nowiska, które posta nowiono wspólnie przedstawiać podczas 
Zgromadzeń Ogólnych FVE.

Przyjęto stanowisko Prezydium Krajo wej Rady Lekarsko-
-Weterynaryjnej w spra wie projektu Rozporządzenia Parlamen-
tu Europejskiego i Rady dotyczącego wytwa rzania, wprowadza-
nia na rynek i stoso wania paszy leczniczej oraz uchylającego dy-
rektywę Rady nr 90/167/EWG (Druk COM (2014) 556), a także 
będące wcze śniej opinią KRLW stanowisko w sprawie projek-
tu Rozporządzenia Parlamentu Eu ropejskiego i Rady w sprawie 
produktów leczniczych weterynaryjnych (Druk COM (2014) 
558). Stanowisko to było omawia ne z przedstawicielami nie-
mieckiego sa morządu lekarzy weterynarii w Hanowe rze. Po-
stanowiono po przetłumaczeniu wysłać stanowisko do człon-
ków FVE. Po stanowiono też o rekomendowaniu KRLW powo-
łanie zespołu zajmującego się na bie żąco tym zagadnieniem, 
w składzie: An drzej Czerniawski – przewodniczący, Ta deusz 
Perskiewicz, Marek Wysocki, Ma rek Kubica i dyrektor biura 
KILW Marek Mastalerek.

Prezes Jacek Łukaszewicz omówił prace związane z opraco-
waniem, drukiem i dys trybucją nowego paszportu dla zwierząt 
towarzyszących. Przypomniał, że w poło wie roku informowa-
no, że niewykorzysta ne druki paszportów nieaktualnych nie 
będą mogły być zwracane, dlatego apelo wano do izb okręgo-
wych o zamawianie takich ilości druków, jakie mogą być wy-
korzystane do końca 2014 r.

W związku ze zmianami dotyczący mi paszportów dla zwie-
rząt towarzyszą cych skierowano pismo do Ministerstwa Rol-
nictwa i Rozwoju Wsi z wnioskiem o zmianę opłat związa-
nych z wystawie niem paszportu. W odpowiedzi otrzymano 
pismo podpisane przez podsekretarza sta nu Tadeusza Nalewaj-
ka z prośbą o przed stawienie wszystkich kosztów związanych 
z drukiem, dystrybucją i wystawianiem paszportów. Postano-
wiono o wystąpieniu z prośbą o spotkanie z podsekretarzem 
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stanu Tadeuszem Nalewajkiem, na któ rym zostaną omówione 
związane z tym zagadnienia. Andrzej Juchniewicz zobo wiązał 
się do opracowania pisma z odpo wiedzią dla podsekretarza sta-
nu Tadeusza Nalewajka. W opracowaniu sporządzo nym przez 
pracowników Szkoły Głównej Handlowej w Warszawie – godzi-
nę pracy lekarza weterynarii wyceniono na 159 zł.

W odniesieniu do projektu Rozpo rządzenia o odpadach we-
terynaryjnych, uwagi przedstawione przez Ministerstwo Zdro-
wia oceniono jako niezgodne z obo wiązującym prawem. Posta-
nowiono, że od powiedź przygotuje dyrektor biura KILW Marek 
Mastalerek we współpracy z rad cami prawnymi.

W związku z pozytywnym zakończe niem formalności po-
zwalających na połą czenie zakupionego lokalu sąsiadujące-
go z siedzibą biura KILW oraz uzyskaniem zgody wspólnoty 
mieszkaniowej na prze prowadzenie remontu postanowiono 
reko mendować KRLW podjęcie przygotowań do remontu sie-
dziby KILW. W rekomen dacji zwraca się uwagę, że ze względu 
na planowany zakres prac, wymagający za trudnienia inspekto-
ra nadzoru i uzyskanie wszelkich zezwoleń budowlanych, głów-
nym kryterium oceny ofert nie powinna być cena usługi, lecz 
zapewnienie uzyska nia wszelkich niezbędnych zezwoleń oraz 
inspektora nadzoru budowlanego. Propo nuje się powołanie ze-
społu do spraw re montu pod przewodnictwem wicepreze sa Jó-
zefa Białowąsa.

W związku z krytycznymi ocenami do tyczącymi treści załącz-
nika do uchwały nr 23/2014/VI w sprawie standardów wykony-
wania usług lekarsko-weterynaryjnych postanowiono rekomen-
dować KRLW uchyle nie uchwały nr 23/2014/VI i podjęcie nowej 
uchwały w tym zakresie po zasięgnięciu opinii właściwych au-
torytetów, czy za łączniki do uchwały są zgodne z aktualną wie-
dzą medyczną. Pytanie rekomenduje się skierować do dr. hab. 
Zdzisława Kiełbowicza, prof. nadzw. UP we Wrocławiu – kie-
rownika specjalizacji w dziedzinie chirurgii zwierząt, dr. Jacka 
Szulca – prezesa-elekta Polskiego Stowarzyszenia Lekarzy We-
terynarii Małych Zwierząt, prof. dr. hab. Tomasza  Janowskiego 
– ginekologa-położnika z UWM w Olsztynie.

Postanowiono o rekomendowaniu KRLW wniosku o zmianę 
opłat związa nych z rejestracją zakładów leczniczych dla zwie-
rząt, dostosowując je do możliwości kontrolowania tych zakła-
dów. Jednocześnie rekomenduje się obniżenie opłat za wpro-
wadzenie zmian w regulaminie.

Postanowiono także o rekomendo waniu projektu noweliza-
cji uchwały nr 26/2014/VI KRLW w sprawie obowiąz kowego 
noszenia identyfikatorów w za kładach leczniczych dla zwie-
rząt, pole gającego na wprowadzeniu zapisu, że po dane wymia-
ry identyfikatora określa się jako maksymalne.

Omawiając materiały z posiedzenia Ko misji Finansowo- 
-Gospodarczej Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej, skarb-
nik Elżbieta Sobczak poinformowała o opra cowaniu projektu 
tekstu jednolitego za łącznika do uchwały KRLW w sprawie go-
spodarki finansowej Krajowej Izby Lekar sko-Weterynaryjnej.

Skarbnik przedstawiła analizę wy konania budżetu Krajowej 
Izby Lekar sko-Weterynaryjnej do 31 października 2014 r. Przed-
stawiła też propozycje prze sunięć w budżecie Krajowej Izby Le-
karsko-Weterynaryjnej na 2014 r., niepowodujących zmian bu-
dżetu. Postanowiono także rekomendować KRLW powrót do 
upo ważnienia Prezydium do dokonywania takich przesunięć.

Skarbnik przedstawiła projekt prelimi narza budżetowego 
Krajowej Izby Lekar sko-Weterynaryjnej na 2015 r., który Prezy-
dium postanowiło rekomendować KRLW.

Członkowie Prezydium zapoznali się ze sprawozdaniem z po-
siedzenia zespołu naprawczego Krajowej Rady Lekarsko-Wete-
rynaryjnej, omawiającego zmiany związa ne z wydawaniem cza-
sopisma społeczno-zawodowego i naukowego KILW „Życie We-
terynaryjne”. Proponuje się zmniejszenie objętości miesięcznika, 

powołanie rady redakcyjnej podejmującej działania zmierza-
jące do zwiększenia atrakcyjności treści artykułów, zamiesz-
czanie od stycznia 2015 r. wersji elektronicznej czasopisma na 
stro nie internetowej VETPOL oraz zwiększe nie starań o pozy-
skiwanie reklamodawców.

Postanowiono o zmianie zapisu uchwa ły nr 4c KRLW w spra-
wie wprowadzenia polityki bezpieczeństwa, polegającej na po-
wierzeniu Ewie Patoce obowiązków by łej pracowniczki biura 
KILW Anny Pyrki.

W odpowiedzi na apel o pomoc le karzom weterynarii w Ser-
bii oraz Bo śni i Hercegowinie, poszkodowanym w katastrofalnej 
powodzi, zebrano 17 954,51 zł. Kwotę tę postanowiono przeka-
zać samorządom lekarzy wetery narii w tych krajach. W związ-
ku z obniżeniem przez X KZLW wysokości odpisu składki na 
rzecz KILW – postanowiono odmówić sfinansowania „Pamięt-
nika ab solwentów rocznika 1960–1966 Wydziału Weteryna-
ryjnego SGGW w Warszawie”. Postanowiono rekomendować 
finansowa nie tego rodzaju wydawnictw przez izby okręgowe. 
Doroczne międzynarodowe za wody narciarskie w Dolnym Ku-
binie, połączone z konferencją naukową, zdecydowano dofinan-
sować kwotą 3 tys. zł.

Postanowiono, że posiedzenie plenar ne Krajowej Rady 
Lekarsko-Weteryna ryjnej odbędzie się 16 i 17 grudnia 2014 r. 
w Warszawie.

VII posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się w Warszawie 16 i 17 grudnia 2014 r. 
W jego pierwszej części przedstawiono interpelacje nadesła-

ne z Izb Opolskiej i Kujawsko-Pomorskiej. Po rozpatrzeniu in-
terpelacji złożonej przez Radę Izby Opolskiej w sprawie stoso-
wania preparatów odrobaczających, udostępnia nych bez recepty 
lekarskiej (over-the-counter drugs – OTC) przez sklepy zoolo-
giczne i  inne podmioty, postanowiono wy stosować do mini-
stra rolnictwa pismo, w którym zwraca się uwagę na nieupraw-
nione wprowadzanie niektórych prepara tów odrobaczających 
w oparciu o Rozpo rządzenie Ministra Rolnictwa z 3 kwietnia 
2008 r. w sprawie warunków, jakie powin ny spełniać podmioty, 
które prowadzą ob rót detaliczny produktami leczniczymi we-
terynaryjnymi wydawanymi bez przepisu lekarza, i kryteriów 
klasyfikacji tych pro duktów. Postanowiono też o przedstawie-
niu tego problemu podczas planowanego spotkana w Depar-
tamencie Bezpieczeń stwa Żywności i Weterynarii z przedsta-
wicielami Urzędu Rejestracji Produktów Leczniczych, Wyro-
bów Medycznych i Pro duktów Biobójczych, na którym będzie 
się mówić o niebezpieczeństwach związanych z przesuwaniem 
leków do grupy OTC.

Po rozpatrzeniu interpelacji dotyczącej przepisów zobowią-
zujących powiatowych lekarzy weterynarii do pobierania opłat 
dro gą postępowania administracyjnego i zapo znaniu się z wyro-
kiem sądu administracyj nego – interpretującym, że pobieranie 
tych opłat nie wymaga wydawania decyzji admi nistracyjnej – po-
stanowiono o wystąpie niu w tej sprawie do Głównego Inspekto-
ratu Weterynarii i Ministerstwa Finansów.

Apel Kujawsko-Pomorskiej Izby Lekar sko-Weterynaryjnej, 
obejmujący siedem wniosków związanych z realizacją uchwał 
X Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii dotyczących lekarzy 
wolnej praktyki, po stanowiono skierować do właściwej Ko misji. 
Jednocześnie prezes przypomniał dotychczasowe działania Kra-
jowej Rady w odniesieniu do zagadnień przedstawio nych w apelu.

Maciej Gogulski przedstawił interpela cję związaną z pismem 
przewodniczące go Ogólnopolskiego Związku Zawodowe go 
Lekarzy Weterynarii Pracowników In spekcji Weterynaryjnej 
do podsekretarza stanu w Ministerstwie Rolnictwa Tadeusza 
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Nalewajka dotyczącym nowelizacji Ustawy o Inspekcji Wetery-
naryjnej. W stanowisku tym przewodniczący w imieniu Związ-
ku stwierdza, że nie widzi potrzeby nowelizacji art. 16 Ustawy 
o Inspekcji Weterynaryjnej, postulowanej przez Krajową Radę 
Lekar sko-Weterynaryjną. Postanowiono wystą pić do przewod-
niczącego Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Lekarzy 
Weteryna rii Pracowników Inspekcji Weterynaryjnej z prośbą 
o wyjaśnienie tego stanowiska.

Rozpatrując odwołania od uchwał rad okręgowych – po 
stwierdzeniu, że Rada Izby Podkarpackiej, po wznowieniu 
postę powania, uzupełniła materiał dowodowy wypisem z re-
jestru działalności gospodar czej – Krajowa Rada jednomyśl-
nie podję ła uchwałę o utrzymaniu w mocy uchwa ły nr 214/
IV/10/2014 Rady Podkarpackiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 
w Przemyślu z 7 października 2014 r. w sprawie stwier dzenia 
utraty prawa wykonywania zawo du przez lekarza weterynarii 
i skreślenia go z rejestru członków.

Po rozpatrzeniu odwołania od uchwały nr 616/VI/2014 Rady 
Śląskiej Izby Lekar sko-Weterynaryjnej z 9 września 2014 r. 
w sprawie wykreślenia wpisu lekarza we terynarii do rejestru le-
karzy weterynarii upoważnionych do wydawania paszpor tów 
oraz pobierania próbek w celu określe nia miana przeciwciał dla 
wirusa wściekli zny, oceniono, że Rada Śląskiej Izby Lekar sko-
-Weterynaryjnej nie w pełni dotrzymała wymogów stojących 
przed organem admi nistracji publicznej. Wszystkie czynności 
podejmowane przez organ muszą być po twierdzone doręcze-
niem właściwego pis ma stronie. Pełnomocnik zainteresowa nej 
lekarz weterynarii zarzucił, że takie pisma nie zostały dostar-
czone. Z uwagi na to postanowiono o uchyleniu zaskarżonej 
uchwały i przekazaniu sprawy Radzie Ślą skiej Izby Lekarsko-
-Weterynaryjnej do po nownego rozpoznania.

Krajowa Rada zapoznała się ze sprzeci wem Rzecznika Praw 
Obywatelskich wo bec ostatecznej uchwały nr 311/VI/2014 Rady 
Warszawskiej Izby Lekarsko-Wetery naryjnej z 7 lutego 2014 r. 
w sprawie wpisu zmian do ewidencji zakładów leczniczych dla 
zwierząt. Na poprzednim posiedzeniu KRLW podjęła uchwałę 
dotyczącą umo rzenia postępowania odwoławczego w tej spra-
wie. Wobec sprzeciwu Rzecznika Praw Obywatelskich od osta-
tecznej uchwały nr 311/VI/2014 Rady Warszawskiej Izby Le-
karsko-Weterynaryjnej z 7 lutego 2014 r. w sprawie wpisu zmian 
do ewidencji za kładów leczniczych dla zwierząt – postę powanie 
musi zostać wznowione.

Prezes Jacek Łukaszewicz złożył sprawoz danie z bieżących 
prac Prezydium KRLW. Działalność ta jest na bieżąco relacjono-
wana na łamach „Życia Weterynaryjnego”.

Prezes podziękował radom okręgowym za przesłanie wy-
kazów zakładów leczni czych dla zwierząt zarejestrowanych 
w Cen tralnej Ewidencji i Informacji o Działalno ści Gospodar-
czej (CEIDG). Na tej podsta wie biuro prawne opracuje projekt 
wniosku realizującego uchwałę zjazdową, dotyczącą jednolitego 
wykazu zakładów, umieszczo nego na stronie internetowej KILW.

Jednocześnie stwierdzono, że zarejestro wanych w CEIDG 
podmiotów wykazują cych w swej działalności symbol PKWiU 
75-00 jest znacznie więcej niż podmiotów zapisanych w reje-
strach zakładów leczni czych dla zwierząt, prowadzonych przez 
okręgowe izby lekarsko-weterynaryjne. Pre zes przypomniał, 
że na poprzednim posie dzeniu Krajowej Rady postanowiono 
o wy stąpieniu o wyodrębnienie symbolu doty czącego wyłącz-
nie usług weterynaryjnych świadczonych w zakładzie leczni-
czym dla zwierząt. Wymaga to właściwej analizy prawnej, ale 
pozwoliłoby na usunięcie ta kich niezgodności.

Na posiedzeniu zespołu naprawczego do spraw „Życia We-
terynaryjnego” posta nowiono o zmniejszeniu objętości egzem-
plarzy od stycznia 2015 r. Redaktora naczel nego zobowiązano 
do pisania komentarza rozpoczynającego każdy numer. Podjęto 

decyzję o zamieszczaniu na stronie inter netowej elektronicznej 
wersji czasopisma. Rozpisano konkurs na redaktora czasopi sma, 
łączącego zadania rzecznika prasowe go i sekretarza redakcji. Re-
daktor wyłoniony zostanie w wyniku ogłoszonego konkursu, na 
który zgłosiło się kilkadziesiąt osób. Rozstrzygnięcie konkursu 
zaplanowano na po czątek 2015 r. Wprowadza się obowiązko wą 
opłatę za ogłoszenia drobne w wysoko ści 100 zł za jeden moduł. 
Dotyczyć ma to także ofert pracy. Zwolnione z opłat będą izby 
okręgowe, Polskie Towarzystwo Nauk Weterynaryjnych i zjaz-
dy koleżeńskie. Ze spół sugeruje też, żeby pojawiało się kalen-
darium planowanych wydarzeń.

Po zebraniu rekomendowanych kandyda tur Krajowa Rada 
podjęła uchwałę w spra wie powołania Rady Programowej „Ży-
cia Weterynaryjnego”.

W sprawozdaniu z prac Komisji Finan sowo-Gospodarczej jej 
przewodniczący Roman Strokoń poinformował, że w związku 
z wielokrotnym nowelizowaniem uchwały w sprawie gospodar-
ki finansowej przygo towano projekt jednolitego tekstu załączni-
ka do tej uchwały. Rada jednomyślnie przy jęła, że prezes KRLW 
wyda obwieszczenie o przyjętym jednolitym tekście uchwały.

Analiza wykonania budżetu Krajowej Izby Lekarsko-We-
terynaryjnej za 2014 r. wyka zała konieczność podjęcia uchwa-
ły w spra wie przesunięć pomiędzy kontami w budże cie Krajo-
wej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej na 2014 r., co zostało jedno-
myślnie zaak ceptowane przez Krajową Radę. Skarbnik Elżbieta 
Sobczak wskazała też na możli wość opłacenia całości należnej 
składki do Europejskiej Federacji Lekarzy Weterynarii (FVE), 
co nie było przewidywane w budże cie na 2014 r. Rada zdecy-
dowała o opłaceniu całości należnej składki do FVE za 2014 r.

Skarbnik Elżbieta Sobczak przedstawiła projekt preliminarza 
budżetowego Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej na 2015 r., 
stwierdzając, że budżet może być poddany korekcie w stosunku 
do preliminarza w za leżności od wykonania budżetu w 2014 r. 
i po podjęciu decyzji co do wniosku o prolonga tę składek Za-
chodniopomorskiej Izby Le karsko-Weterynaryjnej w związku 
z zaku pem lokalu na siedzibę biura.

Krajowa Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia wnio-
sku o prolongatę składek Zachodniopomorskiej Izby Lekarsko-
-Wetery naryjnej w związku z zakupem lokalu na siedzibę biura. 
Jednomyślnie przyjęto uchwałę w sprawie przyjęcia preliminarza 
budżeto wego Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryj nej na 2015 r.

Rada zapoznała się ze sprawozdaniem ze Zgromadzenia 
Ogólnego FVE w Brukseli. Sprawozdanie zostało opublikowa-
ne w stycz niowym numerze „Życia Weterynaryjnego”.

Prezes Jacek Łukaszewicz złożył sprawoz danie ze spotkania 
przedstawicieli KRLW i okręgowych izb lekarsko-weterynaryj-
nych z przedstawicielami Niemieckiego Stowarzy szenia Prak-
tyków Weterynaryjnych (BPT) w Hanowerze. Sprawozdanie 
zostało opu blikowane w styczniowym numerze „Życia Wete-
rynaryjnego”. KRLW jednomyślnie wy raziła zgodę na zapowie-
dziane w komunika cie zorganizowanie następnego spotkania 
wiosną 2015 r. w Poznaniu lub we Wrocła wiu. Prezes zwrócił 
uwagę na konieczność doprowadzenia do udziału w tym spotka-
niu jak największej liczby posłów do Parla mentu Europejskiego.

W sprawozdaniu z prac Komisji do spraw Lekarzy Weterynarii 
Wolnej Praktyki i Far macji Andrzej Czerniawski poinformował, 
że w odniesieniu do uchwały nr 26/2014/VI w sprawie obowiąz-
kowego noszenia identyfi katorów w zakładach leczniczych dla 
zwierząt Komisja proponuje nowelizację polegającą na uchyleniu 
załącznika dotyczącego szczegó łowego opisu identyfikatora. Mo-
tywowane jest to tym, że wiele zakładów wprowadziło już iden-
tyfikatory, a szczegółową ich unifi kację uważa się za niecelową.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna jednomyślnie podjęła 
uchwałę dotyczącą nowelizacji uchwały nr 26/2014/VI w spra-
wie obowiązkowego noszenia identyfikatorów w zakładach 

SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI KRLW VI KADENCJI

66 XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii • 2017



leczniczych dla zwierząt poprzez uchylenie załącznika i okre-
ślenie w uchwale wymiarów identyfikatora jako maksymalne.

W odniesieniu do uchwały nr 23/2014/VI w sprawie stan-
dardów wykonywania nie których usług lekarsko-weteryna-
ryjnych po uwzględnieniu wielu opinii na ten te mat napływa-
jących do biura KILW podję to prace nad nowelizacją tej uchwa-
ły. Po wstały wątpliwości, czy KRLW może taką uchwałę podjąć, 
mimo że Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii zobowiązał Kra-
jową Radę do podjęcia prac w tej kwestii. Komisja otrzymała 
informację, że jedna z izb okrę gowych wystąpiła do ministra 
rolnictwa o zaskarżenie tej uchwały.

Radca prawny mec. Bartosz Niemiec stwierdził, że w związ-
ku z wpłynięciem do KILW pisma ministra rolnictwa, w któ-
rym jest wyartykułowane żądanie uchylenia tej uchwały, nale-
ży domniemywać, że jeżeli nie nastąpi uchylenie tej uchwały, 
z inicjatywy ministra sprawa ta znajdzie finał w sądzie. W tej 
sytuacji radca prawny zasugerował nowelizację uchwały i wpro-
wadzenie przedsta wionych w niej tych standardów jako stan-
dardy rekomendowane.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna w głosowaniu podjęła 
uchwałę o uchyleniu uchwały nr 23/2014/VI w spra wie standar-
dów wykonywania niektórych usług lekarsko-weterynaryjnych.

Komisja do spraw Lekarzy Weterynarii zajmowała się też 
projektem Rozporządze nia Parlamentu Europejskiego i Rady 
w spra wie produktów leczniczych weterynaryjnych, opraco-
wując projekt stanowiska. W stanowi sku zwraca się uwagę na 
trzy priorytety samorządu – nierozdzielanie przepisywania od 
stosowania leków, upoważnienie do ordynowania leków jedy-
nie przez lekarzy weteryna rii oraz zakaz internetowej sprzeda-
ży leków. W stanowisku oceniono, że faktycznym ce lem, któ-
rego osiągnięcie ma zagwarantować omawiany projekt Rozpo-
rządzenia Parla mentu Europejskiego i Rady, jest zwiększe nie 
sprzedaży produktów leczniczych wete rynaryjnych na rynku 
wspólnotowym, z po minięciem lub marginalizacją nadrzęd-
nego celu, jakim jest zagwarantowanie najwyż szego poziomu 
ochrony zdrowia publiczne go i zdrowia zwierząt oraz ochrony 
środowi ska. Obecne rozwiązania prawne umożliwiają właści-
wą dostępność produktów leczniczych weterynaryjnych przy 
poszanowaniu reguły nadzoru lekarza weterynarii nad zasad-
nością przepisania i stosowania leków. Proponowa ne w projek-
cie rozporządzenia rozwiązania w praktyce sprowadzają się do 
umożliwie nia osobom nieposiadającym tytułu lekarza wetery-
narii nieograniczonego dostępu do produktów leczniczych we-
terynaryjnych, które będą mogły być stosowane z narusze niem 
zasad zachowania dobrostanu zwierząt i narażą na niebezpie-
czeństwo osoby stosu jące te produkty oraz osoby wykorzystu-
jące do spożycia tkanki pochodzące z leczonych zwierząt. Nie-
kontrolowany dostęp do pro duktów leczniczych weterynaryj-
nych będzie miał negatywny wpływ na środowisko natu ralne, 
powodując m.in. zwiększoną oporność na środki przeciwdrob-
noustrojowe poprzez dostawanie się szkodliwych pozostałości 
tych produktów do łańcucha żywnościowego.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna jednomyślnie przy-
jęła stanowisko w spra wie projektu Rozporządzenia Parlamen-
tu Europejskiego i Rady w sprawie produktów leczniczych we-
terynaryjnych [Druk COM (2014) 558].

W związku z licznymi uwagami, że obec ne opłaty za reje-
strację zakładu leczniczego dla zwierząt nie pokrywają kosz-
tów kontro li tych zakładów i ewentualnych ponownych kontro-
li po stwierdzeniu uchybień, Komisja opracowała projekt pisma 
do ministra rolnic twa i rozwoju wsi w sprawie podwyższenia 
opłat za rejestrację zakładu leczniczego dla zwierząt z uwzględ-
nieniem opłat za zmiany w rejestracji. Postanowiono o wysto-
sowaniu pism do prezesów rad okrę gowych z prośbą o przygo-
towanie argumen tów za taką podwyżką i kalkulację kosztów.

Komisja do spraw Kształcenia i Specja lizacji opracowała pro-
cedurę przyznawa nia certyfikatów i  rozliczania punktów za 
uczestnictwo w programie stałej edukacji lekarzy weterynarii.

W sprawozdaniu z prac Komisji Prawno-Regulaminowej 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej Marek Kubica po-
wiedział, że wobec nowelizacji rozporządzenia 882 w sprawie 
urzędowych kontroli, która jest prowadzona równolegle z no-
welizacją Rozporządzenia w sprawie zdrowia zwierząt, wnie-
sione uwagi Krajowej Rady zostały uwzględ nione w instruk-
cjach rządowych, w odnie sieniu do art. 25, czyli do delegowania 
przez właściwe organy pewnych zadań związanych z urzędo-
wymi kontrolami. Stanowiska opra cowywane przez Krajową 
Radę przed X Kra jowym Zjazdem Lekarzy Weterynarii uzy-
skały obecnie status stanowiska rządowego. Prace nad noweli-
zacją rozporządzenia pro wadzone są od półtora roku. Zdaniem 
strony polskiej nie jest wskazane wycofywanie się z akredytacji 
laboratoriów, na którą przezna czono niedawno znaczne środki. 
Pozytyw nym punktem – przy przesunięciu ciężaru gatunkowe-
go kontroli urzędowych na po ziom gospodarstwa – jest stwier-
dzenie, że dla każdego państwa członkowskiego zo stanie okre-
ślona minimalna liczba i poziom kontroli, które wykona lekarz 
urzędowy, co będzie warunkiem niezbędnym do dopusz czenia 
zwierząt do obrotu. Kontrole mają dotyczyć dobrostanu, moni-
torowania cho rób zakaźnych i kontroli pasz. Złym przeja wem 
jest wprowadzanie określenia „specja lista zdrowia zwierząt”. 
Rząd polski podziela obawy Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej. Na poziomie europejskim trwają pra ce nad projektem 
przemodelowania całego systemu nadzoru. Na forum FVE co-
raz mocniej akcentowane są oczekiwania lekarzy we terynarii 
z poszczególnych krajów. Departa ment Bezpieczeństwa Żyw-
ności i Wetery narii przekazuje Krajowej Izbie raporty ze swo-
ich działań w tym zakresie.

Komisja Prawno-Regulaminowa zapo znała się z projektem 
upoważnienia Prezy dium KRLW do działania w imieniu Krajo-
wej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej w okre sach między posie-
dzeniami plenarnymi Rady, opracowanym z inicjatywy biura 
prawnego w celu usprawnienia prac (na wzór rozwiązań przyję-
tych w Izbie Lekarskiej). Upoważnienie takie miałoby dotyczyć 
zwłaszcza podejmo wania decyzji administracyjnych w zakre-
sie rozpatrywania odwołań od uchwał rad okrę gowych. Komi-
sja nie opracowała projektu uchwały, wobec czego postanowio-
no o zlece niu jej dalszych prac nad tym zagadnieniem.

W związku z wejściem w życie 29 grud nia 2014 r. nowych roz-
porządzeń dotyczą cych przemieszczania się zwierząt w celach 
niehandlowych oraz doprecyzowania wzoru oświadczeń i pasz-
portów, powstała potrze ba nowelizacji załącznika do uchwały 
nr 119A/13/V w sprawie wprowadzenia Do brej Praktyki Wysta-
wiania Paszportów dla Zwierząt Towarzyszących. Opracowa-
ny pro jekt odsyła zainteresowanych do jednolitego tekstu roz-
porządzenia. Uwzględnia się trzy derogacje, według których 
można przemiesz czać zwierzęta poniżej trzeciego miesiąca ży-
cia. Uchwała została przyjęta jednomyślnie.

Dyrektor biura Krajowej Izby Marek Mastalerek poinfor-
mował, że z nowym wzorem paszportu została opracowana in-
strukcja i film instruktażowy. Postanowiono o prze słaniu fil-
mu do izb okręgowych.

Krajowy Rzecznik Odpowiedzialności Za wodowej Jacek Judek 
zaapelował do Krajowej Rady, aby jeszcze w tej kadencji Sejmu 
dopro wadzić do wprowadzenia niezbędnych nowe lizacji usta-
wy w zakresie dotyczącym dzia łalności rzecznika. Uzgodniono, 
że projekt nowelizacji ustawy zostanie przygotowa ny na kolejne 
posiedzenie. Rada przyjęła też wniosek prezesa, aby w projek-
cie noweliza cji ustawy został także uwzględniony mandat Kra-
jowej Rady do opracowania i przyjęcia standardów wykonywa-
nia usług lekarsko-weterynaryjnych.
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Składając sprawozdanie z prac Komisji do spraw Etyki, De-
ontologii i Historii Zawodu Jan Dorobek poinformował, że za-
kończono prace związane z wydaniem drugiego tomu „Dru-
giego słownika biograficznego leka rzy weterynarii 1919–2000”. 
Rozważane jest podjęcie prac nad następnym tomem. Jan Doro-
bek zwrócił się o przekazanie do biura KILW egzemplarzy za-
branych do izb okrę gowych. Część egzemplarzy należy przeka-
zać do bibliotek.

Postanowiono o podjęciu prac nad no welizacją Kodeksu Ety-
ki Lekarza Wetery narii. Zaproponowano zwrócenie się do izb 
okręgowych i wydziałów medycyny wetery naryjnej o przedsta-
wianie uwag i propozy cji do nowelizacji Kodeksu. Postanowio-
no o opracowaniu ceremoniału postępowania ze sztandarem.

Do Komisji wpłynęło też pytanie preze sa, czy w związku 
z wystąpieniem Rady Zachodniopomorskiej Izby Lekarsko-
-Wetery naryjnej do ministra rolnictwa o zaskarżenie uchwa-
ły Krajowej Rady nie nastąpiło naru szenie zasad Kodeksu Ety-
ki Lekarza Wete rynarii.

W związku ze zmianą druków paszpor tów dla zwierząt towa-
rzyszących Krajowa Rada podjęła uchwałę w sprawie zniszcze nia 
przez lekarzy weterynarii nieobowiązujących druków paszportów.

Rada pozytywnie zaopiniowała wniosek o rozszerzenie skła-
du Kapituły Medalu Honorowego „Bene de Veterinaria Meri-
tus” o re komendowaną przez Radę Izby Kujawsko-Pomorskiej 
kandydaturę Ryszarda Tyborskiego.

Józef Białowąs przedstawił notatkę z po siedzenia Konwentu 
Prezesów Samorzą dów Zawodów Zaufania Publicznego, które 
odbyło się 11 grudnia 2014 r. przygotowaną przez mec. Witol-
da Preissa uczest niczącego w tym posiedzeniu. Posiedzenie po-
święcone było organizacji konferencji „Nie ma wolności bez sa-
morządności”, planowa nej na wiosnę 2015 r. Wystąpiono o zgodę 
na patronat honorowy prezydenta RP i na orga nizację konfe-
rencji w Pałacu Prezydenckim. Koszt organizacji dla każdego 
z samorządów oszacowano na 7–10 tys. zł. Rada jednomyśl nie 
wyraziła zgodę na udział w organizacji konferencji.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformował, że Izba uzyskała 
zgodę wspólnoty mieszkaniowej na przyłączenie do siedziby 
biu ra KILW przylegającego lokalu, będącego własnością KILW. 
Kolejnym etapem jest uzyskanie pozwolenia na budowę. Prezy-
dium zaproponowało powołanie zespołu pod przewodnictwem 
Józefa Białowąsa, któremu powierzy się koordynację dalszych 
działań. Krajowa Rada podjęła uchwałę w sprawie powołania 
zespołu do spraw remontu siedziby biura KILW w składzie Jó-
zef Białowąs – przewodniczący, Jolanta  Dąbrowska, Marek 
 Mastalerek i Marek Wysocki.

W związku ze zmianami w zatrudnie niu w biurze KILW 
powstała nowelizacja uchwały nr 4C/13/VI z  24  września 
2013  r. w  sprawie wprowadzenia polityki bezpie czeństwa 
w  zakresie przetwarzania danych osobowych oraz wyzna-
czenia administra tora bezpieczeństwa informacji i  zastępcy 
administratora bezpieczeństwa informa cji w Krajowej Izbie 
Lekarsko-Weterynaryj nej. Przyjęto uchwałę w  spra wie no-
welizacji uchwały KRLW nr 4C/13/VI z 24 września 2013 r. 
w sprawie wprowa dzenia polityki bezpieczeństwa w zakresie 
przetwarzania danych osobowych oraz wyznaczenia admini-
stratora bezpieczeństwa informacji i zastępcy administratora 
bezpieczeństwa informacji w KILW.

Na wniosek Rady Izby Kujawsko-Po morskiej o przyznanie 
Odznaki Honorowej „Meritus – Zasłużony dla Samorządu Le-
karzy Weterynarii”, Krajowa Rada Lekarsko-Wete rynaryjna 
podjęła uchwałę o przyznaniu od znaki Jolancie Dąbrowskiej, 
Jarosławowi Dą browskiemu i Hannie Głowackiej.

Po rozpatrzeniu wniosku przedstawione go przez Wojciecha 
Hildebranda postano wiono o dofinansowaniu Mistrzostw Pol-
ski Lekarzy Weterynarii w Narciarstwie kwo tą 3 tys. zł.

Wojciech Hildebrand poinformował o zrealizowaniu uchwa-
ły X Krajowego Zjaz du o ufundowaniu figurki krasnoludka-le-
karza weterynarii przed budynkiem Wydziału Medycyny We-
terynaryjnej we Wrocławiu.

IX posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 25  lutego 2015 r. Opracowano pro-
jekt porządku ob rad plenarnego posiedzenia KRLW, za-

planowanego na 19–20 marca 2015 r. w Warszawie.
Prezydium zapoznało się ze zmianami w organizacji biura 

KILW i decyzją w spra wie zatrudnienia Katarzyny Nowic kiej 
na stanowisku rzecznika prasowego KRLW oraz sekretarza re-
dakcji miesięcz nika „Życie Weterynaryjne”.

Stanowisko KRLW w sprawie projektu Rozporządzenia Par-
lamentu Europejskiego i Rady w sprawie weterynaryjnych pro-
duktów leczniczych COM (2014) 558 fi nał zostało przesłane do 
Departamentu Bezpieczeństwa Żywności i Weterynarii Mini-
sterstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi z prośbą o uwzględnienie uwag 
samorządu w instrukcji negocjacyjnej rządu. Stano wisko prze-
słano też do Stałego Przedsta wicielstwa RP przy UE w Brukseli, 
Urzę du Rejestracji Leków, Głównego Inspek toratu Weterynarii, 
Zarządu Europejskiej Federacji Lekarzy Weterynarii (FVE) i sa-
morządów krajów Unii Europejskiej, gdzie pogląd w tej sprawie 
nie jest jednoznaczny. Stanowisko polskie popiera Weterynaryj-
na Grupa Wyszehradzka (Visehrad VetPlus) oraz przedstawicie-
le samorządów lekarzy weterynarii Niemiec i Wielkiej Brytanii. 
Odmienne stanowisko zajmują zwłaszcza kraje skandynawskie.

Prezydium jednomyślnie zaakcep towało skład delegacji 
Izby na spotka nie Visehrad VetPlus, które ma odbyć się wiosną 
2015 r. w Chorwacji: Stani sław Winiarczyk, Krzysztof Anusz, 
Marek Kubica, Wojciech Hildebrand i Jacek Łukaszewicz. Pod-
czas spotkania ma zostać ustalone wspólne stanowisko w od-
niesieniu do projektu Rozporządzenia Par lamentu Europejskie-
go i Rady w sprawie weterynaryjnych produktów leczniczych 
COM (2014) 558 finał. Omawiane mają być także zagrożenia 
związane z projek tami deregulacji niektórych zawodów na te-
renie Unii Europejskiej.

Uzgodnione stanowisko zamierza się przedstawić na Zgroma-
dzeniu Ogólnym FVE i na spotkaniu z przedstawiciela mi Nie-
mieckiego Stowarzyszenia Prak tyków Weterynaryjnych (BTE). 
Na spo tkanie postanowiono zaprosić przewod niczącego BTE 
Hansa Joachima Goetza.

Kampanię informacyjną ma podjąć Ka tarzyna Nowicka jako 
rzecznik prasowy.

Omówiono także projekt agendy spo tkania z niemieckimi le-
karzami wolnej praktyki z przedstawicielami polskich izb okrę-
gowych, zaplanowanego na 8–9 maja 2015 r. Ze strony niemiec-
kiej oczekiwa ne jest około 15 osób, lekarzy weterynarii-prakty-
ków. Przewiduje się zaprosze nie dwóch europosłów: Czesława 
Sie kierskiego i Andrzeja Grzyba.

Prezes Jacek Łukaszewicz zapropo nował, aby w skład delega-
cji na Zgroma dzenie Generalne Europejskiej Federa cji Lekarzy 
Weterynarii, zaplanowane na 4–6 czerwca 2015 r. w Rumunii, 
weszli dotychczasowi delegaci: Stanisław Wi niarczyk, Krzysz-
tof Anusz, Marek Kubica, Emilian Kudyba, Jacek Łukaszewicz 
i Piotr Kwieciński, którego koszty pobytu pokrywa FVE. Skład 
delegacji został jedno myślnie zaakceptowany przez Prezydium.

Prezydium jednomyślnie postanowiło o rekomendowaniu 
Krajowej Radzie wy sunięcia kandydatur do władz FVE: Stani-
sława Winiarczyka do funkcji wicepreze sa Zarządu FVE, Pio-
tra Kwiecińskiego do funkcji wiceprezesa sekcji praktyków we-
terynaryjnych i Emiliana Kudyby do funk cji wiceprezesa sek-
cji higienistów.

SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI KRLW VI KADENCJI

68 XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii • 2017



Skarbnik Elżbieta Sobczak przedstawiła projekt budżetu Kra-
jowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej na 2015 r. Poinformowa ła, 
że wyższe od planowanych były wpły wy z ogłoszeń w „Życiu 
Weterynaryjnym”, w związku z czym na 2015 r. wpływy z tego 
tytułu zaplanowano na poziomie 800 tys. zł. Mniejsze będą od-
setki z rachunków bankowych ze względu na planowany re mont 
lokalu biura. Zmniejszone zostaną wydatki związane z wyda-
waniem „Życia Weterynaryjnego”. Zaplanowano zwięk szenie 
do 70 tys. zł wydatków na usłu gi prawnicze. Pozostałe wydatki 
podnie siono średnio o 1% w stosunku do 2014 r.

Zmniejszone zostały planowane wydat ki na wynagrodze-
nia. Zwiększono plano wane wydatki na delegacje krajowe i za-
graniczne. Obniżone zostały składki za przynależność do or-
ganizacji międzyna rodowych. Po zastosowaniu nowych za sad 
obliczania składek w 2015 r. skład ka członkowska do FVE bę-
dzie wynosić 22 872 euro.

Prezydium jednomyślnie podjęło decy zję o opłaceniu cało-
ści składek do końca marca. Także jednomyślnie postanowiono 
o rekomendowaniu KRLW przedstawio nego projektu budżetu 
Krajowej Izby Le karsko-Weterynaryjnej na 2015 r.

W odniesieniu do uchwały 19/2013/X Krajowego Zjazdu Le-
karzy Weterynarii z 23 czerwca 2013 r. w sprawie obciąże nia 
niektórych delegatów na X Krajowy Zjazd Lekarzy Weteryna-
rii kosztem po bytu na Zjeździe, Prezydium jednomyśl nie zde-
cydowało o przesłaniu pisma do rzecznika odpowiedzialności 
zawodowej Łódzkiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej. Wszyst-
kie pozostałe izby okręgowe ure gulowały koszty poniesione 
w związku z nieobecnością ich delegatów na części obrad Zjazdu.

Prezes Jacek Łukaszewicz złożył spra wozdanie z konferen-
cji „Obecna sytu acja zwierząt w państwach UE oraz potencjal-
ne ryzyko rozprzestrzeniania się chorób niebezpiecznych na 
teryto rium krajów Euroregionu Beskidy” w Dol nym Kubinie, 
połączonej z międzynaro dowymi zawodami narciarskimi le-
karzy weterynarii.

Członkowie Prezydium zostali zapo znani z opracowaniem 
„Wycena kosztu godziny pracy lekarza weterynarii w Pol sce wy-
konującego czynności lekarsko-weterynaryjne w ramach zakła-
du lecz niczego dla zwierząt” przygotowanym przez Katedrę Ra-
chunkowości Menedżer skiej Kolegium Nauk o Przedsiębiorstwie 
Szkoły Głównej Handlowej w Warszawie. Tak opracowany doku-
ment może służyć – między innymi – jako uzasadnienie do pisma 
do Ministerstwa Rolnictwa i Roz woju Wsi w sprawie podniesie-
nia wysoko ści opłaty za wydanie paszportu dla zwie rząt towa-
rzyszących. Według tego opra cowania uśredniony koszt godziny 
pracy w różnych kategoriach zakładów leczni czych dla zwierząt 
wynosi około 150 zł. Wycena ta została przekazana do Komi sji 
Lekarzy Wolnej Praktyki w celu wyko rzystywania w stosownych 
negocjacjach wyceny usług lekarsko-weterynaryjnych. Kwoty tej 
nie należy mylić z wysokością wynagrodzenia, ponieważ zawiera 
ona także koszty amortyzacji i eksploatacji budynku, narzędzi itp.

Prezydium z udziałem doradcy praw nego Bartosza Niemca 
opracowało zało żenia do stanowiska KRLW w sprawie projek-
tu Ustawy o zasadach uznawa nia kwalifikacji zawodowych na-
bytych w państwach członkowskich Unii Euro pejskiej. Zagro-
żenie stanowi projekto wane przyznawanie „częściowego pra wa 
do wykonywania zawodu”. Zagad nieniem tym zajmuje się tak-
że Komisja Prawno-Regulaminowa. Wyrażono po gląd, że na-
leży tę sprawę omawiać tak że na forum Konwentu Samorzą-
dów Za wodowych.

Prezydium zapoznało się z protokołem z posiedzenia Komi-
sji Prawno-Regulami nowej Krajowej Rady Lekarsko-Wetery-
naryjnej, która pracuje nad nowelizacją niektórych aktów praw-
nych związanych z działalnością samorządu.

Członkowie Prezydium zapoznali się z apelem w sprawie pro-
testu lekarzy we terynarii pracowników Inspekcji Wete rynaryjnej, 

członków Opolskiej Izby Le karsko-Weterynaryjnej w sprawie 
sytu acji płacowej Inspekcji Weterynaryjnej województwa opol-
skiego. Związki zawodowe zwróciły się do prezesa KRLW o zor-
ganizowanie spotkania przedsta wicieli izb okręgowych zajmu-
jących się sprawami Inspekcji Weterynaryjnej. Pre zes zapewnił 
o poparciu dla inicjatywy, która musi wyjść od związków zawo-
dowych dysponujących właściwymi na rzędziami prawnymi. 
Ustalono, że spra wa ta zostanie omówiona na posiedze niu KRLW.

Postanowiono, aby projekt rozdzia łu dotyczącego specjaliza-
cji w noweliza cji Ustawy o zawodzie lekarza weteryna rii i izbach 
lekarsko-weterynaryjnych włą czyć do porządku obrad Komisji 
Lekarzy Wolnej Praktyki, Komisji do spraw Spe cjalizacji oraz 
Komisji do spraw Inspekcji Weterynaryjnej.

W spotkaniu z przedstawicielami De partamentu Bezpie-
czeństwa Żywności i Weterynarii oraz Markiem Pirsztukiem, 
Głównym Lekarzem Weterynarii, w sprawie nowelizacji art. 
16 Ustawy o Inspekcji We terynaryjnej wzięli udział prezes Ja-
cek Łu kaszewicz i Piotr Żmuda. Dyskusja doty czyła możliwo-
ści wykonywania czynności z wyznaczenia powiatowego leka-
rza wete rynarii w ramach jednoosobowej działal ności gospo-
darczej. Powrót do tego tema tu nastąpił w związku ze zmianą 
Ustawy o ubezpieczeniach społecznych.

Zbigniew Wróblewski przedstawił sprawozdanie ze spotka-
nia z przedsta wicielami Polskiego Związku Hodow ców Koni 
dotyczącego spraw wystawiania paszportów dla zwierząt i do-
kumentacji leczenia koni. Paszport zawiera rubrykę, w której 
deklaruje się wyłączenie zwierzę cia z łańcucha żywnościowe-
go. Jeśli rubry ka ta nie jest wypełniona – konia zawsze trzeba 
traktować jako zwierzę rzeźne. Re jestr koniowatych w Polsce 
nie jest obec nie wiarygodny, ponieważ nie ma moż liwości śle-
dzenia przemieszczania koni. W efekcie spotkania postanowio-
no w wy stosowaniu wspólnego wniosku o zmianę prawa po-
zwalającą na usunięcie niepra widłowości i opracowanie dobrej 
prakty ki leczenia koni.

Rozpatrując wnioski o patronaty i do finansowania, Prezy-
dium postanowi ło o dofinansowaniu XII Zlotu Motocy klowego 
„VetRiders 2015” kwotą 3 tys. zł i X Ogólnopolskich Regat Le-
karzy We terynarii na Jachtach Kabinowych kwo tą 8 tys. zł.

Postanowiono o wyrażeniu zgody na nieodpłatne umieszcze-
nie logo Izby na okładce książki „Choroby wewnętrzne i chirur-
gia bydła”, wyrażeniu zgody na bezpłatne ogłoszenie w „Życiu 
Wetery naryjnym” informacji o I Międzynaro dowej Konferen-
cji Naukowej Studentów Weterynarii, udzieleniu patronatu me-
dialnego Ogólnopolskim Mistrzostwom Lekarzy Weterynarii 
w squasha oraz objęciu patronatem KILW XVI Śląskich Warsz-
tatów Diagnostycznych i Kongresu Bez pieczeństwa Żywności.

W odniesieniu do interpelacji Izby Dolnośląskiej „Czy lekarze 
weteryna rii powinni wystawiać specyfikację (opis usług) na żą-
danie klienta” mec. Bar tosz Niemiec powiedział, że rozporządze-
nie z 2013 r. o paragonach określa, co ma być wyszczególnione 
na paragonie. Nazwa usługi ma pozwalać na jej jednoznaczną 
identyfikację. Prezes przypomniał, że we wcześniejszych usta-
leniach na ten te mat określono, że obowiązek określenia usłu-
gi spoczywa na przedsiębiorcy. In terpretacje urzędów skarbo-
wych na ten temat są rozbieżne. Ilość użytych leków i materia-
łów opisana jest w książce kli nicznej i  taki wyciąg może być 
udostęp niany na życzenie klienta.

VIII posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się w Warszawie 19 marca 2015 r. Przed 
otwarciem ob rad prezes Jacek Łukaszewicz i  sekretarz 

KRLW Danuta Pawicka-Stefanko wręczy li pamiątkową pla-
kietę i bukiet kwiatów Jackowi Krzemińskiemu, wieloletniemu 
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redaktorowi „Życia Weterynaryjnego”, w związku z jego przej-
ściem na emery turę. Prezes przedstawił Katarzy nę Nowicką 
– powołaną na stanowisko rzecznika prasowego i  sekretarza 
redak cji „Życia Weterynaryjnego”.

Rada zapoznała się z interpelacją Paw ła Piotrowskiego doty-
czącą unijnego pro jektu związanego z obowiązkowym kształ-
ceniem ustawicznym członków zawodów regulowanych.

Prezes poinformował, że w ramach Eu ropejskiej Federacji 
Lekarzy Weterynarii (FVE) powstał zespół dotyczący kształ-
cenia ustawicznego (CPD). Pierwsze spotkanie ze społu odby-
ło się 26 stycznia 2015 r. Dzięki zabiegom Piotra Kwiecińskie-
go, wiceprze wodniczącego Sekcji Praktyków Weteryna ryjnych 
FVE, Polska znalazła się wśród kra jów reprezentowanych w tym 
zespole, obok Francji, Słowenii, Czech, Macedonii, Norwe gii 
i Wielkiej Brytanii. Polski system kształ cenia ustawicznego zo-
stał wysoko oceniony podczas tego spotkania. Zdaniem zespołu 
system kształcenia ustawicznego powinien pozostać dobrowol-
ny w krajach członkow skich. Przedstawiciele Francji opowiada-
ją się za systemem obligatoryjnym. Sprawa ma być dyskutowana 
podczas jesiennego Zgromadzenia Generalnego FVE.

Komisja Europejska, dążąc do unifika cji szkoleń, prowa-
dzi prace w tym zakresie poprzez ekspertów-koordynatorów. 
W Pol sce działają oni poprzez Ministerstwo Na uki i Szkol-
nictwa Wyższego. W tej sprawie wystosowano pismo autor-
stwa Krzyszto fa Anusza, przewodniczącego Komisji do spraw 
Kształcenia Ustawicznego i Spe cjalizacji, w którym opowiedzia-
no się za dobrowolnym systemem, nadzorowanym przez Komi-
sję do spraw Kształcenia Usta wicznego i Specjalizacji KRLW.

Rada rozpatrzyła odwołanie właści ciela zakładu leczniczego 
dla zwierząt od uchwały nr 453/2014/VI/Rej. ZLZ Rady Wielko-
polskiej Izby Lekarsko-Weteryna ryjnej w Poznaniu z 9 grudnia 
2014 r. o od mowie dokonania zmian we wpisie zakła du leczni-
czego dla zwierząt do ewidencji zakładów leczniczych dla zwie-
rząt pro wadzonej przez Radę Wielkopolskiej Izby Lekarsko-
-Weterynaryjnej. Uzasadnieniem uchwały Rady Izby Wielko-
polskiej było przedstawienie jako kierownika zakładu lekarza 
weterynarii, który w opinii Rady nie mógł sprawować osobiście 
tej funk cji. Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryj na jednomyśl-
nie podjęła uchwałę utrzy mującą w mocy uchwałę nr 453/2014/
VI/ Rej. ZLZ Rady Wielkopolskiej Izby Lekar sko-Weterynaryjnej 
o odmowie dokona nia zmian we wpisie zakładu leczniczego 
dla zwierząt do ewidencji zakładów lecz niczych dla zwierząt 
prowadzonej przez Radę Wielkopolskiej Izby Lekarsko-We-
terynaryjnej, stwierdzając, że odwołanie od tej uchwały wpły-
nęło po regulamino wym terminie.

Rada rozpatrzyła sprawę sprzeciwu Rzecznika Praw Oby-
watelskich od osta tecznej uchwały nr 311/VI/2014 Rady War-
szawskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej z 7 lutego 2014 r. w spra-
wie wpisu zmian do ewidencji zakładów leczniczych dla zwierząt. 
W związku ze zgłoszonym sprze ciwem na poprzednim posiedze-
niu KRLW wznowiono postępowanie w tej sprawie. W drodze 
postępowania administracyjne go uzyskano brakujące dokumen-
ty. Na tej podstawie KRLW podjęła uchwałę, w któ rej odmawia 
uchylenia ostatecznej uchwa ły nr 311/VI/2014 Rady Warszaw-
skiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej z 7 lutego 2014 r. w sprawie 
wpisu zmian do ewidencji za kładów leczniczych dla zwierząt.

Rada zapoznała się ze sprawozdaniem z posiedzenia Prezy-
dium KRLW.

Andrzej Czerniawski złożył sprawozda nie z prac Komisji do 
spraw Lekarzy Wete rynarii Wolnej Praktyki i Farmacji Krajo-
wej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej. Komi sja zapoznała się z do-
kumentem „Wycena kosztu godziny pracy lekarza weteryna-
rii w Polsce wykonującego czynności le karsko-weterynaryjne 
w  ramach zakładu leczniczego dla zwierząt” opracowanym 
przez Katedrę Rachunkowości Menedżer skiej Kolegium Nauk 

o Przedsiębiorstwie Szkoły Głównej Handlowej w Warszawie. 
Z dokumentu, uwzględniającego wszyst kie czynniki składa-
jące się na koszty wy konywania zawodu, wynika, że średni 
koszt pracy w zakładzie leczniczym dla zwierząt wynosi 150 zł 
90 gr za godzinę. Na podstawie tej analizy prezes Jacek Łu-
kaszewicz wystosował pismo do ministra rolnictwa i rozwo-
ju wsi w sprawie walo ryzacji kosztów wystawiania paszpor-
tów dla zwierząt towarzyszących. Postanowio no opracowa-
nie to udostępnić wszystkim wykonującym w Polsce zawód 
lekarzom weterynarii, poprzez publikację w „Ży ciu Wetery-
naryjnym”, przedstawienie na zjazdach okręgowych i innymi 
dostępny mi drogami.

Roman Strokoń, przewodniczący Ko misji Finansowo-Gospo-
darczej, przed stawił sprawozdanie z wykonania budże tu Krajo-
wej Izby Lekarsko-Weterynaryj nej za 2014 r. Stwierdził, że za-
łożona przez skarbnik Elżbietę Sobczak dyscyplina fi nansowa 
przyniosła pozytywne skutki. Wpływy były większe o 190 tys. 
zł, a roz chody pozwoliły zaoszczędzić 140 tys. zł. Elementy te 
zostały uwzględnione przy konstrukcji budżetu na 2015 r. Ko-
misja pozytywnie oceniła wykonanie budżetu.

Przewodniczący Krajowej Komisji Re wizyjnej Zdzisław Czer-
wiński poinfor mował, że Komisja odbyła posiedzenie 3 marca 
2015 r., dokonując analizy wykona nia budżetu za 2014 r. Ko-
misja w pełnym składzie jednogłośnie pozytywnie oceni ła wy-
konanie budżetu. Krajowa Komisja Rewizyjna dokonała tak-
że analizy preli minarza budżetowego na 2015 r. i jedno głośnie 
oceniła pozytywnie ten projekt.

Roman Strokoń przypomniał, że na poprzednim posiedze-
niu KRLW podję to uchwałę w sprawie zobowiązania pre zesa 
do opublikowania jednolitego tekstu załącznika do uchwały nr 
63/2011/V Kra jowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej z 19 grud-
nia 2011 r. w sprawie zasad gospodar ki finansowej izb lekarsko-
-weterynaryj nych. Komisja opracowała projekt uchwały w spra-
wie zmiany załącznika do uchwały nr 63/2011/V Krajowej Rady 
Lekarsko-Weterynaryjnej. Znowelizowany został także § 30 za-
sad gospodarki finansowej, dotyczący skutków finansowych orze-
czeń organów izby, kiedy postępowania kończą się orzeczeniem 
uniewinniającym. Rada jednomyślnie podjęła uchwałę w spra-
wie zmiany zasad gospodarki finansowej izb lekarsko-wetery-
naryjnych, stanowiących załącznik do uchwały Krajowej Rady 
Le karsko-Weterynaryjnej w sprawie zasad gospodarki finanso-
wej izb lekarsko-we terynaryjnych.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna jednomyślnie podjęła 
uchwałę w sprawie przyjęcia bu dżetu Krajowej Izby Lekarsko-
-Weteryna ryjnej na 2015 r.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna przyjęła uchwałę 
w sprawie upoważnienia Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-
Wete rynaryjnej do podejmowania w  jej imieniu niektórych 
działań, tworzącą możliwość podejmowania przez Prezydium 
decyzji administracyjnych w sprawach zaskar żanych uchwał 
rad okręgowych.

Prezes Jacek Łukaszewicz złożył spra wozdanie ze spotka-
nia z wiceministrem Tadeuszem Nalewajkiem, które odbyło 
się 9 marca 2015 r. Krajową Radę na spotka niu reprezentowali 
prezes Jacek Łukasze wicz, Józef Białowąs, Andrzej Juchniewicz 
i Piotr Żmuda. Omawiano wniosek Krajo wej Rady o podwyższe-
nie opłat za wyda wanie paszportów dla zwierząt towarzy szących 
oraz projekt nowelizacji art. 16 Ustawy o Inspekcji Weteryna-
ryjnej w za kresie umożliwiającym zawieranie umów z podmio-
tami prowadzącymi jednooso bową działalność gospodarczą. 
Prezes po zytywnie ocenił przebieg spotkania. Mi nister opo-
wiedział się za podwyższeniem opłat, poruszył też sprawę ob-
ligatoryjnego znakowania psów. Prezes poinformował, że Izba 
jest na etapie tworzenia możliwo ści prowadzenia bazy danych 
psów ozna kowanych. Poruszono też sprawę sytuacji kadrowej 

SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI KRLW VI KADENCJI

70 XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii • 2017



i finansowej w Inspekcji Wete rynaryjnej. Ustalono, że spotka-
nia z mini strem będą odbywać się cyklicznie.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że stanowisko do-
tyczące projektu Rozporządzenia Parlamentu Europejskie-
go i Rady w sprawie weterynaryjnych pro duktów leczniczych 
COM (2014) 558 finał zostało wysłane do Departamentu Bezpie-
czeństwa Żywności i Weterynarii MRiRW z prośbą o uwzględ-
nienie go w instrukcji negocjacyjnej rządu. Stanowisko zostało 
uwzględnione. Stanowisko wysłano też do Głównego Inspek-
toratu Weterynarii, Mi nisterstwa Zdrowia, Stałego Przedstawi-
cielstwa RP przy UE w Brukseli, Urzędu Rejestracji Produktów 
Leczniczych, dyrek tora Państwowego Instytutu Weterynaryj-
nego w Puławach, FVE i samorządów we terynaryjnych krajów 
członkowskich oraz do polskich europarlamentarzystów w ko-
misjach rolnictwa i zdrowia.

Temat projektu Rozporządzenia Par lamentu Europejskie-
go i Rady w sprawie weterynaryjnych produktów leczniczych 
COM (2014) 558 finał ma być przedmio tem obrad Weteryna-
ryjnej Grupy Wyszehradzkiej, a następnie wniesiony pod obra-
dy FVE. Będzie też przedmiotem rozmów podczas spotkania 
z przedstawicielami BPT we Wrocławiu. Opracowanie strate gii 
w tym zakresie zlecono rzecznik pra sowej Katarzynie Nowickiej.

Komisja Prawno-Regulaminowa przy gotowała projekt no-
welizacji załącznika do uchwały nr 119A/13/V z 15 maja 2013 r. 
w sprawie wprowadzenia „do brej praktyki wystawiania pasz-
portów dla zwierząt towarzyszących”. Komisja wspie rała się 
propozycjami Głównego Lekarza Weterynarii, które zostały 
wprowadzone do projektu nowelizacji załącznika. Jako pro-
blem oceniono definicję właściciela, którym według rozpo-
rządzenia jest oso ba fizyczna. Problem dotyczy psów będą cych 
własnością skarbu państwa, a pozo stających w dyspozycji stra-
ży pożarnej, GOPR, policji itp. Komendanci służb nie wyraża-
ją zgody, aby jako właścicieli ujaw niać przewodników. Ustawo-
dawca na po ziomie Parlamentu Europejskiego i Rady określił, 
że tylko osoba fizyczna może być określona w paszporcie jako 
właściciel. W tej sytuacji, wbrew obowiązującemu prawu, Ko-
misja proponuje pozostawie nie zapisu, że właścicielem zwie-
rzęcia jest osoba fizyczna lub prawna. Nie dokonano noweli-
zacji formularza rejestracji paszpor tów dla zwierząt towarzy-
szących, zakłada jąc wprowadzenie dążenia do elektronicz nej 
rejestracji paszportów. Postanowiono zwrócić się do ministra 
rolnictwa, aby wy stąpił z  inicjatywą ustawodawczą do Par-
lamentu Europejskiego i Rady, by doko nać zmiany tego zapi-
su w rozporządzeniu.

Zwrócono się do prezesów rad okrę gowych o upowszech-
nienie informacji, że w związku z nowymi zasadami two rzenia 
rejestru wydanych paszportów – upoważnienia do wydawania 
paszportów będą mogli mieć tylko lekarze dysponują cy łącza-
mi elektronicznymi.

Rada jednomyślnie przyjęła noweliza cję uchwały w sprawie 
prowadzenia przez okręgowe rady lekarsko-weterynaryjne re-
jestru lekarzy weterynarii upoważnionych do wydawania pasz-
portów oraz pobiera nia próbek w celu określenia miana prze-
ciwciał. Postanowiono, aby wysłać pismo Ministerstwa Rol-
nictwa i Rozwoju Wsi do wiadomości straży pożarnej, GOPR, 
poli cji itp. w sprawie znalezienia właściwego rozwiązania, doty-
czącego możliwości wpi sywania jako właściciela osoby prawnej.

W odniesieniu do projektu Ustawy o za wodzie lekarza we-
terynarii i izbach lekarzy weterynarii Komisja doszła do wnio-
sku, że niezbędne jest wprowadzenie zmian w art. 62 ustawy 
i dwóch poprawek, wy pełniających wolę Krajowego Zjazdu 
Le karzy Weterynarii. Wobec zaplanowanych na jesień 2015 r. 
wyborów parlamentar nych, zdaniem Komisji, nie jest obecnie 
właściwe przedstawienie do procesu le gislacyjnego całościowej 
zmiany ustawy opracowanej w 2013 r.

Komisja proponuje przywrócenie pier wotnego brzmienia 
art. 62 ustawy z 1990 r. Proponuje się, aby w art. 26 ust. 4 wpro-
wadzić zapisy umożliwiające wybieralność delegatów w dużych 
okręgach. Obecnie na mniejsze mogą być dzielone okręgi, w któ-
rych pracuje powyżej 150 osób. Proponuje się, aby mogły być 
dzielone okręgi, w któ rych pracuje powyżej 50 osób. Proponu-
je się też usunięcie ust. 6, mówiącego, że ze brania są ważne, je-
żeli stawi się na nie po wyżej 50% uprawnionych. Krajowa Rada 
Lekarsko-Weterynaryjna podjęła stano wisko w sprawie nowe-
lizacji Ustawy o za wodzie lekarza weterynarii i izbach leka rzy 
weterynarii w zakresie przywrócenie pierwotnego brzmienia 
art. 62 ustawy z 1990 r. oraz zapisów umożliwiających wybory 
delegatów w dużych okręgach, zgodnie z wolą Krajowego Zjaz-
du Leka rzy Weterynarii.

Rada przyjęła uchwałę zmieniającą uchwałę nr 11/13/VI 
z 17 grudnia 2013 r. w sprawie zwrotów kosztów podróży i in-
nych wydatków oraz wypłaty rekompen sat za utracony dochód 
w związku z wyko nywaniem zleconych czynności na rzecz Kra-
jowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej. Wprowadzone zmiany 
pozwalają na swo bodne dysponowanie środkami przez Pre-
zydium i prezesa Krajowej Rady. Nowe uregulowania pozwalają 
na zrekompen sowanie utraconych zarobków osobom, których 
pracodawcy nie zawarli z Krajo wą Radą porozumień w sprawie 
utraco nych zarobków przez osoby wykonujące prace na rzecz 
samorządu. Odnosi się to również do osób, które nie są człon-
kami organów izb lekarsko-weterynaryjnych.

W ramach kontroli unijnej w grudniu 2014 r. wytknięto, że 
w obliczu zagrożenia, jakim jest afrykański pomór świń (ASF), 
w niedostateczny sposób weryfikujemy w Polsce informacje o łań-
cuchu żywno ściowym. Zastępca Głównego Lekarza We terynarii 
Krzysztof Jażdżewski zobowiązał wszystkich powiatowych leka-
rzy weteryna rii do wdrożenia procedur, które będą gwa rantować, 
że wszystkie informacje o łańcu chu żywnościowym będą pisa-
ne w sposób zgodny z prawem i zapewnią, że świnie nie zosta-
ną wywiezione z obszaru objętego za kazami. Postanowiono 
wystąpić do Głów nego Lekarza Weterynarii o stworzenie on-
line systemu umożliwiającego weryfikację wszystkich gatunków 
zwierząt na poziomie rzeźni. Do takiego systemu wprowadzane 
byłyby z poziomu gospodarstw informa cje przez urzędowych 
lekarzy weterynarii, którzy sprawują stałą opiekę nad stadem.

W dyskusji zwrócono uwagę, że nieba wem zostanie opra-
cowany program bioasekuracji, co może powodować próby 
nielegal nego zbywania świń z obszarów zagrożo nych. ASF sze-
rzy się głównie wśród dzików, co uniemożliwia kontrolowanie 
przez leka rzy weterynarii. Dopóki nie zniknie ASF na Białoru-
si i w Rosji, problem w Polsce będzie nadal istniał. Trzeba więc 
stworzyć system wieloletni. Gdyby system wprowadzono zgod-
nie z zaleceniami rady sanitarno-epizootycznej, nie powstałby 
problem, mający obecnie poważne skutki gospodarcze. Pro blem 
ten może trwać nawet kilkanaście lat. Wymaga to systemowe-
go rozwiązania, łącz nie z przywróceniem świadectw zdrowia.

Przewodniczący Komisji Prawno-Regulaminowej Marek 
Kubica omó wił aktualny stan prac na poziomie PE i SCOFCAH 
w sprawie projektów rozpo rządzeń: COM(2013) 265, COM(2013) 
260 i COM(2014) 558. Komisja rekomenduje zapis, że tylko le-
karz weterynarii na eta pie badania przed- i poubojowego może 
nadzorować bezpieczeństwo. Na pozio mie SCOFCAH prowa-
dzona jest batalia w odniesieniu do art. 70, dotyczącego mikro-
przedsiębiorstw. W Wielkiej Brytaniis proponuje się, aby mi-
kroprzedsiębiorstwa zwolnić z opłat za kontrole urzędowe. Sta-
nowisko to podzielają także inne państwa. Szacuje się, że w skali 
Europy jest około 2 mln mikroprzedsiębiorstw. W Polsce są to 
niemal wszystkie gospodarstwa. Po nieważ kontrole mają się 
samofinansować, będzie to rzutować na wynagrodzenia wy-
znaczonych lekarzy urzędowych.
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Tomasz Grupiński poinformował, że system funkcjonujący 
w Skandynawii obej muje obciążenie finansowe na cały rok na 
rzecz jednostki nadzorującej, wyliczone na podstawie oszacowa-
nej skali ryzyka w go spodarstwach. Im lepsze jest przedsiębior-
stwo, tym mniej płaci proporcjonalnie do obrotu. Wydaje się, 
że to rozwiązanie na leży promować na forum europejskim.

W odniesieniu do obrotu produkta mi leczniczymi Marek 
Kubica przytoczył opinię Biura Analiz Sejmowych, poda jącą 
w wątpliwość zapisy rozporządzenia unijnego i stwierdzając, że 
niektóre z nich mogą prowadzić do nadużyć. Prezes Ja cek Łu-
kaszewicz ponownie podkreślił, że rządowa instrukcja nego-
cjacyjna zawie ra wszystkie elementy, jakie były zawarte w sta-
nowisku Krajowej Rady w tej sprawie.

W odniesieniu do dokumentu w spra wie protestu lekarzy 
weterynarii pracow ników Inspekcji Weterynaryjnej, człon-
ków Opolskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w sprawie sytu-
acji płacowej w Inspekcji Weterynaryjnej województwa opol-
skiego Komisja przychyla się do przedstawionego stanowiska, 
aczkolwiek uważa, że sukces zagwarantuje tylko wznowienie 
„triumwiratu” ze stowarzyszeniami weterynaryjny mi i związ-
kami zawodowymi. Postanowio no, że samorząd w rozmowach 
z przedsta wicielami zainteresowanych stowarzyszeń weteryna-
ryjnych i związków zawodowych reprezentować będą Marek Wi-
sła, Maciej Bachurski i Marek Kubica. Zespołowi po wierzono 
opracowanie agendy spotkania.

Stanisław Winiarczyk, przewodniczący Komisji do spraw 
Współpracy z Zagranicą, poinformował, że gospodarzami ko-
lejnego spotkania przedstawicieli lekarzy wetery narii państw, 
które zadeklarowały udział w pracach Weterynaryjnej Grupy 
Wyszehradzkiej, mają być Chorwaci. W or ganizacji chorwac-
kiej nastąpiła jednak zmiana prezesa i dopiero 17 marca przy-
słano propozycję zorganizowania spotka nia 14–15 maja 2015 r. 
w Opatii.

Ustalono, że Stanisław Winiarczyk złoży do przewodniczą-
cego FVE wnio sek o uwzględnienie stanowiska tej gru py wobec 
Rozporządzenia w sprawie we terynaryjnych produktów lecz-
niczych COM (2014) 558 finał do porządku ob rad posiedzenia 
FVE zaplanowanego na 4–6 czerwca 2015 r.

Na posiedzeniu tym odbędą się wybo ry do władz FVE. Po-
stanowiono o przed stawieniu kandydatury Stanisława Winiar-
czyka na stanowisko wiceprezesa Federa cji, Piotra Kwiecińskie-
go na stanowisko wiceprezesa lub skarbnika sekcji prakty ków 
i Emiliana Kudyby na stanowisko wi ceprezesa sekcji higienistów.

Rada przyznała Odznaki Honorowe „Meritus – Zasłużony 
dla Samorządu Leka rzy Weterynarii”. Na wniosek Kaszubsko-
-Pomorskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej odznaki przyznano 
Piotrowi Jelińskiemu, Wojciechowi Szczerbińskiemu, Agniesz-
ce Świątalskiej, Edycie Tocha-Michnowskiej i Mirosławie Gwoź-
dziewicz. Na wniosek Opolskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 
Andrzejowi Sadowskiemu, Alojzemu Kno towi i Andrzejowi Mi-
szowi. Na wniosek Północno-Wschodniej Izby Lekarsko-We-
terynaryjnej Henrykowi Grabowskiemu, Józefowi Matyskiele, 
Pawłowi Mędrkowi i Małgorzacie Elżbiecie Zimnoch.

Rada opowiedziała się za udziele niem patronatu Krajowej 
Izby dla XXIII Międzynarodowego Kongresu Polskiego Stowa-
rzyszenia Lekarzy Weterynarii Ma łych Zwierząt. Postanowio-
no o dofinanso waniu kwotą 4 tys. zł spotkania szkoleniowo-in-
tegracyjnego Północno-Wschodniej Izby Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z udziałem gości z Litwy, Łotwy i Czech.

Stanisław Winiarczyk przedstawił in formację ze spotkania 
dziekanów wydzia łów medycyny weterynaryjnej w związku 
z otrzymaniem odpowiedzi minister nauki i szkolnictwa wyż-
szego w sprawie odpłat ności za wakacyjne praktyki studentów.

Dziekani zwracają się o zawieszenie uchwały nr 24/14/VI 
z 10 czerwca 2014 r., określającej wysokość opłat za szkolenia 

praktyczne studentów wydziałów medy cyny weterynaryjnej w za-
kresie wynikają cym z programu studiów na 32 zł na osobę za dzień 
odbywanych praktyk, zmienio nej uchwałą nr 27/14/VI z 15 lipca 
2014 r. przez określenie, iż uchwała wchodzi w ży cie od roku aka-
demickiego 2015/2016 do czasu wprowadzenia poprawki do ustawy 
lub rozporządzenia, umożliwiającej wy płacanie przez ministra ce-
lowanej dota cji na staże i praktyki studenckie. Ponad to przedstawi-
ciele wydziałów i samorzą du powinni spotkać się z ministrem na-
uki i szkolnictwa wyższego w celu przedsta wienia tego problemu.

Prezes Jacek Łukaszewicz wyraził opi nię, że należy podjąć 
działania, o których mówił Stanisław Winiarczyk, i na posie-
dzeniu KRLW w czerwcu 2015 r. będzie można rozważyć dal-
sze postępowanie. Rada przyjęła informację do wiadomości.

X posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się w Warszawie 21 maja 2015 r. i miało 
na celu przy gotowanie projektu porządku obrad posiedze-

nia plenarnego Rady, zaplanowanego na 16–17 czerwca 2015 r.
W pierwszej części posiedzenia omówiono sprawy organi-

zacyjne biura, związane z umowami o pracę z pracowniczkami 
biura Dominiką Dłutek-Malinowską i Katarzyną Nowicką. Pre-
zydium podjęło też decyzję o dofinansowaniu Mistrzostw Pol-
ski Lekarzy Weterynarii w Strzelectwie Myśliwskim we Wro-
cławiu, organizowa nych przez Izbę Dolnośląską.

Rozpatrzono też skargę właściciela w związku z domaganiem 
się przez nie go odszkodowania za rzekomą dewastację lokalu 
wynajętego lekarzowi weterynarii. Skarga dotyczyła braku wła-
ściwego dzia łania Podkarpackiej Izby Lekarsko-Wete rynaryjnej 
w zakresie nadzoru nad tym lo kalem. Z przeanalizowanych ma-
teriałów wynika, że po 2006 r. pod wskazanym ad resem nie był 
zarejestrowany zakład lecz niczy dla zwierząt, lokal nie podle-
gał więc nadzorowi okręgowej izby lekarsko-wete rynaryjnej. 
W związku z tym Psrezydium podjęło uchwałę, w której uzna-
no skargę za bezzasadną.

Omówiono działania podjęte w celu zmiany art. 16 Ustawy 
o Inspekcji Weterynaryjnej i spotkanie Zespołu do spraw Or-
ganizacji i Funkcjonowania In spekcji Weterynaryjnej powoła-
nego przez Głównego Lekarza Weterynarii Marka Pirsztuka.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że zwrócono się 
z pismem do ministra rolnictwa i rozwoju wsi, argumentując 
ko nieczność zmiany tego artykułu ze wzglę du na wejście w ży-
cie od 1 stycznia 2016 r. Ustawy o ubezpieczeniach społecznych. 
Okazuje się, że ustawa ta tylko w  jednym przypadku rzutuje 
na składki ZUS – w przy padku lekarza prowadzącego działal-
ność gospodarczą, korzystającego z 24-miesięcznego obniże-
nia obowiązkowej skład ki. Jedynie umowy z takimi lekarzami 
mu siałyby być objęte odprowadzaniem skła dek ZUS. Wiąże się 
to z problemem braku środków na ten cel u powiatowych leka-
rzy weterynarii. W związku z tym zapro ponowano noweliza-
cję art. 16 Usta wy o Inspekcji Weterynaryjnej; mówiłby on, że 
wszystkie czynności, które powia towy lekarz weterynarii zle-
ca na mocy de cyzji, mogą być rozliczane jako działalność wy-
konywana osobiście lub poprzez zakład leczniczy dla zwierząt 
albo jako jednooso bowa działalność gospodarcza w zakre sie 
nadzoru nad badaniem zwierząt rzeź nych i mięsa, zaliczanych 
do innego PKD.

Główny Lekarz Weterynarii powołał ze spół do spraw orga-
nizacji i funkcjonowa nia Inspekcji Weterynaryjnej, do które-
go prezes Jacek Łukaszewicz został zaproszo ny jako przedstawi-
ciel Krajowej Rady Le karsko-Weterynaryjnej. Do 13-osobowego 
zespołu zostali powołani też: Józef Biało wąs, Tomasz Grupiń-
ski i Marek Wysoc ki – członkowie KRLW. Krajowej Radzie 
powierzono opracowanie projektu nowe lizacji art. 16. Odbyło 
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się drugie posiedze nie tego zespołu, na którym zatwierdzo no 
brzmienie nowelizacji proponowane przez KRLW. Zapropono-
wano rozszerze nie zakresu wyznaczeń, zgodnie z projek tem po-
słanki Doroty Niedzieli.

Prezes Jacek Łukaszewicz podzięko wał Wojciechowi Hilde-
brandowi za per fekcyjne zorganizowanie spotkania pol skich 
i niemieckich lekarzy weterynarii, które odbyło się we Wrocła-
wiu 8 i 9 maja 2015 r. Poinformował, że podjęto decyzję o przy-
jęciu dwóch wspólnych stanowisk – w sprawie rozporządzenia 
o produktach leczniczych dla zwierząt oraz w sprawie deregu-
lacji zawodu. Uzgodniono też po parcie kandydatury Hansa Jo-
achima Goetza na stanowisko przewodniczącego FVE, Stani-
sława Winiarczyka na stano wisko wiceprzewodniczącego FVE 
i Pio tra Kwiecińskiego na stanowisko skarb nika Unii Prakty-
ków Weterynaryjnych.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinfor mował, że na spotkaniu We-
terynaryjnej Grupy Wyszehradzkiej, które odbyło się na Chorwa-
cji od 14 do 16 maja 2015 r., ustalono wspólne stanowisko w spra-
wie Rozporządzenia o kontrolach urzędowych i deregulacji.

Projekt opinii Komisji Rolnictwa i Roz woju Wsi dla Komisji 
Ochrony Środowiska Naturalnego, Zdrowia Publicznego i Bez-
pieczeństwa Żywności w sprawie wniosku dotyczącego Rozpo-
rządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie wetery-
naryjnych produktów leczniczych został przesłany do Krajowej 
Rady przez europosła Czesława Siekierskiego. Zdaniem prezesa 
projekt opinii Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi w małym stop-
niu zadawala Krajową Radę, ponieważ nadal pozostaje stanowi-
sko specjalisty do spraw zdrowia zwierząt, któremu powierza-
ne są kompe tencje bliskie kompetencjom lekarza we terynarii. 
W stanowisku podkreśla się też dystrybucję leków za pośred-
nictwem ap tek. Wysłano uwagi do tego projektu opi nii, będą 
prowadzone zabiegi o ponowne spotkanie z posłem Siekierskim.

W siedzibie biura Izby odbyło się spo tkanie z pierwszą se-
kretarz Stałego Przed stawicielstwa RP przy UE Anną Kowal-
ską-Klockiewicz. W spotkaniu uczestniczyli też przedstawiciele 
Departamentu Bezpie czeństwa Żywności i Weterynarii MRiRW 
oraz Głównego Inspektoratu Weteryna rii. W efekcie tego spotka-
nia Prezydium uznało, że konieczne jest podtrzymywa nie wspól-
nego stanowiska z Niemcami i Weterynaryjną Grupą Wyszeh-
radzką i eksponowanie na forum krajowym wy pracowanych sta-
nowisk międzynarodo wych. Wystosowano też pismo do zastęp cy 
Głównego Lekarza Weterynarii Aleksan dry Porady w związku 
z jej planowanym udziałem w posiedzeniu grupy roboczej Głów-
nych Lekarzy Weterynarii Państw Członkowskich Unii Euro-
pejskiej. W pi śmie uściślono stanowisko Krajowej Rady Lekar-
sko-Weterynaryjnej. Główny Lekarz Weterynarii Marek Pirsz-
tuk poinformo wał, że wielu głównych lekarzy weteryna rii jest 
przeciwnych proponowanym roz wiązaniom, prezentując sta-
nowiska zbli żone do prezentowanego przez KRLW.

Zamierza się doprowadzić do podję cia wspólnego stano-
wiska FVE, zgodne go ze stanowiskiem Weterynaryjnej Gru-
py Wyszehradzkiej i podjętym na spotka niu polsko-niemiec-
kim we Wrocławiu oraz realizować strategię opracowaną przez 
Katarzynę Nowicką, czyli organizować spotkania z europosła-
mi, uzgodnić dzia łania z agencją informacyjną. Należy tak że 
podjąć działania w mediach społecznościowych i współpracę 
z organizacja mi konsumenckimi.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że na wniosek Se-
natu Ustawa o za wodzie lekarza weterynarii i izbach lekar sko-
-weterynaryjnych wróciła do Sejmu z projektem zamiany ka-
sacji na apela cję. 

W związku z zarzutem Rzecznika Praw Obywatelskich, do-
tyczącym niewłaściwe go nadzoru nad zakładami leczniczymi 
dla zwierząt w kwestii kierownika zakładu prezes Jacek Łuka-
szewicz poinformował, że przedstawiono projekt wprowadzenia 

trzyletniego stażu pracy dla kierownika zakładu leczniczego dla 
zwierząt, zapisu, że kierownik musi być członkiem właści wej 
izby okręgowej,s oraz wydłużenia termi nów ustawowych zgła-
szania wyrejestrowa nia zakładów leczniczych dla zwierząt do 
30 dni przed zamierzonym terminem wy rejestrowania zakładu 
w zakresie nadzo ru nad lekami i skrócenia terminu, w któ rym 
właściciel jest zobowiązany do zgła szania zmian.

Zespół w składzie: Maciej Bachurski, Marek Kubica i Ma-
rek Wisła, we współ pracy z przewodniczącym Związku Zawo-
dowego Inspekcji Weterynaryjnej Bogu sławem Knaflewskim, 
spotkał się w Pozna niu i opracował zestaw pytań dotyczących 
wynagrodzeń w Inspekcji Weterynaryj nej. Zdaniem prezesa 
główne działania powinny prowadzić związki zawodowe we 
współpracy z Izbą. Pismo podpisane przez prezesa Jacka Łuka-
szewicza zosta ło wysłane do wojewódzkich lekarzy we terynarii. 
Wnioski zostaną opracowane na najbliższym posiedzenie ze-
społu Główne go Lekarza Weterynarii.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że został rozpi-
sany konkurs na ob sługę informatyczną biura KILW i stro ny 
internetowej vetpol.org.pl. Termin składa nia ofert określono 
na 29 maja 2015 r. Na 10 lipca określono termin rozpatrzenia 
ofert. Ostateczną decyzję wobec jednej z 3–4 wybranych ofert 
podejmie KRLW. Termin uruchomienia programu okre ślono 
na 31 grudnia 2015 r.

Prezydium zapoznało się z działania mi mającymi na celu 
realizację uchwały X Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii 
nr 15/2013/X z 22 czerwca 2013 r. w spra wie zobowiązania Kra-
jowej Rady Lekar sko-Weterynaryjnej do podjęcia działań nor-
mujących i dyscyplinujących wpisy do Centralnej Ewidencji 
Działalności Go spodarczej. Prezes poinformował, że po anali-
zie prawnej postanowiono zwrócić się o zmianę rozporządzenia 
dotyczące go klasyfikacji usług i wprowadzenia do datkowej kla-
syfikacji dotyczącej usług weterynaryjnych. Warunkiem pod-
jęcia działań jest złożenie zawiadomienia o po dejrzeniu popeł-
nienia wykroczenia w sto sunku do podmiotów, które de facto 
nie prowadzą usług weterynaryjnych, a mają taką działalność 
zapisaną, nie zgłaszając jej do rejestru izby okręgowej.

Andrzej Juchniewicz zwrócił uwagę na odmienną klasyfika-
cję usług wetery naryjnych w prawie polskim i Unii Eu ropejskiej. 
Postanowiono o wystosowa niu pisma do Urzędu Rady Mini-
strów w sprawie interpretacji klasyfikacji usług weterynaryj-
nych, wobec różnych zapisów w tym względzie w prawie pol-
skim i Unii Europejskiej.

Dokonano analizy zakresu oddziaływa nia Ustawy z 14 lip-
ca 1983 r. o narodowym zasobie archiwalnym i archiwach. 
Radca prawny Bartosz Niemiec stwierdził, że ustawa ta odno-
si się głównie do organów administracji państwowej. Mimo że 
usta wa nie odnosi się wprost do samorządów, Bartosz Niemiec 
przygotowuje instrukcję postępowania dla KILW odnośnie do 
prze pisów Ustawy z 14 lipca 1983 r. o narodo wym zasobie ar-
chiwalnym i archiwach, która zostanie przedstawiona KRLW.

Członkowie Prezydium zapoznali się z projektem Regula-
minu Organizacyjne go Biura Krajowej Izby Lekarsko-Wetery-
naryjnej i postanowili o rekomendowaniu Krajowej Radzie Le-
karsko-Weterynaryjnej przedstawionego projektu.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że do biura KILW 
wpłynęło zapyta nie rzecznika odpowiedzialności zawodo wej 
Warszawskiej Izby Lekarsko-Wetery naryjnej dotyczące zasad 
funkcjonowania laboratoriów weterynaryjnych. Radca Bar tosz 
Niemiec zwrócił uwagę, że Ustawa z 18 grudnia 2003 r. o zakła-
dach leczni czych dla zwierząt wyraźnie wskazuje, iż podmio-
tem uprawnionym do świadczenia usług z zakresu medycyny 
weterynaryjnej jest zakład leczniczy dla zwierząt. Artykuł 2 tej 
ustawy definiuje usługę weterynaryj ną jako czynność mającą na 
celu zachowa nie, ratowanie lub poprawę zdrowia zwie rząt i ich 
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produkcyjności, polegającą m.in. na wykonywaniu badań labo-
ratoryjnych i  innych badań diagnostycznych. Wynika z  tego, 
że każdy podmiot pragnący świad czyć wskazane wyżej usłu-
gi obowiązany jest uzyskać wpis do ewidencji zakładów leczni-
czych dla zwierząt.

W podobnej kwestii stanowisko zaję ła Krajowa Izba Dia-
gnostów Laboratoryj nych, która w opinii prawnej z 25 stycz-
nia 2015 r., w sprawie możliwości prowadze nia badań materia-
łu zwierzęcego w labo ratorium diagnostycznym stwierdziła, że: 
„Zgodnie z art. 17 ust. 1 ustawy o diagno styce diagnosta wy-
konuje zawód w labo ratorium będącym zakładem opieki zdro-
wotnej. Takie usytuowanie organizacyjne laboratorium wyłą-
cza możliwość prowa dzenia w tym laboratorium badań mate-
riału zwierzęcego”.

Należy zatem rozróżnić uprawnienie do świadczenia usług 
polegających na wy konywaniu badań laboratoryjnych i in nych 
badań diagnostycznych na materia le ludzkim od uprawnienia 
wykonywania tego typu usług na materiale zwierzęcym. Prezy-
dium postanowiło o rekomendo waniu Krajowej Radzie przyję-
cia takie go stanowiska.

Skarbnik Elżbieta Sobczak przedstawi ła projekt uchwały 
Krajowej Rady Lekar sko-Weterynaryjnej w sprawie wysoko-
ści składki członkowskiej odprowadzanej do budżetu Krajowej 
Izby Lekarsko-Wete rynaryjnej w 2016 r. (dokument w archi-
wum biura KILW).

W uchwale, zgodnie z uchwałą Kra jowego Zjazdu Lekarzy 
Weterynarii we Wrocławiu, ustala się wysokość skład ki człon-
kowskiej odprowadzanej do bu dżetu Krajowej Izby Lekarsko-
Weteryna ryjnej w 2016 r. na 12 zł od członka izby okręgowej.

Prezes Jacek Łukaszewicz przypomniał, że zgodnie z regu-
laminem przewodniczący przynajmniej raz w roku powinni 
składać sprawozdania z działań komisji problemo wych Kra-
jowej Rady Lekarsko-Weteryna ryjnej. Jacek Łukaszewicz po-
informował, że uchwały, stanowiska i apele zjazdów sprawoz-
dawczych okręgowych izb lekar sko-weterynaryjnych wysyłane 
są do po szczególnych komisji problemowych celem ich rozpa-
trzenia i ewentualnego przygoto wania wynikających z nich do-
kumentów.

Postanowiono o wysłaniu przez prezesa w  imieniu Prezy-
dium pisma wzywającego przewodniczących do przygotowa-
nia spra wozdań i przygotowania projektów uchwał wynikają-
cych z planu kadencyjnego.

IX posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 16 czerwca 2015 r. w Warszawie. Od-
powiadając na interpelację Andrzeja Orlika dotyczącą reali-

zacji uchwały KRLW nr 38, mówiącej o obowiązku zniszczenia 
starych druków paszportów dla zwierząt towarzyszących, pre-
zes zwrócił uwagę, że do centralne go systemu wprowadzane są 
informacje o wydanych paszportach po odesłaniu kart zwrot-
nych. Karty często są przesyła ne z dużym opóźnieniem. Sprawy 
te muszą zostać uregulowane w związku z wprowa dzaniem no-
wego systemu informatyczne go. Uchwała określa termin odesła-
nia kart zwrotnych pod rygorem niewydania no wych druków 
paszportów. Prezes dodał, że w uchwale zapisano, że wpisów do 
paszpor tu może dokonywać lekarz uprawniony do wystawiania 
paszportu, co nie oznacza jed nak, że kolejnych wpisów musi do-
konywać ten sam lekarz, który paszport wystawił.

W sprawozdaniu z bieżących prac Pre zydium KRLW prezes 
Jacek Łukaszewicz poinformował, że umowa o pracę w biurze 
KLIW z Dominiką Dłutek-Malinowską została przedłużona na 
czas nieokre ślony. Prezes zamierza natomiast rozwią zać przed 
czasem umowę z rzecznikiem prasowym i sekretarzem redakcji 

„Życia Weterynaryjnego” – Katarzyną No wicką. Prezydium pod-
jęło decyzję o rozpi saniu nowego konkursu na te stanowiska.

W sprawie projektu Rozporządzenia Parlamentu Europej-
skiego i Rady dotyczą cego weterynaryjnych produktów leczni-
czych COM (2014) 558 finał zostały wysła ne obszerne materia-
ły do europosła Cze sława Siekierskiego, uzgodnione podczas 
spotkania z nim. Wspólne stanowisko uzgodniono 8–9 maja, 
podczas spotka nia z niemieckimi lekarzami weterynarii we 
Wrocławiu. Odbyło się też spotkanie Weterynaryjnej Grupy 
Wyszehradzkiej w Chorwacji, w ramach której także przy jęto 
wspólne stanowisko co do weteryna ryjnych produktów leczni-
czych. Stanowi sko to następnie było prezentowane pod czas po-
siedzenia Europejskiej Federacji Lekarzy Weterynarii (FVE), co 
wpłynęło na przyjęcie przez Federację stanowiska, które jest 
zbieżne ze stanowiskiem KRLW.

Wniesiono uwagi do projektu opinii Komisji Rolnictwa i Roz-
woju Wsi dla Ko misji Ochrony Środowiska Naturalnego, Zdro-
wia Publicznego i Bezpieczeństwa Żywności w sprawie projek-
tu Rozporzą dzenia Parlamentu Europejskiego i Rady w spra-
wie weterynaryjnych produktów leczniczych. Komisja nadal 
jednak utrzy muje projekt wystawiania przez lekarza recepty 
i kierowania do apteki.

W efekcie spotkania z pierwszą sekre tarz Stałego Przedsta-
wicielstwa RP przy UE Anną Kowalską-Klockiewicz, przedsta-
wicielami Departamentu Bezpieczeństwa Żywności i Weteryna-
rii MRiRW i Głów nego Inspektoratu Weterynarii wystoso wano 
pismo do zastępcy Głównego Lekarza Weterynarii Aleksandry 
Porady, w związ ku z jej planowanym udziałem w posiedze niu 
grupy roboczej głównych lekarzy we terynarii państw członkow-
skich Unii Eu ropejskiej. W piśmie uściślono stanowisko Kra-
jowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej. Zwrócono się również 
do Głównego Lekarza Weterynarii o poparcie tego stanowiska.

Główny lekarz weterynarii Marek Pirsztuk poinformował 
o tym, że spotkanie się odbyło i okazało się, że wielu głównych 
lekarzy weterynarii krajów europejskich jest przeciwnych pro-
ponowanym rozwią zaniom, prezentując stanowiska zbliżone do 
prezentowanego przez KRLW. Ciało to nie ma jednak głosu sta-
nowiącego i zda niem Marka Pirsztuka – samorząd musi lobbo-
wać u europosłów. W ramach FVE ustalono, że przedstawiciele 
poszczegól nych krajów członkowskich będą lobbo wać za stano-
wiskiem samorządu u swoich europosłów. Prezes zaproponował 
wyko rzystanie do współpracy dr. Jana Prandoty, byłego radcy-
-ministra w Stałym Przed stawicielstwie RP przy UE w Brukseli.

Na 23 czerwca br. zaplanowano spo tkanie z przedstawiciela-
mi Stowarzysze nia Producentów i Dystrybutorów Pro duktów 
Leczniczych Weterynaryjnych „Polprowet” w celu poznania ich 
stano wiska w tej sprawie.

Na wniosek Senatu nowelizacja Ustawy o zawodzie lekarza 
weterynarii i izbach le karsko-weterynaryjnych wróciła do Sej-
mu z projektem zamiany kasacji na ape lację w odwołaniach od 
decyzji Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego. Korzy-
stając z tego, prezes wystosował pismo, w którym zapropono-
wano wprowadzenie zmian wynikających z uchwały Krajowego 
Zjazdu Lekarzy Weterynarii w odniesieniu do kworum na wy-
borach delegatów w ob wodach, zniesienia obowiązku głosowa-
nia nad pozbawieniem prawa wykonywa nia zawodu zmarłych 
lekarzy weterynarii oraz zastosowania postępowania karne-
go w postępowaniu rzecznikowskim. Pismo to przekazane zo-
stało też posłance Dorocie Niedzieli, która podjęła się pomocy. 
Jed nak sytuacja polityczna wskazuje, że po słowie nie zajmą się 
obecnie tym tematem.

Do wiadomości Krajowej Izby wpłynę ło pismo Rzecznika 
Praw Obywatelskich skierowane do ministra rolnictwa i roz woju 
wsi, dotyczące niewłaściwego nad zoru nad zakładami leczni-
czymi dla zwie rząt w kwestii kierownika zakładu. Prezes Jacek 
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Łukaszewicz poinformował, że, ko rzystając z zarzutu Rzeczni-
ka Praw Obywa telskich, przedstawiono projekt wprowa dzenia 
trzyletniego stażu pracy dla kie rownika zakładu leczniczego dla 
zwierząt, zapisu, że kierownik musi być członkiem właściwej izby 
okręgowej oraz wydłużenia terminów ustawowych zgłaszania 
wyreje strowania zakładów leczniczych dla zwie rząt do 30 dni 
przed planowanym termi nem wyrejestrowania zakładu w za-
kresie nadzoru nad lekami i skrócenie terminu, w którym wła-
ściciel jest zobowiązany do zgłaszania zmian. Również w tym 
zakresie sytuacja polityczna nie wskazuje na pod jęcie szybkich 
działań w Sejmie.

Krajowa Rada podjęła uchwałę w spra wie zobowiązania 
okręgowych rad lekar sko-weterynaryjnych do podjęcia dzia-
łań dyscyplinujących wpisy do Centralnej Ewi dencji i  Infor-
macji o Działalności Gospo darczej. Prezes Jacek Łukaszewicz 
przy pomniał, że podjęcie tej uchwały wynika z uchwały Krajo-
wego Zjazdu Lekarzy Wete rynarii. Uchwała zobowiązuje rady 
okręgo we do kierowania wniosków o podejrzeniu popełnienia 
wykroczenia przez osoby reje strujące działalność usług lekarsko- 
-wetery naryjnych bez rejestracji zakładu w izbie.

Na poprzednim posiedzeniu KRLW przyjęto wniosek o prze-
analizowanie, w jakim zakresie Ustawa o archiwizacji dotyczy 
samorządu. Mecenas Bartosz Nie miec wskazał, że ustawa od-
nosi się przede wszystkim do organów państwo wych i samorzą-
du terytorialnego. W od niesieniu do samorządu przygotowano 
projekt instrukcji kancelaryjnej odno szącej się do zasad archi-
wizacji akt Kra jowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej. In strukcja 
kancelaryjna może służyć również izbom okręgowym. Krajowa 
Rada Lekar sko-Weterynaryjna przyjęła też uchwałę dotyczącą 
przyjęcia regulaminu organi zacyjnego biura Krajowej Izby Le-
karsko-Weterynaryjnej.

Przyjęto stanowisko w sprawie świad czenia usług polegają-
cych na wykonywa niu badań laboratoryjnych i innych badań 
diagnostycznych na materiale zwierzęcym. Projekt stanowiska 
powstał w związku ze skierowanym do biura KILW zapytaniem 
rzecznika odpowiedzialności zawodowej Warszawskiej Izby 
Lekarsko-Weterynaryj nej dotyczącym zasad funkcjonowania 
la boratoriów weterynaryjnych. Ze stanowi ska wynika, że każ-
dy podmiot wykonujący badania laboratoryjne i inne badania 
dia gnostyczne jest zobowiązany zarejestro wać się jako labora-
torium weterynaryjne, zakład leczniczy dla zwierząt zarejestro-
wany we właściwej izbie lekarsko-wetery naryjnej. Oznacza to 
zakaz prowadzenia takich badań przez laboratoria medycz-
ne. W stanowisku przytacza się stanowisko Krajowej Izby Dia-
gnostów Laboratoryjnych z 25 stycznia 2015 r. w sprawie moż-
liwości prowadzenia badań materiału zwierzęce go w laborato-
rium diagnostycznym, któ ra, powołując się na opinię prawną, 
stwierdziła, że: „Zgodnie z art. 17 ust. 1 ustawy o diagnostyce 
diagnosta wykonuje zawód w laboratorium będącym zakładem 
opie ki zdrowotnej. Takie usytuowanie organi zacyjne laborato-
rium wyłącza możliwość prowadzenia w tym laboratorium ba-
dań materiału zwierzęcego”. Prezes zapropo nował, aby stanowi-
sko to skierować tak że do Głównego Inspektoratu Weteryna rii 
z prośbą, aby nie umieszczać w wykazie laboratoriów niezare-
jestrowanych w okrę gowych izbach lekarsko-weterynaryjnych.

Skarbnik Elżbieta Sobczak poinfor mowała, że realizacja bu-
dżetu KILW za okres styczeń – kwiecień 2015 r. przebiega pra-
widłowo. Składki członkowskie wpłacane są regularnie. Rada 
wyraziła zgodę i na upoważnienie prezesa, i skarbnika do za-
kładania lokat terminowych.

Zgodnie z decyzją Krajowego Zjazdu we Wrocławiu Rada 
przyjęła, że składka pozostaje w niezmienionej wysokości 12 zł 
od członka izby okręgowej miesięcznie.

Zespół do spraw informatycznych, zgodnie z podjętą uchwa-
łą, rozpisał konkurs na budowę systemu informatycznego 

prowadzącego ewidencję paszportów dla zwierząt towarzyszą-
cych, których dane wprowadzane są w systemie on-line, ewi-
dencję lekarzy weterynarii i zakładów leczniczych dla zwierząt. 
Spośród 18 ofert przedstawionych w ramach konkursu ze spół 
przedstawił Radzie do wyboru dwie firmy: Zeto i Pentacomp. 
Po przeanalizo waniu obu ofert Rada zdecydowała, że do stwo-
rzenia systemu informatycznego zo stanie wybrana firma Zeto. 
Posiada ona cer tyfikat jakości 27001 i jest twórcą progra mu pi-
lotażowego, który, wdrożony w Izbie Zachodniopomorskiej, 
spełnia wszelkie oczekiwania tej Izby.

Krajowa Rada upoważniła prezesa Jac ka Łukaszewicza i skarb-
nika Elżbietę Sob czak do podpisania umowy na zaprojek towanie, 
wykonanie i uruchomienie pro gramu użytkowego do obsługi, 
wydawania, aktualizacji itd., po uprzednim przepro wadzeniu 
negocjacji dotyczących ostatecz nej specyfikacji przedmiotu 
umowy. Pro jekt umowy gwarantuje prawa autorskie KILW i za-
wiera stosowne uwarunkowa nia prawne. Powołany zespół na-
dal dzia ła, ma opracować razem z wybraną firmą specyfikację 
funkcjonalności oraz dbać o to, żeby wdrożenie i utrzymanie 
było skuteczne. Termin realizacji określono na 31 grudnia 2015 r.

Prezes poinformował, że oczekuje na podpisanie przez mini-
stra projektu roz porządzenia o podniesieniu opłat za wy danie 
paszportów. Jeśli to nie nastąpi, jed nym z rozwiązań będzie 
praca nad zmianą uchwały o podziale wpływów z wydawa nia 
paszportów, z przesunięciem pewnej kwoty z izb okręgowych 
na izbę krajową w celu administracji programu. Jeżeli program 
zostanie uruchomiony, zadanie izby okręgowej stanie się czy-
sto symboliczne.

Rada zapoznała się z informacją o pracy zespołu do spraw 
organizacji i funkcjonowania Inspekcji Weterynaryjnej powo-
łanego przez Głównego Lekarza Weterynarii Marka Pirsztuka. 
W skład zespołu wchodzą członkowie KRLW: Józef Białowąs, 
Tomasz Grupiński, Marek Wysocki i Ja cek Łukaszewicz. Na po-
siedzeniu zespołu przedstawiono projekt zmiany art. 16 Usta wy 
o Inspekcji Weterynaryjnej, umożli wiający rozliczanie wszyst-
kich zleceń po wiatowego lekarza weterynarii za pośrednictwem 
zakładu leczniczego dla zwierząt.

Propozycja została przyjęta przez zespół. W projekcie został 
też znacznie rozszerzo ny katalog zadań, które mogą być zleca ne. 
Zadania związane z badaniem zwie rząt rzeźnych i mięsa mogą 
być – według projektu – rozliczane przez jednoosobo wą dzia-
łalność gospodarczą.

Poruszono też temat wynagrodzeń w Inspekcji Weteryna-
ryjnej. Zapowie dziano powrót do tego zagadnienia na następ-
nym spotkaniu. Omawiane ma być też rozporządzenie o kwa-
lifikacjach osób wyznaczonych.

Podczas Zgromadzenia Generalnego Europejskiej Federa-
cji Lekarzy Weteryna rii, które odbyło się 4–6 czerw ca 2015 r. 
w Rumunii, przyjęto stanowisko w sprawie projektu Rozporzą-
dzenia Parla mentu Europejskiego i Rady dotyczącego wetery-
naryjnych produktów leczniczych COM (2014) 558 finał, które 
– jak wspo mniano wcześniej – zostało przedstawione zgodnie 
z projektem KRLW. W efekcie zo stał rozesłany tekst stanowi-
ska do przedsta wicieli FVE w krajach członkowskich z proś bą 
o przedstawienie go eurodeputowanym.

Przeprowadzono wybory do władz Fe deracji. W Unii Euro-
pejskich Praktyków Weterynaryjnych Piotr Kwieciński został 
wybrany na skarbnikas. Weterynaryjna Grupa Wyszehradzka na 
czterech wicepre zesów Zarządu FVE przedstawiła dwóch kan-
dydatów – Węgra Zsolta Pintera i prof. Stanisława Winiarczy-
ka. Do Zarządu FVE wprowadzony został jednak tylko Węgier.

Rada zapoznała się ze sprawozdania mi przewodniczących 
z prac komisji i  ze społów problemowych KRLW z uwzględ-
nieniem bieżących zadań oraz realizacji uchwały nr 4A/2013/
VI KRLW z 24 wrześ nia 2013 r. w sprawie ustalenia planu pra cy 
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KRLW VI kadencji w latach 2013–2017. Komisje i powołane ze-
społy pracują też nad uchwałami, stanowiskami i apela mi prze-
kazanymi przez okręgowe zjazdy.

W ramach sprawozdania z prac Komi sji Prawno-Regula-
minowej jej przewodni czący, Marek Kubica, przekazał infor-
mację o konferencji „Stan ochrony zwierząt w Pol sce”. Podczas 
konferencji przedstawiono raport z kontroli Najwyższej Izby 
Kontroli w zakresie realizacji opieki nad bezdomny mi zwie-
rzętami, z którego wynikały wnioski o konieczności noweli-
zacji Ustawy o ochro nie zwierząt. Ważnym wnioskiem jest – 
zgodny z oczekiwaniami środowiska leka rzy weterynarii – po-
stulat obowiązkowe go rejestrowania i znakowania wszystkich 
psów, zwłaszcza bezdomnych. Postulowa no także wprowadze-
nie prawnego wymogu rejestracji schroniska po jego zatwierdze-
niu i wprowadzenie ustawowego obowiąz ku opieki nad zwie-
rzętami bezdomnymi.

Podczas konferencji minister Andrzej Halicki ocenił, że nie-
właściwy jest nad zór ministra rolnictwa nad Inspekcją Wete-
rynaryjną i ochroną zwierząt. W trakcie konferencji otrzyma-
no informa cję, że projekt nowelizacji Ustawy o ochro nie zwie-
rząt zostanie przedstawiony na najbliższym posiedzeniu Sejmu 
i wejdzie na „krótką ścieżkę legislacyjną”.

W raporcie NIK wspomniano zapisy o współpracy w Ustawie 
o ochronie zwie rząt, które nie są realizowane przez samo rząd 
terytorialny. W związku z tym wyra żono pogląd, że w zakresie 
opieki nad zwie rzętami bezdomnymi władze samorządu leka-
rzy weterynarii powinny spotkać się z lokalnymi samorządami. 
Prezes poinfor mował, że wraz z Markiem Kubicą uczest niczyli 
w spotkaniu parlamentarnego ze społu przyjaciół zwierząt. Doszło 
do kontrowersji z przedstawicielami towarzystw opieki nad zwie-
rzętami w sprawie przeję cia bazy danych zwierząt oznakowanych.

W wyniku dyskusji przyjęto stanowisko Krajowej Rady Le-
karsko-Weterynaryjnej w sprawie raportu z kontroli Najwyż-
szej Izby Kontroli w zakresie realizacji opieki nad bezdomny-
mi zwierzętami oraz wyni kającej z powyższego konieczności 
nowe lizacji Ustawy o ochronie zwierząt.

Przyjęto też stanowisko wobec opinii Komitetu Ochrony 
Środowiska, Zdrowia Publicznego i Bezpieczeństwa Żywności 
(ENVI) w sprawie Rozporządzenia o pro duktach leczniczych 
dla zwierząt oraz harmonogram działań samorządu dla do-
stosowania naszego prawodawstwa w za kresie systemu wyda-
wania paszportów i znakowania zwierząt.

Zespół do spraw sytuacji kadrowo-płacowej w Inspekcji We-
terynaryjnej dokonał zestawienia materiałów, które wpłynęły 
w od powiedzi na pisma skierowane do Głównego Inspektora-
tu Weterynarii oraz wszystkich lekarzy wojewódzkich i gra-
nicznych, doty czące sytuacji kadrowo-płacowej w  Inspek cji 
Weterynaryjnej. Z zestawienia wynika, że od 2008 r. zmniej-
szyło się zatrudnienie lekarzy weterynarii w Inspekcji Wetery-
naryjnej o 7%, chociaż ogólne zatrudnie nie pracowników wzro-
sło o 20%. W 2008 r. wynagrodzenie stanowiło 133% średniej 
krajowej, a w 2014 r. zmalało do 113%. Sto sunek średniego wy-
nagrodzenia do płacy minimalnej spadł o 66% (z 307 do 236%). 
W 2008 r. najwyższe zarobki były w województwie mazowiec-
kim (średnio 6100 zł), pomorskim – 4192 zł – oraz wielkopol-
skim i łódzkim. Najniższe wynagrodze nie było w wojewódz-
twie świętokrzyskim – 3520 zł, podkarpackim – 3526 zł i mało-
polskim – 3535 zł. W 2014 r. płace uśred niły się i wynosiły od 
4600 zł w pomor skim do 3883 zł w świętokrzyskim. Funk cją 
zarobków jest spadek zainteresowania lekarzy pracą w Inspek-
cji Weterynaryjnej.

W opracowaniu wskazano też na efek tywność prac Inspek-
cji Weterynaryjnej w odniesieniu do działań innych inspekcji.

Zwrócono również uwagę, że stawki za czynności urzędo-
we wykonywane z wy znaczenia inspekcji, w szczególności za 

czynności związane ze zwalczaniem chorób zakaźnych, odno-
szą się do art. 27 rozporzą dzenia 882/2004, mówiącego, że w zał. 
4 i 5 są określone płace minimalne, które Komi sja ma obowią-
zek waloryzować co dwa lata. W tej sytuacji należy podjąć dys-
kusję spo łeczną na temat płac lekarzy weterynarii.

Prezes poinformował, że w dniu po przedzającym posiedzenie 
podpisał wraz z Bogusławem Knaflewskim, przewodni czącym 
związków zawodowych, zaprosze nie na spotkanie w Wolszty-
nie, zaplanowa ne na 26 czerwca. W spotkaniu mają wziąć udział 
przedstawiciele izb okręgowych, związków zawodowych oraz 
stowarzyszeń lekarzy wolnej praktyki i lekarzy wykonu jących 
czynności urzędowe z wyznaczenia.

Projekt omawianych postulatów jest tożsamy z postulatami 
przedstawianymi w 2011 r. Proponuje się dyskusję w blo kach te-
matycznych. Oceniono, że będzie to ważnym krokiem integru-
jącym środo wisko zawodowe.

Ustalono, że prezes i trzech członków Krajowej Rady, repre-
zentujących dwie ko misje (wyznaczonych urzędowych lekarzy 
weterynarii oraz do spraw lekarzy wetery narii wolnej prak-
tyki i  farmacji) i  zespół do spraw sytuacji kadrowo-płacowej 
w Inspek cji Weterynaryjnej upoważnia się do pod pisania po-
rozumienia w imieniu KRLW.

W imieniu zespołu do spraw opraco wania i realizacji projektu 
figurki lekarza weterynarii, który powstał na podstawie decyzji 
Krajowego Zjazdu Lekarzy Wete rynarii we Wrocławiu z inicja-
tywy Marii Tonder, Wojciech Hildebrand poinformo wał, że za-
danie zostało wykonane. Odsło nięcie figurki nastąpiło 28 maja 
2015 r., podczas jubileuszu 70-lecia Wydziału Me dycyny Wete-
rynaryjnej we Wrocławiu. Ko misja opracowała certyfikaty, któ-
re będą wręczane wszystkim donatorom, i posta nowiła o samo-
rozwiązaniu.

Postanowiono o objęciu patronatem i uczestnictwo prezesa 
w komitecie ho norowym jubileuszu 65-lecia istnienia Zespołu 
Szkół Weterynaryjnych i Ogól nokształcących nr 7 w Łomży.

W ramach wolnych wniosków negatyw nie oceniono kam-
panie reklamowe kon cernów farmaceutycznych, propagują-
ce powszechną sprzedaż produktów leczni czych weterynaryj-
nych o działaniu przeciwpasożytniczym jako OTC w telewi-
zji ogólnopolskiej.

Andrzej Czerniawski podziękował za dofinansowanie spo-
tkania Północno-Wschodniej Izby Lekarsko-Weterynaryj nej 
w Serwach z gośćmi z Litwy i Łotwy.

XI posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 8 września 2015  r. w Warszawie. 
W pierwszej części posiedzenia rozpa trzono odwołanie nie-

będącego lekarzem weterynarii właściciela zakładu od uchwa-
ły nr 599/20l5/VI/Rej. ZLZ Rady Wielko polskiej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej w Poznaniu z 10 czerwca 2015 r. w spra wie 
skreślenia prowadzonego przez nie go gabinetu weterynaryj-
nego z ewidencji zakładów leczniczych dla zwierząt. Mecenas 
Bartosz Niemiec poinformował, że kon trola przeprowadzona 
w tym gabinecie przez Policję z udziałem przedstawicie li Izby 
Wielkopolskiej, w związku z po wiadomieniem o możliwo-
ści popełnie nia wykroczenia, wynikającego z pełnie nia usług 
przez osobę nieuprawnioną, wykazała liczne nieprawidłowości 
– nie właściwe zabezpieczenia leków, nieobec ność lekarza w ga-
binecie. Na skutek kon troli Rada Izby Wielkopolskiej uznała, 
że w przedmiotowym gabinecie brak obsa dy lekarskiej, nie jest 
zatrudniony żaden lekarz, od wielu miesięcy brak zgłoszone-
go kierownika tego zakładu. Na tej pod stawie Rada uchwałą 
z 10 czerwca 2015 r. postanowiła o skreśleniu gabinetu wete-
rynaryjnego z ewidencji.
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Od tej decyzji złożono odwołanie, za rzucając Radzie Izby 
Wielkopolskiej po pełnienie uchybień, zwłaszcza brak wyka zania, 
jakie świadczenia są wykonywane bez uprawnień. Podniesio-
no, że w zakła dzie zatrudniona jest lekarz weteryna rii, która, 
zdaniem skarżącego, udziela świadczeń. Padły też zarzuty bra-
ku pod pisów pod uchwałą i brak powiadomienia o możliwości 
odwołania. Zdaniem mece nasa zarzuty nie są na tyle istotne, 
że mu siałyby skutkować uchyleniem zaskarżo nej uchwały. Biu-
ro prawne nie może jed nak rekomendować utrzymania w mocy 
tej uchwały, ze względu na brak powiado mienia zainteresowa-
nej strony o wszczę ciu postępowania i zgromadzeniu mate riału 
dowodowego, z którym strona miała możliwość się zapoznać 
i przedstawić swo je stanowisko. Mecenas zwrócił uwagę na ko-
nieczność dochowania szczególnej sta ranności, aby uchwała nie 
została uchylo na przez sąd administracyjny z przyczyn proce-
duralnych i formalnych. Po wysłu chaniu wszystkich wyjaśnień, 
Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej jednomyśl-
nie uchyliło z powodów formal nych uchwałę nr 599/2015/VI/
Rej. ZLZ Rady Wielkopolskiej Izby Lekarsko-We terynaryjnej 
z 10 czerwca 2015 r. w spra wie skreślenia gabinetu weteryna-
ryjnego z ewidencji zakładów leczniczych dla zwie rząt i pod-
jęło uchwałę o skierowaniu spra wy do ponownego rozpatrze-
nia przez Radę Wielkopolskiej Izby Lekarsko-We terynaryjnej.

Prezydium zapoznało się także z od wołaniem lekarza wete-
rynarii od uchwa ły nr 1000/VI/2015 Rady Warszawskiej Izby 
Lekarsko-Weterynaryjnej z 9 maja 2015 r. o wykreśleniu zakła-
du z ewiden cji zakładów leczniczych dla zwierząt i za kazie pro-
wadzenia działalności regulowa nej. Mecenas Bartosz Niemiec 
wyjaśnił, że sprawa dotyczy zakazu prowadzenia dzia łalności 
regulowanej, wydanego na pod stawie Ustawy o prowadzeniu 
działalno ści gospodarczej. Krajowa Rada nie prze widziała w upo-
ważnieniu dla Prezydium możliwości rozpatrywania odwołań 
w tym zakresie. Punkt ten musi być zatem roz patrywany przez 
Radę w pełnym składzie bądź też należy wystąpić o rozszerze-
nie uprawnień Prezydium do rozpatrywania odwołań również 
w tym zakresie.

Prezydium zapoznało się z propono wanymi zmianami w or-
ganizacji biura Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej i zaak-
ceptowało propozycje prezesa i dy rektora biura. Prezes poin-
formował, że w związku z rozwiązaniem umowy z Katarzyną 
Nowicką – zgodnie z decyzją Krajowej Rady ponownie został 
rozpisa ny konkurs na stanowisko rzecznika pra sowego i sekre-
tarza redakcji „Życia We terynaryjnego”. Na konkurs zgłosiło 
się około 44 osób. Postanowiono, że powo łany zespół – Maciej 
Gogulski, Wojciech Hildebrand, Marek Mastalerek i Jacek Łu-
kaszewicz – przeprowadzi postępowanie kwalifikacyjne mające 
na celu wyłonie nie kandydatów spełniających warunki konkur-
su do przeprowadzenia rozmów kwalifikacyjnych.

Prezes Jacek Łukaszewicz przekazał informacje dotyczące 
powstania i dzia łalności Porozumienia Wielkopolskiego. Przy-
pomniał, że w czerwcu, z upoważnie nia Rady, po zasięgnięciu 
opinii przedsta wicieli wyłonionych przez Radę, podpisał poro-
zumienie. Postanowienia zostały po parte przez ponad 90% in-
spektoratów po wiatowych i prawie wszystkie inspektora ty wo-
jewódzkie.

Odbyło się spotkanie z ministrem rol nictwa i rozwoju wsi 
Markiem Sawickim poświęcone dyskusji nad sytuacją w In spekcji 
Weterynaryjnej. Zadeklarowano przedstawienie na następnym 
spotka niu stanowiska strony rządowej, doty czącego sytuacji fi-
nansowej. Do drugiego spotkania z ministrem Sawickim doszło 
1 września br. W przedstawionym przez stronę rządową doku-
mencie nie zawarto jednak żadnych propozycji finansowych.

W ocenie przedstawicieli Porozumienia Wielkopolskiego zapi-
sy tego dokumen tu mogłyby powodować podzielenie środowiska. 
Zawierały propozycje „odzespolenia inspekcji wojewódzkiej”, 

możliwość wyznaczania pracowników Inspekcji do wykony-
wania czynności urzędowych, etatyzację nadzoru w dużych za-
kładach, przetargi na zlecenia i odpłatność za nad godziny pra-
cowników Inspekcji.

W imieniu Porozumienia Wielkopol skiego Jacek Łukasze-
wicz przedstawił propozycje porozumienia, wskazując na źró-
dło środków finansowych oraz na pro pozycje zmian zapisów 
art. 16 Ustawy o Inspekcji Weterynaryjnej. Do dnia po siedzenia 
Prezydium nie otrzymano jednak informacji od ministra na te-
mat za łatwienia tej sprawy.

W wypadku odmowy ministra finansów – przewiduje się 
spotkanie przedstawicie li inspektoratów powiatowych. Obec-
ność na tym spotkaniu wstępnie zadeklarowało około 100 osób. 
Rozważana jest też moż liwość zorganizowania akcji protestacyj-
nej w Warszawie i równoczesnych pro testów przed wszystkimi 
urzędami wo jewódzkimi.

Prezes Jacek Łukaszewicz przedstawił pismo podsekretarza 
stanu w Minister stwie Rolnictw i Rozwoju Wsi, Tadeusza Na-
lewajka, z 6 sierpnia 2015 r. w sprawie uchwały Krajowej Rady 
w sprawie wyso kości odpłatności za szkolenia praktycz ne, zwią-
zane z prośbą czterech dzieka nów wydziałów medycyny wetery-
naryjnej o wystąpienie do Naczelnego Sądu Administracyjnego 
o uchylenie uchwały w sprawie wysokości odpłatności za prak-
tyki wakacyjne. Prezes zwrócił uwagę, że minister nie zwraca 
się do Krajowej Rady o uchylenie uchwały, a jedynie występu je 
o przedstawienie stanu faktycznego.

Członkowie Prezydium zapoznali się z odpowiedzią przy-
gotowaną przez Ko misję Prawno-Regulaminową przy udzia le 
mec. Bartosza Niemca. W ocenie preze sa należy rekomendo-
wać Krajowej Radzie przyjęcie „twardego kursu” i nieprzyjmo-
wanie wniosku o uchylenie uchwały. Pro pozycja została zaak-
ceptowana jednomyśl nie przez Prezydium. Prezes zapropono-
wał skierowanie całości materiału do Komisji Lekarzy Wolnej 
Praktyki i Farmacji w celu zastanowienia się nad ewentualny-
mi dal szymi dodatkowymi działaniami.

Skarbnik Elżbieta Sobczak przedstawi ła sprawozdanie z wy-
konania budżetu za I półrocze 2015 r. Stwierdziła, że budżet re-
alizowany jest zgodnie z planem.

Prezydium omówiło materiały opraco wane przez Komi-
sję Prawno-Regulaminową w sprawie projektów wzorów pro-
tokołów kontroli zakładów leczniczych dla zwierząt oraz uchwał 
sankcjonują cych wprowadzenie w życie nowego sys temu infor-
matycznego, obligujących izby okręgowe oraz lekarzy upoważ-
nionych do wystawiania paszportów dla zwierząt to warzyszących 
do wprowadzania danych online. Mecenas Witold Preiss przypo-
mniał, że opracowanie wzorów proto kołów kontroli zakła-
dów leczniczych dla zwierząt jest realizacją uchwały Krajowe-
go Zjazdu Lekarzy Weterynarii we Wro cławiu. Poinformował, 
że potrzeba opra cowania takich wynikła ze sprawy, któ ra to-
czyła się przed Najwyższym Sądem Administracyjnym i doty-
czyła kontroli zakładu leczniczego dla zwierząt, w cza sie któ-
rej stwierdzono, że oświadczenie kierownika o posiadaniu ze-
zwolenia na używanie aparatury rentgenowskiej było niezgodne 
z prawdą. Najwyższy Sąd Ad ministracyjny uchylił jednak orze-
czenia obu instancji sądów lekarsko-weterynaryjnych, stwier-
dzając, że dokument kon troli zakładu był sporządzony w spo-
sób nieprecyzyjny.

Prezes Jacek Łukaszewicz przedstawił projekt uchwały Kra-
jowej Rady w sprawie zatwierdzenia informacji dla Rady Mini-
strów o działalności samorządu lekarsko-weterynaryjnego 
w 2013 i 2014 r. Pro jekt został jednomyślnie przyjęty przez pre-
zydium.

Na posiedzenie Grupy Vet4Vet+ w Wyszehradzie zgłoszo-
no kandydatury Sta nisława Winiarczyka, Krzysztofa Anusza, 
Marka Kubicy i Jacka Łukaszewicza.
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Uznano, że skład delegacji na posiedzenie Zgromadzenia Ge-
neralnego FVE w Bruk seli powinien być poszerzony o Piotra 
Kwiecińskiego i Emiliana Kudybę jako funkcyjnych członków 
władz sekcji FVE. Na listopadowe posiedzenie FVE zaplano-
wano przeprowadzenie wyborów do zarzą du sekcji higienistów. 
W związku z tym należy rekomendować osobę z polskiego sa-
morządu. Prezes chciałby, żeby nomi nację tę podjęła KRLW. Za-
proponował, żeby nominacja dotyczyła Emiliana Kudyby, który 
obecnie piastuje funkcję w tej sekcji. Ustalono, że w wypadku 
uzgodnie nia spotkania z przedstawicielami Komisji Europej-
skiej – w skład delegacji wchodził też będzie Jan Prandota, co 
było przyję te przez Krajową Radę w czerwcu 2015 r.

Józef Białowąs przedstawił informa cję o pracach Konwentu 
Prezesów Samo rządów Zawodów Zaufania Publicznego. W ostat-
nim okresie odbyły się dwa spo tkania Konwentu – 30 czerwca 
i 28 lipca 2015 r. Na pierwszym z nich stwierdzono, że nie doszło 
do konferencji „Nie ma wol ności bez samorządności”, ponie-
waż ów czesny prezydent Bronisław Komorowski ani jego Kan-
celaria nie wyraziły zaintere sowania. Konwent Prezesów Samo-
rządów Zawodów Zaufania Publicznego został zi gnorowany. 
W związku z tym postanowio no o wystosowaniu listu do pre-
zydenta-elekta. W liście tym Konwent Prezesów Samorządów 
Zawodów Zaufania Publicz nego zwraca się o uwzględnienie go 
w Na rodowej Radzie Rozwoju oraz zwołania konferencji „Nie 
ma wolności bez samo rządności”. Prowadzone są też prace nad 
utworzeniem strony internetowej Konwen tu Prezesów Samo-
rządów Zawodów Za ufania Publicznego.

Prezes Jacek Łukaszewicz ocenił, że w odniesieniu do dzia-
łań podjętych w sprawie projektu Rozporządzenia Par lamentu 
Europejskiego i Rady w sprawie weterynaryjnych produktów 
leczniczych COM (2014) 558 finał delegacja Krajowej Rady zro-
biła wszystko, co jest możliwe w tym zakresie na forum FVE. 
W rapor cie do tego rozporządzenia są uwzględnio ne praktycz-
nie w 100% wszystkie postu laty KRLW. Zagadnienia te zosta-
ły omó wione z europosłami Andrzejem Grzybem i Czesławem 
Siekierskim, planowane jest spotkanie z europosłem Jarosła-
wem Ka linowskim.

Zdaniem prezesa zaangażowanie europosłów w takie me-
rytoryczne zagadnienia jest jednak niewielkie. Widząc wady 
Roz porządzenia w sprawie weterynaryjnych produktów lecz-
niczych, wysłano pismo do wiceprzewodniczącego Parlamen-
tu Euro pejskiego Ryszarda Czarneckiego. Rów nież stamtąd nie 
uzyskano jednak żad nego odzewu.

Po negocjacjach podpisano załącznik 2 do umowy o realiza-
cji dzieła przez firmę Zeto w odniesieniu do modernizacji sys-
temu informatycznego i zasad rejestracji wydanych paszportów 
dla zwierząt to warzyszących.

Prezes Jacek Łukaszewicz przypomniał, że część zadań wy-
znaczonych władzom samorządu przez Zjazd została przeka-
zana do okręgowych izb lekarsko-wetery naryjnych. Do tych za-
dań należało prze kazanie adresów e-mailowych członków izb 
okręgowych, listy dyplomów związa nych z uzyskaniem punk-
tacji ustawicz nego kształcenia, wykazu zakładów i le karzy upo-
ważnionych do wystawiania paszportów, wykazu niewykorzy-
stanych paszportów starego wzoru. Ważne było też kierowanie 
wniosków zawiadomienia o podejrzeniu popełnienia przestęp-
stwa w „sprawie Centralnej Ewidencji i Infor macji o Działalno-
ści Gospodarczej”. Na najbliższym posiedzeniu plenarnym Kra-
jowej Rady zostanie omówiona realizacja tych zadań w izbach 
okręgowych.

Prezes Jacek Łukaszewicz przedstawił do zaopiniowania przez 
Prezydium pro jekt Ustawy o zmianie ustawy o bezpie czeństwie 
żywności oraz niektórych in nych ustaw. Ustawa wprowadza 
możli wość prowadzenia handlu detalicznego przez rolników 
pod nadzorem Inspekcji Weterynaryjnej. Problemem jest, czy 

In spekcja Weterynaryjna jest w stanie nadzorować taką sprze-
daż. Obrót bez podat ku może sięgać 500 tys. zł. Prezes przed-
stawił propozycję wystosowania opinii, że wprowadzenie tej usta-
wy wymaga zwięk szenia liczby etatów o co najmniej 2 w każ-
dym powiatowym inspektoracie weteryna rii. Minister Marek 
Sawicki zaproponował dopisanie, że etaty te zostaną sfinanso-
wane z dodatku od przychodów powy żej 500 tys. zł. Zmiany bę-
dzie wymagał art. 30 Ustawy o Inspekcji Weterynaryj nej, do-
tyczący wykazu czynności, za któ re Inspekcja będzie pobierać 
opłaty, oraz art. 16, umożliwiający zlecanie niektórych z tych 
czynności w ramach wyznaczeń.

Prezes poinformował, że w komisjach sejmowych trwają pra-
ce nad projektem Ustawy o zmianie ustawy o ochronie zwie rząt 
oraz niektórych innych ustaw, do którego Krajowa Rada przy 
udziale rad cy prawnego Bartosza Niemca wniosła uwagi. Usta-
wa wprowadza obowiązek po wszechnego obligatoryjnego zna-
kowania psów i prowadzenia rejestru oznakowa nych psów przez 
KILW. W ustawie zapisa no Towarzystwo Opieki nad Zwierzę-
tami jako jedyną instytucję mogącą prowadzić schroniska, na-
tomiast wykreślono propo nowany przez Krajową Radę zapis, że 
wy kaz schronisk jest integralną częścią sys temu informatyczne-
go, z określeniem do puszczalnej ilości przebywających w nich 
psów. W dniu poprzedzającym posiedze nie Prezydium przy-
szedł e-mail z opinia mi prawnymi dotyczącymi ustawy, jakie 
wpłynęły do Komisji. Opinie te kwestio nują prowadzenie reje-
stru oznakowanych psów przez KILW i wzywają do „zaprze-
stania lobbingu” na rzecz KILW.

W dyskusji Prezydium wskazano na konieczność stwier-
dzenia, czy w projek cie znajdują się zapisy dotyczące wydawa-
nia przez powiatowego lekarza weteryna rii opinii na temat wa-
runków utrzymywa nie zwierząt. Przypomniano też, że firma 
„Identyfikacja PL” rozprowadzała fałszywe druki paszportów 
dla zwierząt towarzy szących i wskazano na zagrożenia wynika-
jące z prowadzenia bazy danych przez in stytucje prowadzące 
działalność gospodar czą. Podkreślono, że identyfikacja wiąże 
się także z obowiązkowym szczepieniem psów przeciw wście-
kliźnie. Oceniono, że argumentem za prowadzeniem bazy da-
nych przez samorząd lekarzy weterynarii mogą być przypadki 
pogryzień przez psy wymagające interwencji lekarza weteryna-
rii. Ustalono, że z udziałem radców praw nych zostanie opraco-
wana opinia zawiera jąca argumenty przedstawione w dyskusji, 
która zostanie przedstawiona przewodni czącym komisji sejmo-
wych, mimo że nie wielkie są szanse na uchwalenie tej usta wy 
w obecnej kadencji Sejmu RP.

W odniesieniu do kierowanych do biu ra Izby pytań dotyczą-
cych podatku VAT od obrotu paszportami dla zwierząt towa-
rzyszących oceniono, że samorząd lekarzy weterynarii nie jest 
uprawniony do inter pretowania prawa podatkowego i ewentu-
alne działania wyjaśniające muszą podej mować sami zainte-
resowani.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że odbył rozmo-
wę z przedstawiciel ką „Koalicji Cyrk bez Zwierząt”, będącą po-
kłosiem stanowiska przyjętego przez FVE, które zwróciło się 
do państw człon kowskich o wydanie zakazu przetrzy mywania 
dzikich zwierząt w cyrkach przewoźnych. Stwierdził, że Pre-
zydium, reprezentujące Krajową Radę Lekarsko-Weterynaryj-
ną, która jest członkiem FVE, akceptuje stanowisko Federacji.

Prezydium jednomyślnie opowiedziało się za podjęciem prac 
nad opracowaniem jednolitego wzoru legitymacji lekarza we-
terynarii. Postanowiono o rekomendowa niu Krajowej Radzie 
powołania zespołu do tego opracowania. Do zespołu zapro-
ponowano powołanie sekretarza Danuty Pawickiej-Stefanko 
jako przewodniczą cej i Wojciecha Hildebranda.

Ustalono, że posiedzenie plenarne Kra jowej Rady Lekarsko-
-Weterynaryjnej od będzie się 29 i 30 września 2015 r. w War szawie.
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X posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 29–30 września 2015 r. w War szawie. 
W ramach interpelacji Wojciech Hildebrand przedstawił 

pytanie dotyczące komercjalizacji zakładów leczniczych dla 
zwierząt, działających na terenie schronisk dla zwierząt. Pismo 
w sprawie interpre tacji prawnej tego zagadnienia skierowa ne 
przez dolnośląską wojewódzką lekarz weterynarii wiąże się z pi-
smem Główne go Lekarza Weterynarii, skierowanym do wszyst-
kich lekarzy wojewódzkich, doty czącym odrębnych przepisów 
regulują cych działalność takich zakładów. Mece nas Elżbieta Bar-
cikowska-Szydło stwier dziła, że jeżeli jest decyzja o zamknięciu 
zakładu przez powiatowego lekarza wete rynarii, to taka decy-
zja podlega zaskarże niu, co jest najlepszą formą do uzyskania 
prawidłowej interpretacji.

Rada rozpatrzyła odwołanie lekarza we terynarii od uchwały 
Rady Warszawskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej o wykreśle-
niu zakładu z ewidencji zakładów leczni czych dla zwierząt i za-
kazie prowadzenia działalności regulowanej. Zakaz wykony-
wania działalności regulowanej został wy dany na podstawie 
art. 71 ust. 1 pkt 3 Usta wy o swobodzie działalności gospodar-
czej. Na podstawie orzeczenia sądu okręgowej izby lekarsko-
-weterynaryjnej lekarz weterynarii ma za wieszone prawo wy-
konywania zawodu, a prezes rady izby lekarsko-weterynaryj nej 
wydał zarządzenie wskazujące termin wykonania kary. Na po-
stawie tego zarzą dzenia, w przypadku zawieszenia, zgodnie z art. 
20 pkt 2 Ustawy o zakładach leczni czych dla zwierząt – zakład 
ulega wykre śleniu z rejestru. Artykuł 71 Ustawy o swo bodzie 
działalności gospodarczej zobowią zuje organ prowadzący re-
jestr działalności regulowanej do wydania zakazu prowa dzenia 
takiej działalności przez przed siębiorcę w sytuacji naruszenia 
w rażący sposób przez prowadzącego zasad pro wadzenia takiej 
działalności. Artykuł 72 tej ustawy uniemożliwia przedsiębior-
cy wy kreślonemu z rejestru działalności regulo wanej uzyska-
nie ponownego wpisu przez 3 lata od wejścia w życie uchwały 
o wykre śleniu go z rejestru.

Od uchwały odwołał się pełnomocnik zainteresowanego, 
zarzucając narusze nie prawa przy jej podjęciu. Wskazał też, że 
art. 20 ust. 1 Ustawy o zakładach leczni czych dla zwierząt po-
zostaje w sprzeczno ści z Ustawą o zawodzie lekarza weteryna-
rii i izbach lekarsko-weterynaryjnych (art. 51 ust. 3).

Ze względu na prawdopodobny dal szy bieg sprawy przed są-
dem powszech nym mec. Elżbieta Barcikowska-Szydło zapropo-
nowała uchylenie uchwały w ca łości i przekazanie sprawy do 
ponowne go rozpoznania, wskazując na brak sto sownych doku-
mentów – postanowienia o wszczęciu postępowania z urzędu 
wo bec orzeczenia wykonania kary, zawiado mienia zaintereso-
wanego o posiedzeniu Rady, na którym uchwała będzie rozpa-
trywana; zainteresowany nie został po wiadomiony o możliwości 
zapoznania się ze zgromadzonym materiałem i wypowie dzenia 
się w odniesieniu do art. 71 Usta wy o swobodzie prowadzenia 
działalno ści gospodarczej.

Przy rozpatrywaniu tej sprawy zwró cono uwagę, że w po-
przedniej kadencji KRLW mec. Elżbieta Barcikowska-Szy dło 
opracowała szczegółowy tryb postę powania administracyjnego 
i procedu ry podejmowania uchwał przez rady izb okręgowych.

W dalszej części posiedzenia podję to uchwałę w sprawie 
zmiany uchwały 45/2015/VI z 19 marca 2015 r. w sprawie upo-
ważnienia Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej do podejmo wania w jej imieniu niektórych działań. Wpro-
wadzono zmianę w §2 ust. 1 pkt 4 od nośnie do decyzji podej-
mowanych na pod stawie Ustawy o  swobodzie działalności 
gospodarczej. Wprowadzenie tej poprawki umożliwia Pre-
zydium Rady rozpatrywanie również tych spraw, w których 

podstawą podjęcia decyzji jest Ustawa o swobodzie działalno-
ści gospodarczej.

Maciej Bachurski, jako jeden z trzech przedstawicieli wyty-
powanych do repre zentowania Krajowej Rady Lekarsko-We-
terynaryjnej w zespole do spraw sytuacji kadrowo-płacowej 
w Inspekcji Weteryna ryjnej, zrelacjonował powstanie i działal-
ność Porozumienia Wielkopolskiego. Na posiedzeniu w Wolsz-
tynie cztery orga nizacje podpisały dwie uchwały dotyczą ce 
lekarzy weterynarii pracowników In spekcji Weterynaryjnej 
i wolnej praktyki. Dwukrotnie przedstawiciele Porozumienia 
Wielkopolskiego spotkali się z ministrem rolnictwa i rozwoju 
wsi Markiem Sawickim i raz z Głównym Lekarzem Weteryna-
rii Mar kiem Pirsztukiem. Lekarze weterynarii o podejmowa-
nych działaniach byli na bieżąco informowani w komunikatach, 
zamiesz czanych na stronie internetowej KILW i na łamach „Ży-
cia Weterynaryjnego”.

Wobec braku konstruktywnych propo zycji ze strony rządo-
wej na postulaty Poro zumienia Wielkopolskiego podjęto decy zję 
o zorganizowaniu manifestacji. Termin manifestacji wyznaczo-
no na 6 październi ka 2015 r. Postanowiono o wystąpieniu do izb 
okręgowych o pomoc przy logistycz nej organizacji manifestacji.

Na podstawie stanowiska Rady War szawskiej Izby Lekarsko- 
-Weterynaryjnej z 28 września 2015 r. w sprawie protestu pra-
cowników Inspekcji Weterynaryjnej i lekarzy wolnej praktyki, 
KRLW przyjęła apel, w którym stwierdza, że w całości po piera 
protest organizowany przez Porozu mienie Wielkopolskie, zobo-
wiązuje lekarzy weterynarii – kierowników jednostek do zapew-
nienia możliwości czynnego udzia łu podległych im pracowni-
ków w prote ście, a także wzywa wszystkich członków izb lekar-
sko-weterynaryjnych oraz pozo stałych pracowników Inspekcji 
Weteryna ryjnej do czynnego udziału w proteście.

Rada przyjęła skład reprezentacji KRLW w delegacji Porozu-
mienia Wiel kopolskiego wręczającej petycję organom rządowym.

Prezes zrelacjonował działania KRLW w sprawie projek-
tu Rozporządzenia Par lamentu Europejskiego w sprawie we-
terynaryjnych produktów leczniczych. Poinformował, że odby-
ło się spotkanie przedstawicieli Rady z przedstawiciela mi Stowa-
rzyszenia Producentów i  Im porterów Produktów Leczniczych 
Wete rynaryjnych Polprowet. W czerwcu odby ło się spotkanie 
z europosłem Andrzejem Grzybem z Polskiego Stronnictwa 
Ludo wego, które zorganizował Piotr Kwieciń ski. Odbyło się też 
spotkanie z europo słem Czesławem Siekierskim. Planowane jest 
spotkanie z europosłem Jarosławem Kalinowskim. Prezes poin-
formował, że przyjęto stanowisko Europejskiej Fede racji Leka-
rzy Weterynarii w sprawie pro jektu rozporządzenia dotyczące-
go wetery naryjnych produktów leczniczych, zgodne z założenia-
mi Krajowej Rady. Stanowisko, wraz z ulotką, zostało rozesłane 
do pol skich mediów, posłów pracujących w Ko misji Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi, do Mini sterstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz do 
Głównego Lekarza Weterynarii. Całość ma teriałów przesłano też 
europosłowi Ryszar dowi Czarneckiemu, wiceprzewodniczą cemu 
Parlamentu Europejskiego. W Ko łobrzegu odbyła się konferen-
cja na temat weterynaryjnych produktów leczniczych, zorganizo-
wana przez Zachodniopomor ską Izbę Lekarsko-Weterynaryjną.

Do biura KILW wpłynął projekt Usta wy o zmianie ustawy 
o ochronie zwierząt oraz niektórych innych ustaw, do zaopi-
niowania przez samorząd. Projekt ten dia metralnie różni się od 
projektu, który był tworzony z udziałem członków KRLW. Zda-
niem prezesa Jacka Łukaszewicza – Rada będzie musiała znów 
podjąć prace nad tą ustawą w nowej kadencji Sejmu.

Przedstawiciele Rady ustalili harmo nogram działań oraz 
określili wymaga nia do projektu modernizacji systemu in-
formatycznego i elektronicznej rejestracji wydanych paszportów 
dla zwierząt to warzyszących przez firmę Zeto. Prezes i skarb-
nik podpisali umowę na zasadach określonych w konkursie 
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ofert. Opraco wana została specyfikacja i dostarczony został 
schemat systemu.

Prezes przedstawił kalendarium od bytych spotkań przed-
stawicieli Krajo wej Rady.

Z Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi wpłynął do zaopi-
niowania projekt Roz porządzenia w sprawie opłaty związanej 
z wydawaniem paszportów dla zwierząt to warzyszących. Krajo-
wa Rada zaakceptowa ła ten projekt. W Departamencie Bezpie-
czeństwa Żywności i Weterynarii zapew niono, że minister pod-
pisze ten projekt.

Prezes Jacek Łukaszewicz podpisał sta nowisko Konwentu 
Prezesów Zawodów Zaufania Publicznego w sprawie założeń 
do zmiany Ustawy o biegłych rewidentach. Prezes podkreślił, 
że „ewidentnie widać, że rząd nie lubi samorządów”.

Naczelnik Wydziału Architektury i Bu downictwa Urzędu 
Dzielnicy Śródmieście w Warszawie na prośbę o wydanie wstęp-
nej decyzji oświadczyła, że nie ma przeciwskazań formalnopraw-
nych do połączenia obu lokali stanowiących własność Krajowej 
Izby Lekarsko-Weterynaryjnej i wykorzystania tak powstałego 
lokalu na cele biurowe.

Do Krajowej Rady wpływają dokumen ty związane z reali-
zacją zadań przekaza nych do okręgowych izb lekarsko-wetery-
naryjnych, dotyczących zebrania adresów e-mailowych wszyst-
kich członków, infor macji o wydanych dyplomach ustawiczne-
go kształcenia, wykazu zakładów i lekarzy upoważnionych do 
wystawiania paszpor tów, przedstawienia wykazu niewykorzy-
stanych druków paszportowych starego typu oraz unormo-
wania spraw dotyczących CEIDG i zaskarżania potencjalnych 
podmio tów, które mają nieprawidłowe rejestracje.

Rada zapoznała się ze sprawozdania mi przewodniczących 
z prac komisji i  ze społów problemowych Krajowej Rady Le-
karsko-Weterynaryjnej z uwzględnieniem bieżących zadań 
dla realizacji uchwały Krajowej Rady w sprawie ustalenia pla-
nu pracy w kadencji.

Do biura KILW wpłynęła rezygnacja Jana Dorobka z pełnie-
nia funkcji prze wodniczącego Komisji Etyki, Deontologii i Hi-
storii Zawodu. Rezygnacja zosta ła przyjęta, a na stanowisko 
przewodni czącego tej Komisji powołano Zbigniewa Wróblew-
skiego. Skład Komisji uzupełnio no o Andrzeja Juchniewicza.

Krzysztof Anusz, przewodniczący Ko misji do spraw Kształ-
cenia Ustawiczne go i Specjalizacji, poinformował, że Komisja 
utrzymuje kontakt z Ministerstwem Nauki i Szkolnictwa Wyż-
szego. W ramach tych kontaktów sugerowano Komisji, aby za-
wód lekarza weterynarii podlegał wspólnym normom kształce-
nia w Unii Europejskiej. Komisja wydała w tej sprawie opinię, 
która była przeciwna do propozycji Ministerstwa. Po analizie 
argumentów zawartych w opi nii – Ministerstwo uznało ra-
cje Komisji.

Komisja do spraw Kształcenia Usta wicznego i Specjalizacji 
na bieżąco zgła sza uwagi do organizowanych konferencji. Co-
raz większym zainteresowaniem cieszą się elektroniczne formy 
kształcenia. Komi sja popiera takie formy edukacji, ale zdecy-
dowanie preferuje tradycyjne kształcenie (konferencje, warszta-
ty), które daje moż liwość bezpośrednich kontaktów i wy miany 
doświadczeń lekarzy weterynarii.

Komisja utrzymuje też kontakt z Eu ropejską Federacją Lekarzy 
Weterynarii (FVE). Federacja w ostatnim czasie zain teresowała 
się polskim systemem dobro wolnego kształcenia podyplomo-
wego leka rzy weterynarii. Z analiz wynika, że nasz system usta-
wicznego kształcenia jest naj bardziej uściślony. Szczegółowo 
określo ne są punktacje za poszczególne aktyw ności. Strona pol-
ska jest gotowa na wy mianę wzorców działań. W ramach FVE 
uczestniczy też w spotkaniach organizacji EVERI, zajmującej 
się kształceniem i ba daniami naukowymi, z którą wymienia ne 
są odpowiednie informacje.

Krzysztof Anusz przypomniał, że Komi sja do spraw ustawicz-
nego systemu kształ cenia przekazała członkom Rady broszu-
rę z instrukcją dotyczącą procedur rozlicza nia przez okręgowe 
izby lekarsko-wetery naryjne punktów edukacyjnych, uzyska-
nych w ramach ustawicznego kształcenia. W instrukcji jest też 
zawarta zasada wyda wania dyplomów w systemie ustawiczne-
go kształcenia. Większość izb okręgowych prawidłowo wywią-
zuje się z tego zadania.

Innym elementem działalności Komi sji są specjalizacje. Ko-
misja popiera sta nowisko Rady Izby Dolnośląskiej, która ape-
luje o wzmocnienie i podniesienie ja kości kształcenia. Jednym 
z postulatów było zwiększenie stażu pracy w określonej dzie-
dzinie przed przystąpieniem do stu diów podyplomowych spe-
cjalizacyjnych.

Krzysztof Anusz powiedział, że miał okazję poznać dzieka-
nów nowych wydzia łów weterynaryjnych. Odwiedził Wydział 
Medycyny Weterynaryjnej i Nauk o Zwie rzętach w Poznaniu, 
na którym studiuje po kilkadziesiąt osób na roku. Wydział dys-
ponuje nowoczesną kliniką do obsłu gi dużych i małych zwierząt 
oraz ma od powiednie przestrzenie do prowadzenia działalności 
edukacyjnej i warsztatowej. Zdaniem Krzysztofa Anusza jest to 
bar dzo udany obiekt – taki, jakie obecnie po winno się budować.

W Krakowie jest powołane Uniwersy teckie Centrum Me-
dycyny Weterynaryj nej i ono jest podstawą tworzenia tego wy-
działu. Oba te ośrodki spotkały się z przy chylnym przyjęciem 
lokalnego środowiska lekarzy weterynarii.

Piotr Żmuda powiedział, że Komisja do spraw urzędowych 
wyznaczonych lekarzy weterynarii konsekwentnie zajmuje się 
zmianą art. 16 Ustawy o Inspekcji Wetery naryjnej ze względu 
na to, że w ubiegłym roku została zmieniona Ustawa o ubezpie-
czeniach społecznych. Po roku pracy Komi sji, licznych spo-
tkaniach z wiceministrem Tadeuszem Nalewajkiem, obietnic 
Główne go Lekarza i dyrektora Departamentu Bez pieczeństwa 
Żywności i Weterynarii – Ko misja nie odniosła sukcesu. Piotr 
Żmuda wyraził obawy o sytuację, jaka powstanie po 1 stycznia 
2016 r. Zapewne umowy-zlecenia zostaną objęte składką ZUS, 
która będzie pobierana po stronie zleceniobior cy i  zlecenio-
dawcy. Koszt przedsięwzięcia oszacowano na kwotę 40 min zł 
w skali kraju. Środki na ten cel prawdopodobnie nie są zabez-
pieczone w budżecie państwa.

Drugim zagadnieniem, nad którym pracowała Komisja, było 
Rozporządze nie w sprawie wykonywania czynności w ramach 
wyznaczenia przez osoby niebędące lekarzami weterynarii. 
Również w tym zakresie zapisy nie zostały zmie nione. Nie uzy-
skano też satysfakcjonu jących rozwiązań w zakresie noweliza-
cji działań związanych ze zwalczaniem gruź licy i wścieklizny.

Andrzej Czerniawski poinformował, że na posiedzeniu Ko-
misji do spraw Lekarzy Weterynarii Wolnej Praktyki i Farmacji, 
które odbyło się 14 września 2015 r., oma wiano sprawy związa-
ne z Porozumieniem Wielkopolskim, odpłatnością za praktyki 
wakacyjne uczniów i studentów oraz pro tokołów kontroli prze-
prowadzanych w za kładach leczniczych dla zwierząt. Komi sja 
rekomendowała przekazanie zebranych uwag do Komisji Praw-
no-Regulaminowej.

Jednym z omawianych przez Komisję dokumentów było Roz-
porządzenie mini stra zdrowia w sprawie dobrej praktyki przy 
stosowaniu produktów leczniczych weterynaryjnych. W ocenie 
Komisji pro jekt jest dobry.

Marek Kubica, przewodniczący Komisji Prawno-Regulami-
nowej, powiedział, że na ostatnim posiedzeniu Komisja zajmo-
wała się czterema punktami dotyczącymi wystą pienia do mi-
nistra nauki i szkolnictwa wyż szego, protokołów kontroli za-
kładów lecz niczych dla zwierząt, wystąpienia do Mi nisterstwa 
Administracji i Cyfryzacji oraz praktyk wakacyjnych. Opra-
cowane materia ły zostały przedstawione pod obrady KRLW.
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Marek Kubica przedstawił też apel związany z publicznym 
zniesławieniem oraz naruszeniem dóbr osobistych wszyst kich 
lekarzy weterynarii w Polsce, do jakie go doszło (zdaniem Rady 
Zachodniopo morskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej) podczas 
wystąpienia posła PSL Krzysztofa Wawrzyńca Borkowskiego 
podczas jego wy stąpienia na posiedzeniu plenarnym Sejmu.

Projekt uchwały w sprawie wzorów pro tokołów kontroli za-
kładów leczniczych dla zwierząt został rozesłany do konsul tacji 
do izb okręgowych. Do podjęcia prac nad taką uchwałą skłoni-
ło KRLW orze czenie Sądu Najwyższego, który ocenił, że w pro-
cedurze kontroli prowadzonych przez izby okręgowe są błędy. 
Wpłynęły uwagi z Izb Śląskiej i Małopolskiej. Pro jektem zaj-
mowała się też Komisja Leka rzy Wolnej Praktyki i Farmacji.

Po zapoznaniu się z uwagami i szero kiej dyskusji – Rada po-
stanowiła o skie rowaniu projektu do dalszych prac w Ko misji 
Prawno-Regulaminowej.

Rada jednomyślnie podjęła uchwałę w sprawie prowadze-
nia rejestru wydanych paszportów dla zwierząt towarzyszą-
cych przemieszczanych w  celach niehandlowych i  uchwa-
łę KRLW w sprawie zmiany uchwały nr 48/2015/VI Krajowej 
Rady Lekarsko-We terynaryjnej z 9 marca 2015  r. w  sprawie 
wprowadzenia dobrej praktyki wystawiania paszportów dla 
zwierząt towarzyszących.

Do biura KILW wpłynął projekt Roz porządzenia w sprawie 
bezpieczeństwa żywności (AHF) z prośbą o przedstawie nie opi-
nii do połowy października. Pro jekt ten w dużej części doty-
czy prywatnej praktyki, ze względu na kwestię obligato ryjnych 
wizyt w gospodarstwach i współ pracy pomiędzy lekarzami 
a producenta mi. Projekt rozporządzenia skierowano do Komi-
sji Prawno-Regulaminowej i Komi sji Lekarzy Wolnej Praktyki.

Rada podjęła uchwałę w sprawie za twierdzenia informacji 
dla Rady Mini strów o działalności samorządu lekarsko-wete-
rynaryjnego w 2013 i 2014 r.

Przyjęto sprawozdanie z wykonania bu dżetu za I półrocze 
2015 r. Skarbnik Elż bieta Sobczak poinformowała, że na pół-
rocze przychody kształtowały się na pozio mie 52,4%, a wydat-
ki na poziomie 44,12%.

Rada zapoznała się z informacją o pra cach Konwentu Preze-
sów Samorządów Za wodów Zaufania Publicznego. Jednomyśl-
nie poparto kampanię „Ostatni Dyżur” sa morządu pielęgnia-
rek i położnych. Prezes poinformował, że podejmowana jest ko-
lejna próba sformalizowania działalności Kon wentu Prezesów 
Samorządów Zawodów Zaufania Publicznego. Przedstawił pro-
jekt regulaminu porozumienia oraz pro jekt budowy strony in-
ternetowej Konwentu.

Nie doszło do zorganizowania konfe rencji na temat sa-
morządności („Nie ma wolności bez samorządności”) pod 
patro natem prezydenta RP, ze względu na brak zainte-
resowania byłego prezydenta Broni sława Komorowskie-
go przeprowadzeniem takiej konferencji. Konwent Pre-
zesów Sa morządów Zawodów Zaufania Publiczne go zwró-
cił się z  identyczną prośbą do pre zydenta Andrzeja Dudy.

Rada zaakceptowała skład delegacji na posiedzenie Wete-
rynaryjnej Grupy Wyszehradzkiej oraz Zgromadzenie Gene-
ralne FVE. Poparto kandydaturę Emilia na Kudyby na stano-
wisko wiceprzewod niczącego sekcji higienistów Europejskiej 
Federacji Lekarzy Weterynarii.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo wał, że dziekani czte-
rech „starych wy działów” zwrócili się do ministra rolnic twa 
i rozwoju wsi z prośbą o zaskarżenie uchwały KRLW w sprawie 
odpłatności za praktyki, w związku z brakiem odpowied nich 
przepisów prawnych regulujących to zagadnienie. Prezes przy-
pomniał, że dzie kani uprzednio zwrócili się do ministra na uki 
i szkolnictwa wyższego w sprawie wska zania właściwych roz-
wiązań. Prezydium rekomenduje KRLW przyjęcie „twardego 

kursu” w tej sprawie, nawet jeżeli minister zwróci się o uchyle-
nie tej uchwały. Biuro prawne i Komisja Prawno-Regulamino-
wa pracowały nad odpowiedzią dla ministra rolnictwa i roz-
woju wsi w  tej sprawie. Rada jednomyślnie poparła wniosek 
o odrzuce nie ewentualnego wniosku ministra rolnic twa i roz-
woju wsi o uchylenie tej uchwały.

W drugim dniu obrad Wojciech Hildebrand zapoznał człon-
ków Rady z tre ścią listu powiatowych lekarzy weteryna rii do 
wojewody dolnośląskiego. Wyjaśnił, że zarządzenie wojewody 
w ramach oszczędności nakazuje łączenie lokalowe Inspekcji 
Sanitarnej z Inspekcją Wetery naryjną. Powiatowi lekarze we-
terynarii zwracają uwagę, że w bardzo wielu przy padkach przez 
lata pracy i starań zorgani zowali i wyposażyli lokale na swoją 
działal ność. Inspekcja Sanitarna ma w większości lokale małe 
i źle wyposażone. Przeniesienie Inspekcji Weterynaryjnej (łącz-
nie ze sprzę tem) do budynków Inspekcji Sanitarnej jest w ich 
opinii nieuzasadnione i niewłaściwe.

Zdaniem mec. Elżbiety Barcikowskiej-Szydło Rada może 
wszcząć we wnętrzne postępowanie, wystąpić o wyja śnienie 
i na tej podstawie rozważyć wy stąpienie do prokuratury. Kra-
jowa Rada nie ma tytułu do wystąpienia z wnio skiem do pro-
kuratury. Wnioski powin ni składać indywidualnie powiatowi 
le karze weterynarii.

Andrzej Mazurkiewicz, przewodniczą cy Krajowego Sądu 
Lekarsko-Weteryna ryjnego, przedstawił informację o  stanie 
spraw prowadzonych w okresie ostatniego roku. Od początku ka-
dencji do rozpatrzenia przez Krajowy Sąd Lekarsko-Weterynaryj-
ny wpłynęły 263  sprawy. Odbyło się 210  po siedzeń Sądu. 
W 180 sprawach Sąd uznał winę lekarza weterynarii. W 7 przy-
padkach orzeczono karę zawieszenia prawa wykony wania za-
wodu. W jednym przypadku karę zawieszenia prawa wykony-
wania zawodu określono na 12 miesięcy. W 25 sprawach unie-
winniono lekarzy weterynarii.

Prezes poinformował, że w związku z inicjatywą Izby Dolno-
śląskiej, Prezy dium KRLW rekomenduje podjęcie prac nad opra-
cowaniem jednolitego wzoru le gitymacji lekarza weterynarii. Po 
dyskusji powołano zespół w składzie: Danuta  Pa wicka-Stefanko 
(przewodnicząca), Woj ciech Hildebrand i Elżbieta Sobczak, 
któ remu zlecono opracowanie wzoru legity macji i oszacowa-
nie kosztów jej wydania.

Wojciech Hildebrand w imieniu Izby Dolnośląskiej przedsta-
wił propozycję podjęcia prac nad organizacją obchodów 25-le-
cia samorządu lekarsko-weteryna ryjnego Ocenił, że 25-lecie jest 
bardzo dobrym momentem do poprawienia wi zerunku samo-
rządu w mediach i w opinii publicznej. Obok okolicznościowych 
pu blikacji, Wojciech Hildebrand zapropo nował zwołanie uro-
czystego posiedzenia Krajowej Rady z zaproszeniem przedsta-
wicieli innych samorządów. Innym aspek tem byłoby przygoto-
wanie do druku spe cjalnego numeru „Życia Weterynaryjnego”, 
związanego z ujęciem historycznym.

Krajowa Rada wysłała pismo do poseł Doroty Niedzieli z gra-
tulacjami z okazji objęcia stanowiska sekretarza stanu w Mi-
nisterstwie Ochrony Środowiska.

KRLW podjęła decyzję o  rozpoczęciu prac nad organiza-
cją obchodów 25-lecia samorządu lekarsko-weterynaryjnego. 
Do zespołu przygotowującego program ob chodów swój akces 
zgłosili: Wojciech Hil debrand, Danuta Pawicka-Stefanko i Zbi-
gniew Wróblewski.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryj na poparła wniosek 
o objęcie patrona tem XII Targów Medycyny Weteryna ryjnej 
VetMedica oraz VI Kongresu Prak tyki Weterynaryjnej VetFo-
rum w Łodzi.

Odrzucono wniosek o zgodę na użycie logotypu KILW na 
dyplomach absolwen tów Uniwersyteckiego Centrum Medycy-
ny Weterynaryjnej w Krakowie.
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XII posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie Prezydium, które odbyło się w Warszawie 17 li-
stopada 2015 r., było poświęcone przygotowaniu programu 

zaplanowanego na grudzień posiedzenia plenarnego Krajowej 
Rady Lekarsko-Weterynaryjnej.

Przedyskutowano projekt nowelizacji uchwały KRLW 
nr 53/2006/IV z 31 października 2006 r. w sprawie podziału 
kwoty stanowiącej część opłaty za wydanie paszportu w rozu-
mieniu przepisów Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego 
i Rady (WE) nr 998/2003 z 26 maja 2003 r. pomiędzy Krajową 
Izbą Lekarsko-Weterynaryjną a okręgowymi izbami lekarsko-
-weterynaryjnymi oraz sposobu jej rozliczenia.

Podjęcie tej uchwały wiąże się z faktem, że 24 października 
2015 r. weszło w życie nowe Rozporządzenie Ministra Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi w sprawie opłat za wydanie paszportu dla zwie-
rząt towarzyszących i z wprowadzeniem nowych zasad elektro-
nicznej rejestracji wydanych paszportów. Zmienia to jednocze-
śnie nakłady pracy na obsługę procesu wydawania paszportów 
w biurach krajowej i okręgowych izb lekarsko-weterynaryjnych.

W kontrakcie z firmą Zeto, obsługującą elektroniczny sys-
tem związany z wydawaniem paszportów, mieszczą się koszty 
przeszkolenia pracowniczek biura KILW, biur izb okręgowych 
i lekarzy wystawiających paszporty na terenie izb okręgowych. 
Po wprowadzeniu do projektu poprawek wynikających z dys-
kusji, Prezydium postanowiło o rekomendowaniu KRLW przy-
jęcia nowelizacji uchwały.

W sprawozdaniu z posiedzenia Zgromadzenia Generalnego 
Europejskiej Federacji Lekarzy Weterynarii prezes Jacek Łu-
kaszewicz przypomniał, że dzięki działaniu delegacji polskiej, 
w ubiegłym roku został wprowadzony nowy system naliczania 
składki członkowskiej odprowadzanej do FVE. System ten spo-
wodował jednak, że państwa takie jak Macedonia, gdzie licz-
ba lekarzy weterynarii jest bardzo niewielka, płaciły składkę 
nieproporcjonalnie wysoką. W tej sytuacji organizacje wetery-
naryjne z państw o dużej obsadzie lekarzy weterynarii (w tym 
Polska) postanowiły pokrywać częściowo różnice budżetowe.

Podczas spotkania z przedstawicielką Komitetu do spraw 
Środowiska, Zdrowia Publicznego i Bezpieczeństwa Żywności 
(Committee on Environment, Public Health and Food Safety) 
Agnieszką Gregorczyk otrzymano informacje o planowanym 
ograniczaniu zatrudnienia lekarzy weterynarii w rzeźniach 
i na granicach Unii Europejskiej. Na Zgromadzeniu General-
nym delegacja polska prezentowała wcześniej podjęte stanowi-
sko KRLW w tej sprawie. Delegacja polska otrzymała propo-
zycję wysunięcia swojego reprezentanta do Komisji EAEVA, 
wizytujących praktyki i wydziały weterynaryjne. Prezes poin-
formował, że w opinii delegacji polskiej Wojciech Hildebrand 
byłby właściwym kandydatem na reprezentanta Polski do Ko-
misji EAEVA. Prezydium jednomyślnie poparło tę propozycję.

W opinii delegacji polskiej Marek Kubica byłby właściwym 
kandydatem na reprezentanta Polski do zespołu do spraw do-
brostanu lekarzy weterynarii. Prezydium jednomyślnie popar-
ło tę propozycję.

W związku z poważną polaryzacją stanowisk pomiędzy de-
legacjami polską a norweską w opinii delegacji polskiej Krzysz-
tof Anusz byłby właściwym kandydatem na przewodniczącego 
grupy roboczej ekspertów, organizowanej w celu opracowania 
opinii naukowej, że lekarzy weterynarii na wielu stanowiskach 
nie mogą zastąpić osoby o  innym wykształceniu. Prezydium 
jednomyślnie poparło tę propozycję.

Skarbnik Elżbieta Sobczak przedstawiła bieżące sprawozda-
nie z wykonania budżetu Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryj-
nej za 2015 r. Skarbnik oceniła, że realizacja budżetu przebiega 

prawidłowo i na początku listopada utrzymywała się na pozio-
mie 82%. Sprawozdanie zostało przedstawione Komisji Rewi-
zyjnej, która je zaakceptowała.

Skarbnik Elżbieta Sobczak poinformowała o założeniach do 
preliminarza budżetu Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 
na 2016 r. Stwierdziła, że preliminarz budżetu będzie zależny 
od decyzji KRLW w sprawie podziału kwot związanych z dys-
trybucją paszportów dla zwierząt towarzyszących.

Prezydium zapoznało się z materiałami opracowanymi przez 
Komisję Prawno-Regulaminową dotyczącymi wzorów protoko-
łów kontroli zakładów leczniczych dla zwierząt, projektu sta-
nowiska KRLW w sprawie projektu Rozporządzenia Parlamen-
tu Europejskiego i Rady w sprawie urzędowych kontroli i apelu 
Rady Izby Zachodniopomorskiej w sprawie zmiany wysokości 
odpłatności za szkolenie praktyczne uczniów szkół ponadgimna-
zjalnych i szkolenie praktyczne studentów wydziałów medycyny 
weterynaryjnej w zakresie wynikającym z programu studiów.

Prezes Jacek Łukaszewicz zrelacjonował działania podjęte 
przez Porozumienie Wielkopolskie mające na celu poprawę wa-
runków finansowych pracowników Inspekcji Weterynaryjnej 
oraz wyznaczonych urzędowych lekarzy weterynarii. Prezes osza-
cował, że w akcji protestacyjnej wzięło udział  1500–1800 osób. 
Pojawiło się kilka informacji prasowych. Petycje zostały przyję-
te przez przedstawiciela pani premier oraz przez podsekretarza 
stanu w Ministerstwie Rolnictwa Tadeusza Nalewajka. Usiło-
wano też doprowadzić do spotkania w Kancelarii Prezesa Rady 
Ministrów, jednak do niego nie doszło.

Prezes przedstawił przebieg zdarzeń związanych z akcją pro-
testacyjną. Porozumienie Wielkopolskie zamierzało zorganizo-
wać spotkanie związane z omówieniem dalszej formy protestu 
i złożenia do Centralnego Biura Antykorupcyjnego zawiado-
mienia o podejrzeniu popełnienia przestępstwa. Oceniono, że 
propozycja porozumienia, jaka przyszła od ministra Marka Sa-
wickiego, jest nie do przyjęcia. Stworzono własny projekt poro-
zumienia. Wobec odmowy ministra dotyczącej propozycji spo-
tkania, złożono zawiadomienie w CBA.

Zainteresowanie medialne było niewielkie, ponieważ roz-
poczynała się cisza wyborcza przed wyborami parlamentar-
nymi. Powiatowi lekarze weterynarii w większości nie włączy-
li się do dalszych działań, w związku z czym odwołano zapla-
nowane spotkanie.

W związku z wynikiem wyborów postanowiono o wysłaniu 
listu gratulacyjnego do ministra Krzysztofa Jurgiela z prośbą 
o spotkanie. Ponowiona zostanie też korespondencja z Sejmo-
wą Komisją Rolnictwa po jej ukonstytuowaniu.

Józef Białowąs ocenił, że minister Marek Sawicki od początku 
grał na zwłokę, wprowadzając w błąd przedstawicieli Porozumie-
nia Wielkopolskiego. Ocenił, że wobec braku zainteresowania 
ze strony lekarzy powiatowych konieczna jest zmiana strategii 
działania. Do rozmów z ministrem Jurgielem należy stworzyć 
grupę członków KRLW, którzy będą twardymi negocjatorami. 
Zadeklarował swoją wolę do dalszej współpracy w tym zakresie.

Ustalono, że prezesi rad okręgowych izb lekarsko-weteryna-
ryjnych na posiedzeniu plenarnym KRLW złożą sprawozdania 
z realizacji uchwały nr 49/15/VI w sprawie zobowiązania okręgo-
wych rad lekarsko-weterynaryjnych do podjęcia działań dyscy-
plinujących wpisy do Centralnej Ewidencji i Informacji o Dzia-
łalności Gospodarczej.

Wskazano na konieczność ujednolicenia zapisów w regula-
minie zakładu leczniczego dla zwierząt i w protokołach kon-
troli. Prezydium jednomyślnie postanowiło o rekomendowa-
niu przyjęcia wzorcowego regulaminu zakładu leczniczego dla 
zwierząt i protokołów kontroli przez KRLW.

W odniesieniu do sposobu przeprowadzenia wyborów człon-
ków Komisji do spraw Specjalizacji Lekarzy Weterynarii na 
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kolejną kadencję, które muszą zostać przeprowadzone przez 
KRLW w marcu 2016 r., po dyskusji postanowiono zarekomen-
dować KRLW wysłanie prośby o podanie kandydatur na krajo-
wych kierowników specjalizacji do dziekanów wydziałów me-
dycyny weterynaryjnej i dyrektora PIW-PIB w Puławach, zgod-
nie z zasadą przyjętą w poprzedniej kadencji.

Sekretarz Danuta Pawicka-Stefanko przedstawiła wzory le-
gitymacji stosowanych w innych zawodach zaufania publiczne-
go. Zaprezentowała również projekt uchwały w tej sprawie oraz 
orientacyjne koszty wykonania legitymacji.

Wojciech Hildebrand przedstawił propozycje form obchodów 
jubileuszu 25-lecia samorządu lekarsko-weterynaryjnego. Wy-
raził pogląd, że na ewentualne uroczyste posiedzenie należało-
by zaprosić m.in. parlamentarzystów. Postanowiono, że propo-
zycje zostaną przedstawione członkom Rady w celu przedysku-
towania i wybrania formy obchodów.

Prezes poinformował, że hipoteka została odblokowana 
i uzyskano zgodę wspólnoty mieszkaniowej na przeprowadze-
nie remontu i przebudowy lokalu biura KILW, uzyskano rów-
nież zgodę władz miasta na połączenie obu lokali. Postanowio-
no, że przed plenarnym posiedzeniem KRLW odbędzie się po-
siedzenie zespołu kierowanego przez Józefa Białowąsa, który 
przygotuje materiał dla Rady, dotyczący przygotowania zapy-
tania ofertowego, rozpisania konkursu i wybrania projektu ar-
chitektonicznego.

Prezydium rozpatrzyło wnioski o patronaty i dofinansowa-
nia, które wpłynęły do biura KILW. Postanowiono o objęciu 
patronatem Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej zakoń-
czenia szkolenia „Inwestujemy w kapitał ludzki – podwyższe-
nie kwalifikacji lekarzy weterynarii 3”, zorganizowanego przez 
Izbę Warmińsko-Mazurską, dofinansowaniu III Dolnośląskiego 
Weterynaryjnego Rajdu Samochodowego „Vet Off Road” i kon-
ferencji dotyczącej właściwego stosowania antybiotyków, orga-
nizowanej przez Izbę Warmińsko-Mazurską.

Na prośbę prof. Kazimierasa Laukaskasa z Wilna postano-
wiono włączyć się w organizację programu OIE dla Kirgizji. 
Program ma dotyczyć opracowania zasad działalności samo-
rządu lekarzy weterynarii w Kirgistanie.

Prezydium jednomyślnie zdecydowało o podjęciu prac nad 
stworzeniem programu dobrej praktyki klinicznej i zarekomen-
dowaniu Radzie skierowania materiałów do Komisji Lekarzy 
Weterynarii Wolnej Praktyki i Farmacji.

Postanowiono, że plenarne posiedzenie KRLW odbędzie się 
10 i 11 grudnia 2015 w Warszawie.

XI posiedzenie Krajowej  
Rady Lekarsko-Weterynaryjnej VI kadencji

Posiedzenie odbyło się w Warszawie 10–11 grudnia 2015 r. 
W związku z interpelacją wniesioną przez Mirosława Kalic-

kiego, dotyczącą rejestracji Zakładów Higieny Weterynaryjnej 
jako zakładów leczniczych dla zwierząt, zarejestrowanych we 
właściwej izbie lekarsko-weterynaryjnej, a tym samym oznako-
wywanych zgodnie z Ustawą o zakładach leczniczych dla zwie-
rząt uzgodniono, że wniesiona zostanie interpelacja w celu uzy-
skania jednakowej interpretacji dla wszystkich laboratoriów 
urzędowych w Polsce.

Prezes przedstawił też działania władz Izby w sprawie projek-
tu Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie 
weterynaryjnych produktów leczniczych COM (2014) 558 final. 
Działania te zrelacjonowane zostały w poprzednich numerach 
„Życia Weterynaryjnego”.

Krajowa Rada postanowiła o nadaniu Odznaki Honorowej 
„Meritus – Zasłużony dla Samorządu Lekarzy Weterynarii” 
Iwonie Zuchniak, Hannie Nadolnej, Krzysztofowi Kurnikowi 

i Maciejowi Bachurskiemu z Kujawsko-Pomorskiej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej, Leszkowi Androsowi, Jerzemu Pankiewi-
czowi i Markowi Szaciłło-Kosowskiemu z Opolskiej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej oraz, na wniosek prezesa KRLW, o. Jerzemu 
Brusiło w związku z 20-leciem pełnienia posługi duszpasterskiej 
na rzecz samorządu lekarzy weterynarii.

W ramach sprawozdania z prac Komisji Finansowo-Gospo-
darczej Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej Maciej Bachur-
ski przedstawił projekt uchwały w sprawie nowelizacji uchwały 
nr 31/14/VI w sprawie planu etatów w biurze Krajowej Izby Le-
karsko-Weterynaryjnej w okresie VI kadencji w latach  2014–2017 
ze zmianami wiążącymi się z planowanym długoterminowym 
urlopem dwóch pracowniczek, zatrudnieniem mec. Bartosza 
Niemca i zmniejszeniem zatrudnienia w redakcji „Życia Wete-
rynaryjnego”. Przyjęto też uchwałę w sprawie zmiany uchwały 
15A/14/VI w sprawie wynagradzania pracowników biura Kra-
jowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej, wprowadzając zmiany 
w tabeli zaszeregowań pracowników biura.

W wyniku dyskusji nad uchwałą w sprawie nowelizacji uchwa-
ły nr 56/06/IV w sprawie podziału kwoty stanowiącej część opłaty 
za wydanie paszportu w rozumieniu przepisów Rozporządzenia 
Parlamentu Europejskiego i Rady (WE) nr 998/2003 z 26 maja 
2003 r. pomiędzy Krajową Izbą Lekarsko-Weterynaryjną a okrę-
gowymi izbami lekarsko-weterynaryjnymi oraz sposobu jej roz-
liczenia postanowiono (zgodnie z propozycją Komisji Finanso-
wo-Gospodarczej) o równym podziale zwiększenia o 9 zł kwoty 
stanowiącej część opłaty za wydanie paszportu i wprowadze-
niu kwoty 13,20 zł zamiast 8,70 zł na rzecz KRLW i 16,80 zł za-
miast 12,30 zł na rzecz okręgowych izb lekarsko-weterynaryj-
nych. Zgodnie z projektem, postanowiono, że uchwała weszła 
w życie 4 października 2015 r., kiedy wprowadzono nowe opła-
ty za wydanie paszportu.

Po zapoznaniu się z przedstawionym przez skarbnik Elżbie-
tę Sobczak wykonaniem budżetu KILW na dzień posiedzenia 
KRLW, podjęto uchwałę w sprawie przesunięć w budżecie Kra-
jowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej na 2015 r., wynikających 
z różnic w realizacji budżetu, przedstawionych w sprawozda-
niu z jego realizacji. Nie wiąże się to z przekroczeniami w re-
alizacji budżetu globalnie.

W dalszej części posiedzenie KRLW podjęła uchwałę w spra-
wie przyjęcia preliminarza budżetowego Krajowej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej na 2016 r.

Komisja do spraw Lekarzy Weterynarii Wolnej Praktyki 
i Farmacji na posiedzeniu 5 grudnia 2015 r. omawiała propo-
zycję nowelizacji uchwały w sprawie ustalenia wysokości od-
płatności za szkolenie praktyczne uczniów szkół ponadgim-
nazjalnych i  szkolenie praktyczne studentów wydziałów me-
dycyny weterynaryjnej w zakresie wynikającym z programu 
studiów. Komisja zgadza się ze stanowiskiem rady Izby Zachod-
niopomorskiej, że kwota 32 zł jest symboliczna, i opowiada się 
za podniesieniem tej opłaty w przyszłości, gdy system zacznie 
działać, a pieniądze zaczną wpływać do lekarzy prowadzących 
takie praktyki i staże.

Komisja opowiada się za wystąpieniem do ministra rolnic-
twa o przywrócenie stażu dla lekarzy weterynarii w zakładach 
leczniczych po studiach. Jako niewłaściwe oceniono, że obec-
nie można zostać kierownikiem gabinetu bez stażu. Komisja 
proponuje, żeby porozmawiać nieformalnie z władzami Mini-
sterstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi o zagrożeniach wynikają-
cych z powstawania nowych gabinetów, bez stażu i właściwe-
go przygotowania kierownika, w związku z czym są popełnia-
ne błędy w wykonywaniu zawodu.

Przewodniczący Ksomisji, Andrzej Czerniawski, zwrócił 
uwagę, że w sytuacji, gdy samorząd nie ma żadnych mecha-
nizmów, które ograniczałyby przyjęcia kandydatów na studia 
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– należy dążyć do tego, żeby podwyższyć kwoty przy rejestra-
cji zakładów leczniczych dla zwierząt, żeby nie powstawały ga-
binety lekarzy bezpośrednio po studiach. Po korektach KRLW 
pismo do ministra rolnictwa wysłano w marcu 2015 r. Odpo-
wiedź ministra była negatywna.

Andrzej Czerniawski zwrócił uwagę, że często właścicielami 
zakładów leczniczych nie są lekarze weterynarii, a koszty kon-
troli są pokrywane ze składek lekarzy weterynarii. Komisja pro-
ponuje ponowne wystąpienie w tej sprawie do nowego ministra 
rolnictwa. Prezes przypomniał, że w odpowiedzi poprzedniego 
ministra stwierdzono, że opłata nie jest przeznaczana na kon-
trole, gdyż jest to opłata za rejestrację. W związku z tym przy-
gotowano kalkulację kosztów związanych z rejestracją zakładu 
leczniczego dla zwierząt.

Formułując uwagi KRLW do projektu Rozporządzenia Par-
lamentu Europejskiego i Rady w sprawie „przenośnych” cho-
rób zwierząt (prawo o zdrowiu zwierząt) Andrzej Czerniawski 
przypomniał, że w tym rozporządzeniu są wymieniani tzw. spe-
cjaliści, którzy mogliby wchodzić w kompetencje lekarza wete-
rynarii. Komisja zwraca uwagę, że dochodzi do różnych form 
bioterroryzmu i specjalista o niepełnym wykształceniu może 
nie rozpoznać właściwie zagrożenia. Komisja w pełni popie-
ra pismo napisane przez prezesa w tej sprawie 16 październi-
ka 2015 r. do dyrektor Departamentu Bezpieczeństwa Żywno-
ści i Weterynarii.

Komisja dyskutowała też nad możliwością wystąpienia 
o wcześniejsze przechodzenie na emeryturę lekarzy wetery-
narii pracujących w  trudnych warunkach i określenie cho-
rób zawodowych lekarzy weterynarii oraz o ankiecie na temat 
ograniczenia zjawiska antybiotykoodporności. Zdaniem Ko-
misji, należy zwracać uwagę na zmniejszanie w ramach meta-
filaktyki obsady zwierząt w kurnikach i chlewniach. Ocenio-
no, że dobrostan to nie powierzchnia przeznaczona dla zwie-
rzęcia, ale stwierdzana liczba upadków, konieczność leczenia 
itp. Omawiano też zmiany w przepisach dotyczących ewiden-
cji leczenia zwierząt.

Odnosząc się do tematu ograniczenia zjawiska antybiotykood-
porności, którym zajmowała się Komisja Lekarzy Wolnej Prak-
tyki i Farmacji, w rozmowach z przedstawicielami Departamen-
tu Bezpieczeństwa Żywności i Weterynarii, ustalono, że należy 
podjąć prace nad opracowaniem „Dobrej Praktyki Klinicznej” 
i stosowania właściwych standardów pracy lekarza weterynarii.

Komisja Prawno-Regulaminowa, w ramach prac nad uchwałą 
w sprawie wprowadzenia jednolitych wzorów protokołów kon-
troli zakładu leczniczego dla zwierząt, poprawiła wzory protoko-
łów kontroli zakładu leczniczego dla zwierząt zgodnie z oczeki-
waniami wynikającymi z dyskusji w ramach KRLW. W projek-
cie uchwały wprowadzono zapis „do dobrowolnego stosowania”. 
Uchwale nadano tytuł: „Uchwała w sprawie wprowadzenia wzo-
rów upoważnienia do przeprowadzania kontroli zakładu lecz-
niczego dla zwierząt, protokołów kontroli oraz wystąpienia po-
kontrolnego – do dobrowolnego stosowania”. Uchwała z wpro-
wadzonymi zmianami została przyjęta.

Komisja przygotowała stanowisko do projektu Rozporządze-
nia Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie kontroli urzę-
dowych. Stanowisko zostało przyjęte przez Prezydium Krajo-
wej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej. 9 listopada 2015 r. przed-
stawiono je na Zgromadzeniu Ogólnym Europejskiej Federacji 
Lekarzy Weterynarii. Wyrażono zaniepokojenie, że jeśli zapi-
sy Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie 
kontroli urzędowych nie zostaną zmienione, to w 2017 r. pod-
mioty dostaną carte blanche do zastępowania lekarzy wetery-
narii personelem rzeźni na każdym etapie procesu.

Marek Kubica przedstawił działania Rady Zachodniopomor-
skiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w sprawie ustanowienia na 

jej rzecz trwałego zarządu na części nieruchomości użytkowanej 
jako Ośrodek Szkoleniowo-Wypoczynkowy w Międzyzdrojach.

Rada przyjęła uchwałę w  sprawie zmiany uchwały nr 
59/2011/V z 18 października 2011 r. w sprawie założenia i pro-
wadzenia rejestru ukaranych lekarzy weterynarii. Zmiana od-
nosi się do obowiązującego już art. 60 Ustawy o zawodzie leka-
rza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryjnych, który mówi, 
że po upływie 15 lat od daty uprawomocnienia orzeczenia usu-
wa się wpis o ukaraniu karą o pozbawieniu prawa wykonywa-
nia zawodu lekarza weterynarii.

Rada przyjęła uchwałę w sprawie zmiany wzorcowego re-
gulaminu zakładu leczniczego dla zwierząt. Główną przyczy-
ną przygotowania takiej uchwały był zapis, że zakłady lecznicze 
dla zwierząt prowadzą praktyki studenckie, zgodnie z uchwa-
łą KRLW. Uchwała dotyczy także zmian w prowadzeniu doku-
mentacji medycznej.

Komisja Etyki i Deontologii, obradując na posiedzeniach 
16 października i 9 grudnia, wydała opinię w sprawie naruszeń 
zasady Kodeksu Etyki Lekarzy Weterynarii wyrażonej w art. 11 
ust. 1: „Lekarz weterynarii dba o autorytet samorządu zawodo-
wego, krytykę organów lub członków samorządu zawodowego 
może przeprowadzić wyłącznie w izbach lekarsko-weterynaryj-
nych, na posiedzeniach weterynaryjnych towarzystw zawodo-
wych, a także na łamach wydawnictw zawodowych”.

Komisja na wnioski, które wpłynęły od Krajowej Rady, za-
jęła się:

 – wnioskiem Zachodniopomorskiej Izby Lekarsko-Weteryna-
ryjnej do ministra rolnictwa i rozwoju wsi w sprawie zaskar-
żenia do Sądu Najwyższego uchwały Krajowej Rady Lekarsko-
-Weterynaryjnej nr 25/2014/VI z 10 czerwca 2014 r. w sprawie 
standardów wykonywania usług lekarsko-weterynaryjnych;

 – pismem Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej, 
skierowanego do wojewódzkich lekarzy weterynarii w spra-
wie o składanie zażaleń na decyzje okręgowych rzeczników 
odpowiedzialności zawodowej i sprawach umorzenia postę-
powania w sprawach dotyczących naruszeń prawa, zwłasz-
cza Psrawa farmaceutycznego;

 – wnioskiem dziekanów wydziałów medycyny weterynaryjnej 
w Lublinie, Olsztynie, Warszawie i we Wrocławiu oraz do 
ministra rolnictwa i rozwoju wsi o wystąpienie do Naczel-
nego Sądu Administracyjnego o uchylenie uchwały Krajo-
wej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej nr 24/2014 z 10 czerwca 
2014 r., dotyczącej wysokości odpłatności za szkolenia prak-
tyczne szkół ponadgimnazjalnych i  studentów wydziałów 
medycyny weterynaryjnej, do czasu wskazania rozporzą-
dzeń wykonawczych, umożliwiających realizację tej uchwa-
ły przez uczelnie państwowe, na których istnieją wydziały 
medycyny weterynaryjnej.
Zbigniew Wróblewski, przewodniczący Komisji Etyki i De-

ontologii, stwierdził, że w ocenie Komisji każdy z wymienio-
nych przypadków jest zjawiskiem niepokojącym i mającym ne-
gatywny wpływ na wizerunek izby lekarsko-weterynaryjnej.

Rada, na wniosek prezesa Jacka Łukaszewicza, postanowiła 
o skierowaniu sprawy do rozpoznania przez rzecznika odpo-
wiedzialności zawodowej.

W sprawozdaniu z prac zespołu do spraw programu napraw-
czego „Życia Weterynaryjnego” Maciej Gogulski stwierdził, że 
„Życie Weterynaryjne” jest w bardzo dobrej kondycji. Pozosta-
je jedynie sprawa powołania rzecznika i  sekretarza redakcji. 
Stwierdził, że należy ostrożnie szacować dochody z tytułu re-
klam, ponieważ w 2016 r. przewidywane są obniżki we wszyst-
kich czasopismach. Prezes Jacek Łukaszewicz zgłosił wniosek 
w sprawie udziału zespołu naprawczego „Życia Weterynaryj-
nego” w posiedzeniu Rady Programowej czasopisma i wyło-
nienia w konkursie rzecznika prasowego i sekretarza redakcji.
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W informacji o pracach Zespołu do spraw Informatycznych 
prezes Jacek Łukaszewicz pozytywnie ocenił współpracę z fir-
mą Zeto. Odbyło się szkolenie pracowników biur izb okręgo-
wych z zakresu obsługi systemu. Wszystkie zgłoszone uwagi 
mają być skatalogowane przez pracownika Zeto i przesłane do 
Krajowej Rady. Wpłynęła petycja od pracowników biur okręgo-
wych o wydłużenie okresu przejściowego, czyli czasu na wpro-
wadzenie danych do systemu, do 1 maja 2016 r. Podjęto decyzję 
o rozpoczęciu prac związanych z przebudową strony internetowej 
KILW, zebraniem ofert, rozstrzygnięciem i wdrożeniem strony 
oraz powierzeniem tych działań zespołowi informatycznemu.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformował, że nowy prze-
wodniczący Sejmowej Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi, Jaro-
sław Sachajko, wystosował pismo, w którym zwrócił się z proś-
bą o wskazanie problemów, które nurtują dane środowisko czy 
daną organizację. Prezes przygotował odpowiedź na podstawie 
uchwał zjazdów, podejmowanych przez Krajową Radę uchwał 
oraz pism kierowanych do Ministerstwa Rolnictwa.

Ustalono w tym punkcie, że przedstawione zostanie też sta-
nowisko KRLW dotyczące łączenia inspekcji. Takie stanowi-
sko na bazie ustaleń Zjazdu przekazane zostanie też ministrowi 
rolnictwa. Prezes zaproponował, aby Zespół do spraw Sytuacji 
Kadrowej i Finansowej w Inspekcji Weterynaryjnej: Maciej Ba-
churski, Marek Kubica i Marek Wisła został uzupełniony o To-
masza Grupińskiego. Zaproponował też, aby powierzyć temu 
zespołowi prace nad promowaniem tego projektu. Jednym z po-
mysłów jest zaproszenie na posiedzenie prof. Macieja Gajęckie-
go, który wcześniej pracował nad projektami łączenia inspekcji 
i przyjęcie go do współpracy.

Krzysztof Anusz omówił zasady funkcjonowania dobrowol-
nego systemu ustawicznego kształcenia lekarzy weterynarii. 
Stwierdził, że system funkcjonuje dobrze, odbywają się szkole-
nia, jest coraz więcej wydawanych certyfikatów. Aby ujednolicić 
system punktacji, przesłano prezesom izb okręgowych projekt, 
tzw. Procedurę rozliczania punktów edukacyjnych.

W związku z pojawiającymi się uwagami oraz propozycja-
mi innego rodzaju szkoleń, konieczne będzie podjęcie noweli-
zacji uchwały.

Rada podjęła ustalenia dotyczące sposobu przeprowadze-
nia wyborów członków Komisji do spraw Specjalizacji Lekarzy 
Weterynarii w Puławach. W czerwcu 2016 r. kończy się kaden-
cja Komisji. Z finansów powierzonych Komisji zostawała dotąd 
nadwyżka, która była przejmowana przez Państwowy Instytut 
Weterynaryjny w Puławach. Obecnie Instytut rozliczy wszyst-
kie środki i nadwyżkę rozdzieli proporcjonalnie do wpływów 
z poszczególnych ośrodków specjalizacyjnych. Pieniądze te zo-
staną przeznaczone na organizację kolejnych kursów.

Wojciech Hildebrand przedstawił stan prac nad organizacją 
obchodów 25-lecia samorządu lekarsko-weterynaryjnego. Pod-
czas posiedzenia Prezydium rozważano różne formy obchodów, 
a także przygotowanie okolicznościowego filmu promującego 
nasz zawód, umieszczonego w internecie.

Po rozważeniu propozycji Prezydium zarekomendowa-
ło zorganizowanie konferencji naukowej, wydanie specjalne-
go numeru „Życia Weterynaryjnego” i wykonanie okoliczno-
ściowych gadżetów.

Zaplanowano zorganizowanie uroczystości na październik 
2016 r. Zaproponowano zaproszenie weterynaryjnych samorzą-
dów zagranicznych, innych polskich samorządów zawodowych. 
Uznano, że całość obchodów powinna służyć promocji zawodu. 
Temu ma służyć także zatrudnienie rzecznika prasowego. Na 
27 lutego 2016 r. planowane jest posiedzenie Komisji do spraw 
Specjalizacji. Do tego terminu należy opracować projekt paneli 
konferencji naukowej z udziałem słuchaczy studiów specjaliza-
cyjnych. Ustalono, że na marcowym posiedzeniu KRLW należy 

uzgodnić listę gości oraz ocenić możliwość wykorzystania środ-
ków unijnych, a także opracować zarys budżetu.

Postanowiono o rozszerzeniu zespołu organizacyjnego: Woj-
ciech Hildebrand – przewodniczący, Zbigniew Wróblewski, Da-
nuta Pawicka-Stefanko, Elżbieta Sobczak, Stanisław Winiar-
czyk, Marek Kubica, we współpracy z członkami Komisji Etyki, 
i Deontologii, redaktorem Antonim Schollenbergerem i rzecz-
nikiem prasowym, przy pełnej pomocy dyrektora biura KILW 
Marka Mastalerka.

Danuta Pawicka-Stefanko omówiła stan prac nad opracowa-
niem jednolitego wzoru legitymacji lekarza weterynarii, demon-
strując wzory legitymacji obowiązujących w innych samorzą-
dach. Postanowiono, że na marcowe posiedzenie KRLW zespół 
przygotuje konkretny wzór legitymacji, a biuro prawne projekt 
uchwały w tej sprawie.

Prezes Jacek Łukaszewicz, w sprawozdaniu ze Zgromadze-
nia Ogólnego FVE, które odbyło się w Brukseli 12–14 listopa-
da 2015 r., poinformował, że omawiano nową zasadę naliczania 
składek członkowskich. Delegacja polska zgodziła się na pod-
wyższenie składki w celu zrekompensowania wpłat od organi-
zacji z państw o małej obsadzie lekarzy weterynarii, takich jak 
Cypr czy Macedonia.

Podczas pobytu w Brukseli delegacja polska spotkała się z Po-
litical Advisor Committee on Environment, Public  Health and 
Food Safety Agnieszką Gregorczyk w sprawie rozporządzenia 
dotyczącego kontroli urzędowych. Z wymiany opinii wynika 
wniosek, że należy rozmawiać z doradcami, a nie z polityka-
mi, którzy nie rozumieją zagadnień merytorycznych. Doradca 
frakcji socjaldemokratów dobrze rozumiała konieczność obec-
ności lekarza weterynarii na poszczególnych etapach kontro-
li urzędowej.

Marek Kubica przedstawił dyskusje w sprawie uzyskania jed-
nolitego stanowiska FVE w odniesieniu do ust. 2 i 3 art. 15 Roz-
porządzenia w sprawie kontroli urzędowych. 15 września 2015 r. 
Prezydium FVE przyjęło w tej sprawie stanowisko, które nie jest 
zgodne z oczekiwaniami polskiej delegacji. Marek Kubica wy-
stąpił wobec Zgromadzenia Ogólnego z żądaniem podjęcia jed-
noznacznego stanowiska, które interesuje lekarzy weterynarii 
w Europie i zapytał, w czyim imieniu i w jakim trybie Prezy-
dium FVE podejmuje takie kontrowersyjne stanowiska, które 
nie reprezentują naszych interesów. Wiceprezydent FVE, Arne 
Skooldager, odpowiedział, że Prezydium bierze na siebie odpo-
wiedzialność za to oświadczenie. Stwierdził, że nie ma żadnych 
naukowych dowodów na niezbędną stałą obecność lekarza we-
terynarii w rzeźni i zakładach mięsnych. Polacy są konserwa-
tywni w swoim podejściu i nie potrafią być elastyczni. Marek 
Kubica zapytał o dowody naukowe na to, że lekarz weterynarii 
jest źródłem kontaminacji mięsa, a nie personel rzeźni. Stwier-
dził, że nie należy uginać się przed opiniami Komisji Europej-
skiej, ale reprezentować interesy lekarzy weterynarii. Zdaniem 
Marka Kubicy głębokiej refleksji wymaga celowość udziału de-
legacji KILW w strukturach FVE.

Prezes Jacek Łukaszewicz zwrócił uwagę, że propozycje wy-
stąpienia ze struktur FVE były już dyskutowane wcześniej. 
Wskazał na wzmocnienie głosu w interesie lekarzy weteryna-
rii z Europy Wschodniej po powstaniu Weterynaryjnej Grupy 
Wyszehradzkiej.

W wyniku prezentacji stanowiska polskiego na forum FVE 
– delegacja chorwacka zaproponowała utworzenie międzyna-
rodowej grupy ekspertów, mającej na celu opracowanie opinii 
naukowej na temat konieczności obecności lekarza weteryna-
rii w kontrolach urzędowych. Prezes przypomniał, że taką opi-
nię na prośbę KRLW napisali polscy profesorowie. Zapropono-
wał powierzenie organizacji takiego panelu Komisji do spraw 
Kształcenia i Specjalizacji pod przewodnictwem prof. Krzysztofa 
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Anusza. Spotkanie powinno odbyć się wiosną 2016 r. Poddał 
wniosek pod głosowanie. Wniosek został przyjęty jednomyślnie.

Prezes poinformował, że Prezydium KRLW wysunęło kan-
dydaturę Wojciecha Hildebranda na eksperta komisji wizyta-
cyjnych EAEVEA, a do zespołu do spraw „dobrostanu lekarzy 
weterynarii” Marka Kubicy.

Stanisław Winiarczyk przedstawił sprawozdanie z działalno-
ści Komisji do spraw Współpracy z Zagranicą i Weterynaryjnej 
Grupy Wyszehradzkiej. Wspólne stanowisko prezentowano na 
6 zebraniach Zgromadzenia Generalnego FVE. W ocenie Stani-
sława Winiarczyka nie jesteśmy bezsilni na forum FVE. Opar-
liśmy się przepisom oddzielającym przepisywanie leków od ich 
stosowania. Udało się nam wejść w system pilotażowy harmo-
nizacji szkolenia podyplomowego, udało się zredukować skład-
kę członkowską. Mieliśmy duży wpływ na kształtowanie opinii 
w sprawach deregulacji zawodów. W 2014 r., w spotkaniu We-
terynaryjnej Grupy Wyszehradzkiej wziął udział cały zarząd 
FVE, co było także sukcesem delegacji polskiej. Efektem było 
też zbliżenie KILW z izbami niemieckimi.

W ramach rozpatrywania wniosków o patronaty i dofinan-
sowania KILW postanowiono o patronacie KILW i dofinanso-
waniu kwotą 5 tys. zł konferencji naukowej, na której wystąpią 
profesorowie Zygmunt Pejsak i Roman Kołacz, oraz zawodów 
narciarskich w Dolnym Kubinie, organizowanych przez Izbę 
Śląską, Izbę Czeską i Izbę Słowacką.

Postanowiono o dofinansowaniu kwotą 5 tys. zł Ogólnopol-
skich Zawodów Lekarzy Weterynarii w Strzelectwie Myśliw-
skim, organizowanych w 2016 r. przez Izbę Lubelską.

Izba Łódzka zwróciła się o wsparcie finansowe Targów Vet-
Forum i konferencji VetMedica. Rozpatrzenie wniosku posta-
nowiono przełożyć na następne posiedzenie KRLW.

XIII posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 25 lutego 2016 r. i rozpoczęło się od 
uczczenia minutą ciszy śp. Tomasza Wróblewskiego. Po przy-

jęciu porządku obrad sekretarz Rady Danuta Pawicka-Stefan-
ko poinformowała, że do protokołu z poprzedniego posiedze-
nia nie wpłynęły żadne poprawki. Protokół został jednogłośnie 
przyjęty. Następnie rozpatrzono personalne odwołanie od de-
cyzji jednej z izb okręgowych. Ze względu na braki formalne 
sprawę przekazano do ponownego rozpatrzenia przez tę Izbę.

W kolejnym punkcie obrad zostały omówione sprawy or-
ganizacyjno-płacowe biura, a następnie Prezydium rozpatrzy-
ło sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015 r. Skarbnik Elż-
bieta Sobczak podziękowała wszystkim za oszczędne gospo-
darowanie pieniędzmi i  zwróciła uwagę, że miniony rok był 
wyjątkowy, jeżeli chodzi o sprawy finansowe. Z jednej strony 
samorząd został obarczony dodatkowymi wydatkami w związ-
ku z drukiem nowych wzorów paszportów dla zwierząt. Z dru-
giej strony paszporty zostały sprzedane w dużych ilościach, po 
nowych, wyższych cenach, które wprowadziło Rozporządze-
nie Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Prezydium przyję-
ło informację o realizacji budżetu za 2015 r. i zajęło się projek-
tem budżetu na 2016 r.

Skarbnik Elżbieta Sobczak poinformowała, że budżet w 2016 r. 
wzrośnie o ok. 200 tys. zł. Zarezerwowano pieniądze na kam-
panię medialno-wizerunkową Izby, nową stronę WWW oraz 
na zapłacenie firmie Zeto za usługi informatyczne. Projekt bu-
dżetu przewiduje też wzrost dochodów ze sprzedaży paszpor-
tów. Prezydium jednogłośnie zarekomendowało Krajowej Ra-
dzie przyjęcie tego projektu.

Prezydium zapoznało się następnie z kandydaturami na człon-
ków Komisji ds. Specjalizacji Lekarzy Weterynarii zgłoszonymi 

przez ośrodki naukowe, nie udzielając im żadnych rekomenda-
cji i pozostawiając decyzję Radzie.

Kolejnym punktem posiedzenia było omówienie współpracy 
z firmą Zeto nad wdrożeniem nowego systemu informatyczne-
go. Omówiono wątpliwości i pytania członków Krajowej Rady 
oraz prezesów izb okręgowych. Prezes Jacek Łukaszewicz poin-
formował, że prace nad nowym systemem trwają od kilku mie-
sięcy. W tym czasie odbyły się dwa szkolenia, podczas których 
zgłaszano uwagi i zastrzeżenia. Uwag było niewiele. Te, które się 
pojawiły, zostały zgłoszone do firmy Zeto, która je przeanalizo-
wała i w większości wprowadziła. Dużo uwag pojawiło się, gdy 
system został skierowany do testowania biurom okręgowym. Te 
uwagi również zebrano i wysłano do Zeto. Prezes Łukaszewicz 
zwrócił uwagę, że niemożliwe jest stworzenie 16 różnych wer-
sji dla każdej izby okręgowej. Poinformował także, że program 
objęty jest 24-miesięczną gwarancją i zostanie opłacony dopiero 
wtedy, gdy będzie w pełni gotowy. Firma Zeto jest zobowiązana 
również do stworzenia „czerwonej linii” telefonicznej dla wszyst-
kich lekarzy weterynarii. Podczas dyskusji członkowie Prezydium 
zwrócili uwagę, że większość uwag zgłaszanych pod adresem 
systemu ma charakter techniczny, a ogólna opinia o systemie jest  
dobra.

W punkcie dotyczącym zapytań Wojciech Hildebrand omówił 
interpelację Izby Dolnośląskiej dotyczącą kontroli dystrybucji 
paszportu. Na Dolnym Śląsku były przypadki, gdy lekarze po-
bierali paszporty i wystawiali je, nie powiadamiając o tym kie-
rownika zakładu, jednocześnie pobierając całą opłatę za usługę. 
Uzgodniono, że wyjaśnienia w tej sprawie zostaną przesłane do 
Izby Dolnośląskiej. Prezes Jacek Łukaszewicz zreferował prze-
bieg posiedzenia Zespołu ds. Obszarów Wiejskich, Wsi i Rol-
nictwa Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego 
w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Podczas spotkania 
przedstawiciele samorządów terytorialnych wyrazili potrzebę 
stworzenia przy pomocy Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryj-
nej systemu obowiązkowej rejestracji psów. System mógłby po-
móc w walce – z sygnalizowanym od lat m.in. przez Najwyższą 
Izbę Kontroli – problemem bezdomności psów.

W kolejnym punkcie obrad mec. Niemiec poinformował, że 
na okręgowe rady nałożono obowiązek przekazywania na wnio-
sek państwa członkowskiego informacji o postępowaniach dys-
cyplinarnych, prawomocnie zakończonych postępowaniach kar-
nych i innych okolicznościach, które mogły mieć wpływ na wy-
konywanie zawodu lekarza weterynarii oraz zawiadomieniach 
o wszelkich działaniach, jakie zostały podjęte po przekazaniu 
tych informacji. Nałożono bezwzględny obowiązek informowa-
nia przez okręgowe izby o lekarzach, którym sąd lub inny or-
gan wprowadził zakaz, ograniczenie bądź zawieszenie prawa 
wykonywania zawodu albo stwierdził utratę tego prawa, w ter-
minie 3 dni od uprawomocnienia się orzeczenia. Chodzi o to, 
aby osoba nieuprawniona nie mogła wykonywać zawodu w in-
nych krajach. Sprawa będzie omawiana przez Krajową Radę Le-
karsko-Weterynaryjną.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformował o wysłaniu pism 
do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz Ministerstwa 
Spraw Wewnętrznych i Administracji oraz Głównego Lekarza 
Weterynarii w związku z nowelizacją Ustawy o służbie cywilnej. 
Zwrócono w nich uwagę, że nominacje na stanowiska wymaga-
jące dyplomu lekarza weterynarii wymagają opinii samorządu 
lekarzy weterynarii. Tymczasem powołania Głównego Leka-
rza Weterynarii oraz wojewódzkich lekarzy weterynarii odby-
ły się bez takich konsultacji. Niezgodne z prawem było także 
odwołanie lekarzy wojewódzkich pełniących funkcje w orga-
nach samorządu. Może to rzutować na ważność decyzji Głów-
nego Lekarza Weterynarii oraz lekarzy wojewódzkich. W opi-
nii członków Prezydium Izba powinna wyrazić zdecydowaną 
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dezaprobatę wobec takich praktyk. Upoważniono prezesa do 
poinformowania o sprawie mediów.

Kolejnym tematem spotkania była sprawa łączenia działa-
jących obecnie 5 inspekcji w jedną: Państwową Inspekcję Bez-
pieczeństwa Żywności. W opinii wiceprezesa Józefa Białowąsa 
Krajowa Rada powinna działać w tej sprawie bardzo intensyw-
nie i zdecydowanie. Wyraził on obawę, że w listopadzie wszy-
scy lekarze weterynarii pracujący w Inspekcji Weterynaryjnej 
otrzymają wypowiedzenia i stanowiska kierownicze w Inspek-
cji zostaną upolitycznione, a rola lekarzy weterynarii w Pań-
stwowej Inspekcji Bezpieczeństwa Żywności zostanie zmar-
ginalizowana. W odpowiedzi prezes Jacek Łukaszewicz poin-
formował, że na ostatnim posiedzeniu Krajowej Rady został 
powołany zespół, który ma przedstawić ministrowi Krzyszto-
fowi Jurgielowi projekt utworzenia Państwowej Inspekcji We-
terynarii i Żywności.

Członkowie Prezydium omówili następnie szereg dokumen-
tów legislacyjnych opracowanych przez Komisję Prawno-Re-
gulaminową, zapoznali się z przebiegiem prac nad remontem 
i adaptacją siedziby Krajowej Izby, zapoznali się z projektem 
uchwały w  sprawie legitymacji lekarzy weterynarii, przyję-
li skład delegacji na spotkanie Grupy Wyszehradzkiej oraz 
posiedzenia Zgromadzenia Ogólnego FVE, zapoznali się też 
z projektem znaczka towarzyszącego medalowi „Bene de Ve-
terinaria Meritus”. Omówiono stan prac nad organizacją ob-
chodów 25-lecia samorządu lekarsko-weterynaryjnego i dzia-
łania podjęte w sprawie Ośrodka Szkoleniowo-Wypoczynko-
wego w Międzyzdrojach.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformował, że z Ministerstwa 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi wpłynęło pismo z prośbą o rozważe-
nie odstąpienia od opłat za praktyki uczniów techników wetery-
naryjnych. Prezydium jednogłośnie odrzuciło tę prośbę. W czę-
ści dotyczącej patronatów i dofinansowań Prezydium udzieli-
ło wsparcia finansowego następującym imprezom: XIII Zlot 
VET-RIDERS w Zieleńcu oraz Regaty 2016 organizowane przez 
Warmińsko-Mazurską Izbę Lekarsko-Weterynaryjną. Wniosek 
o dofinansowanie VetForum w Łodzi skierowano do rozpatrze-
nia przez Krajową Radę.

Prezydium określiło datę następnego posiedzenia Krajowej 
Rady na 30 i 31 marca. Postanowiono o zaproszeniu na to posiedze-
nie Głównego Lekarza Weterynarii Włodzimierza Skorupskiego.

XII posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie, które odbyło się 30 i 31 marca 2016 r., rozpoczę-
ło się od uczczenia minutą ciszy śp. Tomasza Wróblewskie-

go, byłego wiceprezesa KRLW i prezesa Rady Izby Lubelskiej, 
zasłużonego działacza samorządu lekarzy weterynarii.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna zajęła się rozpatrze-
niem interpelacji Rady Śląskiej Izby Lekarsko-Weterynaryj-
nej dotyczącej funkcjonowania i wprowadzenia nowego syste-
mu informatycznego Izby. Prezes Krzysztof Orlik przedstawił 
treść interpelacji i wątpliwości dotyczące budowy nowego sys-
temu informatycznego przez firmę Zeto. Rada została poinfor-
mowana przez prezesa Jacka Łukaszewicza o stanie zaawanso-
wania prac nad systemem. Przypomniano, że czas na zgłasza-
nie uwag już minął, a wszystkie zgłoszone wcześniej uwagi z izb 
okręgowych zostały dokładnie przeanalizowane. Prezes Łu-
kaszewicz zauważył, że wykonawca ma obowiązek stworzenia 
dla wszystkich lekarzy weterynarii „gorącej linii”, która ma po-
móc w użytkowania systemu. Jego zdaniem nie da się stworzyć 
16 oddzielnych systemów dla każdej izby okręgowej. Ostatecz-
nie Krajowa Rada ponownie większością głosów opowiedziała 
się za wdrożeniem nowego systemu.

Marcowe posiedzenie Krajowej Rady zaszczycił swoją obec-
nością Główny Lekarz Weterynarii Włodzimierz Skorupski, 
który przypomniał o swojej dotychczasowej pracy w samo-
rządzie lekarzy weterynarii. Podczas spotkania Włodzimierz 
Skorupski opowiedział o najważniejszych wyzwaniach, jakie 
stoją przed kierowaną przez niego inspekcją oraz zadeklaro-
wał współpracę między Głównym Inspektoratem Weteryna-
rii a  Krajową Izbą Lekarsko-Weterynaryjną i  odpowiedział 
na wiele pytań członków Krajowej Rady dotyczących m.in. 
przyszłości Inspekcji Weterynaryjnej i kwestii wynagrodzeń 
jej pracowników oraz lekarzy wyznaczonych do czynności 
urzędowych.

Krajowa Rada dokonała wyboru kandydatów na członków 
Komisji ds. Specjalizacji Lekarzy Weterynarii, którzy zostaną 
przedstawieni do zatwierdzenia ministrowi rolnictwa i rozwo-
ju wsi. Rada doprecyzowała także kryteria wyboru. W wyniku 
głosowania zdecydowano, że członkiem Komisji ds. Specjali-
zacji Lekarzy Weterynarii ze strony Krajowej Rady może być 
tylko jej członek posiadający tytuł specjalisty. Wybrano tak-
że kandydatów na kierowników poszczególnych specjalizacji.

W kolejnym punkcie posiedzenia Krajowa Rada zajęła się 
sprawą uzasadnienia poselskiego projektu Ustawy o zmianie 
ustawy o  ochronie zwierząt oraz niektórych innych ustaw. 
Prezes Jacek Łukaszewicz poinformował, że w ustawie planuje 
się m.in. zakaz prezentowania widowisk cyrkowych z udzia-
łem zwierząt, co uzasadnia się brakiem nadzoru weterynaryj-
nego nad objazdowymi menażeriami. Rada jednogłośnie nie 
zgodziła się z takim postawieniem sprawy, gdyż nie znajdu-
je to potwierdzenia w nadzorze prowadzonym przez Inspek-
cję Weterynaryjną.

Rada rozpoczęła dyskusję nad wnioskami izb okręgowych 
dotyczącymi tworzenia tzw. sieciowych zakładów leczniczych 
i wypracowania ram prawnych ich działalności. Padły wnio-
ski, aby wzorując się na prawie niemieckim, ograniczyć eks-
pansję takich zakładów. Prezes Jacek Łukaszewicz zwrócił się 
do rad okręgowych z prośbą o przesłanie pomysłów na roz-
wiązanie tego problemu, które będą rozpatrzone na następ-
nym posiedzeniu Krajowej Rady.

Członkowie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej zapo-
znali się także z trwającymi w Ministerstwie Rolnictwa i Roz-
woju Wsi pracami nad stworzeniem nowego Urzędu Bezpie-
czeństwa Żywności. Prezes Jacek Łukaszewicz poinformo-
wał, że samorząd lekarzy weterynarii nie został zaproszony 
do udziału w tych pracach. Dlatego rozpoczęto prace nad wła-
snym projektem ustawy, która powoła do życia Państwową In-
spekcję Weterynarii i Bezpieczeństwa Żywności. Powinna to 
być instytucja spionizowana, podległa premierowi, w której 
najważniejszą rolę będą odgrywać lekarze weterynarii. Nowa 
Inspekcja powinna powstać przez przyłączenie do Inspekcji 
Weterynaryjnej pozostałych konsolidowanych instytucji. Aby 
przekonać opinię publiczną do takich rozwiązań, niezbędne 
jest przeprowadzenie kampanii medialnej, która postawi leka-
rzy weterynarii w centrum działań mających na celu zagwa-
rantowanie bezpieczeństwa żywności w Polsce.

Podczas XII posiedzenia Krajowa Rada Lekarsko-Weteryna-
ryjna zajęła się również sprawą planowanego remontu siedzi-
by Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej, przyjęła uchwałę 
w sprawie wprowadzenia jednolitego wzoru legitymacji leka-
rza weterynarii, zaakceptowała projekt znaczka – miniatur-
ki potwierdzającego otrzymanie Medalu Honorowego „Bene 
de Veterinaria Meritus”, omówiła stan prac nad obchodami 
25-lecia samorządu lekarzy weterynarii, przyjęła sprawozda-
nie z prac Krajowej Komisji Rewizyjnej oraz podjęła uchwa-
łę dotyczącą wykonania budżetu za 2015 r. i przyjęła projekt 
budżetu na 2016 r.
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XIV posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Podczas posiedzenia, które odbyło się 24 maja 2016 r., omó-
wiono projekt uchwały Krajowej Rady Lekarsko-Wetery-

naryjnej w sprawie wysokości składki członkowskiej odpro-
wadzanej do budżetu Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 
w 2017 r. Prezes Jacek Łukaszewicz zaprezentował dokument 
i poinformował, że wysokość składki w przyszłym roku pozo-
stanie bez zmian. Prezydium zarekomendowało Krajowej Ra-
dzie przyjęcie treści uchwały.

Następnie odbyło się spotkanie Prezydium rozszerzonego 
o prezesów niektórych okręgowych izb lekarsko-weterynaryj-
nych z dziekanami wydziałów medycyny weterynaryjnej w spra-
wie odpłatności za praktyki studenckie. W spotkaniu uczestni-
czyli: prof. Andrzej Pomianowski – prodziekan Wydziału Me-
dycyny Weterynaryjnej Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego 
w Olsztynie, prof. Piotr Ślósarz – dziekan elekt Wydziału Medy-
cyny Weterynaryjnej i Nauk o Zwierzętach Uniwersytetu Przy-
rodniczego w Poznaniu, prof. Kazimierz Tarasiuk – dyrektor 
Uniwersyteckiego Centrum Medycyny Weterynaryjnej UJ-UR 
im. Hugona Kołłątaja w Krakowie, dr Robert Karczmarczyk – 
prodziekan studiów anglojęzycznych Wydziału Medycyny We-
terynaryjnej Uniwersytetu Przyrodniczego we Wrocławiu, dr 
Stanisław Dzimira – prodziekan do spraw studenckich Wydzia-
łu Medycyny Weterynaryjnej Uniwersytetu Przyrodniczego we 
Wrocławiu oraz prof. Marcin Bańbura – prodziekan do spraw 
dydaktyki Wydziału Medycyny Weterynaryjnej Szkoły Głów-
nej Gospodarstwa Wiejskiego w Warszawie.

Podczas spotkania dziekani Wydziałów Medycyny Wetery-
naryjnej z Wrocławia, Warszawy, Olsztyna i Lublina zwrócili 
się z prośbą o odłożenie w czasie wejścia w życie opłat za prak-
tyki lub ich uchylenie zgodnie ze złożonym wcześniej przez nich 
wnioskiem. Poinformowali, że nałożenie opłat znacznie utrud-
ni uczelniom zbilansowanie ich budżetu. Prezes Jacek Łukasze-
wicz przypomniał, że o wprowadzeniu odpłatności była mowa 
od 2013 r. i był czas na podjęcie przez uczelnie działań mających 
na celu pozyskanie środków na ten cel lub ograniczenie kosz-
tów poprzez zmniejszenie naboru studentów na pierwszy rok 
studiów. Przypomniał, że Krajowa Rada deklarowała wsparcie 
w tej sprawie, ale, niestety, uczelnie nie podjęły żadnych dzia-
łań, które mogłyby być wspierane przez samorząd lekarsko-
-weterynaryjny. Prezes Jacek Łukaszewicz zwrócił się również 
z prośbą o nieprzedstawianie do podpisu kierownikom i wła-
ścicielom zakładów leczniczych dla zwierząt umów na odbycie 
praktyki zawierających zapis o braku ich odpłatności, gdyż są 
one niezgodne z obowiązującym prawem.

Ustalono, że skoro uczelnia ponosi opłatę za praktyki studen-
tów, to ma prawo wymagać od zakładu leczniczego dla zwierząt 
określonego standardu tych praktyk, co znajdzie odzwierciedle-
nie w treści umowy zawieranej pomiędzy stronami.

Dziekani postanowili podjąć prace nad wspólnym, jednoli-
tym wzorem umowy o praktyki, w którym zostaną prawidłowo 
określone warunki odbycia praktyki, a także warunki odpłat-
ności za nie zgodne z uchwałą Krajowej Rady Lekarsko-Wete-
rynaryjnej. Prezes Łukaszewicz zadeklarował pomoc samorzą-
du w pracach nad tym dokumentem.

Jacek Łukaszewicz poinformował, że na najbliższym posie-
dzeniu Krajowej Rady przedstawi pod głosowanie wspólny pi-
semny wniosek dziekanów Wydziałów Medycyny Weterynaryj-
nej z Wrocławia, Warszawy, Olsztyna i Lublina o uchylenie lub 
odroczenie przedmiotowej uchwały, ale zaznaczył, że osobiście 
wątpi, aby Krajowa Rada przychyliła się do niego.

Strony umówiły się na kolejne spotkanie we wrześniu (między 
5 a 9 września br.) we Wrocławiu w celu podjęcia prac m.in. nad 

projektem unormowań prawnych systemu odbywania praktyk 
i staży w rzeźniach i innych zakładach nadzorowanych przez 
Inspekcję Weterynaryjną.

Poniżej zamieszczamy decyzję w  sprawie uchwały 
nr 24/2014/VI podjętą podczas posiedzenia Krajowej Rady 
14 czerwca br. Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna podtrzy-
mała regulacje zawarte w wymienionej uchwale.

Następnie Prezydium zapoznało się z efektami prac Zespo-
łu ds. remontu i adaptacji siedziby Krajowej Izby Lekarsko-We-
terynaryjnej. Dyrektor biura Marek Mastalerek poinformował 
o postępach w pracach (gotowy projekt i wizualizacja) i proble-
mach z uzyskaniem wszystkich pozwoleń.

Przewodniczący komitetu organizacyjnego obchodów 25-le-
cia samorządu lekarsko-weterynaryjnego Wojciech Hildebrand 
poinformował o wyborze miejsca i daty obchodów oraz opra-
cowaniu roboczego scenariusza wydarzenia. Przygotowywana 
jest również lista honorowych gości uroczystości.

Prezes Jacek Łukaszewicz zapowiedział rozmowę z prezesa-
mi izb okręgowych podczas najbliższego posiedzenia Krajowej 
Rady na temat realizacji uchwały nr 49/15/VI w sprawie zobo-
wiązania okręgowych rad lekarsko-weterynaryjnych do podjęcia 
działań dyscyplinujących wpisy do Centralnej Ewidencji i In-
formacji o Działalności Gospodarczej. Tematem rozmów z pre-
zesami mają być także ich uwagi do projektu „Dobrej prakty-
ki klinicznej”, problemu tzw. lecznic sieciowych oraz problemu 
wykazu rejonów wyborczych, w których nie doszło w 2013 r. do 
skutecznych wyborów delegatów na zjazdy okręgowe.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformował o spotkaniach w in-
stytucjach państwowych poświęconych tworzeniu nowego Urzę-
du Bezpieczeństwa Żywności. Rzecznik prasowy Izby Witold Kat-
ner zrelacjonował temat dotychczasowej współpracy z mediami 
oraz zamiaru informowania dziennikarzy o stanowisku samo-
rządu lekarzy weterynarii na temat planów łączenia inspekcji.

XIII posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 14 czerwca 2016 r. w Warszawie. Na 
wstępie prezes Jacek Łukaszewicz zreferował bieżące prace 

swoje oraz Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej. 
W ostatnim czasie koncentrowały się one na licznych spotka-
niach w Parlamencie oraz Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi i dotyczyły projektu powstania Państwowej Inspekcji Bez-
pieczeństwa Żywności. W dalszej części posiedzenia temu tema-
towi poświęcono również wiele dyskusji. Członkowie Krajowej 
Rady wymienili opinie oraz przedstawiali, jak powinien zacho-
wać się samorząd lekarzy weterynarii w sytuacji, gdyby projekt 
likwidacji Inspekcji Weterynaryjnej i powołania Państwowej 
Inspekcji Bezpieczeństwa Żywności stał się faktem. Podczas 
dyskusji przypomniano uchwałę ostatniego zjazdu krajowego, 
który sprzeciwił się pomysłowi łączeniu inspekcji. Zwrócono 
także uwagę na to, że strona rządowa nie przedstawiła ryzyka 
wynikającego z łączenia inspekcji. Rada zredagowała treść sta-
nowiska w sprawie założeń do Ustawy o Państwowej Inspek-
cji Bezpieczeństwa Żywności, apel o poparcie stanowiska Kra-
jowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej w sprawie założeń do tej 
ustawy skierowany do członków samorządu lekarsko-wetery-
naryjnego oraz projekt listu poparcia, jaki mogą wysyłać leka-
rze weterynarii wyrażający sprzeciw wobec likwidacji Inspek-
cji Weterynaryjnej.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna przyjęła uchwa-
łę w sprawie wysokości składki członkowskiej odprowadzanej 
do budżetu Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w 2017 r. 
Prezes Jacek Łukaszewicz, który zaprezentował projekt uchwa-
ły, poinformował, że wysokość składki dla okręgowych izb 
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lekarsko-weterynaryjnych i odpis na Krajową Izbę pozosta-
je bez zmian.

Rada wysłuchała również sprawozdania Krajowej Komisji 
Rewizyjnej, która zajęła się sprawą wykonania uchwał Zjazdu 
Krajowego. Zdzisław Czerwiński, przewodniczący Komisji Re-
wizyjnej, stwierdził, że większość uchwał zjazdowych została 
wykonana, ale Komisja postanowiła przyjrzeć się m.in. uchwa-
le w sprawie zobowiązania Krajowej Rady Lekarsko-Wetery-
naryjnej do skierowania do Trybunału Konstytucyjnego py-
tania prawnego w sprawie zgodności instrukcji Głównego Le-
karza Weterynarii nr GIWbż-500-1/2013 z 3 kwietnia 2013 r. 
w sprawie nadzoru nad ubojem świń, bydła, kur lub kurcząt i in-
dyków w rzeźniach z art. 13 ust. 1 pkt 1 i art. 16 ust. 3 Ustawy 
z 29 stycznia 2004 r. o Inspekcji Weterynaryjnej. Przewodniczą-
cy Zdzisław Czerwiński poinformował, że Komisja Rewizyjna 
wnioskuje, aby ponownie wystąpić do Głównego Lekarza We-
terynarii o uchylenie powyższej instrukcji ze względu na zmia-
ny rozporządzeń 216–219. Prezes Jacek Łukaszewicz poinfor-
mował, że takie wnioski i pisma były, bez skutku, kierowane do 
głównych lekarzy weterynarii. Wyraził opinię, że Krajowa Rada 
będzie i tak za każdym razem otrzymywała taką samą odpo-
wiedź. Ostatecznie Krajowa Rada odrzuciła pomysł ponowne-
go wystąpienia w sprawie uchylenia „instrukcji 500”.

Następnie Zdzisław Czerwiński zreferował kolejny punkt po-
siedzenia Komisji Rewizyjnej, czyli przyjęcie sprawozdania fi-
nansowego za rok obrotowy 2015 r. i analizę wykonania budżetu 
za pierwsze cztery miesiące 2016 r. Krajowa Komisja Rewizyjna 
nie zgłosiła żadnych zastrzeżeń, lecz zwróciła się z wnioskiem 
o szczególne monitorowanie przez skarbnika wydatków zwią-
zanych z remontem siedziby Izby.

Specjalnym gościem posiedzenia był o. Jerzy Brusiło, któ-
ry mówił o efektach swojej dwudziestoletniej pracy krajowe-
go duszpasterza lekarzy weterynarii. Ojciec Brusiło podkreślił 
dobrą współpracę ze wszystkimi dotychczasowymi prezesami 
Krajowej Rady. Zwrócił uwagę, że bez względu na światopogląd 
lekarzy weterynarii duszpasterstwo i pielgrzymki to dobra me-
toda promocji etosu zawodu.

Krajowa Rada zajęła się również zmianą uchwały w sprawie 
wprowadzenia Dobrej Praktyki Wystawiania Paszportów dla 
Zwierząt Towarzyszących. Prezes Jacek Łukaszewicz poinfor-
mował, że zmiany w dobrej praktyce są spowodowane rozpo-
częciem pracy nowego programu „WET Systems”, który umoż-
liwia wpisywanie danych z paszportów do systemu przez leka-
rza weterynarii, który go wystawił. Nie ma więc konieczności 
wysyłania tzw. zwrotek do izb okręgowych.

Członkowie Rady zapoznali się ze sprawozdaniem ze spotka-
nia, jakie odbyło Prezydium Krajowej Rady z dziekanami wydzia-
łów medycyny weterynaryjnej w sprawie odpłatności za prak-
tyki studenckie. Jacek Łukaszewicz wyjaśnił, że dziekani wno-
sili o odroczenie wejścia w życie opłat za praktyki. Ich zdaniem 
nałożenie opłat znacznie utrudni uczelniom życie, ponieważ są 
one finansowane przez państwo i otrzymują tylko 70% środków 
niezbędnych do funkcjonowania. Dziekani twierdzili, że z jed-
nej strony muszą wysyłać studentów na praktyki, a z drugiej 
muszą za to zapłacić, bo student ma prawo do bezpłatnej edu-
kacji. Stąd prośba o ponowne rozważenie uchwały lub jej uchy-
lenie. Rada odbyła następnie dyskusję nad wnioskiem dzieka-
nów, podczas której zwrócono uwagę, że opłaty te już były za-
wieszone na rok. Czas, który wtedy otrzymały uczelnie, miał 
służyć znalezieniu niezbędnych funduszy. Po odbyciu dyskusji 
Krajowa Rada nie przychyliła się do wniosku w sprawie uchy-
lenia lub odroczenia odpłatności za praktyki.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna zapoznała się ze 
sprawozdaniem z prac zespołu ds. remontu i adaptacji siedzi-
by Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej. Gotowa jest już 

wizualizacja biura i trwa staranie o uzyskanie wszystkich nie-
zbędnych pozwoleń. Z informacji przekazanych Radzie wyni-
ka, że prace nie są zagrożone terminowo.

Krajowa Rada zapoznała się także ze sprawozdaniem z prac 
komitetu organizacyjnego obchodów 25-lecia Krajowej Izby 
Lekarsko-Weterynaryjnej. Jego przewodniczący Wojciech Hil-
debrand poinformował o wyborze daty i miejsca uroczystości. 
Przedstawiono również roboczy scenariusz obchodów oraz 
wstępną listę zaproszonych gości.

Rada wysłuchała sprawozdania z posiedzenia Weterynaryjnej 
Grupy Wyszehradzkiej w Suboticy (Serbia) w dniach 6–8 maja 
2016 r. oraz sprawozdania z posiedzenia Zgromadzenia Ogólne-
go FVE w Brukseli 2–4 czerwca 2016 r. Odbyła się również długa 
dyskusja w sprawie zobowiązania okręgowych rad lekarsko-we-
terynaryjnych do podjęcia działań dyscyplinujących wpisy do 
Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności Gospodarczej.

XIV posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 9 sierpnia 2016 r. w Warszawie. Zostało 
ono zwołane w trybie nadzwyczajnym z powodu opubliko-

wania przez Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju projektu Ustawy 
o Państwowej Inspekcji Bezpieczeństwa Żywności.

Sprawa konsolidacji inspekcji odpowiedzialnych za bezpie-
czeństwo żywności, a co za tym idzie likwidacji Inspekcji Wete-
rynaryjnej oraz ewentualnych działań samorządu lekarzy wete-
rynarii wobec tego faktu stała się głównym tematem obrad. Na 
początku obrad prezes Jacek Łukaszewicz zaprezentował spra-
wozdanie z prac zespołu ds. sytuacji kadrowo-płacowej w In-
spekcji Weterynaryjnej. Prace tego zespołu w ostatnich miesią-
cach również koncentrowały się na planach Ministerstwa Rolnic-
twa i Rozwoju Wsi konsolidacji inspekcji odpowiedzialnych za 
bezpieczeństwo żywności. Tego tematu dotyczyła też większość 
spotkań członków zespołu w Sejmie, Senacie oraz Ministerstwie 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Wśród najważniejszych można wy-
mienić posiedzenia sejmowej podkomisji do spraw utworzenia 
nowego Urzędu Bezpieczeństwa Żywności, któremu przewod-
niczy posłanka Dorota Niedziela oraz seminarium pt. „Refor-
ma systemu bezpieczeństwa żywności w Polsce” zorganizowa-
ne przez Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Prezes omówił 
także aktywności medialne członków Krajowej Rady w sprawie 
powstania Państwowej Inspekcji Bezpieczeństwa Żywności. Pre-
zes Jacek Łukaszewicz zaprezentował Krajowej Radzie szczegó-
łowy plan działania władz samorządu lekarsko-weterynaryjne-
go wobec projektu.

Następnie odbyła się długa dyskusja nad stanowiskiem Krajo-
wej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej w sprawie projektu Ustawy 
o Państwowej Inspekcji Bezpieczeństwa Żywności oraz Ustawy 
wprowadzającej ustawę o Państwowej Inspekcji Bezpieczeństwa 
Żywności. Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi poprosiło part-
nerów społecznych o przesłanie swoich opinii na temat obu projek-
tów ustaw do 12 sierpnia 2016 r. Prezes Jacek Łukaszewicz zasuge-
rował, że opinia Krajowej Rady powinna mieć charakter uchwały.

Po zaakceptowaniu treści uchwały Krajowa Rada zdecydowa-
ła, że jej treść zostanie przesłana do prezydenta, premiera, mar-
szałków Sejmu i Senatu, przewodniczących sejmowej i senackiej 
Komisji Rolnictwa oraz Komisji Zdrowia, ministra rolnictwa, 
Głównego Lekarza Weterynarii, ministra zdrowia, szefów klubów 
parlamentarnych, Biura Bezpieczeństwa Narodowego, Głównego 
Inspektoratu Sanitarnego oraz do wiadomości wszystkich organi-
zacji, do których została skierowana prośba o opiniowanie ustawy.

Kolejnym punktem obrad było podjęcie decyzji o zwoła-
niu Nadzwyczajnego XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weteryna-
rii w sprawie planowanej przez ministra rolnictwa i rozwoju wsi 
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reformy systemu bezpieczeństwa żywności oraz innych waż-
nych spraw dla zawodu lekarzy weterynarii. Po dyskusji padł 
wniosek o wyrażenie zgody na przeprowadzenie w odpowied-
nim momencie internetowego głosowania nad uchwałą zwołu-
jącą Nadzwyczajny Zjazd w celu wypracowania stanowiska do-
tyczącego łączenia inspekcji, poparcia naszego projektu ustawy 
oraz wsparcia ewentualnych działań Porozumienia Wielkopol-
skiego w sprawie protestu.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna zgodziła się również 
na wniosek prezesa Łukaszewicza na skrócenie dwutygodniowe-
go okresu pomiędzy zwołaniem posiedzenia Krajowej Rady a ter-
minem jej posiedzenia. Jednocześnie Krajowa Rada jednomyśl-
nie wyraziła zgodę na przedstawiony przez prezesa plan działa-
nia samorządu lekarzy weterynarii.

Podczas posiedzenia prezes Jacek Łukaszewicz poinformo-
wał, że po posiedzeniu Rady zostanie wydany komunikat pra-
sowy. Przeszedł również wniosek, że o decyzjach Krajowej Rady 
powinni zostać poinformowani wszyscy lekarze weterynarii.

Nie uzyskał natomiast akceptacji wniosek o obligatoryjnym 
zwoływaniu w każdym kwartale dwóch jednodniowych posie-
dzeń Krajowej Rady. Jednomyślnie zdecydowano o zaproszeniu 
na kolejne posiedzenie wiceminister Ewy Lech, odpowiedzialnej 
w resorcie rolnictwa za pracę nad Państwową Inspekcją Bezpie-
czeństwa Żywności.

Podczas sierpniowego posiedzenia Rada zajęła się również in-
nymi sprawami. I tak zdecydowano o podjęciu umowy z wetery-
naryjnym organem statutowym Republiki Kirgiskiej (program 
twinningowy). Prezes Jacek Łukaszewicz przypomniał, że za-
równo Prezydium, jak i Krajowa Rada zajmowały się już tą spra-
wą. Jej celem jest pomoc przy powstaniu samorządu lekarzy we-
terynarii w Kirgistanie. Umowa, która może być podpisana we 
wrześniu, nie będzie pociągać za sobą obciążeń finansowych, gdyż 
jest w pełni finansowana przez Światową Organizację Zdrowia 
Zwierząt (OIE). Rada jednomyślnie wyraziła zgodę na podpisa-
nie umowy przez prezesa i sekretarza. Zdecydowano, że wybo-
ru członków zespołu, który zajmie się związanym z tym progra-
mem, Krajowa Rada dokona na swoim następnym posiedzeniu.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna jednomyślnie nomi-
nowała Marka Kubicę jako przedstawiciela do prac w zespole do 
spraw dobrostanu zwierząt Europejskiej Federacji Lekarzy We-
terynarii (FVE). Prezes Jacek Łukaszewicz zauważył, że najważ-
niejsze zadania, jakie stoją przed polskim członkiem zespołu, to 
przekonanie, że w rzeźni nad dobrostanem zwierząt powinien 
czuwać lekarz weterynarii.

Następnie Krajowa Rada zajęła się wnioskiem Rady Zachod-
niopomorskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej skierowanym do izb 
okręgowych oraz Krajowej Rady o wsparcie finansowe Ośrodka 
Szkoleniowo-Wypoczynkowego w Międzyzdrojach. Prezes Rady 
Zachodniopomorskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej Marek Ku-
bica poinformował, że Izba Zachodniopomorska nie ma pienię-
dzy na dalsze utrzymanie ośrodka i musi podjąć decyzję o jego 
przyszłości. Prezes Jacek Łukaszewicz przypomniał, że Krajowa 
Rada raz już przegłosowała odmowę na dofinansowanie ośrodka 
oraz zarekomendowała jego zamknięcie. Po dyskusji przegłoso-
wano wniosek o przeprowadzenie przez Radę Zachodniopomor-
ską analizy ekonomicznej przedsięwzięcia i przedstawienie jej Ko-
misji Finansowo-Gospodarczej, która następnie zarekomenduje 
Krajowej Radzie podjęcie decyzji. Zauważono również, że decyzje 
o dofinansowaniu przez rady okręgowe powinny podjąć one same.

Na zakończenie obrad Marek Kubica zwrócił się z wnioskiem 
o podjęcie w formie uchwały lub stanowiska wniosku o pilne przy-
wrócenie konieczności świadectw zdrowia przy przemieszczaniu 
zwierząt. Uzasadnił to potrzebą walki z afrykańskim pomorem 
świń. Rada jednogłośnie zgodziła się na opracowanie takiego sta-
nowiska i przegłosowanie jego treści internetowo.

XVI posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 6 września 2016 r. Jego pierwszym 
punktem było sprawozdanie z prac Zespołu ds. sytuacji ka-

drowo-płacowej w Inspekcji Weterynaryjnej. Następnie prezes 
Jacek Łukaszewicz poinformował o przygotowaniach do mają-
cej się rozpocząć w drugiej połowie września kampanii medial-
nej dotyczącej wizerunku lekarza weterynarii. Na jej inaugu-
rację planowana jest konferencja prasowa, podczas której będą 
zaprezentowane opinii publicznej jej główne cele oraz sposoby 
ich osiągnięcia. Następnie Prezydium zajęło się uchwałą Krajo-
wej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej w sprawie projektu Ustawy 
o Państwowej Inspekcji Weterynarii i Żywności oraz powołania 
komitetu inicjatywy ustawodawczej, a także zbierania podpi-
sów pod projektem. Aby przeprowadzić taką inicjatywę ustawo-
dawczą, niezbędne jest zebranie 15-osobowego komitetu. Pre-
zes zaproponował, aby zaprosić do niego wszystkich prezesów 
izb okręgowych, a także sygnatariuszy Porozumienia Wielko-
polskiego. Mecenas Bartosz Niemiec następnie przedstawił za-
sady zbierania podpisów pod projektem obywatelskim. Prezy-
dium zarekomendowało Radzie przyjęcie projektu ustawy i ape-
lu w tej sprawie do członków samorządu.

Skarbnik Elżbieta Sobczak poinformowała o wpłynięciu wnio-
sków o dofinansowanie, które zostały zaopiniowane przez Ko-
misję Finansowo-Gospodarczą. Prezydium wstrzymało się jed-
nak z podjęciem rekomendacji do czasu sprawdzenia prawidło-
wości księgowania na koncie imprez integracyjnych. Sprawa ma 
być też przekazana do Komisji Finansowo-Gospodarczej. Jed-
nocześnie Prezydium jednomyślnie przyznało patronat hono-
rowy dla „II Białowieskich Spotkań Lekarzy Weterynarii Zwie-
rząt Nieudomowionych”.

Andrzej Juchniewicz zreferował materiały opracowane przez 
Komisję ds. Lekarzy Weterynarii Wolnej Praktyki i Farmacji. 
Poinformował, że wiele izb okręgowych zwróciło się z  ape-
lem o nowelizację Ustawy o zakładach leczniczych dla zwie-
rząt. Chodzi o wprowadzenie zapisu, że kierownik zakładu 
musi być członkiem izby okręgowej, na terenie której zakład 
jest zarejestrowany, oraz posiadać minimum dwuletni staż 
w zawodzie. Omówiono również nowelizację rozporządzenia 
w zakresie zmian stawek wynagrodzenia za czynności wyko-
nywane z wyznaczenia oraz wniosek Izby Zachodniopomor-
skiej o podniesienie odpłatności za praktyki studenckie. Ko-
misja pracuje również nad zmianami w Kodeksie dobrej prak-
tyki weterynaryjnej.

Podczas omawiania punktu dotyczącego sprawozdania z prac 
zespołu ds. remontu i adaptacji siedziby Krajowej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej prezes Jacek Łukaszewicz poinformował 
o problemach z uzyskaniem wszystkich niezbędnych pozwoleń. 
Zwrócił uwagę, że nie usprawiedliwia to jednak dużej zwłoki 
w rozpoczęciu prac. Prezydium zarekomendowało ponaglenie 
wykonawcy projektu i wybór w drodze konkursu generalnego 
wykonawcy oraz inspektora budowlanego.

Wojciech Hildebrand omówił stan przygotowań do obcho-
dów 25-lecia samorządu lekarsko-weterynaryjnego. Uroczy-
stości odbędą się 5 listopada w Warszawie. Prezes Łukaszewicz 
przypomniał, że na obchody przyjedzie prezes Europejskiej Fe-
deracji Lekarzy Weterynarii Rafael Laguens, który będzie chciał 
na miejscu zapoznać się ze specyfiką polskiej weterynarii. Na-
stępnie prezes Jacek Łukaszewicz poinformował, że została 
przygotowana uchwała w sprawie terminu i miejsca oraz zasad 
finansowania kosztów XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Wetery-
narii. Prezydium odbyło dyskusję na ten temat, w trakcie któ-
rej prezes poinformował, że podczas czerwcowego posiedzenia 
Rady zwrócił się o oferty zorganizowania zjazdu do prezesów 
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izb okręgowych. Otrzymał dwie propozycje: Sopot i Poznań. 
Nie odbyło się głosowanie nad terminem i miejscem Zjazdu.

Kolejny punkt posiedzenia dotyczył ustalenia rejonów wybor-
czych w powiatach, w których liczba lekarzy weterynarii prze-
kracza 150 osób. Prezes Jacek Łukaszewicz poinformował, że do 
tej pory w tej sprawie nie wypowiedziały się wszystkie izby okrę-
gowe. Jednocześnie została przygotowana uchwała, która w jed-
nym akcie skupia wszystkie rejony wyborcze powyżej 150 osób, 
które są podzielone zgodnie z wnioskami rad okręgowych. Pre-
zydium jednomyślnie rekomendowało przyjęcie uchwały.

Prezydium zarekomenduje Radzie delegację Krajowej Rady 
Lekarsko-Weterynaryjnej na spotkanie Weterynaryjnej Gru-
py Wyszehradzkiej oraz na Zgromadzenie Ogólne FVE w skła-
dzie: Krzysztof Anusz, Marek Kubica, Stanisław Winiarczyk 
i Jacek Łukaszewicz.

W związku z pismem Rady Zachodniopomorskiej Izby Le-
karsko-Weterynaryjnej z 22 czerwca 2016 r. w sprawie skiero-
wania do Trybunału Konstytucyjnego wniosku o stwierdzenie 
niezgodności z Konstytucją RP wybranych zapisów Ustawy o In-
spekcji Weterynaryjnej mec. Bartosz Niemiec przypomniał, że 
Trybunał Konstytucyjny już się wypowiedział, że Krajowa Rada 
nie ma uprawnienia do występowania przed Trybunałem. Pre-
zydium przegłosowało rekomendację odrzucenia wniosku i nie-
występowania po raz kolejny do Trybunału Konstytucyjnego.

W  związku ze stanowiskiem Rady Śląskiej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej w  sprawie jednakowego wzoru legity-
macji lekarza weterynarii oraz zapytaniem Rady Zachod-
niopomorskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej dotyczącym 
sposobu finansowania kosztów legitymacji prezes Jacek Łu-
kaszewicz zwrócił uwagę, że koszt legitymacji jest po stro-
nie izb okręgowych. Było to jasno doprecyzowane przed gło-
sowaniem nad podjęciem stosownej uchwały przez Krajową 
Radę. Prezydium podjęło decyzję, że posiedzenie Krajowej 
Rady Lekarsko-Weterynaryjnej odbędzie się 28 i 29 września.

XV posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 28–29 września 2016 r. w Warszawie. 
Podczas posiedzenia członkowie Krajowej Rady zdecydo-

wali o przyjęciu projektu Ustawy o Państwowej Inspekcji Wete-
rynarii i Żywności oraz powołaniu Komitetu Inicjatywy Usta-
wodawczej. Krajowa Rada po raz kolejny wyraziła głębokie za-
niepokojenie próbami rozbicia sprawnego systemu kontroli 
prowadzonego przez Inspekcję Weterynaryjną. Jednocześnie, 
widząc konieczność prowadzenia nadzoru zgodnego z zasa-
dą „od pola do stołu”, poszerzony Zespół ds. sytuacji kadrowo-
-płacowej w Inspekcji Weterynaryjnej opracował obywatelski 
projekt Ustawy o Państwowej Inspekcji Weterynarii i Żywno-
ści. Ponieważ zgodnie z Ustawą z 24 czerwca 1999 r. o wyko-
nywaniu inicjatywy ustawodawczej przez obywateli, czynno-
ści w zakresie organizacji zbierania poparcia wśród obywateli, 
przedłożenia projektu do legislacji wykonuje Komitet Inicjaty-
wy Ustawodawczej, Krajowa Rada zdecydowała o powołaniu 
takiego komitetu.

Jednocześnie Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna zwróci-
ła się do wszystkich lekarzy weterynarii z apelem o czynne włą-
czenie się w prace Komitetu Inicjatywy Ustawodawczej, zwłasz-
cza poprzez zbieranie podpisów oraz rozpropagowanie projek-
tu ustawy w swoim najbliższym otoczeniu.

Następnie Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna zajęła się 
sprawą tzw. drugiej specustawy o ASF. Prezes Jacek Łukasze-
wicz zwrócił uwagę, że zwalczanie afrykańskiego pomoru świń 
wymaga zdecydowanych kroków. Dotychczasowe działania ad-
ministracji weterynaryjnej są krokiem w dobrym kierunku, ale 

są niewystarczające. Dlatego Krajowa Rada Lekarsko-Wetery-
naryjna przyjęła uchwałę, w której uznaje, że świadectwa zdro-
wia na każde przemieszczenie trzody chlewnej i przesyłek su-
rowego mięsa wieprzowego oraz wymogi bioasekuracji gospo-
darstw powinny zostać wprowadzone na terenie całego kraju.

Jednocześnie prezes Jacek Łukaszewicz ostro skrytykował 
poprawkę posła Jana Krzysztofa Ardanowskiego, która zosta-
ła zgłoszona w trakcie prac nad tzw. specustawą o ASF. Nie do-
tyczyła ona bezpośrednio zwalczania ASF, ale zmieniła zasady 
zatrudniania powiatowych lekarzy weterynarii. Poprawka do-
tyczyła bowiem Ustawy o służbie cywilnej. W praktyce zmie-
niła ona formę zatrudnienia powiatowych lekarzy weterynarii 
i ich zastępców z umowy o pracę na czas nieokreślony na mia-
nowania. Jacek Łukaszewicz powiedział, że w efekcie doprowa-
dziło to do sytuacji, w której bardzo mocno zachwiana została 
niezależność powiatowych lekarzy weterynarii. Prezes zwró-
cił także uwagę, że istnieją duże wątpliwości dotyczące zgod-
ności z Konstytucją wprowadzonych zmian legislacyjnych (za-
sada trzech czytań).

Gośćmi posiedzenia Krajowej Rady byli wiceminister Ewa 
Lech oraz Główny Lekarz Weterynarii Włodzimierz Skorupski. 
Podczas rozmów poruszono tematy ministerialnych planów łą-
czenia inspekcji odpowiedzialnych za bezpieczeństwo żywności 
oraz walki z afrykańskim pomorem świń. Prezes Jacek Łukasze-
wicz poinformował gości o stanowiskach Rady w tych punktach.

Podczas posiedzenia rzecznik prasowy Krajowej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej Witold Katner poinformował o rozpoczęciu 
kampanii medialnej, której celem jest uratowanie Inspekcji We-
terynaryjnej oraz zmiany wizerunku lekarzy weterynarii. W ra-
mach kampanii stworzona została specjalna strona internetowa 
www.bezpieczna-zywnosc.pl, na której można podpisywać pe-
tycję w obronie Inspekcji Weterynaryjnej. W celu popularyzacji 
akcji medialnej zostały wykupione banery reklamowe przekie-
rowujące na stroną www.bezpieczna-zywnosc.pl oraz wyprodu-
kowano spot reklamowy emitowany na serwisie internetowym 
YouTube (https://www.youtube.com/watch?v=0--Pb504Qppc). 
Inauguracja kampanii medialnej miała miejsce 12 września pod-
czas konferencji prasowej w Centrum Prasowym PAP. Wtedy po 
raz pierwszy publicznie, w obecności dziennikarzy zaprezento-
wano spot oraz stronę internetową.

Podczas posiedzenia Krajowa Rada zajęła się również uchwa-
łą Rady Łódzkiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w sprawie zwo-
łania Nadzwyczajnego Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii. 
Prezes Mirosław Kacprzyk argumentował, że istnieje taka po-
trzeba w celu omówienia nie tylko spraw likwidacji Inspekcji 
Weterynaryjnej oraz powołania Państwowej Inspekcji Bezpie-
czeństwa Żywności, ale również szerokiego zakresu spraw, któ-
re są bolączkami lekarzy weterynarii. W trakcie długiej dysku-
sji nad celowością zwołania Zjazdu padł wniosek prezesa Jacka 
Łukaszewicza o przegłosowanie tego punktu. Do głosowania 
nad wnioskiem jednak nie doszło, gdyż prezes Rady Łódzkiej 
Izby Lekarsko-Weterynaryjnej Mirosław Kacprzyk ostatecznie 
zdecydował się na jego wycofanie.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna przyjęła również 
propozycję zmian w Rozporządzeniu Ministra Rolnictwa i Roz-
woju Wsi z 2 sierpnia 2004 r. w sprawie warunków i wysokości 
wynagrodzenia za wykonywanie czynności przez lekarzy we-
terynarii i inne osoby wyznaczone przez powiatowego lekarza 
weterynarii. W trakcie dyskusji zwrócono uwagę, że obecnie 
funkcjonujące stawki nie były od dawna waloryzowane i istnie-
je potrzeba ich dostosowania do obecnych realiów ekonomicz-
nych. Nowe stawki mają się opierać na wycenie godziny pracy 
lekarza weterynarii.

Krajowa Rada zajęła się również sprawą terminu oraz miej-
sca XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii. W wyniku 
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głosowania podjęto decyzję o jego przeprowadzeniu w Pozna-
niu. Wyłoniono również komitet organizacyjny, na czele które-
go stanął prezes Wielkopolskiej Rady Izby Lekarsko-Weteryna-
ryjnej Maciej Gogulski. Zjazd odbędzie 16–18 czerwca 2017 r. 
Przy okazji prezes Jacek Łukaszewicz zwrócił się do prezesów 
okręgowych izb lekarsko-weterynaryjnych o organizowanie 
zjazdów okręgowych w pierwszym kwartale 2017 r.

Podczas posiedzenia wystąpił również przewodniczący Kra-
jowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego Andrzej Mazurkie-
wicz, który zwrócił się z prośbą o zgodę na powołanie zespo-
łu do spraw nowelizacji Ustawy o zawodzie lekarza weteryna-
rii, w zakresie dotyczącym odpowiedzialności zawodowej. Rada 
pozytywnie ustosunkowała się do wniosku.

Rada zajęła się również pismem Rady Zachodniopomorskiej 
Izby Lekarsko-Weterynaryjnej z 22 czerwca 2016 r. w sprawie 
skierowania do Trybunału Konstytucyjnego wniosku o stwier-
dzenie niezgodności z Konstytucją wybranych zapisów Ustawy 
o Inspekcji Weterynaryjnej. W trakcie dyskusji przypomnia-
no, że już raz taki wniosek był składany, a Trybunał Konstytu-
cyjny uznał, że Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna nie jest 
uprawniona do jego składania. Po dyskusji zdecydowano o nie-
zwracaniu się ponownie do Trybunału Konstytucyjnego przez 
Krajową Radę. Ale jednocześnie zdecydowano o potrzebie po-
zyskania wsparcia organów ustawowo uprawnionych do skła-
dania takich wniosków.

XVII posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenia odbyło się 24 listopada 2016 r. w Warszawie. Na 
wstępie prezes Jacek Łukaszewicz zreferował udział w kon-

ferencji w Kołobrzegu poświęconej antybiotykoodporności 
czynników zakaźnych. Podczas konferencji rozmawiano m.in. 
o  rozpoczęciu prac nad krajowym programem dotyczącym 
antybiotykoodporności oraz zbierano podpisy pod deklaracją 
o współpracy. Prezydium jednomyślnie wyraziło zgodę na za-
inicjowanie spotkania, którego celem będzie rozpoczęcie prac 
nad krajowym programem dotyczącym antybiotykoodporności 
oraz upoważniło prezesa do podpisania deklaracji współpracy.

Następnie Prezydium zajęło się preliminarzem budżetu Kra-
jowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w 2017 r. przygotowanym 
przez skarbnik Elżbietę Sobczak, która poinformowała o jego 
szczegółach. Po dyskusji i zadaniu wielu szczegółowych pytań 
jednomyślnie zarekomendowano przyjęcie preliminarza.

W punkcie dotyczącym sprawozdania z prac zespołu ds. sy-
tuacji kadrowo-płacowej w Inspekcji Weterynaryjnej rzecznik 
prasowy Witold Katner zaprezentował podsumowanie kampa-
nii medialnej. Przedstawił plany jej kontynuowania w najbliż-
szym roku. Jej celem będzie promocja społeczna roli zawodu le-
karza weterynarii w ochronie zdrowia publicznego oraz obywa-
telskiego projektu Ustawy o Państwowej Inspekcji Weterynarii 
i Żywności autorstwa Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej, 
pod którym lekarze weterynarii będą zbierali podpisy. Z kolei 
prezes Jacek Łukaszewicz poinformował o planach zaapelowa-
nia w „Życiu Weterynaryjnym” do wszystkich lekarzy wetery-
narii o włączenie się w akcję zbierania podpisów oraz druku ulo-
tek i plakatów wzywających do podpisywania się pod projektem 
obywatelskim. Prezydium zaakceptowało taką formę kontynu-
acji kampanii medialnej.

Prezydium jednomyślnie rekomendowało dalsze prace nad 
dwoma stanowiskami Krajowej Rady. Pierwsze z nich dotyczy 
kwestii wynagrodzeń powiatowych lekarzy weterynarii, którzy 
stali się wyższymi urzędnikami służby cywilnej, a drugie do-
tyczy wystawiania świadectw zdrowia dla świń, które stało się 
ostatnio obowiązkowe. Zbigniew Wróblewski zreferował prace 

Komisji ds. Etyki i Deontologii. Poinformował, że na następ-
nym posiedzeniu Krajowej Rady zostanie przedstawiony pro-
jekt uchwał w sprawie ceremoniału związanego ze sztandarami 
Izb oraz wręczaniem prawa wykonywania zawodu.

Następnie dyrektor Biura Krajowej Izby Marek Mastalerek 
zreferował prace komitetu organizacyjnego XI Krajowego Zjazdu 
Lekarzy Weterynarii. Poinformował, że jako najkorzystniejszą 
wybrano ofertę hotelu w Tarnowie Podgórnym, 18 km od Po-
znania, w dniach 22–25 czerwca 2017 r. Prezydium jednomyśl-
nie zarekomendowało miejsce oraz datę Zjazdu.

Wiceprezes Józef Białowąs zreferował prace zespołu ds. re-
montu i adaptacji siedziby Krajowej Izby Lekarsko-Weteryna-
ryjnej. Poinformował o ogłoszeniu zapytania ofertowego na re-
mont. Jego zdaniem przecięcie wstęgi w odremontowanej sie-
dzibie powinno się odbyć do 31 marca 2017 r.

Na zakończenie obrad Prezydium jednomyślnie zdecydowało 
o przyznaniu patronatów Krajowej Rady nad: III Forum Sektora 
Wołowiny „Polska wołowina – wołowina z przyszłością. Inteli-
gentny rozwój w polskim sektorze wołowiny”, XIII Targom Me-
dycyny Weterynaryjnej VetMedica oraz VII Kongresowi Prak-
tyki Weterynaryjnej VetForum w Łodzi.

XVI posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 14  grudnia 2016  r. w  Warszawie. 
Podczas posiedzenia członkowie Rady zapoznali się z in-

terpelacją Izby Dolnośląskiej dotyczącą problemów z płatno-
ściami za praktyki studenckie. Do biura Izby Dolnośląskiej 
kierowane były pytania dotyczące niepłacenia za studenckie 
praktyki wakacyjne przez niektóre wydziały medycyny we-
terynaryjnej. Dlatego Rada Izby Dolnośląskiej zwróciła się 
z prośbą o wyjaśnienie, jak je wyegzekwować zgodnie z obo-
wiązującą uchwałą Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej. 
Krajowa Rada zdecydowała, że zostanie przygotowana inter-
pretacja prawna tego problemu, która będzie opublikowana 
w „Życiu Weterynaryjnym”.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformował o wpłynięciu pi-
sma od Głównego Lekarza Weterynarii w sprawie nieprawi-
dłowości przy wydawaniu paszportów dla zwierząt. Prezes 
przypomniał, że jakiekolwiek korekty, wynikające z błędnego 
wpisu paszportu do systemu, może dokonać w systemie tyl-
ko pracownik izby okręgowej. Odbywa się to na wniosek za-
interesowanego lekarza po uprawdopodobnieniu przez niego 
treści właściwego wpisu, która musi być zgodna z wpisaną do 
paszportu, a każda zmiana zostaje w rejestrze systemu. Dzięki 
temu wiadomo, kto i kiedy ją wprowadził. Członkowie Rady 
zostali poinformowani, że w systemie zostanie wprowadzona, 
zgodna z przepisami, blokada, w wyniku której po 3 dniach 
od daty wystawienia lekarz weterynarii nie będzie mógł wpi-
sać paszportu do systemu. Aby to zrobić, będzie musiał zwró-
cić się do izby okręgowej o wprowadzenie takiego paszportu.

W punkcie dotyczącym sprawozdania z prac Komisji Praw-
no-Regulaminowej Marek Kubica przedstawił uchwałę doty-
czącą regulaminu wyborów do organów i w organach izb le-
karsko-weterynaryjnych oraz trybu odwoływania organów 
i  członków tych organów. Zmiana uchwały była konieczna 
z  powodu jej wad, które groziły problemami przy wyborze 
prezesa krajowego i prezesów izb okręgowych oraz rzeczni-
ków odpowiedzialności zawodowej. Zmiana polega na wpi-
saniu do regulaminu zasady, że wygrywa kandydat, który 
otrzyma ponad połowę wszystkich ważnych oddanych gło-
sów. Marek Kubica poinformował, że treść proponowanej 
uchwały jest niczym innym, jak powrotem do stanu prawne-
go sprzed 2000 r. W imieniu Komisji Prawno-Regulaminowej 
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wniósł o przyjęcie zmiany, a Krajowa Rada przychyliła się do 
tego wniosku.

Następnie Marek Kubica przedstawił projekty stanowiska 
Krajowej Rady w sprawie opinii o projekcie Ustawy o Pań-
stwowej Inspekcji Bezpieczeństwa Żywności. Wyjaśnił, że po-
wstały one na podstawie stanowiska Rady Legislacyjnej przy 
Prezesie Rady Ministrów, która w wielu punktach krytycznie 
odniosła się do projektów. Rada jednomyślnie przyjęła sta-
nowisko, które zostanie wysłane do Ministerstwa Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi oraz przewodniczących sejmowej i senackiej 
Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Następnie Marek Kubica 
przedstawił projekt stanowiska w sprawie propozycji zmian 
w projekcie Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i we-
terynaryjnych. Jego zdaniem, projekt jest po myśli samorzą-
du lekarsko-weterynaryjnego z dwóch powodów. Po pierw-
sze są tam zapisy, że preskrypcja weterynaryjna może być 
wydana tylko w wyniku klinicznego badania określających 
status zwierząt. Po drugie jednoznacznie zostało powiedzia-
ne, że to nie osoba wskazana w prawodawstwie danego kra-
ju, ale lekarz weterynarii jest upoważniony do tych działań. 
Stanowisko zostało jednomyślnie przyjęte przez Radę, która 
jednocześnie zdecydowała, że ma być ono wysłane do Mini-
sterstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi.

Krajowa Rada przyjęła stanowisko dotyczące wysokości 
opłat za czynności wykonywane przez Inspekcję Weteryna-
ryjną. Przypomniano, że stanowisko w tej sprawie zostało wy-
słane do Ministerstwa Rolnictwa już 13 października 2016 r. 
Mimo to zostało ono w propozycjach rozporządzeń praktycz-
nie całkowicie pominięte. Rada uznała za niezrozumiały fakt, 
że przygotowane przez Ministerstwo Rolnictwa rozporządze-
nie zostało przygotowane na wniosek Ogólnopolskiego Sto-
warzyszenia Techników Weterynarii „Eskulap”.

Jednocześnie Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna zde-
cydowanie przeciwstawiła się pomysłowi podwyższenia wyna-
grodzenia personelu pomocniczego do kwoty 30 zł za godzinę. 
Sprzeciw wynika z zestawienia w proponowanej w projekcie 
stawki z aktualnie obowiązującą stawką godzinową dla urzę-
dowego lekarza weterynarii sprawującego nadzór nad rozbio-
rem mięsa, która wynosi 41 zł za godzinę. W swoim stanowisku 
Krajowa Rada zwróciła również uwagę na zmianę wysokości 
minimalnej stawki godzinowej z 12 na 13 zł za godzinę. Bio-
rąc pod uwagę wymagane kwalifikacje oraz uciążliwość pra-
cy, Krajowa Rada zaproponowała wzrost płacy personelu po-
mocniczego przy poskramianiu zwierząt do 25 zł za godzinę.

Rada z zadowoleniem przyjęła decyzję Ministerstwa o wpro-
wadzeniu opłaty za badanie na obecność włośni, ale jednocze-
śnie zwróciła uwagę, że proponowana stawka jest nie do przy-
jęcia, biorąc pod uwagę nakład pracy. Na wniosek Tadeusza 
Perskiewicza zaproponowała również zróżnicowanie opłaty 
w zależności od sposobu badania (metoda wytrawiania i kom-
presorowa). W odniesieniu do proponowanych przez resort 
rolnictwa podwyżek wynagrodzeń za kontrolę zwierząt wraz 
z wystawieniem świadectwa zdrowia Rada uznała, że rozwią-
zania idą w dobrym kierunku, ale są niewystarczające. Mini-
sterstwu Rolnictwa zaproponowano spotkanie uzgodnieniowe.

Następnie Krajowa Rada podsumowała pierwszy etap zbie-
rania podpisów pod obywatelskim projektem Ustawy o Pań-
stwowej Inspekcji Weterynarii i Żywności. Prezes Jacek Łu-
kaszewicz poinformował o zebraniu ponad 1 tys. podpisów 
niezbędnych do stworzenia komitetu inicjatywy ustawodaw-
czej. Wniosek w sprawie jego rejestracji w styczniu 2017 r. zo-
stanie zgłoszony marszałkowi Sejmu.

Podczas grudniowego posiedzenia Krajowa Rada zapozna-
ła się również z efektami wrześniowej kampanii medialnej, 
której celem było przekonanie opinii publicznej do tego, że 

ministerialne projekty ustawy o Państwowej Inspekcji Bez-
pieczeństwa Żywności są zagrożeniem dla konsumentów oraz 
bezpieczeństwa zdrowotnego żywności. Jednocześnie celem 
kampanii było uświadomienie opinii publicznej, że za bez-
pieczeństwo żywności w kraju odpowiadają lekarze wetery-
narii. Rzecznik prasowy Krajowej Izby Lekarsko-Weteryna-
ryjnej Witold Katner poinformował, że kampania medialna 
będzie kontynuowana w 2017 r. Tym razem samorząd leka-
rzy weterynarii będzie starał się przekonać społeczeństwo do 
poparcia przygotowanego przez Krajową Radę projektu Usta-
wy o Państwowej Inspekcji Weterynarii i Żywności. Oprócz 
działań w  internecie zostaną wydrukowane plakaty i  ulot-
ki, które będą zachęcać do podpisywania się pod projektem 
obywatelskim.

W  punkcie dotyczącym uregulowania zasad przyznawa-
nia dodatków funkcyjnych dla powiatowych lekarzy wetery-
narii i ich zastępców Krajowa Rada wyraziła swój stanowczy 
protest. Prezes Jacek Łukaszewicz stwierdził, że niedopusz-
czalna jest sytuacja, aby powiatowym lekarzom weterynarii, 
którzy zostali awansowani na stanowiska wyższych urzędni-
ków służby cywilnej (i w związku z tym należy im się doda-
tek funkcyjny), najpierw obniżać pensję, a następnie podnosić 
dodatek funkcyjny. Zdaniem Marka Wisły taka forma wyna-
gradzania jest niezgodna z zasadami wynagradzania w służ-
bie cywilnej. Krajowa Rada zdecydowała o przyjęciu stanowi-
ska i wysłaniu go do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 
przewodniczących Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi, Sejmu 
i Senatu oraz szefa Służby Cywilnej.

Rada przyjęła również stanowisko w  sprawie wysokości 
opłat za czynności urzędowe związane z wystawianiem świa-
dectwa zdrowia przy przemieszczaniu świń. Prezes Jacek Łu-
kaszewicz zwrócił uwagę, że czynność ta jest dla lekarzy we-
terynarii nieopłacalna i może się zdarzyć, że lekarze nie będą 
w przyszłym roku zainteresowani jej wykonywaniem za tak 
niską stawkę.

Rada zapoznała się ze sprawozdaniem z ogólnopolskiej kon-
ferencji „Racjonalne stosowanie produktów leczniczych we-
terynaryjnych” w Kołobrzegu. Marek Kubica poinformował, 
że do końca czerwca 2017 r. ma być przygotowany ogólnopol-
ski program zwalczania antybiotykoodporności. Brak takie-
go programu może dać innym krajom argumenty przeciwko 
polskim eksporterom żywności. Rada zdecydowała o skiero-
waniu sprawy do Komisji Lekarzy Wolnej Praktyki i Farma-
cji, która ma opracować projekt uchwały na Krajowy Zjazd 
Lekarzy Weterynarii.

Rada wysłuchała sprawozdania z  prac Komisji do spraw 
Lekarzy Weterynarii Wolnej Praktyki i  Farmacji. Andrzej 
Czerniawski poinformował, że Komisja zajęła się wypraco-
waniem koncepcji w sprawie możliwości wynagradzania le-
karzy weterynarii wykonujących czynności związane z zapo-
bieganiem i zwalczaniem ASF oraz wystawianiem świadectw 
zdrowia. Następnie Komisja odniosła się do rządowej propo-
zycji zmiany Rozporządzenia w sprawie warunków i wyso-
kości wynagrodzenia za wykonywanie czynności przez leka-
rzy weterynarii i  inne osoby wyznaczone przez powiatowe-
go lekarza weterynarii. Komisja potwierdziła, że nie zostały 
uwzględnione propozycje zmiany cennika zaproponowane 
przez Krajową Radę Lekarsko-Weterynaryjną.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna zapoznała się z pra-
cami komitetu organizacyjnego XI Krajowego Zjazdu Lekarzy 
Weterynarii i zdecydowała, że Zjazd odbędzie się w Tarnowie 
Podgórnym pod Poznaniem 22–25 czerwca 2017 r.

Rada, przy rekomendacji Komisji Finansowo-Gospodar-
czej, zdecydowała o przyjęciu uchwały, której celem jest wy-
dłużenie z 6 do 10 tygodni terminu składania sprawozdania 

SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI KRLW VI KADENCJI

93XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii • 2017



z wykonania budżetu przez skarbników rad okręgowych. Za-
jęto się również budżetem samorządu lekarsko-weterynaryj-
nego na 2017 r. Roman Strokoń, przewodniczący Komisji Fi-
nansowo-Gospodarczej, przedstawił preliminarz budżetu na 
2017 r. Rada jednomyślnie przyjęła proponowaną uchwałę.

Na wniosek Andrzeja Czerniawskiego przyznano rów-
nież Odznaki Honorowe „Meritus – Zasłużony dla Samo-
rządu  Lekarzy Weterynarii” Waldemarowi Giczewskiemu, 
 Tadeuszowi  Kozłowskiemu, Januszowi Stolarskiemu oraz Mi-
rosławowi  Tołwińskiemu.

XVIII posiedzenie Prezydium  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 9  lutego 2017  r. w  Warszawie. Na 
wstępie prezes Jacek Łukaszewicz poinformował, że wraz 

z zarejestrowaniem Komitetu Inicjatywy Ustawodawczej Usta-
wy o Państwowej Inspekcji Weterynarii i Żywności rozpocz-
nie się drugi etap kampanii medialnej. Będzie ona przeprowa-
dzona na portalu społecznościowym Facebook, gdzie pojawią 
się spoty i banery zachęcające do składania podpisów. Jedno-
cześnie zostaną wydrukowane ulotki oraz plakaty, które będą 
rozesłane do okręgowych izb lekarsko-weterynaryjnych. Zmo-
dyfikowana została strona www.bezpieczna-zywnosc.pl, gdzie 
zamieszczono informacje dotyczące projektu Ustawy o Pań-
stwowej Inspekcji Weterynarii i Żywności. Ze strony będzie 
można ściągnąć listy do zbierania podpisów. Prezes przypo-
mniał, że to głównie na barkach izb okręgowych spoczywa ze-
branie 100 tys. wymaganych prawem podpisów.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformował o przebiegu współ-
pracy z Weterynaryjnym Organem Statutowym Republiki Kir-
giskiej. Tak zwany program twinningowy potrwa 14 miesięcy 
i będzie polegał na analizie prawa Kirgizji. Jego celem będzie 
pomoc w  opracowaniu aktów prawa, na podstawie których 
ma powstać i funkcjonować kirgiski samorząd lekarsko-we-
terynaryjny. Program finansuje Międzynarodowy Fundusz 
Rozwoju Rolnictwa (International Fund for Agricultural De-
velopment – IFAD). Umowa ma być podpisana w marcu br., 
po podjęciu stosownej decyzji przez Krajową Radę Lekarsko-
-Weterynaryjną.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformował o przebudowaniu 
strony internetowej Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 
(www. vetpol.org.pl). Unowocześniono layout i poprawiono 
funkcjonalność dotyczącą możliwości wyszukiwania lekarzy 
weterynarii oraz paszportów. Modernizacja strony WWW była 
koniecznością wynikającą z potrzeby jej odświeżenia oraz wy-
posażenia w nowoczesne oprogramowanie. Jednocześnie usu-
nięto wiele dokumentów, które utraciły ważność.

W Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi odbyło się posie-
dzenie Zespołu ds. Obszarów Wiejskich Wsi i Rolnictwa Ko-
misji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego, podczas 
którego miała miejsce dyskusja na temat możliwości wpro-
wadzenia prawnego obowiązku znakowania i  rejestrowania 
psów. Prezes Jacek Łukaszewicz rozwiał mity dotyczące wy-
sokich kosztów takiego rozwiązania, gdyby ustawodawca zde-
cydował się zbudować ten system w oparciu o istniejący WE-
TSystem. Przedstawiciele Ministerstwa zasugerowali, że takie 
rozwiązanie w postaci oddzielnej ustawy powinno być goto-
we pod koniec roku. Obecni na spotkaniu przedstawiciele sa-
morządu terytorialnego zwrócili się z apelem o jak najszybsze 
przeprowadzenie prac resortowych nad takim rozwiązaniem 
oraz włączenie w nie samorządu lekarsko-weterynaryjnego.

Jednocześnie w Sejmie trwają prace Parlamentarnego Ze-
społu Przyjaciół Zwierząt nad nowelizacją Ustawy o ochro-
nie zwierząt. W opracowywanym projekcie również znajdują 

się zapisy dotyczące elektronicznego znakowania psów. Pre-
zes Łukaszewicz poinformował, że w tej sprawie odbył spo-
tkanie z przewodniczącym zespołu posłem Pawłem Suskim.

Prezes Jacek Łukaszewicz przypomniał, że już podczas ostat-
niego posiedzenia Krajowej Rady mówił o coraz większej licz-
bie kwestionowanych przez zagraniczne służby polskich pasz-
portów. Sytuacje te dotyczyły np. niewłaściwego wieku psa lub 
niewpisania paszportu do systemu. Do prezesów izb okręgo-
wych wysłano pismo z prośbą o uczulenie lekarzy na przestrze-
ganie uchwał Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej co do 
liczby wydawanych paszportów oraz przypomnienie, że jeżeli 
lekarz nie przestrzega terminu wprowadzenia danych do WE-
TSystemu, może być wykreślony z listy lekarzy uprawnionych 
do wydawania paszportów. Członkowie Prezydium zwrócili 
uwagę na trudności w dyscyplinowaniu lekarzy. Sprawę ma 
przeanalizować biuro prawne Krajowej Izby.

Prezydium zapoznało się ze stanem prac nad Krajowym 
Planem Zwalczania Oporności na Środki Przeciwdrobno-
ustrojowe. Do końca roku każdy kraj Unii Europejskiej musi 
przygotować taki plan. W wytycznych Światowej Organiza-
cji Zdrowia Zwierząt (OIE) to samorząd lekarsko-weteryna-
ryjny jest wskazany jako ciało wiodące w tych pracach. Pre-
zes Jacek Łukaszewicz przypomniał, że sprawą tą zajmował się 
już Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii we Wrocławiu, gdzie 
samorząd po raz pierwszy zasygnalizował potrzebę zmian 
w prawie w tym zakresie. Prace nad Krajowym Planem Zwal-
czania Oporności na Środki Przeciwdrobnoustrojowe rozpo-
częło obecnie Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi, zapra-
szając do nich Krajową Izbę Lekarsko-Weterynaryjną oraz 
m.in. uczelnie oraz stowarzyszenie „Polprowet”. Odbyły się 
już spotkania robocze. Obecnie przygotowywana jest na Kra-
jowy Zjazd Lekarzy Weterynarii w Poznaniu uchwała o do-
brej praktyce stosowania antybiotyków. Przygotowana będzie 
również strategia oszczędzania antybiotyków w Polsce. Znaj-
dą się w niej wszystkie wnioski samorządu dotyczące potrzeb-
nych zmian w ustawach.

XVII posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 9 marca 2017 r. w Poznaniu, w siedzi-
bie Wielkopolskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej. Prezes 

Jacek Łukaszewicz podziękował za gościnę i pogratulował no-
wej siedziby, co członkowie Rady nagrodzili oklaskami.

Posiedzenie rozpoczęło się od wspomnienia zmarłego 
19 grudnia 2016 r. dr Jacka Krzemińskiego, długoletniego pra-
cownika KILW, redaktora „Życia Weterynaryjnego”, rzeczni-
ka prasowego KRLW, związanego z samorządem od początku 
jego istnienia. Rada uczciła jego pamięć minutą ciszy.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformował członków Rady o re-
jestracji Komitetu Inicjatywy Ustawodawczej Ustawy o Pań-
stwowej Inspekcji Weterynarii i Żywności. W prasie ogólno-
polskiej następnie ukazało się ogłoszenie, które było prawnym 
wymogiem rozpoczęcia akcji zbierania podpisów. W celu na-
głośnienia inicjatywy samorządu lekarsko-weterynaryjne-
go prezes Łukaszewicz oraz członek Rady Marek Wisła wzięli 
udział w konferencji prasowej w Centrum Prasowym Polskiej 
Agencji Prasowej, na której zaprezentowali dziennikarzom 
projekt Ustawy o Państwowej Inspekcji Weterynarii i Żywno-
ści. Jednocześnie prezes Łukaszewicz poinformował, że wraz 
z zarejestrowaniem Komitetu Inicjatywy Ustawodawczej roz-
pocznie się drugi etap kampanii medialnej, który będzie po-
łączony ze zbieraniem podpisów. Kampania będzie obecna na 
portalu Facebook, gdzie pojawią się spoty i banery zachęcają-
ce do składania podpisów. Wydrukowane zostaną ulotki oraz 
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plakaty zachęcające lekarzy weterynarii do zbierania podpisów, 
a obywateli do ich składania. W tym celu zmodyfikowana zo-
stała strona www.bezpieczna-zywnosc.pl, gdzie będzie moż-
na ściągnąć listy do zbierania podpisów. Deklaracje pomocy 
złożyli szefowie zaprzyjaźnionych samorządów zawodowych: 
prezes Naczelnej Rady Lekarskiej Maciej Hamankiewicz oraz 
prezes Naczelnej Rady Pielęgniarek i Położnych Zofia Małas.

Następnie prezesi OILW złożyli sprawozdanie z przebiegu 
akcji zbierania podpisów w ich regionach. Prezes Łukaszewicz 
zaapelował o większą aktywność, przypomniał, że samorząd 
ma na to 3 miesiące.

Prezes Jacek Łukaszewicz poinformował członków KRLW 
o szczegółach przebiegu współpracy z Weterynaryjnym Or-
ganem Statutowym Republiki Kirgiskiej. Tak zwany program 
twinningowy będzie trwał 14 miesięcy, a  jego celem będzie 
przeprowadzenie analizy prawa Kirgizji oraz opracowanie ak-
tów prawa, na podstawie których ma funkcjonować tamtejszy 
samorząd lekarsko-weterynaryjny oraz Kodeksu Etyki. Pro-
gram sfinansuje Międzynarodowy Fundusz Rozwoju Rolnic-
twa (International Fund for Agricultural Development – IFAD). 
Prezes Łukaszewicz poinformował, że w marcu ma być pod-
pisana umowa pomiędzy KRLW a Kirgizją w celu rozpoczę-
cia realizacji programu i uruchomienia środków na dofinan-
sowanie. Rada jednomyślnie zgodziła się na zawarcia umowy 
wdrażającej porozumienie partnerskie z Kirgiską Izbą Lekar-
sko-Weterynaryjną.

Podczas posiedzenia Rady prezes Łukaszewicz przekazał in-
formację dotyczącą podjętych działań mających na celu wpro-
wadzenie prawnego obowiązku elektronicznego znakowania 
psów w Polsce. Powiedział, że w tej sprawie odbyło się posie-
dzenie Zespołu ds. Obszarów Wiejskich, Wsi i Rolnictwa, Ko-
misji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego, podczas 
którego rozwiał wątpliwości strony rządowej dotyczące wyso-
kich kosztów budowy takiego systemu informatycznego, pod 
warunkiem że zbuduje się go na bazie istniejącego Wetsys-
tems. Komisja zawnioskowała o przyspieszenie prac w tym za-
kresie oraz o włączenie do nich przedstawicieli KILW. Urzęd-
nicy MRiRW zadeklarowali uzgodnienia międzyresortowe na 
koniec roku. Jednocześnie nad podobnymi rozwiązaniami le-
gislacyjnymi pracuje Parlamentarny Zespół Przyjaciół Zwie-
rząt. W tej sprawie Prezes Łukaszewicz spotkał się z przewod-
niczącym tego Zespołu.

Członkowie Rady pochylili się nad problemem związanym 
z wystawianiem paszportów dla zwierząt towarzyszących po-
dróżnym przez lekarzy upoważnionych i wprowadzania da-
nych do Wetsystems. Do prezesów OILW zostało wysłane pismo 
z prośbą o uczulenie lekarzy na przestrzeganie uchwał KRLW 
co do liczby wydawanych paszportów oraz przypomnieniem, 
że jeżeli lekarz nie przestrzega terminu wprowadzenia danych 
do Wetsystemu, może być wykreślony z listy lekarzy upraw-
nionych do wydawania paszportów.

Maciej Gogulski poruszył kwestię obciążenia przez okręgo-
wą izbę lekarsko-weterynaryjną niesolidnego lekarza kosztem 
wprowadzenia paszportu. Rada jednomyślnie poparła ten po-
mysł i zdecydowała o przygotowaniu nowelizacji przepisów, tak 
aby od lekarzy, którzy spóźnili się z wpisaniem paszportów do 
Wetsystems, OILW mogły pobierać opłaty za ich wprowadzenie.

Jednocześnie na wniosek Piotra Żmudy, prezesa Małopol-
skiej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej, KRLW zajęła się noweli-
zacją uchwały nr 55/2015/VI Krajowej Rady Lekarsko-Wetery-
naryjnej z 29 września 2015 r. w sprawie prowadzenia rejestru 
wydanych paszportów dla zwierząt towarzyszących przemiesz-
czanych w celach niehandlowych. Wniosek sprowadzał się do 
wydłużenia terminu wpisywania paszportów z 3 do 5 dni. Rada 
przyjęła wniosek Piotra Żmudy.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna przyjęła także re-
lację z prac nad Krajowym Planem Zwalczania Oporności na 
Środki Przeciwdrobnoustrojowe. Do końca roku każdy kraj 
UE musi przygotować taki plan. W wytycznych OIE to samo-
rząd lekarsko-weterynaryjny jest wskazany jako ciało wio-
dące w tych pracach. Prace nad Krajowym Planem Zwalcza-
nia Oporności na Środki Przeciwdrobnoustrojowe rozpoczęło 
obecnie MRiRW, zapraszając do nich KILW oraz m.in. uczelnie 
oraz Stowarzyszenie „Polprowet”. Odbyły się spotkania robo-
cze. Obecnie przygotowywana jest na KZLW uchwała o dobrej 
praktyce stosowania antybiotyków oraz strategia oszczędzania 
antybiotyków w Polsce. Będą tam wszystkie wnioski samorzą-
du dotyczące potrzebnych zmian w ustawach.

Podczas posiedzenia członkowie Rady wysłuchali sprawoz-
dania z prac komitetu organizacyjnego XI Krajowego Zjazdu 
Lekarzy Weterynarii, który odbędzie się 23–25 czerwca 2017 r. 
Przyjęto również sprawozdanie prezesa Zarządu Fundacji Le-
karzy Weterynarii „ SENIOR” z działalności Fundacji w 2016 r. 
Andrzej Juchniewicz poinformował, że budżet Fundacji jest 
bardzo skromny, i zaapelował o przekazywanie 1% podatku na 
konto Fundacji. M. Gogulski zaproponował, a Rada jednomyśl-
nie zdecydowała, że pieniądze z opłat od lekarzy, którzy spóź-
nili się z wpisaniem paszportów do Wetsystems, OILW mogą 
przekazywać na konto Fundacji. KRLW zgodziła się również 
z apelem Rady Zachodniopomorskiej Izby Lekarsko-Wetery-
naryjnej w sprawie podjęcia działań digitalizacji i archiwizacji 
dokumentów, książek i zapisków wytworzonych w XIX i XX 
w. w Akademii Medycyny Weterynaryjnej we Lwowie, a obec-
nie przechowywanych na Uniwersytecie Medycyny Wetery-
naryjnej we Lwowie. M. Kubica powiedział, że należy w jakiś 
sposób zabezpieczyć te dokumenty, gdyż są spuścizną zawodu 
polskich lekarzy weterynarii. Wniosek spotkał się z szerokim 
poparciem członków Rady. Utworzono specjalny 4-osobowy 
zespół, który zajmie się tą sprawą.

Rada zdecydowała również o przyznaniu Odznaki Hono-
rowej „Meritus – Zasłużony dla Samorządu Lekarzy Wetery-
narii” dla następujących osób: Dariusz Kwaśniewicz, Paweł Je-
rzykowski, Tomasz Kędzierski, Krzysztof Miller, Justyna Lip-
ko-Przybylska, Alina Borkowska, Ewa Paziak-Fijałkowska, 
Jerzy Harmata, Wojciech Wójcik, Urszula Dobosz, Katarzy-
na Gaworska-Raszczyk, Roman Szot, Janusz Dołowy, Janusz 
Lech, Maciej Prost.

Następnie Maciej Bachurski poinformował, że Rada Izby Ku-
jawsko-Pomorskiej zdecydowała o przyznaniu odznaki hono-
rowej prezesowi KRLW Jackowi Łukaszewiczowi. Maciej Ba-
churski wręczył następnie odznakę prezesowi Łukaszewiczowi.

Rada zdecydowała o przyznaniu następujących dofinan-
sowań:

 – VII Kongresu Praktyki Weterynaryjnej Vet-Forum,
 – zlotu motocyklowego lekarzy weterynarii Vetriders,
 – Weekend Windsurfing,
 – Mistrzostw Jachtów Kabinowych,
 – Mistrzostw w Strzelectwie Myśliwskim.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna jednomyślnie przy-
jęła uchwałę w sprawie wysokości składki członkowskiej od-
prowadzanej do budżetu Krajowej Izby Lekarsko-Weteryna-
ryjnej w 2018 r. Jej minimalna miesięczna wysokość na 2018 r. 
określono na 40 zł, z czego okręgowe izby lekarsko-weteryna-
ryjne mają odprowadzać co miesiąc na konto Krajowej Izby Le-
karsko-Weterynaryjnej 30% minimalnej składki, czyli 12 zł. 
Oznacza to, że wysokość składki pozostaje bez zmian w po-
równaniu do 2017 r.

Krajowea Rada Lekarsko-Weterynaryjnea przyję-
ła uchwałę w  sprawie przyjęcia budżetu Krajowej Izby Le-
karsko-Weterynaryjnej na 2017  r. Zaaprobowała także 
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wniosek Zachodniopomorskiej Izby Lekarsko-Weterynaryj-
nej w  sprawie dofinansowania utylizacji domków kempin-
gowych w  zlikwidowanym ośrodku wypoczynkowym  
w Międzyzdrojach.

XIX posiedzenie  
Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 25 kwietnia 2017 r. w Warszawie, w sie-
dzibie Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej.

Prezydium obrady rozpoczęło od rozpatrzenia odwołań 
od decyzji OILW. Zdecydowano o podtrzymaniu decyzji Za-
chodniopomorskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w Szczeci-
nie z 12 grudnia 2016 r. w sprawie skreślenia jednego z zakła-
dów z ewidencji zakładów leczniczych dla zwierząt. Powodem 
decyzji były nieprawidłowości, które dotyczyły braku wydzie-
lonego pokoju wraz z poczekalnią oraz braku wydzielonego za-
plecza sanitarno-higienicznego. Nieprawidłowości zostały wy-
kazane w trakcie kontroli przeprowadzonej przez Zachodnio-
pomorską Izbę Lekarsko-Weterynaryjną.

Prezydium rozpatrzyło także odwołanie Towarzystwa Opieki 
nad Zwierzętami w Polsce Oddział w Częstochowie od uchwa-
ły Rady Śląskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w Katowicach 
z 17 stycznia 2017 r. o odmowie wpisu zakładu do ewidencji za-
kładów leczniczych dla zwierząt. Członkowie Prezydium zapo-
znali się z argumentacją prawną Śląskiej Izby Lekarsko-Wete-
rynaryjnej, która uznała, że o wpis do ewidencji mogą się sta-
rać tylko przedsiębiorcy. Prezydium podtrzymało uchwałę Rady 
Śląskiej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej.

Ważną częścią spotkania było omówienie spraw związanych 
ze zbliżającym się Krajowym Zjazdem Lekarzy Weterynarii. 
Prezydium jednomyślnie zarekomendowało Radzie, aby ta za-
rekomendowała KZLW projekt uchwały określający, że wyso-
kość miesięcznej składki członkowskiej nie może przekroczyć 
2,5% wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę. Jedno-
cześnie miesięczną składkę członkowską dzieli się pomiędzy 
okręgową izbę lekarsko-weterynaryjną i Krajową Izbę Lekar-
sko-Weterynaryjną w następujących proporcjach: 70% mini-
malnej wysokości składki członkowskiej stanowi część skład-
ki należnej okręgowej izbie lekarsko-weterynaryjnej; 30% mini-
malnej wysokości składki członkowskiej stanowi część składki 
należnej Krajowej Izbie Lekarsko-Weterynaryjnej.

Członkowie Prezydium zapoznali się z pracami Komisji Praw-
no-Regulaminowej nad projektami uchwał Krajowego Zjazdu Le-
karzy Weterynarii. W projekcie Regulaminu KZLW wprowadzo-
no zasadę, że opuszczenie KZLW przed jego zakończeniem jest 
możliwe tylko po pisemnym usprawiedliwieniu. Inaczej będzie 
można taką osobę obciążyć kosztami. Druga zmiana to zasada, 
że uchwałę może zgłaszać co najmniej 15 delegatów lub grupa 
wszystkich delegatów, którzy reprezentują daną OILW. Prezy-
dium zarekomendowało KRLW takie zmiany w Regulaminie.

Prezes Jacek Łukaszewicz zreferował także, jakie inne zada-
nia przed KZLW otrzymała Komisja Prawno-Regulaminowa. 
Dotyczą one m.in. opracowania projektów uchwał o: zwalcza-
niu oporności na antybiotyki, rozporządzenia w sprawie Ko-
misji Specjalizacyjnej, składzie ilościowym organów KILW, 
Państwowej Inspekcji Weterynarii i Żywności, wynagrodzeniu 
w IW, znakowaniu psów oraz niekorzystnych zmianach w pra-
wodawstwie unijnym.

Prezydium zarekomendowało Radzie przyjęcie projektu 
uchwały KZLW dotyczącego kontynuowania działań medial-
nych i zbudowania długofalowej kampanii medialnej na rzecz 
budowy wizerunku zawodu lekarza weterynarii.

Wysłuchano informacji dotyczącej sprawozdania z prac Komi-
tetu Organizacyjnego XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii, 

który odbędzie się 23–25 czerwca 2017 r. w Tarnowie Podgór-
nym, oraz jego programu. Prezydium zarekomendowało przy-
jęcie programu KZLW oraz zarekomendowało Marka Masta-
lerka na przewodniczącego KZLW.

Członkowie Prezydium pochylili się nad projektem uchwały 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie prowadzenia rejestru wy-
danych paszportów dla zwierząt towarzyszących przemieszcza-
nych w celach niehandlowych. Prezes Jacek Łukaszewicz przy-
pomniał, że na ostatniej Radzie zaproponowano, aby lekarze, 
którzy spóźnili się z wprowadzeniem paszportów do Wetsys-
tems musieli ponosić dodatkowe koszty, będące rekompensa-
tą za prace biur OILW, które muszą wprowadzać dane za nie-
sumiennych lekarzy. Zaproponowano, aby pieniądze te trafia-
ły potem na konto Fundacji „ SENIOR”. Jednocześnie termin 
wpisania do systemu wydłuży się do 5 dni. W projekcie uchwa-
ły proponuje się, aby opłata wynosiła 35 zł. Prezydium zareko-
mendowało przyjęcie takiej uchwały.

Prezydium zapoznało się również z kadencyjnym spra-
wozdaniem Elżbiety Sobczak, skarbnika KRLW, za lata 2013–
2017 i jednogłośnie zarekomendowało Radzie jego przyjęcie.

Prezydium zdecydowało, że kolejne posiedzenie KRLW od-
będzie się 9–10 maja i  rozpocznie się uroczystym otwarciem 
nowej, wyremontowanej siedziby KILW.

XVIII posiedzenie  
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

Posiedzenie odbyło się 9–10 maja 2017 r. w Warszawie i roz-
poczęło się od przecięcia wstęgi i uroczystego otwarcia 

wyremontowanej siedziby Krajowej Izby Lekarsko-Wetery-
naryjnej. Jej poświęcenia dokonał o. Jerzy Brusiło, krajowy 
duszpasterz lekarzy weterynarii. Posiedzenie otworzył pre-
zes KRLW Jacek Łukaszewicz, który powitał jego uczestni-
ków, a  szczególnie nowo wybranych prezesów rad okręgo-
wych VII kadencji.

Spotkanie członków Rady było szczególnie poświęcone 
zbliżającemu się Krajowemu Zjazdowi Lekarzy Weteryna-
rii. Omówiono kwestie organizacyjne i techniczne przebiegu 
Zjazdu, a Komisja Prawno-Regulaminowa wraz biurem praw-
nym zaprezentowały szereg uchwał, apeli i stanowisk, które 
następnie KRLW rekomendowała do przyjęcia przez KZLW.

I  tak Rada rekomendowała Zjazdowi przyjęcie stanowi-
ska w sprawie projektu Ustawy o Państwowej Inspekcji Bez-
pieczeństwa Żywności oraz ustawy Przepisy wprowadzają-
ce ustawę o Państwowej Inspekcji Bezpieczeństwa Żywności 
autorstwa MRiRW. Zaproponowano, aby XI Krajowy Zjazd 
Lekarzy Weterynarii zwrócił się do ministra rolnictwa i roz-
woju wsi z apelem o odstąpienie od idei konsolidacji inspekcji 
działających w zakresie nadzoru nad żywnością. KRLW zare-
komendowała Zjazdowi stwierdzenie, że nadzór nad bezpie-
czeństwem zdrowotnym żywności prowadzony przez Inspek-
cję Weterynaryjną oraz Państwową Inspekcję Sanitarną jest 
prowadzony w sposób całkowicie zabezpieczający polskiego 
konsumenta przed zagrożeniami związanymi z szeroko po-
jętą produkcją żywności, jej przetwórstwem oraz dystrybucją 
i nie wymaga poza spionizowaniem i dofinansowaniem In-
spekcji żadnych zmian. Jednocześnie proponuje się, aby Zjazd 
poparł rozwiązania dotyczące tworzenia Urzędu Bezpieczeń-
stwa Żywności przedstawione w obywatelskim projekcie Usta-
wy o Państwowej Inspekcji Weterynarii i Żywności. Składają 
się one na stworzenie urzędu podległego premierowi rządu, 
o spionizowanej strukturze administracyjnej i opartej na ad-
ministracji terenowej Inspekcji Weterynaryjnej, w której rolę 
organów pełnią zgodnie z normami opisanymi w przytoczo-
nym prawie międzynarodowym lekarze weterynarii.
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Zarekomendowano również uchwały dotyczące m.in.: Re-
gulaminu KZLW, Regulaminu Organów KILW, ustalenia licz-
by członków organów KILW i zastępców Krajowego Rzeczni-
ka Odpowiedzialności Zawodowej, sposobu realizacji strategii 
dostosowania polskiej weterynarii do światowej strategii „Jed-
no zdrowie”, polityki medialnej i kreowania w mediach wi-
zerunku lekarza weterynarii. Rada zarekomendowała KZLW 
również przyjęcie szeregu apeli, w  tym: w  sprawie określe-
nia rejonizacji działania zakładów leczniczych dla zwierząt, 
w  sprawie konieczności wzmocnienia kadr i  wynagrodzeń 
w IW w kontekście epizootii, w sprawie identyfikacji zwie-
rząt towarzyszących w kraju oraz w sprawie wysokości wy-
nagrodzenia osób wyznaczonych.

Ważnym tematem obrad KZLW będzie również sprawa 
uchwały w sprawie wprowadzenia dobrej praktyki rozważnego 
stosowania weterynaryjnych produktów leczniczych o działa-
niu przeciwbakteryjnym w medycynie weterynaryjnej. Prace 
nad tym projektem nie zostały dokończone do momentu po-
siedzenia Rady. Dlatego KRLW powołała zespół w składzie: 
T. Perskiewicz, M. Gogulski, M. Mastalerek oraz M. Kubica, 
który opracuje projekt stosownej uchwały na Zjazd. Podczas 
posiedzenia zwrócono uwagę, że każdy kraj członkowski Unii 
Europejskiej ma obowiązek przygotować taki dokument do 
końca czerwca 2017 r.

Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna zajęła się również 
kwestią finansowania samorządu w najbliższych latach. Przy-
gotowany został projekt uchwały Krajowego Zjazdu Lekarzy 
Weterynarii w sprawie zasad określania wysokości podziału 
składki członkowskiej. Zaproponowano, aby:

 – wysokość miesięcznej składki członkowskiej ustalać, biorąc 
pod uwagę wysokość minimalnego wynagrodzenia za pracę,

 – wysokość miesięcznej składki członkowskiej określać pro-
centowo w stosunku do obowiązującej w momencie usta-
lania wysokości składki wysokości minimalnego wyna-
grodzenia za pracę,

 – wysokość minimalnej miesięcznej składki członkowskiej 
nie mogła przekroczyć 2,5% wysokości minimalnego wy-
nagrodzenia za pracę,

 – miesięczną składkę członkowską dzieli się pomiędzy okrę-
gową izbę lekarsko-weterynaryjną i Krajową Izbę Lekar-
sko-Weterynaryjną w następujących proporcjach:

•  70% minimalnej wysokości składki członkowskiej sta-
nowi część składki należnej okręgowej izbie lekarsko-
-weterynaryjnej;

•  30% minimalnej wysokości składki członkowskiej sta-
nowi część składki należnej Krajowej Izbie Lekarsko-
-Weterynaryjnej.

Rada zarekomendowała przyjęcie tego dokumentu przez 
KZLW.

KRLW zajmowała się również sprawami niezwiązanymi 
z Krajowym Zjazdem Lekarzy-Weterynarii. Na uwagę zasłu-
guje przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
prowadzenia rejestru wydanych paszportów dla zwierząt to-
warzyszących przemieszczanych w  celach niehandlowych. 
Zgodnie z nią lekarz weterynarii, który nie umieści w progra-
mie Wetsystems informacji o wystawieniu paszportów termi-
nie 5 dni roboczych od dnia wystawienia dokumentu, zostaje 
obciążony zryczałtowanym kosztem 35 zł za wprowadzenie 
tych informacji w programie przez okręgowe izby lekarsko-
-weterynaryjnej. Środki te przeznacza się na rzecz Fundacji 
Lekarzy Weterynarii „ SENIOR”.

Rada wysłuchała sprawozdania z prac zespołu ds. digita-
lizacji zbiorów archiwalnych biblioteki Akademii Medycyny 
Weterynaryjnej we Lwowie. Rada wystąpiła do Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego z wnioskiem o dofinan-
sowanie tych działań.

Elżbieta Sobczak, skarbnik KRLW, poinformowała Radę 
o wykonaniu budżetu za pierwszy kwartał 2017 r. oraz przed-
stawiła kadencyjne sprawozdanie skarbnika za lata 2013–2017, 
które zostało przyjęte.

Wysłuchano również sprawozdania z prac Krajowej Komi-
sji Rewizyjnej. KKR przyjęła sprawozdanie finansowe za rok 
obrotowy 2016 oraz bilansu za 2016 r. Pozytywnie zaopinio-
wała również plan wydatków na 2017 r. Członkowie Krajo-
wej Komisji Rewizyjnej przyjęli sprawozdanie z działalności 
Krajowej Komisji Rewizyjnej za lata 2013–2017 oraz przyję-
li wniosek o udzielenie absolutorium Krajowej Radzie Lekar-
sko-Weterynaryjnej za okres VI kadencji w latach 2013–2017.

Rada przyznała dofinansowania dla IV Dolnośląskiego We-
terynaryjnego Rajdu Samochodowego „Vet Off Road” oraz 
Ogólnopolskich Zawodów Jeździeckich o Puchar Polski Le-
karzy Weterynarii.
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2013

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej z 4 lip-
ca 2013 w sprawie kampanii telewizji TVN mającej na celu 
zdyskredytowanie opinii o  Inspekcji Weterynaryjnej oraz 
pracy lekarzy weterynarii

 – Uchwała nr 1/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 23 lipca 2013 w sprawie wyborów do Prezydium KRLW 
w okresie VI kadencji w latach 2013–2017

 – Uchwała nr 2/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 23 lipca 2013 w sprawie powołania stałych komisji KRLW 
i określenia ich składów osobowych

 – Uchwała nr 3/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 23 lipca 2013 w sprawie dysponowania rachunkiem banko-
wym Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej

 – Uchwała nr 4/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 23 lipca 2013 w sprawie uchylenia niektórych uchwał KRLW

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej z 23 lip-
ca 2013 w sprawie projektu ustawy o ułatwieniu dostępu do 
wykonywania niektórych zawodów regulowanych

 – Uchwała nr 4A/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 24 września 2013 w sprawie ustalenia planu pracy 
KRLW VI kadencji w latach 2013–2017

 – Uchwała nr 4B/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 24 września 2013 w sprawie koordynacji i współpracy 
prac komisji KRLW VI kadencji w latach 2013–2017

 – Uchwała nr 4C/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 24 września 2013 w sprawie wprowadzenia Polityki 
bezpieczeństwa w zakresie przetwarzania danych osobowych 
oraz wyznaczenia administratora bezpieczeństwa informacji 
i zastępcy administratora bezpieczeństwa informacji w KILW

 – Uchwała nr 5/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 24 września 2013 w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia man-
datu członka Rady Fundacji Lekarzy Weterynarii „SENIOR”

 – Uchwała nr 6/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 24 września 2013 w sprawie powołania członka Rady 
Fundacji Lekarzy Weterynarii „SENIOR”

 – Uchwała nr 7/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 24 września 2013 w sprawie upoważnienia do podpi-
sania w imieniu KRLW Statutu Federacji Lekarzy Wetery-
narii Europy

 – Uchwała nr 8/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 24 września 2013 w sprawie upoważnienia do podpi-
sania w imieniu KRLW Statutu Federacji Lekarzy Wetery-
narii Europy

 – Uchwała nr 9/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 17 grudnia 2013 zmieniająca uchwałę nr 113/2013/V 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  z 21 marca 2013 r. 
w sprawie przyjęcia budżetu Krajowej Izby Lekarsko-Wete-
rynaryjnej na rok 2013

 – Uchwała nr 10/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 17 grudnia 2013 w sprawie wykazu obowiązujących 
uchwał Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej i uchwał, 
które utraciły aktualność

 – Uchwała nr 11/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 17 grudnia 2013 w sprawie zwrotów kosztów podróży 
i innych wydatków oraz wypłaty rekompensat za utracony 
dochód w związku z wykonywaniem zleconych czynności na 
rzecz Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 17 grudnia 2013 w sprawie projektu rozporządzenia Komisji 

zmieniającego załączniki do rozporządzeń (WE) nr 853/2004 
Parlamentu Europejskiego i Rady (WE) nr 854/2004 Parlamen-
tu Europejskiego i Rady i rozporządzenia (WE) nr 2074/2005 
– (Druk nr SANCO/10667/2012, D023049/06 oraz druk 
nr SANCO/12325/2013 Rev.1, D029861/03) oraz skutków 
prawnych i socjalnych dla polskiego rolnictwa oraz zawodu 
lekarza weterynarii

 – Uchwała nr 13/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 18 grudnia 2013 o zmianie uchwały nr 63/2011/V Kra-
jowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  z 19 grudnia 2011 r. 
w sprawie zasad gospodarki finansowej izb lekarsko-wete-
rynaryjnych

 – Uchwała nr 14/13/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 18 grudnia 2013 w sprawie przyjęcia preliminarza bu-
dżetu Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej na rok 2014

2014

 – Uchwała nr 15/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 10 marca 2014 w sprawie planu etatów w biurze Kra-
jowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w okresie VI kadencji 
w latach 2014–2017

 – Uchwała nr 15A/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 10 marca 2014 w sprawie wynagradzania pracowni-
ków biura Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej

 – Uchwała nr 16/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 10 marca 2014 zmieniająca uchwałę nr 63/2011/V Krajowej 
Rady Lekarsko-Weterynaryjnej z 19 grudnia 2011 r. w sprawie 
zasad gospodarki finansowej izb lekarsko-weterynaryjnych

 – Uchwała nr 17/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 10 marca 2014 w sprawie przyjęcia budżetu Krajowej 
Izby Lekarsko-Weterynaryjnej na rok 2014

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 10 marca 2014 w sprawie projektu Ustawy o zmianie usta-
wy o zawodzie lekarza weterynarii i izbach lekarsko-wete-
rynaryjnych oraz niektórych innych ustaw

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 10 marca 2014 w sprawie działań FVE w odniesieniu do 
projektu rozporządzenia Komisji w sprawie urzędowych 
kontroli (COM_2013_265)

 – Stanowisko Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 14 marca 2014 w sprawie Komunikatu Komisji do 
Parlamentu Europejskiego, Rady i Europejskiego Komitetu 
Ekonomiczno-Społecznego dotyczącego oceny krajowych re-
gulacji w zakresie dostępu do zawodów COM(2013) 676 final  
z 2 października 2013 r.

 – Uchwała nr 18/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 10 czerwca 2014 w sprawie należności o charakterze 
pieniężnym wydatkowanych na szkodę Krajowej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej z winy pracownika

 – Uchwała nr 19/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 10 czerwca 2014 w sprawie wysokości składki człon-
kowskiej odprowadzanej do budżetu Krajowej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej w 2015 roku

 – Uchwała nr 20/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 10 czerwca 2014 w sprawie odpowiedzialności za mie-
nie Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej powierzone do 
indywidualnego użytku oraz zasad korzystania z telefonów 
komórkowych do celów służbowych

 – Uchwała nr 21/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 10 czerwca 2014 zmieniająca uchwalę nr 63/2011/V 

Uchwały, stanowiska i apele KRLW VI kadencji
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KRLW  z 19 grudnia 2011 r. w sprawie zasad gospodarki fi-
nansowej izb lekarsko-weterynaryjnych

 – Uchwała nr 22/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 10 czerwca 2014 w sprawie zmiany uchwały nr 25/2002/
III w sprawie ustalenia nazw, obszaru działania i siedzib okrę-
gowych izb lekarsko-weterynaryjnych

 – Uchwała nr 23/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 10 czerwca 2014 w sprawie standardów wykonywania 
niektórych usług lekarsko-weterynaryjnych

 – Uchwała nr 24/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 10 czerwca 2014 w sprawie ustalenia wysokości odpłat-
ności za szkolenie praktyczne uczniów szkół ponadgimnazjal-
nych i szkolenie praktyczne studentów wydziałów medycyny 
weterynaryjnej w zakresie wynikającym z programu studiów

 – Uchwała nr 25/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 10 czerwca 2014 w sprawie wykazu zakładów leczni-
czych dla zwierząt i lekarzy weterynarii upoważnionych do 
wystawiania paszportów dla zwierząt towarzyszących prze-
syłanych przez okręgowe izby lekarsko-weterynaryjne Kra-
jowej Izbie Lekarsko-Weterynaryjnej

 – Uchwała nr 26/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 11 czerwca 2014 w sprawie obowiązkowego nosze-
nia identyfikatorów w zakładach leczniczych dla zwierząt

 – Uchwała nr 27/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 15 lipca 2014 w sprawie zmiany uchwały nr 24/2014/VI 
z 10 czerwca 2014 r. w sprawie ustalenia wysokości odpłat-
ności za szkolenie praktyczne uczniów szkół ponadgimna-
zjalnych i szkolenie praktyczne studentów wydziałów me-
dycyny weterynaryjnej w zakresie wynikającym z progra-
mu studiów

 – Uchwała nr 28/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 17 września 2014 w sprawie regulaminu udzielania pro-
longaty w spłacaniu przez izby okręgowe należnych składek 
na rzecz Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 17 września 2014 w sprawie oceny treści zawartych w dy-
rektywie 2013/55/WE  z 20 listopada 2013 r. zmieniającej dy-
rektywę 2005/36/WE w sprawie uznawania kwalifikacji za-
wodowych i rozporządzenie (UE) nr 1024/2012 w sprawie 
współpracy administracyjnej za pośrednictwem systemu 
wymiany informacji na rynku wewnętrznym („rozporzą-
dzenie w sprawie IMI”)

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 17 września 2014 w sprawie skutków dla polskiego rolnic-
twa wejścia w życie rozporządzenia Komisji (UE) nr 216/2014 
z 7 marca 2014 r. zmieniającego rozporządzenie (WE) nr 
2075/2005 ustanawiające szczególne przepisy dotyczące 
urzędowych kontroli w odniesieniu do włosieni (Trichinel-
la) w mięsie

 – Uchwała nr 29/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 18 września 2014 w sprawie wprowadzenia zasad racjo-
nalnego i bezpiecznego stosowania antybiotyków przez leka-
rzy weterynarii w Polsce w ramach dobrej praktyki

 – Uchwała nr 30/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 18 września 2014 w sprawie powołania Zespołu Infor-
matycznego do wyboru firmy informatycznej do utworzenia 
i prowadzenia bazy zaczipowanych zwierząt towarzyszących

 – Stanowisko Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 7 października 2014 w sprawie projektu rozporzą-
dzenia Parlamentu Europejskiego i Rady dotyczące wytwa-
rzania, wprowadzania na rynek i stosowania paszy leczni-
czej oraz uchylające dyrektywę Rady nr 90/167/EWG (druk 
COM (2014) 556)

 – Stanowisko Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 18 listopada 2014 w sprawie projektu rozporządzenia 

Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie produktów lecz-
niczych weterynaryjnych (Druk COM (2014) 558)

 – Uchwała nr 31/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 16 grudnia 2014 w sprawie planu etatów w biurze Kra-
jowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w okresie VI kadencji 
w latach 2014–2017

 – Uchwała nr 32/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 16 grudnia 2014 w sprawie zobowiązania Prezesa KRLW 
do wydania obwieszczenia w sprawie ogłoszenia tekstu jed-
nolitego Zasad gospodarki finansowej izb lekarsko-wetery-
naryjnych stanowiących załącznik do uchwały nr 63/2011/V 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  z 19 grudnia 2011 r. 
w sprawie zasad gospodarki finansowej izb lekarsko-wete-
rynaryjnych

 – Uchwała nr 33/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 16 grudnia 2014 w sprawie przyjęcia preliminarza bu-
dżetu Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej na rok 2015

 – Uchwała nr 33A/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 16 grudnia 2014 zmieniająca uchwałę nr 2017/2014/VI 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  z 10 marca 2014 r. 
w sprawie przyjęcia budżetu Krajowej Izby Lekarsko-Wete-
rynaryjnej na rok 2014

 – Uchwała nr 34/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 16 grudnia 2014 w sprawie udzielenia prolongaty 
w spłacaniu przez Zachodniopomorską Izbę Lekarsko-We-
terynaryjną należnych składek na rzecz Krajowej Izby Le-
karsko-Weterynaryjnej

 – Uchwała nr 35/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 16 grudnia 2014 w sprawie zmiany uchwały nr 26/2014/
VI KRLW  z 11 czerwca 2014 r. w sprawie obowiązkowego no-
szenia identyfikatorów w zakładach leczniczych dla zwierząt

 – Uchwała nr 36/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 16 grudnia 2014 w sprawie uchylenia uchwały nr 23/2014/VI 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej z 10 czerwca 2014 r. 
w sprawie standardów wykonywania niektórych usług lekar-
sko-weterynaryjnych

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 16 grudnia 2014 w sprawie projektu rozporządzenia Par-
lamentu Europejskiego i Rady w sprawie produktów leczni-
czych weterynaryjnych (Druk COM (2014) 558)

 – Uchwała nr 37/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 17 grudnia 2014 w sprawie zmiany uchwały nr 119A/2013/V  
z 2015 maja 2013 r. w sprawie wprowadzenia Dobrej Prakty-
ki Wystawiania Paszportów Dla Zwierząt Towarzyszących

 – Uchwała nr 38/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 17 grudnia 2014 w sprawie niewykorzystanych pasz-
portów dla zwierząt domowych sporządzonych zgodnie ze 
wzorem określonym w Decyzji Komisji z 26 listopada 2003 r. 
ustanawiająca wzór paszportu do celu wewnątrzwspólnoto-
wego przemieszczania psów, kotów i fretek (2003/803/WE)

 – Uchwała nr 39/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 17 grudnia 2014 w sprawie powołania Zespołu ds. remontu 
i adaptacji siedziby Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej

 – Uchwała nr  40/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-We-
terynaryjnej z  17  grudnia 2014 zmieniająca uchwałę 
nr 4C/2013/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
 z 24 września 2013 r. w sprawie wprowadzenia Polityki bez-
pieczeństwa w zakresie przetwarzania danych osobowych 
oraz wyznaczenia administratora bezpieczeństwa i zastępcy 
administratora bezpieczeństwa informacji w KILW

 – Uchwała nr 41/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 17 grudnia 2014 w sprawie powołania Rady Programo-
wej „Życia Weterynaryjnego”

 – Uchwała nr 42/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 17 grudnia 2014 w sprawie odwołania ze składu 
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Kapituły Medalu Honorowego „Bene de Veterinaria Meri-
tus” lek. wet. Karola Marcinkowskiego, powołania w skład 
Kapituły Medalu Honorowego „Bene de Veterinaria Meri-
tus” lek. wet. Ryszarda Tyborskiego oraz zmiany uchwa-
ły nr 110/2012/V Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 18 grudnia 2012 r. w sprawie Medalu Honorowego „Bene 
de Veterinaria Meritus” 

2015

 – Uchwała nr 43/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 19 marca 2015 w sprawie zmiany Zasad gospodarki finanso-
wej izb lekarsko-weterynaryjnych stanowiących załącznik do 
uchwały nr 63/2011/V KRLW  z 19 grudnia 2011 r. w sprawie 
zasad gospodarki finansowej izb lekarsko-weterynaryjnych

 – Uchwała nr 44/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 19 marca 2015 w sprawie przyjęcia budżetu Krajowej 
Izby Lekarsko-Weterynaryjnej na rok 2015

 – Uchwała nr 45/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 19 marca 2015 w sprawie upoważnienia Prezydium 
KRLW do działania w  imieniu Krajowej Rady Lekarsko-
-Weterynaryjnej

 – Uchwała nr 46/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 19 marca 2015 o zmianie uchwały nr 11/2013/VI KRLW  
z 2017 grudnia 2013 r. w sprawie zwrotu kosztów podróży 
i innych wydatków oraz wypłaty rekompensat za utracony 
dochód w związku z wykonywaniem zleconych czynności na 
rzecz Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej

 – Uchwała nr 47/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 19 marca 2015 w sprawie prowadzenia przez okręgo-
we rady lekarsko-weterynaryjne rejestru lekarzy weteryna-
rii upoważnionych do wydawania paszportów oraz pobiera-
nia próbek w celu określenia miana przeciwciał

 – Uchwała nr 48/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 19 marca 2015 w sprawie wprowadzenia Dobrej Prak-
tyki Wystawiania Paszportów Dla Zwierząt Towarzyszących

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 19 marca 2015 w sprawie nowelizacji ustawy o zawodzie 
lekarza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryjnych

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 19 marca 2015 w sprawie pisma Krajowego Rzecznika Od-
powiedzialności Zawodowej  z 5 stycznia 2015 r. znak: KILW/
KROZ/N/0176/15/4/15

 – Uchwała nr 49/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 16 czerwca 2015 w sprawie zobowiązania okręgo-
wych rad lekarsko-weterynaryjnych do podjęcia działań dys-
cyplinujących wpisy do Centralnej Ewidencji i  Informacji  
o Działalności Gospodarczej

 – Uchwała nr 50/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 16 czerwca 2015 w sprawie Regulaminu archiwizowa-
nia akt oraz Instrukcji kancelaryjnej Krajowej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej

 – Uchwała nr 51/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 16 czerwca 2015 w sprawie Regulaminu Organizacyjne-
go Biura Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 

 – Uchwała nr 52/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 16 czerwca 2015 w sprawie wezwania Lubelskiej Rady 
Lekarsko-Weterynaryjnej do podjęcia działań zmierzających 
do ustalenia wysokości składki członkowskiej na kwotę nie 
mniejszą niż określona w uchwale  z 10 czerwca 2014 r. Kra-
jowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej nr 19/2014/VI w spra-
wie wysokości składki członkowskiej odprowadzanej do bu-
dżetu Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej

 – Uchwała nr 53/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 16 czerwca 2015 w sprawie wysokości składki członkowskiej 

odprowadzanej do budżetu Krajowej Izby Lekarsko-Wetery-
naryjnej w 2016 r.

 – Uchwała nr 54/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 16 czerwca 2015 w sprawie wyboru oferty na budo-
wę systemu informatycznego

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 16 czerwca 2015 w sprawie świadczenia usług polegają-
cych na wykonywaniu badań laboratoryjnych i innych ba-
dań diagnostycznych na materiale zwierzęcym

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 16 czerwca 2015 do opinii ENVI w sprawie projektu roz-
porządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie pro-
duktów leczniczych weterynaryjnych (Druk COM (2014) 558)

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 16 czerwca 2015 w sprawie raportu z kontroli Najwyższej 
Izby Kontroli w zakresie realizacji opieki nad bezdomnymi 
zwierzętami oraz wynikającej z powyższego konieczności 
nowelizacji ustawy o ochronie zwierząt

 – Uchwała nr 55/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 19 września 2015 w sprawie prowadzenia rejestru wy-
danych paszportów dla zwierząt towarzyszących przemiesz-
czanych w celach niehandlowych

 – Uchwała nr 56/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 19 września 2015 w sprawie zmiany uchwały nr 48/2015/VI 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  z 19 marca 2015 r. 
w sprawie wprowadzenia Dobrej Praktyki Wystawiania Pasz-
portów Dla Zwierząt Towarzyszących

 – Uchwała nr 57/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 19 września 2015 w sprawie zatwierdzenia informacji 
dla Rady Ministrów o działalności samorządu lekarsko-we-
terynaryjnego w 2013 i 2014 r.

 – Uchwała nr 58/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 19 września 2015 w sprawie upoważnienia Prezydium 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej do działania w imie-
niu Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej

 – Apel Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej z 29 wrześ-
nia 2015 w sprawie działań Porozumienia Wielkopolskiego

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 30 września 2015 w sprawie protestu pracowników In-
spekcji Weterynaryjnej i lekarzy weterynarii wolnej praktyki

 – Stanowisko Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 9 listopada 2015 do projektu Rozporządzenia Parla-
mentu Europejskiego i Rady w sprawie kontroli urzędowych 
i  innych czynności urzędowych przeprowadzanych w celu 
zapewnienia stosowania prawa żywnościowego i paszowe-
go oraz zasad dotyczących zdrowia i dobrostanu zwierząt, 
zdrowia roślin, materiału przeznaczonego do reprodukcji ro-
ślin i środków ochrony roślin, zmieniające rozporządzenia 
(WE) nr 999/2001, 1829/2003, 1831/2003, 1/2005, 396/2005, 
834/2007, 1099/2009, 1069/2009, 1107/2009, rozporządze-
nia (UE) nr 1151/2012, [….]/2013 oraz dyrektywy 98/58/WE, 
1999/74/WE, 2007/43/WE, 2008/119/WE, 2008/120/WE 
i 2009/128/WE (rozporządzenie w sprawie kontroli urzędo-
wych) COM(2013) 265

 – Uchwała nr 59/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 10 grudnia 2015 w sprawie planu etatów w biurze Kra-
jowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w okresie VI kadencji 
w latach 2014–2017

 – Uchwała nr 60/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 10 grudnia 2015 w sprawie zmiany załącznika nr 2 – 
Tabeli stanowisk zaszeregowań i kwalifikacji pracowników 
biura Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej – do uchwa-
ły nr 2015A/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  
z 10 marca 2014 r. w sprawie wynagradzania pracowników 
biura Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej
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 – Uchwała nr 61/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 10 grudnia 2015 w sprawie podziału kwoty, sta-
nowiącej część opłaty za wydanie dla przemieszczanych 
w celach niehandlowych zwierząt domowych towarzyszą-
cych podróżnym pomiędzy Krajową Izbą Lekarsko-We-
terynaryjną a okręgowymi izbami lekarsko-weterynaryj-
nymi oraz sposobu i  częstotliwości przekazywania przez 
lekarzy weterynarii okręgowym izbom lekarsko-wetery-
naryjnym kwoty stanowiącej różnicę między wysokością 
opłaty a wynagrodzeniem przysługującym im za wydanie  
paszportu

 – Uchwała nr 62/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 10 grudnia 2015 zmieniająca uchwałę nr 44/15/VI 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  z 19 marca 2015 r. 
w sprawie przyjęcia budżetu Krajowej Izby Lekarsko-Wete-
rynaryjnej na rok 2015

 – Uchwała nr 63/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 10 grudnia 2015 w sprawie wprowadzenia wzorów upo-
ważnienia do przeprowadzenia kontroli zakładu leczniczego 
dla zwierząt, protokołów kontroli oraz wystąpienia pokon-
trolnego do dobrowolnego stosowania

 – Uchwała nr 64/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 10 grudnia 2015 w sprawie zmiany uchwały nr 59/2011/V 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej w sprawie założe-
nia i prowadzenia rejestru ukaranych lekarzy weterynarii

 – Uchwała nr 65/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 10 grudnia 2015 w sprawie wzorcowego regulaminu 
zakładów leczniczych dla zwierząt i powiadomienia o zmia-
nie regulaminu

 – Uchwała nr 66/15/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 10 grudnia 2015 w sprawie przyjęcia prelimina-
rza budżetu Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej na  
rok 2016

2016

 – Uchwała nr 67/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 30 marca 2016 w sprawie projektu nowelizacji ustawy  
z 21 grudnia 1990 r. o zawodzie lekarza weterynarii i izbach 
lekarsko-weterynaryjnych

 – Uchwała nr 68/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 30 marca 2016 w sprawie projektu nowelizacji ustawy  
z 11 marca 2004 r. o ochronie zdrowia zwierząt oraz zwal-
czaniu chorób zakaźnych zwierząt

 – Uchwała nr 69/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 30 marca 2016 w sprawie projektu rozporządzenia 
zmieniającego rozporządzenie Ministra Rolnictwa i Gospo-
darki Żywnościowej  z 28 listopada 1994 r. w sprawie trybu 
i szczegółowych zasad uzyskania tytułu specjalisty przez le-
karza weterynarii 

 – Uchwała nr 70/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 30 marca 2016 w sprawie wniosku do Ministra Rol-
nictwa i Rozwoju Wsi o powołanie na członków Komisji ds. 
Specjalizacji Lekarzy Weterynarii

 – Uchwała nr 71/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 30 marca 2016 w sprawie projektu nowelizacji usta-
wy  z 18 grudnia 2003 r. o zakładach leczniczych dla zwierząt

 – Uchwała nr 72/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 30 marca 2016 w sprawie zmiany uchwały nr 39/2014/
VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  z 2017 grudnia 
2014 r. w sprawie powołania Zespołu ds. remontu i adaptacji 
siedziby Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 

 – Uchwała nr 73/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 30 marca 2016 w sprawie jednolitego wzoru legityma-
cji lekarza weterynarii

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 30 marca 2016 w sprawie nierealizowania przez FVE ce-
lów statutowych

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 30 marca 2016 w związku z tekstem uzasadnienia do po-
selskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o ochronie zwie-
rząt oraz niektórych innych ustaw

 – Uchwała nr 74/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 31 marca 2016 w sprawie dookreślenia zakresu zadań Zespo-
łu ds. sytuacji kadrowo-płacowej w Inspekcji Weterynaryjnej 

 – Uchwała nr 75/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 31 marca 2016 w sprawie przeprowadzenia kampanii 
informacyjnej public relations

 – Uchwała nr 76/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 31 marca 2016 w sprawie nominowania w imieniu Kra-
jowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej kandydatów do orde-
rów oraz odznaczeń państwowych i resortowych

 – Uchwała nr 77/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 31 marca 2016 w sprawie zmiany uchwał Krajowej Rady Lekar-
sko-Weterynaryjnej  z 29 września 2015 r., nr 55/2015/VI w spra-
wie prowadzenia rejestru wydanych paszportów dla zwierząt to-
warzyszących przemieszczanych w celach niehandlowych oraz 
nr 56/2015/VI w sprawie zmiany uchwały nr 48/2015/VI KRLW  
z 19 marca 2015 r. w sprawie wprowadzenia Dobrej Prakty-
ki Wystawiania Paszportów Dla Zwierząt Towarzyszących

 – Uchwała nr 78/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 31 marca 2016 w sprawie zmiany uchwały nr 110/2012/V  
z 18 grudnia 2012 r. w sprawie Medalu Honorowego „Bene 
de Veterinaria Meritus” 

 – Uchwała nr 79/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 31 marca 2016 w sprawie planu etatów w biurze Kra-
jowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w okresie VI kadencji 
w latach 2014–2017

 – Uchwała nr 80/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 31 marca 2016 w sprawie regulaminu przyznawa-
nia przez Krajowa Radę Lekarsko-Weterynaryjną dofinan-
sowania przedsięwzięć organizacyjnych okręgowych izb le-
karsko-weterynaryjnych

 – Uchwała nr 81/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 31 marca 2016 w sprawie terminu i miejsca oraz zasad 
finansowania kosztów obchodów 25-lecia Krajowej Izby Le-
karsko-Weterynaryjnej

 – Uchwała nr 82/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 31 marca 2016 w sprawie przyjęcia budżetu Krajowej 
Izby lekarsko-Weterynaryjnej na rok 2016

 – Uchwała nr 83/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 14 czerwca 2016 w sprawie zmiany załącznika nr 2 – 
Tabeli stanowisk zaszeregowań i kwalifikacji pracowników 
biura Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej – do uchwa-
ły nr 2015A/14/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  
z 10 marca 2014 r. w sprawie wynagradzania pracowników 
biura Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej

 – Uchwała nr 84/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 14 czerwca 2016 w sprawie wysokości skladki człon-
kowskiej odprowadzanej do budżetu Krajowej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej w 2017 r.

 – Uchwała nr  85/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Wetery-
naryjnej z 14 czerwca 2016 w sprawie wprowadzenia Do-
brej Praktyki Wystawiania Paszportów Dla Zwierząt  
Towarzyszących

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 14 czerwca 2016 w sprawie założeń do projektu ustawy 
o Państwowej Inspekcji Bezpieczeństwa Żywności przed-
stawionych przez Zespół do spraw reformy instytucjonalnej 
systemu bezpieczeństwa żywności
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 – Uchwała nr 86/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 9 sierpnia 2016 w sprawie realizacji porozumienia part-
nerskiego z Kirgiską Izbą Weterynaryjną

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 9 sierpnia 2016 w sprawie projektu ustawy o Państwowej 
Inspekcji Bezpieczeństwa Żywności oraz ustawy przepisy 
wprowadzające ustawę o Państwowej Inspekcji Bezpieczeń-
stwa Żywności, których wnioskodawcą jest Minister Rol-
nictwa i Rozwoju Wsi

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej z 12 sierp-
nia 2016 w związku z przyjęciem ustawy o zmianie niektórych 
ustaw w celu ułatwienia zwalczania chorób zakaźnych zwierząt

 – Uchwała nr 87/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 28 września 2016 w sprawie projektu Ustawy o Pań-
stwowej Inspekcji Weterynarii i Żywności oraz powołania 
Komitetu Inicjatywy Ustawodawczej Ustawy o Państwowej 
Inspekcji Weterynarii i Żywności

 – Uchwała nr 88/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 28 września 2016 w sprawie Regulaminu wyborów do or-
ganów i w organach izb lekarsko-weterynaryjnych oraz tryb 
odwoływania organów i członków tych organów

 – Uchwała nr 89/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 28 września 2016 w sprawie projektu rozporządzenia 
zmieniającego rozporządzenie Ministra Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi  z 29 września 2011 r. w sprawie zakresu i sposobu pro-
wadzenia dokumentacji lekarsko-weterynaryjnej i ewidencji 
leczenia zwierząt oraz wzorów tej dokumentacji i ewidencji

 – Uchwała nr 90/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 28 września 2016 w sprawie projektu zmiany rozporzą-
dzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi  z 2 sierpnia 2004 r. 
w sprawie warunków i wysokości wynagrodzenia za wykony-
wanie czynności przez lekarzy weterynarii i inne osoby wy-
znaczone przez powiatowego lekarza weterynarii

 – Uchwała nr 91/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 28 września 2016 w sprawie aktualizacji projektu 
nowelizacji ustawy z 18 grudnia 2003 r. o zakładach leczni-
czych dla zwierząt

 – Uchwała nr 92/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 28 września 2016 w sprawie zmiany wzorów nr 1 i nr 
3 do Zasad gospodarki finansowej izb lekarsko-weteryna-
ryjnych, których tekst jednolity stanowi załącznik nr 1 do 
uchwały nr 43/2015/VI Krajowej Rady Lekarsko-Wetery-
naryjnej  z 19 marca 2015 r. w sprawie zmiany Zasad gospo-
darki finansowej izb lekarsko-weterynaryjnych stanowią-
cych załącznik do uchwały nr 63/2011/V Krajowej Rady Le-
karsko-Weterynaryjnej  z 19 grudnia 2011 r. w sprawie zasad 
gospodarki finansowej izb lekarsko-weterynaryjnych

 – Uchwała nr 93/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 28 września 2016 zmieniająca uchwałę nr 82/2016/VI 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  z 31 marca 2016 r. 
w sprawie przyjęcia budżetu Krajowej Izby Lekarsko-Wete-
rynaryjnej na rok 2016

 – Uchwała nr 94/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 28 września 2016 w sprawie terminu i miejsca oraz 
zasad finansowania kosztów XI Krajowego Zjazdu Lekarzy 
Weterynarii

 – Uchwała nr 95/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 28 września 2016 w sprawie ustalenia rejonów wy-
borczych w powiatach, w których liczba lekarzy weteryna-
rii przekracza 150 osób

 – Stanowisko Prezydium Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 9 listopada 2016 w sprawie poparcia Stanowiska Pol-
skiego Towarzystwa Pielęgniarskiego, Naczelnej Rady Pielę-
gniarek i Położnych oraz Ogólnopolskiego Związku Zawo-
dowego Pielęgniarek i Położnych  z 18 października 2016 r. 

w sprawie propozycji Ministra Zdrowia dotyczącej wprowa-
dzenia zmian systemowych w obszarze kształcenia przeddy-
plomowego pielęgniarek

 – Uchwała nr 96/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 14 grudnia 2016 w sprawie zmiany Zasad gospodarki fi-
nansowej izb lekarsko-weterynaryjnych

 – Uchwała nr 97/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 14 grudnia 2016 w sprawie sfinansowania kosztów orga-
nizacji XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii

 – Uchwała nr 98/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 14 grudnia 2016 zmieniająca uchwałę nr 82/16/VI 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  z 31 marca 2016 r. 
w sprawie przyjęcia budżetu Krajowej Izby Lekarsko-Wete-
rynaryjnej na rok 2016

 – Uchwała nr 99/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 14 grudnia 2016 w sprawie przyjęcia preliminarza bu-
dżetu Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej na rok 2017

 – Uchwała nr 100/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 14 grudnia 2016 w sprawie zmiany uchwały nr 88/2016/
VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  z 28 września 
2016 r. w sprawie Regulaminu wyborów do organów i w or-
ganach izb lekarsko-weterynaryjnych oraz trybu odwoływa-
nia organów i członków tych organów

 – Uchwała nr 101/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 14 grudnia 2016 w sprawie terminu i miejsca odby-
cia XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii

 – Uchwała nr  102/16/VI Krajowej Rady Lekarsko-Wete-
rynaryjnej z  14  grudnia 2016 w  sprawie zmiany uchwa-
ły nr 95/2016/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  
z 28 września 2016 r. w sprawie ustalenia rejonów wybor-
czych w powiatach, w których liczba lekarzy weterynarii 
przekracza 150 osób

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 14 grudnia 2016 w sprawie projektów rozporządzeń zmie-
niających rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
w sprawie sposobu ustalania i wysokości opłat za czynno-
ści wykonywane przez Inspekcję Weterynaryjną, sposobu 
i miejsc pobierania tych opłat oraz sposobu przekazywania 
informacji w tym zakresie Komisji Europejskiej oraz rozpo-
rządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie wa-
runków i wysokości wynagrodzenia za wykonywanie czyn-
ności przez lekarzy weterynarii i  inne osoby wyznaczone 
przez powiatowego lekarza weterynarii

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 14 grudnia 2016 w sprawie Opinii z 8 września 2016 r. 
o projekcie ustawy o Państwowej Inspekcji Bezpieczeństwa 
Żywności oraz Opinii z 8 września 2016 r. o projekcie usta-
wy – Przepisy wprowadzające ustawę o Państwowej Inspek-
cji Bezpieczeństwa Żywności wydanych przez Radę Legisla-
cyjną przy Prezesie Rady Ministrów

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 14 grudnia 2016 w sprawie propozycji zmian w projekcie 
rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z 28  li-
stopada 2016 w sprawie weterynaryjnych produktów leczni-
czych, numer dokumentu 14342/16 Proposal for Regulation 
of the European Parliament and of the Council on veterina-
ry medicinal products

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 14 grudnia 2016 w sprawie uregulowania zasad przyzna-
wania dodatków funkcyjnych dla powiatowych lekarzy we-
terynarii i ich zastępców

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 14 grudnia 2016 w sprawie wysokości opłat za czynności 
urzędowe związane z wystawianiem świadectwa zdrowia 
przy przemieszczaniu świń

SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI KRLW VI KADENCJIUCHWAŁY, STANOWISKA I APELE KRLW VI KADENCJI

102 XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii • 2017102 XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii • 2017



2017

 – Uchwała nr 103/17/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 9 marca 2017 w sprawie zawarcia Umowy wdrażają-
cej Porozumienie partnerskie z Kirgiską Izbą Weterynaryjną

 – Uchwała nr 104/17/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 9 marca 2017 w sprawie przyjęcia budżetu Krajowej 
Izby Lekarsko-Weterynaryjnej na rok 2017

 – Uchwała nr 105/17/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej z 9 marca 2017 w sprawie wysokości składki człon-
kowskiej odprowadzanej do budżetu Krajowej Izby Lekar-
sko-Weterynaryjnej w 2018 r.

 – Uchwała nr 106/17/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 9 marca 2017 w sprawie zmiany uchwał Krajowej Rady 
Lekarsko-Weterynaryjnej  z 29 września 2015 r. nr 55/2015/
VI w sprawie prowadzenia rejestru wydanych paszportów 
dla zwierząt towarzyszących przemieszczanych w celach nie-
handlowych oraz z 14 czerwca 2016 r. nr 85/2016/VI w spra-
wie wprowadzenia Dobrej Praktyki Wystawiania Paszpor-
tów Dla Zwierząt Towarzyszących

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
z 9 marca 2017 w sprawie projektu ustawy o Państwowej 
Inspekcji Bezpieczeństwa Żywności oraz ustawy Przepi-
sy wprowadzające ustawę o Państwowej Inspekcji Bezpie-
czeństwa Żywności

 – Stanowisko Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej z 9 mar-
ca 2017 w sprawie rozporządzenia Parlamentu Europejskie-
go i Rady w sprawie kontroli urzędowych (dokument nr 
10755/1/16  z 19 grudnia 2016 r.) oraz Komunikatu do Par-
lamentu Europejskiego z 9  stycznia 2017 r. (dokument nr 
5068/17) dotyczącego stanowiska Rady w pierwszym czyta-
niu w sprawie przyjęcia rozporządzenia w sprawie kontro-
li urzędowych

 – Apel Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej z 9 marca 2017 
do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi o dostrzeżenie proble-
mu niedoborów kadrowo-płacowych w inspektoratach we-
terynarii i wstrzymanie dalszej degradacji Inspekcji Wete-
rynaryjnej poprzez jej dofinansowanie

 – Uchwała nr 107/2017/VI Krajowej Rady Lekarsko-Wetery-
naryjnej z 9 maja 2017 zmieniająca uchwałę nr 104/2017/VI 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej z 9 marca 2017 r. 
w sprawie przyjęcia budżetu Krajowej Izby Lekarsko-Wete-
rynaryjnej na rok 2017

 – Uchwała nr 108/2017/VI Krajowej Rady Lekarsko-Wete-
rynaryjnej z 9 maja 2017 w sprawie zmiany uchwał Kra-
jowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  z  29  września 
2015 r. nr 55/2015/VI w sprawie prowadzenia rejestru wy-
danych paszportów dla zwierząt towarzyszących prze-
mieszczanych w celach niehandlowych oraz  z 14 czerw-
ca 2016  r. nr  85/2016/VI w  sprawie wprowadzenia Do-
brej Praktyki Wystawiania Paszportów Dla Zwierząt  
Towarzyszących

 – Uchwała nr 109/2017/VI Krajowej Rady Lekarsko-Wetery-
naryjnej z 9 maja 2017 w sprawie zatwierdzenia informacji 
dla Rady Ministrów o działalności samorządu lekarsko-we-
terynaryjnego w 2015 i 2016 r.

 – Uchwała nr 110/2017/VI Krajowej Rady Lekarsko-Wetery-
naryjnej z 10 maja 2017 w sprawie zalecanych zasad postę-
powania okręgowych rad lekarsko-weterynaryjnych przy 
przyznawaniu prawa wykonywania zawodu (absolwentom 
polskich uczelni)

 – Uchwała nr 111/2017/VI Krajowej Rady Lekarsko-Wete-
rynaryjnej z 10 maja 2017 w sprawie sprostowania uchwa-
ły nr 101/2016/VI Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej z 14 grudnia 2016 r. w sprawie terminu i miejsca odbycia 
XI Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii

 – Uchwała nr 112/2017/VI Krajowej Rady Lekarsko-Wete-
rynaryjnej z 22 maja 2017  r. w  sprawie rekomendowania 
XI  Krajowemu Zjazdowi Lekarzy Weterynarii przyjęcia 
„Stanowiska w sprawie ochrony ludzi i zwierząt przed skut-
kami narastającej oporności drobnoustrojów na produkty 
lecznicze przeciwdrobnoustrojowe” oraz uchwały w spra-
wie zobowiązania Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej do opracowania „Kodeksu rozważnego stosowania pro-
duktów leczniczych przeciwdrobnoustrojowych przez leka-
rzy weterynarii”
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W dniach 5 i 21 lipca 2013 r. odbyło się pierwsze posiedze-
nie Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej, na któ-

rym to Rada ukonstytuowała się i dokonała wyboru wicepre-
zesów, sekretarza, skarbnika oraz pozostałych członków Pre-
zydium VI kadencji KRLW.

Skarbnik Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej sprawu-
je pieczę, wespół z Komisją Finansowo-Gospodarczą, nad pra-
widłowym obrotem środkami finansowymi KILW. Zadania 
Skarbnika w ramach ustawowej działalności samorządu leka-
rzy weterynarii sprecyzowane są w art. 18 Regulaminu Orga-
nów Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej:
1.  Skarbnik odpowiada za gospodarkę finansową Krajowej Rady 

Lekarsko-Weterynaryjnej, w szczególności:
a)  przygotowuje projekt preliminarza budżetowego,
b)  współdziała z Komisją Finansowo-Gospodarczą w spra-

wie opracowania analiz z zakresu ewentualnej działalno-
ści finansowo-gospodarczej KILW,

c)  przygotowuje sprawozdania z zakresu budżetu i referuje 
je na posiedzeniach Prezydium KRLW,

d)  nadzoruje księgowość i sprawozdawczość finansową KRLW,
e)  wykonuje czynności związane z bieżącym zarządzaniem 

majątkiem KILW,
f)  kieruje egzekwowaniem wierzytelności, zgłasza wnioski 

o ich umorzenie,
g)  kontroluje działalność okręgowych rad lekarsko-wetery-

naryjnych.
2.  Skarbnik w swej pracy może korzystać z opinii biegłych i rze-

czoznawców.
Zaistniała w V kadencji sytuacja spowodowała, iż w VI ka-

dencję członkowie Samorządu wchodzili z dużą nieufnością 
i zastrzeżeniami do prawidłowego działania finansowo-gospo-
darczego Rady Krajowej. Wymiernym wyrazem było to, że roz-
poczęliśmy kadencję z nową uchwałą Krajowego Zjazdu Sprawoz-
dawczo-Wyborczego we Wrocławiu, obniżającą odpis na KILW 
z 14 na 12 zł. Był to wyraz dezaprobaty uczestników Zjazdu do 
gospodarski finansowej poprzedniej Rady Krajowej. Swoją de-
cyzję, obniżkę odpisu, uczestnicy Zjazdu argumentowali m.in. 
zaistniałą sytuacją w V kadencji, dobrą sytuacją Krajowej Izby 
oraz tym, iż to izby okręgowe lepiej spożytkują pieniądze z ob-
niżonego odpisu. Ta niby niewielka w odpisie indywidualnym 
kwota (2 zł miesięcznie od każdego członka samorządu), w ca-
łorocznym budżecie Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 
dawała kwotę ok. 350 000 zł rocznie, co stanowiło prawie 8,7% 
przychodów Izby. Jak duża była to kwota, nich świadczy plan 
przychodów przygotowany na 2013 r. na kwotę 4 024 000 zł, gdy 
przychód w roku 2014 wynosił 3 452 600 zł.

Z konsekwencjami wniosku zjazdowego musiała zmierzyć się 
nowo wybrana Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna.

Jednym z pierwszych posunięć KRLW były działania związa-
ne z realizacją planu budżetowego. W celu uniknięcia niejasnych 
sytuacji z poprzedniej kadencji, uchwalony budżet w kwotach 
zatwierdzonych został bardzo uszczegółowiony. Przyniosło to 
jeżeli nie konkretne oszczędności, to bardzo szczegółową kon-
trolę nad wszystkimi wydatkami ponoszonymi przez Radę. Na 
wszystkich posiedzeniach Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej jej członkowie uzyskiwali sprawozdania z miesięcznych 
przychodów i rozchodów, zapoznając się na bieżąco z realizacją 

planu budżetowego. Takie postępowanie spowodowało, że sy-
tuacja finansowo-gospodarcza była znana wszystkim członkom 
Rady oraz przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej uczestniczą-
cemu w posiedzeniach KRLW.

Już od pierwszego posiedzenia Rady Krajowej VI kadencji, 
na którym ukonstytuowało się Prezydium Krajowej Rady Le-
karsko-Weterynaryjnej, rozpoczęliśmy oszczędną gospodarkę 
finansową. Prezydium z 17 osób poprzedniej kadencji zostało 
zmniejszone do 7 osób. Uległy też zmniejszeniu delegacje dla 
członków Prezydium do wysokości delegacji pobieranej przez 
wszystkich członków KRLW.

Ponieważ jedną z większych pozycji, tak w przychodach, jak 
i przede wszystkim w rozchodach, stanowiły kwoty przeznaczo-
ne na „Życie Weterynaryjne”, w związku z dużą różnicą finanso-
wą pomiędzy uzyskiwanymi przychodami a nakładami na „Ży-
cie Weterynaryjne”, KRLW powołała Zespół naprawczy „Życia 
Weterynaryjnego”. Efektem pracy tego zespołu było zmniejsze-
nie różnicy między realnymi przychodami uzyskiwanymi z re-
klam i ogłoszeń w „Życiu Weterynaryjnym” a nakładami na jego 
wydawanie. Osiągnięto to poprzez zmniejszenie objętości „Życia 
Weterynaryjnego”, co skutkuje zmniejszeniem kosztów druku. 
Udało się także wynegocjować zmniejszenie opłat za dystrybu-
cję „Życia Weterynaryjnego”. Duża różnica między przychoda-
mi z reklam i ogłoszeń w „Życiu Weterynaryjnym” a kosztami 
związanym z jego wydawaniem zmniejszyła się w sposób zna-
czący dla budżetu.

Sprawą, która w poprzedniej kadencji wywołała szereg wąt-
pliwości, był sposób zatrudnienia oraz wynagradzania pracow-
ników biura i innych osób przez biuro zatrudnianych. Uchwała 
nr 15/2014/VI z 13.03.2014 r. w sprawie planów etatów w biurze 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej oraz Uchwała w spra-
wie wynagradzania pracowników biura KRLW 15A/2014/VI 
spowodowały, że zatrudnienie i wynagrodzenie pracowników 
biura stały się transparentne i uporządkowane.

Zostały także stosownymi uchwałami uporządkowane spra-
wy zwrotów kosztów podróży oraz zwrotów za utracone zarobki 
dla członków KRLW. Uprządkowanie tych spraw w dalszej kolej-
ności owocowało konkretnymi, wymiernymi oszczędnościami.

Sprawą o istotnym znaczeniu dla finansów Izby jest regularne 
i terminowe uiszczanie odpisu ze składek członkowskich, wpła-
canych przez izby okręgowe na rzecz KRLW.

Zmiany w obowiązującym Regulaminie, który określa spo-
sób odprowadzania składek na rzecz KRLW spowodowały, iż 
od momentu ich wprowadzenia mamy w 99% realizowane co-
miesięczne wpłaty składek. Jednoznacznie wskakuje to też, iż 
żadna izba okręgowa nie zalega ze składkami. Ten brakujący 
1% w regulowaniu składek wynika ze sposobu ich uiszczania.

Została także stosowną uchwałą (nr 28/14/VI z 17.09.2014) 
uregulowana sprawa prolongaty składek na rzecz KRLW. Była 
ona udzielana izbom okręgowym, które zamierzały nabyć na 
własność lokal na siedzibę Izby. Brak jednoznacznych ure-
gulowań spowodował, że niektóre izby występowały o pro-
longatę składek w momencie braku jakichkolwiek środków 
własnych na zakup lokalu, traktując prolongatę jako wła-
sną lokatę bankową. Wprowadzony regulamin udzielania 
prolongaty składek uregulował w  sposób jasny zasady ich  
udzielania.

Sprawozdanie Skarbnika Krajowej Rady 
Lekarsko-Weterynaryjnej z działalności finansowej  
w latach 2013–2017
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Zmniejszenie odpisu na rzecz KRLW skutkowało wzrostem 
dochodów izb okręgowych przy znacznym zmniejszeniu przy-
chodów Krajowej Izby. Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryj-
na była zmuszona zmienić sposób dofinansowywania imprez 
organizowanych przez izby okręgowe, przyznając środki tyl-
ko na imprezy o znaczeniu ogólnopolskim. Tak więc stosow-
ne kwoty (łącznie 25 709 zł), niższe niż w roku 2013 (81 670 zł) 
były przeznaczane na organizację VI zawodów w narciarstwie 
alpejskim o Puchar Euroregionu Beskidy, IX Mistrzostw Pol-
ski Lekarzy Weterynarii w narciarstwie alpejskim, Mistrzostw 
Polski w strzelectwie myśliwskim, VII Mistrzostw Polski jach-
tów kabinowych Lekarzy Weterynarii, Zlotu motocyklowe-
go Vetriders, Mistrzostw Polski Lekarzy Weterynarii w tenisie 
Vet Cup i Weekendu Windsurfingowego. W 2014 i 2015 r. do-
finansowaliśmy także te imprezy już zwiększonymi kwotami. 
Dobry stan finansów spowodował, że w roku 2016 dodatkowo 
wydatkowano środki na organizację I Mistrzostw Polskie Le-
karzy Weterynarii w Narciarstwie Klasycznym w Rejviz, VII 
kongres Praktyki Weterynaryjnej Vet Forum oraz szkolenia or-
ganizowane przez izby okręgowe: Północno-Wschodnią i Ma-
zursko-Warmińską oraz izbę Opolską i Kujawsko-Pomorską. 
Łącznie w 2016 r. wysokość dofinansowania imprez zamknę-
ła się kwotą 63 168 zł.

W związku z bardzo oszczędną i konsekwentną polityką fi-
nansowo-gospodarczą stan naszego konta zaczął się powięk-
szać. Bardzo pomogło nam w tym rozporządzenie MRiRW 
w sprawie wysokości opłat związanych z wydawaniem pasz-
portów dla przemieszczanych w celach niehandlowych zwie-
rząt domowych towarzyszących podróżnym (Dz.U. z 2015 r. 
poz. 1574) skutkujące wzrostem opłat pobieranych przy wyda-
waniu paszportów. Uzyskana nadwyżka z opłat została rów-
nomiernie podzielona stosowną uchwałą (61/2015/VI z  dn. 
10.12.2015 r.) pomiędzy okręgowe izby a Krajową Izbę. Do-
datkowe przychody zostały spożytkowane na dwa bardzo zna-
czące dla zawodu lekarza weterynarii przedsięwzięcia, tj. na 
poprawę wizerunku medialnego lekarza weterynarii oraz na 
stworzenie nowego systemu informatycznego. Poprawa wize-
runku lekarza weterynarii ma na celu zmianę postrzegania na-
szego zawodu przez społeczeństwo, nie tylko przez pryzmat 
lekarza leczącego zwierzęta, ale także uświadomienie, że wie-
le innych rzeczy, m.in. bezpieczeństwo żywności czy zwalcza-
nie chorób zakaźnych, to domena lekarzy weterynarii. Aby ta-
kie postrzeganie roli lekarza weterynarii uzyskać, rozpoczę-
liśmy działania medialne, przeznaczając na ten cel w 2016 r. 
– 200 000 zł, zaś w 2017 r. – 150 000 zł. Akcja medialna jest 
nieodzowna, także w związku z propozycją zmian w funkcjo-
nowaniu Inspekcji Weterynaryjnej. Pojawił się rządowy pro-
jekt Ustawy o Bezpieczeństwie Żywności, gdzie rola Inspekcji 
Weterynaryjnej uległaby znacznemu osłabieniu, wręcz mar-
ginalizacji. Powołano Zespół ds. sytuacji kadrowo-finanso-
wej Inspekcji Weterynaryjnej, który prze 2  lata pracuje nad 
tymi zagadnieniami.

Nowa, wyższa odpłatność za wystawianie paszportów zobligo-
wała lekarzy weterynarii te paszporty wystawiających do więk-
szych nakładów pracy opartych na systemie informatycznym. 
Pragnąc ułatwić i uporządkować sposób wydawania paszportów, 
został wprowadzony nowy system informatyczny WETSystems. 
Po roku funkcjonowania WETSystems oprócz sprawnie dzia-
łającego obrotu paszportami, dysponujemy sporą bazą danych, 
co może mieć znaczny wpływ przy realizacji będącej w opraco-
wywaniu ustawy o czipowaniu zwierząt w Polsce.

Zgłaszane często uwagi dotyczące starej strony interneto-
wej KRLW zobligowały Krajową Radę Lekarsko-Weterynaryj-
na do jej zmiany na bardziej nowoczesną w szacie graficznej, 
ale przede wszystkim bardziej przejrzystą i łatwiejszą przy ko-
rzystaniu z niej.

Na co jeszcze przeznaczamy pieniądze z budżetu KRLW.
1.  Już w poprzedniej kadencji, po zakupie dodatkowego loka-

lu, na jego remont i remont kapitalny pomieszczeń KRLW 
przeznaczono 500 000 zł. W mijającej VI kadencji w celu 
sprawnego przeprowadzenia remontu powołano specjalny 
Zespół ds. remontu siedziby izby, który miał nie tylko wy-
brać najbardziej korzystną ofertę, ale także mieć wpływ na 
przebieg remontu. Już pierwsze wpływające oferty wykaza-
ły, że przeznaczona na remonty kwota jest stanowczo zbyt 
mała. Stosowną uchwałą KRLW zadecydowała, że z uzyska-
nych w poprzednich latach zysków można zwiększyć kwotę 
przeznaczoną na remont do wysokości 770 000 zł, zakłada-
jąc, że solidne wykonanie remontu pozwoli na użytkowanie 
siedziby bez dodatkowych nakładów przez następne 20 lat.

2.  Rok 2016 był 25. rokiem istnienia samorządu. Aby godnie 
uczcić tak znaczącą dla Krajowej Izby Lekarsko-Weteryna-
ryjnej rocznicę, w listopadzie 2016 r. w Warszawie zorgani-
zowano uroczyste obchody, na które zaproszono wszystkich 
byłych i obecnych członków Organów Krajowej Rady Lekar-
sko-Weterynaryjnych. Koszty obchodów zamknęły się kwo-
tą 114 370,0 zł.

3.  Z pieniędzy zgromadzonych na koncie Krajowej Rady Lekar-
sko-Weterynaryjnej został sfinansowany Zjazd sprawozdaw-
czo-wyborczy, który odbywa się w Poznaniu.

4.  Zgromadzone na koncie pieniądze ulokowane są na lokatach 
terminowych na bieżąco odnawiane po upływie ich termi-
nów.
Kończymy VI kadencję KRLW po uwzględnieniu wszystkich 

zaplanowanych wydatków i przy realizacji planu budżetowego 
dobrą sytuacją materialną Krajowej Izby Lekarsko-Weteryna-
ryjnej. Mam nadzieję, że zgromadzone środki pozwolą przy-
szłej Krajowej Radzie Lekarsko-Weterynaryjnej oraz Skarbni-
kowi na dobrą, owocną dla samorządu gospodarkę finansową 
i zabezpieczenie potrzeb naszego środowiska.

Przedstawiając sprawozdanie Skarbnika załączam:
1.  Ogólną liczbę członków okręgowych izb lekarsko-wete-

rynaryjnych.
2.   Wykonanie budżetu w latach 2013, 2014, 2015 i 2016.

Zestawienie ilości członków okręgowych izb lekarsko-weterynaryjnych w latach 2013–2016

Lp. Nazwa izby 2013 r. 2014 r. 2015 r. 2016 r.

1 Północno-Wschodnia 574 593 611 620

2 Kaszubsko-Pomorska 780 810 824 841

3 Kujawsko-Pomorska 758 793 831 855

4 Lubuska 288 290 298 300

5 Śląska 1077 1117 1151 1174

6 Świętokrzyska 392 436 423 441

7 Lubelska 1419 1422 1453 1488
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Zestawienie ilości członków okręgowych izb lekarsko-weterynaryjnych w latach 2013–2016 cd.

Lp. Nazwa izby 2013 r. 2014 r. 2015 r. 2016 r.

8 Warmińsko-Mazurska 1066 1083 1082 1064

9 Opolska 363 370 377 387

10 Łódzka 1031 1058 1074 1086

11 Wielkopolska 1290 1324 1361 1391

12 Małopolska 817 818 840 873

13 Zachodniopomorska 482 492 521 521

14 Warszawska 3161 3277 3378 3493

15 Dolnośląska 1207 1239 1261 1292

16 Podkarpacka 553 558 565 581

RAZEM 15258 15680 16050 16407

WYKONANIE BUDŻETU KRAJOWEJ IZBY LEKARSKO-WETERYNARYJNEJ – LATA 2013–2016

KONTO TREŚĆ
2013 2014 2015 2016

PLAN w PLN wykonanie w PLN PLAN w PLN wykonanie w PLN PLAN w PLN wykonanie w PLN PLAN w PLN wykonanie w PLN

PRZYCHÓD

767 Składki członkowskie 
bieżące 2 604 000 2 705 838 2 232 000 2 315 966 2 217 600 2 309 853 2 304 000 2 354 522

701 750 000 848 068 600 000 599 227 600 000 610 409

701/1 Ogłoszenia w „Życiu 
Weterynaryjnym” 1 000 000 734 320 750 000 797 105 600 000 584 192 600 000 597 912

701/2/1 Refaktury 47 963 14 035 12 497

701/2/3 Egzamin z jęz. 
polskiego 3 000 1 000

701/2/4

750 Odsetki od rachunku 
bankowego 20 000 17 038 20 000 21 875 15 000 14 814 10 000 34 440

700 Sprzedaż paszportów 400 000 441 960 450 000 453 705 650 000 689 640 858 000 879 120

702 Zwrot kosztów 
sądowych 1 597 2 863 3 176 2 397

760 Pozostałe przychody 
operacyjne /2016/ 65 691

701/4 Inne przychody /2013/ 34 713

OGÓŁEM 4 024 000 3 935 466 3 452 000 3 642 477 3 482 600 3 616 710 3 772 000 3 946 579

KOSZTY

400 Amortyzacja 40 000 37 600 40 000 39 071 40 000 40 000 60 000 42 000

401 Materiały biurowe i 
energia elektryczna 80 000 58 778 70 000 51 723 60 000 43 775 50 000 40 971

401/1 Materiały biurowe 70 000 47 656 55 000 38 905 40 000 35 449

401/2 Energia elektryczna 4 067 5 000 4 870 10 000 5 522

402 Usługi obce w tym: 1 500 000 1 401 773 1 500 000 1 414 674 1 300 000 1 229 076 1 497 200 1 303 303

402/1 Życie Weterynaryjne 1 000 000 883 921 1 000 000 978 054 730 000 728 618 748 000 812 350

402/2 Pozostałe/telefony 500 000 517 852 13 400 14 500 10 516 14 500 10 883

402/3 Usługi info 1 730 2 200 2 101 45 000 1 687

402/4 Usługi pocztowe 7 903 7 500 6 638 10 000 9 272

402/5 Usługi księgowe 32 098 35 000 32 098 40 000 32 098

402/6 Ochrona mienia 3 226 3 500 3 131 3 500 3 125

402/7 Usługi prawnicze 57 600 45 000 39 389 20 000 18 000

402/8 Czynsz 37 797 52 000 48 627 42 000 37 203

402/9 Paszporty wraz z 
kosztami wysyłki 143 600 270 000 246 400 250 000 181 800

402/10 Szkolenie lekarzy 4 350 6 500 5 898

402/11 Integracja 10 000 12 500 9 476

402/12 Usługi gastronomiczne 18 745 20 000 8 133 25 000 16 623

402/13 Usługi hotelowe 40 200 42 000 38 812 42 000 40 888

SPRAWOZDANIE SKARBNIKA KRLW

106 XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii • 2017



KONTO TREŚĆ
2013 2014 2015 2016

PLAN w PLN wykonanie w PLN PLAN w PLN wykonanie w PLN PLAN w PLN wykonanie w PLN PLAN w PLN wykonanie w PLN

402/14 Inne 36 316 20 000 15 674 200 000 113 643

402/15 Usługi informatyczne 15 840 20 000 17 139 80 000 18 458

402/16 Usługi pralnicze 508 600 577 600 381

402/17 Usługi parkingowe 8 896 13 100 10 152 12 000 1 878

402/18 Usługi spedycyjne 4 412 5 600 5 697 6 000 5 015

403 Podatki i opłaty 160 000 181 566 180 000 195 504 180 000 181 987 230 000 218 346

404 Wynagrodzenia w tym: 880 000 746 478 760 000 630 528 706 000 606 293 785 000 660 025

404/1 Osobowy fundusz płac 540 000 433 739 500 000 416 959 441 000 383 274 475 000 420 337

404/1/1 Życie Weterynaryjne 100 000 87 837 100 000 100 947 61 000 60 094 105 000 53 894

404/1/2 Biuro 440 000 345 902 400 000 316 011 380 000 323 180 370 000 366 443

404/2 Bezosobowy fundusz 
płac 220 000 219 786 200 000 160 669 205 000 182 452 250 000 203 910

404/2/1 „Życie Weterynaryjne” 65 000 73 392 45 000 52 152 65 000 63 154 100 000 83 552

404/2/2 Biuro 15 000 6 354 15 000 2 250 10 000 898

404/2/3 Prezydium 30 000 13 282 30 000 10 000 4 942 10 000 1 116

404/2/4 Krajowy Sąd 50 000 62 916 50 000 55 910 65 000 60 394 65 000 59 134

404/2/5 Rzecznik 40 000 38 174 40 000 38 174 40 000 38 174 50 000 47 271

404/2/6 Inne 20 000 25 668 20 000 12 183 15 000 14 890 25 000 12 837

404/3 Honoraria 80 000 92 952 60 000 52 900 60 000 40 567 60 000 35 778

405 ZUS 120 000 81 275 100 000 98 717 110 000 115 809 110 000 106 152

707 Delegacje 635 000 585 874 595 000 608 280 698 000 600 131

407/1 Delegacje krajowe 
w tym: 560 000 517 163 560 000 488 423 545 000 551 055 638 000 550 939

407/1/1 Rada Krajowa 400 000 349 762 289 000 333 663 400 000 422 510 440 000 403 357

407/1/2 Prezydium 40 000 33 606 20 000 18 646 25 000 26 629

407/1/3 Komisje Krajowej Rady 85 000 102 518 130 000 60 268 40 000 49 357 60 000 47 596

407/1/4 Sąd 
Lekarsko-Weterynaryjny 46 000 27 770 40 000 19 506 30 000 24 683 40 000 19 522

407/1/5 Krajowy Rzecznik 
Odpow. Zaw. 15 000 20 805 20 000 28 320 30 000 22 882 48 000 32 342

407/1/6 Komisja Rewizyjna 4 000 7 004 21 000 10 628 15 000 12 978 15 000 11 639

407/1/7 Pozostałe/2013//
Kapituła/2014-2016/ 10 000 5 602 10 000 2 432 5 000 10 000 9 854

407/1/8 Kapituła/2013//
pozostałe/2014-2015/ 3 702 10 000 5 000

407/2 Delegacje zagraniczne 90 000 71 267 75 000 97 451 50 000 57 225 60 000 49 192

408 Pozostałe/ryczałt 
samochodowy 15 000 4 468 15 000 6 462 6 200 6 223 6 200 6 276

410 Nagrody dla 
absolwentów 3 000 1 159 2 000 1 286 2 000 1 206 2 000 1 697

411 Dofinansowania 68 100 66 916

411/1 Szkolenie lekarzy 
i integracja 30 000 47 036

411/2 Usługi hotelowe 10 000

411/3 Usługi gastronomiczne 9 880

412 Składki zagraniczne 250 000 359 851 75 000 209 656 102 377 102 377 137 729 142 677

759 Koszty finansowe 3 000 4 136 4 000 3 637 3 000 2 342 3 000 3 136

Zjazd 300 000 320 891

840 Rezerwa finansowa 23 000 71 000 162 800

OGÓŁEM 4 024 000 3 786 406 3 381 000 3 237 132 3 104 577 2 937 368 3 609 200 3 291 630

Remont i adaptacja 
siedziby KILW 700 000,00 18 268,00

Obchody 25-lecia 
Samorządu 200 000,00 114 370,00

WYKONANIE BUDŻETU KRAJOWEJ IZBY LEKARSKO-WETERYNARYJNEJ – LATA 2013–2016 cd.
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Na X Krajowym Zjeździe Lekarzy Weterynarii w dniach 
21–23 czerwca 2013 r. Krajowego Rzecznika Odpowie-

dzialności Zawodowej Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 
wybrany został na okres VI kadencji 2013–2017 dr n. wet. Jacek 
Judek. Na jego zastępców zostali wybrani:
1.  lek. wet. Rafał Michałowski – I zastępca Krajowego Rzecz-

nika Odpowiedzialności Zawodowej,
2.  dr n. wet. Marian Czerski – II zastępca Krajowego Rzeczni-

ka Odpowiedzialności Zawodowej,
3. lek. wet. Andrzej Górzyński,
4. lek. wet. Jacek Gruszczyński, 
5. lek. wet. Jerzy Harmata,
6. lek. wet. Alicja Raczkowska,
7. lek. wet. Włodzimierz Skorupski,
8. lek. wet. Robert Wyszomirski.

W celu zapoznania wybranych na zjazdach sprawozdawczo-
-wyborczych poszczególnych izb okręgowych rzeczników odpo-
wiedzialności zawodowej i ich zastępców z zasadami i trybem 
postępowań w sprawach odpowiedzialności zawodowej leka-
rzy weterynarii przeprowadzono 20 października 2013 r. szko-
lenie w Weterynaryjnym Centrum Kształcenia Podyplomowe-
go w Puławach. Równolegle odbywało się szkolenie członków 
sądów lekarsko-weterynaryjnych. Uczestników szkolenia zapo-
znano z obowiązującymi przepisami prawa stanowiącymi pod-
stawę prowadzenia postępowań w przedmiocie odpowiedzialno-
ści zawodowej lekarzy weterynarii. Swobodna dyskusja przynio-
sła szereg praktycznych porad w tej kwestii. W dniu 31 stycznia 

2014 r. Krajowy Rzecznik Odpowiedzialności Zawodowej uczest-
niczył na zaproszenie Prezesa Krajowej Rady Lekarsko-Wetery-
naryjnej w spotkaniu zorganizowanym przez Głównego Leka-
rza Weterynarii na temat działań mających na celu ograniczenie 
zużycia antybiotyków w lecznictwie weterynaryjnym. W dniu 
25 marca 2015 r. odbyło się spotkanie, w którym uczestniczyli, 
oprócz Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej 
i jego zastępców, okręgowi rzecznicy odpowiedzialności zawo-
dowej oraz mec. Witold Preiss. Spotkanie dotyczyło problemów 
w pracy okręgowych rzeczników odpowiedzialności zawodo-
wej. Jednym z punktów tego spotkania było omówienie pisma 
Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej do wo-
jewódzkich lekarzy weterynarii, które spotkało się z krytyczną 
opinią środowiska lekarzy weterynarii. Jej wyrazem było złoże-
nia skargi na Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawo-
dowej. W trakcie prowadzonego postępowania wyjaśniającego 
w przedmiocie odpowiedzialności zawodowej został postawio-
ny Krajowemu Rzecznikowi Odpowiedzialności Zawodowej 
zarzut. W myśl przepisu, który w tym przypadku ma zastoso-
wanie, rzecznik nie może w tej sytuacji pełnić swojej funkcji. 
W związku z tym od dnia 20 kwietnia 2016 r. obowiązki Kra-
jowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej pełni skła-
dający niniejsze sprawozdanie I zastępca Krajowego Rzeczni-
ka Odpowiedzialności Zawodowej lek. wet. Rafał Michałowski.

W części statystycznej sprawozdania przedstawiono liczbo-
wo pracę organów okręgowych rzeczników odpowiedzialności 
zawodowej oraz Krajowego Rzecznika. 

Sprawozdanie Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności 
Zawodowej składane przez I zastępcę z działalności 
w VI kadencji organów Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 
w latach 2013–2017

Sprawozdanie statystyczne o postępowaniach wyjaśniających  
prowadzonych w VI kadencji przez rzeczników odpowiedzialności zawodowej izb lekarsko-weterynaryjnych
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1 2 3 4 5 6 7 8 9 10
01 Północno-Wschodnia 0 33 2 15 8 0 4 15
03 Kaszubsko-Pomorska 4 82 9 14 52 3 8 40
04 Kujawsko-Pomorska 7 67 3 22 41 2 21 21
05 Lubuska 1 42 3 14 12 0 5 26
06 Śląska 6 128 5 48 54 0 0 81
07 Świętokrzyska 10 55 3 2 4 0 7 136
08 Lubelska 3 74 5 34 14 3 11 14
09 Warmińsko-Mazurska 13 57 0 18 20 3 11 14
10 Opolska 0 38 3 19 8 0 5 9
11 Łódzka 6 85 2 37 27 3 6 40
12 Wielkopolska 83 124 12 69 36 4 14 51
13 Małopolska 3 53 4 27 10 0 6 46
14 Zachodniopomorska 4 73 8 34 30 0 2 33
15 Warszawska 21 182 13 85 43 5 27 170
16 Dolnośląska 8 79 12 33 17 5 5 73
17 Podkarpacka 4 43 2 18 20 2 1 29

RAZEM 173 1215 86 489 396 30 139 820
Krajowy Rzecznik 
 Odpowiedzialności 
Zawodowej

5 26 4 9 3 2 0 27

ŁĄCZNIE 178 1241 90 498 399 32 139 847
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Przytoczone powyżej liczby są zestawieniem syntetycznym, 
ponieważ każda sprawa rozpatrywana przez rzeczników okrę-
gowych jest inna i często związana z kilkoma przewinieniami 
zawodowymi. Z powyższego zestawienia można jednak wysnuć 
dwa podstawowe wnioski. Pierwszy dotyczy skarg na niepra-
widłowe leczenie zwierząt i sprowadza się do konkluzji, że naj-
więcej jest ich w województwach z dużymi aglomeracjami miej-
skimi. Drugi wniosek dotyczy braku lub nieprawidłowego pro-
wadzenia dokumentacji lekarsko-weterynaryjnej. Dla każdego 
lekarza weterynarii oczywistym jest potrzeba rzetelnego jej pro-
wadzenia. Wspomaga naszą pamięć, pozwalając planowo pro-
wadzić leczenie pacjenta. Oprócz tego, oraz wielu innych funk-
cji, pozwala lekarzom weterynarii, wykonującym powierzony 
przez społeczeństwo zawód zaufania publicznego, dokumento-
wać swoją pracę, a w ostateczności w postępowaniu z zakresu 
odpowiedzialności zawodowej staje się dowodem w wielu przy-
padkach jedynym. W świetle tego należałoby zapytać, dlaczego 
skargi na nieprawidłowo prowadzoną dokumentację lekarsko-
-weterynaryjną są drugą kategorią w ujęciu liczbowym w po-
wyższym zestawieniu? 

Zapoznając się w  trybie nadzoru z aktami prowadzonych 
postępowań wyjaśniających, należy zauważyć, że w niektó-
rych przypadkach mankamentem jest przewlekłość ich prowa-
dzenia. Nie przesądzając o przyczynach takiego stanu, często 
prowadzi to do przedawnienia postępowań i kończy się wyda-
niem postanowienia o umorzeniu postępowania wyjaśniające-
go. Część okręgowych rzeczników odpowiedzialności zawodo-
wej w mijającej kadencji nie przesyłała wniosków o przedłuże-
nie czasu prowadzenia postępowania. Pozbawiała tym samym 
Krajowego Rzecznika jednego ze sposobów nadzoru, ale jedno-
cześnie rzecznicy tracili możliwość uzyskania wskazówek i po-
rad prawnych w zakresie danego postępowania wyjaśniające-
go. Złożenie wspomnianego wniosku w żaden sposób nie ogra-
nicza samodzielności okręgowych rzeczników, tak w zakresie 
przeprowadzanych czynności, jak i podjętego rozstrzygnięcia. 

Z przedstawionych uchybień wyłania się taki obraz, że Krajo-
wy Rzecznik o prowadzonym przez długi okres postępowaniu 
wyjaśniającym zostaje poinformowany w skardze na przewle-
kłość postępowania. Podobnie przedstawia się sytuacja w za-
kresie przesyłania Krajowemu Rzecznikowi kopii postanowień 
o odmowie wszczęcia postępowania wyjaśniającego lub umo-
rzeniu postępowania wyjaśniającego. 

Jako organ odwoławczy w II instancji Krajowy Rzecznik roz-
patrzył w VI kadencji 124 zażalenia na postanowienia okręgo-
wych rzeczników odpowiedzialności zawodowej, z tego uchy-
lono 67 postanowień i przekazano do ponownego rozpatrzenia, 
uznając, że w I instancji nie wyczerpano wszystkich możliwo-
ści wyjaśnienia spraw. Oznacza to, że uchylono 54,00% posta-
nowień. W pozostałych 51 przypadkach utrzymano w mocy po-
stanowienia I instancji, co stanowi 41,12%. Rozpatrzenie pozo-
stałych zażaleń pozostaje w biegu. 

W poszczególnych latach liczba wpływających i rozpatrywa-
nych zażaleń przedstawiała się następująco:
1.  W 2013 r. wpłynęło 14 zażaleń na postanowienia OROZ. 

KROZ 11 z nich uchylił, a 3 utrzymał w mocy. Ponadto pro-
wadzono 10 postępowań własnych.

2.  W 2014 r. wpłynęły 34 zażalenia na postanowienia OROZ. 
KROZ 26 postanowień uchylił, a 8 utrzymał w mocy. Ponad-
to prowadzono 2 postępowania własne.

3.  W 2015 r. wpłynęło 38 zażaleń  na postanowienia OROZ, 
KROZ 17 z nich uchylił, 21 utrzymał w mocy. Ponadto pro-
wadził 3 postępowania własne.

4.  W 2016 r. wpłynęło 25 zażaleń, z tego 12 uchylono, a 13 utrzy-
mano w mocy. KROZ prowadził 8 postępowań własnych. 

5.  Do końca kwietnia 2017 r. wpłynęło 13 zażaleń, z tego 7 zo-
stało dotychczas rozpatrzonych. KROZ prowadził 1 postępo-
wanie własne. 
Zaangażowanie w prowadzenie poszczególnych postępowań 

bądź prowadzenie postępowań własnych przedstawiało się na-
stępująco:

Sprawozdanie statystyczne dotyczące postępowań wyjaśniających prowadzonych w VI kadencji przez ROZ OILW

Nazwa izby

Skarga na nieetyczne 
postępowanie 

wojewódzkiego 
lekarza weterynarii

Skarga 
na zakład 
leczniczy 

dla 
zwierząt

Skarga na nieprawidłowe 
leczenie zwierząt

Skarga na nieprawidłowe prowadzenie 
dokumentacji medycznej

Skarga na niewłaściwe 
stosowanie reklamy

Spór między 
lekarzami

1 2 3 4 5 6 7 9
01 Północno-Wschodnia 1 4 5 2
03 Kaszubsko-Pomorska 2 17 44 2 14
04 Kujawsko-Pomorska 9 12
05 Lubuska 13 6 13
06 Śląska 8 39 4 4 15
07 Świętokrzyska 68 15 15 36
08 Lubelska 1 18 19 3 11
09 Warmińsko-Mazurska 4 2 10 12 8
10 Opolska 1 21 3 6 6
11 Łódzka 2 15 8 10
12 Wielkopolska 2 47 69 3 13
13 Małopolska 32 4 6
14 Zachodniopomorska 1 11 8 2
15 Warszawska 2 3 111 36 7 19
16 Dolnośląska 2 1 51 6 39
17 Podkarpacka 11 6 12

RAZEM 11 22 477 239 58 206

W powyższym zestawieniu uwzględniono postępowania 
wyjaśniające prowadzone przez Krajowego Rzecznika Odpo-
wiedzialności Zawodowej w pierwszej instancji. Porównując 

całościowo wpływ spraw w V i VI kadencji, należy odnotować 
niepokojące zjawisko polegające na wzroście w VI kadencji ich 
liczby o 36,67%.
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1.  dr n. wet. Jacek Judek – prowadził 3 postępowania własne, 
z których 1 przekazał zastępcy i rozpatrzył 34 zażalenia

2.  lek. wet. Rafał Michałowski – prowadził 6 postępowań wła-
snych i rozpatrzył 16 zażaleń

3.  dr n. wet. Marian Czerski – prowadził 3 postępowanie wła-
sne i rozpoznał 14 zażaleń

4.  lek. wet. Alicja Raczkowska – rozpatrzyła 2 zażalenia
5.  lek. wet. Jerzy Harmata – prowadził 4 postępowania własne 

i rozpatrzył 24 zażalenia
6.  lek. wet. Andrzej Górzyński – prowadził 4 postępowania wła-

sne i rozpatrzył 6 zażaleń
7.  lek. wet. Włodzimierz Skorupski – prowadził 1 postępowa-

nie własne i rozpatrzył 6 zażaleń
8.  lek. wet. Jacek Gruszczyński – prowadził 2 postępowania 

własne i rozpatrzył 12 zażaleń
9.  lek. wet. Robert Wyszomirski – prowadził 4 postępowania 

własne i rozpatrzył 10 zażaleń.
Krajowy Rzecznik Odpowiedzialności Zawodowej lub jego 

zastępcy uczestniczyli także w rozprawach przed Krajowym Są-
dem Lekarsko-Weterynaryjnym. I tak w 2013 r. było to 7 rozpraw 
i kolejno w 2014 r. – 14, w 2015 r. – 18, w 2016 r. – 15 i 2017 r. 
– 3 rozprawy.

Niezależnie od przedstawionej działalności Krajowy Rzecz-
nik brał udział w pracach nad projektem nowelizacji działu do-
tyczącego odpowiedzialności zawodowej Ustawy o zawodzie le-
karza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryjnych. Opraco-
wanie takiego projektu jest konieczne z wielu względów. Jednym 
z przykładów dla poparcia tej konieczności jest obecne brzmie-
nie zapisanego w tej ustawie uregulowania: „…art. 62. 1. W spra-
wach nieuregulowanych w ustawie do postępowania w przedmiocie 
odpowiedzialności zawodowej stosuje się odpowiednio przepisy:

1) ustawy z dnia 6 czerwca 1997 r. – Kodeks postępowania 
karnego; nie stosuje się przepisów o oskarżycielu prywatnym, po-
wodzie cywilnym, przedstawicielu społecznym, o postępowaniu 
przygotowawczym oraz środkach przymusu, z wyjątkiem prze-
pisów o karze pieniężnej;….”, co pozbawiło prowadzącego po-
stępowanie wyjaśniające w przedmiocie odpowiedzialności za-
wodowej ważnych uregulowań prawnych.

W związku z tym w przygotowywanym projekcie nowelizacji 
wzięto ten problem pod uwagę. Konieczność nowelizacji działu 
dotyczącego odpowiedzialności zawodowej podyktowana jest 
także szerszymi względami. Obecne przepisy w tym zakresie 
powstały u zarania kształtowania i odradzania się samorządu. 

Upływający czas zweryfikował wiele unormowań prawnych 
z jednej strony, a z drugiej przyniósł nowe wyzywania. Należa-
łoby w tym aspekcie wspomnieć o żywiołowo rozwijającym się 
w prowadzeniu działalności gospodarczej internecie. Problem 
ten nie omija także wykonywania zawodu lekarza weterynarii. 
Podobnie jest w kwestii rozwijających się różnorodnych sto-
sunków własnościowych zakładów leczniczych dla zwierząt, 
a co za tym idzie różnych form zatrudnienia lekarzy wetery-
narii. Przedstawione zagadnienia są tylko wycinkiem z szero-
kiej gamy spraw, które w nowelizacji należałoby uwzględnić. Są 
one jednak już obecnie problemem w prowadzonych postępo-
waniach w przedmiocie odpowiedzialności zawodowej lekarzy 
weterynarii. Należałoby także zwrócić uwagę na jednolitą ter-
minologię użytą w projektowanej nowelizacji, taką, która nie 
powodowałaby konfliktów interpretacyjnych. 

Powyższe sprawozdanie i wykazany w nim ogrom pracy i tru-
du upoważnia składającego to sprawozdanie do złożenia serdecz-
nych podziękowań za zaangażowanie, rzetelność i poświęcony 
czas na rzecz organów okręgowych rzeczników odpowiedzial-
ności zawodowej i Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Za-
wodowej. Praca osób wymienionych organów w dużej mierze 
kształtuje wizerunek samorządu lekarzy weterynarii i jest pod-
waliną postrzegania tego zawodu w społeczeństwie.

Praca organu Krajowego Rzecznika związana jest z szero-
ko pojętym wykonywaniem zawodu lekarza weterynarii. Nie-
mniej do prawidłowego prowadzenia postępowań w  przed-
miocie odpowiedzialności zawodowej lekarzy weterynarii 
potrzebna jest znajomość prawa, tak powszechnego, jak i zwią-
zanego z tym zawodem. Mając to na uwadze, członkowie or-
ganu Krajowego Rzecznika składają serdeczne podziękowa-
nia panu mecenasowi Witoldowi Preissowi, którego wiedza 
i głęboki humanizm na każdym kroku wspomagały, tak or-
gan Krajowego Rzecznika, jak i okręgowych rzeczników od-
powiedzialności zawodowej.

Serdeczne podziękowania składam też w imieniu organu Kra-
jowego Rzecznika paniom Ewie Patoce i Paulinie Szafrańskiej, 
które w mijającej kadencji w doskonały sposób potrafiły, prowa-
dząc Biuro Krajowego Rzecznika, wspomóc działania Krajowe-
go Rzecznika i skoordynować jego pracę z okręgowymi rzecz-
nikami odpowiedzialności zawodowej. 

lek. wet. Rafał Michałowski
I zastępca Krajowego

Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej

X Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii, który odbył się we 
Wrocławiu uchwałą nr 8/2013/X z dnia 21 czerwca 2013 r. 

zdecydował, że Krajowy Sąd Lekarsko-Weterynaryjny VI ka-
dencji będzie składał się z 21 lekarzy weterynarii.

Zgodnie z wymienioną wyżej uchwałą Krajowy Zjazd w gło-
sowaniu tajnym wybrał następujących lekarzy weterynarii – Ko-
leżanki i Kolegów, którzy weszli w skład Krajowego Sądu Le-
karsko-Weterynaryjnego:

Tomasz Bielawski, Tomasz Brzana, Anna Chędoszko-Papis, 
Stanisław Gajda, Lech Gogolewski, Henryk Golan, Jan Grudnik, 
Jacek Jakubek, Kazimierz Janik, Zbigniew Jarocki, Janusz Krzy-
wański, Jacek Kutrzuba, Magdalena Luks, Andrzej Mazurkiewicz, 
Tadeusz Płyk, Maciej Prost, Artur Różycki, Marek Stanisław-
czuk, Ryszard Tyborski, Marek Wincenciak, Tomasz Wróblewski.

Z inicjatywy Prezesa Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj-
nej – Krajowy Sąd Lekarsko-Weterynaryjny na spotkaniu w sie-
dzibie Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej w Warszawie 
w dniu 24 lipca 2013 r. ukonstytuował się.

W tajnych głosowaniach funkcję przewodniczącego Krajo-
wego Sądu powierzył Andrzejowi Mazurkiewiczowi oraz wy-
brał trzech jego zastępców, którymi zostali Kazimierz Janik, 
Magdalena Luks i Tomasz Wróblewski.

Spośród wybranych członków Krajowego Sądu w 11 przy-
padkach sędziami zostali lekarze weterynarii wolnej praktyki, 
w 7 przypadkach pracownicy Inspekcji Weterynaryjnej, w 2 – sę-
dziami zostali emerytowani lekarze weterynarii, zaś w 1 przy-
padku sędzią został pracownik naukowo-techniczny (lekarz kli-
niczny) na wydziale weterynarii.

Sprawozdanie z działalności Krajowego Sądu 
Lekarsko‑Weterynaryjnego VI kadencji w latach 2013–2017
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Należy zauważyć, że dziewięciu sędziów pełniło tę funk-
cję w poprzedniej V kadencji Sądu. Początkowo tylko te oso-
by przewodniczyły składom orzekającym. Dopiero przepro-
wadzenie szkoleń nowo wybranych sędziów oraz zdobycie 
doświadczenia poprzez uczestnictwo w składach orzekają-
cych spowodowały, że wszyscy członkowie Sądu byli w peł-
ni przygotowani do pełnienia każdej powierzonej funkcji  
sędziego.

Do sprawnego funkcjonowania tego organu Krajowej Izby 
przyczyniła się także współpraca z panem Bronisławem Szy-
dło – sędzią w stanie spoczynku Warszawskiego Sądu Admi-
nistracyjnego, który w ramach pomocy prawnej pomagał przy 
opracowywaniu orzeczeń i postanowień Krajowego Sądu, a tak-
że udzielał cennych praktycznych rad dotyczących przebiegu 
rozprawy lub posiedzenia Sądu podczas organizowanych przez 
przewodniczącego narad z sędziami.

W dniach 19–20 października 2013 r. Krajowa Izba Lekar-
sko-Weterynaryjna zorganizowała na terenie Państwowego In-
stytutu Weterynaryjnego – Państwowego Instytutu Badawczego 
w Puławach konferencję szkoleniową zatytułowaną „Odpowie-
dzialność zawodowa członków izb lekarsko-weterynaryjnych”.

W konferencji uczestniczyli członkowie Krajowego Sądu 
Lekarsko-Weterynaryjnego, członkowie wszystkich okręgo-
wych sądów lekarsko-weterynaryjnych, Krajowy Rzecznik 
Odpowiedzialności Zawodowej i  jego zastępcy oraz wszy-
scy okręgowi rzecznicy odpowiedzialności zawodowej i  ich  
zastępcy.

W pierwszym dniu konferencji wprowadzeniem do przed-
miotowej problematyki był referat pani prof. dr hab. Eleonory 
Zielińskiej pod tytułem „Odpowiedzialność zawodowa lekarzy 
weterynarii w świetle prawa”.

Profesor podkreśliła konieczność sprawowania przez samo-
rządy zawodowe zaufania publicznego, a takim jest zawód le-
karza weterynarii, pieczy nad należytym wykonywaniem tych 
zawodów – w granicach interesu publicznego i dla jego ochro-
ny. Omówiła też przepisy dotyczące odpowiedzialności zawo-
dowej wynikające z Ustawy z 21 grudnia 1990 r. o zawodzie le-
karza weterynarii i izbach lekarsko-weterynaryjnych oraz na-
dal obowiązujące przepisy rozporządzenia Ministra Rolnictwa 
i Gospodarki Żywnościowej z dnia 29 lipca 1993 roku w spra-
wie postępowania dotyczącego odpowiedzialności zawodowej 
lekarzy weterynarii, a  także przepisy Kodeksu postępowania 
karnego, które w sprawach nieuregulowanych ustawą o zawo-
dzie mogą być odpowiednio stosowane.

Drugiego dnia konferencji przewodniczący Krajowego Sądu 
Lekarsko-Weterynaryjnego oraz sędzia Bronisław Szydło omó-
wili dokumentację rzecznika odpowiedzialności zawodowej, 
która wraz z wnioskiem o ukaranie powinna trafić do okręgo-
wego sądu lekarsko-weterynaryjnego. Omówiono też metody-
kę pracy sędziego-lekarza weterynarii, a także zasady postępo-
wania związane z przygotowaniem i przebiegiem posiedzenia 
okręgowego sądu lekarsko-weterynaryjnego (I instancja) oraz 
Krajowego Sądu, tj. Sądu II instancji.

W okresie VI kadencji izb lekarsko-weterynaryjnych człon-
kowie Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego brali udział 
w rozprawach i posiedzeniach. Poniższe zestawienie przedsta-
wia liczbę spraw, w których orzekali poszczególni członkowie 
Krajowego Sądu:
 1. Bielawski Tomasz – 13
 2. Brzana Tomasz – 12
 3. Chędoszko-Papis Anna – 9
 4. Gajda Stanisław – 9
 5. Gogolewski Lech – 7
 6. Golan Henryk – 12
 7. Grudnik Jan – 12

 8. Jakubek Jacek – 15
 9. Janik Kazimierz – 9
10. Jarocki Zbigniew – 22
11. Krzywański Janusz – 0
12. Kutrzuba Jacek – 23
13. Luks Magdalena – 10
14. Mazurkiewicz Andrzej – 11
15. Płyk Tadeusz –11
16. Prost Maciej – 7
17. Różycki Artur – 5
18. Stanisławczuk Marek – 20
19. Tyborski Ryszard – 12
20. Wincenciak Marek – 8
21. Wróblewski Tomasz – 13

Z głębokim żalem informuję, że w trakcie trwania kaden-
cji zmarli Koledzy Janusz Krzywański i Tomasz Wróblewski.

Krajowy Sąd Lekarsko-Weterynaryjny rozpoznał ogółem 
80 spraw, które dotyczyły 93 obwinionych lekarzy weterynarii i tak:

 – na posiedzeniach niejawnych jako sąd I instancji rozpatrzył 
– 5 spraw;

 – na posiedzeniach niejawnych jako sąd II instancji rozpa-
trzył – 25 spraw;

 – na rozprawach jako sąd I instancji rozpoznał – 3 sprawy;
 – na rozprawach w  II instancji Krajowy Sąd rozpoznał – 

47 spraw.

Ogółem na 30 niejawnych posiedzeniach 
Krajowego Sądu rozpoznawanych w I instancji 
oraz w II instancji:

 – w 3 sprawach utrzymano w mocy postanowienia KROZ o od-
mowie wszczęcia postępowania;

 – w 1 utrzymano w mocy zaskarżone postanowienie OROZ 
o odmowie wszczęcia postępowania ze skargi na działalność 
prezesa okręgowej rady;

 – w 3 sprawach utrzymano w mocy postanowienia o umorze-
niu postępowania;

 – w 1 postanowiono oddalić zażalenie na bezczynność w spra-
wie KROZ;

 – w 2 przypadkach oddalono wnioski o wyłączenie KROZ;
 – w 1 sprawie postanowiono wyłączyć udział KROZ w postę-

powaniu, przekazując sprawę do ponownego wyjaśnienia 
przez wyznaczonego zastępcę;

 – w 2 przypadkach postanowiono przekazać sprawy do OROZ 
w celu uzupełnienia postępowania wyjaśniającego;

 – w 2 sprawach oddalono wnioski o wyznaczenie innego okręgo-
wego sądu ze względu na brak wystarczającego uzasadnienia;

 – w 2 przekazano sprawy do rozpoznania przez inny okręgo-
wy sąd;

 – w 1 przypadku oddalono wniosek o wyłączeniu wszystkich 
sędziów okręgowej izby i przekazaniu sprawy do rozpozna-
nie przez inny sąd;

 – w 1 na wniosek pełnomocnika osoby pokrzywdzonej wyłą-
czono na rozprawie sędziego ze składu orzekającego i spra-
wę odroczono;

 – w 3 przypadkach pozostawiono sprawę bez rozpoznania, po-
nieważ odwołanie osoby pokrzywdzonej dotyczące wysoko-
ści kary jest niedopuszczalne z mocy ustawy;

 – w 1 przypadku z uwagi na brak udzielonego pełnomocnic-
twa odwołanie pełnomocnika osoby pokrzywdzonej pozo-
stawiono bez rozpoznania;

 – w 2 sprawach oddalono wnioski o zwrot kosztów sądowych 
(dot. kosztów poniesionych na ustanowienie obrońcy oraz 
delegacji osoby uniewinnionej);

SPRAWOZDANIE KSLW VI KADENCJI

111XI Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii • 2017



 – w 1 sprawie postanowieniem odmówiono przywrócenia ter-
minu do złożenia odwołania;

 – w 1 oddalono skargę o wznowienie postępowania (art. 540–
547 Kpk);

 – w 1 przypadku postanowiono przekazać sprawę do Krajo-
wego Sądu na rozprawę;

 – w 1 uchylono własne postanowienie o odmowie złożenia 
przez ukaranego karą upomnienia odwołania do sądu ape-
lacyjnego – sądu pracy i ubezpieczeń społecznych w związ-
ku z wyrokiem Trybunału Konstytucyjnego, który przepis 
art. 46 ust. 2 ustawy o zawodzie uznał za niezgodny z Kon-
stytucją RP;

 – w 1 przypadku sprostowano postanowieniem oczywistą omył-
kę pisarską w orzeczeniu sądu I instancji.

Spośród 50 spraw rozpatrywanych w Krajowym 
Sądzie na rozprawach:

• 23 sprawy dotyczyły tzw. „ błędów w sztuce”;
• 27 spraw dotyczyło naruszania przepisów o wykonywaniu 

zawodu i/lub zasad wynikających z Kodeksu Etyki Lekarza 
Weterynarii i tak:

 – 7 spraw związanych było z nierzetelnym wykonywaniem 
czynności urzędowych, brakiem wymaganej dokumentacji 
weterynaryjnej lub wynikających z niewłaściwej współpra-
cy między lekarzami weterynarii wolnej praktyki i pracow-
nikami Inspekcji Weterynaryjnej;

 – 8 spraw związanych było z ochroną i dobrostanem zwierząt;
 – 5 spraw dotyczyło nieetycznego zachowania się wobec or-

ganów samorządu, członków społeczności zawodowej lub 
usługobiorców;

 – 4 sprawy z zakresu nadzoru farmaceutycznego dotyczyły nie-
prawidłowości w obrocie produktami leczniczymi weteryna-
ryjnymi i prowadzonej dokumentacji;

 – 3 sprawy związane były z prowadzeniem zakładu lecznicze-
go i dotyczyły nadzoru nad personelem, rejestracji zakładu, 
a także publicznej informacji o zakresie i rodzajach świad-
czonych usług weterynaryjnych.

W I instancji Krajowy Sąd orzekał na 3 rozprawach, 
na których zapadły następujące rozstrzygnięcia:

 – w 1 sprawie uznano winę i wymierzono karę upomnienia 
(dokumentacja lekarsko-weterynaryjna);

 – w 1 przypadku ze względu na przedawnienie karalności umo-
rzono postępowanie;

 – w 1 sprawie uniewinniono lekarza weterynarii.

Krajowy Sąd Lekarsko‑Weterynaryjny II instancji 
na 47 rozprawach wydał następujące orzeczenia:

 – w 7 sprawach utrzymano w mocy orzeczenie sądu I instan-
cji uniewinniające;

 – w 6 zmieniono w I instancji karę upomnienia na uniewinnienie;
 – w 3 zmieniono orzeczone uniewinnienie lekarza na karę 

upomnienia;
 – w 1 przypadku zmieniono karę nagany na upomnienie;
 – w 2 sprawach utrzymano w mocy karę upomnienia;
 – w 3 sprawach utrzymano w mocy karę nagany;
 – w 2 sprawach utrzymano w mocy karę zawieszenia prawa 

wykonywania zawodu na 3 miesiące;
 – w 22 przekazano sprawy do ponownego rozpoznania przez 

sądy I instancji;
 – w 1 przypadku sprawę umorzono ze wzglądu na przedaw-

nienie karalności.

W okresie VI kadencji 2 ukaranych lekarzy weterynarii zło-
żyło do Sądu Najwyższego nadzwyczajny środek odwoławczy, 
jakim jest kasacja.

W jednym przypadku Sąd Najwyższy uchylił orzeczenie Kra-
jowego Sądu i uniewinnił lekarza, uznając, że nieprawidłowości 
związane z funkcjonowaniem zakładu leczniczego dla zwierząt, 
tj. brak zezwolenia na uruchomienie aparatu rentgenowskiego, 
obciążają właściciela tego zakładu, a nie jego kierownika (uka-
ranego lekarza weterynarii).

W drugiej sprawie Sąd Najwyższy uchylił zaskarżone orze-
czenie i w związku z przedawnieniem karalności umorzył po-
stępowanie wobec obwinionego.

Należy podkreślić, że częstymi uczestnikami postępowania 
przed Krajowym Sądem Lekarsko-Weterynaryjnym i osobami 
obecnymi na rozprawach oprócz stron są zawodowi prawnicy – 
adwokaci występujący jako obrońcy obwinionego lekarza wete-
rynarii lub pełnomocnicy osób pokrzywdzonych.

Osobami składającymi odwołania od orzeczeń sądów I in-
stancji do Krajowego Sądu byli przede wszystkim adwokaci ob-
winionych lekarzy weterynarii (21 spraw), osoby pokrzywdzone 
lub ich pełnomocnicy (14 spraw), obwinieni lekarze weterynarii 
(9) oraz rzecznicy odpowiedzialności zawodowej (w 3 sprawach).

Zgodnie z regulaminem organizacji i trybu działania sądów le-
karsko-weterynaryjnych przewodniczący okręgowych sądów zo-
bowiązani są do sporządzania i przekazywania do Krajowego Sądu 
Lekarsko-Weterynaryjnego rocznych sprawozdań statystycznych.

Z informacji tych wynika, że do okręgowych sądów lekar-
sko-weterynaryjnych VI kadencji wpłynęło ogółem 450 wnio-
sków o ukaranie.

W 327 sprawach okręgowe sądy uznały winę lekarzy wete-
rynarii, orzekając kary: upomnienia (253 sprawy) lub nagany 
(66 spraw), natomiast w 6 sprawach orzeczono kary zawiesze-
nia prawa wykonywania zawodu na 3 miesiące, w 1 na 6 mie-
sięcy i w 1 sprawie na 1 rok.

W pozostałych sprawach uniewinniono lekarzy weterynarii 
(55 spraw) lub umorzono postępowanie przed okręgowymi są-
dami (w 12 sprawach). Część spraw znajdowała się w toku po-
stępowania.

Najczęstszą przyczyną wniosków o ukaranie były:

 – nieprawidłowości w prowadzeniu zakładu leczniczego dla 
zwierząt dotyczące przede wszystkim dokumentacji lekar-
sko-weterynaryjnej (106 wniosków);

 – błędy w postępowaniu diagnostycznym i  terapeutycznym 
(98 wniosków);

 – nieprzestrzeganie Prawa farmaceutycznego (43 wnioski).
 – nieprzestrzeganie przepisów dotyczących czynności urzę-

dowych (41 wniosków);
W załączeniu przedstawia się tabelaryczną informację (tab. I – III) 

z działalności okręgowych sądów lekarsko-weterynaryjnych.
Pragnę bardzo serdecznie podziękować panu sędziemu 

Bronisławowi Szydło za profesjonalną pomoc w pracy Krajo-
wego Sądu.

Dziękuję również pani Marii Dziewanowskiej-Szczeblew-
skiej za uśmiech, dyspozycyjność i sumienne prowadzenie se-
kretariatu Sądu.

Dziękuję też wszystkim Koleżankom i Kolegom – człon-
kom Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego za współpra-
cę i poświęcony czas.

Składam także gorące podziękowania pracownikom biura 
Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej.

Przewodniczący
Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego

dr n. wet. Andrzej Mazurkiewicz
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Informacja z działalności sądów okręgowych izb lekarsko-weterynaryjnych VI kadencji

Tabela I

Lp. Treść Lekarz weterynarii własnej izby Lekarz weterynarii innej izby

1. W ilu sprawach, które wpłynęły w VI kadencji, nie zarządzono jeszcze posiedzenia sądu 
– narastająco do końca VI kadencji

21 2

2. W ilu sprawach zarządzono posiedzenia sądu – narastająco do końca VI kadencji 414 13
3. Razem wpłynęło do sądu VI kadencji spraw – narastająco do końca VI kadencji 435 15

w tym z powodu:
a. błędy w diagnozie lub terapii
b. niewłaściwa konkurencja
c. nieopłacone składki
d.  nieprzestrzeganie przepisów przez pracowników Inspekcji Weterynaryjnej 

oraz przez lekarzy wet. z wyznaczenia
e.  nieprzestrzeganie prawa dot. ochrony zwierząt i zwalczaniu zaraźliwych chorób zwierząt
f. nieprzestrzeganie prawa o badaniu zwierząt rzeźnych i mięsa
g. nieprzestrzeganie Prawa farmaceutycznego
h. nieprzestrzeganie uchwał Rad: Okręgowej i Krajowej
i. z innych przyczyn: 
  np. – Kodeks Etyki Lekarza Weterynarii
         – dokumentacja lekarsko-weterynaryjna
         – dobrostan
         – nieetyczne zachowanie 

94
11

4
8

28
2

42
17

232
50

105
2
5

4

2

1

1

2

5

2

1

–

–

Tabela II

TREŚĆ W stosunku do ilu lekarzy 
weterynarii

Ocena postępowania przed Okręgowym Sądem 
Lekarsko-Weterynaryjnym własnej Izby innej Izby

1. Umorzono na niejawnym posiedzeniu sądu 3

2. Na rozprawie umorzono postępowanie karne 9

3. Na rozprawie Sąd uznał brak winy 53 2

4. Na rozprawie Sąd uznał winnym 317 10

5. Sprawy w toku 32 3

Tabela III

Winnym lekarzom weterynarii orzeczono kary:

1. Upomnienie 246 7

2. Nagana 65 1

3. Zawieszenie prawa wykonywania 
zawodu (na jaki okres)

6
5×3 m + 1×6 m

2
1 (12 m), 1 (3 m)

4. Pozbawienie prawa wykonywania 
zawodu

Przewodniczący
Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego

dr n. wet. Andrzej Mazurkiewicz

W okresie sprawozdawczym obejmującym VI kadencję 
działalności Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 

Krajowa Komisja Rewizyjna pracowała w następującym składzie:
 – Zdzisław Czerwiński – przewodniczący
 – Bogusław Kubica – z-ca przewodniczącego
 – Andrzej Milik – z-ca przewodniczącego
 – Elżbieta Bartler – sekretarz
 – Jerzy Dymek
 – Tomasz Porwan
 – Witold Wojciechowski

Krajowa Komisja Rewizyjna w trakcie trwania kadencji pra-
cowała w niezmienionym składzie i zbierała się na protokoło-
wanych posiedzeniach 12 razy. Na posiedzenia Komisji zapra-
szane były osoby będące członkami Krajowej Rady, Biura Ra-
chunkowego prowadzącego obsługę finansową Krajowej Izby 

Lekarsko-Weterynaryjnej, prof. Antoni Schollenberger redaktor 
naczelny „Życia Weterynaryjnego” oraz Dyrektor Biura KILW 
lek. wet. Marek Mastalerek.

Przewodniczący Krajowej Komisji Rewizyjnej zapraszany był 
na posiedzenia Prezydium oraz posiedzenia Krajowej Rady Le-
karsko-Weterynaryjnej, w których brał udział.

Pierwsze posiedzenie KKR odbyło się 24 lipca 2013 r., na któ-
rym Krajowa Komisja Rewizyjna ukonstytuowała się.

Na pierwszym posiedzeniu KKR został zaproponowany plan 
pracy do realizacji w roku 2013, który przedstawiał się nastę-
pująco:

 – szkolenie członków KKR w zakresie księgowości,
 – analiza budżetu za I półrocze 2013 r. oraz opiniowanie pre-

liminarza budżetowego na rok 2014,
 – realizacja uchwały budżetowej,

Sprawozdanie z działalności Krajowej Komisji Rewizyjnej 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej VI kadencji 
za lata 2013–2017
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 – analiza wpłat izb okręgowych na konto KILW,
 – program naprawczy – realizacja zaleceń wynikających z au-

dytu zewnętrznego,
 – kontrola decyzji finansowych nowego Prezesa Krajowej Izby 

Lekarsko-Weterynaryjnej od wyboru do ukonstytuowania 
się Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej VI kadencji,

 – analiza skutków Uchwały podjętej na Krajowy Zjazd Kra-
jowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej we Wrocławiu o zmia-
nie wysokości składki.
Jednym z pierwszych tematów, jakim zajęła się Krajowa Ko-

misja Rewizyjna, była sprawa umorzenia przez Prokuratu-
rę Rejonową Warszawa Śródmieście postępowania w sprawie 
przeciwko byłemu Prezesowi KRLW dr. Tadeuszowi Jakubow-
skiemu o przywłaszczenie powierzonych pieniędzy w kwocie 
66 954,32 zł, w dniu 14.08.2013 r. Przewodniczący KKR wystą-
pił pisemnie do Prezesa KILW o udzielenie pisemnej informa-
cji: „czy zostało złożone zażalenie na umorzenie postępowania ?”.

Pismem z 21.08.2013 r. otrzymano odpowiedź, z której wy-
nikało, że zażalenie nie zostało złożone. Powodem niezłożenia 
zażalenia w terminie były jak wynikało z późniejszych wyja-
śnień Prezesa Jacka Łukaszewicza błędy w obiegu dokumentów 
w KILW. Rada Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej nie usta-
liła osoby odpowiedzialnej za zaistniałą sytuację.

Sprawa roszczeń między KILW a dr Tadeuszem Jakubow-
skim toczyła się przez całą VI kadencję. W dniu 29 grudnia 
2016 r. Sąd Okręgowy w Warszawie, XXI Wydział Pracy sygn. 
Akt XXI Pa 445/16 oddalił apelację KILW od wyroku Sądu I in-
stancji w sprawie z powództwa Tadeusza Jakubowskiego i za-
sądził do wypłaty na rzecz pana Tadeusza Jakubowskiego na-
stępujące kwoty:

  Odsetki Razem

Odprawa 54 192,00 28 360,97 82 552,97

Ekwiwalent za urlop 
wypoczynkowy

14 897,52 8 067,11 22 964,63

Koszt procesu 3 453,50  3 453,50

Zastępstwo procesowe 5 400,00  5 400,00

całkowity koszt 114 371,10

Na II posiedzeniu członkowie Krajowej Komisji Rewizyj-
nej zostali poinformowani o zasadach prowadzenia księgowo-
ści przez Biuro Rachunkowe prowadzące księgowość Krajowej 
Izby Lekarsko-Weterynaryjnej. Przedstawiono sposób księgo-
wania oraz plan kont sporządzony na potrzeby Izby. Po analizie 
podziału kont KKR zaproponowała uszczegółowienie i rozsze-
rzenie kont i subkont w celu większej przejrzystości księgowa-
nia. Biuro Rachunkowe przyjęło i wykonało wniosek Krajowej 
Komisji Rewizyjnej.

KKR jednocześnie wnioskowała do Krajowej Rady Lekar-
sko-Weterynaryjnej o podjęcie skutecznych działań mających 
na celu uporządkowanie planu kont oraz zasad księgowania na 
kontach i subkontach oraz o opracowanie regulaminu obiegu 
dokumentów finansowo-księgowych.

Krajowa Komisja Rewizyjna przez całą kadencję analizowała 
budżet Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej, zarówno przy-
chody, jak i wydatki.

Poddawano analizie zarówno wykonania budżetów okreso-
wych, jak również za każdy rok sprawozdawczy. Śledzono wpły-
wy z tytułu odprowadzanych składek z okręgowych izb lekar-
sko-weterynaryjnych, jak również decyzje finansowe KRLW. 
KKR wnioskowała do Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej 
o zalecenie Komisji Finansowo-Gospodarczej ustalenia termi-
nów wpłacania składek przez OILW na rzecz KILW i ujednoli-
ceniu zasad księgowania wpłat składek OILW na rzecz KILW. 

W przypadku wniosków o prolongaty spłat zaległości okręgo-
wych izb lekarsko-weterynaryjnych na rzecz KILW Komisja 
wnioskowała do KRLW, aby udzielała takiej prolongaty tylko 
w przypadkach, kiedy wniosek będzie zawierał precyzyjne wa-
runki spłaty i konkretne terminy.

Dokonano kontroli decyzji finansowych nowego Prezesa Kra-
jowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej od wyboru na stanowisko 
do ukonstytuowania się Krajowej Rady Lekarsko-Weteryna-
ryjnej oraz decyzji Prezydium KRLW po dniu 23 lipca 2013 r. 
Stwierdzono prawidłowe wydatkowanie środków finansowych.

Przedmiotem analizy KKR były również wydatki związa-
ne z delegacjami członków Organów Izby. W związku z podję-
ciem Uchwały o odejściu od etatyzacji funkcji Prezesa KRLW 
KKR poddała analizie również to zagadnienie. Z przedstawio-
nych dokumentów wynikało, że delegacje Prezesa są księgowa-
ne w różnych paragrafach. Komisja wnioskowała o wydziele-
nie subkonta do księgowania delegacji Prezesa. Z przedstawio-
nych informacji na Krajowej Radzie Lekarsko-Weterynaryjnej 
przez Komisję Finansowo-Gospodarczą w czerwcu 2014 r. wy-
nikało, iż odejście od etatyzacji nie spowodowało wzrostu po-
noszonych kosztów. Ponowna analiza materiałów dostarczo-
nych przez Prezesa w dniu 08.05.2017 r. nie wykazała istotne-
go wzrostu ponoszonych kosztów.

Do realizacji poszczególnych budżetów wnoszono uwagi 
mające wpływ na prawidłowe funkcjonowanie finansów Izby.

Opiniowano również preliminarze budżetowe na każdy rok 
finansowy. Przestawione przez Skarbnika preliminarze budże-
towe były opiniowane pozytywnie.

Krajowa Komisja Rewizyjna VI kadencji na posiedzeniu 
w dniach 23–24.03.2017 na podstawie dostarczonych dokumen-
tów finansowych za rok 2016, to jest: planu budżetu, wykona-
nia budżetu, bilansu oraz rachunku zysków i strat sporządzo-
nego na dzień 31.12.2016 r. przez Biuro Doradztwa Podatko-
wego Elżbieta Stajkowska, po złożeniu wyjaśnień przez panią 
Skarbnik dr Elżbietę Sobczak dotyczących zmian i korekt w bu-
dżecie, postanowiła przyjąć sprawozdanie finansowe za rok ob-
rotowy 2016, które zamyka się po stronie aktywów i pasywów 
kwotą 3 715 291,77 zł oraz rachunek zysków i strat wykazują-
cy zysk w kwocie 702 927,74 zł., który zostanie przeksięgowa-
ny na kapitał rezerwowy.

Stan kont KILW na 23.03.2017 r. to:
 – 4 lokaty na kwotę 1 700 000,00 zł.
 – stan konta 423 000,00 zł.

Wydatkowanie środków, jakie nastąpią do końca VI kadencji, to:
 – koszty remontu Izby – 750 000,00 zł
 – koszty Zjazdy w Tarnowie Podgórnym – 300 000,00 zł
 – na koniec VI kadencji pozostanie 900 000,00 zł.

Sytuacja finansowa Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 
w okresie VI kadencji była i jest stabilna.

Poddano również analizie organizację biura KILW. Anali-
zowano strukturę zatrudnienia oraz zakresy czynności i pła-
ce pracowników etatowych. Realizacja zaleceń „Programu Na-
prawczego” poprawiła funkcjonowanie biura.

Przedmiotem zainteresowania KKR była realizacja „Progra-
mu Naprawczego” przyjętego uchwałą nr 104A/2012/V z dnia 
17.12.2012 r. Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej dotyczą-
cego gospodarki finansowej Krajowej Izby Lekarsko-Weteryna-
ryjnej wynikającego z „Raportu z audytu zasadności i zgodno-
ści z prawem dysponowania środkami finansowymi Krajowej 
Izby Lekarsko-Weterynaryjnej”. Opracowanie „Programu Na-
prawczego” wynikało z ujawnionych nieprawidłowości w funk-
cjonowaniu poprzedniej Rady.

„Program Naprawczy” obejmował 16  punktów, które 
dotyczyły w głównej mierze zasadności i  zgodności z pra-
wem dysponowania środkami finansowymi Krajowej Izby 
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Lekarsko-Weterynaryjnej w okresie od 28 czerwca 2009 r. do 
31 stycznia 2012 r.

KKR na posiedzeniach wracała do sprawy usuwania nie-
prawidłowości i  po wysłuchaniu wyjaśnień Prezesa Jacka 
Łukaszewicza i Dyrektora Biura lek. wet. Marka Mastaler-
ka oraz na podstawie przedstawionych informacji stwierdzi-
ła, iż nieprawidłowości stwierdzone podczas audytu i wyszcze-
gólnione w  „Programie Naprawczym” zostały zasadniczo  
usunięte.

Na swoich posiedzeniach Krajowa Komisja Rewizyjna anali-
zowała również wydatki związane z finansowaniem i funkcjo-
nowaniem Redakcji „Życia Weterynaryjnego” i kosztami wy-
dawania i dystrybucji czasopisma „Życie Weterynaryjne”. Ko-
misja wnioskowała o precyzyjne i przemyślane konstruowanie 
budżetu ,,Życia Weterynaryjnego” ze wskazaniem źródeł finan-
sowania. Zgodnie z sugestiami KKR powołany został „Zespół 
naprawczy ds. Życia Weterynaryjnego”, który poczynił kroki 
polegające na obniżeniu kosztów wydawania czasopisma. Pod-
dano pod rozwagę KRLW, czy niezmieniona od lat formuła pe-
riodyku informacyjnego Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryj-
nej nie powinna ulec modyfikacji, uwzględniając aktualne po-
trzeby zawodu i środowiska i stać się istotnym elementem nowej 
polityki medialnej.

W związku z dużymi wydatkami związanymi z przynależno-
ścią do FVE, KKR wnioskowała do KRLW, aby wrócić do dys-
kusji uwzględniającej w dłuższym przedziale czasowym (kilku 
lat) nasz udział w stowarzyszeniu – koszty naszego funkcjono-
wania w kontekście korzyści dla naszego zawodu.

Krajowa Komisja Rewizyjna analizowała dokumentację za-
kupu lokalu i zaciągnięcia zobowiązania przez Prezesa Jacka 

Łukaszewicza i ówczesnego sekretarza KRLW Marka Mastaler-
ka w imieniu Samorządu zabezpieczenia hipotecznego w kwocie 
327 000,00 zł. Komisja wnioskowała do KRLW o jak najszyb-
sze podjęcie działań w celu wykreślenia z hipoteki kwoty cią-
żącej na zakupionym lokalu. Krajowa Rada Lekarsko-Wetery-
naryjna podjęła działania, w wyniku których obciążenie hipo-
teki zostało z księgi wieczystej wykreślone.

W związku z zakupem lokalu Krajowa Rada Lekarsko-We-
terynaryjna podjęła działania związane z remontem siedziby 
Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej i zaplanowanymi z tą 
inwestycją kosztami. Krajowa Komisja Rewizyjna zaopiniowała 
przedstawione plany i wydatki pozytywnie. Na 11 posiedzeniu 
KKR wysłuchano sprawozdania z prowadzonych prac i ponie-
sionych wydatków. Do ostatecznej oceny niezbędna jest analiza 
kompletnej dokumentacji zakończonego remontu.

Poddaje się pod rozwagę Krajowej Radzie Izby Lekarsko-We-
terynaryjnej relacje finansowe samorządu zawodowego z Pań-
stwowym Instytutem Weterynaryjnym – Państwowym Insty-
tutem Badawczym w Puławach ze szczególnym uwzględnie-
niem szkoleń specjalizacyjnych.

Krajowa Komisja Rewizyjna wyraża zaniepokojenie rezul-
tatami obecnie prowadzonej polityki medialnej w stosunku do 
ponoszonych na nią kosztów.

Krajowa Komisja Rewizyjna w trakcie VI kadencji realizu-
jąc ustawowe zapisy dotyczące kontroli realizacji Uchwał pod-
jętych na VI Zjeździe KILW stwierdza, że zasadniczo zostały 
one wykonane.

Przewodniczący
Krajowej Komisji Rewizyjnej

Zdzisław Czerwiński
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Załącznik do uchwały KRLW
nr 100/2016/VI z 14 grudnia 2016 r.

REGULAMIN
wyborów do organów i w organach izb 

lekarsko-weterynaryjnych oraz trybu odwoływania 
organów i członków tych organów

Rozdział 1 
Przepisy ogólne

§ 1
Regulamin określa zasady, tryb wyborów i odwoływania:
1) delegatów na okręgowy zjazd lekarzy weterynarii,
2) członków organów izb lekarsko-weterynaryjnych,
3)  osób pełniących stanowiska funkcyjne w organach izb lekar-

sko-weterynaryjnych,
4) delegatów na Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii.

§ 2
Użyte w regulaminie określenia oznaczają:
1.  ustawa – Ustawę z dnia 21 grudnia 1990 r. o zawodzie leka-

rza weterynarii i  izbach lekarsko-weterynaryjnych (Dz.U. 
z 2016 r. poz. 1479 j.t.),

2.  organ – okręgowy zjazd lekarzy weterynarii, okręgową radę 
lekarsko-weterynaryjną, okręgowego rzecznika odpowie-
dzialności zawodowej i jego zastępców, okręgowy sąd lekar-
sko-weterynaryjny, okręgową komisję rewizyjną, Krajowy 
Zjazd Lekarzy Weterynarii, Krajową Radę Lekarsko-Wete-
rynaryjną, Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawo-
dowej i jego zastępców, Krajowy Sąd Lekarsko-Weterynaryj-
ny i Krajową Komisję Rewizyjną,

3.  zgromadzenie wyborcze – rejonowe zebranie wyborcze lub 
zebranie wyborcze organu,

4.  ogólna liczba członków zgromadzenia wyborczego – liczbę 
wszystkich lekarzy weterynarii umieszczonych na liście człon-
ków rejonu wyborczego, wszystkich członków organu izby le-
karsko-weterynaryjnej, wszystkich delegatów: na okręgowy 
zjazd lekarzy weterynarii, na nadzwyczajny okręgowy zjazd 
lekarzy weterynarii, na Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii 
i na Nadzwyczajny Krajowy Zjazd Lekarzy  Weterynarii,

5.  stanowisko funkcyjne – prezesa, wiceprezesa, sekretarza 
i skarbnika okręgowej rady lekarsko-weterynaryjnej, okrę-
gowego rzecznika odpowiedzialności zawodowej, przewod-
niczącego okręgowego sądu lekarsko-weterynaryjnego, prze-
wodniczącego okręgowej komisji rewizyjnej oraz prezesa, 
wiceprezesa, sekretarza i  skarbnika Krajowej Rady Lekar-
sko-Weterynaryjnej, Krajowego Rzecznika Odpowiedzial-
ności Zawodowej, przewodniczącego Krajowego Sądu Le-
karsko-Weterynaryjnego i przewodniczącego Krajowej Ko-
misji Rewizyjnej,

6.  kandydat – kandydata na członka organu izby lekarsko-wete-
rynaryjnej albo na stanowisko funkcyjne lub inne stanowisko,

7.  zjazd – okręgowy zjazd lekarzy weterynarii lub Krajowy Zjazd 
Lekarzy Weterynarii,

8.  izba lekarsko-weterynaryjna – Krajową Izbę Lekarsko-We-
terynaryjną lub okręgową izbę lekarsko-weterynaryjną,

9.  zwykła większość głosów – liczbę głosów oddanych na kan-
dydata lub za wnioskiem o odwołanie większą od liczby gło-
sów przeciwnych.

§ 3
Wybory do organów izb lekarsko-weterynaryjnych są równe 
i odbywają się w głosowaniu tajnym przy nieograniczonej licz-
bie kandydatów.

§ 4
1.  Czynne prawo wyborcze przysługuje:

1)  członkom okręgowej izby lekarsko-weterynaryjnej umiesz-
czonym na liście danego rejonu wyborczego – na rejono-
wym zebraniu wyborczym – z zastrzeżeniem ust. 2,

2)  delegatom wybranym na rejonowych zebraniach wybor-
czych – na okręgowym zjeździe lekarzy weterynarii – z za-
strzeżeniem § 9 ust. 1 pkt 2, 3, 5 i 6,

3)  delegatom wybranym na okręgowych zjazdach lekarzy 
weterynarii – na Krajowym Zjeździe Lekarzy Weteryna-
rii z zastrzeżeniem § 9 ust. 1 pkt 2, 3, 5 i 6.

2.  Na listach członków izby lekarsko-weterynaryjnej, o których 
mowa w ust. 1, nie umieszcza się lekarzy weterynarii zawie-
szonych w prawie wykonywania zawodu na mocy prawomoc-
nego orzeczenia sądu lekarsko-weterynaryjnego lub uchwa-
ły podjętej na skutek prawomocnego wyroku sądu o zastoso-
waniu wobec lekarza weterynarii środka karnego w postaci 
zakazu wykonywania zawodu.

§ 5
1.  Bierne prawo wyborcze przysługuje:

1)  członkom okręgowej izby lekarsko-weterynaryjnej umiesz-
czonym na liście danego rejonu wyborczego – na rejono-
wym zebraniu wyborczym – z zastrzeżeniem ust. 3,

2)  delegatom wybranym na rejonowych zebraniach wybor-
czych – na okręgowym zjeździe lekarzy weterynarii – z za-
strzeżeniem ust. 2 i 3,

3)  delegatom wybranym na okręgowych zjazdach lekarzy 
weterynarii – na Krajowym Zjeździe Lekarzy Weteryna-
rii – z zastrzeżeniem ust. 2 i 3.

2.  Bierne prawo wyborcze do sądów lekarsko-weterynaryjnych 
przysługuje lekarzom weterynarii wykonującym zawód nie-
przerwanie co najmniej przez siedem lat.

3.  Bierne prawo wyborcze nie przysługuje lekarzom wetery-
narii wpisanym do Centralnego Rejestru Ukaranych Leka-
rzy Weterynarii, którym wymierzono kary nagany, zawie-
szenia prawa wykonywania zawodu lub pozbawienia prawa 
wykonywania zawodu do czasu usunięcia z rejestru wzmian-
ki o ukaraniu.

§ 6
1.  Wyboru dokonuje się przez wskazanie na karcie do głosowania 

kandydata(ów), na którego(ych) głosujący oddaje swój głos.
2.  Głosowanie odbywa się przy użyciu jednakowo oznakowa-

nych kart do głosowania.
3.  Wzory kart do głosowania dotyczące głosowań w zgroma-

dzeniach wyborczych, z zastrzeżeniem ust. 4, ustala odpo-
wiednia komisja wyborcza.
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4.  Wzór karty do głosowania na zebraniu rejonu wyborczego 
określa załącznik nr 1 regulaminu.

5.  Głos jest nieważny wówczas, gdy liczba wskazań jest większa 
od określonej w karcie do głosowania, karta została przedar-
ta w całości lub przekreślona

6.  Przepisy ust. 2–3 stosuje się odpowiednio w głosowaniu do-
tyczącym odwołania członka organu.

7.  Głosowanie może odbywać się za pomocą urządzeń do gło-
sowania zabezpieczonych przed możliwością nieuprawnio-
nego wpływu na wyniki głosowania. Przepisy ust. 1–6 sto-
suje się odpowiednio.

§ 7
Głosować można tylko osobiście.

§ 8
Wybory są ważne, gdy:
1)  zachowany został czternastodniowy termin powiadomienia 

listem poleconym o terminie i miejscu wyborów wszystkich 
uprawnionych do uczestniczenia w zgromadzeniu wybor-
czym,

2)  w rejonowym zebraniu wyborczym uczestniczy co najmniej 
połowa liczby lekarzy weterynarii wykonujących zawód na 
terenie rejonu wyborczego, a na zjazdach co najmniej poło-
wa ogólnej liczby delegatów na zjazd,

3)  liczba ważnie oddanych głosów jest równa lub większa od 
połowy ogólnej liczby uczestniczących w zgromadzeniu wy-
borczym,

4)  liczba kandydatów nie została ograniczona,
5)  zachowano tajność głosowania,
6)  liczba kandydatów jest równa lub przekracza liczbę manda-

tów do obsadzenia z wyjątkiem rejonowych zebrań wybor-
czych.

§ 9
1.  Mandat członka organu izby lekarsko-weterynaryjnej wyga-

sa wskutek:
1)  zrzeczenia się mandatu,
2)  skreślenia z listy członków izby lekarsko-weterynaryjnej, 

z zastrzeżeniem ust. 3,
3)  odwołania przez rejonowe zebranie wyborcze lub zjazd, 

który dokonał wyboru,
4)  utraty obywatelstwa polskiego,
5)  ukarania prawomocnym orzeczeniem sądu lekarsko-we-

terynaryjnego karami określonymi w art. 46, ust. 1, pkt 3 
i 4 ustawy,

6)  orzeczenia prawomocnym wyrokiem sądu środka karne-
go pozbawienia praw publicznych lub zakazu wykonywa-
nia zawodu lekarza weterynarii,

7)  śmierci.
2.  Utrata stanowiska funkcyjnego oraz innego stanowiska na-

stępuje w razie:
1)  zaistnienia okoliczności wymienionych w ust. 1 pkt 3 i 5–7,
2)  utraty mandatu w organie, który dokonał wyboru na to 

stanowisko, z zastrzeżeniem ust. 3.
3.  Skreślenie z listy członków okręgowej izby lekarsko-wetery-

naryjnej, dokonane na wniosek lekarza weterynarii z powo-
du przeniesienia się na obszar działania innej izby lekarsko-
-weterynaryjnej powoduje utratę członkostwa organu i zaj-
mowanego stanowiska funkcyjnego oraz innego stanowiska 
wyłącznie w okręgowej izbie lekarsko-weterynaryjnej, do któ-
rej ten lekarz weterynarii należał.

Rozdział 2 
Wybory delegatów na okręgowy zjazd lekarzy weterynarii

§ 10
1.  Wybory delegatów na okręgowy zjazd lekarzy weterynarii 

przeprowadza się w rejonach wyborczych.
2.  Rejon wyborczy obejmuje obszar powiatu, z zastrzeżeniem 

ust. 3.
3.  W powiatach, w których liczba lekarzy weterynarii przekra-

cza 150, rejony wyborcze ustala Krajowa Rada Lekarsko-We-
terynaryjna na wniosek właściwej terytorialnie okręgowej 
rady lekarsko-weterynaryjnej.

§ 11
Do zadań okręgowej rady lekarsko-weterynaryjnej w zakresie 
wyboru delegatów na okręgowy zjazd lekarzy weterynarii należy:
 1)  informowanie o zasadach i organizacji wyborów,
 2)  tworzenie rejonów wyborczych,
 3)  sporządzanie imiennych list członków rejonów wybor-

czych,
 4)  ustalanie, z zachowaniem zasad poufności, list członków 

okręgowej izby lekarsko-weterynaryjnej pozbawionych 
czynnego lub biernego prawa wyborczego,

 5)  ustalanie liczby delegatów na okręgowy zjazd lekarzy we-
terynarii wybieranych na zebraniach poszczególnych re-
jonów wyborczych,

 6)  ustalanie terminów i miejsc zebrań w rejonach wybor-
czych,

 7)  zwoływanie zebrań w rejonach wyborczych,
 8)  powiadamianie lekarzy weterynarii umieszczonych na 

listach rejonu wyborczego o terminie i miejscach zebrań 
wyborczych,

 9)  nadzorowanie przeprowadzania wyborów,
10)  przyjmowanie i rozpatrywanie protestów członków izby 

lekarsko-weterynaryjnej przeciwko ważności wyborów.

§ 12
1.  Okręgowa rada lekarsko-weterynaryjna sporządza listę człon-

ków okręgowej izby lekarsko-weterynaryjnej należących do 
rejonu wyborczego.

2.  Na liście, o której mowa w ust. 1, umieszcza się członków 
okręgowej izby lekarzy weterynarii:
1)  wykonujących zawód na obszarze rejonu wyborczego,
2)  zamieszkałych na terenie rejonu wyborczego, niewyko-

nujących zawodu.
3.  Nazwiska i imiona lekarzy weterynarii członków rejonu 

wyborczego sporządza się w porządku alfabetycznym na-
zwisk.

§ 13
1.  Rejonowe zebranie wyborcze zwołuje okręgowa rada lekar-

sko-weterynaryjna.
2.  Rejonowe zebranie wyborcze otwiera i nadzoruje jego prze-

bieg członek okręgowej rady lekarsko-weterynaryjnej, któ-
ry nie może być członkiem tego rejonu.

3.  Rejonowe zebranie wyborcze dokonuje wyboru przewodni-
czącego i sekretarza zebrania.

4.  Rejonowe zebranie wyborcze jest uprawnione do wyboru de-
legatów na okręgowy zjazd lekarzy weterynarii w obecności 
co najmniej połowy liczby członków izby wykonujących za-
wód na terenie tego rejonu wyborczego.

5.  W przypadku, gdy w rejonowym zebraniu wyborczym nie 
uczestniczy połowa jej członków, okręgowa rada lekarsko-
-weterynaryjna ustala drugi ostateczny termin zebrania wy-
borczego.
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6.  W przypadku, gdy na rejonowym zebraniu wyborczym nie 
dokonano wyboru delegata(ów) na okręgowy zjazd lekarzy 
weterynarii następne zebranie może być zwołane przez okrę-
gową radę lekarsko-weterynaryjną przed kolejnym okręgo-
wym zjazdem lekarzy weterynarii na pisemny wniosek co 
najmniej jednej czwartej ogólnej liczby członków tego rejo-
nu.

§ 14
1.  Rejonowe zebranie wyborcze wybiera spośród swoich człon-

ków komisję mandatową.
2.  Do zadań komisji mandatowej należy:

1)  ustalenie liczby członków obecnych na rejonowym zebra-
niu wyborczym,

2)  stwierdzenie uprawnienia rejonowego zebrania wyborcze-
go do przeprowadzenia wyborów lub głosowania w trybie 
odwołania,

3)  sporządzenie protokołu zawierającego:
 a)  nazwę, datę i miejsce rejonowego zebrania wyborczego,
 b)  skład komisji,
 c)  liczbę osób uprawnionych do udziału w rejonowym ze-

braniu wyborczym,
 d)  liczbę osób obecnych na rejonowym zebraniu wybor-

czym,
 e)  wskaźnik procentowy liczby lekarzy weterynarii wy-

konujących zawód obecnych na rejonowym zebraniu 
wyborczym do liczby tych lekarzy weterynarii upraw-
nionych do udziału w tym zebraniu,

 f)  informację o poprawności powiadomienia członków 
rejonowego zebrania wyborczego o terminie i miejscu 
zebrania wyborczego,

 g)  stwierdzenie ważności lub nieważności rejonowego ze-
brania wyborczego,

 h)  podpisy członków komisji.
3.  W przypadku, gdy w rejonowym zebraniu wyborczym uczest-

niczy mniej niż 20 osób, zadania komisji mandatowej wyko-
nują członek okręgowej rady lekarsko-weterynaryjnej, prze-
wodniczący i sekretarz zebrania.

4.  Wzór protokołu komisji mandatowej stanowi załącznik nr 2 
do regulaminu.

§ 15
1.  Rejonowe zebranie wyborcze wybiera spośród swoich człon-

ków komisję wyborczą.
2.  Do zadań komisji wyborczej należy:

1)  informowanie o zasadach przeprowadzania wyborów,
2)  sporządzenie, na podstawie zgłoszeń, listy kandydatów na 

delegatów na okręgowy zjazd lekarzy weterynarii w kolej-
ności alfabetycznej.

3.  W przypadku, gdy w rejonowym zebraniu wyborczym uczest-
niczy mniej niż 20 osób, zadania komisji wyborczej wyko-
nują członek okręgowej rady lekarsko-weterynaryjnej, prze-
wodniczący i sekretarz zebrania.

4.  Wzór protokołu komisji wyborczej stanowi załącznik nr 3 
do regulaminu.

§ 16
1.  Rejonowe zebranie wyborcze wybiera spośród swoich człon-

ków komisję skrutacyjną, powierzając jej przeprowadzenie 
głosowania.

2.  Członkowie komisji skrutacyjnej nie mogą kandydować w wy-
borach, do których przeprowadzenia zostali wybrani.

3.  Do zadań komisji skrutacyjnej należy:
1)  przygotowanie kart do głosowania na podstawie list spo-

rządzonych przez komisje wyborczą,

2)  wydawanie kart do głosowania uprawnionym do głoso-
wania członkom zgromadzenia wyborczego,

3)  przyjmowanie od uprawnionych do glosowania członków 
zgromadzenia wyborczego kart do głosowania,

4)  obliczenie oddanych głosów,
5)  sporządzenie protokołu głosowania zawierającego:
 a)  nazwę, datę i miejsce zebrania wyborczego,
 b)  skład komisji,
 c)  liczbę osób uprawnionych do głosowania,
 d)  liczbę osób, którym wydano karty do głosowania,
 e)  liczbę oddanych kart do głosowania,
 f)  liczbę głosów nieważnych,
 g)  liczbę głosów ważnych,
 h)  liczbę głosów ważnie oddanych na poszczególnych kan-

dydatów,
 i)  wynik glosowania,
 j)  liczbę niewykorzystanych kart do glosowania,
 k)  podpisy członków komisji.
6)  przedstawienie wyników głosowania.

4.  Wzór protokołu komisji skrutacyjnej stanowi załącznik nr 4 
do regulaminu.

5.  W przypadku głosowań przeprowadzanych przy użyciu urzą-
dzeń do głosowania komisja czuwa nad prawidłowością jego 
przebiegu i sporządza stosowny protokół.

§ 17
1.  Rejonowe zebranie wyborcze dokonuje wyboru spośród swo-

ich członków delegatów na okręgowy zjazd lekarzy wetery-
narii w proporcji jeden delegat na 5–10 lekarzy weterynarii, 
przy czym proporcja ta jest ustalona przez okręgową radę le-
karsko-weterynaryjną jednolicie dla wszystkich rejonów wy-
borczych.

2.  Jeżeli w wyniku podzielenia liczby lekarzy weterynarii nale-
żących do rejonu wyborczego przez liczbę delegatów, reszta 
dzielenia przewyższa połowę tej liczby, zebranie lekarzy we-
terynarii rejonu wyborczego uprawnione jest do wyboru do-
datkowego delegata.

§ 18
1.  Podczas rejonowego zebrania wyborczego kandydatów na 

delegatów na okręgowy zjazd lekarzy weterynarii zgłasza się 
ustnie lub pisemnie.

2.  Kandydaturę może zgłosić wyłącznie członek rejonu wybor-
czego.

3.  Zgłoszenie może dotyczyć kandydata nieobecnego na rejono-
wym zebraniu wyborczym, jeżeli złożył on pisemne oświad-
czenie o zgodzie na kandydowanie.

4.  Zgłoszony kandydat obowiązany jest oświadczyć, czy wyra-
ża zgodę na kandydowanie.

5.  Uczestnicy zebrania mogą zadawać pytania zgłoszonym kan-
dydatom.

§ 19
1.  Protest przeciwko ważności wyborów wnosi się do okrę-

gowej rady lekarsko-weterynaryjnej w  terminie 3 dni od 
dnia ogłoszenia wyników głosowania. Rada jest obowią-
zana rozstrzygnąć protest w terminie 30 dni od dnia jego 
 otrzymania.

2.  W  razie stwierdzenia, że podczas wyborów przepro-
wadzonych na rejonowym zebraniu wyborczym nastą-
piło naruszenie zasad określonych w § 7  lub 8 albo inne 
naruszenie uchwały, mające wpływ na wynik wybo-
rów, okręgowa rada lekarsko-weterynaryjna unieważ-
nia ich wynik i  zarządza ponowne przeprowadzenie  
wyborów.
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§ 20
1.  Z przebiegu rejonowego zebrania wyborczego sporządza się 

protokół, który podpisuje delegowany na to zebranie czło-
nek okręgowej rady lekarsko-weterynaryjnej, przewodni-
czący i sekretarz zebrania.

2.  Protokół, o którym mowa w ust. 1, członek okręgowej rady lekar-
sko-weterynaryjnej bezzwłocznie przekazuje do biura tej rady.

3.  Wzór protokołu z posiedzenia zebrania wyborczego stano-
wi załącznik nr 5 do regulaminu.

Rozdział 3 
Wybory organów izby lekarsko-weterynaryjnej i delegatów 

na Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii

§ 21
Okręgowy zjazd lekarzy weterynarii dokonuje spośród delega-
tów na ten zjazd wyboru prezesa i pozostałych członków okrę-
gowej rady lekarsko-weterynaryjnej, okręgowej komisji rewizyj-
nej, okręgowego sądu lekarsko-weterynaryjnego, okręgowego 
rzecznika odpowiedzialności zawodowej jego zastępców oraz 
delegatów na Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii.

§ 22
1.  Okręgowy zjazd lekarzy weterynarii wybiera spośród dele-

gatów na zjazd komisję mandatową.
2.  Do komisji mandatowej okręgowego zjazdu lekarzy wetery-

narii stosuje się odpowiednio § 14 ust. 2.

§ 23
1.  Okręgowy zjazd lekarzy weterynarii wybiera spośród dele-

gatów na zjazd komisję wyborczą.
2.  Do zadań komisji wyborczej okręgowego zjazdu lekarzy we-

terynarii stosuje się odpowiednio § 15 ust. 2.

§ 24
1.  Okręgowy zjazd lekarzy weterynarii wybiera spośród dele-

gatów na zjazd komisję skrutacyjną.
2.  Do zadań komisji skrutacyjnej okręgowego zjazdu lekarzy 

weterynarii stosuje się odpowiednio § 16 ust. 3.

§ 25
1.  Kandydatów na prezesa okręgowej rady lekarsko-weteryna-

ryjnej, członków okręgowej rady lekarsko-weterynaryjnej, 
okręgowej komisji rewizyjnej, okręgowego sądu lekarsko-
-weterynaryjnego, okręgowego rzecznika odpowiedzialno-
ści zawodowej i jego zastępców oraz delegatów na Krajowy 
Zjazd Lekarzy Weterynarii zgłasza się podczas okręgowego 
zjazdu lekarzy weterynarii ustnie lub pisemnie.

2.  Zgłoszenie powinno zawierać:
1)  nazwisko i imię kandydata,
2)  wskazanie stanowiska funkcyjnego lub organu, do które-

go kandydat ma być wybrany,
3)  imię i nazwisko zgłaszającego,
4)  numer mandatu zgłaszającego.

3.  Zgłoszenie może dotyczyć kandydata nieobecnego na zgro-
madzeniu, jeżeli złożył pisemne oświadczenie o zgodzie na 
kandydowanie.

4.  Kandydaturę może zgłosić wyłącznie członek zgromadzenia 
wyborczego.

5.  Zgłoszony kandydat obowiązany jest oświadczyć, czy wyra-
ża zgodę na kandydowanie.

6.  Uczestnicy zgromadzenia wyborczego mogą zadawać pyta-
nia zgłoszonym kandydatom.

7.  Kandydaci na stanowiska prezesa okręgowej rady lekarsko-
-weterynaryjnej i okręgowego rzecznika odpowiedzialności 

zawodowej są obowiązani do przedstawienia przebiegu swo-
jej pracy zawodowej i społecznej oraz programu działalności 
po objęciu funkcji.

§ 26
1.  Komisja wyborcza sporządza listy kandydatów na prezesa 

okręgowej rady lekarsko-weterynaryjnej, członków okręgo-
wej rady lekarsko-weterynaryjnej, okręgowej komisji rewi-
zyjnej, okręgowego sądu lekarsko-weterynaryjnego, okręgo-
wego rzecznika odpowiedzialności zawodowej i jego zastęp-
ców oraz delegatów na Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii 
zawierające:
1)  nazwisko i imię kandydata,
2)  numer mandatu kandydata,

2.  Okręgowy zjazd lekarzy weterynarii zamyka, sporządzoną 
i przedstawioną przez komisję wyborczą listę kandydatów, 
w głosowaniu jawnym większością głosów.

§ 27
1.  Wybór delegatów na Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii na-

stępuje w stosunku jeden delegat na 50 członków okręgowej 
izby lekarsko-weterynaryjnej.

2.  Jeżeli w wyniku podziału liczby członków okręgowej izby le-
karsko-weterynaryjnej przez liczbę, o której mowa w ust. 1, 
reszta dzielenia przewyższa połowę tej liczby, okręgowy zjazd 
lekarzy weterynarii uprawniony jest do wyboru dodatkowe-
go delegata.

§ 28
Nie można równocześnie kandydować na różne stanowiska 
funkcyjne lub do różnych organów okręgowej izby lekarsko-
-weterynaryjnej.

§ 29
1.  Wyboru na stanowisko prezesa okręgowej rady lekarsko-we-

terynaryjnej i okręgowego rzecznika odpowiedzialności za-
wodowej dokonuje się w ten sposób, iż wybrany zostaje kan-
dydat, który otrzyma ponad połowę wszystkich ważnie od-
danych głosów.

2.  W przypadku, gdy w pierwszej turze głosowania nie doko-
nano wyboru przeprowadza się drugą turę, w której uczest-
niczy dwóch kandydatów, którzy uzyskali kolejną, najwięk-
szą liczbę głosów.

3.  W  przypadku uzyskania w  pierwszej turze głosowania 
równej, kolejnej największej liczby głosów przez więcej niż 
dwóch kandydatów, każdy z nich jest uprawniony do udzia-
łu w drugiej rurze głosowania. Przepis ust. 2 stosuje się od-
powiednio.

4.  W drugiej lub kolejnej turze głosowania wybrany zostaje kan-
dydat, który otrzyma ponad połowę wszystkich ważnie od-
danych głosów.

5.  Wyboru na stanowisko wymienione w ust. 1 dokonuje się 
przed wyborem pozostałych członków organów Krajowej 
Izby Lekarsko-Weterynaryjnej lub okręgowej izby lekarsko-
-weterynaryjnej.

§ 30
1.  Wyboru delegatów na Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii 

i członków organów okręgowych izb lekarsko-weterynaryj-
nych dokonuje się zwykłą większością głosów.

2.  W przypadku, gdy dwóch lub więcej kandydatów otrzy-
mało jednakową liczbę głosów kwalifikujących ich do 
ostatniego lub ostatnich miejsc mandatowych, prze-
prowadza się ponownie głosowanie na tych kandy- 
datów.
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Rozdział 4 
Wybory organów Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej

§ 31
Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii dokonuje wyboru spośród 
delegatów na ten Zjazd Prezesa i pozostałych członków Krajo-
wej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej, Krajowej Komisji Rewi-
zyjnej, Krajowego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego, Krajowe-
go Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej i jego zastępców.

§ 32
1.  Do Krajowego Zjazdu Lekarzy Weterynarii stosuje się odpo-

wiednio § 22–26 i 28–30.
2.  Na listach wyborczych podaje się przynależność kandydata 

do okręgowej izby lekarsko-weterynaryjnej.

Rozdział 5 
Wybory w organach izb lekarsko-weterynaryjnych

§ 33
1.  Okręgowa rada lekarsko-weterynaryjna dokonuje wyboru 

wiceprezesów, sekretarza, skarbnika i członków prezydium 
rady.

2.  Okręgowa komisja rewizyjna dokonuje wyboru przewodni-
czącego, wiceprzewodniczących oraz sekretarza.

3.  Okręgowy sąd lekarsko-weterynaryjny dokonuje wyboru 
przewodniczącego i wiceprzewodniczących.

4.  Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna dokonuje wyboru 
wiceprezesów, sekretarza, skarbnika i członków Prezydium 
tej Rady.

5.  Krajowa Komisja Rewizyjna dokonuje wyboru przewodni-
czącego, wiceprzewodniczącego i sekretarza.

6.  Krajowy Sąd Lekarsko-Weterynaryjny dokonuje wyboru 
przewodniczącego i wiceprzewodniczących.

§ 34
1.  Wybory na stanowiska wymienione w § 33 pkt 1–6 odbywa-

ją się na pierwszym posiedzeniu właściwego organu w obec-
ności co najmniej 1/2 ogólnej liczby członków tego organu.

2.  Wyboru na stanowiska, o których mowa w ust. 1, dokonuje 
się zwykłą większością głosów. Za wybranych uważa się kan-
dydatów, którzy otrzymali kolejną największą liczbę głosów.

3.  W razie otrzymania przez kandydatów równej największej 
liczby głosów przeprowadza się ponownie głosowanie.

4.  Jeżeli w wyniku ponownego głosowania kandydat nie zosta-
nie wybrany, przeprowadza się ponowne wybory na wakują-
cy mandat w organie.

§ 35
1.  Prezes okręgowej rady lekarsko-weterynaryjnej przeprowa-

dza wybory na stanowiska wymienione w § 33 pkt 1–3.
2.  Prezes Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej przeprowa-

dza wybory na stanowiska wymienione w § 33 pkt 4–6.

§ 36
1.  Podczas wyborów na stanowiska funkcyjne wymienione 

w § 35 stosuje się odpowiednio § 24 i 28.
2.  Z posiedzenia organu, na którym przeprowadzono wybory 

sporządza się protokół.

§ 37
1.  W razie stwierdzenia, że podczas wyborów przeprowadzo-

nych na posiedzeniu organu okręgowej izby lekarsko-wete-
rynaryjnej nastąpiło naruszenie zasad określonych w § 7 lub 
8 albo inne naruszenie niniejszej uchwały, mające wpływ na 

wyniki wyborów, okręgowa rada lekarsko-weterynaryjna 
unieważnia ich wynik i zarządza ponownie przeprowadze-
nie wyborów.

2.  W razie stwierdzenia, że podczas wyborów przeprowadzo-
nych na posiedzeniu organu Krajowej Izby Lekarsko-We-
terynaryjnej lub podczas Krajowego Zjazdu Lekarzy We-
terynarii nastąpiło naruszenie zasad określonych w § 7 lub 
§ 8 albo inne naruszenie niniejszej uchwały, mające wpływ 
na wynik wyborów, Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna 
unieważnia ich wynik i zarządza ponownie przeprowadzenie  
wyborów.

3.  Protest przeciwko ważności wyborów może być wniesio-
ny na piśmie odpowiednio do okręgowej rady lekarsko-we-
terynaryjny lub Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej  
w ciągu 7 dni od dnia ogłoszenia wyniku głosowania. Rada 
jest obowiązana rozstrzygnąć protest w terminie 30 dni od 
daty jego otrzymania.

Rozdział 6 
Odwoływanie ze stanowisk funkcyjnych, członków 

organów izb lekarsko-weterynaryjnych,  
delegatów na zjazd oraz wygaśnięcie mandatu

§ 38
1.  Uprawnienie do złożenia wniosku o odwołanie przysługuje:

1)  1/3 liczby członków rejonu wyborczego, w którym dele-
gat został wybrany, w stosunku do delegata na okręgowy 
zjazd lekarzy weterynarii,

2)  1/3 delegatów na okręgowy zjazd lekarzy weterynarii w sto-
sunku do wybranych przez ten zjazd członków organów 
i organów okręgowej izby lekarsko-weterynaryjnej lub de-
legatów na krajowy zjazd lekarzy weterynarii,

3)  okręgowej radzie lekarsko-weterynaryjnej, okrę-
gowej komisji rewizyjnej lub 1/5  liczby człon-
ków okręgowej izby lekarsko-weterynaryjnej w  sto-
sunku do członków organów i  organów okręgowej 
izby lekarsko-weterynaryjnej, w  trybie określonym  
w art. 26 a ust. 2 i 3 ustawy,

4)  1/3  członków organu okręgowej izby lekarsko-wete-
rynaryjnej w stosunku do funkcyjnych członków tego  
organu,

5)  Krajowej Radzie Lekarsko-Weterynaryjnej, Krajowej 
Komisji Rewizyjnej lub 1/5 okręgowych rad lekarsko-
-weterynaryjnych w stosunku do członków organów  
i organów Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej, w try-
bie określonym w art. 36 ust. 4 i 5 ustawy,

6)  1/3 członków organu Krajowej Izby Lekarsko-Weteryna-
ryjnej w stosunku do funkcyjnych członków tego organu.

2.  Wniosek o odwołanie delegata na Krajowy Zjazd Lekarzy We-
terynarii lub członka organu izby lekarsko-weterynaryjnej 
oraz ze stanowiska funkcyjnego i innego stanowiska składa 
się w formie pisemnej wraz z uzasadnieniem.

3.  Właściwy organ izby lekarsko-weterynaryjnej rozstrzyga 
o włączeniu wniosku do porządku obrad lub o jego odrzu-
ceniu w głosowaniu tajnym po wysłuchaniu uprawnionego 
wnioskodawcy.

§ 39
Lekarzowi weterynarii lub organowi, wobec którego zgłoszony 
został wniosek o odwołanie, umożliwia się zajęcie stanowiska 
w sprawie tego wniosku.

§ 40
1.  Wniosek w  sprawie umieszczenia w  porządku ob-

rad propozycji odwołania organów, delegatów na zjazd, 
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członków organów izb lekarsko-weterynaryjnych oraz 
ze stanowisk funkcyjnych i  innych stanowisk rozstrzy-
gany jest w  głosowaniu tajnym w  obecności co naj-
mniej połowy ogólnej liczby członków zgromadzenia  
wyborczego.

2.  Rozstrzygnięcie wniosku o odwołanie organów, delegatów 
na zjazd, członków organów izb lekarsko-weterynaryjnych 
oraz ze stanowisk funkcyjnych i innych stanowisk odbywa 
się w głosowaniu tajnym.

§ 41
1.  Wniosek o odwołanie delegata na okręgowy zjazd lekarzy 

weterynarii wraz z uzasadnieniem zgłasza się okręgowej ra-
dzie lekarsko-weterynaryjnej.

2.  Okręgowa rada lekarsko-weterynaryjna na najbliższym po-
siedzeniu od złożenia wniosku zwołuje w terminie 30 dni ze-
branie lekarzy weterynarii rejonu wyborczego, którego człon-
kowie zgłosili wniosek.

3.  Zebranie rejonu wyborczego odwołuje delegata na okrę-
gowy zjazd lekarzy weterynarii zwykłą większością  
głosów.

§ 42
1.  Okręgowy zjazd lekarzy weterynarii lub nadzwyczajny okrę-

gowy zjazd lekarzy weterynarii odwołuje organ, członka or-
ganu okręgowej izby lekarsko-weterynaryjnej lub delegata 
na Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii zwykłą większością 
głosów.

2.  Odwołanie członka organu okręgowej izby lekarsko-wete-
rynaryjnej, o którym mowa w ust. 1, powoduje utratę przez 
niego stanowiska funkcyjnego w tym organie.

§ 43
1.  W sprawie wniosku o odwołanie głosuje się przy użyciu jed-

nakowo oznakowanych kart do głosowania.
2.  Stanowisko wobec wniosku w stosunku do osoby lub organu 

członek zgromadzenia wyborczego wyraża poprzez wskaza-
nie „za” lub „przeciw”.

3.  Głos jest nieważny, jeżeli na karcie znajdują się dwa prze-
ciwstawne wskazania, karta do głosowania została przedar-
ta w całości lub została przekreślona.

4.  Oddanie głosu odnotowuje się każdorazowo na liście człon-
ków zgromadzenia wyborczego.

§ 44
Glosowanie w trybie odwołania ważne jest, gdy:
1)  w zgromadzeniu wyborczym uczestniczy co najmniej 1/2 

ogólnej liczby jego członków,
2)  liczba ważnie oddanych głosów jest równa lub większa od 

połowy ogólnej liczby uczestniczących członków zgroma-
dzenia wyborczego,

3)  zachowana jest tajność głosowania,
4)  zachowany został czternastodniowy termin powiadomienia 

wszystkich członków zgromadzenia wyborczego, listem po-
leconym, o terminie i miejscu zgromadzenia; powiadomie-
nie powinno zawierać informacje o złożeniu wniosku o od-
wołanie.

§ 45
1.  Nadzwyczajny Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii odwołu-

je organ lub członka Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryj-
nej zwykłą większością głosów.

2.  Odwołanie członka organu Krajowej Izby Lekarsko-Wete-
rynaryjnej, o którym mowa w ust. 1, powoduje utratę stano-
wisk funkcyjnych w tym organie.

§ 46
1.  Odwołania ze stanowiska funkcyjnego w organach izb lekarsko-

-weterynaryjnych, z wyjątkiem Prezesa Krajowej Rady Lekar-
sko-Weterynaryjnej, Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności 
Zawodowej, prezesa okręgowej rady lekarsko-weterynaryjnej  
i okręgowego rzecznika odpowiedzialności zawodowej może 
dokonać organ, który dokonał wyboru na to stanowisko. Or-
gan izby lekarsko-weterynaryjnej odwołuje zwykłą większo-
ścią głosów.

2.  Odwołania ze stanowiska prezesa okręgowej rady lekarsko-
-weterynaryjnej albo okręgowego rzecznika odpowiedzial-
ności zawodowej może dokonać wyłącznie okręgowy zjazd 
lekarzy weterynarii lub nadzwyczajny okręgowy zjazd leka-
rzy weterynarii, a ze stanowiska Prezesa Krajowej Rady Le-
karsko-Weterynaryjnej lub Krajowego Rzecznika Odpowie-
dzialności Zawodowej wyłącznie Nadzwyczajny Krajowy 
Zjazd lekarzy Weterynarii zwołany w tym celu.

§ 47
Do protestu przeciwko ważności odwołania z zajmowanej funk-
cji lub organu izby lekarsko-weterynaryjnej stosuje się odpo-
wiednio § 37.

Rozdział 7 
Wybory uzupełniające

§ 48
Wybory uzupełniające członków organów izby lekarsko-wete-
rynaryjnej, z wyłączeniem okręgowego zjazdu lekarzy wetery-
narii, odbywają się w czasie najbliższego okręgowego zjazdu le-
karzy weterynarii.

§ 49
1.  Wybory uzupełniające delegata(ów) na Krajowy Zjazd Leka-

rzy Weterynarii ogłasza okręgowa rada lekarsko-weteryna-
ryjna w przypadku:
1)  wygaśnięcia mandatu delegata,
2)  odwołania delegata,

2.  Wybory uzupełniające delegata(ów) na Krajowy Zjazd Leka-
rzy Weterynarii odbywają się w czasie najbliższego okręgo-
wego zjazdu lekarzy weterynarii.

§ 50
1.  Wybory uzupełniające na stanowisko funkcyjne w orga-

nach okręgowych izb lekarsko-weterynaryjnych, z  wy-
jątkiem prezesa okręgowej rady lekarsko-weterynaryjnej  
i okręgowego rzecznika odpowiedzialności zawodowej odby-
wają się w czasie najbliższego posiedzenia właściwych orga-
nów w trybie określonym w § 34 i 35, a jeśli wybory dotyczą 
przewodniczącego okręgowego sądu lekarsko-weterynaryjne-
go lub przewodniczącego komisji rewizyjnej, również z zasto-
sowaniem trybu postępowania przewidzianego w § 35 ust. 1.

2.  Wybory uzupełniające na stanowisko prezesa okręgowej 
rady lekarsko-weterynaryjneji okręgowego rzecznika odpo-
wiedzialności zawodowej odbywają się w czasie najbliższe-
go okręgowego zjazdu lekarzy weterynarii.

§ 51
1.  Wybory uzupełniające na stanowiska w organach Krajowej 

Izby Lekarsko-Weterynaryjnej z wyjątkiem Prezesa Krajowej 
Rady Lekarsko-Weterynaryjnej i Krajowego Rzecznika Od-
powiedzialności Zawodowej odbywają się w czasie najbliż-
szych posiedzeń właściwych organów w trybie określonym 
w § 34 i 36, a jeżeli wybory dotyczą przewodniczącego Krajo-
wego Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego lub przewodniczącego 
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Krajowej Komisji Rewizyjnej również z zastosowaniem try-
bu przewidzianego w § 35 ust. 2.

2.  Wyboru uzupełniającego na stanowisko Prezesa Krajowej 
Rady Lekarsko-Weterynaryjnej albo Krajowego Rzecznika 
Odpowiedzialności Zawodowej w przypadku wygaśnięcia 
ich mandatu dokonuje Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryj-
na. Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna wybiera Prezesa 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej spośród członków 
tej Rady, a Krajowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawo-
dowej spośród jego zastępców na zwołanym w tym celu po-
siedzeniu w ten sposób, iż wybrany zostaje kandydat, który 
otrzyma ponad połowę wszystkich ważnie oddanych głosów.

3.  Wyboru uzupełniającego na stanowisko Prezesa Krajowej 
Rady Lekarsko-Weterynaryjnej albo Krajowego Rzecznika 

Odpowiedzialności Zawodowej w przypadku odwołania ich 
przez Nadzwyczajny Krajowy Zjazd Lekarzy Weterynarii, 
dokonuje ten Zjazd.

4.  Wybory uzupełniające członków Krajowej Rady Lekarsko-
-Weterynaryjnej, Krajowej Komisji Rewizyjnej, Krajowe-
go Sądu Lekarsko-Weterynaryjnego i zastępców Krajowe-
go Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej odbywają się 
na Nadzwyczajnym Krajowym Zjeździe Lekarzy Wetery-
narii.

§ 52
Wybory uzupełniające przeprowadza się w trybie i na zasadach 
przewidzianych w uchwale dla wyborów organów izb lekarsko-
-weterynaryjnych.
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